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PÄIJÄTHAMI KESÄLEIRI 2023

PÄIJÄTHAMIKESÄLEIRILLÄ 837 KÄVIJÄÄ!

*** LÄHES 300 KUVAA, ESITELMÄÄ JA TALLENNETTA ***

1.  LEIRIN SUUNNITTELU JA JÄRJESTELYT

Vierumäellä 12.16.7.2023 pidetyn PäijätHami kesäleirin raporttisivut on jaettu neljään eri osaan.
Tästä voit hypätä (klikata) kolmeen muuhun osioon:

1. LEIRIN SUUNNITTELU ja JÄRJESTELYT
2.  LEIRIN OHJELMA ja ESITELMÄT
3.  LEIRITUNNELMIA ja KUVIA

4.  OSANOTTAJILTA SAATUA PALAUTETTA

Tämä sivu kertoo, miten leiri suunniteltiin ja toteutettiin!
Jos joku linkki ei toimi tai haluat muuten korjata raporttia, laita sähköposti oh3ac@oh3ac.fi


 

Leiriraportti on hyvä aloittaa Markun, OH8UV; kommentilla:

Vaikka olin vain päiväkäynnillä, aistin tunnelman leirillä olevan
pitkästä aikaa vanhan "ham spiritin" kaltaisen. Kukaan ei
önnöttänyt ja porukalla oli mukava olla. Järjestelyt ja puitteet
toimivat hyvin. 

Suomen Radioamatööriliitto ry:n 63. kesäleirin järjesti Lahden
Radioamatöörikerho ry, OH3AC; Vierumäen vapaaaika ja
liikuntakeskuksessa kesu 12.16.7.2023. Tapahtumat olivat pääasiassa yhden katon alla ”Country
Club'lla.” Leirin virallinen kävijämäärä on tarkistuslaskennan jälkeen vahvistettu olleen 837 kävijää. 

Lahden Radioamatöörikerho ry, OH3AC; sai leirin
järjestelyoikeudet SRAL:n hallitukselta vasta marraskuussa
2022, neljännellä yrittämisellä. Tapahtuma oli suunniteltu
päivää edellisiä kesäleirejä pidemmäksi, koska leirillä oli
suunniteltu pidettävän myös SRAL:n kevätkokous ja näin
helpottavan oleellisesti SRAL:n kustannuksia. Järjestäjät
olisivat vastanneet kaikista varsinaisista kokouskustannuksista. 

Yhdeksän kuukauden järjestelyaika on lopulta tavattoman lyhyt
ja ajanpuutteessa moni hieno idea jäi toteuttamatta tai
viimeistelemättä. SRAL:n hallituksen päätös aikaistaa
hakuprosessia on hyvä uusi linjaus ja auttaa jatkossa järjestäjiä. 

SUUNNITTELU

Leirin suunnittelussa oli alusta lähtien kuusi tärkeää mottoa:
 ”Ham spirit”: perinteinen, hyvähenkinen leiri,
 ”yhden pysähdyksen (katon) taktiikka”: monipuoliset majoitukset ja ruokailut lähellä toisiaan,
 ”edullinen": edulliset ja halvat hinnat kaikille,
 ”hyvä ohjelma”: huippuhyvä, laaja ja erilainen ohjelma,
 ”palvelu edellä”: hiottu palvelukokonaisuus osanottajille,
 ”ammattimaisuus”: paras on hyvän vihollinen, mutta lähtökohtana ammattimainen ote.
 ”Tehdään niin hyvin kuin pystytään ja osataan. Ei pihistellä.
 ”Emme saa unohtaa myöskään suomenruotsalaisia hameja, olemme kaksikielinen maa. 

Kesäleirisivu, ilmoittautuminen ja tiedotus

Kerhon www.oh3ac.fi sivun ”kylkeen” rakennettiin leirin omat
sivut osoitteessa

kesaleiri.oh3ac.fi

Runsailla kuvilla, isoilla kirjaimilla ja monipuolisesta sisällöstä
kiitosta saaneet sivut rakensi Jermu, OH3KZR. Sivulta oli
helppo löytää kaikki tarvittava ja se päivittyi viime hetkeen
saakka. Selkeät otsikot ja välisivut auttoivat etsimistä, mutta
menu helvettiä ei kuitenkaan ollut. 

Ennakkoilmoittautuminen oli mahdollista toukokuun alusta
lukien. Ilmoittautumispohjana käytettiin SRAL:n hallinnassa
olevaa Ilmarixjärjestelmää. Koska ilmoittautumistiedot
kiersivät SRAL:n kautta, ne saatiin järjestäjille manuaalisesti
aina vasta muutaman päivän viiveellä. Anteeksi siis, ettei
vahvistuksia pystytty kuittaamaan välittömästi. 

Ennakkoilmoittautujia oli hieman yli 400, eli edellisen vuoden
leirin tapaan noin puolet lopullisesta kävijämäärästä. 

Ennakkoilmoittautumista edelsi matkailuajoneuvo ja
telttapaikkojen alustava varaus. Matkailuvaunuja oli noin 60 ja
telttoja 25. Hieman edellisen vuoden leiriä enemmän. 

Vierumäki ei juuri ole profiloitunut karavaanari tai
telttailupaikkana. "Jostakin" alkoi jopa kiertämään huhu, ettei
leirillä sallittaisi ollenkaan matkailuajoneuvoja tai telttoja. Se ei pitänyt todellakaan paikkaansa. Mutta
kun näihin toimintoihin liittyvät reunaehdot oli selvitetty ja sovittu, myös Vierumäki oli innostunut
tästä uudesta 
"asiakasryhmästä", ja antoi kaiken mahdollisen tuen. 

Nousujohteinen tiedotus

Leirin tiedotus alkoi helmikuussa. SRAL:n tiedotuskanavista
bulletiineissä oli nousujohteinen viikkotiedotus ja
Radioamatöörilehdessä kolmessa numerossa leiriartikkeli.
Lisäksi Facebook'in "Radioamatöörit"ryhmässä oli viikottainen
tiedotus kuten jonkin verran myös FinHam sähköpostilistalla.
Kaikki tiedotteet löytyivät heti julkaisun jälkeen myös
kesäleirisivulta. 

Myös ulkomaille, lähinnä Pohjoismaihin, oli tiedotusta mutta se
jäi lopulta aiottua pienemmäksi. 

Leirin tiedotuksen ensimmäisenä tavoitteena oli kertoa, missä
on Vierumäki sekä kertoa, mitä kaikkia mahdollisuuksia paikka
antaa. ”Tule koko viikoksi Vierumäelle” teemalla pyrittiin
viestimään, että kesäleiri voi olla myös koko perheen leiri.
Vierumäki tarjoaa mahtavat puitteet koko perheelle viettää
vapaaaikaa ja näin perheen vanhemmilla on hyvä omatunto
keskittyä loppuviikosta radioamatöörileirin tapahtumiin ja
ohjelmaan. Viesti meni hyvin perille, koska ainakin viisi
perhekuntaa tuli leirille jo edellisenä viikonloppuna. 

Keväällä pidettiin kaksi yleistä Teamstilaisuutta yhdessä
SRAL:n kanssa kaikille suomalaisille hameille otsikolla ”Mitä
haluat kesäleiriltä”. Niissä oli mukana yli 80 osanottajaa ja
palavereissä tuli hyviä ideoita leirin järjestelyihin. Ihan kaikkia
mahtavia ideoita ei valitettavasti pystytty toteuttamaan, mutta moni osoittautui 
kullanarvoiseksi. Voidaanko siis sanoa, että PäijätHamileiri oli osanottajien muovaama leiri? 

Kouvolan perinteisillä Sotilasradiopäivillä saivat leirin järjestäjät myös pitää 10 min
esittelypuheenvuoron. Sotilasradiopäivillä pidetyn demon voit katsoa tästä linkistä *.pdfmuodossa. 

Kesäleirilehti ja leiripassi

Kesäleiriä kävijöitä varten pitää olla tietenkin kesäleirilehti.
Koska leirin ohjelma kehittyi ja muuttui leirin portille saakka,
kesäleirilehti eriytettiin ohjelmakartasta ja ohjelmakartan sai
erikseen ilmoittautuessa ja se löytyi aina päivitettynä Country
Club'in ilmoitustaululta ja respasta 

Sekä 16sivusen kesäleirilehden että leiripassin suunnittelua
varten Kerholla oli mallina lähes kaikkien noin 50 edellisen leirin
leirilehtiset ja leiripassit. Leirilehti kertoi yleistä tietoa leiristä ja
ennen kaikkea siitä, mitä leiriltä löytyi tai mitä palveluita
Vierumäen alueelta löytyy. 

Kesäleirilehden sisällöstä löytyy IARU:n puheenjohtajan
Sylvain, F4GKR; SRAL:n puheenjohtajan Timon, OH5LLR;
leiripäällikön Mikan, OH3BZK; ja ohjelmavastaavan Jarin,
OH2BU; tervehdykset. Jarin, OH2BU; tervehdys kertoo paljon
siitä filosofiasta, miltä pohjalta leiriä lähdettiin hakemaan. "Ham
Spirit" first. 

Jos klikkaat yllä olevaa leirilehden kansikuvaa, pääset lukemaan
ja selailemaan 16sivuista leirilehteä. 

Leiripassi on "tavallaan" leirin tärkein painotuote. Moni säilyttää
leiripassit leireiltä, joilla on ollut. Ne ovat tavallaan
"matkamuisto" leiristä ja niitä voi käyttää muissa tapahtumissa.
Jos klikkaat alla olevia kahta leiripassin kuvaa, saat ne näkymään siinä koossa, kun osanottajat saivat
ne rintaansa roikkumaan. 

Leiripassin suunnittelu lähti seuraavista
periaatteista: 
       nimi ja tunnus pitää olla painettuna niin 
       isolla että vastapäätä oleva näkee tiedot 
       kyyristymättä. 
       Käytännössä leiripassin kooksi tulikin hieman

suurempi kuin aiemmilla leireillä.
       leiripassista löytyy tärkeimpien tukijoiden
nimet        ja logot
       leiripassista löytyy alueen kartta ja
tärkeimmät
       puhelinnumerot
       esitelmänpitäjille ja vieraille on oma VIP
passi
       leiripassissa on jokaiselle yksilöllinen numero
       arvontaa varten
       leiripassi ei saa olla hakaneulalla tai liimalla 
       kiinnitettävä vaan kummastakin ylänurkasta 
       kaulanauhalla ripustettava. 

Tyylikkäiden leiripassien luovasta suunnittelusta vastasi kerhomestari Ritva. 

Jos leiripassissa olisi yksi reikä, johon kaulanauha kiinnitetään, se kääntyilisi jo pienessä tuulessa
ympäri. Myöhemmin tuli ilmi, että kahteen reikään tulevat kaulanauhat olivat uskomattoman kalliita –
puhutaan nelinumeroisesta luvusta. No, hyvä maksoi tässäkin. (Eräässä tapahtumassa leiripassin
kääntyminen kompensointiin sillä, että tunnus laitettiin kummallekin puolelle. Ei hassumpi idea
sikseen.) 

Passeja suunniteltiin ja tehtiin eri värisiä ja eri päiviä ja eri
tarkoitusta varten.(Kuva oikealla) VIPvieraat, eli pääasiassa
esiintyjät ja kutsutut juhlavieraat saivat myös omansa.

Leiripassin suunnittelun ja toteutuksen välillä tuli kuitenkin
pieni viestintäkatko. Leiripassissa olevan nimen ja tunnuksen
fonttikoko oli pyydettyä pienempi ja leiripassiin pääsi muutama
kirjoitusvirhe. No, ei aina voi olla täydellinen. 

Majoitusvaihtoehdot

Vierumäki on tunnettu monipuolisista majoitusvaihtoehdoista.
Sanotaan, että koko alueelle mahtuu yöpymään sisätiloihin
5555 henkeä.

Alueella sijaitsee neljä hotellia: Fennada ja Sporttihotelli
Pihkala, (jotka sijaitsevat vieretysten oikealla olevan kuvan
mukaisesti Fennada oikealla ja Pihkala keskellä.
Vasemmanpuoleisin siipi on hallinto ja koulutusrakennus.)
Country Club ja Holiday Club (alemmassa kuvassa). 

Holiday Club Vierumäki sijaitsee Country Club'lle tulevan tien
varrella, noin 800 m ennen Country Clubia. Koska Fennadakin
on juuri uudistettu, tähdillä laskettuna hotellit ovat ***** 
***. 

Lisäksi majoitusta löytyy rivitalosta Country Club'in takaa sekä
rantahuviloista saunan ja uimarannan vierestä. Rantahuvilat
varattiin tietenkin ensimmäisinä. 

Vierumäen vahvuus on juuri majoitusten monipuolisuus 
jokaiseen makuun ja jokaiseen lompakkoon löytyy sopiva
majapaikka. On luksusta, on tuttua mökkimajoitusta, on
rantasaunanomaista ym. Mutta myös erittäin kohtuullisen
hintaista ryhmämajoitusta. 

Vierumäen pohjoisosassa on mökkikylä, jossa on yli 160
eritasoista mökkiä. Niitä pystyi varaamaan sekä Vierumäen
myyntipalvelun itsensä että mm "Hotels.com" ja "Booking"
sivujen kautta. Mökit olivat hyvässä käytössä ja moni oli
varannut mökin työpaikkansa, oman järjestönsä tai vastaavan
kautta. 

Usealla kerholla oli yhdessä varattu mökki. Vaikka järjestäjät
”varoittivat” mökkien täyttyvän nopeasti ja kehottivat
varaamaan omansa nopeasti, moni jäi ilman mökkiä. Vierumäki
on perinteisesti täynnä kesän huippuaikaan. 

Matkailuajoneuvoalueet olivat kolmessa paikassa niin, että
yöpyjä saattoi varata paikan, joka sopi hänelle ja perheelleen
rauhallisuuden ja etäisyyden mukaan. Kompromissialue (AS2)
oli näistä se suosituin. Jako kolmeen
matkailuajoneuvoalueeseen perustui vanhaan kokemukseen
siitä, että osa haluaa keskelle tapahtumia, osa haluaa majoittua
rauhassa ja  niin  loput haluavat vähän kumpaakin. 

Myös telttailualueita oli kaksi. Lähin telttaalue oli noin 40
metrin päässä Country Club'in pääovelta. 

Suurin telttaalue oli kangasmetsäpohjainen, josta moni kertoi
pitävänsä enemmän kuin nurmikosta. 

Sekä matkailuajoneuvo että telttaalueille toimitettiin
Bajamajat helpottamaan olemista ja arkisia askareita. Samalla
lyhentämään tarvetta lähteä sisätiloihin askareita varten.
Bajamajat siivottiin omasta toimesta päivittäin. Karavaanareille
tarpeellinen suihkukin löytyi tarvitsijoille. 

Telttojen ja matkailuajoneuvojen ympäriltä löytyi useita hyviä
antennipuita. 

Varsinkin telttailualueella lähti useasta teltasta syöttöjohto
kohti puiden väliin ripustettua antennia. 

Leirin nimi ja logo

Leirin nimeksi oli alustavasti monta vaihtoehtoa. Nimessä oli tietenkin oltava sana ”hami” tai ” radio”.
Kun katsottiin vanhoja nimiä, hatun nosto tuli Kokkolan, OH6AI; "Megahertsi"nimelle ja Jyväskylän,
OH6AD; "Metso"nimelle. Toki myös vuoden 1991 ”Ylläs kutsuu” on hieno nimi. Nimeen haluttiin toki
myös kansainvälisyyttä. Rosterissa olivat mm seuraavat nimiehdokkaat:"Vierumäki kutsuu", "Häme
Hami", "SalpaHami", "SalpausHami", "Hami_2023" "LahtiHami", "HamRadio2023" ... jne. Vaikka sana
"Vieru" olisi ollut kiva nimessä  esim "VieruHami" tai "HamiVieru", ne hylättiin, koska epäiltiin siitä
väännettävän erilaisia muotoja. Niinkuin sitten eräät lapsenomaisuuttaan ja parjausmielessä
väänsivätkin. 

Kerhon hallituksen kokouksessa ”PäijätHami”nimen toi eka kerran esille Tuomo, OH5TPO. Kahden
kokouksen mutustelun jälkeen se sitten valittiin nimeksi. Siinä vaiheessa tämä työnimi oli jo
itsestäänselvyys lopulliseksi nimeksi. "PäijätHami" – kertoo maakunnasta, jossa ollaan ja lopussa vielä
se ”pakollinen hami”. Ei ehkä kansainvälinen nimi, mutta sitä enemmän kotimaa ja
maakuntahenkinen. 

Kun nimi oli lyöty lukkoon, Jermu, OH3KZR; sai tehtäväkseen
miettiä logoa. Tämän päivän yleisen suuntauksen mukaan
logossa on myös tapahtuman nimi. Harvoin tehdään enää
logoa, jossa pelkästään on joku kuvio. Hyvänä esimerkkinä
Nokia, joka luopui melko nopeasti kolmen kärjen logosta ja
päätyi ratkaisuun, että nimi on samalla logo. 

Halusimme kuitenkin logoon myös jotakin muuta kuin pelkän
nimen, jotakin haminoloista. Jermu keksikin, että Päijätsanan
” ison P”kirjaimen yläosa voidaan muotoilla myös "headset"'iksi (kuulokkeet,
Ensimmäisissä versioissa (kuva ylempänä) headset oli kallellaan
alas oikealle, mutta kuulokkeet ja "Päijät"sanan "ä" ja "i"
pisteet sekoittuivat. 

Lopulta headset käännettiin toiseen suuntaan, ylös, "Päijät"
sanaa pienennettin, mutta fonttia paksunnettiin. Nyt headset
näytti yhden kommentin mukaan hymyilevältä ja nauravalta 
kuten leirin tulikin olla. Headset'in mikrofoni näytti samalla
käsivarrelta, joka ystävällisesti viittoi tulemaan leirille. Siis jo
koko logo kertoi, että kyseessä oli radioleiri. 

Nyt kaikki näyttää helpolta, mutta välivaiheita oli kymmeniä. 

Jermun logon suunnitteluun käyttämä aika oli kymmeniä tunteja ja monen vaiheen jälkeen päädyttiin
siis lopulliseen, tyylikkääseen versioon, värimaailmaltaan lähes täydelliseen. Ammattilaisena Jermu teki
logosta pienen, keskisuuren ja ison resoluution versiot sekä useita muita käyttövaihtoehtoja eri
tarkoituksiin. 

Monipuolista ruokailua

Myös ruokailussa oli kävijöillä monia vaihtoehtoja. Country Club'illa oli sekä lounaat (13 €) että
runsaat päivälliset (17,50 €) seisovasta pöydästä. Ruuan laadusta ei kukaan ole valittanut, sillä
seisovat pöydät olivat tosi antavat ja syödä sai niin paljon kuin halusi. Ruokasalin, pääasiassa Rampsi
sali, oven viedessä oli myös baari, josta sai virvokkeita, olutta ja viinejä aina illan loppuun saakka. 

Lähes kaikkiin huonehintoihin kuuluvat aamiaiset sai nauttia
Fennadan Puhtiravintolassa (13 €), jonka seisova pöytä oli
yhtä antelias. Puhti oli myös karavaanarien ja telttailijoiden
käytössä. 

Muitakin ruokapaikkoja oli useita. Fennadan a'la carte
ravintola, Holiday Club'in tasokas courmetravintola ja pub.
Ruokapaikka löytyi joka nälkään. Myös välipala ja iltaruoka
paikkaa. Ja yökerho. 

Koska ruokapaikkoja on Vierumäen alueella runsaasti,
Kerhomestari laati niistä yksisivuisen esitteen, joka oli
ilmoitustauluillla ja jonka sai myös respasta. 

Myös iltajuhlan illalliskortti saatiin neuvoteltua perinteisiä hintoja huokeammaksi. Tasan sata
osanottajaa sai 35 €:n hinnalla myös 
hyvän ohjelman. 

Opasteita teillä, pihassa ja Country Club'in sisällä  kukaan ei eksynyt?

Jo ensi metreistä oli selvää, että hyvillä opasteilla on suuri
merkitys siinä, että ihmiset löytävät oikeaan paikkaan – mutta
opasteilla luodaan myös tunnelmaa. Opasteet jaettiin teknisesti
liikenneopasteisiin, Country Clubin pihaalueen ja Country Club'in
sisäisiin opasteisiin. 

Nelostien eli Lahden moottoritien Vierumäen liittymästä lukien
asetettiin yhteensä 12 tieliikenneopastetta. Opasteet olivat isoja 1
metri x 1 metri opasteita ja ne kiinnitettiin joko
opasteliikennemerkkeihin, pylväisiin tai asetettiin kuormalavoihin
kiinnitettynä sopiviin paikkoihin. Heti Vierumäen liittymän jälkeen
opasteet kertoivat myös, kuinka pitkä matka on jäljellä Country
Clubille. 

Lahden moottoritiellä eli nelostiellä on harvinaisen paljon
Vierumäelle osoittavia liikennemerkkejä, mutta onhan arvokasta
tietää, paljonko matkaa on jäljellä. Eikä tietenkään unohdettu
myöskään opastetta, joka kiitti leiriltä lähteviä siitä, että olivat olleet mukana leirillä. "Kiitos"tauluun
oli joku "vääräleuka" kirjoittanut tussilla paperille "Kiitos! Mahtava leiri  tavataan ensi vuonna
Joensuussa" 

Opasteiden sijoittelussa
noudatettiin melko
tarkasti ELYkeskuksen
ohjeita.
https://www.ely
keskus.fi/mainontatien
varrella 

Lahden moottoritien
varteen kiinnitettiin
myös opasteet, jotka
kertoivat paikallisradio
PäijätHamin taajuuden
että OH3AC
leiritoistimen taajuuden.
Samanlainen opaste oli
myös Country Club'in
pihalla. Opasteet
laitettiin paikkaan, jossa kumpikin olivat hyvin kuuluvilla. 

Sekä Country Club'in pihamaalle että jo aikaisemmin Vierumäen
tulotielle asetettiin opasteet, jotka kertoivat matkailuajoneuvo
ja telttaalueet. Toki lisäksi pihalta löytyi opasteet kirpputorille,
peräkärrymyyntiin, SERlavalle ym. tärkeimpiin paikkoihin. 

Country Club'in aulassa oli ”opastepuu”, joka samoin kertoi
tärkeimmät paikat CC:n sisällä: ruokailun, esitelmäsalit,
Kauppakadun ja kirpputorin ym. Vähän samanlainen
opastepuu, joka löytyy monelta kaukaiselta saarelta
kertomassa missä päin maailmaa mikin paikka on. 

Alueelle tullessa, siellä ollessa tai Country Club'illa tuskin pääsi
eksymään. Käänsi päänsä mihin tahansa, aina joku opaste
kertoi lisää. 

Totta kai siis myös niitä, jotka olivat viettäneet enemmän tai vähemmän
lyhyen aikaa leirillä, tuli kiittää. Tämä kiitosopaste siis löytyi Vierumäeltä
poistuttaessa. 

Kaikki opasteet suunnitteli ja teki espoolainen Teippitukku Oy. Palvelu oli
uskomattoman hyvää ja nopeaa – opasteet olivat tyylikkäitä ja valmiina
kahdessa päivässä tilauksesta. Materiaali kevyttä ja säänkestävää. Annamme
viiden pisteen suostituksen! 

Teippitukulla oli myös aivan loistava oma ehdotus opasteiden tyylistä, mutta
se jouduttiin tällä kertaa hylkäämään liian ”radikaalina.” 

SRAL vahvasti mukana suunnittelussa

SRAL:n hallituksen pääjoukko kävi tutustumassa ja keskustelemassa leiristä
jo viime vuoden, 2022, lokakuussa. Pidimme presentaation ja vastasimme
kysymyksiin. Presentaatio oli lopulta helppo pitää, koska useimmat asiat oli
valmisteltu jo neljällä edellisellä hakukierroksella. 

Kesäleiri oli vuoden alusta lukien jokaisen SRAL:n hallituksen kokouksen
esityslistalla. Hallitukselle kerrottiin jokaisessa kokouksessa suunnittelun ja
leirin järjestämisen edistymisestä ja vastattiin kysymyksiin. 

Hallitus myös kutsui normaalin protokollan mukaisesti leirille virallisesti mm.
IARUn puheenjohtajan Sylvain Azarian, F4GKR; sekä muutaman muun VIP
vieraan. 

Kevään lopulla allekirjoitettiin perinteinen liiton ja järjestäjän välinen
kesäleirisopimus. Sopimusta uusittiin enemmän kuin lievästi vastaamaan
paremmin tämän päivän leiripalvelutarpeita, koska sopimuspohja oli pysynyt
lähes muuttumattomana jo vuodesta 1992. Tällöin liitto alkoi tekemään
sopimuksia järjestäjien kanssa. 

Turvallisuus ennen kaikkea!

Leirin järjestämiseen liittyy aina myös paljon vastuuta, Tapahtumasta tehtiin Heinolan poliisille
tarvittavat ilmoitukset jo helmikuussa. Poliisin virkailija tuumasi hymy huulilla, että ”Mistä nyt tuulee?
Ei kukaan ole koskaan tehnyt tapahtumailmoitusta näin hyvissä ajoin. Yleensä ne tulevat muutama
päivä ennen tapahtumaa. Mutta kiitos kuitenkin!” 

Tapahtumailmoituksen tekeminen oli helpoin
viranomaistehtävä. Enemmän vaivaa oli pelastussuunnitelman
tekeminen. Vierumäen oma Country Club'in
pelastussuunnitelma oli sinänsä kohtuullinen, mutta ei yksinään
kelvannut näin mittavaan tapahtumaan. Mutta kun siihen
yhdistettiin ja kombinoitiin viime vuoden järjestäjiltä saatu
Eerikkilän pelastussuunnitelma, kokonaisuus oli hyvä,
suorastaan erinomainen. 

Järjestyksenvalvojien haaliminen oli yllättävän työlästä. Vaikka
poliisin määräämät päivittäiset järjestysmiesmäärät olivat
hyvinkin kohtuulliset, joutui ylin turvallisuuspäällikkö Akseli,
OH3BPY; tekemään työtä vaadittavien henkilöiden löytymiseen.
Mutta tarvittava määrä löytyi lopulta. 

Järjestyksenvalvojat kiersivät kaikilla alueilla myös yöaikaan.
Mainittavampia järjestyshäiriöitä ei ollut, mutta muutamaa hieman liikaa nauttinutta kehotettiin
menemään nukkumaan. Yleisin huomautuksia vaatinut toimenpide oli a) alkoholin nauttiminen
anniskelualueen ulkopuolella ja b) omien alkoholien tuominen anniskelualueelle. Siistiä ja rauhallista 
väkeä kuitenkin nämä radioamatöörit. 

Timo, OH3GPS; tarjoutui ensiapupäälliköksi. Timo päivysti
ahkerasti, mutta lopulta hänelle tuli vain yksi "asiakas." Nainen,
jonka jalan alta kävelytien sivukivetys oli livennyt ja jalkaan tuli
verta vuotava haava. 

Homma hoidettiin pikaisesti ja Vierumäelle annettiin pyyntö
hoitaa kivetykset kuntoon. Ensiapupakkauksia, joita oli lähes
huoneellinen, ei tarvinnut tätä enempää käyttää. 

Osa turvallisuutta ja järjestelyä oli tietenkin liivien suunnittelu
ja hankkiminen. Sinänsä helppo asia  kaupat ovat niitä pullollaan  mutta kun vähän jokaisella oli oma
halu niiden suhteen. Kompromissi onnistui tässäkin: Liivejä oli kolmea eri väriä, järjestysmiesten
punaisen ollessa näkyvin. Yläkuvassa Hanna, OH7TO; vihreällä liivillä, toinen talkoolainen sinisellä
liivillä ja alakuvassa Akseli, OH3BPY; järjestyksenvalvojien esimiehenä punaisella liivillä. Kuvassa myös
istumassa ja sisäistä yhteyttä pitämässä yhteiskäyttökanavalla Juha Matti, OH4EBD. 

LEIRI ALKAA
Leirin avajaiset ja lipunnosto

Leiri avattiin
puoleltapäivin torstaina
13.7.2023
arvovaltaisesti Suomen,
Ranskan ja SRAL:n
lippuja tankoon nostaen.

Järjestäjät joutuivat
pitkään miettimään,
missä järjestyksessä
liput nostetaan, kuka
avaa leirin ja kuka
puhuu ensin. Tyylikästä olisi tietenkin ollut nostaa myös niiden
maiden liput ylös, joista jo oli mukana osanottajia. Lipputangot
vain eivät riittäneet. 

Tervehdyksen toivat IARU:n puheenjohtaja Sylvain, F4GKR; Heinolan kaupunginhallituksen
puheenjohtaja Kirsi Lehtimäki, SRAL:n puheenjohtaja Timo, OH5LLR; ja leiripäällikkö Mika, OH3BZK.
Timon, OH5LLR;  kesäleirin varsinaisen pääjärjestäjän  alkupuheenvuoron jälkeen nostettiin liput ja
muut kolme saivat pitää avajaispuheensa. Mikrofonia ja äänentoistoa ei ollut, mutta kaikkien keuhkot
riittivät. "Parhaiten kuuluu tietenkin poliitikon ääni", kuten Kirsi Lehtimäki totesi, ja niin kuuluikin. 

Heinolan Kirsi Lehtimäen puheenvuoro oli hieno ja sympaattinen, toivottaen meidät kaikki
tervetulleiksi Vierumäelle. 

Hovikuvaaja Martti, OH1ON; ikuisti avajaiset näin: (Klikkaa kuvaa ja saat 9:38 min videon avajaisista) 

OTtapaamisessa muisteloissa 75 konkaria

IARU:n ja SRAL:n
puheenjohtajien
tähdittämä OT
tapaaminen Rampsi
salissa keräsi hyvän
joukon konkareita
lämminhenkiseen
tilaisuuteen. Konkareilla
oli yhteenlaskettuna
radioamatöörivuosia yli
4000! Melkoinen määrä
kokemusta ja tietämystä.
Ja vielä enemmän hienoja muistoja, joita tilaisuudessa jaettiin. 

Pikkukuvassa ylhäällä Jorma, OH2PV; kertoo muisteluita
omasta haminuoruudestaan. Moni muukin, mm Rami, OH3BHL;
Aaro, OH9RJ; Veikko, OH3SF; jne kertoivat mielenkiintoisia
tarinoita. Tapahtuman tärkeimmän kysymyksen, kuka on ra
iältään vanhin, taisi voittaa juuri Veikko, OH3SF. 

Lienee kuitenkin ensimmäinen
kerta,kun IARU:n puheenjohtaja
tervehtii OTamatöörejä. Sylvain,
F4GKR; (kuva ylhäällä oikella) toi
sympaattisesti terveisiä IARU:lta ja
kertoi, kuinka tärkeää työtä IARU
tekee taajuuksien puolustamisessa.
Sylvain kertoi myös, että IARUn
suurin ongelma tällä hetkellä on
löytää tekijöitä erilaisiin tehtäviin. 

SRAL:n tarjoama
mansikkakakkukahvi uhkasi sulaa
helteessä ja henkilökunta pyysi
pientä taukoa puheisiin. Tilaisuuden
päätteeksi otettiin tietenkin jo
perinteinen yhteiskuva. 

OTtapaamisesta on tullut suosittu
leirin ohjelma. Vieressä oleva OT
yhteiskuva kertoo meidän seniorihamiemme elinvoimaisuudesta ja halusta olla edelleen aktiivisia
hameja. 

Nyt tapaaminen oli viime vuoden malliin jo
torstaina, mutta moni OT on esittänyt
toivomuksen, että tapaaminen olisi perjantaina tai
lauantaina, jolloin voisi osallistua myön muuhun
ohjelmaan. Tätäkin vaihtoehtoa mietittiin pitkään,
mutta tapaaminen jäi lopulta torstaihin, koska se
oli suunniteltu kevätkokouksen yhteyteen.
Varmaan ensi vuoden leirillä Joensuussa
tapaamiselle löydetään parempi aika. 

Katso klikkaamalla vasemmalla olevaa kuvaa
Martin, OH1ON; tekemä video OTtapaamisesta.
Videon pituus 19:06 min. 

Ulkomaisia vieraita ainakin kahdeksasta maasta

Ulkomaisia vieraita leirille löysi kahdeksasta maasta. Leirin ensimmäinen ilmoittautuja olikin Norjasta,
tunnettu puskaaktivisti Mads, LA1TPA. 

Ulkomaiset tähtivieraat olivat tietenkin tällä kertaa Ranskasta. IARU:n puheenjohtaja Sylvain Azarian,
F4GKR; ja Paul Granger, F6EXV; joka kunnioitti leiriä ja suomalaisia hankkimalla myös suomalaisen
tunnuksen "OG6EXV". 

Unohtaa ei tietenkään voi Ruotsin ed. puolustusministeriä Peter Hultqvistia, SM4HCF; jolla hälläkin on
nyt suomalainen tunnus "OH1P" käytettävissä Turun saariston kesämökillä. Suomen, Norjan ja
Ranskan lisäksi kävijälistalta löytyvät ainakin Ruotsi, Eesti, Tanska, Saksa ja Yhdysvallat. 

Leirimasto nousi 30 metriin – leiriasema äänessä 160 m aktiviteetissä

Jo ennen leirin alkua
Token, OH6RM; viiden
hengen ryhmä kävi
nostamassa leirin
ylpeyden, yli 30 metrin
alumiinimaston. Mastoon
asennettiin HFalueiden,
kuuden metrin,
leiritoistimen ja
paikallisradio ”Radio
PäijätHamin” antennit. Sekä tietenkin 80 m ja 160 m dipolit. 

Kiitos Tokelle, OH6RM; upeasta mastosta ja asennuksista.
Ammattimaista työtä! 

Yllä vasemmassa kuvassa kaksi todellista mestaria tahoillaan,
DXCClistojen kärkipaikasta taisteleva Jussi, OH3SR; ja itse "Mr
Aluminium" Toke, OH6RM; keskustelevat mastoista ja DXien
pyydystämisestä. Jussilla on tunnetusti se bandien isoin
signaali. 

Muuten  leirin masto jatkoi matkaansa ja on nyt pystyssä
yhdessä Suomen parhaista saarista, Degerön saarella Inkoossa
Pasin, OH2TWI; pihalla. 

Leirin tunnuksena käytettiin kerhon eli järjestäjän omaa
tunnusta OH3AC, kuten tapana aina kesäleireillä on ollut. Vain
SRAL:n itse järjestämillä leireillä tai erityisleireillä, joilla
juhlitaan maamme tai SRAL:n pyöreitä vuosia, käytetään
SRAL:n omia tai sen hankkimia erikoistunnuksia.
Järjestelyryhmä mietti pitkään, pitäisikö hankkia joku erikoiskutsu, mutta päätti lopulta pitäytyä
Kerhon peruskutsussa. 
Kyllä maailma on täynnä kutsuja, ei yhtä lisää tarvita. 

Leiriasema oli Koneita.com/Utec Oy:n käyttöön lainaama,
hienosti toiminut Icom IC7610 huipputransceiveri. Kuvassa
Euroopan kovimpiin DXreihin kuuluva Paul, F6EXV/OG6EXV;
on äänessä leiriasemalta. Asemalla oli tietenkin käytössä sekä
tavallinen "pumppu" että automaattianturi. 

Perjantaiiltana leirin YLamatöörit aktivoivat tunnuksella
OH2YLS 160 metrin aktiviteetin. Vaikka asemahäiriöt oli
etukäteen tarkistettu, jostakin syystä kohinataso oli illalla
melko korkealla häiriten kuuluvaisuutta. Hanna, OH7TO; Jaana,
OH6AX; ja Pirjo, OH3CUO; tekivät hyvää työtä. 

Wamon, OH2II/OH2BPW; magneettiluuppiantenni oli Country
Club'in pihalla viritetty taajuudelle 1846 kHz ja sieltä pystyi
antamaan YL:lle lisäyhteyksiä. 

Valitettavasti kovin moni ei hoksannut asemaa käyttää, mutta
kyllä YL:ien saalis oli ihan hyvä ja kohtuullinen. 

SRAL:n bulletiinin antoi lauantaina hienosti "Vuoden
perusluokkalainen 2023" Joel, OH2CBD. Bulletiinin lukeminen
sujui kuin vanhalta konkarilta ja vielä paremmin sujui pileup'in
purkaminen. Kuson ja pileup'in pitoa Joel on harjoitellut mm
useilla puskaoperoinneilla ja kotimaisissa kilpailuissa. 

Joel'in tunnustuspalkinto oli jaossa Jyväskylän
Syyskokouksessa, mutta itselleen tyypillisenä Joel oli silloin
workkimismatkalla. Kuvassa Jari, OH2BU; käy lävitse bulletiinin
antamiseen liittyviä rituaaleja. Bulletiini kun tulee aloittaa
sanomalla ainakin kolmesti "Huomio OHasemat .." 

Useita ohjelmaputkia

Leirille oli pyydetty yli 60 esitelmää omien erikoisalueidensa parhailta. Ohjelman laajuus ja aiheiden
monipuolisuus sai erityistä kiitosta! 

”Historiallisen monipuolinen ja hyvä ohjelmisto. Ohjelmaa, jota kukaan ei aikaisemmin ollut 
       ajatellut leirille.

Kiitokset kuuluvat kuitenkin kaikille esitelmän pitäjille mahtavasta panoksesta. 

Ohjelmat oli pyritty järjestämään ”putkiin” eli niin, että saman aihealueen esitelmät olivat perätysten
samassa salissa. Ohjelmasta löytyykin näin mm. Maanpuolustus ja MPK, antennit, kilpailu ja DX,
tekniikkaputket perjantailta sekä lauantailta nuorisofoorumi, ”tähtiputki” sekä viranomaisputki.
Muutama putkiin sopimaton spesiaaliesitelmä sijoitettiin mahdollisimman hyviin paikkoihin. 

On totta, että liian moni hyvä esitelmä syö toisiaan, mutta toisaalta antaa mahtavan valinnanvaran. 

Ohjelmassa viihdettä, tietoa ja asiaa

Ohjelmaa suunniteltaessa oli tärkeää löytää kokonaisuus, jossa olisi sekä tietoa ja asiaa, että
viihdettä. Mutta myös niin, että ohjelma tarjoaisi jotakin kaikillle perheen jäsenille, erityisesti mukaan
houkutelluille puolisoille. Muutamassa tapauksessa kävikin niin, että "se" puoliso olikin pakottanut
perheen hamin leirille vedoten hyvään ohjelmaan. Maria Veitola ja 72 tunnin varautuminen
kiinnostivat myös puolisoita. 

Kolmen esitelmäsalin – ”pääsali”, ”luentosali 1” ja ”luentosali 2” ovet olivat vain kahdeksan metrin
päässä toisistaan ja järjestäjät suorastaan kehottivat hyppimään salista toiseen. Tämän vuoksi myös
esitelmät alkoivat yleensä 15 min välein, joten esitelmäshoppaus oli tehty helpoksi. Moni kiittikin
mahdollisuudesta hyödyntää koko ohjelmapalettia. 

VHF/UHFspesialistimme Hannu, OH3DP; kertoi innostuneensa asiasta ja pyrkivänsä hyödyntämään
kaikki ohjelmat. Pystyikö Hannu toteuttamaan ajatuksensa, ei ole tiedossa, mutta eräs toinen
tuntemattomaksi jäänyt mestari ilmoitti lauantaiiltapäivänä olleensa yhteensä 31 esitelmässä
"kermat päältä"filosofialla. 

Tähtihaastattelussa Maria Veitola, OH5BR/yl

Ainutlaatuisten esitelmien ja Markun, OH4UI; haastatteluin toteuttaman ”tähtiputken” joukosta
erottui kaksi yleisökärkeä, muitakaan yhtään vähättelemättä. Toimittaja Maria Veitolan, OH5BR/YL;
haastattelua oli seuraamassa salin täysi eli 150 kuulijaa. 

Maria voitti elämänilollaan ja karismallaan yleisön sydämet kertoessaan isästään Ollista, OH5BR.
Vaikka hän nuorena tyttönä oudoksui isänsä harrastusta, jo teininä hän oli ylpeä isästään. Maria
muisti vielä monen isänsä hamikaverin nimen. Näitä Marian jo aiemmin kotonaan tapaamia kavereita
löytyi jopa yleisöstä. Marian kesäinen olemus ja hyvät vastaukset tekivät hänestä yleisön suosikin. 

Kuvassa vasemmalla alhaalla Maria keskustelee esityksensä jälkeen Timon, OH1NX; ja Tapanin,
OH5BM; kanssa, jotka kumpikin olivat tavanneet hänet jo aikanaan vieraillessaan Ollin, OH5BR; luona.

Klikkaamalla oikealla olevaa kuvaa, voit katsoa
Martin, OH1ON; kuvaaman videon (36:01 min)
Marian haastattelusta. 

Katso erityisesti kahden ammattilaisen  Markun ja
Marian  välistä keskinäistä kemiaa  kuin
vastarakastunut pari  ja miten Marian vastaukset
ovat aina täydellisiä. Ei liian lyhyitä eikä liian pitkiä.

Tästä voit vielä kuunnella äänitallenteen
PäijätHamipaikallisradiosta, pituus 25:07.
Valitettavasti Vierumäen netti ei toiminut aivan
alussa, mutta onneksi yltä löytyy Martin, OH1ON;
videotallenne. 

Tähtihaastattelussa Peter, OH1P/SM4HCF

Ruotsin ed. puolustusministeri Peter Hultqvist, SM4HCF; on ruotsalaisten hamien ylpeys, suorastaan
ikoni. Onhan hän ministerinä ollut "korkeimmassa" asemassa ollut hami ja Ruotsin liiton ylpeys. 

Mutta itse asiassa Peter on yli puolet suomalainen. Hänen äitinsä oli suomalainen, OH8piiristä
sotaevakkolapsena Ruotsiin turvaan viety  ja sinne jäänyt. Peter'in nykyinen puoliso on myös
suomalainen, josta Ruotsin lehdet ovat käyttäneet nimitystä "mysteerinen suomalainen kaunotar" 

Peter sai raikuvat aplodit kertoessaan upouudesta tunnuksestaan OH1P. Workkiminen on jo alkanut
kesämökiltä Turun saaristosta. Tässäkin haastattelussa ajauduttiin vääjäämättä myös Venäjän
aloittamaan sotaan, jonka aikana Peter oli Ruotsin puolustusministeri. 

Peter sanoi tienneensä Venäjän hyökkäyksen alkamisesta useista enteistä, joita ei Suomessa
juurikaan ole kerrottu. Hyvä esimerkki tästä oli se, että Venäjä piti sotaharjoituksen lähellä Ukrainan
rajaa tovin ennen hyökkäystään. Mutta miksi harjoituksiin tuotuja tykkejä, ajoneuvoja ym ei viety
takaisin kasarmeille harjoituksen jälkeen vaan ne jätettiin (odottamaan?) lähelle Ukrainan rajaa ..... 

Klikkaamalla oikealla olevaa kuvaa, voit katsoa
Martin, OH1ON; kuvaaman videon Peterin,
SM4HCF/OH1P; (36:24 min) haastattelusta. Katso
taas kovissakin paikoissa olleen ammattipoliitikon
hieno kyky hallita haastattelua. 

Myös PäijätHamipaikallisradiossa suorana tullut
äänite löytyy tästä linkkinä kymmenen päivän
kuluessa. 

Peter ei tullut Suomeen pelkästään leirin ja
sukuloinnin vuoksi  vaikka ne olivat toki alunperin
tärkeimmät asiat. Muutama tunti leirin jälkeen
Peter yhytettiin puolisonsa kanssa keski
uusmaalaisesta huippuravintolasta lounastamasta suomalaisen huippupoliitikon kanssa. 

Peter kävi leirillä myös
"kaupoilla.". Hän pitää
sähkötyksellä
workkimisesta  vaikka
ei kaihda puhettakaan.
Hän osti Tapiolta,
OH1KB(X);
automaattiavaimen,
jossa on Suomen ja
Ruotsin liput avaimessa. 

Kuinka
tuplaisänmaallista, eikö? 

Kuvassa Peter muutama
päivä leirin jälkeen
mökkiasemallaan
Turun saaristossa. Tapion hienoista avaimista
voit lukea hieman myöhemmin! 

Ohessa myös äänitallenne PäijätHami
paikallisradiosta, pituus 38:31. 

Tähtihaastattelussa Petri, OH1CX: ja ”piilotetut vihjeet”

Hyvänä ja luontevana esiintyjänä tunnettu elokuvaohjaaja ja käsikirjoittaja Petri Kotwica, OH1CX;
paljasti useimmat elokuviinsa kätketyt hamiviestit. Milloin elokuvassa on osoitteena kadunnimi, jonka
numero on 73 tai sairaalan näytössä pyörivä 88. 

Petri, OH1CX; on tämän päivän nuorista ohjaajista ehdottomasti "kuumin" ja halutuin. Wikipedia
kertoo seuraavaa:
Petri Kotwica on suomalainen elokuvaohjaaja ja käsikirjoittaja.
Syntyi: 1964 (ikä 59 vuotta), Parainen
Palkinnot: Parhaan ohjauksen Jussi, Parhaan käsikirjoituksen Jussi
Ehdokkuudet: Parhaan ohjauksen Jussi, Parhaan käsikirjoituksen Jussi
Tunnetuimmat ohjaukset: Musta jää, Piiritys

Klikkaa oikealta Petrin 51sivuinen presis, josta
löytyy vihjeet ja tiedot useista hänen
ohjaamistaan elokuvista ja ohjelmista. Näet otteita
hänen mm ohjaamistaan elokuvista Musta jää, Rat
King, Henkesi edestä, Hautalehto, Piiritys,
Kohtuuttomuuksia ja Comeback (kuvattu
Kirkkonummella 2023. 

Petri ei aina ole pysynyt ohjaajan roolissaan, vaan
hänet löytää myös näyttelijänä, mm. esittäen
poliisia minisarjasssa "Piiritys". Hulvaton on myös
elokuva,  jonka Petri itse on ohjannut  ja joka
kuvaa ohjaajaa, jolla kaikki ei mene ihan hyvin. 

Muuten .... Petri osti muutama vuosi sitten eräältä
huippuDXriltä tämän talon ja aseman.
Kun Petri työltään ehtii, kuuluu tunnus OH1CX
pileup'in kovimpana. 

Ohessa myös äänitallenne PäijätHami
paikallisradiosta, pituus 31:07. 

DXsauna

Jokaisen leirin yksi tärkeimpiä ”ohjelmanumeroita” on sauna.
Vierumäen sauna tuotiin ennakkoilmoittelussa vahvasti esille
sekä yritettiin Riston, OH2BT; hienosta ehdotuksesta saada
saunalle myös jamien tyyppistä hamien omaa musisointia,
"jammausta". Hyvä yritys poiki valitettavasti vain pari hami
musikanttia, jotka toki viihdyttivät paitsi omaa joukkoa, myös
Vierumäen muita asiakkaita. 

Saunan vieressä on Vierumäen paras uimapaikka, hyppylaiturit
ja grillipaikka. Mutta saunan vieressä on myös ravintola Palmu.
Mikä siis voisikaan olla parempi yhdistelmä? Sauna,
makkaranpaisto, uimaranta ja ravintola! Voiko enää lähemmäs
leiriparatiisia päästä? 

Sauna olikin hyvässä käytössä. Valitettavasti myös muut
Vierumäen asiakkaat halusivat tilaussaunaa emmekä saaneet
kuin 2,5 tunnin aikaslotin kullekin illalle. Mutta hyvä niinkin.
Sauna oli järjestään hyvin kansoitettu ja osanottajat ottivat
jälkilöylyjä joko saunan edustalla olevilla penkeillä, isoissa
pukuhuoneissa tai ravintolassa. 

Ihan ilman kommelluksiakaan ei saunassa selvitty. Koska
Vierumäki on perhepaikka, iso sauna on yleensä varattu naisille
ja lapsille ja pieni sauna miehille. PäijätHamileirillä tietenkin
varaukset tehtiin toisin päin. Yhtenä iltana hieman myöhässä
olleet naissaunojat yllätti hieman aikaiseen tullut mieslauma. No
 yhteentörmäyksestä selvittiin ilman naarmuja. 

Sen sijaan hieman sanomista tuli siitä, että hamisaunan aikana
muutamat juoksivat nakuina (siis alastomina) uimaan.
Rannassa ollut lapsiperhe järkyttyi ja teki asiasta valituksen
Vierumäelle. Hieman tuli myös sanomista omien pullojen
tuomisesta saunan anniskelualueelle. 

DXsaunan perinteiset säännöt

Vielä 197080 luvuilla ja satunnaisesti 1990luvulla
kesäleireillä oli ns DXsauna. Tämä tarkoitti sitä,  kun saunat
olivat yleensä pieniä mutta hyvin kansoitettuja , ne joilla oli
kaikki DXCCmaat workittuina, saivat vaatia paikkaa
ylälauteelta. Niin tehtiin nytkin, mutta ajan hengen mukaan
DXCCmaiden rinnalle laitettiin ne, joilla oli yli 800 puskaa
workittuna. Pukuhuoneen ja saunan ovilla olikin lista niistä,
joilla oli oikeus käyttää etuoikeutta ylälauseeseen. 

Eräs lauteilla ollut nuori hami piti DXsaunan sääntöjä
epäreiluina. Hänen mielestään se on "syrjintää", koska häneltä
kestää 20 vuotta päästä Honor Rolliin .... No siinähän se juju
onkin! 

Koulutusputkesta 23 tutkintoa

Jukka Klemola, OH6LI; ahkeroi kahtena päivänä K, T1 ja T2modulien preppauskurssit. Oppi meni
hyvin perille, sillä leirillä suoritettiin 23 tutkintomodulia. Tämä lienee kesäleirien tutkintoennätys?
Kursseille ilmoittautuneille laitettiin etukäteen kurssimateriaali sähköpostilla ja linkeillä. 

Kokelaat kiittivät mahdollisuudesta kesäopiskella ja samalla nauttia runsaasta esitelmävalikoimasta.
Jukan, OH6LI; opetus oli oppilaslähtöistä – kursseilla käytiin läpi nimenomaan niitä asioita, joita
kurssilaiset pitivät vaikeina. Opetus oli interaktiivista keskustelua ja vastausten hamkkimista. Kaikki
kurssilaiset kun olivat jo valmistautuneet tutkintoon. 

Tutkintomahdollisuuksia oli leirillä viisi kappaletta ja kaikilla oli käyttöä. Tutkintoja hieman myöhästytti
Country Club'in heikko Wlanverkko ja pula hyvistä tulostimista. 

Eräs kurssilainen käytti juuri hyväkseen useamman tutkinnon mahdollisuutta. Kun eka kerta toi
reputuksen, luki hän lisää seuraavaan kertaan. No, siitäkin tuli reputus. Tästä sisuuntuneena hän luki
läpi yön kolmanteen mahdollisuuteen ja – pääsi tietenkin läpi. Sitä kutsutaan tosissaan yrittämiseksi. 

Oli kesä. Tutkittavilla ei juuri ollut kiirettä. Tutkinnon tunnin myöhästyminen ei juuri harmittanut 
ajan saattoi tapaa Rampsibaarissa. 

Pekka, OH1LA; sähkötyksen Suomen Mestari

Sähkötyksen uudeksi ja ensimmäiseksi Suomen mestariksi
nousi Pekka Lahdensalo, OH1LA; tuloksella 109,5 mkiä/min.
Pekan suoritusta nostaa se, että hän ollessan OTluokassa
hakkasi hopeamitalin saaneen, miesten luokan voittaneen
Jyrkin, OH6CS. 

Pekan voitto ei ollut yllätys. Hän on jäsenenä kaikissa maailman
korkeimman tason sähkötyskerhoissa: EHSC #30 Extremely
High Speed Club
SHSC #49 Super High Speed Club
VHSC #155 Very High Speed Club
HSC #1223 High Speed Club
HACWG #61 Hungarian CW Group
OHTC #1 OHTelegraph Club 

Sähkötyskoepaikalla kävi moni ”kokeilemassa” taitoaan. Lähes
kaikki tekivät sen virheen, että pyysivät heti korkeaa nopeutta kun yleensä aloitetaan hieman
pienemmällä nopeudella ja sitten edetään korkeampiin nopeuksiin. Vaikka sähkötystekstistä oli
poistettu numerot, skandit ja erikoismerkit – jäljellä olevat 26 peruskirjainta olivat kuitenkin monelle
liian suuri haaste. 

Tommi, OH3BRJ; kesäleirin VHF/UHFkilpailun voittaja

Leikkimielisessä
VHF/UHFkisassa piti
tunnin aikana pitää
mahdollisimman monta
puheyhteyttä millä
tahansa puhemodella.
Osanottajia oli kaikkiaan
15. 

Oikeasta kuvasta voit
klikata säännöt. 

Leirikisan viiden kärki oli
1. Tommi, OH3BRJ ......34 yhteyspistettä (Tommi vasemmassa kuvassa)
2. Wamo, OH2II/m .....28
3. Hannu, OH6HLH/m ..26
4. Tomppa, OH5ELO
5. Valtteri, OH3BRK

Muuntajanheittokilpailun voitto jaettiin

Leikkimielisessä muuntajanheittokilpailussa tarvittiin sekä
tarkkuuden että pituuden hallitsemista. Kilpailussa oli kolme
rengasta sopivien etäisyyksien päässä ja muuntajana noin 6 kg
painava 220/110 V. Osumista renkaisiin sai pisteitä. Tätä jatkui
4 kierrosta, mutta lopulta ajauduttiin jaettuun voittoon. 

Kilpailumeklarina oli Jesse, OH3CTB; joka jakoi heti kilpailun
jälkeen voittajille pytyt. 

Muuntajaheiton tulokset:
1. jaettu sija: Tom, OH1XF ja OH3CTF jaettu eka sija
3. sija: Tapani, OH3RT 
Tästä löytyy *.oggnauhoitus kilpailusta: 
Muuntajanheiton_SM_kilpailun_selostus pituus 53:41 (OGGtiedosto)

Viestikaluston esittely, antenni puuhun,
pienryhmäkokoukset YL, OI ja OHDXF ja golfkyykyttää

Perjantaina "MPK ja maanpuolustus"ohjelman kunniaksi respan takana golfkentän puolella oli myös
Puolustusvoimien viestikaluston esittely. Huippunykyaikaista kalustoa  jota ei saanut kuvata  oli
esittelemässä viisi viestimiestä. Kävijöitä oli runsaasti, vaikka paikka jouduttiin turvallisuussyisä
viemään hieman kauemmas. 

John, OH5ZZ; Karjalan prikaatista ilmoitti seuraavasti:
"Tilannepäivitys PV/KARPR osallistuminen SRAL:n kesäleiri Vierumäki PE 14.07 

”ISVP kykenee kalustoesittelyyn ja asetamme viestiasemalaitesuojan (CL600) tilaisuuteen
esiteltäväksi” ” 1.VK asettaa viestiasemaa perustavan ja sitä esittelevän varusmiesosaston 56 hlö”" 

Vesa, OH3EQY; näytti kolmella tavalla, miten antenni saadaan helposti puuhun. Se neljäs tapa on
laittaa lenkkiavain narun päähän ja heittää. Mutta silloin se lenkkiavain yleensä jää puuhun. 

Ne kolme tapaa ovat:
a) drooni 
b) ritsa ja
c) bazooka (ilmapyssy")

Kaikilla onnistui ja porukkaa oli runsaasti neljässä näytöksessä. 

Myös erilaiset pienryhmät kokoontuivat.
Perjantaina OIamatöörit pitivät kahden tunnin palaverin ja 
Lauantaina sekä YLamatöörit kokoontuivat että 
OHDXF piti vuosikokouksensa. 

Torstaina oli järjestetty golfkentän puolelle Green Cardkurssi. Vaadittavat kymmenen osanottajaa
löytyivät helposti ja lähes koko päivän koulutus sujui mainiosti. Kurssi oli erittäin halpa, ottaen
huomioon sen, että kouluttajat olivat todellisia proammattilaisia. 

Perjantaina järjestetiin Hamigolf 2023 kilpailut. Myös siinä oli hyvin osanottajia ja sää mitä mainioin.
Juha, OH2LQ; edellisen kilpailun voittaja oli saanut "palkinnoksi" järjestää seuraavan kilpailun.
Kilpailuun kuuluu myös aina hyvä lounas ja juomat  Vierumäen golfravintolan sanotaan olevan maan
paras mutta myös halvin. 

Kirpputori jälleen suosittu käyntikohde SERlava täyttyi ja tyhjentyi

Kirpputori oli jälleen – kuten aina – yksi suosituimmista  ellei suosituin  käyntikohde. Moni kävi
useamman kerran päivässä katsomassa mitä uutta oli tuotu myyntiin. Kirpputoriostokset pystyi
maksamaan käteisellä, pankkikortilla tai Mobile Payllä. Käteisen osuus jäi lopulta melko pieneksi 
sekin on nykyaikaa. Myyjille tilitettiin myyntituotot muutamassa päivässä leirin jälkeen pankkisiirrolla
tai Mobile Pay:llä. 

Järjestäjien itsensä tuomat tavarat myytiin idealla, ettei niitä ainakaan viedä takaisin Radiomäelle.
Hinnoittelu oli siksi erittäin maltillinen. Eikä mitään todellakaan viety takaisin. 

Kirpputoripöydät pidetiin koko ajan myyjien puolesta järjestyksessä. Uusien myyjien tavaroille tehtiin
tilaa ja myytyjen tavat roiden aukot pöydällä täytettiin. 

Kirpputorin vieressä oli SERlava. Tai oikeastaan SERperäkärry, joka täytettiin säännöllisesti
myynnistä poistetulla tavaralla. SERlavalla oli hyvinkin käyttökelposta tavaraa jopa niin, että eräs
leirlle tullut tuli kysymään kirpputorilta, että ”kenen myyjän peräkärry se on, kun siellä on niin paljon
hyvää kamaa”. Erään toisen mielestä SERlava oli mielenkiintoisempi kuin kirpputori. Hmmm ... 

Kun RXTXtuotteen
Mika, OH3KWW; toi
lavalle ison määrän
myynnistä poistettua,
mutta todella
käyttökelpoista
joka.hamin päivittäistä
tavaraa, lavan
tonkijoiden määrä
moninkertaistui. Klikkaa
ohaiset kaksi kuvaa,
harvoin näke niin
onnellisia SERlavan
tonkijoita. Loppujen
lopuksi Kuusankoskelle vietiin vain hyvin pieni määrä tavaraa. 

Kirpputorista vastasi pienen ryhmän voimalla
Tuomo, OH5TPO. 

Kesäleirisivuilta saattoi etukäteen printata
kätevasti lipukkeet myyntitavaroille. 

Pasi, OH3EVH; teki hienon videon kirpputorin
tarjonnasta. Voi katsoa sen tästä klikkaamalla
kuvaa. Videon, jonka pituus on 9:09 min, alussa
on yleisiä tunnelmia ja kuvia leiriltä, varsinainen
kattava kirpputoriosuus alkaa kohdasta. Voit
hypätä suoraan kirpputoriosuuteen myös
klikkaamalla tästä

Kauppakadulla palvelupisteet

Country Club'in aulasta kirpputorille johtavalla käytävällä oli kuusi
ryhmätyötilaa. Ne kansoittivat:
 Koneita.com/Utec Oy:n (Jyrki, OH6CS), 
 RXTXtuotteen (Mika, OH3KWW) ja
 Bebek Oy:n (Jani Bebek) myyntipisteet sekä
 SRAL:n toimiston ja sähkötyskokeen palvelupiste (Markus, OH3RM)
ja 
 leiriasema, jonka yhteydessä oli nyös Radio PäijätHami'n studio.
 Käytävällä oli myös järjestäjien oma leiritoimisto.

Kauppakatu lähti Country Clubin aulasta ja johti kirpputorille. Osaan
palvelupisteistä pääsi myös ulkokautta. Palvelupisteet oli helppo
löytää ja kaikilla oli jatkuva asiakasjono. 

Iltajuhla

Perjantaina pidetyssä
iltajuhlassa
leiriparhaimpiin, mutta
"cozy casual"tyyliin
pukeutuneet saivat
Jarin, OH2BU;
alkutervehdykssen
jälkeen kuulla IARUn
puheenjohtajan Sylvain
Azarian, F4GKR; SRALn
vt. puheenjohtajan Timo
Rinteen, OH5LLR;
tervehdykset sekä
Lahden kaupungin
kaupunginjohtajan
Pekka Timosen lyhyet
tervehdykset. (Voit lukea tervehdyksen klikkaamalla kuvaa.) 

Menu (oikealla) oli maittava. 

Tervehdysten, "lämmittelyn" ja maittavan aterian jälkeen
seurasi iltajuhlan varsinainen juhlaesitelmä Paul,
F6EXV/OG6EXV; esitti menneen talven menestyspeditiosta 
FT8WW  videon ja kertoi peditiosta. (Paul piti saman esitelmän
seuraavana päivänä, lauantaina, josta on ao. päivän kohdalla
oma referaatti.) 

Illan päätteeksi Heikki,
OH6ZS; vaihtoi roolin Al
Dantetaikuriksi ja
huumasi yleisön
”amerikkalaisella
huumorilla.” 

Illalliskortin hinta oli
ällistyttävän halpa – vain
35 euroa. 

Kaikki illalliskortit oli myyty ja sali oli täynnä. Pöydät oli
koristeltu radioamatööriaiheisin tavaroin, joukossa muutama
yllätys. 

Iltajuhlakuvassa tunnistettavissa ainakin oikealla Toni, OH1TD;
ja häntä vastapäätä OT Martti, OH1OR; ja sähkötysvirtuoosi
Pekka, OH1LA. Antin, OH3UDT; leiripassi vilahtaa oikeassa
nurkassa. 

IARU:n puheenjohtaja Sylvain, F4GKR; oli varsinainen työjuhta
osallistumalla seitsemään ohjelmaan. Hän sai arvokkaita ja
myöhemmin palkitsevia suomalaiskontakteja. 

QSLtauluun 200 QSLkorttia

Idea QSLtaulusta oli uusi kotimaassa, mutta ei toki
kansainvälisesti. 

Euroopan suurimmilla Ham Radiohamimessuilla
Friedrichshafenissa Saksassa on vuosia ollut suosittu QSLtaulu
kertomassa, kuka on jo tapahtumaan tullut. 

Nyt PäijätHamin QSLtaulu tuotiin parhaalle paikalle eli Country
Club'in aulaan. Sinitarralla pystyi oman korttinsa kiinnittämään
takan tiilifasaadiin. Ja suosio oli hyvä – taulusta löytyi melko
tarkkaan 200 QSLkorttia. 

Hyvin koordinoitu OH3ACtoistinasema ja yhteiskäyttölupa

SRAL:n automaattiasemaryhmään otettiin hyvissä ajoin
yhteyttä ajatuksista leirin toistinasemista.
Toistinasematyöryhmän puheenjohtaja lupasi leirille 70 cm:n
hybriditoistimen. Sitä ei kuitenkaan  lupauksesta huolimatta ja
valitettavasti  koskaan toimitettu joten toistinasemaliikenne jäi
itse lainattuun ja perinteiseen 2 m FMtyöskentelyyn. 

Koska toistinasematyöryhmän puheenjohtaja oli haluton
minkäänlaiseen yhteistyöhön, kesäleirin järjestäjät joutuivat
ratkaisemaan koordinoinnin toisella tapaa. Koska toistinaseman
lähetysteho oli alle 1 W, aseman taajuus ja kuuluvaisuusalue koordinoitiin kotimaisten parhaiden
asiantuntijoiden kanssa eikä häiriöitä esiintynyt. Leirin 2 metrin lähitoistinasema OH3AC toimi
jatkuvasti valvottuna asemana leirin ajan. Ei siis automaattiasemana. Automaattiasema tarvitsee
erikoisluvan, mutta jatkuvasti valvottuna olevan toistinaseman voi kuka tahansa pystyttää. 

Koordinoinnin asianmukaisuus tarkistettiin myös viranomaisten
kanssa eikä heillä ollut siihen huomauttamista. Päinvastoin!
Ihmettelivät SRAL:n asennetta ja kiittivät määräyksien mukaan
tehdystä työstä. 

Eräillä kotimaisilla keskustelukanavilla esitetyt väitteet aseman
"laittomuudesta" ja "aseman laittamisesta käyttökieltoon"
olivat täysin laittomia uhkauksia vailla mitään perusteita. Tämän
on automaattiasemaryhmän puheenjohtaja itsekin myöntänyt
Viestintävirastolle. Vain ja ainoastaan Viestintävirastolla on
oikeus laittaa käyttökieltoon raasema tai toistinasema. Tämä
opetetaan jo kaikilla perusluokan kursseilla. Laittomasta
uhkauksesta on tehty ilmoitus Viestintävirastolle. 

Viestintävirastolta hankittiin myös lupa yhteiskäyttökanaviin,
joissa leirin sisäinen turvallisuus, huolto ja järjestelyliikenne
käytiin hyväksytyillä laitteilla radioamatööritaajuuksien
ulkopuolella. Laitteiden käyttökelpoisuus tarkistettiin useasta
lähteestä. 

Antennipajassa kuhinaa

Totta kai leirillä pitää olla myös antennipaja. Paikka, jossa voi
rakentaa pieniä antenneita tai oppia, miten niitä rakennetaan. 

Leirin antennipajassa antennien rakenteluun osallistui 36
henkeä. Paikalle tuotua noin kilometriä alumiini ja
puomiputkea pystyi työstämään – katkomaan, taivuttamaan ja
poraamaan  erilaisilla koneilla. Antenneita syntyi pääasiassa 70
cm:lle ja 2 metrille. Myös RHA68antenni löytyi
rakentelulistalta. Osa antenneihin tarvittavasista osista tehtiin
3Dtulostimella. Antennipajasta vastasi Jesse, OH3CTB. 

Pasi, OH3EVH; teki kuvasta klikkaamalla avautuvan
videon antennipajasta. 

Mr Antenni, Jesse, OH3CTB; kertoo antennipajan
toiminnaasta ja miten antenneja työstettiin
yhdessä 

Pääpalkinnon voitti Martti, OH1ON

Kaikkien leiripassin saaneiden eli leirille tulleiden kesken
arvottiin Koneita.com/Utec Oy lahjoittama Icom ”kansanradio”
IC7300. 

Arvontaan lailtana kirpputorin ulkopuolellE kerääntyi
melkoinen määrä yleisöä, monella leiripassi kädessään tai sitä
sormeillen. Kärsimättömyys nousi, kun ensin arvottiin
tavallisten arpajaisten palkinnot. Nekin menivät hyvään kotiin. 

Arvonnassa Icom IC7300 transceiverin voitti Martti, OH1ON!
Onnea voittajalle! 

Voitto tuskin olisi voinut mennä parempaan paikkaan? Rigin
toimitti Markus, OH3RM; onnelliselle voittajalle seuraavana
päivänä hänen kotipaikalleen. Martti on jo yhytetty jopa FT8
modelta uuden laitteen kanssa. 

Paikallisradio PäijätHami äänessä

Pasi, OH3EVH; vastasi paikallisradio "PäijätHamin" tekniikasta. Radiolla oli oma lähetysstudio ja 
keskus Kauppakadulla ja lähettimet Country Clubin ulkopuolella. Lähetyskeskuksesta vedettiin
lankakaapeli kattoja pitkin pääohjelmasaliin. 

Tämänkertaisen kesäleirin paikallisradion erikoisuus oli sen puolivaltakunnallisuus. Lähettimet olivat
Vierumäen maston lisäksi Kouvolan Kuusankoskella, Kouvolan Utissa, Raahessa, Lahden keskustassa
ja Nastolan Uusikylässä. Kaikkia niitä pystyttiin nekytekniikakka etäohjaamaan Vierumäeltä.
Potentiaalinen kuulijakunta lienee ollut noin 400.000 henkeä, mutta tuskin kaikki olivat virittäneet
vastaanottimet taajuuksille. Moni Vierumäelle autolla tullut toki kiitti hyvästä matkaseurasta aina
perille saakka. 

Paikallisradio ”Radio PäijätHamissa” radioitiin semivaltakunnallisesti siis kuudella lähettimellä. Ohjelma
pyöri ympäri vuorokauden. Päiväsaikaan ohjelmassa oli suorana pääsalin ohjelma. Iltaaikaan ja
pääsalin taukoina ajettiin ulos leirillä tehtyjä haastatteluita. Näitä varten oli omat toimittajanauhurit. 

Haastatteluja PäijätHamiradioon tekivät Tia, OH3TIA; Marko, OH1TP; ja Jari, OH2BU. Erityisesti Tia
osoitti valtavaa luontaista osaamista ja hänen pystyi hienoon keskusteluun haastateltavien kanssa.
Tapion, OH1KBX; esityksen yhteydessä on jo esitelty yksi Tian tekemä haastattelu. Radio toimi koko
perjantain ja lauantain, torstaina vielä harjoiteltiin. 

Tästä voit kuunnella joitakin radioon tehdyistä haastatteluissa. Listassa eivät ole kaikki haastattelut.
Tiedostot ovat pääasiassa *.wav tai *.mp3. Viimeinen on *.ogg. 
 Haastattelu_Hannu_OH1IX pituus 2:18 
 Haastattelu_Heikki_OH2BGX_Tia pituus 5:29 
 Haastattelu_Jani_Bebek_Jari pituus 5:05 
 Haastattelu_Jari_OH3KRH_Marko pituus 0:55 
 Haastattelu_Jyrki_OH6CS_Jari pituus 1:36 
 Haastattelu_Markus_OH1MN_Marko pituus 2;02 
 Haastattelu_Niko_OH2LZC_Tia pituus 24:06 
 Haastattelu_Olli_OH1JUJ_Marko pituus 1:05 
 Haastattelu_Riku_OH1E_Marko pituus 1:12 
 Haastattelu_Tapio_OH1KB_Tia pituus 3:57 
 Haastattelu_Tia_OH3TIA_Jari pituus 3:57 
 Haastattelu_Tomi_OH2BEN_Tia pituus 10:27 
 Haastattelu_Tommi_ja_Marko_Tia pituus 1:43 
 Haastattelu_Vesa_OH3EQY_Tia pituus 1:48 
 Hamileirit_60_luvulla_Jaska, OH1TX_Pasi pituus 4:22 
 Muuntajanheiton_SM_kilpailun_selostus pituus 53:41 (OGGtiedosto)

Valtakunnallinen tiedotus onnistui!

On toki tärkeää, että tiedotus varsinaiselle kohdeyleisölle – radioamatööreille – onnistuu. Mutta leiri
on aina mahdollisuus markkinoida harrastetta myös ns. suurelle yleisölle ja saada kiinnostuneita
tulemaan mukaan jopa leirille. 

Paikallisradio ”Radio PäijätHami'n” potentiaalinen kuuntelijakunta oli noin 400.000 henkeä. Toki aivan
ihan näin montaa kuulijaa kanavalle tuskin saatiin, mutta viestejä kuuntelusta tuli kaikilta
lähetysasemilta. 

Sähköisistä tiedotusvälineistä Yleisradion
valtakunnallinen radiokanava teki leiristä kaksi
lähetystä – jälkimmäinen parhaaseen
kuunteluaikaan valtakunnallisessa lähetyksessä
sopivasti lauantai aamuna. Myös Ylen
paikallistoimitus huomioi leirin. 

Lehdistä ItäHämeen toimittaja teki ison ja
antoisan jutun. Tämän lisäksi mainista leiristä oli
kuudessa muussa lehdessä ja useilla
uutisnettisivustoilla. 

Lehdille ja uutistoimistoille lähetettiin noin viikkoa
ennen leiriä lehdistötiedote, jossa kerrottiin leirin
ja ohjelman pääkohdat. 

JÄLKIMIETINTÖ JA KIITOKSET

Palvelu – ei talous  edellä

Ensimmäisen kerran SRAL:n kesäleirien historiassa leirimaksu taisa olla halvempi kuin edellisellä
leirillä. Myös Vierumäen kanssa saatiin sovittua edulliset majoitus ja illalliskortin hinnat. 

On selvää, että
kansakunnan ollessa
taloudellisessa
ahdingossa, myös leirin
järjestäjän tulee tulla
vastaan. Edullisista
hinnoista huolimatta
järjestäjille jäi pieni
ylijäämä käytettäväksi
erityisesti
koulutustoimintaan, nyt
kun tätä kirjoitettaessa
kaikki tiedossa olevat
laskut on maksettu. 

Leirin voi tehdä monella
tapaa. Sen voi tehdä
pihistellen joka asiassa
tai sen voi tehdä torvet
soiden. Päätimme ottaa
riskin ja tehdä kaiken
niin hyvin kuin
pystyimme. 

Erityistä kiitosta tuli monien vuosien kompensaationa tarjotusta ilmaisesta osallistumisesta Lapin
maakunnassa asuville ja 50 %:n alennuksesta OTamatööreille. Myös illalliskortin hintaa pidettiin jopa
"hullun halpana", kun siihen sisältyi hyvä ohjelma. Kuvassa oleva Teemu, OH7KAA/OH2GHZ; lienee
pisimmältä kotimaasta leirille tullut. Maanteitse matkaa 990,6 km, ajo normaalivauhdilla 11:06 tuntia! 

Leirin järjestelyitä varten oli palkattu kaksi henkilöä. Leirin kokonaiskustannukset olivat noin 53.000
€. Kustannuksia kattoivat vain pieneltä osalta osallistumismaksut, suurimman avun tultua
yhteistyökumppaneilta. 

Kiitos talkoolaisille!

PäijätHami leirin järjestelyissä oli mukana yli 60 talkoolaista. Kerhon kouluttamat amatöörit
kauempaakin halusivat muistaa ”Alma Mater'iaan.” Kiitos! 

Leiriä rakennettiin yhdessä kerran kuussa, kuukauden ensimmäinen maanantai pidetyillä talkoo
infoilla. Talkooinfoissa talkoolaiset saivat tietää etukäteen asioita ja suunnittelua, joista tiedotettiin
vasta myöhemmin muille. Talkoolaiset olivat tiedossa etuoikeutettuja. Mutta samalla talkoolaisilta tuli
hyviä kommentteja ja ideoita toteutukseen. Ehdittiin huono idea korjaamaan ennen julkistusta.
Talkooinfoisiin pääsi mukaan myös Teamsyhteydellä. 

Viimeinen talkooinfo pari viikkoa ennen leiriä pidettiin Vierumäellä ja Team'sin kautta välitettiin
liikkuvaa kuvaa myös niille, jotka eivät päässeet paikalle. Monen talkooinfon jälkeen oli tärkeää, että
talkoolaiset näkivät ennakolta paikat. 

Täytyy muistaa, että talkoolaisten enemmistö ei koskaan ollut käynyt SRAL:n kesäleirillä. Tavoitteiden
ja leirin suunnitelminen oikea välittäminen talkoolaisille olikin tärkeää. Ensimmäinen varsinainen
leiripäivä, ke 12.7.2023 olikin ohjelmaltaan tämän vuoksi melko tyhjä. Se oli hyvä päivä talkoolaisille
totutella, mitä olisi edessä. Mutta jo kolmantena päivänä muutama talkoolainen totesi, että "tämähän
on hauskaa – eikös järjestetä näitä leirejä jatkossakin?" 

Osuuspankki PäijätHäme antoi myös avustuksen, jolla pystyimme palkkaamaan nuoria kesätöihin
leirille. 

Talkoolaisten panos oli enemmän kuin korvaamaton! Talkoolaisista vastasi Hanna, OH7TO. 

Leiriorganisaatio

Leiripäällikkö Mika, OH3BZK 
Ohjelmavastaava Jari, OH2BU 
Talkoovastaava Hanna, OH7TO 
Ensiapu Timo, OH3GPS; 
Turvallisuus Akseli, OH3BPY 
Kirpputorivastaava Tuomo, OH5TPO 
Tiedotusvastaava Jari, OH2BU 
Nuorisovastaavat Niko, OH5CZ; ja Saku, OH3BKL 
Tekninen vastaava Saku, OH3BKL 
Respa Ritva, Harri, OH3UP ja Julius, OH3CDR 

Talkoolaisia:
Akseli, OH3BPY.............Andrey, OH3OR.............Antti, OH2EXL..............Antti, OH3JCW
Antti, OH8TO...............Erkki, OH2CLV.............Hanna, OH7TO...............Hannu, OH3HA
Harri, OH3UP...............Harri, OH3WK..............Heikki, OH2BGX.............Helin, Marko
Jani, OH3JI................Jari Matti, OH4EBD........Jari, OH3EPZ...............Jari, OH3JUT
Jari, OH3KRH...............Jari, OH2BU<..............Jarmo, OH3QN...............Jesse, OH3CTB
Jesse, OH7CK...............Jorma, OH2ETE.............Jorma, OH3FWK............. JuhaMatti, OH4EBD
Julius, OH3CDR.............Kai,OH4JTS................Kalevi, OH3NAO.............KariPekka, OH2PQ
Kari, OH2BCY...............Kari, OH6KNO .............Kimmo, OH3ZS...............Kyösti, OH3GTV
Lauri, OH3RL...............Markku, OH3EMC............Markku, OH4UI
Markus, OH3RM..............Martti, OH1ON.............Mauno, OH3CUO/OM...........Mika, OH2MN
Mika, OH3BZK...............Mikko, OH2BIF ............Niko, OH5CZ................Olga, OH3BVN
Pasi, OH3EHV...............Pentti, OH3TY.............Petri, OH1PH...............Pirjo, OH3CUO/XYL
Ritva,.....................Saku, OH3BKL..............Tapani, OH3RT..............Tapani, OH3RT 
Tia, OH3TIA................Tomi, OH3FWH..............Tuomo, OH5TPO..............Valera, OH3CDY
Veijo, OH3FWJ..............Veijo, OH4VA..............Vesa, OH3FYE...............Yrjö, OH3CK
Timo, OH3GPS............... 

Lahden Radioamatöörikerho ry., OH3AC; halusi tämän SRAL:n kesäleirin olevan ikimuistettava.
Toivomme ja osin jo tiedämme, että näin myös oli, kiitoksia on tullut kaikilta tahoilta. Kiitämme
osanottajia hienon leirin ja mukavan yhteisolon mahdollistamisesta. Turun Tippsundin leirillä eräs
leiriläinen samnoi, ettei kukaan leirillä ollut ole kritisitoinut. "Kritiikkiä on tullut vain niiltä, jotka leirillä
eivät olleet!" 

Kiitos tukijoille Ei tietenkään pidä unohtaa leirin tukijoita ja sponsoreita:
Lahden kaupunki,
Heinolan kaupunki, 
Planmeca Oy,
Suomen Radioamatööriliitto ry,
Osuuspankki PäijätHäme,
Päijät Hämeen Liikunta ja Urheilu, PHLU, 
Koneita.com/Utec,
RXTXtuote,
Bebek
Datamatik Tecnicom Oy
ja moni muu. 

Bebek teki lisäksi kaikille leiriläisille tarjouksen, että heidän verkkokaupastaan saattoi valita tuotteita
ja hakea ne leiriltä. Säästyi turhia postikuluja ym. 

Leiriraportti on hyvä päättää Matin, OH7SV; kommenttiin:

Oli aivan helvetin hyvä leiri, kiitos!

http://oh3ac.fi/index.html
http://oh3ac.fi/esit.html
http://oh3ac.fi/jasen.html
http://oh3ac.fi/oh3r.html
http://oh3ac.fi/valokuvia.html
http://oh3ac.fi/ra-kurssi.html
http://oh3ac.fi/arkisto.html
http://oh3ac.fi/historia.html
http://oh3ac.fi/kuvat/OH3ACkartta2.jpg
http://oh3ac.fi/jarjestelyt.html
http://oh3ac.fi/ohjelma.html
http://oh3ac.fi/kuvat.html
http://oh3ac.fi/kommentit.html
http://oh3ac.fi/PHLogoPunaSini1-01-500x248jpg.jpg
http://oh3ac.fi/countryclubia.JPG
http://oh3ac.fi/Leirisivu.JPG
http://kesaleiri.oh3ac.fi
http://oh3ac.fi/ilmarix.JPG


ETUSIVU ESITTELY JÄSENSIVUT OH3R VALOKUVIA RAKURSSI ARKISTO HISTORIA

katso sijaintimme, klikkaa karttaa

OH3AC
Lahden Radioamatöörikerho ry

Radiomäenkatu 43
15100 LAHTI

Puhelin kerholle: 044 7001 599
Sähköposti: oh3ac(a)oh3ac.fi

Kerhoillat avoimin ovin
joka ma alkaen klo 18:00

Vanha Radioasema
Radiomäenkatu 43

LAHTI

PÄIJÄTHAMI KESÄLEIRI 2023

PÄIJÄTHAMIKESÄLEIRILLÄ 837 KÄVIJÄÄ!

*** LÄHES 300 KUVAA, ESITELMÄÄ JA TALLENNETTA ***

1.  LEIRIN SUUNNITTELU JA JÄRJESTELYT

Vierumäellä 12.16.7.2023 pidetyn PäijätHami kesäleirin raporttisivut on jaettu neljään eri osaan.
Tästä voit hypätä (klikata) kolmeen muuhun osioon:

1. LEIRIN SUUNNITTELU ja JÄRJESTELYT
2.  LEIRIN OHJELMA ja ESITELMÄT
3.  LEIRITUNNELMIA ja KUVIA

4.  OSANOTTAJILTA SAATUA PALAUTETTA

Tämä sivu kertoo, miten leiri suunniteltiin ja toteutettiin!
Jos joku linkki ei toimi tai haluat muuten korjata raporttia, laita sähköposti oh3ac@oh3ac.fi


 

Leiriraportti on hyvä aloittaa Markun, OH8UV; kommentilla:

Vaikka olin vain päiväkäynnillä, aistin tunnelman leirillä olevan
pitkästä aikaa vanhan "ham spiritin" kaltaisen. Kukaan ei
önnöttänyt ja porukalla oli mukava olla. Järjestelyt ja puitteet
toimivat hyvin. 

Suomen Radioamatööriliitto ry:n 63. kesäleirin järjesti Lahden
Radioamatöörikerho ry, OH3AC; Vierumäen vapaaaika ja
liikuntakeskuksessa kesu 12.16.7.2023. Tapahtumat olivat pääasiassa yhden katon alla ”Country
Club'lla.” Leirin virallinen kävijämäärä on tarkistuslaskennan jälkeen vahvistettu olleen 837 kävijää. 

Lahden Radioamatöörikerho ry, OH3AC; sai leirin
järjestelyoikeudet SRAL:n hallitukselta vasta marraskuussa
2022, neljännellä yrittämisellä. Tapahtuma oli suunniteltu
päivää edellisiä kesäleirejä pidemmäksi, koska leirillä oli
suunniteltu pidettävän myös SRAL:n kevätkokous ja näin
helpottavan oleellisesti SRAL:n kustannuksia. Järjestäjät
olisivat vastanneet kaikista varsinaisista kokouskustannuksista. 

Yhdeksän kuukauden järjestelyaika on lopulta tavattoman lyhyt
ja ajanpuutteessa moni hieno idea jäi toteuttamatta tai
viimeistelemättä. SRAL:n hallituksen päätös aikaistaa
hakuprosessia on hyvä uusi linjaus ja auttaa jatkossa järjestäjiä. 

SUUNNITTELU

Leirin suunnittelussa oli alusta lähtien kuusi tärkeää mottoa:
 ”Ham spirit”: perinteinen, hyvähenkinen leiri,
 ”yhden pysähdyksen (katon) taktiikka”: monipuoliset majoitukset ja ruokailut lähellä toisiaan,
 ”edullinen": edulliset ja halvat hinnat kaikille,
 ”hyvä ohjelma”: huippuhyvä, laaja ja erilainen ohjelma,
 ”palvelu edellä”: hiottu palvelukokonaisuus osanottajille,
 ”ammattimaisuus”: paras on hyvän vihollinen, mutta lähtökohtana ammattimainen ote.
 ”Tehdään niin hyvin kuin pystytään ja osataan. Ei pihistellä.
 ”Emme saa unohtaa myöskään suomenruotsalaisia hameja, olemme kaksikielinen maa. 

Kesäleirisivu, ilmoittautuminen ja tiedotus

Kerhon www.oh3ac.fi sivun ”kylkeen” rakennettiin leirin omat
sivut osoitteessa

kesaleiri.oh3ac.fi

Runsailla kuvilla, isoilla kirjaimilla ja monipuolisesta sisällöstä
kiitosta saaneet sivut rakensi Jermu, OH3KZR. Sivulta oli
helppo löytää kaikki tarvittava ja se päivittyi viime hetkeen
saakka. Selkeät otsikot ja välisivut auttoivat etsimistä, mutta
menu helvettiä ei kuitenkaan ollut. 

Ennakkoilmoittautuminen oli mahdollista toukokuun alusta
lukien. Ilmoittautumispohjana käytettiin SRAL:n hallinnassa
olevaa Ilmarixjärjestelmää. Koska ilmoittautumistiedot
kiersivät SRAL:n kautta, ne saatiin järjestäjille manuaalisesti
aina vasta muutaman päivän viiveellä. Anteeksi siis, ettei
vahvistuksia pystytty kuittaamaan välittömästi. 

Ennakkoilmoittautujia oli hieman yli 400, eli edellisen vuoden
leirin tapaan noin puolet lopullisesta kävijämäärästä. 

Ennakkoilmoittautumista edelsi matkailuajoneuvo ja
telttapaikkojen alustava varaus. Matkailuvaunuja oli noin 60 ja
telttoja 25. Hieman edellisen vuoden leiriä enemmän. 

Vierumäki ei juuri ole profiloitunut karavaanari tai
telttailupaikkana. "Jostakin" alkoi jopa kiertämään huhu, ettei
leirillä sallittaisi ollenkaan matkailuajoneuvoja tai telttoja. Se ei pitänyt todellakaan paikkaansa. Mutta
kun näihin toimintoihin liittyvät reunaehdot oli selvitetty ja sovittu, myös Vierumäki oli innostunut
tästä uudesta 
"asiakasryhmästä", ja antoi kaiken mahdollisen tuen. 

Nousujohteinen tiedotus

Leirin tiedotus alkoi helmikuussa. SRAL:n tiedotuskanavista
bulletiineissä oli nousujohteinen viikkotiedotus ja
Radioamatöörilehdessä kolmessa numerossa leiriartikkeli.
Lisäksi Facebook'in "Radioamatöörit"ryhmässä oli viikottainen
tiedotus kuten jonkin verran myös FinHam sähköpostilistalla.
Kaikki tiedotteet löytyivät heti julkaisun jälkeen myös
kesäleirisivulta. 

Myös ulkomaille, lähinnä Pohjoismaihin, oli tiedotusta mutta se
jäi lopulta aiottua pienemmäksi. 

Leirin tiedotuksen ensimmäisenä tavoitteena oli kertoa, missä
on Vierumäki sekä kertoa, mitä kaikkia mahdollisuuksia paikka
antaa. ”Tule koko viikoksi Vierumäelle” teemalla pyrittiin
viestimään, että kesäleiri voi olla myös koko perheen leiri.
Vierumäki tarjoaa mahtavat puitteet koko perheelle viettää
vapaaaikaa ja näin perheen vanhemmilla on hyvä omatunto
keskittyä loppuviikosta radioamatöörileirin tapahtumiin ja
ohjelmaan. Viesti meni hyvin perille, koska ainakin viisi
perhekuntaa tuli leirille jo edellisenä viikonloppuna. 

Keväällä pidettiin kaksi yleistä Teamstilaisuutta yhdessä
SRAL:n kanssa kaikille suomalaisille hameille otsikolla ”Mitä
haluat kesäleiriltä”. Niissä oli mukana yli 80 osanottajaa ja
palavereissä tuli hyviä ideoita leirin järjestelyihin. Ihan kaikkia
mahtavia ideoita ei valitettavasti pystytty toteuttamaan, mutta moni osoittautui 
kullanarvoiseksi. Voidaanko siis sanoa, että PäijätHamileiri oli osanottajien muovaama leiri? 

Kouvolan perinteisillä Sotilasradiopäivillä saivat leirin järjestäjät myös pitää 10 min
esittelypuheenvuoron. Sotilasradiopäivillä pidetyn demon voit katsoa tästä linkistä *.pdfmuodossa. 

Kesäleirilehti ja leiripassi

Kesäleiriä kävijöitä varten pitää olla tietenkin kesäleirilehti.
Koska leirin ohjelma kehittyi ja muuttui leirin portille saakka,
kesäleirilehti eriytettiin ohjelmakartasta ja ohjelmakartan sai
erikseen ilmoittautuessa ja se löytyi aina päivitettynä Country
Club'in ilmoitustaululta ja respasta 

Sekä 16sivusen kesäleirilehden että leiripassin suunnittelua
varten Kerholla oli mallina lähes kaikkien noin 50 edellisen leirin
leirilehtiset ja leiripassit. Leirilehti kertoi yleistä tietoa leiristä ja
ennen kaikkea siitä, mitä leiriltä löytyi tai mitä palveluita
Vierumäen alueelta löytyy. 

Kesäleirilehden sisällöstä löytyy IARU:n puheenjohtajan
Sylvain, F4GKR; SRAL:n puheenjohtajan Timon, OH5LLR;
leiripäällikön Mikan, OH3BZK; ja ohjelmavastaavan Jarin,
OH2BU; tervehdykset. Jarin, OH2BU; tervehdys kertoo paljon
siitä filosofiasta, miltä pohjalta leiriä lähdettiin hakemaan. "Ham
Spirit" first. 

Jos klikkaat yllä olevaa leirilehden kansikuvaa, pääset lukemaan
ja selailemaan 16sivuista leirilehteä. 

Leiripassi on "tavallaan" leirin tärkein painotuote. Moni säilyttää
leiripassit leireiltä, joilla on ollut. Ne ovat tavallaan
"matkamuisto" leiristä ja niitä voi käyttää muissa tapahtumissa.
Jos klikkaat alla olevia kahta leiripassin kuvaa, saat ne näkymään siinä koossa, kun osanottajat saivat
ne rintaansa roikkumaan. 

Leiripassin suunnittelu lähti seuraavista
periaatteista: 
       nimi ja tunnus pitää olla painettuna niin 
       isolla että vastapäätä oleva näkee tiedot 
       kyyristymättä. 
       Käytännössä leiripassin kooksi tulikin hieman

suurempi kuin aiemmilla leireillä.
       leiripassista löytyy tärkeimpien tukijoiden
nimet        ja logot
       leiripassista löytyy alueen kartta ja
tärkeimmät
       puhelinnumerot
       esitelmänpitäjille ja vieraille on oma VIP
passi
       leiripassissa on jokaiselle yksilöllinen numero
       arvontaa varten
       leiripassi ei saa olla hakaneulalla tai liimalla 
       kiinnitettävä vaan kummastakin ylänurkasta 
       kaulanauhalla ripustettava. 

Tyylikkäiden leiripassien luovasta suunnittelusta vastasi kerhomestari Ritva. 

Jos leiripassissa olisi yksi reikä, johon kaulanauha kiinnitetään, se kääntyilisi jo pienessä tuulessa
ympäri. Myöhemmin tuli ilmi, että kahteen reikään tulevat kaulanauhat olivat uskomattoman kalliita –
puhutaan nelinumeroisesta luvusta. No, hyvä maksoi tässäkin. (Eräässä tapahtumassa leiripassin
kääntyminen kompensointiin sillä, että tunnus laitettiin kummallekin puolelle. Ei hassumpi idea
sikseen.) 

Passeja suunniteltiin ja tehtiin eri värisiä ja eri päiviä ja eri
tarkoitusta varten.(Kuva oikealla) VIPvieraat, eli pääasiassa
esiintyjät ja kutsutut juhlavieraat saivat myös omansa.

Leiripassin suunnittelun ja toteutuksen välillä tuli kuitenkin
pieni viestintäkatko. Leiripassissa olevan nimen ja tunnuksen
fonttikoko oli pyydettyä pienempi ja leiripassiin pääsi muutama
kirjoitusvirhe. No, ei aina voi olla täydellinen. 

Majoitusvaihtoehdot

Vierumäki on tunnettu monipuolisista majoitusvaihtoehdoista.
Sanotaan, että koko alueelle mahtuu yöpymään sisätiloihin
5555 henkeä.

Alueella sijaitsee neljä hotellia: Fennada ja Sporttihotelli
Pihkala, (jotka sijaitsevat vieretysten oikealla olevan kuvan
mukaisesti Fennada oikealla ja Pihkala keskellä.
Vasemmanpuoleisin siipi on hallinto ja koulutusrakennus.)
Country Club ja Holiday Club (alemmassa kuvassa). 

Holiday Club Vierumäki sijaitsee Country Club'lle tulevan tien
varrella, noin 800 m ennen Country Clubia. Koska Fennadakin
on juuri uudistettu, tähdillä laskettuna hotellit ovat ***** 
***. 

Lisäksi majoitusta löytyy rivitalosta Country Club'in takaa sekä
rantahuviloista saunan ja uimarannan vierestä. Rantahuvilat
varattiin tietenkin ensimmäisinä. 

Vierumäen vahvuus on juuri majoitusten monipuolisuus 
jokaiseen makuun ja jokaiseen lompakkoon löytyy sopiva
majapaikka. On luksusta, on tuttua mökkimajoitusta, on
rantasaunanomaista ym. Mutta myös erittäin kohtuullisen
hintaista ryhmämajoitusta. 

Vierumäen pohjoisosassa on mökkikylä, jossa on yli 160
eritasoista mökkiä. Niitä pystyi varaamaan sekä Vierumäen
myyntipalvelun itsensä että mm "Hotels.com" ja "Booking"
sivujen kautta. Mökit olivat hyvässä käytössä ja moni oli
varannut mökin työpaikkansa, oman järjestönsä tai vastaavan
kautta. 

Usealla kerholla oli yhdessä varattu mökki. Vaikka järjestäjät
”varoittivat” mökkien täyttyvän nopeasti ja kehottivat
varaamaan omansa nopeasti, moni jäi ilman mökkiä. Vierumäki
on perinteisesti täynnä kesän huippuaikaan. 

Matkailuajoneuvoalueet olivat kolmessa paikassa niin, että
yöpyjä saattoi varata paikan, joka sopi hänelle ja perheelleen
rauhallisuuden ja etäisyyden mukaan. Kompromissialue (AS2)
oli näistä se suosituin. Jako kolmeen
matkailuajoneuvoalueeseen perustui vanhaan kokemukseen
siitä, että osa haluaa keskelle tapahtumia, osa haluaa majoittua
rauhassa ja  niin  loput haluavat vähän kumpaakin. 

Myös telttailualueita oli kaksi. Lähin telttaalue oli noin 40
metrin päässä Country Club'in pääovelta. 

Suurin telttaalue oli kangasmetsäpohjainen, josta moni kertoi
pitävänsä enemmän kuin nurmikosta. 

Sekä matkailuajoneuvo että telttaalueille toimitettiin
Bajamajat helpottamaan olemista ja arkisia askareita. Samalla
lyhentämään tarvetta lähteä sisätiloihin askareita varten.
Bajamajat siivottiin omasta toimesta päivittäin. Karavaanareille
tarpeellinen suihkukin löytyi tarvitsijoille. 

Telttojen ja matkailuajoneuvojen ympäriltä löytyi useita hyviä
antennipuita. 

Varsinkin telttailualueella lähti useasta teltasta syöttöjohto
kohti puiden väliin ripustettua antennia. 

Leirin nimi ja logo

Leirin nimeksi oli alustavasti monta vaihtoehtoa. Nimessä oli tietenkin oltava sana ”hami” tai ” radio”.
Kun katsottiin vanhoja nimiä, hatun nosto tuli Kokkolan, OH6AI; "Megahertsi"nimelle ja Jyväskylän,
OH6AD; "Metso"nimelle. Toki myös vuoden 1991 ”Ylläs kutsuu” on hieno nimi. Nimeen haluttiin toki
myös kansainvälisyyttä. Rosterissa olivat mm seuraavat nimiehdokkaat:"Vierumäki kutsuu", "Häme
Hami", "SalpaHami", "SalpausHami", "Hami_2023" "LahtiHami", "HamRadio2023" ... jne. Vaikka sana
"Vieru" olisi ollut kiva nimessä  esim "VieruHami" tai "HamiVieru", ne hylättiin, koska epäiltiin siitä
väännettävän erilaisia muotoja. Niinkuin sitten eräät lapsenomaisuuttaan ja parjausmielessä
väänsivätkin. 

Kerhon hallituksen kokouksessa ”PäijätHami”nimen toi eka kerran esille Tuomo, OH5TPO. Kahden
kokouksen mutustelun jälkeen se sitten valittiin nimeksi. Siinä vaiheessa tämä työnimi oli jo
itsestäänselvyys lopulliseksi nimeksi. "PäijätHami" – kertoo maakunnasta, jossa ollaan ja lopussa vielä
se ”pakollinen hami”. Ei ehkä kansainvälinen nimi, mutta sitä enemmän kotimaa ja
maakuntahenkinen. 

Kun nimi oli lyöty lukkoon, Jermu, OH3KZR; sai tehtäväkseen
miettiä logoa. Tämän päivän yleisen suuntauksen mukaan
logossa on myös tapahtuman nimi. Harvoin tehdään enää
logoa, jossa pelkästään on joku kuvio. Hyvänä esimerkkinä
Nokia, joka luopui melko nopeasti kolmen kärjen logosta ja
päätyi ratkaisuun, että nimi on samalla logo. 

Halusimme kuitenkin logoon myös jotakin muuta kuin pelkän
nimen, jotakin haminoloista. Jermu keksikin, että Päijätsanan
” ison P”kirjaimen yläosa voidaan muotoilla myös "headset"'iksi (kuulokkeet,
Ensimmäisissä versioissa (kuva ylempänä) headset oli kallellaan
alas oikealle, mutta kuulokkeet ja "Päijät"sanan "ä" ja "i"
pisteet sekoittuivat. 

Lopulta headset käännettiin toiseen suuntaan, ylös, "Päijät"
sanaa pienennettin, mutta fonttia paksunnettiin. Nyt headset
näytti yhden kommentin mukaan hymyilevältä ja nauravalta 
kuten leirin tulikin olla. Headset'in mikrofoni näytti samalla
käsivarrelta, joka ystävällisesti viittoi tulemaan leirille. Siis jo
koko logo kertoi, että kyseessä oli radioleiri. 

Nyt kaikki näyttää helpolta, mutta välivaiheita oli kymmeniä. 

Jermun logon suunnitteluun käyttämä aika oli kymmeniä tunteja ja monen vaiheen jälkeen päädyttiin
siis lopulliseen, tyylikkääseen versioon, värimaailmaltaan lähes täydelliseen. Ammattilaisena Jermu teki
logosta pienen, keskisuuren ja ison resoluution versiot sekä useita muita käyttövaihtoehtoja eri
tarkoituksiin. 

Monipuolista ruokailua

Myös ruokailussa oli kävijöillä monia vaihtoehtoja. Country Club'illa oli sekä lounaat (13 €) että
runsaat päivälliset (17,50 €) seisovasta pöydästä. Ruuan laadusta ei kukaan ole valittanut, sillä
seisovat pöydät olivat tosi antavat ja syödä sai niin paljon kuin halusi. Ruokasalin, pääasiassa Rampsi
sali, oven viedessä oli myös baari, josta sai virvokkeita, olutta ja viinejä aina illan loppuun saakka. 

Lähes kaikkiin huonehintoihin kuuluvat aamiaiset sai nauttia
Fennadan Puhtiravintolassa (13 €), jonka seisova pöytä oli
yhtä antelias. Puhti oli myös karavaanarien ja telttailijoiden
käytössä. 

Muitakin ruokapaikkoja oli useita. Fennadan a'la carte
ravintola, Holiday Club'in tasokas courmetravintola ja pub.
Ruokapaikka löytyi joka nälkään. Myös välipala ja iltaruoka
paikkaa. Ja yökerho. 

Koska ruokapaikkoja on Vierumäen alueella runsaasti,
Kerhomestari laati niistä yksisivuisen esitteen, joka oli
ilmoitustauluillla ja jonka sai myös respasta. 

Myös iltajuhlan illalliskortti saatiin neuvoteltua perinteisiä hintoja huokeammaksi. Tasan sata
osanottajaa sai 35 €:n hinnalla myös 
hyvän ohjelman. 

Opasteita teillä, pihassa ja Country Club'in sisällä  kukaan ei eksynyt?

Jo ensi metreistä oli selvää, että hyvillä opasteilla on suuri
merkitys siinä, että ihmiset löytävät oikeaan paikkaan – mutta
opasteilla luodaan myös tunnelmaa. Opasteet jaettiin teknisesti
liikenneopasteisiin, Country Clubin pihaalueen ja Country Club'in
sisäisiin opasteisiin. 

Nelostien eli Lahden moottoritien Vierumäen liittymästä lukien
asetettiin yhteensä 12 tieliikenneopastetta. Opasteet olivat isoja 1
metri x 1 metri opasteita ja ne kiinnitettiin joko
opasteliikennemerkkeihin, pylväisiin tai asetettiin kuormalavoihin
kiinnitettynä sopiviin paikkoihin. Heti Vierumäen liittymän jälkeen
opasteet kertoivat myös, kuinka pitkä matka on jäljellä Country
Clubille. 

Lahden moottoritiellä eli nelostiellä on harvinaisen paljon
Vierumäelle osoittavia liikennemerkkejä, mutta onhan arvokasta
tietää, paljonko matkaa on jäljellä. Eikä tietenkään unohdettu
myöskään opastetta, joka kiitti leiriltä lähteviä siitä, että olivat olleet mukana leirillä. "Kiitos"tauluun
oli joku "vääräleuka" kirjoittanut tussilla paperille "Kiitos! Mahtava leiri  tavataan ensi vuonna
Joensuussa" 

Opasteiden sijoittelussa
noudatettiin melko
tarkasti ELYkeskuksen
ohjeita.
https://www.ely
keskus.fi/mainontatien
varrella 

Lahden moottoritien
varteen kiinnitettiin
myös opasteet, jotka
kertoivat paikallisradio
PäijätHamin taajuuden
että OH3AC
leiritoistimen taajuuden.
Samanlainen opaste oli
myös Country Club'in
pihalla. Opasteet
laitettiin paikkaan, jossa kumpikin olivat hyvin kuuluvilla. 

Sekä Country Club'in pihamaalle että jo aikaisemmin Vierumäen
tulotielle asetettiin opasteet, jotka kertoivat matkailuajoneuvo
ja telttaalueet. Toki lisäksi pihalta löytyi opasteet kirpputorille,
peräkärrymyyntiin, SERlavalle ym. tärkeimpiin paikkoihin. 

Country Club'in aulassa oli ”opastepuu”, joka samoin kertoi
tärkeimmät paikat CC:n sisällä: ruokailun, esitelmäsalit,
Kauppakadun ja kirpputorin ym. Vähän samanlainen
opastepuu, joka löytyy monelta kaukaiselta saarelta
kertomassa missä päin maailmaa mikin paikka on. 

Alueelle tullessa, siellä ollessa tai Country Club'illa tuskin pääsi
eksymään. Käänsi päänsä mihin tahansa, aina joku opaste
kertoi lisää. 

Totta kai siis myös niitä, jotka olivat viettäneet enemmän tai vähemmän
lyhyen aikaa leirillä, tuli kiittää. Tämä kiitosopaste siis löytyi Vierumäeltä
poistuttaessa. 

Kaikki opasteet suunnitteli ja teki espoolainen Teippitukku Oy. Palvelu oli
uskomattoman hyvää ja nopeaa – opasteet olivat tyylikkäitä ja valmiina
kahdessa päivässä tilauksesta. Materiaali kevyttä ja säänkestävää. Annamme
viiden pisteen suostituksen! 

Teippitukulla oli myös aivan loistava oma ehdotus opasteiden tyylistä, mutta
se jouduttiin tällä kertaa hylkäämään liian ”radikaalina.” 

SRAL vahvasti mukana suunnittelussa

SRAL:n hallituksen pääjoukko kävi tutustumassa ja keskustelemassa leiristä
jo viime vuoden, 2022, lokakuussa. Pidimme presentaation ja vastasimme
kysymyksiin. Presentaatio oli lopulta helppo pitää, koska useimmat asiat oli
valmisteltu jo neljällä edellisellä hakukierroksella. 

Kesäleiri oli vuoden alusta lukien jokaisen SRAL:n hallituksen kokouksen
esityslistalla. Hallitukselle kerrottiin jokaisessa kokouksessa suunnittelun ja
leirin järjestämisen edistymisestä ja vastattiin kysymyksiin. 

Hallitus myös kutsui normaalin protokollan mukaisesti leirille virallisesti mm.
IARUn puheenjohtajan Sylvain Azarian, F4GKR; sekä muutaman muun VIP
vieraan. 

Kevään lopulla allekirjoitettiin perinteinen liiton ja järjestäjän välinen
kesäleirisopimus. Sopimusta uusittiin enemmän kuin lievästi vastaamaan
paremmin tämän päivän leiripalvelutarpeita, koska sopimuspohja oli pysynyt
lähes muuttumattomana jo vuodesta 1992. Tällöin liitto alkoi tekemään
sopimuksia järjestäjien kanssa. 

Turvallisuus ennen kaikkea!

Leirin järjestämiseen liittyy aina myös paljon vastuuta, Tapahtumasta tehtiin Heinolan poliisille
tarvittavat ilmoitukset jo helmikuussa. Poliisin virkailija tuumasi hymy huulilla, että ”Mistä nyt tuulee?
Ei kukaan ole koskaan tehnyt tapahtumailmoitusta näin hyvissä ajoin. Yleensä ne tulevat muutama
päivä ennen tapahtumaa. Mutta kiitos kuitenkin!” 

Tapahtumailmoituksen tekeminen oli helpoin
viranomaistehtävä. Enemmän vaivaa oli pelastussuunnitelman
tekeminen. Vierumäen oma Country Club'in
pelastussuunnitelma oli sinänsä kohtuullinen, mutta ei yksinään
kelvannut näin mittavaan tapahtumaan. Mutta kun siihen
yhdistettiin ja kombinoitiin viime vuoden järjestäjiltä saatu
Eerikkilän pelastussuunnitelma, kokonaisuus oli hyvä,
suorastaan erinomainen. 

Järjestyksenvalvojien haaliminen oli yllättävän työlästä. Vaikka
poliisin määräämät päivittäiset järjestysmiesmäärät olivat
hyvinkin kohtuulliset, joutui ylin turvallisuuspäällikkö Akseli,
OH3BPY; tekemään työtä vaadittavien henkilöiden löytymiseen.
Mutta tarvittava määrä löytyi lopulta. 

Järjestyksenvalvojat kiersivät kaikilla alueilla myös yöaikaan.
Mainittavampia järjestyshäiriöitä ei ollut, mutta muutamaa hieman liikaa nauttinutta kehotettiin
menemään nukkumaan. Yleisin huomautuksia vaatinut toimenpide oli a) alkoholin nauttiminen
anniskelualueen ulkopuolella ja b) omien alkoholien tuominen anniskelualueelle. Siistiä ja rauhallista 
väkeä kuitenkin nämä radioamatöörit. 

Timo, OH3GPS; tarjoutui ensiapupäälliköksi. Timo päivysti
ahkerasti, mutta lopulta hänelle tuli vain yksi "asiakas." Nainen,
jonka jalan alta kävelytien sivukivetys oli livennyt ja jalkaan tuli
verta vuotava haava. 

Homma hoidettiin pikaisesti ja Vierumäelle annettiin pyyntö
hoitaa kivetykset kuntoon. Ensiapupakkauksia, joita oli lähes
huoneellinen, ei tarvinnut tätä enempää käyttää. 

Osa turvallisuutta ja järjestelyä oli tietenkin liivien suunnittelu
ja hankkiminen. Sinänsä helppo asia  kaupat ovat niitä pullollaan  mutta kun vähän jokaisella oli oma
halu niiden suhteen. Kompromissi onnistui tässäkin: Liivejä oli kolmea eri väriä, järjestysmiesten
punaisen ollessa näkyvin. Yläkuvassa Hanna, OH7TO; vihreällä liivillä, toinen talkoolainen sinisellä
liivillä ja alakuvassa Akseli, OH3BPY; järjestyksenvalvojien esimiehenä punaisella liivillä. Kuvassa myös
istumassa ja sisäistä yhteyttä pitämässä yhteiskäyttökanavalla Juha Matti, OH4EBD. 

LEIRI ALKAA
Leirin avajaiset ja lipunnosto

Leiri avattiin
puoleltapäivin torstaina
13.7.2023
arvovaltaisesti Suomen,
Ranskan ja SRAL:n
lippuja tankoon nostaen.

Järjestäjät joutuivat
pitkään miettimään,
missä järjestyksessä
liput nostetaan, kuka
avaa leirin ja kuka
puhuu ensin. Tyylikästä olisi tietenkin ollut nostaa myös niiden
maiden liput ylös, joista jo oli mukana osanottajia. Lipputangot
vain eivät riittäneet. 

Tervehdyksen toivat IARU:n puheenjohtaja Sylvain, F4GKR; Heinolan kaupunginhallituksen
puheenjohtaja Kirsi Lehtimäki, SRAL:n puheenjohtaja Timo, OH5LLR; ja leiripäällikkö Mika, OH3BZK.
Timon, OH5LLR;  kesäleirin varsinaisen pääjärjestäjän  alkupuheenvuoron jälkeen nostettiin liput ja
muut kolme saivat pitää avajaispuheensa. Mikrofonia ja äänentoistoa ei ollut, mutta kaikkien keuhkot
riittivät. "Parhaiten kuuluu tietenkin poliitikon ääni", kuten Kirsi Lehtimäki totesi, ja niin kuuluikin. 

Heinolan Kirsi Lehtimäen puheenvuoro oli hieno ja sympaattinen, toivottaen meidät kaikki
tervetulleiksi Vierumäelle. 

Hovikuvaaja Martti, OH1ON; ikuisti avajaiset näin: (Klikkaa kuvaa ja saat 9:38 min videon avajaisista) 

OTtapaamisessa muisteloissa 75 konkaria

IARU:n ja SRAL:n
puheenjohtajien
tähdittämä OT
tapaaminen Rampsi
salissa keräsi hyvän
joukon konkareita
lämminhenkiseen
tilaisuuteen. Konkareilla
oli yhteenlaskettuna
radioamatöörivuosia yli
4000! Melkoinen määrä
kokemusta ja tietämystä.
Ja vielä enemmän hienoja muistoja, joita tilaisuudessa jaettiin. 

Pikkukuvassa ylhäällä Jorma, OH2PV; kertoo muisteluita
omasta haminuoruudestaan. Moni muukin, mm Rami, OH3BHL;
Aaro, OH9RJ; Veikko, OH3SF; jne kertoivat mielenkiintoisia
tarinoita. Tapahtuman tärkeimmän kysymyksen, kuka on ra
iältään vanhin, taisi voittaa juuri Veikko, OH3SF. 

Lienee kuitenkin ensimmäinen
kerta,kun IARU:n puheenjohtaja
tervehtii OTamatöörejä. Sylvain,
F4GKR; (kuva ylhäällä oikella) toi
sympaattisesti terveisiä IARU:lta ja
kertoi, kuinka tärkeää työtä IARU
tekee taajuuksien puolustamisessa.
Sylvain kertoi myös, että IARUn
suurin ongelma tällä hetkellä on
löytää tekijöitä erilaisiin tehtäviin. 

SRAL:n tarjoama
mansikkakakkukahvi uhkasi sulaa
helteessä ja henkilökunta pyysi
pientä taukoa puheisiin. Tilaisuuden
päätteeksi otettiin tietenkin jo
perinteinen yhteiskuva. 

OTtapaamisesta on tullut suosittu
leirin ohjelma. Vieressä oleva OT
yhteiskuva kertoo meidän seniorihamiemme elinvoimaisuudesta ja halusta olla edelleen aktiivisia
hameja. 

Nyt tapaaminen oli viime vuoden malliin jo
torstaina, mutta moni OT on esittänyt
toivomuksen, että tapaaminen olisi perjantaina tai
lauantaina, jolloin voisi osallistua myön muuhun
ohjelmaan. Tätäkin vaihtoehtoa mietittiin pitkään,
mutta tapaaminen jäi lopulta torstaihin, koska se
oli suunniteltu kevätkokouksen yhteyteen.
Varmaan ensi vuoden leirillä Joensuussa
tapaamiselle löydetään parempi aika. 

Katso klikkaamalla vasemmalla olevaa kuvaa
Martin, OH1ON; tekemä video OTtapaamisesta.
Videon pituus 19:06 min. 

Ulkomaisia vieraita ainakin kahdeksasta maasta

Ulkomaisia vieraita leirille löysi kahdeksasta maasta. Leirin ensimmäinen ilmoittautuja olikin Norjasta,
tunnettu puskaaktivisti Mads, LA1TPA. 

Ulkomaiset tähtivieraat olivat tietenkin tällä kertaa Ranskasta. IARU:n puheenjohtaja Sylvain Azarian,
F4GKR; ja Paul Granger, F6EXV; joka kunnioitti leiriä ja suomalaisia hankkimalla myös suomalaisen
tunnuksen "OG6EXV". 

Unohtaa ei tietenkään voi Ruotsin ed. puolustusministeriä Peter Hultqvistia, SM4HCF; jolla hälläkin on
nyt suomalainen tunnus "OH1P" käytettävissä Turun saariston kesämökillä. Suomen, Norjan ja
Ranskan lisäksi kävijälistalta löytyvät ainakin Ruotsi, Eesti, Tanska, Saksa ja Yhdysvallat. 

Leirimasto nousi 30 metriin – leiriasema äänessä 160 m aktiviteetissä

Jo ennen leirin alkua
Token, OH6RM; viiden
hengen ryhmä kävi
nostamassa leirin
ylpeyden, yli 30 metrin
alumiinimaston. Mastoon
asennettiin HFalueiden,
kuuden metrin,
leiritoistimen ja
paikallisradio ”Radio
PäijätHamin” antennit. Sekä tietenkin 80 m ja 160 m dipolit. 

Kiitos Tokelle, OH6RM; upeasta mastosta ja asennuksista.
Ammattimaista työtä! 

Yllä vasemmassa kuvassa kaksi todellista mestaria tahoillaan,
DXCClistojen kärkipaikasta taisteleva Jussi, OH3SR; ja itse "Mr
Aluminium" Toke, OH6RM; keskustelevat mastoista ja DXien
pyydystämisestä. Jussilla on tunnetusti se bandien isoin
signaali. 

Muuten  leirin masto jatkoi matkaansa ja on nyt pystyssä
yhdessä Suomen parhaista saarista, Degerön saarella Inkoossa
Pasin, OH2TWI; pihalla. 

Leirin tunnuksena käytettiin kerhon eli järjestäjän omaa
tunnusta OH3AC, kuten tapana aina kesäleireillä on ollut. Vain
SRAL:n itse järjestämillä leireillä tai erityisleireillä, joilla
juhlitaan maamme tai SRAL:n pyöreitä vuosia, käytetään
SRAL:n omia tai sen hankkimia erikoistunnuksia.
Järjestelyryhmä mietti pitkään, pitäisikö hankkia joku erikoiskutsu, mutta päätti lopulta pitäytyä
Kerhon peruskutsussa. 
Kyllä maailma on täynnä kutsuja, ei yhtä lisää tarvita. 

Leiriasema oli Koneita.com/Utec Oy:n käyttöön lainaama,
hienosti toiminut Icom IC7610 huipputransceiveri. Kuvassa
Euroopan kovimpiin DXreihin kuuluva Paul, F6EXV/OG6EXV;
on äänessä leiriasemalta. Asemalla oli tietenkin käytössä sekä
tavallinen "pumppu" että automaattianturi. 

Perjantaiiltana leirin YLamatöörit aktivoivat tunnuksella
OH2YLS 160 metrin aktiviteetin. Vaikka asemahäiriöt oli
etukäteen tarkistettu, jostakin syystä kohinataso oli illalla
melko korkealla häiriten kuuluvaisuutta. Hanna, OH7TO; Jaana,
OH6AX; ja Pirjo, OH3CUO; tekivät hyvää työtä. 

Wamon, OH2II/OH2BPW; magneettiluuppiantenni oli Country
Club'in pihalla viritetty taajuudelle 1846 kHz ja sieltä pystyi
antamaan YL:lle lisäyhteyksiä. 

Valitettavasti kovin moni ei hoksannut asemaa käyttää, mutta
kyllä YL:ien saalis oli ihan hyvä ja kohtuullinen. 

SRAL:n bulletiinin antoi lauantaina hienosti "Vuoden
perusluokkalainen 2023" Joel, OH2CBD. Bulletiinin lukeminen
sujui kuin vanhalta konkarilta ja vielä paremmin sujui pileup'in
purkaminen. Kuson ja pileup'in pitoa Joel on harjoitellut mm
useilla puskaoperoinneilla ja kotimaisissa kilpailuissa. 

Joel'in tunnustuspalkinto oli jaossa Jyväskylän
Syyskokouksessa, mutta itselleen tyypillisenä Joel oli silloin
workkimismatkalla. Kuvassa Jari, OH2BU; käy lävitse bulletiinin
antamiseen liittyviä rituaaleja. Bulletiini kun tulee aloittaa
sanomalla ainakin kolmesti "Huomio OHasemat .." 

Useita ohjelmaputkia

Leirille oli pyydetty yli 60 esitelmää omien erikoisalueidensa parhailta. Ohjelman laajuus ja aiheiden
monipuolisuus sai erityistä kiitosta! 

”Historiallisen monipuolinen ja hyvä ohjelmisto. Ohjelmaa, jota kukaan ei aikaisemmin ollut 
       ajatellut leirille.

Kiitokset kuuluvat kuitenkin kaikille esitelmän pitäjille mahtavasta panoksesta. 

Ohjelmat oli pyritty järjestämään ”putkiin” eli niin, että saman aihealueen esitelmät olivat perätysten
samassa salissa. Ohjelmasta löytyykin näin mm. Maanpuolustus ja MPK, antennit, kilpailu ja DX,
tekniikkaputket perjantailta sekä lauantailta nuorisofoorumi, ”tähtiputki” sekä viranomaisputki.
Muutama putkiin sopimaton spesiaaliesitelmä sijoitettiin mahdollisimman hyviin paikkoihin. 

On totta, että liian moni hyvä esitelmä syö toisiaan, mutta toisaalta antaa mahtavan valinnanvaran. 

Ohjelmassa viihdettä, tietoa ja asiaa

Ohjelmaa suunniteltaessa oli tärkeää löytää kokonaisuus, jossa olisi sekä tietoa ja asiaa, että
viihdettä. Mutta myös niin, että ohjelma tarjoaisi jotakin kaikillle perheen jäsenille, erityisesti mukaan
houkutelluille puolisoille. Muutamassa tapauksessa kävikin niin, että "se" puoliso olikin pakottanut
perheen hamin leirille vedoten hyvään ohjelmaan. Maria Veitola ja 72 tunnin varautuminen
kiinnostivat myös puolisoita. 

Kolmen esitelmäsalin – ”pääsali”, ”luentosali 1” ja ”luentosali 2” ovet olivat vain kahdeksan metrin
päässä toisistaan ja järjestäjät suorastaan kehottivat hyppimään salista toiseen. Tämän vuoksi myös
esitelmät alkoivat yleensä 15 min välein, joten esitelmäshoppaus oli tehty helpoksi. Moni kiittikin
mahdollisuudesta hyödyntää koko ohjelmapalettia. 

VHF/UHFspesialistimme Hannu, OH3DP; kertoi innostuneensa asiasta ja pyrkivänsä hyödyntämään
kaikki ohjelmat. Pystyikö Hannu toteuttamaan ajatuksensa, ei ole tiedossa, mutta eräs toinen
tuntemattomaksi jäänyt mestari ilmoitti lauantaiiltapäivänä olleensa yhteensä 31 esitelmässä
"kermat päältä"filosofialla. 

Tähtihaastattelussa Maria Veitola, OH5BR/yl

Ainutlaatuisten esitelmien ja Markun, OH4UI; haastatteluin toteuttaman ”tähtiputken” joukosta
erottui kaksi yleisökärkeä, muitakaan yhtään vähättelemättä. Toimittaja Maria Veitolan, OH5BR/YL;
haastattelua oli seuraamassa salin täysi eli 150 kuulijaa. 

Maria voitti elämänilollaan ja karismallaan yleisön sydämet kertoessaan isästään Ollista, OH5BR.
Vaikka hän nuorena tyttönä oudoksui isänsä harrastusta, jo teininä hän oli ylpeä isästään. Maria
muisti vielä monen isänsä hamikaverin nimen. Näitä Marian jo aiemmin kotonaan tapaamia kavereita
löytyi jopa yleisöstä. Marian kesäinen olemus ja hyvät vastaukset tekivät hänestä yleisön suosikin. 

Kuvassa vasemmalla alhaalla Maria keskustelee esityksensä jälkeen Timon, OH1NX; ja Tapanin,
OH5BM; kanssa, jotka kumpikin olivat tavanneet hänet jo aikanaan vieraillessaan Ollin, OH5BR; luona.

Klikkaamalla oikealla olevaa kuvaa, voit katsoa
Martin, OH1ON; kuvaaman videon (36:01 min)
Marian haastattelusta. 

Katso erityisesti kahden ammattilaisen  Markun ja
Marian  välistä keskinäistä kemiaa  kuin
vastarakastunut pari  ja miten Marian vastaukset
ovat aina täydellisiä. Ei liian lyhyitä eikä liian pitkiä.

Tästä voit vielä kuunnella äänitallenteen
PäijätHamipaikallisradiosta, pituus 25:07.
Valitettavasti Vierumäen netti ei toiminut aivan
alussa, mutta onneksi yltä löytyy Martin, OH1ON;
videotallenne. 

Tähtihaastattelussa Peter, OH1P/SM4HCF

Ruotsin ed. puolustusministeri Peter Hultqvist, SM4HCF; on ruotsalaisten hamien ylpeys, suorastaan
ikoni. Onhan hän ministerinä ollut "korkeimmassa" asemassa ollut hami ja Ruotsin liiton ylpeys. 

Mutta itse asiassa Peter on yli puolet suomalainen. Hänen äitinsä oli suomalainen, OH8piiristä
sotaevakkolapsena Ruotsiin turvaan viety  ja sinne jäänyt. Peter'in nykyinen puoliso on myös
suomalainen, josta Ruotsin lehdet ovat käyttäneet nimitystä "mysteerinen suomalainen kaunotar" 

Peter sai raikuvat aplodit kertoessaan upouudesta tunnuksestaan OH1P. Workkiminen on jo alkanut
kesämökiltä Turun saaristosta. Tässäkin haastattelussa ajauduttiin vääjäämättä myös Venäjän
aloittamaan sotaan, jonka aikana Peter oli Ruotsin puolustusministeri. 

Peter sanoi tienneensä Venäjän hyökkäyksen alkamisesta useista enteistä, joita ei Suomessa
juurikaan ole kerrottu. Hyvä esimerkki tästä oli se, että Venäjä piti sotaharjoituksen lähellä Ukrainan
rajaa tovin ennen hyökkäystään. Mutta miksi harjoituksiin tuotuja tykkejä, ajoneuvoja ym ei viety
takaisin kasarmeille harjoituksen jälkeen vaan ne jätettiin (odottamaan?) lähelle Ukrainan rajaa ..... 

Klikkaamalla oikealla olevaa kuvaa, voit katsoa
Martin, OH1ON; kuvaaman videon Peterin,
SM4HCF/OH1P; (36:24 min) haastattelusta. Katso
taas kovissakin paikoissa olleen ammattipoliitikon
hieno kyky hallita haastattelua. 

Myös PäijätHamipaikallisradiossa suorana tullut
äänite löytyy tästä linkkinä kymmenen päivän
kuluessa. 

Peter ei tullut Suomeen pelkästään leirin ja
sukuloinnin vuoksi  vaikka ne olivat toki alunperin
tärkeimmät asiat. Muutama tunti leirin jälkeen
Peter yhytettiin puolisonsa kanssa keski
uusmaalaisesta huippuravintolasta lounastamasta suomalaisen huippupoliitikon kanssa. 

Peter kävi leirillä myös
"kaupoilla.". Hän pitää
sähkötyksellä
workkimisesta  vaikka
ei kaihda puhettakaan.
Hän osti Tapiolta,
OH1KB(X);
automaattiavaimen,
jossa on Suomen ja
Ruotsin liput avaimessa. 

Kuinka
tuplaisänmaallista, eikö? 

Kuvassa Peter muutama
päivä leirin jälkeen
mökkiasemallaan
Turun saaristossa. Tapion hienoista avaimista
voit lukea hieman myöhemmin! 

Ohessa myös äänitallenne PäijätHami
paikallisradiosta, pituus 38:31. 

Tähtihaastattelussa Petri, OH1CX: ja ”piilotetut vihjeet”

Hyvänä ja luontevana esiintyjänä tunnettu elokuvaohjaaja ja käsikirjoittaja Petri Kotwica, OH1CX;
paljasti useimmat elokuviinsa kätketyt hamiviestit. Milloin elokuvassa on osoitteena kadunnimi, jonka
numero on 73 tai sairaalan näytössä pyörivä 88. 

Petri, OH1CX; on tämän päivän nuorista ohjaajista ehdottomasti "kuumin" ja halutuin. Wikipedia
kertoo seuraavaa:
Petri Kotwica on suomalainen elokuvaohjaaja ja käsikirjoittaja.
Syntyi: 1964 (ikä 59 vuotta), Parainen
Palkinnot: Parhaan ohjauksen Jussi, Parhaan käsikirjoituksen Jussi
Ehdokkuudet: Parhaan ohjauksen Jussi, Parhaan käsikirjoituksen Jussi
Tunnetuimmat ohjaukset: Musta jää, Piiritys

Klikkaa oikealta Petrin 51sivuinen presis, josta
löytyy vihjeet ja tiedot useista hänen
ohjaamistaan elokuvista ja ohjelmista. Näet otteita
hänen mm ohjaamistaan elokuvista Musta jää, Rat
King, Henkesi edestä, Hautalehto, Piiritys,
Kohtuuttomuuksia ja Comeback (kuvattu
Kirkkonummella 2023. 

Petri ei aina ole pysynyt ohjaajan roolissaan, vaan
hänet löytää myös näyttelijänä, mm. esittäen
poliisia minisarjasssa "Piiritys". Hulvaton on myös
elokuva,  jonka Petri itse on ohjannut  ja joka
kuvaa ohjaajaa, jolla kaikki ei mene ihan hyvin. 

Muuten .... Petri osti muutama vuosi sitten eräältä
huippuDXriltä tämän talon ja aseman.
Kun Petri työltään ehtii, kuuluu tunnus OH1CX
pileup'in kovimpana. 

Ohessa myös äänitallenne PäijätHami
paikallisradiosta, pituus 31:07. 

DXsauna

Jokaisen leirin yksi tärkeimpiä ”ohjelmanumeroita” on sauna.
Vierumäen sauna tuotiin ennakkoilmoittelussa vahvasti esille
sekä yritettiin Riston, OH2BT; hienosta ehdotuksesta saada
saunalle myös jamien tyyppistä hamien omaa musisointia,
"jammausta". Hyvä yritys poiki valitettavasti vain pari hami
musikanttia, jotka toki viihdyttivät paitsi omaa joukkoa, myös
Vierumäen muita asiakkaita. 

Saunan vieressä on Vierumäen paras uimapaikka, hyppylaiturit
ja grillipaikka. Mutta saunan vieressä on myös ravintola Palmu.
Mikä siis voisikaan olla parempi yhdistelmä? Sauna,
makkaranpaisto, uimaranta ja ravintola! Voiko enää lähemmäs
leiriparatiisia päästä? 

Sauna olikin hyvässä käytössä. Valitettavasti myös muut
Vierumäen asiakkaat halusivat tilaussaunaa emmekä saaneet
kuin 2,5 tunnin aikaslotin kullekin illalle. Mutta hyvä niinkin.
Sauna oli järjestään hyvin kansoitettu ja osanottajat ottivat
jälkilöylyjä joko saunan edustalla olevilla penkeillä, isoissa
pukuhuoneissa tai ravintolassa. 

Ihan ilman kommelluksiakaan ei saunassa selvitty. Koska
Vierumäki on perhepaikka, iso sauna on yleensä varattu naisille
ja lapsille ja pieni sauna miehille. PäijätHamileirillä tietenkin
varaukset tehtiin toisin päin. Yhtenä iltana hieman myöhässä
olleet naissaunojat yllätti hieman aikaiseen tullut mieslauma. No
 yhteentörmäyksestä selvittiin ilman naarmuja. 

Sen sijaan hieman sanomista tuli siitä, että hamisaunan aikana
muutamat juoksivat nakuina (siis alastomina) uimaan.
Rannassa ollut lapsiperhe järkyttyi ja teki asiasta valituksen
Vierumäelle. Hieman tuli myös sanomista omien pullojen
tuomisesta saunan anniskelualueelle. 

DXsaunan perinteiset säännöt

Vielä 197080 luvuilla ja satunnaisesti 1990luvulla
kesäleireillä oli ns DXsauna. Tämä tarkoitti sitä,  kun saunat
olivat yleensä pieniä mutta hyvin kansoitettuja , ne joilla oli
kaikki DXCCmaat workittuina, saivat vaatia paikkaa
ylälauteelta. Niin tehtiin nytkin, mutta ajan hengen mukaan
DXCCmaiden rinnalle laitettiin ne, joilla oli yli 800 puskaa
workittuna. Pukuhuoneen ja saunan ovilla olikin lista niistä,
joilla oli oikeus käyttää etuoikeutta ylälauseeseen. 

Eräs lauteilla ollut nuori hami piti DXsaunan sääntöjä
epäreiluina. Hänen mielestään se on "syrjintää", koska häneltä
kestää 20 vuotta päästä Honor Rolliin .... No siinähän se juju
onkin! 

Koulutusputkesta 23 tutkintoa

Jukka Klemola, OH6LI; ahkeroi kahtena päivänä K, T1 ja T2modulien preppauskurssit. Oppi meni
hyvin perille, sillä leirillä suoritettiin 23 tutkintomodulia. Tämä lienee kesäleirien tutkintoennätys?
Kursseille ilmoittautuneille laitettiin etukäteen kurssimateriaali sähköpostilla ja linkeillä. 

Kokelaat kiittivät mahdollisuudesta kesäopiskella ja samalla nauttia runsaasta esitelmävalikoimasta.
Jukan, OH6LI; opetus oli oppilaslähtöistä – kursseilla käytiin läpi nimenomaan niitä asioita, joita
kurssilaiset pitivät vaikeina. Opetus oli interaktiivista keskustelua ja vastausten hamkkimista. Kaikki
kurssilaiset kun olivat jo valmistautuneet tutkintoon. 

Tutkintomahdollisuuksia oli leirillä viisi kappaletta ja kaikilla oli käyttöä. Tutkintoja hieman myöhästytti
Country Club'in heikko Wlanverkko ja pula hyvistä tulostimista. 

Eräs kurssilainen käytti juuri hyväkseen useamman tutkinnon mahdollisuutta. Kun eka kerta toi
reputuksen, luki hän lisää seuraavaan kertaan. No, siitäkin tuli reputus. Tästä sisuuntuneena hän luki
läpi yön kolmanteen mahdollisuuteen ja – pääsi tietenkin läpi. Sitä kutsutaan tosissaan yrittämiseksi. 

Oli kesä. Tutkittavilla ei juuri ollut kiirettä. Tutkinnon tunnin myöhästyminen ei juuri harmittanut 
ajan saattoi tapaa Rampsibaarissa. 

Pekka, OH1LA; sähkötyksen Suomen Mestari

Sähkötyksen uudeksi ja ensimmäiseksi Suomen mestariksi
nousi Pekka Lahdensalo, OH1LA; tuloksella 109,5 mkiä/min.
Pekan suoritusta nostaa se, että hän ollessan OTluokassa
hakkasi hopeamitalin saaneen, miesten luokan voittaneen
Jyrkin, OH6CS. 

Pekan voitto ei ollut yllätys. Hän on jäsenenä kaikissa maailman
korkeimman tason sähkötyskerhoissa: EHSC #30 Extremely
High Speed Club
SHSC #49 Super High Speed Club
VHSC #155 Very High Speed Club
HSC #1223 High Speed Club
HACWG #61 Hungarian CW Group
OHTC #1 OHTelegraph Club 

Sähkötyskoepaikalla kävi moni ”kokeilemassa” taitoaan. Lähes
kaikki tekivät sen virheen, että pyysivät heti korkeaa nopeutta kun yleensä aloitetaan hieman
pienemmällä nopeudella ja sitten edetään korkeampiin nopeuksiin. Vaikka sähkötystekstistä oli
poistettu numerot, skandit ja erikoismerkit – jäljellä olevat 26 peruskirjainta olivat kuitenkin monelle
liian suuri haaste. 

Tommi, OH3BRJ; kesäleirin VHF/UHFkilpailun voittaja

Leikkimielisessä
VHF/UHFkisassa piti
tunnin aikana pitää
mahdollisimman monta
puheyhteyttä millä
tahansa puhemodella.
Osanottajia oli kaikkiaan
15. 

Oikeasta kuvasta voit
klikata säännöt. 

Leirikisan viiden kärki oli
1. Tommi, OH3BRJ ......34 yhteyspistettä (Tommi vasemmassa kuvassa)
2. Wamo, OH2II/m .....28
3. Hannu, OH6HLH/m ..26
4. Tomppa, OH5ELO
5. Valtteri, OH3BRK

Muuntajanheittokilpailun voitto jaettiin

Leikkimielisessä muuntajanheittokilpailussa tarvittiin sekä
tarkkuuden että pituuden hallitsemista. Kilpailussa oli kolme
rengasta sopivien etäisyyksien päässä ja muuntajana noin 6 kg
painava 220/110 V. Osumista renkaisiin sai pisteitä. Tätä jatkui
4 kierrosta, mutta lopulta ajauduttiin jaettuun voittoon. 

Kilpailumeklarina oli Jesse, OH3CTB; joka jakoi heti kilpailun
jälkeen voittajille pytyt. 

Muuntajaheiton tulokset:
1. jaettu sija: Tom, OH1XF ja OH3CTF jaettu eka sija
3. sija: Tapani, OH3RT 
Tästä löytyy *.oggnauhoitus kilpailusta: 
Muuntajanheiton_SM_kilpailun_selostus pituus 53:41 (OGGtiedosto)

Viestikaluston esittely, antenni puuhun,
pienryhmäkokoukset YL, OI ja OHDXF ja golfkyykyttää

Perjantaina "MPK ja maanpuolustus"ohjelman kunniaksi respan takana golfkentän puolella oli myös
Puolustusvoimien viestikaluston esittely. Huippunykyaikaista kalustoa  jota ei saanut kuvata  oli
esittelemässä viisi viestimiestä. Kävijöitä oli runsaasti, vaikka paikka jouduttiin turvallisuussyisä
viemään hieman kauemmas. 

John, OH5ZZ; Karjalan prikaatista ilmoitti seuraavasti:
"Tilannepäivitys PV/KARPR osallistuminen SRAL:n kesäleiri Vierumäki PE 14.07 

”ISVP kykenee kalustoesittelyyn ja asetamme viestiasemalaitesuojan (CL600) tilaisuuteen
esiteltäväksi” ” 1.VK asettaa viestiasemaa perustavan ja sitä esittelevän varusmiesosaston 56 hlö”" 

Vesa, OH3EQY; näytti kolmella tavalla, miten antenni saadaan helposti puuhun. Se neljäs tapa on
laittaa lenkkiavain narun päähän ja heittää. Mutta silloin se lenkkiavain yleensä jää puuhun. 

Ne kolme tapaa ovat:
a) drooni 
b) ritsa ja
c) bazooka (ilmapyssy")

Kaikilla onnistui ja porukkaa oli runsaasti neljässä näytöksessä. 

Myös erilaiset pienryhmät kokoontuivat.
Perjantaina OIamatöörit pitivät kahden tunnin palaverin ja 
Lauantaina sekä YLamatöörit kokoontuivat että 
OHDXF piti vuosikokouksensa. 

Torstaina oli järjestetty golfkentän puolelle Green Cardkurssi. Vaadittavat kymmenen osanottajaa
löytyivät helposti ja lähes koko päivän koulutus sujui mainiosti. Kurssi oli erittäin halpa, ottaen
huomioon sen, että kouluttajat olivat todellisia proammattilaisia. 

Perjantaina järjestetiin Hamigolf 2023 kilpailut. Myös siinä oli hyvin osanottajia ja sää mitä mainioin.
Juha, OH2LQ; edellisen kilpailun voittaja oli saanut "palkinnoksi" järjestää seuraavan kilpailun.
Kilpailuun kuuluu myös aina hyvä lounas ja juomat  Vierumäen golfravintolan sanotaan olevan maan
paras mutta myös halvin. 

Kirpputori jälleen suosittu käyntikohde SERlava täyttyi ja tyhjentyi

Kirpputori oli jälleen – kuten aina – yksi suosituimmista  ellei suosituin  käyntikohde. Moni kävi
useamman kerran päivässä katsomassa mitä uutta oli tuotu myyntiin. Kirpputoriostokset pystyi
maksamaan käteisellä, pankkikortilla tai Mobile Payllä. Käteisen osuus jäi lopulta melko pieneksi 
sekin on nykyaikaa. Myyjille tilitettiin myyntituotot muutamassa päivässä leirin jälkeen pankkisiirrolla
tai Mobile Pay:llä. 

Järjestäjien itsensä tuomat tavarat myytiin idealla, ettei niitä ainakaan viedä takaisin Radiomäelle.
Hinnoittelu oli siksi erittäin maltillinen. Eikä mitään todellakaan viety takaisin. 

Kirpputoripöydät pidetiin koko ajan myyjien puolesta järjestyksessä. Uusien myyjien tavaroille tehtiin
tilaa ja myytyjen tavat roiden aukot pöydällä täytettiin. 

Kirpputorin vieressä oli SERlava. Tai oikeastaan SERperäkärry, joka täytettiin säännöllisesti
myynnistä poistetulla tavaralla. SERlavalla oli hyvinkin käyttökelposta tavaraa jopa niin, että eräs
leirlle tullut tuli kysymään kirpputorilta, että ”kenen myyjän peräkärry se on, kun siellä on niin paljon
hyvää kamaa”. Erään toisen mielestä SERlava oli mielenkiintoisempi kuin kirpputori. Hmmm ... 

Kun RXTXtuotteen
Mika, OH3KWW; toi
lavalle ison määrän
myynnistä poistettua,
mutta todella
käyttökelpoista
joka.hamin päivittäistä
tavaraa, lavan
tonkijoiden määrä
moninkertaistui. Klikkaa
ohaiset kaksi kuvaa,
harvoin näke niin
onnellisia SERlavan
tonkijoita. Loppujen
lopuksi Kuusankoskelle vietiin vain hyvin pieni määrä tavaraa. 

Kirpputorista vastasi pienen ryhmän voimalla
Tuomo, OH5TPO. 

Kesäleirisivuilta saattoi etukäteen printata
kätevasti lipukkeet myyntitavaroille. 

Pasi, OH3EVH; teki hienon videon kirpputorin
tarjonnasta. Voi katsoa sen tästä klikkaamalla
kuvaa. Videon, jonka pituus on 9:09 min, alussa
on yleisiä tunnelmia ja kuvia leiriltä, varsinainen
kattava kirpputoriosuus alkaa kohdasta. Voit
hypätä suoraan kirpputoriosuuteen myös
klikkaamalla tästä

Kauppakadulla palvelupisteet

Country Club'in aulasta kirpputorille johtavalla käytävällä oli kuusi
ryhmätyötilaa. Ne kansoittivat:
 Koneita.com/Utec Oy:n (Jyrki, OH6CS), 
 RXTXtuotteen (Mika, OH3KWW) ja
 Bebek Oy:n (Jani Bebek) myyntipisteet sekä
 SRAL:n toimiston ja sähkötyskokeen palvelupiste (Markus, OH3RM)
ja 
 leiriasema, jonka yhteydessä oli nyös Radio PäijätHami'n studio.
 Käytävällä oli myös järjestäjien oma leiritoimisto.

Kauppakatu lähti Country Clubin aulasta ja johti kirpputorille. Osaan
palvelupisteistä pääsi myös ulkokautta. Palvelupisteet oli helppo
löytää ja kaikilla oli jatkuva asiakasjono. 

Iltajuhla

Perjantaina pidetyssä
iltajuhlassa
leiriparhaimpiin, mutta
"cozy casual"tyyliin
pukeutuneet saivat
Jarin, OH2BU;
alkutervehdykssen
jälkeen kuulla IARUn
puheenjohtajan Sylvain
Azarian, F4GKR; SRALn
vt. puheenjohtajan Timo
Rinteen, OH5LLR;
tervehdykset sekä
Lahden kaupungin
kaupunginjohtajan
Pekka Timosen lyhyet
tervehdykset. (Voit lukea tervehdyksen klikkaamalla kuvaa.) 

Menu (oikealla) oli maittava. 

Tervehdysten, "lämmittelyn" ja maittavan aterian jälkeen
seurasi iltajuhlan varsinainen juhlaesitelmä Paul,
F6EXV/OG6EXV; esitti menneen talven menestyspeditiosta 
FT8WW  videon ja kertoi peditiosta. (Paul piti saman esitelmän
seuraavana päivänä, lauantaina, josta on ao. päivän kohdalla
oma referaatti.) 

Illan päätteeksi Heikki,
OH6ZS; vaihtoi roolin Al
Dantetaikuriksi ja
huumasi yleisön
”amerikkalaisella
huumorilla.” 

Illalliskortin hinta oli
ällistyttävän halpa – vain
35 euroa. 

Kaikki illalliskortit oli myyty ja sali oli täynnä. Pöydät oli
koristeltu radioamatööriaiheisin tavaroin, joukossa muutama
yllätys. 

Iltajuhlakuvassa tunnistettavissa ainakin oikealla Toni, OH1TD;
ja häntä vastapäätä OT Martti, OH1OR; ja sähkötysvirtuoosi
Pekka, OH1LA. Antin, OH3UDT; leiripassi vilahtaa oikeassa
nurkassa. 

IARU:n puheenjohtaja Sylvain, F4GKR; oli varsinainen työjuhta
osallistumalla seitsemään ohjelmaan. Hän sai arvokkaita ja
myöhemmin palkitsevia suomalaiskontakteja. 

QSLtauluun 200 QSLkorttia

Idea QSLtaulusta oli uusi kotimaassa, mutta ei toki
kansainvälisesti. 

Euroopan suurimmilla Ham Radiohamimessuilla
Friedrichshafenissa Saksassa on vuosia ollut suosittu QSLtaulu
kertomassa, kuka on jo tapahtumaan tullut. 

Nyt PäijätHamin QSLtaulu tuotiin parhaalle paikalle eli Country
Club'in aulaan. Sinitarralla pystyi oman korttinsa kiinnittämään
takan tiilifasaadiin. Ja suosio oli hyvä – taulusta löytyi melko
tarkkaan 200 QSLkorttia. 

Hyvin koordinoitu OH3ACtoistinasema ja yhteiskäyttölupa

SRAL:n automaattiasemaryhmään otettiin hyvissä ajoin
yhteyttä ajatuksista leirin toistinasemista.
Toistinasematyöryhmän puheenjohtaja lupasi leirille 70 cm:n
hybriditoistimen. Sitä ei kuitenkaan  lupauksesta huolimatta ja
valitettavasti  koskaan toimitettu joten toistinasemaliikenne jäi
itse lainattuun ja perinteiseen 2 m FMtyöskentelyyn. 

Koska toistinasematyöryhmän puheenjohtaja oli haluton
minkäänlaiseen yhteistyöhön, kesäleirin järjestäjät joutuivat
ratkaisemaan koordinoinnin toisella tapaa. Koska toistinaseman
lähetysteho oli alle 1 W, aseman taajuus ja kuuluvaisuusalue koordinoitiin kotimaisten parhaiden
asiantuntijoiden kanssa eikä häiriöitä esiintynyt. Leirin 2 metrin lähitoistinasema OH3AC toimi
jatkuvasti valvottuna asemana leirin ajan. Ei siis automaattiasemana. Automaattiasema tarvitsee
erikoisluvan, mutta jatkuvasti valvottuna olevan toistinaseman voi kuka tahansa pystyttää. 

Koordinoinnin asianmukaisuus tarkistettiin myös viranomaisten
kanssa eikä heillä ollut siihen huomauttamista. Päinvastoin!
Ihmettelivät SRAL:n asennetta ja kiittivät määräyksien mukaan
tehdystä työstä. 

Eräillä kotimaisilla keskustelukanavilla esitetyt väitteet aseman
"laittomuudesta" ja "aseman laittamisesta käyttökieltoon"
olivat täysin laittomia uhkauksia vailla mitään perusteita. Tämän
on automaattiasemaryhmän puheenjohtaja itsekin myöntänyt
Viestintävirastolle. Vain ja ainoastaan Viestintävirastolla on
oikeus laittaa käyttökieltoon raasema tai toistinasema. Tämä
opetetaan jo kaikilla perusluokan kursseilla. Laittomasta
uhkauksesta on tehty ilmoitus Viestintävirastolle. 

Viestintävirastolta hankittiin myös lupa yhteiskäyttökanaviin,
joissa leirin sisäinen turvallisuus, huolto ja järjestelyliikenne
käytiin hyväksytyillä laitteilla radioamatööritaajuuksien
ulkopuolella. Laitteiden käyttökelpoisuus tarkistettiin useasta
lähteestä. 

Antennipajassa kuhinaa

Totta kai leirillä pitää olla myös antennipaja. Paikka, jossa voi
rakentaa pieniä antenneita tai oppia, miten niitä rakennetaan. 

Leirin antennipajassa antennien rakenteluun osallistui 36
henkeä. Paikalle tuotua noin kilometriä alumiini ja
puomiputkea pystyi työstämään – katkomaan, taivuttamaan ja
poraamaan  erilaisilla koneilla. Antenneita syntyi pääasiassa 70
cm:lle ja 2 metrille. Myös RHA68antenni löytyi
rakentelulistalta. Osa antenneihin tarvittavasista osista tehtiin
3Dtulostimella. Antennipajasta vastasi Jesse, OH3CTB. 

Pasi, OH3EVH; teki kuvasta klikkaamalla avautuvan
videon antennipajasta. 

Mr Antenni, Jesse, OH3CTB; kertoo antennipajan
toiminnaasta ja miten antenneja työstettiin
yhdessä 

Pääpalkinnon voitti Martti, OH1ON

Kaikkien leiripassin saaneiden eli leirille tulleiden kesken
arvottiin Koneita.com/Utec Oy lahjoittama Icom ”kansanradio”
IC7300. 

Arvontaan lailtana kirpputorin ulkopuolellE kerääntyi
melkoinen määrä yleisöä, monella leiripassi kädessään tai sitä
sormeillen. Kärsimättömyys nousi, kun ensin arvottiin
tavallisten arpajaisten palkinnot. Nekin menivät hyvään kotiin. 

Arvonnassa Icom IC7300 transceiverin voitti Martti, OH1ON!
Onnea voittajalle! 

Voitto tuskin olisi voinut mennä parempaan paikkaan? Rigin
toimitti Markus, OH3RM; onnelliselle voittajalle seuraavana
päivänä hänen kotipaikalleen. Martti on jo yhytetty jopa FT8
modelta uuden laitteen kanssa. 

Paikallisradio PäijätHami äänessä

Pasi, OH3EVH; vastasi paikallisradio "PäijätHamin" tekniikasta. Radiolla oli oma lähetysstudio ja 
keskus Kauppakadulla ja lähettimet Country Clubin ulkopuolella. Lähetyskeskuksesta vedettiin
lankakaapeli kattoja pitkin pääohjelmasaliin. 

Tämänkertaisen kesäleirin paikallisradion erikoisuus oli sen puolivaltakunnallisuus. Lähettimet olivat
Vierumäen maston lisäksi Kouvolan Kuusankoskella, Kouvolan Utissa, Raahessa, Lahden keskustassa
ja Nastolan Uusikylässä. Kaikkia niitä pystyttiin nekytekniikakka etäohjaamaan Vierumäeltä.
Potentiaalinen kuulijakunta lienee ollut noin 400.000 henkeä, mutta tuskin kaikki olivat virittäneet
vastaanottimet taajuuksille. Moni Vierumäelle autolla tullut toki kiitti hyvästä matkaseurasta aina
perille saakka. 

Paikallisradio ”Radio PäijätHamissa” radioitiin semivaltakunnallisesti siis kuudella lähettimellä. Ohjelma
pyöri ympäri vuorokauden. Päiväsaikaan ohjelmassa oli suorana pääsalin ohjelma. Iltaaikaan ja
pääsalin taukoina ajettiin ulos leirillä tehtyjä haastatteluita. Näitä varten oli omat toimittajanauhurit. 

Haastatteluja PäijätHamiradioon tekivät Tia, OH3TIA; Marko, OH1TP; ja Jari, OH2BU. Erityisesti Tia
osoitti valtavaa luontaista osaamista ja hänen pystyi hienoon keskusteluun haastateltavien kanssa.
Tapion, OH1KBX; esityksen yhteydessä on jo esitelty yksi Tian tekemä haastattelu. Radio toimi koko
perjantain ja lauantain, torstaina vielä harjoiteltiin. 

Tästä voit kuunnella joitakin radioon tehdyistä haastatteluissa. Listassa eivät ole kaikki haastattelut.
Tiedostot ovat pääasiassa *.wav tai *.mp3. Viimeinen on *.ogg. 
 Haastattelu_Hannu_OH1IX pituus 2:18 
 Haastattelu_Heikki_OH2BGX_Tia pituus 5:29 
 Haastattelu_Jani_Bebek_Jari pituus 5:05 
 Haastattelu_Jari_OH3KRH_Marko pituus 0:55 
 Haastattelu_Jyrki_OH6CS_Jari pituus 1:36 
 Haastattelu_Markus_OH1MN_Marko pituus 2;02 
 Haastattelu_Niko_OH2LZC_Tia pituus 24:06 
 Haastattelu_Olli_OH1JUJ_Marko pituus 1:05 
 Haastattelu_Riku_OH1E_Marko pituus 1:12 
 Haastattelu_Tapio_OH1KB_Tia pituus 3:57 
 Haastattelu_Tia_OH3TIA_Jari pituus 3:57 
 Haastattelu_Tomi_OH2BEN_Tia pituus 10:27 
 Haastattelu_Tommi_ja_Marko_Tia pituus 1:43 
 Haastattelu_Vesa_OH3EQY_Tia pituus 1:48 
 Hamileirit_60_luvulla_Jaska, OH1TX_Pasi pituus 4:22 
 Muuntajanheiton_SM_kilpailun_selostus pituus 53:41 (OGGtiedosto)

Valtakunnallinen tiedotus onnistui!

On toki tärkeää, että tiedotus varsinaiselle kohdeyleisölle – radioamatööreille – onnistuu. Mutta leiri
on aina mahdollisuus markkinoida harrastetta myös ns. suurelle yleisölle ja saada kiinnostuneita
tulemaan mukaan jopa leirille. 

Paikallisradio ”Radio PäijätHami'n” potentiaalinen kuuntelijakunta oli noin 400.000 henkeä. Toki aivan
ihan näin montaa kuulijaa kanavalle tuskin saatiin, mutta viestejä kuuntelusta tuli kaikilta
lähetysasemilta. 

Sähköisistä tiedotusvälineistä Yleisradion
valtakunnallinen radiokanava teki leiristä kaksi
lähetystä – jälkimmäinen parhaaseen
kuunteluaikaan valtakunnallisessa lähetyksessä
sopivasti lauantai aamuna. Myös Ylen
paikallistoimitus huomioi leirin. 

Lehdistä ItäHämeen toimittaja teki ison ja
antoisan jutun. Tämän lisäksi mainista leiristä oli
kuudessa muussa lehdessä ja useilla
uutisnettisivustoilla. 

Lehdille ja uutistoimistoille lähetettiin noin viikkoa
ennen leiriä lehdistötiedote, jossa kerrottiin leirin
ja ohjelman pääkohdat. 

JÄLKIMIETINTÖ JA KIITOKSET

Palvelu – ei talous  edellä

Ensimmäisen kerran SRAL:n kesäleirien historiassa leirimaksu taisa olla halvempi kuin edellisellä
leirillä. Myös Vierumäen kanssa saatiin sovittua edulliset majoitus ja illalliskortin hinnat. 

On selvää, että
kansakunnan ollessa
taloudellisessa
ahdingossa, myös leirin
järjestäjän tulee tulla
vastaan. Edullisista
hinnoista huolimatta
järjestäjille jäi pieni
ylijäämä käytettäväksi
erityisesti
koulutustoimintaan, nyt
kun tätä kirjoitettaessa
kaikki tiedossa olevat
laskut on maksettu. 

Leirin voi tehdä monella
tapaa. Sen voi tehdä
pihistellen joka asiassa
tai sen voi tehdä torvet
soiden. Päätimme ottaa
riskin ja tehdä kaiken
niin hyvin kuin
pystyimme. 

Erityistä kiitosta tuli monien vuosien kompensaationa tarjotusta ilmaisesta osallistumisesta Lapin
maakunnassa asuville ja 50 %:n alennuksesta OTamatööreille. Myös illalliskortin hintaa pidettiin jopa
"hullun halpana", kun siihen sisältyi hyvä ohjelma. Kuvassa oleva Teemu, OH7KAA/OH2GHZ; lienee
pisimmältä kotimaasta leirille tullut. Maanteitse matkaa 990,6 km, ajo normaalivauhdilla 11:06 tuntia! 

Leirin järjestelyitä varten oli palkattu kaksi henkilöä. Leirin kokonaiskustannukset olivat noin 53.000
€. Kustannuksia kattoivat vain pieneltä osalta osallistumismaksut, suurimman avun tultua
yhteistyökumppaneilta. 

Kiitos talkoolaisille!

PäijätHami leirin järjestelyissä oli mukana yli 60 talkoolaista. Kerhon kouluttamat amatöörit
kauempaakin halusivat muistaa ”Alma Mater'iaan.” Kiitos! 

Leiriä rakennettiin yhdessä kerran kuussa, kuukauden ensimmäinen maanantai pidetyillä talkoo
infoilla. Talkooinfoissa talkoolaiset saivat tietää etukäteen asioita ja suunnittelua, joista tiedotettiin
vasta myöhemmin muille. Talkoolaiset olivat tiedossa etuoikeutettuja. Mutta samalla talkoolaisilta tuli
hyviä kommentteja ja ideoita toteutukseen. Ehdittiin huono idea korjaamaan ennen julkistusta.
Talkooinfoisiin pääsi mukaan myös Teamsyhteydellä. 

Viimeinen talkooinfo pari viikkoa ennen leiriä pidettiin Vierumäellä ja Team'sin kautta välitettiin
liikkuvaa kuvaa myös niille, jotka eivät päässeet paikalle. Monen talkooinfon jälkeen oli tärkeää, että
talkoolaiset näkivät ennakolta paikat. 

Täytyy muistaa, että talkoolaisten enemmistö ei koskaan ollut käynyt SRAL:n kesäleirillä. Tavoitteiden
ja leirin suunnitelminen oikea välittäminen talkoolaisille olikin tärkeää. Ensimmäinen varsinainen
leiripäivä, ke 12.7.2023 olikin ohjelmaltaan tämän vuoksi melko tyhjä. Se oli hyvä päivä talkoolaisille
totutella, mitä olisi edessä. Mutta jo kolmantena päivänä muutama talkoolainen totesi, että "tämähän
on hauskaa – eikös järjestetä näitä leirejä jatkossakin?" 

Osuuspankki PäijätHäme antoi myös avustuksen, jolla pystyimme palkkaamaan nuoria kesätöihin
leirille. 

Talkoolaisten panos oli enemmän kuin korvaamaton! Talkoolaisista vastasi Hanna, OH7TO. 

Leiriorganisaatio

Leiripäällikkö Mika, OH3BZK 
Ohjelmavastaava Jari, OH2BU 
Talkoovastaava Hanna, OH7TO 
Ensiapu Timo, OH3GPS; 
Turvallisuus Akseli, OH3BPY 
Kirpputorivastaava Tuomo, OH5TPO 
Tiedotusvastaava Jari, OH2BU 
Nuorisovastaavat Niko, OH5CZ; ja Saku, OH3BKL 
Tekninen vastaava Saku, OH3BKL 
Respa Ritva, Harri, OH3UP ja Julius, OH3CDR 

Talkoolaisia:
Akseli, OH3BPY.............Andrey, OH3OR.............Antti, OH2EXL..............Antti, OH3JCW
Antti, OH8TO...............Erkki, OH2CLV.............Hanna, OH7TO...............Hannu, OH3HA
Harri, OH3UP...............Harri, OH3WK..............Heikki, OH2BGX.............Helin, Marko
Jani, OH3JI................Jari Matti, OH4EBD........Jari, OH3EPZ...............Jari, OH3JUT
Jari, OH3KRH...............Jari, OH2BU<..............Jarmo, OH3QN...............Jesse, OH3CTB
Jesse, OH7CK...............Jorma, OH2ETE.............Jorma, OH3FWK............. JuhaMatti, OH4EBD
Julius, OH3CDR.............Kai,OH4JTS................Kalevi, OH3NAO.............KariPekka, OH2PQ
Kari, OH2BCY...............Kari, OH6KNO .............Kimmo, OH3ZS...............Kyösti, OH3GTV
Lauri, OH3RL...............Markku, OH3EMC............Markku, OH4UI
Markus, OH3RM..............Martti, OH1ON.............Mauno, OH3CUO/OM...........Mika, OH2MN
Mika, OH3BZK...............Mikko, OH2BIF ............Niko, OH5CZ................Olga, OH3BVN
Pasi, OH3EHV...............Pentti, OH3TY.............Petri, OH1PH...............Pirjo, OH3CUO/XYL
Ritva,.....................Saku, OH3BKL..............Tapani, OH3RT..............Tapani, OH3RT 
Tia, OH3TIA................Tomi, OH3FWH..............Tuomo, OH5TPO..............Valera, OH3CDY
Veijo, OH3FWJ..............Veijo, OH4VA..............Vesa, OH3FYE...............Yrjö, OH3CK
Timo, OH3GPS............... 

Lahden Radioamatöörikerho ry., OH3AC; halusi tämän SRAL:n kesäleirin olevan ikimuistettava.
Toivomme ja osin jo tiedämme, että näin myös oli, kiitoksia on tullut kaikilta tahoilta. Kiitämme
osanottajia hienon leirin ja mukavan yhteisolon mahdollistamisesta. Turun Tippsundin leirillä eräs
leiriläinen samnoi, ettei kukaan leirillä ollut ole kritisitoinut. "Kritiikkiä on tullut vain niiltä, jotka leirillä
eivät olleet!" 

Kiitos tukijoille Ei tietenkään pidä unohtaa leirin tukijoita ja sponsoreita:
Lahden kaupunki,
Heinolan kaupunki, 
Planmeca Oy,
Suomen Radioamatööriliitto ry,
Osuuspankki PäijätHäme,
Päijät Hämeen Liikunta ja Urheilu, PHLU, 
Koneita.com/Utec,
RXTXtuote,
Bebek
Datamatik Tecnicom Oy
ja moni muu. 

Bebek teki lisäksi kaikille leiriläisille tarjouksen, että heidän verkkokaupastaan saattoi valita tuotteita
ja hakea ne leiriltä. Säästyi turhia postikuluja ym. 

Leiriraportti on hyvä päättää Matin, OH7SV; kommenttiin:

Oli aivan helvetin hyvä leiri, kiitos!

http://oh3ac.fi/ilmarix.JPG
http://oh3ac.fi/missavierumaki.jpg
http://oh3ac.fi/kesaleiriinfo.JPG
http://www.oh3ac.fi/Sotilasradiopaivat.pdf
http://oh3ac.fi/Leirilehtinen.pdf
http://oh3ac.fi/Leiripassietuuusi.png
http://oh3ac.fi/Leiripassitakauusi.png


ETUSIVU ESITTELY JÄSENSIVUT OH3R VALOKUVIA RAKURSSI ARKISTO HISTORIA

katso sijaintimme, klikkaa karttaa

OH3AC
Lahden Radioamatöörikerho ry

Radiomäenkatu 43
15100 LAHTI

Puhelin kerholle: 044 7001 599
Sähköposti: oh3ac(a)oh3ac.fi

Kerhoillat avoimin ovin
joka ma alkaen klo 18:00

Vanha Radioasema
Radiomäenkatu 43

LAHTI

PÄIJÄTHAMI KESÄLEIRI 2023

PÄIJÄTHAMIKESÄLEIRILLÄ 837 KÄVIJÄÄ!

*** LÄHES 300 KUVAA, ESITELMÄÄ JA TALLENNETTA ***

1.  LEIRIN SUUNNITTELU JA JÄRJESTELYT

Vierumäellä 12.16.7.2023 pidetyn PäijätHami kesäleirin raporttisivut on jaettu neljään eri osaan.
Tästä voit hypätä (klikata) kolmeen muuhun osioon:

1. LEIRIN SUUNNITTELU ja JÄRJESTELYT
2.  LEIRIN OHJELMA ja ESITELMÄT
3.  LEIRITUNNELMIA ja KUVIA

4.  OSANOTTAJILTA SAATUA PALAUTETTA

Tämä sivu kertoo, miten leiri suunniteltiin ja toteutettiin!
Jos joku linkki ei toimi tai haluat muuten korjata raporttia, laita sähköposti oh3ac@oh3ac.fi


 

Leiriraportti on hyvä aloittaa Markun, OH8UV; kommentilla:

Vaikka olin vain päiväkäynnillä, aistin tunnelman leirillä olevan
pitkästä aikaa vanhan "ham spiritin" kaltaisen. Kukaan ei
önnöttänyt ja porukalla oli mukava olla. Järjestelyt ja puitteet
toimivat hyvin. 

Suomen Radioamatööriliitto ry:n 63. kesäleirin järjesti Lahden
Radioamatöörikerho ry, OH3AC; Vierumäen vapaaaika ja
liikuntakeskuksessa kesu 12.16.7.2023. Tapahtumat olivat pääasiassa yhden katon alla ”Country
Club'lla.” Leirin virallinen kävijämäärä on tarkistuslaskennan jälkeen vahvistettu olleen 837 kävijää. 

Lahden Radioamatöörikerho ry, OH3AC; sai leirin
järjestelyoikeudet SRAL:n hallitukselta vasta marraskuussa
2022, neljännellä yrittämisellä. Tapahtuma oli suunniteltu
päivää edellisiä kesäleirejä pidemmäksi, koska leirillä oli
suunniteltu pidettävän myös SRAL:n kevätkokous ja näin
helpottavan oleellisesti SRAL:n kustannuksia. Järjestäjät
olisivat vastanneet kaikista varsinaisista kokouskustannuksista. 

Yhdeksän kuukauden järjestelyaika on lopulta tavattoman lyhyt
ja ajanpuutteessa moni hieno idea jäi toteuttamatta tai
viimeistelemättä. SRAL:n hallituksen päätös aikaistaa
hakuprosessia on hyvä uusi linjaus ja auttaa jatkossa järjestäjiä. 

SUUNNITTELU

Leirin suunnittelussa oli alusta lähtien kuusi tärkeää mottoa:
 ”Ham spirit”: perinteinen, hyvähenkinen leiri,
 ”yhden pysähdyksen (katon) taktiikka”: monipuoliset majoitukset ja ruokailut lähellä toisiaan,
 ”edullinen": edulliset ja halvat hinnat kaikille,
 ”hyvä ohjelma”: huippuhyvä, laaja ja erilainen ohjelma,
 ”palvelu edellä”: hiottu palvelukokonaisuus osanottajille,
 ”ammattimaisuus”: paras on hyvän vihollinen, mutta lähtökohtana ammattimainen ote.
 ”Tehdään niin hyvin kuin pystytään ja osataan. Ei pihistellä.
 ”Emme saa unohtaa myöskään suomenruotsalaisia hameja, olemme kaksikielinen maa. 

Kesäleirisivu, ilmoittautuminen ja tiedotus

Kerhon www.oh3ac.fi sivun ”kylkeen” rakennettiin leirin omat
sivut osoitteessa

kesaleiri.oh3ac.fi

Runsailla kuvilla, isoilla kirjaimilla ja monipuolisesta sisällöstä
kiitosta saaneet sivut rakensi Jermu, OH3KZR. Sivulta oli
helppo löytää kaikki tarvittava ja se päivittyi viime hetkeen
saakka. Selkeät otsikot ja välisivut auttoivat etsimistä, mutta
menu helvettiä ei kuitenkaan ollut. 

Ennakkoilmoittautuminen oli mahdollista toukokuun alusta
lukien. Ilmoittautumispohjana käytettiin SRAL:n hallinnassa
olevaa Ilmarixjärjestelmää. Koska ilmoittautumistiedot
kiersivät SRAL:n kautta, ne saatiin järjestäjille manuaalisesti
aina vasta muutaman päivän viiveellä. Anteeksi siis, ettei
vahvistuksia pystytty kuittaamaan välittömästi. 

Ennakkoilmoittautujia oli hieman yli 400, eli edellisen vuoden
leirin tapaan noin puolet lopullisesta kävijämäärästä. 

Ennakkoilmoittautumista edelsi matkailuajoneuvo ja
telttapaikkojen alustava varaus. Matkailuvaunuja oli noin 60 ja
telttoja 25. Hieman edellisen vuoden leiriä enemmän. 

Vierumäki ei juuri ole profiloitunut karavaanari tai
telttailupaikkana. "Jostakin" alkoi jopa kiertämään huhu, ettei
leirillä sallittaisi ollenkaan matkailuajoneuvoja tai telttoja. Se ei pitänyt todellakaan paikkaansa. Mutta
kun näihin toimintoihin liittyvät reunaehdot oli selvitetty ja sovittu, myös Vierumäki oli innostunut
tästä uudesta 
"asiakasryhmästä", ja antoi kaiken mahdollisen tuen. 

Nousujohteinen tiedotus

Leirin tiedotus alkoi helmikuussa. SRAL:n tiedotuskanavista
bulletiineissä oli nousujohteinen viikkotiedotus ja
Radioamatöörilehdessä kolmessa numerossa leiriartikkeli.
Lisäksi Facebook'in "Radioamatöörit"ryhmässä oli viikottainen
tiedotus kuten jonkin verran myös FinHam sähköpostilistalla.
Kaikki tiedotteet löytyivät heti julkaisun jälkeen myös
kesäleirisivulta. 

Myös ulkomaille, lähinnä Pohjoismaihin, oli tiedotusta mutta se
jäi lopulta aiottua pienemmäksi. 

Leirin tiedotuksen ensimmäisenä tavoitteena oli kertoa, missä
on Vierumäki sekä kertoa, mitä kaikkia mahdollisuuksia paikka
antaa. ”Tule koko viikoksi Vierumäelle” teemalla pyrittiin
viestimään, että kesäleiri voi olla myös koko perheen leiri.
Vierumäki tarjoaa mahtavat puitteet koko perheelle viettää
vapaaaikaa ja näin perheen vanhemmilla on hyvä omatunto
keskittyä loppuviikosta radioamatöörileirin tapahtumiin ja
ohjelmaan. Viesti meni hyvin perille, koska ainakin viisi
perhekuntaa tuli leirille jo edellisenä viikonloppuna. 

Keväällä pidettiin kaksi yleistä Teamstilaisuutta yhdessä
SRAL:n kanssa kaikille suomalaisille hameille otsikolla ”Mitä
haluat kesäleiriltä”. Niissä oli mukana yli 80 osanottajaa ja
palavereissä tuli hyviä ideoita leirin järjestelyihin. Ihan kaikkia
mahtavia ideoita ei valitettavasti pystytty toteuttamaan, mutta moni osoittautui 
kullanarvoiseksi. Voidaanko siis sanoa, että PäijätHamileiri oli osanottajien muovaama leiri? 

Kouvolan perinteisillä Sotilasradiopäivillä saivat leirin järjestäjät myös pitää 10 min
esittelypuheenvuoron. Sotilasradiopäivillä pidetyn demon voit katsoa tästä linkistä *.pdfmuodossa. 

Kesäleirilehti ja leiripassi

Kesäleiriä kävijöitä varten pitää olla tietenkin kesäleirilehti.
Koska leirin ohjelma kehittyi ja muuttui leirin portille saakka,
kesäleirilehti eriytettiin ohjelmakartasta ja ohjelmakartan sai
erikseen ilmoittautuessa ja se löytyi aina päivitettynä Country
Club'in ilmoitustaululta ja respasta 

Sekä 16sivusen kesäleirilehden että leiripassin suunnittelua
varten Kerholla oli mallina lähes kaikkien noin 50 edellisen leirin
leirilehtiset ja leiripassit. Leirilehti kertoi yleistä tietoa leiristä ja
ennen kaikkea siitä, mitä leiriltä löytyi tai mitä palveluita
Vierumäen alueelta löytyy. 

Kesäleirilehden sisällöstä löytyy IARU:n puheenjohtajan
Sylvain, F4GKR; SRAL:n puheenjohtajan Timon, OH5LLR;
leiripäällikön Mikan, OH3BZK; ja ohjelmavastaavan Jarin,
OH2BU; tervehdykset. Jarin, OH2BU; tervehdys kertoo paljon
siitä filosofiasta, miltä pohjalta leiriä lähdettiin hakemaan. "Ham
Spirit" first. 

Jos klikkaat yllä olevaa leirilehden kansikuvaa, pääset lukemaan
ja selailemaan 16sivuista leirilehteä. 

Leiripassi on "tavallaan" leirin tärkein painotuote. Moni säilyttää
leiripassit leireiltä, joilla on ollut. Ne ovat tavallaan
"matkamuisto" leiristä ja niitä voi käyttää muissa tapahtumissa.
Jos klikkaat alla olevia kahta leiripassin kuvaa, saat ne näkymään siinä koossa, kun osanottajat saivat
ne rintaansa roikkumaan. 

Leiripassin suunnittelu lähti seuraavista
periaatteista: 
       nimi ja tunnus pitää olla painettuna niin 
       isolla että vastapäätä oleva näkee tiedot 
       kyyristymättä. 
       Käytännössä leiripassin kooksi tulikin hieman

suurempi kuin aiemmilla leireillä.
       leiripassista löytyy tärkeimpien tukijoiden
nimet        ja logot
       leiripassista löytyy alueen kartta ja
tärkeimmät
       puhelinnumerot
       esitelmänpitäjille ja vieraille on oma VIP
passi
       leiripassissa on jokaiselle yksilöllinen numero
       arvontaa varten
       leiripassi ei saa olla hakaneulalla tai liimalla 
       kiinnitettävä vaan kummastakin ylänurkasta 
       kaulanauhalla ripustettava. 

Tyylikkäiden leiripassien luovasta suunnittelusta vastasi kerhomestari Ritva. 

Jos leiripassissa olisi yksi reikä, johon kaulanauha kiinnitetään, se kääntyilisi jo pienessä tuulessa
ympäri. Myöhemmin tuli ilmi, että kahteen reikään tulevat kaulanauhat olivat uskomattoman kalliita –
puhutaan nelinumeroisesta luvusta. No, hyvä maksoi tässäkin. (Eräässä tapahtumassa leiripassin
kääntyminen kompensointiin sillä, että tunnus laitettiin kummallekin puolelle. Ei hassumpi idea
sikseen.) 

Passeja suunniteltiin ja tehtiin eri värisiä ja eri päiviä ja eri
tarkoitusta varten.(Kuva oikealla) VIPvieraat, eli pääasiassa
esiintyjät ja kutsutut juhlavieraat saivat myös omansa.

Leiripassin suunnittelun ja toteutuksen välillä tuli kuitenkin
pieni viestintäkatko. Leiripassissa olevan nimen ja tunnuksen
fonttikoko oli pyydettyä pienempi ja leiripassiin pääsi muutama
kirjoitusvirhe. No, ei aina voi olla täydellinen. 

Majoitusvaihtoehdot

Vierumäki on tunnettu monipuolisista majoitusvaihtoehdoista.
Sanotaan, että koko alueelle mahtuu yöpymään sisätiloihin
5555 henkeä.

Alueella sijaitsee neljä hotellia: Fennada ja Sporttihotelli
Pihkala, (jotka sijaitsevat vieretysten oikealla olevan kuvan
mukaisesti Fennada oikealla ja Pihkala keskellä.
Vasemmanpuoleisin siipi on hallinto ja koulutusrakennus.)
Country Club ja Holiday Club (alemmassa kuvassa). 

Holiday Club Vierumäki sijaitsee Country Club'lle tulevan tien
varrella, noin 800 m ennen Country Clubia. Koska Fennadakin
on juuri uudistettu, tähdillä laskettuna hotellit ovat ***** 
***. 

Lisäksi majoitusta löytyy rivitalosta Country Club'in takaa sekä
rantahuviloista saunan ja uimarannan vierestä. Rantahuvilat
varattiin tietenkin ensimmäisinä. 

Vierumäen vahvuus on juuri majoitusten monipuolisuus 
jokaiseen makuun ja jokaiseen lompakkoon löytyy sopiva
majapaikka. On luksusta, on tuttua mökkimajoitusta, on
rantasaunanomaista ym. Mutta myös erittäin kohtuullisen
hintaista ryhmämajoitusta. 

Vierumäen pohjoisosassa on mökkikylä, jossa on yli 160
eritasoista mökkiä. Niitä pystyi varaamaan sekä Vierumäen
myyntipalvelun itsensä että mm "Hotels.com" ja "Booking"
sivujen kautta. Mökit olivat hyvässä käytössä ja moni oli
varannut mökin työpaikkansa, oman järjestönsä tai vastaavan
kautta. 

Usealla kerholla oli yhdessä varattu mökki. Vaikka järjestäjät
”varoittivat” mökkien täyttyvän nopeasti ja kehottivat
varaamaan omansa nopeasti, moni jäi ilman mökkiä. Vierumäki
on perinteisesti täynnä kesän huippuaikaan. 

Matkailuajoneuvoalueet olivat kolmessa paikassa niin, että
yöpyjä saattoi varata paikan, joka sopi hänelle ja perheelleen
rauhallisuuden ja etäisyyden mukaan. Kompromissialue (AS2)
oli näistä se suosituin. Jako kolmeen
matkailuajoneuvoalueeseen perustui vanhaan kokemukseen
siitä, että osa haluaa keskelle tapahtumia, osa haluaa majoittua
rauhassa ja  niin  loput haluavat vähän kumpaakin. 

Myös telttailualueita oli kaksi. Lähin telttaalue oli noin 40
metrin päässä Country Club'in pääovelta. 

Suurin telttaalue oli kangasmetsäpohjainen, josta moni kertoi
pitävänsä enemmän kuin nurmikosta. 

Sekä matkailuajoneuvo että telttaalueille toimitettiin
Bajamajat helpottamaan olemista ja arkisia askareita. Samalla
lyhentämään tarvetta lähteä sisätiloihin askareita varten.
Bajamajat siivottiin omasta toimesta päivittäin. Karavaanareille
tarpeellinen suihkukin löytyi tarvitsijoille. 

Telttojen ja matkailuajoneuvojen ympäriltä löytyi useita hyviä
antennipuita. 

Varsinkin telttailualueella lähti useasta teltasta syöttöjohto
kohti puiden väliin ripustettua antennia. 

Leirin nimi ja logo

Leirin nimeksi oli alustavasti monta vaihtoehtoa. Nimessä oli tietenkin oltava sana ”hami” tai ” radio”.
Kun katsottiin vanhoja nimiä, hatun nosto tuli Kokkolan, OH6AI; "Megahertsi"nimelle ja Jyväskylän,
OH6AD; "Metso"nimelle. Toki myös vuoden 1991 ”Ylläs kutsuu” on hieno nimi. Nimeen haluttiin toki
myös kansainvälisyyttä. Rosterissa olivat mm seuraavat nimiehdokkaat:"Vierumäki kutsuu", "Häme
Hami", "SalpaHami", "SalpausHami", "Hami_2023" "LahtiHami", "HamRadio2023" ... jne. Vaikka sana
"Vieru" olisi ollut kiva nimessä  esim "VieruHami" tai "HamiVieru", ne hylättiin, koska epäiltiin siitä
väännettävän erilaisia muotoja. Niinkuin sitten eräät lapsenomaisuuttaan ja parjausmielessä
väänsivätkin. 

Kerhon hallituksen kokouksessa ”PäijätHami”nimen toi eka kerran esille Tuomo, OH5TPO. Kahden
kokouksen mutustelun jälkeen se sitten valittiin nimeksi. Siinä vaiheessa tämä työnimi oli jo
itsestäänselvyys lopulliseksi nimeksi. "PäijätHami" – kertoo maakunnasta, jossa ollaan ja lopussa vielä
se ”pakollinen hami”. Ei ehkä kansainvälinen nimi, mutta sitä enemmän kotimaa ja
maakuntahenkinen. 

Kun nimi oli lyöty lukkoon, Jermu, OH3KZR; sai tehtäväkseen
miettiä logoa. Tämän päivän yleisen suuntauksen mukaan
logossa on myös tapahtuman nimi. Harvoin tehdään enää
logoa, jossa pelkästään on joku kuvio. Hyvänä esimerkkinä
Nokia, joka luopui melko nopeasti kolmen kärjen logosta ja
päätyi ratkaisuun, että nimi on samalla logo. 

Halusimme kuitenkin logoon myös jotakin muuta kuin pelkän
nimen, jotakin haminoloista. Jermu keksikin, että Päijätsanan
” ison P”kirjaimen yläosa voidaan muotoilla myös "headset"'iksi (kuulokkeet,
Ensimmäisissä versioissa (kuva ylempänä) headset oli kallellaan
alas oikealle, mutta kuulokkeet ja "Päijät"sanan "ä" ja "i"
pisteet sekoittuivat. 

Lopulta headset käännettiin toiseen suuntaan, ylös, "Päijät"
sanaa pienennettin, mutta fonttia paksunnettiin. Nyt headset
näytti yhden kommentin mukaan hymyilevältä ja nauravalta 
kuten leirin tulikin olla. Headset'in mikrofoni näytti samalla
käsivarrelta, joka ystävällisesti viittoi tulemaan leirille. Siis jo
koko logo kertoi, että kyseessä oli radioleiri. 

Nyt kaikki näyttää helpolta, mutta välivaiheita oli kymmeniä. 

Jermun logon suunnitteluun käyttämä aika oli kymmeniä tunteja ja monen vaiheen jälkeen päädyttiin
siis lopulliseen, tyylikkääseen versioon, värimaailmaltaan lähes täydelliseen. Ammattilaisena Jermu teki
logosta pienen, keskisuuren ja ison resoluution versiot sekä useita muita käyttövaihtoehtoja eri
tarkoituksiin. 

Monipuolista ruokailua

Myös ruokailussa oli kävijöillä monia vaihtoehtoja. Country Club'illa oli sekä lounaat (13 €) että
runsaat päivälliset (17,50 €) seisovasta pöydästä. Ruuan laadusta ei kukaan ole valittanut, sillä
seisovat pöydät olivat tosi antavat ja syödä sai niin paljon kuin halusi. Ruokasalin, pääasiassa Rampsi
sali, oven viedessä oli myös baari, josta sai virvokkeita, olutta ja viinejä aina illan loppuun saakka. 

Lähes kaikkiin huonehintoihin kuuluvat aamiaiset sai nauttia
Fennadan Puhtiravintolassa (13 €), jonka seisova pöytä oli
yhtä antelias. Puhti oli myös karavaanarien ja telttailijoiden
käytössä. 

Muitakin ruokapaikkoja oli useita. Fennadan a'la carte
ravintola, Holiday Club'in tasokas courmetravintola ja pub.
Ruokapaikka löytyi joka nälkään. Myös välipala ja iltaruoka
paikkaa. Ja yökerho. 

Koska ruokapaikkoja on Vierumäen alueella runsaasti,
Kerhomestari laati niistä yksisivuisen esitteen, joka oli
ilmoitustauluillla ja jonka sai myös respasta. 

Myös iltajuhlan illalliskortti saatiin neuvoteltua perinteisiä hintoja huokeammaksi. Tasan sata
osanottajaa sai 35 €:n hinnalla myös 
hyvän ohjelman. 

Opasteita teillä, pihassa ja Country Club'in sisällä  kukaan ei eksynyt?

Jo ensi metreistä oli selvää, että hyvillä opasteilla on suuri
merkitys siinä, että ihmiset löytävät oikeaan paikkaan – mutta
opasteilla luodaan myös tunnelmaa. Opasteet jaettiin teknisesti
liikenneopasteisiin, Country Clubin pihaalueen ja Country Club'in
sisäisiin opasteisiin. 

Nelostien eli Lahden moottoritien Vierumäen liittymästä lukien
asetettiin yhteensä 12 tieliikenneopastetta. Opasteet olivat isoja 1
metri x 1 metri opasteita ja ne kiinnitettiin joko
opasteliikennemerkkeihin, pylväisiin tai asetettiin kuormalavoihin
kiinnitettynä sopiviin paikkoihin. Heti Vierumäen liittymän jälkeen
opasteet kertoivat myös, kuinka pitkä matka on jäljellä Country
Clubille. 

Lahden moottoritiellä eli nelostiellä on harvinaisen paljon
Vierumäelle osoittavia liikennemerkkejä, mutta onhan arvokasta
tietää, paljonko matkaa on jäljellä. Eikä tietenkään unohdettu
myöskään opastetta, joka kiitti leiriltä lähteviä siitä, että olivat olleet mukana leirillä. "Kiitos"tauluun
oli joku "vääräleuka" kirjoittanut tussilla paperille "Kiitos! Mahtava leiri  tavataan ensi vuonna
Joensuussa" 

Opasteiden sijoittelussa
noudatettiin melko
tarkasti ELYkeskuksen
ohjeita.
https://www.ely
keskus.fi/mainontatien
varrella 

Lahden moottoritien
varteen kiinnitettiin
myös opasteet, jotka
kertoivat paikallisradio
PäijätHamin taajuuden
että OH3AC
leiritoistimen taajuuden.
Samanlainen opaste oli
myös Country Club'in
pihalla. Opasteet
laitettiin paikkaan, jossa kumpikin olivat hyvin kuuluvilla. 

Sekä Country Club'in pihamaalle että jo aikaisemmin Vierumäen
tulotielle asetettiin opasteet, jotka kertoivat matkailuajoneuvo
ja telttaalueet. Toki lisäksi pihalta löytyi opasteet kirpputorille,
peräkärrymyyntiin, SERlavalle ym. tärkeimpiin paikkoihin. 

Country Club'in aulassa oli ”opastepuu”, joka samoin kertoi
tärkeimmät paikat CC:n sisällä: ruokailun, esitelmäsalit,
Kauppakadun ja kirpputorin ym. Vähän samanlainen
opastepuu, joka löytyy monelta kaukaiselta saarelta
kertomassa missä päin maailmaa mikin paikka on. 

Alueelle tullessa, siellä ollessa tai Country Club'illa tuskin pääsi
eksymään. Käänsi päänsä mihin tahansa, aina joku opaste
kertoi lisää. 

Totta kai siis myös niitä, jotka olivat viettäneet enemmän tai vähemmän
lyhyen aikaa leirillä, tuli kiittää. Tämä kiitosopaste siis löytyi Vierumäeltä
poistuttaessa. 

Kaikki opasteet suunnitteli ja teki espoolainen Teippitukku Oy. Palvelu oli
uskomattoman hyvää ja nopeaa – opasteet olivat tyylikkäitä ja valmiina
kahdessa päivässä tilauksesta. Materiaali kevyttä ja säänkestävää. Annamme
viiden pisteen suostituksen! 

Teippitukulla oli myös aivan loistava oma ehdotus opasteiden tyylistä, mutta
se jouduttiin tällä kertaa hylkäämään liian ”radikaalina.” 

SRAL vahvasti mukana suunnittelussa

SRAL:n hallituksen pääjoukko kävi tutustumassa ja keskustelemassa leiristä
jo viime vuoden, 2022, lokakuussa. Pidimme presentaation ja vastasimme
kysymyksiin. Presentaatio oli lopulta helppo pitää, koska useimmat asiat oli
valmisteltu jo neljällä edellisellä hakukierroksella. 

Kesäleiri oli vuoden alusta lukien jokaisen SRAL:n hallituksen kokouksen
esityslistalla. Hallitukselle kerrottiin jokaisessa kokouksessa suunnittelun ja
leirin järjestämisen edistymisestä ja vastattiin kysymyksiin. 

Hallitus myös kutsui normaalin protokollan mukaisesti leirille virallisesti mm.
IARUn puheenjohtajan Sylvain Azarian, F4GKR; sekä muutaman muun VIP
vieraan. 

Kevään lopulla allekirjoitettiin perinteinen liiton ja järjestäjän välinen
kesäleirisopimus. Sopimusta uusittiin enemmän kuin lievästi vastaamaan
paremmin tämän päivän leiripalvelutarpeita, koska sopimuspohja oli pysynyt
lähes muuttumattomana jo vuodesta 1992. Tällöin liitto alkoi tekemään
sopimuksia järjestäjien kanssa. 

Turvallisuus ennen kaikkea!

Leirin järjestämiseen liittyy aina myös paljon vastuuta, Tapahtumasta tehtiin Heinolan poliisille
tarvittavat ilmoitukset jo helmikuussa. Poliisin virkailija tuumasi hymy huulilla, että ”Mistä nyt tuulee?
Ei kukaan ole koskaan tehnyt tapahtumailmoitusta näin hyvissä ajoin. Yleensä ne tulevat muutama
päivä ennen tapahtumaa. Mutta kiitos kuitenkin!” 

Tapahtumailmoituksen tekeminen oli helpoin
viranomaistehtävä. Enemmän vaivaa oli pelastussuunnitelman
tekeminen. Vierumäen oma Country Club'in
pelastussuunnitelma oli sinänsä kohtuullinen, mutta ei yksinään
kelvannut näin mittavaan tapahtumaan. Mutta kun siihen
yhdistettiin ja kombinoitiin viime vuoden järjestäjiltä saatu
Eerikkilän pelastussuunnitelma, kokonaisuus oli hyvä,
suorastaan erinomainen. 

Järjestyksenvalvojien haaliminen oli yllättävän työlästä. Vaikka
poliisin määräämät päivittäiset järjestysmiesmäärät olivat
hyvinkin kohtuulliset, joutui ylin turvallisuuspäällikkö Akseli,
OH3BPY; tekemään työtä vaadittavien henkilöiden löytymiseen.
Mutta tarvittava määrä löytyi lopulta. 

Järjestyksenvalvojat kiersivät kaikilla alueilla myös yöaikaan.
Mainittavampia järjestyshäiriöitä ei ollut, mutta muutamaa hieman liikaa nauttinutta kehotettiin
menemään nukkumaan. Yleisin huomautuksia vaatinut toimenpide oli a) alkoholin nauttiminen
anniskelualueen ulkopuolella ja b) omien alkoholien tuominen anniskelualueelle. Siistiä ja rauhallista 
väkeä kuitenkin nämä radioamatöörit. 

Timo, OH3GPS; tarjoutui ensiapupäälliköksi. Timo päivysti
ahkerasti, mutta lopulta hänelle tuli vain yksi "asiakas." Nainen,
jonka jalan alta kävelytien sivukivetys oli livennyt ja jalkaan tuli
verta vuotava haava. 

Homma hoidettiin pikaisesti ja Vierumäelle annettiin pyyntö
hoitaa kivetykset kuntoon. Ensiapupakkauksia, joita oli lähes
huoneellinen, ei tarvinnut tätä enempää käyttää. 

Osa turvallisuutta ja järjestelyä oli tietenkin liivien suunnittelu
ja hankkiminen. Sinänsä helppo asia  kaupat ovat niitä pullollaan  mutta kun vähän jokaisella oli oma
halu niiden suhteen. Kompromissi onnistui tässäkin: Liivejä oli kolmea eri väriä, järjestysmiesten
punaisen ollessa näkyvin. Yläkuvassa Hanna, OH7TO; vihreällä liivillä, toinen talkoolainen sinisellä
liivillä ja alakuvassa Akseli, OH3BPY; järjestyksenvalvojien esimiehenä punaisella liivillä. Kuvassa myös
istumassa ja sisäistä yhteyttä pitämässä yhteiskäyttökanavalla Juha Matti, OH4EBD. 

LEIRI ALKAA
Leirin avajaiset ja lipunnosto

Leiri avattiin
puoleltapäivin torstaina
13.7.2023
arvovaltaisesti Suomen,
Ranskan ja SRAL:n
lippuja tankoon nostaen.

Järjestäjät joutuivat
pitkään miettimään,
missä järjestyksessä
liput nostetaan, kuka
avaa leirin ja kuka
puhuu ensin. Tyylikästä olisi tietenkin ollut nostaa myös niiden
maiden liput ylös, joista jo oli mukana osanottajia. Lipputangot
vain eivät riittäneet. 

Tervehdyksen toivat IARU:n puheenjohtaja Sylvain, F4GKR; Heinolan kaupunginhallituksen
puheenjohtaja Kirsi Lehtimäki, SRAL:n puheenjohtaja Timo, OH5LLR; ja leiripäällikkö Mika, OH3BZK.
Timon, OH5LLR;  kesäleirin varsinaisen pääjärjestäjän  alkupuheenvuoron jälkeen nostettiin liput ja
muut kolme saivat pitää avajaispuheensa. Mikrofonia ja äänentoistoa ei ollut, mutta kaikkien keuhkot
riittivät. "Parhaiten kuuluu tietenkin poliitikon ääni", kuten Kirsi Lehtimäki totesi, ja niin kuuluikin. 

Heinolan Kirsi Lehtimäen puheenvuoro oli hieno ja sympaattinen, toivottaen meidät kaikki
tervetulleiksi Vierumäelle. 

Hovikuvaaja Martti, OH1ON; ikuisti avajaiset näin: (Klikkaa kuvaa ja saat 9:38 min videon avajaisista) 

OTtapaamisessa muisteloissa 75 konkaria

IARU:n ja SRAL:n
puheenjohtajien
tähdittämä OT
tapaaminen Rampsi
salissa keräsi hyvän
joukon konkareita
lämminhenkiseen
tilaisuuteen. Konkareilla
oli yhteenlaskettuna
radioamatöörivuosia yli
4000! Melkoinen määrä
kokemusta ja tietämystä.
Ja vielä enemmän hienoja muistoja, joita tilaisuudessa jaettiin. 

Pikkukuvassa ylhäällä Jorma, OH2PV; kertoo muisteluita
omasta haminuoruudestaan. Moni muukin, mm Rami, OH3BHL;
Aaro, OH9RJ; Veikko, OH3SF; jne kertoivat mielenkiintoisia
tarinoita. Tapahtuman tärkeimmän kysymyksen, kuka on ra
iältään vanhin, taisi voittaa juuri Veikko, OH3SF. 

Lienee kuitenkin ensimmäinen
kerta,kun IARU:n puheenjohtaja
tervehtii OTamatöörejä. Sylvain,
F4GKR; (kuva ylhäällä oikella) toi
sympaattisesti terveisiä IARU:lta ja
kertoi, kuinka tärkeää työtä IARU
tekee taajuuksien puolustamisessa.
Sylvain kertoi myös, että IARUn
suurin ongelma tällä hetkellä on
löytää tekijöitä erilaisiin tehtäviin. 

SRAL:n tarjoama
mansikkakakkukahvi uhkasi sulaa
helteessä ja henkilökunta pyysi
pientä taukoa puheisiin. Tilaisuuden
päätteeksi otettiin tietenkin jo
perinteinen yhteiskuva. 

OTtapaamisesta on tullut suosittu
leirin ohjelma. Vieressä oleva OT
yhteiskuva kertoo meidän seniorihamiemme elinvoimaisuudesta ja halusta olla edelleen aktiivisia
hameja. 

Nyt tapaaminen oli viime vuoden malliin jo
torstaina, mutta moni OT on esittänyt
toivomuksen, että tapaaminen olisi perjantaina tai
lauantaina, jolloin voisi osallistua myön muuhun
ohjelmaan. Tätäkin vaihtoehtoa mietittiin pitkään,
mutta tapaaminen jäi lopulta torstaihin, koska se
oli suunniteltu kevätkokouksen yhteyteen.
Varmaan ensi vuoden leirillä Joensuussa
tapaamiselle löydetään parempi aika. 

Katso klikkaamalla vasemmalla olevaa kuvaa
Martin, OH1ON; tekemä video OTtapaamisesta.
Videon pituus 19:06 min. 

Ulkomaisia vieraita ainakin kahdeksasta maasta

Ulkomaisia vieraita leirille löysi kahdeksasta maasta. Leirin ensimmäinen ilmoittautuja olikin Norjasta,
tunnettu puskaaktivisti Mads, LA1TPA. 

Ulkomaiset tähtivieraat olivat tietenkin tällä kertaa Ranskasta. IARU:n puheenjohtaja Sylvain Azarian,
F4GKR; ja Paul Granger, F6EXV; joka kunnioitti leiriä ja suomalaisia hankkimalla myös suomalaisen
tunnuksen "OG6EXV". 

Unohtaa ei tietenkään voi Ruotsin ed. puolustusministeriä Peter Hultqvistia, SM4HCF; jolla hälläkin on
nyt suomalainen tunnus "OH1P" käytettävissä Turun saariston kesämökillä. Suomen, Norjan ja
Ranskan lisäksi kävijälistalta löytyvät ainakin Ruotsi, Eesti, Tanska, Saksa ja Yhdysvallat. 

Leirimasto nousi 30 metriin – leiriasema äänessä 160 m aktiviteetissä

Jo ennen leirin alkua
Token, OH6RM; viiden
hengen ryhmä kävi
nostamassa leirin
ylpeyden, yli 30 metrin
alumiinimaston. Mastoon
asennettiin HFalueiden,
kuuden metrin,
leiritoistimen ja
paikallisradio ”Radio
PäijätHamin” antennit. Sekä tietenkin 80 m ja 160 m dipolit. 

Kiitos Tokelle, OH6RM; upeasta mastosta ja asennuksista.
Ammattimaista työtä! 

Yllä vasemmassa kuvassa kaksi todellista mestaria tahoillaan,
DXCClistojen kärkipaikasta taisteleva Jussi, OH3SR; ja itse "Mr
Aluminium" Toke, OH6RM; keskustelevat mastoista ja DXien
pyydystämisestä. Jussilla on tunnetusti se bandien isoin
signaali. 

Muuten  leirin masto jatkoi matkaansa ja on nyt pystyssä
yhdessä Suomen parhaista saarista, Degerön saarella Inkoossa
Pasin, OH2TWI; pihalla. 

Leirin tunnuksena käytettiin kerhon eli järjestäjän omaa
tunnusta OH3AC, kuten tapana aina kesäleireillä on ollut. Vain
SRAL:n itse järjestämillä leireillä tai erityisleireillä, joilla
juhlitaan maamme tai SRAL:n pyöreitä vuosia, käytetään
SRAL:n omia tai sen hankkimia erikoistunnuksia.
Järjestelyryhmä mietti pitkään, pitäisikö hankkia joku erikoiskutsu, mutta päätti lopulta pitäytyä
Kerhon peruskutsussa. 
Kyllä maailma on täynnä kutsuja, ei yhtä lisää tarvita. 

Leiriasema oli Koneita.com/Utec Oy:n käyttöön lainaama,
hienosti toiminut Icom IC7610 huipputransceiveri. Kuvassa
Euroopan kovimpiin DXreihin kuuluva Paul, F6EXV/OG6EXV;
on äänessä leiriasemalta. Asemalla oli tietenkin käytössä sekä
tavallinen "pumppu" että automaattianturi. 

Perjantaiiltana leirin YLamatöörit aktivoivat tunnuksella
OH2YLS 160 metrin aktiviteetin. Vaikka asemahäiriöt oli
etukäteen tarkistettu, jostakin syystä kohinataso oli illalla
melko korkealla häiriten kuuluvaisuutta. Hanna, OH7TO; Jaana,
OH6AX; ja Pirjo, OH3CUO; tekivät hyvää työtä. 

Wamon, OH2II/OH2BPW; magneettiluuppiantenni oli Country
Club'in pihalla viritetty taajuudelle 1846 kHz ja sieltä pystyi
antamaan YL:lle lisäyhteyksiä. 

Valitettavasti kovin moni ei hoksannut asemaa käyttää, mutta
kyllä YL:ien saalis oli ihan hyvä ja kohtuullinen. 

SRAL:n bulletiinin antoi lauantaina hienosti "Vuoden
perusluokkalainen 2023" Joel, OH2CBD. Bulletiinin lukeminen
sujui kuin vanhalta konkarilta ja vielä paremmin sujui pileup'in
purkaminen. Kuson ja pileup'in pitoa Joel on harjoitellut mm
useilla puskaoperoinneilla ja kotimaisissa kilpailuissa. 

Joel'in tunnustuspalkinto oli jaossa Jyväskylän
Syyskokouksessa, mutta itselleen tyypillisenä Joel oli silloin
workkimismatkalla. Kuvassa Jari, OH2BU; käy lävitse bulletiinin
antamiseen liittyviä rituaaleja. Bulletiini kun tulee aloittaa
sanomalla ainakin kolmesti "Huomio OHasemat .." 

Useita ohjelmaputkia

Leirille oli pyydetty yli 60 esitelmää omien erikoisalueidensa parhailta. Ohjelman laajuus ja aiheiden
monipuolisuus sai erityistä kiitosta! 

”Historiallisen monipuolinen ja hyvä ohjelmisto. Ohjelmaa, jota kukaan ei aikaisemmin ollut 
       ajatellut leirille.

Kiitokset kuuluvat kuitenkin kaikille esitelmän pitäjille mahtavasta panoksesta. 

Ohjelmat oli pyritty järjestämään ”putkiin” eli niin, että saman aihealueen esitelmät olivat perätysten
samassa salissa. Ohjelmasta löytyykin näin mm. Maanpuolustus ja MPK, antennit, kilpailu ja DX,
tekniikkaputket perjantailta sekä lauantailta nuorisofoorumi, ”tähtiputki” sekä viranomaisputki.
Muutama putkiin sopimaton spesiaaliesitelmä sijoitettiin mahdollisimman hyviin paikkoihin. 

On totta, että liian moni hyvä esitelmä syö toisiaan, mutta toisaalta antaa mahtavan valinnanvaran. 

Ohjelmassa viihdettä, tietoa ja asiaa

Ohjelmaa suunniteltaessa oli tärkeää löytää kokonaisuus, jossa olisi sekä tietoa ja asiaa, että
viihdettä. Mutta myös niin, että ohjelma tarjoaisi jotakin kaikillle perheen jäsenille, erityisesti mukaan
houkutelluille puolisoille. Muutamassa tapauksessa kävikin niin, että "se" puoliso olikin pakottanut
perheen hamin leirille vedoten hyvään ohjelmaan. Maria Veitola ja 72 tunnin varautuminen
kiinnostivat myös puolisoita. 

Kolmen esitelmäsalin – ”pääsali”, ”luentosali 1” ja ”luentosali 2” ovet olivat vain kahdeksan metrin
päässä toisistaan ja järjestäjät suorastaan kehottivat hyppimään salista toiseen. Tämän vuoksi myös
esitelmät alkoivat yleensä 15 min välein, joten esitelmäshoppaus oli tehty helpoksi. Moni kiittikin
mahdollisuudesta hyödyntää koko ohjelmapalettia. 

VHF/UHFspesialistimme Hannu, OH3DP; kertoi innostuneensa asiasta ja pyrkivänsä hyödyntämään
kaikki ohjelmat. Pystyikö Hannu toteuttamaan ajatuksensa, ei ole tiedossa, mutta eräs toinen
tuntemattomaksi jäänyt mestari ilmoitti lauantaiiltapäivänä olleensa yhteensä 31 esitelmässä
"kermat päältä"filosofialla. 

Tähtihaastattelussa Maria Veitola, OH5BR/yl

Ainutlaatuisten esitelmien ja Markun, OH4UI; haastatteluin toteuttaman ”tähtiputken” joukosta
erottui kaksi yleisökärkeä, muitakaan yhtään vähättelemättä. Toimittaja Maria Veitolan, OH5BR/YL;
haastattelua oli seuraamassa salin täysi eli 150 kuulijaa. 

Maria voitti elämänilollaan ja karismallaan yleisön sydämet kertoessaan isästään Ollista, OH5BR.
Vaikka hän nuorena tyttönä oudoksui isänsä harrastusta, jo teininä hän oli ylpeä isästään. Maria
muisti vielä monen isänsä hamikaverin nimen. Näitä Marian jo aiemmin kotonaan tapaamia kavereita
löytyi jopa yleisöstä. Marian kesäinen olemus ja hyvät vastaukset tekivät hänestä yleisön suosikin. 

Kuvassa vasemmalla alhaalla Maria keskustelee esityksensä jälkeen Timon, OH1NX; ja Tapanin,
OH5BM; kanssa, jotka kumpikin olivat tavanneet hänet jo aikanaan vieraillessaan Ollin, OH5BR; luona.

Klikkaamalla oikealla olevaa kuvaa, voit katsoa
Martin, OH1ON; kuvaaman videon (36:01 min)
Marian haastattelusta. 

Katso erityisesti kahden ammattilaisen  Markun ja
Marian  välistä keskinäistä kemiaa  kuin
vastarakastunut pari  ja miten Marian vastaukset
ovat aina täydellisiä. Ei liian lyhyitä eikä liian pitkiä.

Tästä voit vielä kuunnella äänitallenteen
PäijätHamipaikallisradiosta, pituus 25:07.
Valitettavasti Vierumäen netti ei toiminut aivan
alussa, mutta onneksi yltä löytyy Martin, OH1ON;
videotallenne. 

Tähtihaastattelussa Peter, OH1P/SM4HCF

Ruotsin ed. puolustusministeri Peter Hultqvist, SM4HCF; on ruotsalaisten hamien ylpeys, suorastaan
ikoni. Onhan hän ministerinä ollut "korkeimmassa" asemassa ollut hami ja Ruotsin liiton ylpeys. 

Mutta itse asiassa Peter on yli puolet suomalainen. Hänen äitinsä oli suomalainen, OH8piiristä
sotaevakkolapsena Ruotsiin turvaan viety  ja sinne jäänyt. Peter'in nykyinen puoliso on myös
suomalainen, josta Ruotsin lehdet ovat käyttäneet nimitystä "mysteerinen suomalainen kaunotar" 

Peter sai raikuvat aplodit kertoessaan upouudesta tunnuksestaan OH1P. Workkiminen on jo alkanut
kesämökiltä Turun saaristosta. Tässäkin haastattelussa ajauduttiin vääjäämättä myös Venäjän
aloittamaan sotaan, jonka aikana Peter oli Ruotsin puolustusministeri. 

Peter sanoi tienneensä Venäjän hyökkäyksen alkamisesta useista enteistä, joita ei Suomessa
juurikaan ole kerrottu. Hyvä esimerkki tästä oli se, että Venäjä piti sotaharjoituksen lähellä Ukrainan
rajaa tovin ennen hyökkäystään. Mutta miksi harjoituksiin tuotuja tykkejä, ajoneuvoja ym ei viety
takaisin kasarmeille harjoituksen jälkeen vaan ne jätettiin (odottamaan?) lähelle Ukrainan rajaa ..... 

Klikkaamalla oikealla olevaa kuvaa, voit katsoa
Martin, OH1ON; kuvaaman videon Peterin,
SM4HCF/OH1P; (36:24 min) haastattelusta. Katso
taas kovissakin paikoissa olleen ammattipoliitikon
hieno kyky hallita haastattelua. 

Myös PäijätHamipaikallisradiossa suorana tullut
äänite löytyy tästä linkkinä kymmenen päivän
kuluessa. 

Peter ei tullut Suomeen pelkästään leirin ja
sukuloinnin vuoksi  vaikka ne olivat toki alunperin
tärkeimmät asiat. Muutama tunti leirin jälkeen
Peter yhytettiin puolisonsa kanssa keski
uusmaalaisesta huippuravintolasta lounastamasta suomalaisen huippupoliitikon kanssa. 

Peter kävi leirillä myös
"kaupoilla.". Hän pitää
sähkötyksellä
workkimisesta  vaikka
ei kaihda puhettakaan.
Hän osti Tapiolta,
OH1KB(X);
automaattiavaimen,
jossa on Suomen ja
Ruotsin liput avaimessa. 

Kuinka
tuplaisänmaallista, eikö? 

Kuvassa Peter muutama
päivä leirin jälkeen
mökkiasemallaan
Turun saaristossa. Tapion hienoista avaimista
voit lukea hieman myöhemmin! 

Ohessa myös äänitallenne PäijätHami
paikallisradiosta, pituus 38:31. 

Tähtihaastattelussa Petri, OH1CX: ja ”piilotetut vihjeet”

Hyvänä ja luontevana esiintyjänä tunnettu elokuvaohjaaja ja käsikirjoittaja Petri Kotwica, OH1CX;
paljasti useimmat elokuviinsa kätketyt hamiviestit. Milloin elokuvassa on osoitteena kadunnimi, jonka
numero on 73 tai sairaalan näytössä pyörivä 88. 

Petri, OH1CX; on tämän päivän nuorista ohjaajista ehdottomasti "kuumin" ja halutuin. Wikipedia
kertoo seuraavaa:
Petri Kotwica on suomalainen elokuvaohjaaja ja käsikirjoittaja.
Syntyi: 1964 (ikä 59 vuotta), Parainen
Palkinnot: Parhaan ohjauksen Jussi, Parhaan käsikirjoituksen Jussi
Ehdokkuudet: Parhaan ohjauksen Jussi, Parhaan käsikirjoituksen Jussi
Tunnetuimmat ohjaukset: Musta jää, Piiritys

Klikkaa oikealta Petrin 51sivuinen presis, josta
löytyy vihjeet ja tiedot useista hänen
ohjaamistaan elokuvista ja ohjelmista. Näet otteita
hänen mm ohjaamistaan elokuvista Musta jää, Rat
King, Henkesi edestä, Hautalehto, Piiritys,
Kohtuuttomuuksia ja Comeback (kuvattu
Kirkkonummella 2023. 

Petri ei aina ole pysynyt ohjaajan roolissaan, vaan
hänet löytää myös näyttelijänä, mm. esittäen
poliisia minisarjasssa "Piiritys". Hulvaton on myös
elokuva,  jonka Petri itse on ohjannut  ja joka
kuvaa ohjaajaa, jolla kaikki ei mene ihan hyvin. 

Muuten .... Petri osti muutama vuosi sitten eräältä
huippuDXriltä tämän talon ja aseman.
Kun Petri työltään ehtii, kuuluu tunnus OH1CX
pileup'in kovimpana. 

Ohessa myös äänitallenne PäijätHami
paikallisradiosta, pituus 31:07. 

DXsauna

Jokaisen leirin yksi tärkeimpiä ”ohjelmanumeroita” on sauna.
Vierumäen sauna tuotiin ennakkoilmoittelussa vahvasti esille
sekä yritettiin Riston, OH2BT; hienosta ehdotuksesta saada
saunalle myös jamien tyyppistä hamien omaa musisointia,
"jammausta". Hyvä yritys poiki valitettavasti vain pari hami
musikanttia, jotka toki viihdyttivät paitsi omaa joukkoa, myös
Vierumäen muita asiakkaita. 

Saunan vieressä on Vierumäen paras uimapaikka, hyppylaiturit
ja grillipaikka. Mutta saunan vieressä on myös ravintola Palmu.
Mikä siis voisikaan olla parempi yhdistelmä? Sauna,
makkaranpaisto, uimaranta ja ravintola! Voiko enää lähemmäs
leiriparatiisia päästä? 

Sauna olikin hyvässä käytössä. Valitettavasti myös muut
Vierumäen asiakkaat halusivat tilaussaunaa emmekä saaneet
kuin 2,5 tunnin aikaslotin kullekin illalle. Mutta hyvä niinkin.
Sauna oli järjestään hyvin kansoitettu ja osanottajat ottivat
jälkilöylyjä joko saunan edustalla olevilla penkeillä, isoissa
pukuhuoneissa tai ravintolassa. 

Ihan ilman kommelluksiakaan ei saunassa selvitty. Koska
Vierumäki on perhepaikka, iso sauna on yleensä varattu naisille
ja lapsille ja pieni sauna miehille. PäijätHamileirillä tietenkin
varaukset tehtiin toisin päin. Yhtenä iltana hieman myöhässä
olleet naissaunojat yllätti hieman aikaiseen tullut mieslauma. No
 yhteentörmäyksestä selvittiin ilman naarmuja. 

Sen sijaan hieman sanomista tuli siitä, että hamisaunan aikana
muutamat juoksivat nakuina (siis alastomina) uimaan.
Rannassa ollut lapsiperhe järkyttyi ja teki asiasta valituksen
Vierumäelle. Hieman tuli myös sanomista omien pullojen
tuomisesta saunan anniskelualueelle. 

DXsaunan perinteiset säännöt

Vielä 197080 luvuilla ja satunnaisesti 1990luvulla
kesäleireillä oli ns DXsauna. Tämä tarkoitti sitä,  kun saunat
olivat yleensä pieniä mutta hyvin kansoitettuja , ne joilla oli
kaikki DXCCmaat workittuina, saivat vaatia paikkaa
ylälauteelta. Niin tehtiin nytkin, mutta ajan hengen mukaan
DXCCmaiden rinnalle laitettiin ne, joilla oli yli 800 puskaa
workittuna. Pukuhuoneen ja saunan ovilla olikin lista niistä,
joilla oli oikeus käyttää etuoikeutta ylälauseeseen. 

Eräs lauteilla ollut nuori hami piti DXsaunan sääntöjä
epäreiluina. Hänen mielestään se on "syrjintää", koska häneltä
kestää 20 vuotta päästä Honor Rolliin .... No siinähän se juju
onkin! 

Koulutusputkesta 23 tutkintoa

Jukka Klemola, OH6LI; ahkeroi kahtena päivänä K, T1 ja T2modulien preppauskurssit. Oppi meni
hyvin perille, sillä leirillä suoritettiin 23 tutkintomodulia. Tämä lienee kesäleirien tutkintoennätys?
Kursseille ilmoittautuneille laitettiin etukäteen kurssimateriaali sähköpostilla ja linkeillä. 

Kokelaat kiittivät mahdollisuudesta kesäopiskella ja samalla nauttia runsaasta esitelmävalikoimasta.
Jukan, OH6LI; opetus oli oppilaslähtöistä – kursseilla käytiin läpi nimenomaan niitä asioita, joita
kurssilaiset pitivät vaikeina. Opetus oli interaktiivista keskustelua ja vastausten hamkkimista. Kaikki
kurssilaiset kun olivat jo valmistautuneet tutkintoon. 

Tutkintomahdollisuuksia oli leirillä viisi kappaletta ja kaikilla oli käyttöä. Tutkintoja hieman myöhästytti
Country Club'in heikko Wlanverkko ja pula hyvistä tulostimista. 

Eräs kurssilainen käytti juuri hyväkseen useamman tutkinnon mahdollisuutta. Kun eka kerta toi
reputuksen, luki hän lisää seuraavaan kertaan. No, siitäkin tuli reputus. Tästä sisuuntuneena hän luki
läpi yön kolmanteen mahdollisuuteen ja – pääsi tietenkin läpi. Sitä kutsutaan tosissaan yrittämiseksi. 

Oli kesä. Tutkittavilla ei juuri ollut kiirettä. Tutkinnon tunnin myöhästyminen ei juuri harmittanut 
ajan saattoi tapaa Rampsibaarissa. 

Pekka, OH1LA; sähkötyksen Suomen Mestari

Sähkötyksen uudeksi ja ensimmäiseksi Suomen mestariksi
nousi Pekka Lahdensalo, OH1LA; tuloksella 109,5 mkiä/min.
Pekan suoritusta nostaa se, että hän ollessan OTluokassa
hakkasi hopeamitalin saaneen, miesten luokan voittaneen
Jyrkin, OH6CS. 

Pekan voitto ei ollut yllätys. Hän on jäsenenä kaikissa maailman
korkeimman tason sähkötyskerhoissa: EHSC #30 Extremely
High Speed Club
SHSC #49 Super High Speed Club
VHSC #155 Very High Speed Club
HSC #1223 High Speed Club
HACWG #61 Hungarian CW Group
OHTC #1 OHTelegraph Club 

Sähkötyskoepaikalla kävi moni ”kokeilemassa” taitoaan. Lähes
kaikki tekivät sen virheen, että pyysivät heti korkeaa nopeutta kun yleensä aloitetaan hieman
pienemmällä nopeudella ja sitten edetään korkeampiin nopeuksiin. Vaikka sähkötystekstistä oli
poistettu numerot, skandit ja erikoismerkit – jäljellä olevat 26 peruskirjainta olivat kuitenkin monelle
liian suuri haaste. 

Tommi, OH3BRJ; kesäleirin VHF/UHFkilpailun voittaja

Leikkimielisessä
VHF/UHFkisassa piti
tunnin aikana pitää
mahdollisimman monta
puheyhteyttä millä
tahansa puhemodella.
Osanottajia oli kaikkiaan
15. 

Oikeasta kuvasta voit
klikata säännöt. 

Leirikisan viiden kärki oli
1. Tommi, OH3BRJ ......34 yhteyspistettä (Tommi vasemmassa kuvassa)
2. Wamo, OH2II/m .....28
3. Hannu, OH6HLH/m ..26
4. Tomppa, OH5ELO
5. Valtteri, OH3BRK

Muuntajanheittokilpailun voitto jaettiin

Leikkimielisessä muuntajanheittokilpailussa tarvittiin sekä
tarkkuuden että pituuden hallitsemista. Kilpailussa oli kolme
rengasta sopivien etäisyyksien päässä ja muuntajana noin 6 kg
painava 220/110 V. Osumista renkaisiin sai pisteitä. Tätä jatkui
4 kierrosta, mutta lopulta ajauduttiin jaettuun voittoon. 

Kilpailumeklarina oli Jesse, OH3CTB; joka jakoi heti kilpailun
jälkeen voittajille pytyt. 

Muuntajaheiton tulokset:
1. jaettu sija: Tom, OH1XF ja OH3CTF jaettu eka sija
3. sija: Tapani, OH3RT 
Tästä löytyy *.oggnauhoitus kilpailusta: 
Muuntajanheiton_SM_kilpailun_selostus pituus 53:41 (OGGtiedosto)

Viestikaluston esittely, antenni puuhun,
pienryhmäkokoukset YL, OI ja OHDXF ja golfkyykyttää

Perjantaina "MPK ja maanpuolustus"ohjelman kunniaksi respan takana golfkentän puolella oli myös
Puolustusvoimien viestikaluston esittely. Huippunykyaikaista kalustoa  jota ei saanut kuvata  oli
esittelemässä viisi viestimiestä. Kävijöitä oli runsaasti, vaikka paikka jouduttiin turvallisuussyisä
viemään hieman kauemmas. 

John, OH5ZZ; Karjalan prikaatista ilmoitti seuraavasti:
"Tilannepäivitys PV/KARPR osallistuminen SRAL:n kesäleiri Vierumäki PE 14.07 

”ISVP kykenee kalustoesittelyyn ja asetamme viestiasemalaitesuojan (CL600) tilaisuuteen
esiteltäväksi” ” 1.VK asettaa viestiasemaa perustavan ja sitä esittelevän varusmiesosaston 56 hlö”" 

Vesa, OH3EQY; näytti kolmella tavalla, miten antenni saadaan helposti puuhun. Se neljäs tapa on
laittaa lenkkiavain narun päähän ja heittää. Mutta silloin se lenkkiavain yleensä jää puuhun. 

Ne kolme tapaa ovat:
a) drooni 
b) ritsa ja
c) bazooka (ilmapyssy")

Kaikilla onnistui ja porukkaa oli runsaasti neljässä näytöksessä. 

Myös erilaiset pienryhmät kokoontuivat.
Perjantaina OIamatöörit pitivät kahden tunnin palaverin ja 
Lauantaina sekä YLamatöörit kokoontuivat että 
OHDXF piti vuosikokouksensa. 

Torstaina oli järjestetty golfkentän puolelle Green Cardkurssi. Vaadittavat kymmenen osanottajaa
löytyivät helposti ja lähes koko päivän koulutus sujui mainiosti. Kurssi oli erittäin halpa, ottaen
huomioon sen, että kouluttajat olivat todellisia proammattilaisia. 

Perjantaina järjestetiin Hamigolf 2023 kilpailut. Myös siinä oli hyvin osanottajia ja sää mitä mainioin.
Juha, OH2LQ; edellisen kilpailun voittaja oli saanut "palkinnoksi" järjestää seuraavan kilpailun.
Kilpailuun kuuluu myös aina hyvä lounas ja juomat  Vierumäen golfravintolan sanotaan olevan maan
paras mutta myös halvin. 

Kirpputori jälleen suosittu käyntikohde SERlava täyttyi ja tyhjentyi

Kirpputori oli jälleen – kuten aina – yksi suosituimmista  ellei suosituin  käyntikohde. Moni kävi
useamman kerran päivässä katsomassa mitä uutta oli tuotu myyntiin. Kirpputoriostokset pystyi
maksamaan käteisellä, pankkikortilla tai Mobile Payllä. Käteisen osuus jäi lopulta melko pieneksi 
sekin on nykyaikaa. Myyjille tilitettiin myyntituotot muutamassa päivässä leirin jälkeen pankkisiirrolla
tai Mobile Pay:llä. 

Järjestäjien itsensä tuomat tavarat myytiin idealla, ettei niitä ainakaan viedä takaisin Radiomäelle.
Hinnoittelu oli siksi erittäin maltillinen. Eikä mitään todellakaan viety takaisin. 

Kirpputoripöydät pidetiin koko ajan myyjien puolesta järjestyksessä. Uusien myyjien tavaroille tehtiin
tilaa ja myytyjen tavat roiden aukot pöydällä täytettiin. 

Kirpputorin vieressä oli SERlava. Tai oikeastaan SERperäkärry, joka täytettiin säännöllisesti
myynnistä poistetulla tavaralla. SERlavalla oli hyvinkin käyttökelposta tavaraa jopa niin, että eräs
leirlle tullut tuli kysymään kirpputorilta, että ”kenen myyjän peräkärry se on, kun siellä on niin paljon
hyvää kamaa”. Erään toisen mielestä SERlava oli mielenkiintoisempi kuin kirpputori. Hmmm ... 

Kun RXTXtuotteen
Mika, OH3KWW; toi
lavalle ison määrän
myynnistä poistettua,
mutta todella
käyttökelpoista
joka.hamin päivittäistä
tavaraa, lavan
tonkijoiden määrä
moninkertaistui. Klikkaa
ohaiset kaksi kuvaa,
harvoin näke niin
onnellisia SERlavan
tonkijoita. Loppujen
lopuksi Kuusankoskelle vietiin vain hyvin pieni määrä tavaraa. 

Kirpputorista vastasi pienen ryhmän voimalla
Tuomo, OH5TPO. 

Kesäleirisivuilta saattoi etukäteen printata
kätevasti lipukkeet myyntitavaroille. 

Pasi, OH3EVH; teki hienon videon kirpputorin
tarjonnasta. Voi katsoa sen tästä klikkaamalla
kuvaa. Videon, jonka pituus on 9:09 min, alussa
on yleisiä tunnelmia ja kuvia leiriltä, varsinainen
kattava kirpputoriosuus alkaa kohdasta. Voit
hypätä suoraan kirpputoriosuuteen myös
klikkaamalla tästä

Kauppakadulla palvelupisteet

Country Club'in aulasta kirpputorille johtavalla käytävällä oli kuusi
ryhmätyötilaa. Ne kansoittivat:
 Koneita.com/Utec Oy:n (Jyrki, OH6CS), 
 RXTXtuotteen (Mika, OH3KWW) ja
 Bebek Oy:n (Jani Bebek) myyntipisteet sekä
 SRAL:n toimiston ja sähkötyskokeen palvelupiste (Markus, OH3RM)
ja 
 leiriasema, jonka yhteydessä oli nyös Radio PäijätHami'n studio.
 Käytävällä oli myös järjestäjien oma leiritoimisto.

Kauppakatu lähti Country Clubin aulasta ja johti kirpputorille. Osaan
palvelupisteistä pääsi myös ulkokautta. Palvelupisteet oli helppo
löytää ja kaikilla oli jatkuva asiakasjono. 

Iltajuhla

Perjantaina pidetyssä
iltajuhlassa
leiriparhaimpiin, mutta
"cozy casual"tyyliin
pukeutuneet saivat
Jarin, OH2BU;
alkutervehdykssen
jälkeen kuulla IARUn
puheenjohtajan Sylvain
Azarian, F4GKR; SRALn
vt. puheenjohtajan Timo
Rinteen, OH5LLR;
tervehdykset sekä
Lahden kaupungin
kaupunginjohtajan
Pekka Timosen lyhyet
tervehdykset. (Voit lukea tervehdyksen klikkaamalla kuvaa.) 

Menu (oikealla) oli maittava. 

Tervehdysten, "lämmittelyn" ja maittavan aterian jälkeen
seurasi iltajuhlan varsinainen juhlaesitelmä Paul,
F6EXV/OG6EXV; esitti menneen talven menestyspeditiosta 
FT8WW  videon ja kertoi peditiosta. (Paul piti saman esitelmän
seuraavana päivänä, lauantaina, josta on ao. päivän kohdalla
oma referaatti.) 

Illan päätteeksi Heikki,
OH6ZS; vaihtoi roolin Al
Dantetaikuriksi ja
huumasi yleisön
”amerikkalaisella
huumorilla.” 

Illalliskortin hinta oli
ällistyttävän halpa – vain
35 euroa. 

Kaikki illalliskortit oli myyty ja sali oli täynnä. Pöydät oli
koristeltu radioamatööriaiheisin tavaroin, joukossa muutama
yllätys. 

Iltajuhlakuvassa tunnistettavissa ainakin oikealla Toni, OH1TD;
ja häntä vastapäätä OT Martti, OH1OR; ja sähkötysvirtuoosi
Pekka, OH1LA. Antin, OH3UDT; leiripassi vilahtaa oikeassa
nurkassa. 

IARU:n puheenjohtaja Sylvain, F4GKR; oli varsinainen työjuhta
osallistumalla seitsemään ohjelmaan. Hän sai arvokkaita ja
myöhemmin palkitsevia suomalaiskontakteja. 

QSLtauluun 200 QSLkorttia

Idea QSLtaulusta oli uusi kotimaassa, mutta ei toki
kansainvälisesti. 

Euroopan suurimmilla Ham Radiohamimessuilla
Friedrichshafenissa Saksassa on vuosia ollut suosittu QSLtaulu
kertomassa, kuka on jo tapahtumaan tullut. 

Nyt PäijätHamin QSLtaulu tuotiin parhaalle paikalle eli Country
Club'in aulaan. Sinitarralla pystyi oman korttinsa kiinnittämään
takan tiilifasaadiin. Ja suosio oli hyvä – taulusta löytyi melko
tarkkaan 200 QSLkorttia. 

Hyvin koordinoitu OH3ACtoistinasema ja yhteiskäyttölupa

SRAL:n automaattiasemaryhmään otettiin hyvissä ajoin
yhteyttä ajatuksista leirin toistinasemista.
Toistinasematyöryhmän puheenjohtaja lupasi leirille 70 cm:n
hybriditoistimen. Sitä ei kuitenkaan  lupauksesta huolimatta ja
valitettavasti  koskaan toimitettu joten toistinasemaliikenne jäi
itse lainattuun ja perinteiseen 2 m FMtyöskentelyyn. 

Koska toistinasematyöryhmän puheenjohtaja oli haluton
minkäänlaiseen yhteistyöhön, kesäleirin järjestäjät joutuivat
ratkaisemaan koordinoinnin toisella tapaa. Koska toistinaseman
lähetysteho oli alle 1 W, aseman taajuus ja kuuluvaisuusalue koordinoitiin kotimaisten parhaiden
asiantuntijoiden kanssa eikä häiriöitä esiintynyt. Leirin 2 metrin lähitoistinasema OH3AC toimi
jatkuvasti valvottuna asemana leirin ajan. Ei siis automaattiasemana. Automaattiasema tarvitsee
erikoisluvan, mutta jatkuvasti valvottuna olevan toistinaseman voi kuka tahansa pystyttää. 

Koordinoinnin asianmukaisuus tarkistettiin myös viranomaisten
kanssa eikä heillä ollut siihen huomauttamista. Päinvastoin!
Ihmettelivät SRAL:n asennetta ja kiittivät määräyksien mukaan
tehdystä työstä. 

Eräillä kotimaisilla keskustelukanavilla esitetyt väitteet aseman
"laittomuudesta" ja "aseman laittamisesta käyttökieltoon"
olivat täysin laittomia uhkauksia vailla mitään perusteita. Tämän
on automaattiasemaryhmän puheenjohtaja itsekin myöntänyt
Viestintävirastolle. Vain ja ainoastaan Viestintävirastolla on
oikeus laittaa käyttökieltoon raasema tai toistinasema. Tämä
opetetaan jo kaikilla perusluokan kursseilla. Laittomasta
uhkauksesta on tehty ilmoitus Viestintävirastolle. 

Viestintävirastolta hankittiin myös lupa yhteiskäyttökanaviin,
joissa leirin sisäinen turvallisuus, huolto ja järjestelyliikenne
käytiin hyväksytyillä laitteilla radioamatööritaajuuksien
ulkopuolella. Laitteiden käyttökelpoisuus tarkistettiin useasta
lähteestä. 

Antennipajassa kuhinaa

Totta kai leirillä pitää olla myös antennipaja. Paikka, jossa voi
rakentaa pieniä antenneita tai oppia, miten niitä rakennetaan. 

Leirin antennipajassa antennien rakenteluun osallistui 36
henkeä. Paikalle tuotua noin kilometriä alumiini ja
puomiputkea pystyi työstämään – katkomaan, taivuttamaan ja
poraamaan  erilaisilla koneilla. Antenneita syntyi pääasiassa 70
cm:lle ja 2 metrille. Myös RHA68antenni löytyi
rakentelulistalta. Osa antenneihin tarvittavasista osista tehtiin
3Dtulostimella. Antennipajasta vastasi Jesse, OH3CTB. 

Pasi, OH3EVH; teki kuvasta klikkaamalla avautuvan
videon antennipajasta. 

Mr Antenni, Jesse, OH3CTB; kertoo antennipajan
toiminnaasta ja miten antenneja työstettiin
yhdessä 

Pääpalkinnon voitti Martti, OH1ON

Kaikkien leiripassin saaneiden eli leirille tulleiden kesken
arvottiin Koneita.com/Utec Oy lahjoittama Icom ”kansanradio”
IC7300. 

Arvontaan lailtana kirpputorin ulkopuolellE kerääntyi
melkoinen määrä yleisöä, monella leiripassi kädessään tai sitä
sormeillen. Kärsimättömyys nousi, kun ensin arvottiin
tavallisten arpajaisten palkinnot. Nekin menivät hyvään kotiin. 

Arvonnassa Icom IC7300 transceiverin voitti Martti, OH1ON!
Onnea voittajalle! 

Voitto tuskin olisi voinut mennä parempaan paikkaan? Rigin
toimitti Markus, OH3RM; onnelliselle voittajalle seuraavana
päivänä hänen kotipaikalleen. Martti on jo yhytetty jopa FT8
modelta uuden laitteen kanssa. 

Paikallisradio PäijätHami äänessä

Pasi, OH3EVH; vastasi paikallisradio "PäijätHamin" tekniikasta. Radiolla oli oma lähetysstudio ja 
keskus Kauppakadulla ja lähettimet Country Clubin ulkopuolella. Lähetyskeskuksesta vedettiin
lankakaapeli kattoja pitkin pääohjelmasaliin. 

Tämänkertaisen kesäleirin paikallisradion erikoisuus oli sen puolivaltakunnallisuus. Lähettimet olivat
Vierumäen maston lisäksi Kouvolan Kuusankoskella, Kouvolan Utissa, Raahessa, Lahden keskustassa
ja Nastolan Uusikylässä. Kaikkia niitä pystyttiin nekytekniikakka etäohjaamaan Vierumäeltä.
Potentiaalinen kuulijakunta lienee ollut noin 400.000 henkeä, mutta tuskin kaikki olivat virittäneet
vastaanottimet taajuuksille. Moni Vierumäelle autolla tullut toki kiitti hyvästä matkaseurasta aina
perille saakka. 

Paikallisradio ”Radio PäijätHamissa” radioitiin semivaltakunnallisesti siis kuudella lähettimellä. Ohjelma
pyöri ympäri vuorokauden. Päiväsaikaan ohjelmassa oli suorana pääsalin ohjelma. Iltaaikaan ja
pääsalin taukoina ajettiin ulos leirillä tehtyjä haastatteluita. Näitä varten oli omat toimittajanauhurit. 

Haastatteluja PäijätHamiradioon tekivät Tia, OH3TIA; Marko, OH1TP; ja Jari, OH2BU. Erityisesti Tia
osoitti valtavaa luontaista osaamista ja hänen pystyi hienoon keskusteluun haastateltavien kanssa.
Tapion, OH1KBX; esityksen yhteydessä on jo esitelty yksi Tian tekemä haastattelu. Radio toimi koko
perjantain ja lauantain, torstaina vielä harjoiteltiin. 

Tästä voit kuunnella joitakin radioon tehdyistä haastatteluissa. Listassa eivät ole kaikki haastattelut.
Tiedostot ovat pääasiassa *.wav tai *.mp3. Viimeinen on *.ogg. 
 Haastattelu_Hannu_OH1IX pituus 2:18 
 Haastattelu_Heikki_OH2BGX_Tia pituus 5:29 
 Haastattelu_Jani_Bebek_Jari pituus 5:05 
 Haastattelu_Jari_OH3KRH_Marko pituus 0:55 
 Haastattelu_Jyrki_OH6CS_Jari pituus 1:36 
 Haastattelu_Markus_OH1MN_Marko pituus 2;02 
 Haastattelu_Niko_OH2LZC_Tia pituus 24:06 
 Haastattelu_Olli_OH1JUJ_Marko pituus 1:05 
 Haastattelu_Riku_OH1E_Marko pituus 1:12 
 Haastattelu_Tapio_OH1KB_Tia pituus 3:57 
 Haastattelu_Tia_OH3TIA_Jari pituus 3:57 
 Haastattelu_Tomi_OH2BEN_Tia pituus 10:27 
 Haastattelu_Tommi_ja_Marko_Tia pituus 1:43 
 Haastattelu_Vesa_OH3EQY_Tia pituus 1:48 
 Hamileirit_60_luvulla_Jaska, OH1TX_Pasi pituus 4:22 
 Muuntajanheiton_SM_kilpailun_selostus pituus 53:41 (OGGtiedosto)

Valtakunnallinen tiedotus onnistui!

On toki tärkeää, että tiedotus varsinaiselle kohdeyleisölle – radioamatööreille – onnistuu. Mutta leiri
on aina mahdollisuus markkinoida harrastetta myös ns. suurelle yleisölle ja saada kiinnostuneita
tulemaan mukaan jopa leirille. 

Paikallisradio ”Radio PäijätHami'n” potentiaalinen kuuntelijakunta oli noin 400.000 henkeä. Toki aivan
ihan näin montaa kuulijaa kanavalle tuskin saatiin, mutta viestejä kuuntelusta tuli kaikilta
lähetysasemilta. 

Sähköisistä tiedotusvälineistä Yleisradion
valtakunnallinen radiokanava teki leiristä kaksi
lähetystä – jälkimmäinen parhaaseen
kuunteluaikaan valtakunnallisessa lähetyksessä
sopivasti lauantai aamuna. Myös Ylen
paikallistoimitus huomioi leirin. 

Lehdistä ItäHämeen toimittaja teki ison ja
antoisan jutun. Tämän lisäksi mainista leiristä oli
kuudessa muussa lehdessä ja useilla
uutisnettisivustoilla. 

Lehdille ja uutistoimistoille lähetettiin noin viikkoa
ennen leiriä lehdistötiedote, jossa kerrottiin leirin
ja ohjelman pääkohdat. 

JÄLKIMIETINTÖ JA KIITOKSET

Palvelu – ei talous  edellä

Ensimmäisen kerran SRAL:n kesäleirien historiassa leirimaksu taisa olla halvempi kuin edellisellä
leirillä. Myös Vierumäen kanssa saatiin sovittua edulliset majoitus ja illalliskortin hinnat. 

On selvää, että
kansakunnan ollessa
taloudellisessa
ahdingossa, myös leirin
järjestäjän tulee tulla
vastaan. Edullisista
hinnoista huolimatta
järjestäjille jäi pieni
ylijäämä käytettäväksi
erityisesti
koulutustoimintaan, nyt
kun tätä kirjoitettaessa
kaikki tiedossa olevat
laskut on maksettu. 

Leirin voi tehdä monella
tapaa. Sen voi tehdä
pihistellen joka asiassa
tai sen voi tehdä torvet
soiden. Päätimme ottaa
riskin ja tehdä kaiken
niin hyvin kuin
pystyimme. 

Erityistä kiitosta tuli monien vuosien kompensaationa tarjotusta ilmaisesta osallistumisesta Lapin
maakunnassa asuville ja 50 %:n alennuksesta OTamatööreille. Myös illalliskortin hintaa pidettiin jopa
"hullun halpana", kun siihen sisältyi hyvä ohjelma. Kuvassa oleva Teemu, OH7KAA/OH2GHZ; lienee
pisimmältä kotimaasta leirille tullut. Maanteitse matkaa 990,6 km, ajo normaalivauhdilla 11:06 tuntia! 

Leirin järjestelyitä varten oli palkattu kaksi henkilöä. Leirin kokonaiskustannukset olivat noin 53.000
€. Kustannuksia kattoivat vain pieneltä osalta osallistumismaksut, suurimman avun tultua
yhteistyökumppaneilta. 

Kiitos talkoolaisille!

PäijätHami leirin järjestelyissä oli mukana yli 60 talkoolaista. Kerhon kouluttamat amatöörit
kauempaakin halusivat muistaa ”Alma Mater'iaan.” Kiitos! 

Leiriä rakennettiin yhdessä kerran kuussa, kuukauden ensimmäinen maanantai pidetyillä talkoo
infoilla. Talkooinfoissa talkoolaiset saivat tietää etukäteen asioita ja suunnittelua, joista tiedotettiin
vasta myöhemmin muille. Talkoolaiset olivat tiedossa etuoikeutettuja. Mutta samalla talkoolaisilta tuli
hyviä kommentteja ja ideoita toteutukseen. Ehdittiin huono idea korjaamaan ennen julkistusta.
Talkooinfoisiin pääsi mukaan myös Teamsyhteydellä. 

Viimeinen talkooinfo pari viikkoa ennen leiriä pidettiin Vierumäellä ja Team'sin kautta välitettiin
liikkuvaa kuvaa myös niille, jotka eivät päässeet paikalle. Monen talkooinfon jälkeen oli tärkeää, että
talkoolaiset näkivät ennakolta paikat. 

Täytyy muistaa, että talkoolaisten enemmistö ei koskaan ollut käynyt SRAL:n kesäleirillä. Tavoitteiden
ja leirin suunnitelminen oikea välittäminen talkoolaisille olikin tärkeää. Ensimmäinen varsinainen
leiripäivä, ke 12.7.2023 olikin ohjelmaltaan tämän vuoksi melko tyhjä. Se oli hyvä päivä talkoolaisille
totutella, mitä olisi edessä. Mutta jo kolmantena päivänä muutama talkoolainen totesi, että "tämähän
on hauskaa – eikös järjestetä näitä leirejä jatkossakin?" 

Osuuspankki PäijätHäme antoi myös avustuksen, jolla pystyimme palkkaamaan nuoria kesätöihin
leirille. 

Talkoolaisten panos oli enemmän kuin korvaamaton! Talkoolaisista vastasi Hanna, OH7TO. 

Leiriorganisaatio

Leiripäällikkö Mika, OH3BZK 
Ohjelmavastaava Jari, OH2BU 
Talkoovastaava Hanna, OH7TO 
Ensiapu Timo, OH3GPS; 
Turvallisuus Akseli, OH3BPY 
Kirpputorivastaava Tuomo, OH5TPO 
Tiedotusvastaava Jari, OH2BU 
Nuorisovastaavat Niko, OH5CZ; ja Saku, OH3BKL 
Tekninen vastaava Saku, OH3BKL 
Respa Ritva, Harri, OH3UP ja Julius, OH3CDR 

Talkoolaisia:
Akseli, OH3BPY.............Andrey, OH3OR.............Antti, OH2EXL..............Antti, OH3JCW
Antti, OH8TO...............Erkki, OH2CLV.............Hanna, OH7TO...............Hannu, OH3HA
Harri, OH3UP...............Harri, OH3WK..............Heikki, OH2BGX.............Helin, Marko
Jani, OH3JI................Jari Matti, OH4EBD........Jari, OH3EPZ...............Jari, OH3JUT
Jari, OH3KRH...............Jari, OH2BU<..............Jarmo, OH3QN...............Jesse, OH3CTB
Jesse, OH7CK...............Jorma, OH2ETE.............Jorma, OH3FWK............. JuhaMatti, OH4EBD
Julius, OH3CDR.............Kai,OH4JTS................Kalevi, OH3NAO.............KariPekka, OH2PQ
Kari, OH2BCY...............Kari, OH6KNO .............Kimmo, OH3ZS...............Kyösti, OH3GTV
Lauri, OH3RL...............Markku, OH3EMC............Markku, OH4UI
Markus, OH3RM..............Martti, OH1ON.............Mauno, OH3CUO/OM...........Mika, OH2MN
Mika, OH3BZK...............Mikko, OH2BIF ............Niko, OH5CZ................Olga, OH3BVN
Pasi, OH3EHV...............Pentti, OH3TY.............Petri, OH1PH...............Pirjo, OH3CUO/XYL
Ritva,.....................Saku, OH3BKL..............Tapani, OH3RT..............Tapani, OH3RT 
Tia, OH3TIA................Tomi, OH3FWH..............Tuomo, OH5TPO..............Valera, OH3CDY
Veijo, OH3FWJ..............Veijo, OH4VA..............Vesa, OH3FYE...............Yrjö, OH3CK
Timo, OH3GPS............... 

Lahden Radioamatöörikerho ry., OH3AC; halusi tämän SRAL:n kesäleirin olevan ikimuistettava.
Toivomme ja osin jo tiedämme, että näin myös oli, kiitoksia on tullut kaikilta tahoilta. Kiitämme
osanottajia hienon leirin ja mukavan yhteisolon mahdollistamisesta. Turun Tippsundin leirillä eräs
leiriläinen samnoi, ettei kukaan leirillä ollut ole kritisitoinut. "Kritiikkiä on tullut vain niiltä, jotka leirillä
eivät olleet!" 

Kiitos tukijoille Ei tietenkään pidä unohtaa leirin tukijoita ja sponsoreita:
Lahden kaupunki,
Heinolan kaupunki, 
Planmeca Oy,
Suomen Radioamatööriliitto ry,
Osuuspankki PäijätHäme,
Päijät Hämeen Liikunta ja Urheilu, PHLU, 
Koneita.com/Utec,
RXTXtuote,
Bebek
Datamatik Tecnicom Oy
ja moni muu. 

Bebek teki lisäksi kaikille leiriläisille tarjouksen, että heidän verkkokaupastaan saattoi valita tuotteita
ja hakea ne leiriltä. Säästyi turhia postikuluja ym. 

Leiriraportti on hyvä päättää Matin, OH7SV; kommenttiin:

Oli aivan helvetin hyvä leiri, kiitos!
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katso sijaintimme, klikkaa karttaa

OH3AC
Lahden Radioamatöörikerho ry

Radiomäenkatu 43
15100 LAHTI

Puhelin kerholle: 044 7001 599
Sähköposti: oh3ac(a)oh3ac.fi

Kerhoillat avoimin ovin
joka ma alkaen klo 18:00

Vanha Radioasema
Radiomäenkatu 43

LAHTI

PÄIJÄTHAMI KESÄLEIRI 2023

PÄIJÄTHAMIKESÄLEIRILLÄ 837 KÄVIJÄÄ!

*** LÄHES 300 KUVAA, ESITELMÄÄ JA TALLENNETTA ***

1.  LEIRIN SUUNNITTELU JA JÄRJESTELYT

Vierumäellä 12.16.7.2023 pidetyn PäijätHami kesäleirin raporttisivut on jaettu neljään eri osaan.
Tästä voit hypätä (klikata) kolmeen muuhun osioon:

1. LEIRIN SUUNNITTELU ja JÄRJESTELYT
2.  LEIRIN OHJELMA ja ESITELMÄT
3.  LEIRITUNNELMIA ja KUVIA

4.  OSANOTTAJILTA SAATUA PALAUTETTA

Tämä sivu kertoo, miten leiri suunniteltiin ja toteutettiin!
Jos joku linkki ei toimi tai haluat muuten korjata raporttia, laita sähköposti oh3ac@oh3ac.fi


 

Leiriraportti on hyvä aloittaa Markun, OH8UV; kommentilla:

Vaikka olin vain päiväkäynnillä, aistin tunnelman leirillä olevan
pitkästä aikaa vanhan "ham spiritin" kaltaisen. Kukaan ei
önnöttänyt ja porukalla oli mukava olla. Järjestelyt ja puitteet
toimivat hyvin. 

Suomen Radioamatööriliitto ry:n 63. kesäleirin järjesti Lahden
Radioamatöörikerho ry, OH3AC; Vierumäen vapaaaika ja
liikuntakeskuksessa kesu 12.16.7.2023. Tapahtumat olivat pääasiassa yhden katon alla ”Country
Club'lla.” Leirin virallinen kävijämäärä on tarkistuslaskennan jälkeen vahvistettu olleen 837 kävijää. 

Lahden Radioamatöörikerho ry, OH3AC; sai leirin
järjestelyoikeudet SRAL:n hallitukselta vasta marraskuussa
2022, neljännellä yrittämisellä. Tapahtuma oli suunniteltu
päivää edellisiä kesäleirejä pidemmäksi, koska leirillä oli
suunniteltu pidettävän myös SRAL:n kevätkokous ja näin
helpottavan oleellisesti SRAL:n kustannuksia. Järjestäjät
olisivat vastanneet kaikista varsinaisista kokouskustannuksista. 

Yhdeksän kuukauden järjestelyaika on lopulta tavattoman lyhyt
ja ajanpuutteessa moni hieno idea jäi toteuttamatta tai
viimeistelemättä. SRAL:n hallituksen päätös aikaistaa
hakuprosessia on hyvä uusi linjaus ja auttaa jatkossa järjestäjiä. 

SUUNNITTELU

Leirin suunnittelussa oli alusta lähtien kuusi tärkeää mottoa:
 ”Ham spirit”: perinteinen, hyvähenkinen leiri,
 ”yhden pysähdyksen (katon) taktiikka”: monipuoliset majoitukset ja ruokailut lähellä toisiaan,
 ”edullinen": edulliset ja halvat hinnat kaikille,
 ”hyvä ohjelma”: huippuhyvä, laaja ja erilainen ohjelma,
 ”palvelu edellä”: hiottu palvelukokonaisuus osanottajille,
 ”ammattimaisuus”: paras on hyvän vihollinen, mutta lähtökohtana ammattimainen ote.
 ”Tehdään niin hyvin kuin pystytään ja osataan. Ei pihistellä.
 ”Emme saa unohtaa myöskään suomenruotsalaisia hameja, olemme kaksikielinen maa. 

Kesäleirisivu, ilmoittautuminen ja tiedotus

Kerhon www.oh3ac.fi sivun ”kylkeen” rakennettiin leirin omat
sivut osoitteessa

kesaleiri.oh3ac.fi

Runsailla kuvilla, isoilla kirjaimilla ja monipuolisesta sisällöstä
kiitosta saaneet sivut rakensi Jermu, OH3KZR. Sivulta oli
helppo löytää kaikki tarvittava ja se päivittyi viime hetkeen
saakka. Selkeät otsikot ja välisivut auttoivat etsimistä, mutta
menu helvettiä ei kuitenkaan ollut. 

Ennakkoilmoittautuminen oli mahdollista toukokuun alusta
lukien. Ilmoittautumispohjana käytettiin SRAL:n hallinnassa
olevaa Ilmarixjärjestelmää. Koska ilmoittautumistiedot
kiersivät SRAL:n kautta, ne saatiin järjestäjille manuaalisesti
aina vasta muutaman päivän viiveellä. Anteeksi siis, ettei
vahvistuksia pystytty kuittaamaan välittömästi. 

Ennakkoilmoittautujia oli hieman yli 400, eli edellisen vuoden
leirin tapaan noin puolet lopullisesta kävijämäärästä. 

Ennakkoilmoittautumista edelsi matkailuajoneuvo ja
telttapaikkojen alustava varaus. Matkailuvaunuja oli noin 60 ja
telttoja 25. Hieman edellisen vuoden leiriä enemmän. 

Vierumäki ei juuri ole profiloitunut karavaanari tai
telttailupaikkana. "Jostakin" alkoi jopa kiertämään huhu, ettei
leirillä sallittaisi ollenkaan matkailuajoneuvoja tai telttoja. Se ei pitänyt todellakaan paikkaansa. Mutta
kun näihin toimintoihin liittyvät reunaehdot oli selvitetty ja sovittu, myös Vierumäki oli innostunut
tästä uudesta 
"asiakasryhmästä", ja antoi kaiken mahdollisen tuen. 

Nousujohteinen tiedotus

Leirin tiedotus alkoi helmikuussa. SRAL:n tiedotuskanavista
bulletiineissä oli nousujohteinen viikkotiedotus ja
Radioamatöörilehdessä kolmessa numerossa leiriartikkeli.
Lisäksi Facebook'in "Radioamatöörit"ryhmässä oli viikottainen
tiedotus kuten jonkin verran myös FinHam sähköpostilistalla.
Kaikki tiedotteet löytyivät heti julkaisun jälkeen myös
kesäleirisivulta. 

Myös ulkomaille, lähinnä Pohjoismaihin, oli tiedotusta mutta se
jäi lopulta aiottua pienemmäksi. 

Leirin tiedotuksen ensimmäisenä tavoitteena oli kertoa, missä
on Vierumäki sekä kertoa, mitä kaikkia mahdollisuuksia paikka
antaa. ”Tule koko viikoksi Vierumäelle” teemalla pyrittiin
viestimään, että kesäleiri voi olla myös koko perheen leiri.
Vierumäki tarjoaa mahtavat puitteet koko perheelle viettää
vapaaaikaa ja näin perheen vanhemmilla on hyvä omatunto
keskittyä loppuviikosta radioamatöörileirin tapahtumiin ja
ohjelmaan. Viesti meni hyvin perille, koska ainakin viisi
perhekuntaa tuli leirille jo edellisenä viikonloppuna. 

Keväällä pidettiin kaksi yleistä Teamstilaisuutta yhdessä
SRAL:n kanssa kaikille suomalaisille hameille otsikolla ”Mitä
haluat kesäleiriltä”. Niissä oli mukana yli 80 osanottajaa ja
palavereissä tuli hyviä ideoita leirin järjestelyihin. Ihan kaikkia
mahtavia ideoita ei valitettavasti pystytty toteuttamaan, mutta moni osoittautui 
kullanarvoiseksi. Voidaanko siis sanoa, että PäijätHamileiri oli osanottajien muovaama leiri? 

Kouvolan perinteisillä Sotilasradiopäivillä saivat leirin järjestäjät myös pitää 10 min
esittelypuheenvuoron. Sotilasradiopäivillä pidetyn demon voit katsoa tästä linkistä *.pdfmuodossa. 

Kesäleirilehti ja leiripassi

Kesäleiriä kävijöitä varten pitää olla tietenkin kesäleirilehti.
Koska leirin ohjelma kehittyi ja muuttui leirin portille saakka,
kesäleirilehti eriytettiin ohjelmakartasta ja ohjelmakartan sai
erikseen ilmoittautuessa ja se löytyi aina päivitettynä Country
Club'in ilmoitustaululta ja respasta 

Sekä 16sivusen kesäleirilehden että leiripassin suunnittelua
varten Kerholla oli mallina lähes kaikkien noin 50 edellisen leirin
leirilehtiset ja leiripassit. Leirilehti kertoi yleistä tietoa leiristä ja
ennen kaikkea siitä, mitä leiriltä löytyi tai mitä palveluita
Vierumäen alueelta löytyy. 

Kesäleirilehden sisällöstä löytyy IARU:n puheenjohtajan
Sylvain, F4GKR; SRAL:n puheenjohtajan Timon, OH5LLR;
leiripäällikön Mikan, OH3BZK; ja ohjelmavastaavan Jarin,
OH2BU; tervehdykset. Jarin, OH2BU; tervehdys kertoo paljon
siitä filosofiasta, miltä pohjalta leiriä lähdettiin hakemaan. "Ham
Spirit" first. 

Jos klikkaat yllä olevaa leirilehden kansikuvaa, pääset lukemaan
ja selailemaan 16sivuista leirilehteä. 

Leiripassi on "tavallaan" leirin tärkein painotuote. Moni säilyttää
leiripassit leireiltä, joilla on ollut. Ne ovat tavallaan
"matkamuisto" leiristä ja niitä voi käyttää muissa tapahtumissa.
Jos klikkaat alla olevia kahta leiripassin kuvaa, saat ne näkymään siinä koossa, kun osanottajat saivat
ne rintaansa roikkumaan. 

Leiripassin suunnittelu lähti seuraavista
periaatteista: 
       nimi ja tunnus pitää olla painettuna niin 
       isolla että vastapäätä oleva näkee tiedot 
       kyyristymättä. 
       Käytännössä leiripassin kooksi tulikin hieman

suurempi kuin aiemmilla leireillä.
       leiripassista löytyy tärkeimpien tukijoiden
nimet        ja logot
       leiripassista löytyy alueen kartta ja
tärkeimmät
       puhelinnumerot
       esitelmänpitäjille ja vieraille on oma VIP
passi
       leiripassissa on jokaiselle yksilöllinen numero
       arvontaa varten
       leiripassi ei saa olla hakaneulalla tai liimalla 
       kiinnitettävä vaan kummastakin ylänurkasta 
       kaulanauhalla ripustettava. 

Tyylikkäiden leiripassien luovasta suunnittelusta vastasi kerhomestari Ritva. 

Jos leiripassissa olisi yksi reikä, johon kaulanauha kiinnitetään, se kääntyilisi jo pienessä tuulessa
ympäri. Myöhemmin tuli ilmi, että kahteen reikään tulevat kaulanauhat olivat uskomattoman kalliita –
puhutaan nelinumeroisesta luvusta. No, hyvä maksoi tässäkin. (Eräässä tapahtumassa leiripassin
kääntyminen kompensointiin sillä, että tunnus laitettiin kummallekin puolelle. Ei hassumpi idea
sikseen.) 

Passeja suunniteltiin ja tehtiin eri värisiä ja eri päiviä ja eri
tarkoitusta varten.(Kuva oikealla) VIPvieraat, eli pääasiassa
esiintyjät ja kutsutut juhlavieraat saivat myös omansa.

Leiripassin suunnittelun ja toteutuksen välillä tuli kuitenkin
pieni viestintäkatko. Leiripassissa olevan nimen ja tunnuksen
fonttikoko oli pyydettyä pienempi ja leiripassiin pääsi muutama
kirjoitusvirhe. No, ei aina voi olla täydellinen. 

Majoitusvaihtoehdot

Vierumäki on tunnettu monipuolisista majoitusvaihtoehdoista.
Sanotaan, että koko alueelle mahtuu yöpymään sisätiloihin
5555 henkeä.

Alueella sijaitsee neljä hotellia: Fennada ja Sporttihotelli
Pihkala, (jotka sijaitsevat vieretysten oikealla olevan kuvan
mukaisesti Fennada oikealla ja Pihkala keskellä.
Vasemmanpuoleisin siipi on hallinto ja koulutusrakennus.)
Country Club ja Holiday Club (alemmassa kuvassa). 

Holiday Club Vierumäki sijaitsee Country Club'lle tulevan tien
varrella, noin 800 m ennen Country Clubia. Koska Fennadakin
on juuri uudistettu, tähdillä laskettuna hotellit ovat ***** 
***. 

Lisäksi majoitusta löytyy rivitalosta Country Club'in takaa sekä
rantahuviloista saunan ja uimarannan vierestä. Rantahuvilat
varattiin tietenkin ensimmäisinä. 

Vierumäen vahvuus on juuri majoitusten monipuolisuus 
jokaiseen makuun ja jokaiseen lompakkoon löytyy sopiva
majapaikka. On luksusta, on tuttua mökkimajoitusta, on
rantasaunanomaista ym. Mutta myös erittäin kohtuullisen
hintaista ryhmämajoitusta. 

Vierumäen pohjoisosassa on mökkikylä, jossa on yli 160
eritasoista mökkiä. Niitä pystyi varaamaan sekä Vierumäen
myyntipalvelun itsensä että mm "Hotels.com" ja "Booking"
sivujen kautta. Mökit olivat hyvässä käytössä ja moni oli
varannut mökin työpaikkansa, oman järjestönsä tai vastaavan
kautta. 

Usealla kerholla oli yhdessä varattu mökki. Vaikka järjestäjät
”varoittivat” mökkien täyttyvän nopeasti ja kehottivat
varaamaan omansa nopeasti, moni jäi ilman mökkiä. Vierumäki
on perinteisesti täynnä kesän huippuaikaan. 

Matkailuajoneuvoalueet olivat kolmessa paikassa niin, että
yöpyjä saattoi varata paikan, joka sopi hänelle ja perheelleen
rauhallisuuden ja etäisyyden mukaan. Kompromissialue (AS2)
oli näistä se suosituin. Jako kolmeen
matkailuajoneuvoalueeseen perustui vanhaan kokemukseen
siitä, että osa haluaa keskelle tapahtumia, osa haluaa majoittua
rauhassa ja  niin  loput haluavat vähän kumpaakin. 

Myös telttailualueita oli kaksi. Lähin telttaalue oli noin 40
metrin päässä Country Club'in pääovelta. 

Suurin telttaalue oli kangasmetsäpohjainen, josta moni kertoi
pitävänsä enemmän kuin nurmikosta. 

Sekä matkailuajoneuvo että telttaalueille toimitettiin
Bajamajat helpottamaan olemista ja arkisia askareita. Samalla
lyhentämään tarvetta lähteä sisätiloihin askareita varten.
Bajamajat siivottiin omasta toimesta päivittäin. Karavaanareille
tarpeellinen suihkukin löytyi tarvitsijoille. 

Telttojen ja matkailuajoneuvojen ympäriltä löytyi useita hyviä
antennipuita. 

Varsinkin telttailualueella lähti useasta teltasta syöttöjohto
kohti puiden väliin ripustettua antennia. 

Leirin nimi ja logo

Leirin nimeksi oli alustavasti monta vaihtoehtoa. Nimessä oli tietenkin oltava sana ”hami” tai ” radio”.
Kun katsottiin vanhoja nimiä, hatun nosto tuli Kokkolan, OH6AI; "Megahertsi"nimelle ja Jyväskylän,
OH6AD; "Metso"nimelle. Toki myös vuoden 1991 ”Ylläs kutsuu” on hieno nimi. Nimeen haluttiin toki
myös kansainvälisyyttä. Rosterissa olivat mm seuraavat nimiehdokkaat:"Vierumäki kutsuu", "Häme
Hami", "SalpaHami", "SalpausHami", "Hami_2023" "LahtiHami", "HamRadio2023" ... jne. Vaikka sana
"Vieru" olisi ollut kiva nimessä  esim "VieruHami" tai "HamiVieru", ne hylättiin, koska epäiltiin siitä
väännettävän erilaisia muotoja. Niinkuin sitten eräät lapsenomaisuuttaan ja parjausmielessä
väänsivätkin. 

Kerhon hallituksen kokouksessa ”PäijätHami”nimen toi eka kerran esille Tuomo, OH5TPO. Kahden
kokouksen mutustelun jälkeen se sitten valittiin nimeksi. Siinä vaiheessa tämä työnimi oli jo
itsestäänselvyys lopulliseksi nimeksi. "PäijätHami" – kertoo maakunnasta, jossa ollaan ja lopussa vielä
se ”pakollinen hami”. Ei ehkä kansainvälinen nimi, mutta sitä enemmän kotimaa ja
maakuntahenkinen. 

Kun nimi oli lyöty lukkoon, Jermu, OH3KZR; sai tehtäväkseen
miettiä logoa. Tämän päivän yleisen suuntauksen mukaan
logossa on myös tapahtuman nimi. Harvoin tehdään enää
logoa, jossa pelkästään on joku kuvio. Hyvänä esimerkkinä
Nokia, joka luopui melko nopeasti kolmen kärjen logosta ja
päätyi ratkaisuun, että nimi on samalla logo. 

Halusimme kuitenkin logoon myös jotakin muuta kuin pelkän
nimen, jotakin haminoloista. Jermu keksikin, että Päijätsanan
” ison P”kirjaimen yläosa voidaan muotoilla myös "headset"'iksi (kuulokkeet,
Ensimmäisissä versioissa (kuva ylempänä) headset oli kallellaan
alas oikealle, mutta kuulokkeet ja "Päijät"sanan "ä" ja "i"
pisteet sekoittuivat. 

Lopulta headset käännettiin toiseen suuntaan, ylös, "Päijät"
sanaa pienennettin, mutta fonttia paksunnettiin. Nyt headset
näytti yhden kommentin mukaan hymyilevältä ja nauravalta 
kuten leirin tulikin olla. Headset'in mikrofoni näytti samalla
käsivarrelta, joka ystävällisesti viittoi tulemaan leirille. Siis jo
koko logo kertoi, että kyseessä oli radioleiri. 

Nyt kaikki näyttää helpolta, mutta välivaiheita oli kymmeniä. 

Jermun logon suunnitteluun käyttämä aika oli kymmeniä tunteja ja monen vaiheen jälkeen päädyttiin
siis lopulliseen, tyylikkääseen versioon, värimaailmaltaan lähes täydelliseen. Ammattilaisena Jermu teki
logosta pienen, keskisuuren ja ison resoluution versiot sekä useita muita käyttövaihtoehtoja eri
tarkoituksiin. 

Monipuolista ruokailua

Myös ruokailussa oli kävijöillä monia vaihtoehtoja. Country Club'illa oli sekä lounaat (13 €) että
runsaat päivälliset (17,50 €) seisovasta pöydästä. Ruuan laadusta ei kukaan ole valittanut, sillä
seisovat pöydät olivat tosi antavat ja syödä sai niin paljon kuin halusi. Ruokasalin, pääasiassa Rampsi
sali, oven viedessä oli myös baari, josta sai virvokkeita, olutta ja viinejä aina illan loppuun saakka. 

Lähes kaikkiin huonehintoihin kuuluvat aamiaiset sai nauttia
Fennadan Puhtiravintolassa (13 €), jonka seisova pöytä oli
yhtä antelias. Puhti oli myös karavaanarien ja telttailijoiden
käytössä. 

Muitakin ruokapaikkoja oli useita. Fennadan a'la carte
ravintola, Holiday Club'in tasokas courmetravintola ja pub.
Ruokapaikka löytyi joka nälkään. Myös välipala ja iltaruoka
paikkaa. Ja yökerho. 

Koska ruokapaikkoja on Vierumäen alueella runsaasti,
Kerhomestari laati niistä yksisivuisen esitteen, joka oli
ilmoitustauluillla ja jonka sai myös respasta. 

Myös iltajuhlan illalliskortti saatiin neuvoteltua perinteisiä hintoja huokeammaksi. Tasan sata
osanottajaa sai 35 €:n hinnalla myös 
hyvän ohjelman. 

Opasteita teillä, pihassa ja Country Club'in sisällä  kukaan ei eksynyt?

Jo ensi metreistä oli selvää, että hyvillä opasteilla on suuri
merkitys siinä, että ihmiset löytävät oikeaan paikkaan – mutta
opasteilla luodaan myös tunnelmaa. Opasteet jaettiin teknisesti
liikenneopasteisiin, Country Clubin pihaalueen ja Country Club'in
sisäisiin opasteisiin. 

Nelostien eli Lahden moottoritien Vierumäen liittymästä lukien
asetettiin yhteensä 12 tieliikenneopastetta. Opasteet olivat isoja 1
metri x 1 metri opasteita ja ne kiinnitettiin joko
opasteliikennemerkkeihin, pylväisiin tai asetettiin kuormalavoihin
kiinnitettynä sopiviin paikkoihin. Heti Vierumäen liittymän jälkeen
opasteet kertoivat myös, kuinka pitkä matka on jäljellä Country
Clubille. 

Lahden moottoritiellä eli nelostiellä on harvinaisen paljon
Vierumäelle osoittavia liikennemerkkejä, mutta onhan arvokasta
tietää, paljonko matkaa on jäljellä. Eikä tietenkään unohdettu
myöskään opastetta, joka kiitti leiriltä lähteviä siitä, että olivat olleet mukana leirillä. "Kiitos"tauluun
oli joku "vääräleuka" kirjoittanut tussilla paperille "Kiitos! Mahtava leiri  tavataan ensi vuonna
Joensuussa" 

Opasteiden sijoittelussa
noudatettiin melko
tarkasti ELYkeskuksen
ohjeita.
https://www.ely
keskus.fi/mainontatien
varrella 

Lahden moottoritien
varteen kiinnitettiin
myös opasteet, jotka
kertoivat paikallisradio
PäijätHamin taajuuden
että OH3AC
leiritoistimen taajuuden.
Samanlainen opaste oli
myös Country Club'in
pihalla. Opasteet
laitettiin paikkaan, jossa kumpikin olivat hyvin kuuluvilla. 

Sekä Country Club'in pihamaalle että jo aikaisemmin Vierumäen
tulotielle asetettiin opasteet, jotka kertoivat matkailuajoneuvo
ja telttaalueet. Toki lisäksi pihalta löytyi opasteet kirpputorille,
peräkärrymyyntiin, SERlavalle ym. tärkeimpiin paikkoihin. 

Country Club'in aulassa oli ”opastepuu”, joka samoin kertoi
tärkeimmät paikat CC:n sisällä: ruokailun, esitelmäsalit,
Kauppakadun ja kirpputorin ym. Vähän samanlainen
opastepuu, joka löytyy monelta kaukaiselta saarelta
kertomassa missä päin maailmaa mikin paikka on. 

Alueelle tullessa, siellä ollessa tai Country Club'illa tuskin pääsi
eksymään. Käänsi päänsä mihin tahansa, aina joku opaste
kertoi lisää. 

Totta kai siis myös niitä, jotka olivat viettäneet enemmän tai vähemmän
lyhyen aikaa leirillä, tuli kiittää. Tämä kiitosopaste siis löytyi Vierumäeltä
poistuttaessa. 

Kaikki opasteet suunnitteli ja teki espoolainen Teippitukku Oy. Palvelu oli
uskomattoman hyvää ja nopeaa – opasteet olivat tyylikkäitä ja valmiina
kahdessa päivässä tilauksesta. Materiaali kevyttä ja säänkestävää. Annamme
viiden pisteen suostituksen! 

Teippitukulla oli myös aivan loistava oma ehdotus opasteiden tyylistä, mutta
se jouduttiin tällä kertaa hylkäämään liian ”radikaalina.” 

SRAL vahvasti mukana suunnittelussa

SRAL:n hallituksen pääjoukko kävi tutustumassa ja keskustelemassa leiristä
jo viime vuoden, 2022, lokakuussa. Pidimme presentaation ja vastasimme
kysymyksiin. Presentaatio oli lopulta helppo pitää, koska useimmat asiat oli
valmisteltu jo neljällä edellisellä hakukierroksella. 

Kesäleiri oli vuoden alusta lukien jokaisen SRAL:n hallituksen kokouksen
esityslistalla. Hallitukselle kerrottiin jokaisessa kokouksessa suunnittelun ja
leirin järjestämisen edistymisestä ja vastattiin kysymyksiin. 

Hallitus myös kutsui normaalin protokollan mukaisesti leirille virallisesti mm.
IARUn puheenjohtajan Sylvain Azarian, F4GKR; sekä muutaman muun VIP
vieraan. 

Kevään lopulla allekirjoitettiin perinteinen liiton ja järjestäjän välinen
kesäleirisopimus. Sopimusta uusittiin enemmän kuin lievästi vastaamaan
paremmin tämän päivän leiripalvelutarpeita, koska sopimuspohja oli pysynyt
lähes muuttumattomana jo vuodesta 1992. Tällöin liitto alkoi tekemään
sopimuksia järjestäjien kanssa. 

Turvallisuus ennen kaikkea!

Leirin järjestämiseen liittyy aina myös paljon vastuuta, Tapahtumasta tehtiin Heinolan poliisille
tarvittavat ilmoitukset jo helmikuussa. Poliisin virkailija tuumasi hymy huulilla, että ”Mistä nyt tuulee?
Ei kukaan ole koskaan tehnyt tapahtumailmoitusta näin hyvissä ajoin. Yleensä ne tulevat muutama
päivä ennen tapahtumaa. Mutta kiitos kuitenkin!” 

Tapahtumailmoituksen tekeminen oli helpoin
viranomaistehtävä. Enemmän vaivaa oli pelastussuunnitelman
tekeminen. Vierumäen oma Country Club'in
pelastussuunnitelma oli sinänsä kohtuullinen, mutta ei yksinään
kelvannut näin mittavaan tapahtumaan. Mutta kun siihen
yhdistettiin ja kombinoitiin viime vuoden järjestäjiltä saatu
Eerikkilän pelastussuunnitelma, kokonaisuus oli hyvä,
suorastaan erinomainen. 

Järjestyksenvalvojien haaliminen oli yllättävän työlästä. Vaikka
poliisin määräämät päivittäiset järjestysmiesmäärät olivat
hyvinkin kohtuulliset, joutui ylin turvallisuuspäällikkö Akseli,
OH3BPY; tekemään työtä vaadittavien henkilöiden löytymiseen.
Mutta tarvittava määrä löytyi lopulta. 

Järjestyksenvalvojat kiersivät kaikilla alueilla myös yöaikaan.
Mainittavampia järjestyshäiriöitä ei ollut, mutta muutamaa hieman liikaa nauttinutta kehotettiin
menemään nukkumaan. Yleisin huomautuksia vaatinut toimenpide oli a) alkoholin nauttiminen
anniskelualueen ulkopuolella ja b) omien alkoholien tuominen anniskelualueelle. Siistiä ja rauhallista 
väkeä kuitenkin nämä radioamatöörit. 

Timo, OH3GPS; tarjoutui ensiapupäälliköksi. Timo päivysti
ahkerasti, mutta lopulta hänelle tuli vain yksi "asiakas." Nainen,
jonka jalan alta kävelytien sivukivetys oli livennyt ja jalkaan tuli
verta vuotava haava. 

Homma hoidettiin pikaisesti ja Vierumäelle annettiin pyyntö
hoitaa kivetykset kuntoon. Ensiapupakkauksia, joita oli lähes
huoneellinen, ei tarvinnut tätä enempää käyttää. 

Osa turvallisuutta ja järjestelyä oli tietenkin liivien suunnittelu
ja hankkiminen. Sinänsä helppo asia  kaupat ovat niitä pullollaan  mutta kun vähän jokaisella oli oma
halu niiden suhteen. Kompromissi onnistui tässäkin: Liivejä oli kolmea eri väriä, järjestysmiesten
punaisen ollessa näkyvin. Yläkuvassa Hanna, OH7TO; vihreällä liivillä, toinen talkoolainen sinisellä
liivillä ja alakuvassa Akseli, OH3BPY; järjestyksenvalvojien esimiehenä punaisella liivillä. Kuvassa myös
istumassa ja sisäistä yhteyttä pitämässä yhteiskäyttökanavalla Juha Matti, OH4EBD. 

LEIRI ALKAA
Leirin avajaiset ja lipunnosto

Leiri avattiin
puoleltapäivin torstaina
13.7.2023
arvovaltaisesti Suomen,
Ranskan ja SRAL:n
lippuja tankoon nostaen.

Järjestäjät joutuivat
pitkään miettimään,
missä järjestyksessä
liput nostetaan, kuka
avaa leirin ja kuka
puhuu ensin. Tyylikästä olisi tietenkin ollut nostaa myös niiden
maiden liput ylös, joista jo oli mukana osanottajia. Lipputangot
vain eivät riittäneet. 

Tervehdyksen toivat IARU:n puheenjohtaja Sylvain, F4GKR; Heinolan kaupunginhallituksen
puheenjohtaja Kirsi Lehtimäki, SRAL:n puheenjohtaja Timo, OH5LLR; ja leiripäällikkö Mika, OH3BZK.
Timon, OH5LLR;  kesäleirin varsinaisen pääjärjestäjän  alkupuheenvuoron jälkeen nostettiin liput ja
muut kolme saivat pitää avajaispuheensa. Mikrofonia ja äänentoistoa ei ollut, mutta kaikkien keuhkot
riittivät. "Parhaiten kuuluu tietenkin poliitikon ääni", kuten Kirsi Lehtimäki totesi, ja niin kuuluikin. 

Heinolan Kirsi Lehtimäen puheenvuoro oli hieno ja sympaattinen, toivottaen meidät kaikki
tervetulleiksi Vierumäelle. 

Hovikuvaaja Martti, OH1ON; ikuisti avajaiset näin: (Klikkaa kuvaa ja saat 9:38 min videon avajaisista) 

OTtapaamisessa muisteloissa 75 konkaria

IARU:n ja SRAL:n
puheenjohtajien
tähdittämä OT
tapaaminen Rampsi
salissa keräsi hyvän
joukon konkareita
lämminhenkiseen
tilaisuuteen. Konkareilla
oli yhteenlaskettuna
radioamatöörivuosia yli
4000! Melkoinen määrä
kokemusta ja tietämystä.
Ja vielä enemmän hienoja muistoja, joita tilaisuudessa jaettiin. 

Pikkukuvassa ylhäällä Jorma, OH2PV; kertoo muisteluita
omasta haminuoruudestaan. Moni muukin, mm Rami, OH3BHL;
Aaro, OH9RJ; Veikko, OH3SF; jne kertoivat mielenkiintoisia
tarinoita. Tapahtuman tärkeimmän kysymyksen, kuka on ra
iältään vanhin, taisi voittaa juuri Veikko, OH3SF. 

Lienee kuitenkin ensimmäinen
kerta,kun IARU:n puheenjohtaja
tervehtii OTamatöörejä. Sylvain,
F4GKR; (kuva ylhäällä oikella) toi
sympaattisesti terveisiä IARU:lta ja
kertoi, kuinka tärkeää työtä IARU
tekee taajuuksien puolustamisessa.
Sylvain kertoi myös, että IARUn
suurin ongelma tällä hetkellä on
löytää tekijöitä erilaisiin tehtäviin. 

SRAL:n tarjoama
mansikkakakkukahvi uhkasi sulaa
helteessä ja henkilökunta pyysi
pientä taukoa puheisiin. Tilaisuuden
päätteeksi otettiin tietenkin jo
perinteinen yhteiskuva. 

OTtapaamisesta on tullut suosittu
leirin ohjelma. Vieressä oleva OT
yhteiskuva kertoo meidän seniorihamiemme elinvoimaisuudesta ja halusta olla edelleen aktiivisia
hameja. 

Nyt tapaaminen oli viime vuoden malliin jo
torstaina, mutta moni OT on esittänyt
toivomuksen, että tapaaminen olisi perjantaina tai
lauantaina, jolloin voisi osallistua myön muuhun
ohjelmaan. Tätäkin vaihtoehtoa mietittiin pitkään,
mutta tapaaminen jäi lopulta torstaihin, koska se
oli suunniteltu kevätkokouksen yhteyteen.
Varmaan ensi vuoden leirillä Joensuussa
tapaamiselle löydetään parempi aika. 

Katso klikkaamalla vasemmalla olevaa kuvaa
Martin, OH1ON; tekemä video OTtapaamisesta.
Videon pituus 19:06 min. 

Ulkomaisia vieraita ainakin kahdeksasta maasta

Ulkomaisia vieraita leirille löysi kahdeksasta maasta. Leirin ensimmäinen ilmoittautuja olikin Norjasta,
tunnettu puskaaktivisti Mads, LA1TPA. 

Ulkomaiset tähtivieraat olivat tietenkin tällä kertaa Ranskasta. IARU:n puheenjohtaja Sylvain Azarian,
F4GKR; ja Paul Granger, F6EXV; joka kunnioitti leiriä ja suomalaisia hankkimalla myös suomalaisen
tunnuksen "OG6EXV". 

Unohtaa ei tietenkään voi Ruotsin ed. puolustusministeriä Peter Hultqvistia, SM4HCF; jolla hälläkin on
nyt suomalainen tunnus "OH1P" käytettävissä Turun saariston kesämökillä. Suomen, Norjan ja
Ranskan lisäksi kävijälistalta löytyvät ainakin Ruotsi, Eesti, Tanska, Saksa ja Yhdysvallat. 

Leirimasto nousi 30 metriin – leiriasema äänessä 160 m aktiviteetissä

Jo ennen leirin alkua
Token, OH6RM; viiden
hengen ryhmä kävi
nostamassa leirin
ylpeyden, yli 30 metrin
alumiinimaston. Mastoon
asennettiin HFalueiden,
kuuden metrin,
leiritoistimen ja
paikallisradio ”Radio
PäijätHamin” antennit. Sekä tietenkin 80 m ja 160 m dipolit. 

Kiitos Tokelle, OH6RM; upeasta mastosta ja asennuksista.
Ammattimaista työtä! 

Yllä vasemmassa kuvassa kaksi todellista mestaria tahoillaan,
DXCClistojen kärkipaikasta taisteleva Jussi, OH3SR; ja itse "Mr
Aluminium" Toke, OH6RM; keskustelevat mastoista ja DXien
pyydystämisestä. Jussilla on tunnetusti se bandien isoin
signaali. 

Muuten  leirin masto jatkoi matkaansa ja on nyt pystyssä
yhdessä Suomen parhaista saarista, Degerön saarella Inkoossa
Pasin, OH2TWI; pihalla. 

Leirin tunnuksena käytettiin kerhon eli järjestäjän omaa
tunnusta OH3AC, kuten tapana aina kesäleireillä on ollut. Vain
SRAL:n itse järjestämillä leireillä tai erityisleireillä, joilla
juhlitaan maamme tai SRAL:n pyöreitä vuosia, käytetään
SRAL:n omia tai sen hankkimia erikoistunnuksia.
Järjestelyryhmä mietti pitkään, pitäisikö hankkia joku erikoiskutsu, mutta päätti lopulta pitäytyä
Kerhon peruskutsussa. 
Kyllä maailma on täynnä kutsuja, ei yhtä lisää tarvita. 

Leiriasema oli Koneita.com/Utec Oy:n käyttöön lainaama,
hienosti toiminut Icom IC7610 huipputransceiveri. Kuvassa
Euroopan kovimpiin DXreihin kuuluva Paul, F6EXV/OG6EXV;
on äänessä leiriasemalta. Asemalla oli tietenkin käytössä sekä
tavallinen "pumppu" että automaattianturi. 

Perjantaiiltana leirin YLamatöörit aktivoivat tunnuksella
OH2YLS 160 metrin aktiviteetin. Vaikka asemahäiriöt oli
etukäteen tarkistettu, jostakin syystä kohinataso oli illalla
melko korkealla häiriten kuuluvaisuutta. Hanna, OH7TO; Jaana,
OH6AX; ja Pirjo, OH3CUO; tekivät hyvää työtä. 

Wamon, OH2II/OH2BPW; magneettiluuppiantenni oli Country
Club'in pihalla viritetty taajuudelle 1846 kHz ja sieltä pystyi
antamaan YL:lle lisäyhteyksiä. 

Valitettavasti kovin moni ei hoksannut asemaa käyttää, mutta
kyllä YL:ien saalis oli ihan hyvä ja kohtuullinen. 

SRAL:n bulletiinin antoi lauantaina hienosti "Vuoden
perusluokkalainen 2023" Joel, OH2CBD. Bulletiinin lukeminen
sujui kuin vanhalta konkarilta ja vielä paremmin sujui pileup'in
purkaminen. Kuson ja pileup'in pitoa Joel on harjoitellut mm
useilla puskaoperoinneilla ja kotimaisissa kilpailuissa. 

Joel'in tunnustuspalkinto oli jaossa Jyväskylän
Syyskokouksessa, mutta itselleen tyypillisenä Joel oli silloin
workkimismatkalla. Kuvassa Jari, OH2BU; käy lävitse bulletiinin
antamiseen liittyviä rituaaleja. Bulletiini kun tulee aloittaa
sanomalla ainakin kolmesti "Huomio OHasemat .." 

Useita ohjelmaputkia

Leirille oli pyydetty yli 60 esitelmää omien erikoisalueidensa parhailta. Ohjelman laajuus ja aiheiden
monipuolisuus sai erityistä kiitosta! 

”Historiallisen monipuolinen ja hyvä ohjelmisto. Ohjelmaa, jota kukaan ei aikaisemmin ollut 
       ajatellut leirille.

Kiitokset kuuluvat kuitenkin kaikille esitelmän pitäjille mahtavasta panoksesta. 

Ohjelmat oli pyritty järjestämään ”putkiin” eli niin, että saman aihealueen esitelmät olivat perätysten
samassa salissa. Ohjelmasta löytyykin näin mm. Maanpuolustus ja MPK, antennit, kilpailu ja DX,
tekniikkaputket perjantailta sekä lauantailta nuorisofoorumi, ”tähtiputki” sekä viranomaisputki.
Muutama putkiin sopimaton spesiaaliesitelmä sijoitettiin mahdollisimman hyviin paikkoihin. 

On totta, että liian moni hyvä esitelmä syö toisiaan, mutta toisaalta antaa mahtavan valinnanvaran. 

Ohjelmassa viihdettä, tietoa ja asiaa

Ohjelmaa suunniteltaessa oli tärkeää löytää kokonaisuus, jossa olisi sekä tietoa ja asiaa, että
viihdettä. Mutta myös niin, että ohjelma tarjoaisi jotakin kaikillle perheen jäsenille, erityisesti mukaan
houkutelluille puolisoille. Muutamassa tapauksessa kävikin niin, että "se" puoliso olikin pakottanut
perheen hamin leirille vedoten hyvään ohjelmaan. Maria Veitola ja 72 tunnin varautuminen
kiinnostivat myös puolisoita. 

Kolmen esitelmäsalin – ”pääsali”, ”luentosali 1” ja ”luentosali 2” ovet olivat vain kahdeksan metrin
päässä toisistaan ja järjestäjät suorastaan kehottivat hyppimään salista toiseen. Tämän vuoksi myös
esitelmät alkoivat yleensä 15 min välein, joten esitelmäshoppaus oli tehty helpoksi. Moni kiittikin
mahdollisuudesta hyödyntää koko ohjelmapalettia. 

VHF/UHFspesialistimme Hannu, OH3DP; kertoi innostuneensa asiasta ja pyrkivänsä hyödyntämään
kaikki ohjelmat. Pystyikö Hannu toteuttamaan ajatuksensa, ei ole tiedossa, mutta eräs toinen
tuntemattomaksi jäänyt mestari ilmoitti lauantaiiltapäivänä olleensa yhteensä 31 esitelmässä
"kermat päältä"filosofialla. 

Tähtihaastattelussa Maria Veitola, OH5BR/yl

Ainutlaatuisten esitelmien ja Markun, OH4UI; haastatteluin toteuttaman ”tähtiputken” joukosta
erottui kaksi yleisökärkeä, muitakaan yhtään vähättelemättä. Toimittaja Maria Veitolan, OH5BR/YL;
haastattelua oli seuraamassa salin täysi eli 150 kuulijaa. 

Maria voitti elämänilollaan ja karismallaan yleisön sydämet kertoessaan isästään Ollista, OH5BR.
Vaikka hän nuorena tyttönä oudoksui isänsä harrastusta, jo teininä hän oli ylpeä isästään. Maria
muisti vielä monen isänsä hamikaverin nimen. Näitä Marian jo aiemmin kotonaan tapaamia kavereita
löytyi jopa yleisöstä. Marian kesäinen olemus ja hyvät vastaukset tekivät hänestä yleisön suosikin. 

Kuvassa vasemmalla alhaalla Maria keskustelee esityksensä jälkeen Timon, OH1NX; ja Tapanin,
OH5BM; kanssa, jotka kumpikin olivat tavanneet hänet jo aikanaan vieraillessaan Ollin, OH5BR; luona.

Klikkaamalla oikealla olevaa kuvaa, voit katsoa
Martin, OH1ON; kuvaaman videon (36:01 min)
Marian haastattelusta. 

Katso erityisesti kahden ammattilaisen  Markun ja
Marian  välistä keskinäistä kemiaa  kuin
vastarakastunut pari  ja miten Marian vastaukset
ovat aina täydellisiä. Ei liian lyhyitä eikä liian pitkiä.

Tästä voit vielä kuunnella äänitallenteen
PäijätHamipaikallisradiosta, pituus 25:07.
Valitettavasti Vierumäen netti ei toiminut aivan
alussa, mutta onneksi yltä löytyy Martin, OH1ON;
videotallenne. 

Tähtihaastattelussa Peter, OH1P/SM4HCF

Ruotsin ed. puolustusministeri Peter Hultqvist, SM4HCF; on ruotsalaisten hamien ylpeys, suorastaan
ikoni. Onhan hän ministerinä ollut "korkeimmassa" asemassa ollut hami ja Ruotsin liiton ylpeys. 

Mutta itse asiassa Peter on yli puolet suomalainen. Hänen äitinsä oli suomalainen, OH8piiristä
sotaevakkolapsena Ruotsiin turvaan viety  ja sinne jäänyt. Peter'in nykyinen puoliso on myös
suomalainen, josta Ruotsin lehdet ovat käyttäneet nimitystä "mysteerinen suomalainen kaunotar" 

Peter sai raikuvat aplodit kertoessaan upouudesta tunnuksestaan OH1P. Workkiminen on jo alkanut
kesämökiltä Turun saaristosta. Tässäkin haastattelussa ajauduttiin vääjäämättä myös Venäjän
aloittamaan sotaan, jonka aikana Peter oli Ruotsin puolustusministeri. 

Peter sanoi tienneensä Venäjän hyökkäyksen alkamisesta useista enteistä, joita ei Suomessa
juurikaan ole kerrottu. Hyvä esimerkki tästä oli se, että Venäjä piti sotaharjoituksen lähellä Ukrainan
rajaa tovin ennen hyökkäystään. Mutta miksi harjoituksiin tuotuja tykkejä, ajoneuvoja ym ei viety
takaisin kasarmeille harjoituksen jälkeen vaan ne jätettiin (odottamaan?) lähelle Ukrainan rajaa ..... 

Klikkaamalla oikealla olevaa kuvaa, voit katsoa
Martin, OH1ON; kuvaaman videon Peterin,
SM4HCF/OH1P; (36:24 min) haastattelusta. Katso
taas kovissakin paikoissa olleen ammattipoliitikon
hieno kyky hallita haastattelua. 

Myös PäijätHamipaikallisradiossa suorana tullut
äänite löytyy tästä linkkinä kymmenen päivän
kuluessa. 

Peter ei tullut Suomeen pelkästään leirin ja
sukuloinnin vuoksi  vaikka ne olivat toki alunperin
tärkeimmät asiat. Muutama tunti leirin jälkeen
Peter yhytettiin puolisonsa kanssa keski
uusmaalaisesta huippuravintolasta lounastamasta suomalaisen huippupoliitikon kanssa. 

Peter kävi leirillä myös
"kaupoilla.". Hän pitää
sähkötyksellä
workkimisesta  vaikka
ei kaihda puhettakaan.
Hän osti Tapiolta,
OH1KB(X);
automaattiavaimen,
jossa on Suomen ja
Ruotsin liput avaimessa. 

Kuinka
tuplaisänmaallista, eikö? 

Kuvassa Peter muutama
päivä leirin jälkeen
mökkiasemallaan
Turun saaristossa. Tapion hienoista avaimista
voit lukea hieman myöhemmin! 

Ohessa myös äänitallenne PäijätHami
paikallisradiosta, pituus 38:31. 

Tähtihaastattelussa Petri, OH1CX: ja ”piilotetut vihjeet”

Hyvänä ja luontevana esiintyjänä tunnettu elokuvaohjaaja ja käsikirjoittaja Petri Kotwica, OH1CX;
paljasti useimmat elokuviinsa kätketyt hamiviestit. Milloin elokuvassa on osoitteena kadunnimi, jonka
numero on 73 tai sairaalan näytössä pyörivä 88. 

Petri, OH1CX; on tämän päivän nuorista ohjaajista ehdottomasti "kuumin" ja halutuin. Wikipedia
kertoo seuraavaa:
Petri Kotwica on suomalainen elokuvaohjaaja ja käsikirjoittaja.
Syntyi: 1964 (ikä 59 vuotta), Parainen
Palkinnot: Parhaan ohjauksen Jussi, Parhaan käsikirjoituksen Jussi
Ehdokkuudet: Parhaan ohjauksen Jussi, Parhaan käsikirjoituksen Jussi
Tunnetuimmat ohjaukset: Musta jää, Piiritys

Klikkaa oikealta Petrin 51sivuinen presis, josta
löytyy vihjeet ja tiedot useista hänen
ohjaamistaan elokuvista ja ohjelmista. Näet otteita
hänen mm ohjaamistaan elokuvista Musta jää, Rat
King, Henkesi edestä, Hautalehto, Piiritys,
Kohtuuttomuuksia ja Comeback (kuvattu
Kirkkonummella 2023. 

Petri ei aina ole pysynyt ohjaajan roolissaan, vaan
hänet löytää myös näyttelijänä, mm. esittäen
poliisia minisarjasssa "Piiritys". Hulvaton on myös
elokuva,  jonka Petri itse on ohjannut  ja joka
kuvaa ohjaajaa, jolla kaikki ei mene ihan hyvin. 

Muuten .... Petri osti muutama vuosi sitten eräältä
huippuDXriltä tämän talon ja aseman.
Kun Petri työltään ehtii, kuuluu tunnus OH1CX
pileup'in kovimpana. 

Ohessa myös äänitallenne PäijätHami
paikallisradiosta, pituus 31:07. 

DXsauna

Jokaisen leirin yksi tärkeimpiä ”ohjelmanumeroita” on sauna.
Vierumäen sauna tuotiin ennakkoilmoittelussa vahvasti esille
sekä yritettiin Riston, OH2BT; hienosta ehdotuksesta saada
saunalle myös jamien tyyppistä hamien omaa musisointia,
"jammausta". Hyvä yritys poiki valitettavasti vain pari hami
musikanttia, jotka toki viihdyttivät paitsi omaa joukkoa, myös
Vierumäen muita asiakkaita. 

Saunan vieressä on Vierumäen paras uimapaikka, hyppylaiturit
ja grillipaikka. Mutta saunan vieressä on myös ravintola Palmu.
Mikä siis voisikaan olla parempi yhdistelmä? Sauna,
makkaranpaisto, uimaranta ja ravintola! Voiko enää lähemmäs
leiriparatiisia päästä? 

Sauna olikin hyvässä käytössä. Valitettavasti myös muut
Vierumäen asiakkaat halusivat tilaussaunaa emmekä saaneet
kuin 2,5 tunnin aikaslotin kullekin illalle. Mutta hyvä niinkin.
Sauna oli järjestään hyvin kansoitettu ja osanottajat ottivat
jälkilöylyjä joko saunan edustalla olevilla penkeillä, isoissa
pukuhuoneissa tai ravintolassa. 

Ihan ilman kommelluksiakaan ei saunassa selvitty. Koska
Vierumäki on perhepaikka, iso sauna on yleensä varattu naisille
ja lapsille ja pieni sauna miehille. PäijätHamileirillä tietenkin
varaukset tehtiin toisin päin. Yhtenä iltana hieman myöhässä
olleet naissaunojat yllätti hieman aikaiseen tullut mieslauma. No
 yhteentörmäyksestä selvittiin ilman naarmuja. 

Sen sijaan hieman sanomista tuli siitä, että hamisaunan aikana
muutamat juoksivat nakuina (siis alastomina) uimaan.
Rannassa ollut lapsiperhe järkyttyi ja teki asiasta valituksen
Vierumäelle. Hieman tuli myös sanomista omien pullojen
tuomisesta saunan anniskelualueelle. 

DXsaunan perinteiset säännöt

Vielä 197080 luvuilla ja satunnaisesti 1990luvulla
kesäleireillä oli ns DXsauna. Tämä tarkoitti sitä,  kun saunat
olivat yleensä pieniä mutta hyvin kansoitettuja , ne joilla oli
kaikki DXCCmaat workittuina, saivat vaatia paikkaa
ylälauteelta. Niin tehtiin nytkin, mutta ajan hengen mukaan
DXCCmaiden rinnalle laitettiin ne, joilla oli yli 800 puskaa
workittuna. Pukuhuoneen ja saunan ovilla olikin lista niistä,
joilla oli oikeus käyttää etuoikeutta ylälauseeseen. 

Eräs lauteilla ollut nuori hami piti DXsaunan sääntöjä
epäreiluina. Hänen mielestään se on "syrjintää", koska häneltä
kestää 20 vuotta päästä Honor Rolliin .... No siinähän se juju
onkin! 

Koulutusputkesta 23 tutkintoa

Jukka Klemola, OH6LI; ahkeroi kahtena päivänä K, T1 ja T2modulien preppauskurssit. Oppi meni
hyvin perille, sillä leirillä suoritettiin 23 tutkintomodulia. Tämä lienee kesäleirien tutkintoennätys?
Kursseille ilmoittautuneille laitettiin etukäteen kurssimateriaali sähköpostilla ja linkeillä. 

Kokelaat kiittivät mahdollisuudesta kesäopiskella ja samalla nauttia runsaasta esitelmävalikoimasta.
Jukan, OH6LI; opetus oli oppilaslähtöistä – kursseilla käytiin läpi nimenomaan niitä asioita, joita
kurssilaiset pitivät vaikeina. Opetus oli interaktiivista keskustelua ja vastausten hamkkimista. Kaikki
kurssilaiset kun olivat jo valmistautuneet tutkintoon. 

Tutkintomahdollisuuksia oli leirillä viisi kappaletta ja kaikilla oli käyttöä. Tutkintoja hieman myöhästytti
Country Club'in heikko Wlanverkko ja pula hyvistä tulostimista. 

Eräs kurssilainen käytti juuri hyväkseen useamman tutkinnon mahdollisuutta. Kun eka kerta toi
reputuksen, luki hän lisää seuraavaan kertaan. No, siitäkin tuli reputus. Tästä sisuuntuneena hän luki
läpi yön kolmanteen mahdollisuuteen ja – pääsi tietenkin läpi. Sitä kutsutaan tosissaan yrittämiseksi. 

Oli kesä. Tutkittavilla ei juuri ollut kiirettä. Tutkinnon tunnin myöhästyminen ei juuri harmittanut 
ajan saattoi tapaa Rampsibaarissa. 

Pekka, OH1LA; sähkötyksen Suomen Mestari

Sähkötyksen uudeksi ja ensimmäiseksi Suomen mestariksi
nousi Pekka Lahdensalo, OH1LA; tuloksella 109,5 mkiä/min.
Pekan suoritusta nostaa se, että hän ollessan OTluokassa
hakkasi hopeamitalin saaneen, miesten luokan voittaneen
Jyrkin, OH6CS. 

Pekan voitto ei ollut yllätys. Hän on jäsenenä kaikissa maailman
korkeimman tason sähkötyskerhoissa: EHSC #30 Extremely
High Speed Club
SHSC #49 Super High Speed Club
VHSC #155 Very High Speed Club
HSC #1223 High Speed Club
HACWG #61 Hungarian CW Group
OHTC #1 OHTelegraph Club 

Sähkötyskoepaikalla kävi moni ”kokeilemassa” taitoaan. Lähes
kaikki tekivät sen virheen, että pyysivät heti korkeaa nopeutta kun yleensä aloitetaan hieman
pienemmällä nopeudella ja sitten edetään korkeampiin nopeuksiin. Vaikka sähkötystekstistä oli
poistettu numerot, skandit ja erikoismerkit – jäljellä olevat 26 peruskirjainta olivat kuitenkin monelle
liian suuri haaste. 

Tommi, OH3BRJ; kesäleirin VHF/UHFkilpailun voittaja

Leikkimielisessä
VHF/UHFkisassa piti
tunnin aikana pitää
mahdollisimman monta
puheyhteyttä millä
tahansa puhemodella.
Osanottajia oli kaikkiaan
15. 

Oikeasta kuvasta voit
klikata säännöt. 

Leirikisan viiden kärki oli
1. Tommi, OH3BRJ ......34 yhteyspistettä (Tommi vasemmassa kuvassa)
2. Wamo, OH2II/m .....28
3. Hannu, OH6HLH/m ..26
4. Tomppa, OH5ELO
5. Valtteri, OH3BRK

Muuntajanheittokilpailun voitto jaettiin

Leikkimielisessä muuntajanheittokilpailussa tarvittiin sekä
tarkkuuden että pituuden hallitsemista. Kilpailussa oli kolme
rengasta sopivien etäisyyksien päässä ja muuntajana noin 6 kg
painava 220/110 V. Osumista renkaisiin sai pisteitä. Tätä jatkui
4 kierrosta, mutta lopulta ajauduttiin jaettuun voittoon. 

Kilpailumeklarina oli Jesse, OH3CTB; joka jakoi heti kilpailun
jälkeen voittajille pytyt. 

Muuntajaheiton tulokset:
1. jaettu sija: Tom, OH1XF ja OH3CTF jaettu eka sija
3. sija: Tapani, OH3RT 
Tästä löytyy *.oggnauhoitus kilpailusta: 
Muuntajanheiton_SM_kilpailun_selostus pituus 53:41 (OGGtiedosto)

Viestikaluston esittely, antenni puuhun,
pienryhmäkokoukset YL, OI ja OHDXF ja golfkyykyttää

Perjantaina "MPK ja maanpuolustus"ohjelman kunniaksi respan takana golfkentän puolella oli myös
Puolustusvoimien viestikaluston esittely. Huippunykyaikaista kalustoa  jota ei saanut kuvata  oli
esittelemässä viisi viestimiestä. Kävijöitä oli runsaasti, vaikka paikka jouduttiin turvallisuussyisä
viemään hieman kauemmas. 

John, OH5ZZ; Karjalan prikaatista ilmoitti seuraavasti:
"Tilannepäivitys PV/KARPR osallistuminen SRAL:n kesäleiri Vierumäki PE 14.07 

”ISVP kykenee kalustoesittelyyn ja asetamme viestiasemalaitesuojan (CL600) tilaisuuteen
esiteltäväksi” ” 1.VK asettaa viestiasemaa perustavan ja sitä esittelevän varusmiesosaston 56 hlö”" 

Vesa, OH3EQY; näytti kolmella tavalla, miten antenni saadaan helposti puuhun. Se neljäs tapa on
laittaa lenkkiavain narun päähän ja heittää. Mutta silloin se lenkkiavain yleensä jää puuhun. 

Ne kolme tapaa ovat:
a) drooni 
b) ritsa ja
c) bazooka (ilmapyssy")

Kaikilla onnistui ja porukkaa oli runsaasti neljässä näytöksessä. 

Myös erilaiset pienryhmät kokoontuivat.
Perjantaina OIamatöörit pitivät kahden tunnin palaverin ja 
Lauantaina sekä YLamatöörit kokoontuivat että 
OHDXF piti vuosikokouksensa. 

Torstaina oli järjestetty golfkentän puolelle Green Cardkurssi. Vaadittavat kymmenen osanottajaa
löytyivät helposti ja lähes koko päivän koulutus sujui mainiosti. Kurssi oli erittäin halpa, ottaen
huomioon sen, että kouluttajat olivat todellisia proammattilaisia. 

Perjantaina järjestetiin Hamigolf 2023 kilpailut. Myös siinä oli hyvin osanottajia ja sää mitä mainioin.
Juha, OH2LQ; edellisen kilpailun voittaja oli saanut "palkinnoksi" järjestää seuraavan kilpailun.
Kilpailuun kuuluu myös aina hyvä lounas ja juomat  Vierumäen golfravintolan sanotaan olevan maan
paras mutta myös halvin. 

Kirpputori jälleen suosittu käyntikohde SERlava täyttyi ja tyhjentyi

Kirpputori oli jälleen – kuten aina – yksi suosituimmista  ellei suosituin  käyntikohde. Moni kävi
useamman kerran päivässä katsomassa mitä uutta oli tuotu myyntiin. Kirpputoriostokset pystyi
maksamaan käteisellä, pankkikortilla tai Mobile Payllä. Käteisen osuus jäi lopulta melko pieneksi 
sekin on nykyaikaa. Myyjille tilitettiin myyntituotot muutamassa päivässä leirin jälkeen pankkisiirrolla
tai Mobile Pay:llä. 

Järjestäjien itsensä tuomat tavarat myytiin idealla, ettei niitä ainakaan viedä takaisin Radiomäelle.
Hinnoittelu oli siksi erittäin maltillinen. Eikä mitään todellakaan viety takaisin. 

Kirpputoripöydät pidetiin koko ajan myyjien puolesta järjestyksessä. Uusien myyjien tavaroille tehtiin
tilaa ja myytyjen tavat roiden aukot pöydällä täytettiin. 

Kirpputorin vieressä oli SERlava. Tai oikeastaan SERperäkärry, joka täytettiin säännöllisesti
myynnistä poistetulla tavaralla. SERlavalla oli hyvinkin käyttökelposta tavaraa jopa niin, että eräs
leirlle tullut tuli kysymään kirpputorilta, että ”kenen myyjän peräkärry se on, kun siellä on niin paljon
hyvää kamaa”. Erään toisen mielestä SERlava oli mielenkiintoisempi kuin kirpputori. Hmmm ... 

Kun RXTXtuotteen
Mika, OH3KWW; toi
lavalle ison määrän
myynnistä poistettua,
mutta todella
käyttökelpoista
joka.hamin päivittäistä
tavaraa, lavan
tonkijoiden määrä
moninkertaistui. Klikkaa
ohaiset kaksi kuvaa,
harvoin näke niin
onnellisia SERlavan
tonkijoita. Loppujen
lopuksi Kuusankoskelle vietiin vain hyvin pieni määrä tavaraa. 

Kirpputorista vastasi pienen ryhmän voimalla
Tuomo, OH5TPO. 

Kesäleirisivuilta saattoi etukäteen printata
kätevasti lipukkeet myyntitavaroille. 

Pasi, OH3EVH; teki hienon videon kirpputorin
tarjonnasta. Voi katsoa sen tästä klikkaamalla
kuvaa. Videon, jonka pituus on 9:09 min, alussa
on yleisiä tunnelmia ja kuvia leiriltä, varsinainen
kattava kirpputoriosuus alkaa kohdasta. Voit
hypätä suoraan kirpputoriosuuteen myös
klikkaamalla tästä

Kauppakadulla palvelupisteet

Country Club'in aulasta kirpputorille johtavalla käytävällä oli kuusi
ryhmätyötilaa. Ne kansoittivat:
 Koneita.com/Utec Oy:n (Jyrki, OH6CS), 
 RXTXtuotteen (Mika, OH3KWW) ja
 Bebek Oy:n (Jani Bebek) myyntipisteet sekä
 SRAL:n toimiston ja sähkötyskokeen palvelupiste (Markus, OH3RM)
ja 
 leiriasema, jonka yhteydessä oli nyös Radio PäijätHami'n studio.
 Käytävällä oli myös järjestäjien oma leiritoimisto.

Kauppakatu lähti Country Clubin aulasta ja johti kirpputorille. Osaan
palvelupisteistä pääsi myös ulkokautta. Palvelupisteet oli helppo
löytää ja kaikilla oli jatkuva asiakasjono. 

Iltajuhla

Perjantaina pidetyssä
iltajuhlassa
leiriparhaimpiin, mutta
"cozy casual"tyyliin
pukeutuneet saivat
Jarin, OH2BU;
alkutervehdykssen
jälkeen kuulla IARUn
puheenjohtajan Sylvain
Azarian, F4GKR; SRALn
vt. puheenjohtajan Timo
Rinteen, OH5LLR;
tervehdykset sekä
Lahden kaupungin
kaupunginjohtajan
Pekka Timosen lyhyet
tervehdykset. (Voit lukea tervehdyksen klikkaamalla kuvaa.) 

Menu (oikealla) oli maittava. 

Tervehdysten, "lämmittelyn" ja maittavan aterian jälkeen
seurasi iltajuhlan varsinainen juhlaesitelmä Paul,
F6EXV/OG6EXV; esitti menneen talven menestyspeditiosta 
FT8WW  videon ja kertoi peditiosta. (Paul piti saman esitelmän
seuraavana päivänä, lauantaina, josta on ao. päivän kohdalla
oma referaatti.) 

Illan päätteeksi Heikki,
OH6ZS; vaihtoi roolin Al
Dantetaikuriksi ja
huumasi yleisön
”amerikkalaisella
huumorilla.” 

Illalliskortin hinta oli
ällistyttävän halpa – vain
35 euroa. 

Kaikki illalliskortit oli myyty ja sali oli täynnä. Pöydät oli
koristeltu radioamatööriaiheisin tavaroin, joukossa muutama
yllätys. 

Iltajuhlakuvassa tunnistettavissa ainakin oikealla Toni, OH1TD;
ja häntä vastapäätä OT Martti, OH1OR; ja sähkötysvirtuoosi
Pekka, OH1LA. Antin, OH3UDT; leiripassi vilahtaa oikeassa
nurkassa. 

IARU:n puheenjohtaja Sylvain, F4GKR; oli varsinainen työjuhta
osallistumalla seitsemään ohjelmaan. Hän sai arvokkaita ja
myöhemmin palkitsevia suomalaiskontakteja. 

QSLtauluun 200 QSLkorttia

Idea QSLtaulusta oli uusi kotimaassa, mutta ei toki
kansainvälisesti. 

Euroopan suurimmilla Ham Radiohamimessuilla
Friedrichshafenissa Saksassa on vuosia ollut suosittu QSLtaulu
kertomassa, kuka on jo tapahtumaan tullut. 

Nyt PäijätHamin QSLtaulu tuotiin parhaalle paikalle eli Country
Club'in aulaan. Sinitarralla pystyi oman korttinsa kiinnittämään
takan tiilifasaadiin. Ja suosio oli hyvä – taulusta löytyi melko
tarkkaan 200 QSLkorttia. 

Hyvin koordinoitu OH3ACtoistinasema ja yhteiskäyttölupa

SRAL:n automaattiasemaryhmään otettiin hyvissä ajoin
yhteyttä ajatuksista leirin toistinasemista.
Toistinasematyöryhmän puheenjohtaja lupasi leirille 70 cm:n
hybriditoistimen. Sitä ei kuitenkaan  lupauksesta huolimatta ja
valitettavasti  koskaan toimitettu joten toistinasemaliikenne jäi
itse lainattuun ja perinteiseen 2 m FMtyöskentelyyn. 

Koska toistinasematyöryhmän puheenjohtaja oli haluton
minkäänlaiseen yhteistyöhön, kesäleirin järjestäjät joutuivat
ratkaisemaan koordinoinnin toisella tapaa. Koska toistinaseman
lähetysteho oli alle 1 W, aseman taajuus ja kuuluvaisuusalue koordinoitiin kotimaisten parhaiden
asiantuntijoiden kanssa eikä häiriöitä esiintynyt. Leirin 2 metrin lähitoistinasema OH3AC toimi
jatkuvasti valvottuna asemana leirin ajan. Ei siis automaattiasemana. Automaattiasema tarvitsee
erikoisluvan, mutta jatkuvasti valvottuna olevan toistinaseman voi kuka tahansa pystyttää. 

Koordinoinnin asianmukaisuus tarkistettiin myös viranomaisten
kanssa eikä heillä ollut siihen huomauttamista. Päinvastoin!
Ihmettelivät SRAL:n asennetta ja kiittivät määräyksien mukaan
tehdystä työstä. 

Eräillä kotimaisilla keskustelukanavilla esitetyt väitteet aseman
"laittomuudesta" ja "aseman laittamisesta käyttökieltoon"
olivat täysin laittomia uhkauksia vailla mitään perusteita. Tämän
on automaattiasemaryhmän puheenjohtaja itsekin myöntänyt
Viestintävirastolle. Vain ja ainoastaan Viestintävirastolla on
oikeus laittaa käyttökieltoon raasema tai toistinasema. Tämä
opetetaan jo kaikilla perusluokan kursseilla. Laittomasta
uhkauksesta on tehty ilmoitus Viestintävirastolle. 

Viestintävirastolta hankittiin myös lupa yhteiskäyttökanaviin,
joissa leirin sisäinen turvallisuus, huolto ja järjestelyliikenne
käytiin hyväksytyillä laitteilla radioamatööritaajuuksien
ulkopuolella. Laitteiden käyttökelpoisuus tarkistettiin useasta
lähteestä. 

Antennipajassa kuhinaa

Totta kai leirillä pitää olla myös antennipaja. Paikka, jossa voi
rakentaa pieniä antenneita tai oppia, miten niitä rakennetaan. 

Leirin antennipajassa antennien rakenteluun osallistui 36
henkeä. Paikalle tuotua noin kilometriä alumiini ja
puomiputkea pystyi työstämään – katkomaan, taivuttamaan ja
poraamaan  erilaisilla koneilla. Antenneita syntyi pääasiassa 70
cm:lle ja 2 metrille. Myös RHA68antenni löytyi
rakentelulistalta. Osa antenneihin tarvittavasista osista tehtiin
3Dtulostimella. Antennipajasta vastasi Jesse, OH3CTB. 

Pasi, OH3EVH; teki kuvasta klikkaamalla avautuvan
videon antennipajasta. 

Mr Antenni, Jesse, OH3CTB; kertoo antennipajan
toiminnaasta ja miten antenneja työstettiin
yhdessä 

Pääpalkinnon voitti Martti, OH1ON

Kaikkien leiripassin saaneiden eli leirille tulleiden kesken
arvottiin Koneita.com/Utec Oy lahjoittama Icom ”kansanradio”
IC7300. 

Arvontaan lailtana kirpputorin ulkopuolellE kerääntyi
melkoinen määrä yleisöä, monella leiripassi kädessään tai sitä
sormeillen. Kärsimättömyys nousi, kun ensin arvottiin
tavallisten arpajaisten palkinnot. Nekin menivät hyvään kotiin. 

Arvonnassa Icom IC7300 transceiverin voitti Martti, OH1ON!
Onnea voittajalle! 

Voitto tuskin olisi voinut mennä parempaan paikkaan? Rigin
toimitti Markus, OH3RM; onnelliselle voittajalle seuraavana
päivänä hänen kotipaikalleen. Martti on jo yhytetty jopa FT8
modelta uuden laitteen kanssa. 

Paikallisradio PäijätHami äänessä

Pasi, OH3EVH; vastasi paikallisradio "PäijätHamin" tekniikasta. Radiolla oli oma lähetysstudio ja 
keskus Kauppakadulla ja lähettimet Country Clubin ulkopuolella. Lähetyskeskuksesta vedettiin
lankakaapeli kattoja pitkin pääohjelmasaliin. 

Tämänkertaisen kesäleirin paikallisradion erikoisuus oli sen puolivaltakunnallisuus. Lähettimet olivat
Vierumäen maston lisäksi Kouvolan Kuusankoskella, Kouvolan Utissa, Raahessa, Lahden keskustassa
ja Nastolan Uusikylässä. Kaikkia niitä pystyttiin nekytekniikakka etäohjaamaan Vierumäeltä.
Potentiaalinen kuulijakunta lienee ollut noin 400.000 henkeä, mutta tuskin kaikki olivat virittäneet
vastaanottimet taajuuksille. Moni Vierumäelle autolla tullut toki kiitti hyvästä matkaseurasta aina
perille saakka. 

Paikallisradio ”Radio PäijätHamissa” radioitiin semivaltakunnallisesti siis kuudella lähettimellä. Ohjelma
pyöri ympäri vuorokauden. Päiväsaikaan ohjelmassa oli suorana pääsalin ohjelma. Iltaaikaan ja
pääsalin taukoina ajettiin ulos leirillä tehtyjä haastatteluita. Näitä varten oli omat toimittajanauhurit. 

Haastatteluja PäijätHamiradioon tekivät Tia, OH3TIA; Marko, OH1TP; ja Jari, OH2BU. Erityisesti Tia
osoitti valtavaa luontaista osaamista ja hänen pystyi hienoon keskusteluun haastateltavien kanssa.
Tapion, OH1KBX; esityksen yhteydessä on jo esitelty yksi Tian tekemä haastattelu. Radio toimi koko
perjantain ja lauantain, torstaina vielä harjoiteltiin. 

Tästä voit kuunnella joitakin radioon tehdyistä haastatteluissa. Listassa eivät ole kaikki haastattelut.
Tiedostot ovat pääasiassa *.wav tai *.mp3. Viimeinen on *.ogg. 
 Haastattelu_Hannu_OH1IX pituus 2:18 
 Haastattelu_Heikki_OH2BGX_Tia pituus 5:29 
 Haastattelu_Jani_Bebek_Jari pituus 5:05 
 Haastattelu_Jari_OH3KRH_Marko pituus 0:55 
 Haastattelu_Jyrki_OH6CS_Jari pituus 1:36 
 Haastattelu_Markus_OH1MN_Marko pituus 2;02 
 Haastattelu_Niko_OH2LZC_Tia pituus 24:06 
 Haastattelu_Olli_OH1JUJ_Marko pituus 1:05 
 Haastattelu_Riku_OH1E_Marko pituus 1:12 
 Haastattelu_Tapio_OH1KB_Tia pituus 3:57 
 Haastattelu_Tia_OH3TIA_Jari pituus 3:57 
 Haastattelu_Tomi_OH2BEN_Tia pituus 10:27 
 Haastattelu_Tommi_ja_Marko_Tia pituus 1:43 
 Haastattelu_Vesa_OH3EQY_Tia pituus 1:48 
 Hamileirit_60_luvulla_Jaska, OH1TX_Pasi pituus 4:22 
 Muuntajanheiton_SM_kilpailun_selostus pituus 53:41 (OGGtiedosto)

Valtakunnallinen tiedotus onnistui!

On toki tärkeää, että tiedotus varsinaiselle kohdeyleisölle – radioamatööreille – onnistuu. Mutta leiri
on aina mahdollisuus markkinoida harrastetta myös ns. suurelle yleisölle ja saada kiinnostuneita
tulemaan mukaan jopa leirille. 

Paikallisradio ”Radio PäijätHami'n” potentiaalinen kuuntelijakunta oli noin 400.000 henkeä. Toki aivan
ihan näin montaa kuulijaa kanavalle tuskin saatiin, mutta viestejä kuuntelusta tuli kaikilta
lähetysasemilta. 

Sähköisistä tiedotusvälineistä Yleisradion
valtakunnallinen radiokanava teki leiristä kaksi
lähetystä – jälkimmäinen parhaaseen
kuunteluaikaan valtakunnallisessa lähetyksessä
sopivasti lauantai aamuna. Myös Ylen
paikallistoimitus huomioi leirin. 

Lehdistä ItäHämeen toimittaja teki ison ja
antoisan jutun. Tämän lisäksi mainista leiristä oli
kuudessa muussa lehdessä ja useilla
uutisnettisivustoilla. 

Lehdille ja uutistoimistoille lähetettiin noin viikkoa
ennen leiriä lehdistötiedote, jossa kerrottiin leirin
ja ohjelman pääkohdat. 

JÄLKIMIETINTÖ JA KIITOKSET

Palvelu – ei talous  edellä

Ensimmäisen kerran SRAL:n kesäleirien historiassa leirimaksu taisa olla halvempi kuin edellisellä
leirillä. Myös Vierumäen kanssa saatiin sovittua edulliset majoitus ja illalliskortin hinnat. 

On selvää, että
kansakunnan ollessa
taloudellisessa
ahdingossa, myös leirin
järjestäjän tulee tulla
vastaan. Edullisista
hinnoista huolimatta
järjestäjille jäi pieni
ylijäämä käytettäväksi
erityisesti
koulutustoimintaan, nyt
kun tätä kirjoitettaessa
kaikki tiedossa olevat
laskut on maksettu. 

Leirin voi tehdä monella
tapaa. Sen voi tehdä
pihistellen joka asiassa
tai sen voi tehdä torvet
soiden. Päätimme ottaa
riskin ja tehdä kaiken
niin hyvin kuin
pystyimme. 

Erityistä kiitosta tuli monien vuosien kompensaationa tarjotusta ilmaisesta osallistumisesta Lapin
maakunnassa asuville ja 50 %:n alennuksesta OTamatööreille. Myös illalliskortin hintaa pidettiin jopa
"hullun halpana", kun siihen sisältyi hyvä ohjelma. Kuvassa oleva Teemu, OH7KAA/OH2GHZ; lienee
pisimmältä kotimaasta leirille tullut. Maanteitse matkaa 990,6 km, ajo normaalivauhdilla 11:06 tuntia! 

Leirin järjestelyitä varten oli palkattu kaksi henkilöä. Leirin kokonaiskustannukset olivat noin 53.000
€. Kustannuksia kattoivat vain pieneltä osalta osallistumismaksut, suurimman avun tultua
yhteistyökumppaneilta. 

Kiitos talkoolaisille!

PäijätHami leirin järjestelyissä oli mukana yli 60 talkoolaista. Kerhon kouluttamat amatöörit
kauempaakin halusivat muistaa ”Alma Mater'iaan.” Kiitos! 

Leiriä rakennettiin yhdessä kerran kuussa, kuukauden ensimmäinen maanantai pidetyillä talkoo
infoilla. Talkooinfoissa talkoolaiset saivat tietää etukäteen asioita ja suunnittelua, joista tiedotettiin
vasta myöhemmin muille. Talkoolaiset olivat tiedossa etuoikeutettuja. Mutta samalla talkoolaisilta tuli
hyviä kommentteja ja ideoita toteutukseen. Ehdittiin huono idea korjaamaan ennen julkistusta.
Talkooinfoisiin pääsi mukaan myös Teamsyhteydellä. 

Viimeinen talkooinfo pari viikkoa ennen leiriä pidettiin Vierumäellä ja Team'sin kautta välitettiin
liikkuvaa kuvaa myös niille, jotka eivät päässeet paikalle. Monen talkooinfon jälkeen oli tärkeää, että
talkoolaiset näkivät ennakolta paikat. 

Täytyy muistaa, että talkoolaisten enemmistö ei koskaan ollut käynyt SRAL:n kesäleirillä. Tavoitteiden
ja leirin suunnitelminen oikea välittäminen talkoolaisille olikin tärkeää. Ensimmäinen varsinainen
leiripäivä, ke 12.7.2023 olikin ohjelmaltaan tämän vuoksi melko tyhjä. Se oli hyvä päivä talkoolaisille
totutella, mitä olisi edessä. Mutta jo kolmantena päivänä muutama talkoolainen totesi, että "tämähän
on hauskaa – eikös järjestetä näitä leirejä jatkossakin?" 

Osuuspankki PäijätHäme antoi myös avustuksen, jolla pystyimme palkkaamaan nuoria kesätöihin
leirille. 

Talkoolaisten panos oli enemmän kuin korvaamaton! Talkoolaisista vastasi Hanna, OH7TO. 

Leiriorganisaatio

Leiripäällikkö Mika, OH3BZK 
Ohjelmavastaava Jari, OH2BU 
Talkoovastaava Hanna, OH7TO 
Ensiapu Timo, OH3GPS; 
Turvallisuus Akseli, OH3BPY 
Kirpputorivastaava Tuomo, OH5TPO 
Tiedotusvastaava Jari, OH2BU 
Nuorisovastaavat Niko, OH5CZ; ja Saku, OH3BKL 
Tekninen vastaava Saku, OH3BKL 
Respa Ritva, Harri, OH3UP ja Julius, OH3CDR 

Talkoolaisia:
Akseli, OH3BPY.............Andrey, OH3OR.............Antti, OH2EXL..............Antti, OH3JCW
Antti, OH8TO...............Erkki, OH2CLV.............Hanna, OH7TO...............Hannu, OH3HA
Harri, OH3UP...............Harri, OH3WK..............Heikki, OH2BGX.............Helin, Marko
Jani, OH3JI................Jari Matti, OH4EBD........Jari, OH3EPZ...............Jari, OH3JUT
Jari, OH3KRH...............Jari, OH2BU<..............Jarmo, OH3QN...............Jesse, OH3CTB
Jesse, OH7CK...............Jorma, OH2ETE.............Jorma, OH3FWK............. JuhaMatti, OH4EBD
Julius, OH3CDR.............Kai,OH4JTS................Kalevi, OH3NAO.............KariPekka, OH2PQ
Kari, OH2BCY...............Kari, OH6KNO .............Kimmo, OH3ZS...............Kyösti, OH3GTV
Lauri, OH3RL...............Markku, OH3EMC............Markku, OH4UI
Markus, OH3RM..............Martti, OH1ON.............Mauno, OH3CUO/OM...........Mika, OH2MN
Mika, OH3BZK...............Mikko, OH2BIF ............Niko, OH5CZ................Olga, OH3BVN
Pasi, OH3EHV...............Pentti, OH3TY.............Petri, OH1PH...............Pirjo, OH3CUO/XYL
Ritva,.....................Saku, OH3BKL..............Tapani, OH3RT..............Tapani, OH3RT 
Tia, OH3TIA................Tomi, OH3FWH..............Tuomo, OH5TPO..............Valera, OH3CDY
Veijo, OH3FWJ..............Veijo, OH4VA..............Vesa, OH3FYE...............Yrjö, OH3CK
Timo, OH3GPS............... 

Lahden Radioamatöörikerho ry., OH3AC; halusi tämän SRAL:n kesäleirin olevan ikimuistettava.
Toivomme ja osin jo tiedämme, että näin myös oli, kiitoksia on tullut kaikilta tahoilta. Kiitämme
osanottajia hienon leirin ja mukavan yhteisolon mahdollistamisesta. Turun Tippsundin leirillä eräs
leiriläinen samnoi, ettei kukaan leirillä ollut ole kritisitoinut. "Kritiikkiä on tullut vain niiltä, jotka leirillä
eivät olleet!" 

Kiitos tukijoille Ei tietenkään pidä unohtaa leirin tukijoita ja sponsoreita:
Lahden kaupunki,
Heinolan kaupunki, 
Planmeca Oy,
Suomen Radioamatööriliitto ry,
Osuuspankki PäijätHäme,
Päijät Hämeen Liikunta ja Urheilu, PHLU, 
Koneita.com/Utec,
RXTXtuote,
Bebek
Datamatik Tecnicom Oy
ja moni muu. 

Bebek teki lisäksi kaikille leiriläisille tarjouksen, että heidän verkkokaupastaan saattoi valita tuotteita
ja hakea ne leiriltä. Säästyi turhia postikuluja ym. 

Leiriraportti on hyvä päättää Matin, OH7SV; kommenttiin:

Oli aivan helvetin hyvä leiri, kiitos!

http://oh3ac.fi/IMG_8703.jpg
http://oh3ac.fi/Logo.JPG
http://oh3ac.fi/PH1500x744.jpg
http://oh3ac.fi/ruokapaikat1500.jpg
http://oh3ac.fi/opaste621500.jpg
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katso sijaintimme, klikkaa karttaa

OH3AC
Lahden Radioamatöörikerho ry

Radiomäenkatu 43
15100 LAHTI

Puhelin kerholle: 044 7001 599
Sähköposti: oh3ac(a)oh3ac.fi

Kerhoillat avoimin ovin
joka ma alkaen klo 18:00

Vanha Radioasema
Radiomäenkatu 43

LAHTI

PÄIJÄTHAMI KESÄLEIRI 2023

PÄIJÄTHAMIKESÄLEIRILLÄ 837 KÄVIJÄÄ!

*** LÄHES 300 KUVAA, ESITELMÄÄ JA TALLENNETTA ***

1.  LEIRIN SUUNNITTELU JA JÄRJESTELYT

Vierumäellä 12.16.7.2023 pidetyn PäijätHami kesäleirin raporttisivut on jaettu neljään eri osaan.
Tästä voit hypätä (klikata) kolmeen muuhun osioon:

1. LEIRIN SUUNNITTELU ja JÄRJESTELYT
2.  LEIRIN OHJELMA ja ESITELMÄT
3.  LEIRITUNNELMIA ja KUVIA

4.  OSANOTTAJILTA SAATUA PALAUTETTA

Tämä sivu kertoo, miten leiri suunniteltiin ja toteutettiin!
Jos joku linkki ei toimi tai haluat muuten korjata raporttia, laita sähköposti oh3ac@oh3ac.fi


 

Leiriraportti on hyvä aloittaa Markun, OH8UV; kommentilla:

Vaikka olin vain päiväkäynnillä, aistin tunnelman leirillä olevan
pitkästä aikaa vanhan "ham spiritin" kaltaisen. Kukaan ei
önnöttänyt ja porukalla oli mukava olla. Järjestelyt ja puitteet
toimivat hyvin. 

Suomen Radioamatööriliitto ry:n 63. kesäleirin järjesti Lahden
Radioamatöörikerho ry, OH3AC; Vierumäen vapaaaika ja
liikuntakeskuksessa kesu 12.16.7.2023. Tapahtumat olivat pääasiassa yhden katon alla ”Country
Club'lla.” Leirin virallinen kävijämäärä on tarkistuslaskennan jälkeen vahvistettu olleen 837 kävijää. 

Lahden Radioamatöörikerho ry, OH3AC; sai leirin
järjestelyoikeudet SRAL:n hallitukselta vasta marraskuussa
2022, neljännellä yrittämisellä. Tapahtuma oli suunniteltu
päivää edellisiä kesäleirejä pidemmäksi, koska leirillä oli
suunniteltu pidettävän myös SRAL:n kevätkokous ja näin
helpottavan oleellisesti SRAL:n kustannuksia. Järjestäjät
olisivat vastanneet kaikista varsinaisista kokouskustannuksista. 

Yhdeksän kuukauden järjestelyaika on lopulta tavattoman lyhyt
ja ajanpuutteessa moni hieno idea jäi toteuttamatta tai
viimeistelemättä. SRAL:n hallituksen päätös aikaistaa
hakuprosessia on hyvä uusi linjaus ja auttaa jatkossa järjestäjiä. 

SUUNNITTELU

Leirin suunnittelussa oli alusta lähtien kuusi tärkeää mottoa:
 ”Ham spirit”: perinteinen, hyvähenkinen leiri,
 ”yhden pysähdyksen (katon) taktiikka”: monipuoliset majoitukset ja ruokailut lähellä toisiaan,
 ”edullinen": edulliset ja halvat hinnat kaikille,
 ”hyvä ohjelma”: huippuhyvä, laaja ja erilainen ohjelma,
 ”palvelu edellä”: hiottu palvelukokonaisuus osanottajille,
 ”ammattimaisuus”: paras on hyvän vihollinen, mutta lähtökohtana ammattimainen ote.
 ”Tehdään niin hyvin kuin pystytään ja osataan. Ei pihistellä.
 ”Emme saa unohtaa myöskään suomenruotsalaisia hameja, olemme kaksikielinen maa. 

Kesäleirisivu, ilmoittautuminen ja tiedotus

Kerhon www.oh3ac.fi sivun ”kylkeen” rakennettiin leirin omat
sivut osoitteessa

kesaleiri.oh3ac.fi

Runsailla kuvilla, isoilla kirjaimilla ja monipuolisesta sisällöstä
kiitosta saaneet sivut rakensi Jermu, OH3KZR. Sivulta oli
helppo löytää kaikki tarvittava ja se päivittyi viime hetkeen
saakka. Selkeät otsikot ja välisivut auttoivat etsimistä, mutta
menu helvettiä ei kuitenkaan ollut. 

Ennakkoilmoittautuminen oli mahdollista toukokuun alusta
lukien. Ilmoittautumispohjana käytettiin SRAL:n hallinnassa
olevaa Ilmarixjärjestelmää. Koska ilmoittautumistiedot
kiersivät SRAL:n kautta, ne saatiin järjestäjille manuaalisesti
aina vasta muutaman päivän viiveellä. Anteeksi siis, ettei
vahvistuksia pystytty kuittaamaan välittömästi. 

Ennakkoilmoittautujia oli hieman yli 400, eli edellisen vuoden
leirin tapaan noin puolet lopullisesta kävijämäärästä. 

Ennakkoilmoittautumista edelsi matkailuajoneuvo ja
telttapaikkojen alustava varaus. Matkailuvaunuja oli noin 60 ja
telttoja 25. Hieman edellisen vuoden leiriä enemmän. 

Vierumäki ei juuri ole profiloitunut karavaanari tai
telttailupaikkana. "Jostakin" alkoi jopa kiertämään huhu, ettei
leirillä sallittaisi ollenkaan matkailuajoneuvoja tai telttoja. Se ei pitänyt todellakaan paikkaansa. Mutta
kun näihin toimintoihin liittyvät reunaehdot oli selvitetty ja sovittu, myös Vierumäki oli innostunut
tästä uudesta 
"asiakasryhmästä", ja antoi kaiken mahdollisen tuen. 

Nousujohteinen tiedotus

Leirin tiedotus alkoi helmikuussa. SRAL:n tiedotuskanavista
bulletiineissä oli nousujohteinen viikkotiedotus ja
Radioamatöörilehdessä kolmessa numerossa leiriartikkeli.
Lisäksi Facebook'in "Radioamatöörit"ryhmässä oli viikottainen
tiedotus kuten jonkin verran myös FinHam sähköpostilistalla.
Kaikki tiedotteet löytyivät heti julkaisun jälkeen myös
kesäleirisivulta. 

Myös ulkomaille, lähinnä Pohjoismaihin, oli tiedotusta mutta se
jäi lopulta aiottua pienemmäksi. 

Leirin tiedotuksen ensimmäisenä tavoitteena oli kertoa, missä
on Vierumäki sekä kertoa, mitä kaikkia mahdollisuuksia paikka
antaa. ”Tule koko viikoksi Vierumäelle” teemalla pyrittiin
viestimään, että kesäleiri voi olla myös koko perheen leiri.
Vierumäki tarjoaa mahtavat puitteet koko perheelle viettää
vapaaaikaa ja näin perheen vanhemmilla on hyvä omatunto
keskittyä loppuviikosta radioamatöörileirin tapahtumiin ja
ohjelmaan. Viesti meni hyvin perille, koska ainakin viisi
perhekuntaa tuli leirille jo edellisenä viikonloppuna. 

Keväällä pidettiin kaksi yleistä Teamstilaisuutta yhdessä
SRAL:n kanssa kaikille suomalaisille hameille otsikolla ”Mitä
haluat kesäleiriltä”. Niissä oli mukana yli 80 osanottajaa ja
palavereissä tuli hyviä ideoita leirin järjestelyihin. Ihan kaikkia
mahtavia ideoita ei valitettavasti pystytty toteuttamaan, mutta moni osoittautui 
kullanarvoiseksi. Voidaanko siis sanoa, että PäijätHamileiri oli osanottajien muovaama leiri? 

Kouvolan perinteisillä Sotilasradiopäivillä saivat leirin järjestäjät myös pitää 10 min
esittelypuheenvuoron. Sotilasradiopäivillä pidetyn demon voit katsoa tästä linkistä *.pdfmuodossa. 

Kesäleirilehti ja leiripassi

Kesäleiriä kävijöitä varten pitää olla tietenkin kesäleirilehti.
Koska leirin ohjelma kehittyi ja muuttui leirin portille saakka,
kesäleirilehti eriytettiin ohjelmakartasta ja ohjelmakartan sai
erikseen ilmoittautuessa ja se löytyi aina päivitettynä Country
Club'in ilmoitustaululta ja respasta 

Sekä 16sivusen kesäleirilehden että leiripassin suunnittelua
varten Kerholla oli mallina lähes kaikkien noin 50 edellisen leirin
leirilehtiset ja leiripassit. Leirilehti kertoi yleistä tietoa leiristä ja
ennen kaikkea siitä, mitä leiriltä löytyi tai mitä palveluita
Vierumäen alueelta löytyy. 

Kesäleirilehden sisällöstä löytyy IARU:n puheenjohtajan
Sylvain, F4GKR; SRAL:n puheenjohtajan Timon, OH5LLR;
leiripäällikön Mikan, OH3BZK; ja ohjelmavastaavan Jarin,
OH2BU; tervehdykset. Jarin, OH2BU; tervehdys kertoo paljon
siitä filosofiasta, miltä pohjalta leiriä lähdettiin hakemaan. "Ham
Spirit" first. 

Jos klikkaat yllä olevaa leirilehden kansikuvaa, pääset lukemaan
ja selailemaan 16sivuista leirilehteä. 

Leiripassi on "tavallaan" leirin tärkein painotuote. Moni säilyttää
leiripassit leireiltä, joilla on ollut. Ne ovat tavallaan
"matkamuisto" leiristä ja niitä voi käyttää muissa tapahtumissa.
Jos klikkaat alla olevia kahta leiripassin kuvaa, saat ne näkymään siinä koossa, kun osanottajat saivat
ne rintaansa roikkumaan. 

Leiripassin suunnittelu lähti seuraavista
periaatteista: 
       nimi ja tunnus pitää olla painettuna niin 
       isolla että vastapäätä oleva näkee tiedot 
       kyyristymättä. 
       Käytännössä leiripassin kooksi tulikin hieman

suurempi kuin aiemmilla leireillä.
       leiripassista löytyy tärkeimpien tukijoiden
nimet        ja logot
       leiripassista löytyy alueen kartta ja
tärkeimmät
       puhelinnumerot
       esitelmänpitäjille ja vieraille on oma VIP
passi
       leiripassissa on jokaiselle yksilöllinen numero
       arvontaa varten
       leiripassi ei saa olla hakaneulalla tai liimalla 
       kiinnitettävä vaan kummastakin ylänurkasta 
       kaulanauhalla ripustettava. 

Tyylikkäiden leiripassien luovasta suunnittelusta vastasi kerhomestari Ritva. 

Jos leiripassissa olisi yksi reikä, johon kaulanauha kiinnitetään, se kääntyilisi jo pienessä tuulessa
ympäri. Myöhemmin tuli ilmi, että kahteen reikään tulevat kaulanauhat olivat uskomattoman kalliita –
puhutaan nelinumeroisesta luvusta. No, hyvä maksoi tässäkin. (Eräässä tapahtumassa leiripassin
kääntyminen kompensointiin sillä, että tunnus laitettiin kummallekin puolelle. Ei hassumpi idea
sikseen.) 

Passeja suunniteltiin ja tehtiin eri värisiä ja eri päiviä ja eri
tarkoitusta varten.(Kuva oikealla) VIPvieraat, eli pääasiassa
esiintyjät ja kutsutut juhlavieraat saivat myös omansa.

Leiripassin suunnittelun ja toteutuksen välillä tuli kuitenkin
pieni viestintäkatko. Leiripassissa olevan nimen ja tunnuksen
fonttikoko oli pyydettyä pienempi ja leiripassiin pääsi muutama
kirjoitusvirhe. No, ei aina voi olla täydellinen. 

Majoitusvaihtoehdot

Vierumäki on tunnettu monipuolisista majoitusvaihtoehdoista.
Sanotaan, että koko alueelle mahtuu yöpymään sisätiloihin
5555 henkeä.

Alueella sijaitsee neljä hotellia: Fennada ja Sporttihotelli
Pihkala, (jotka sijaitsevat vieretysten oikealla olevan kuvan
mukaisesti Fennada oikealla ja Pihkala keskellä.
Vasemmanpuoleisin siipi on hallinto ja koulutusrakennus.)
Country Club ja Holiday Club (alemmassa kuvassa). 

Holiday Club Vierumäki sijaitsee Country Club'lle tulevan tien
varrella, noin 800 m ennen Country Clubia. Koska Fennadakin
on juuri uudistettu, tähdillä laskettuna hotellit ovat ***** 
***. 

Lisäksi majoitusta löytyy rivitalosta Country Club'in takaa sekä
rantahuviloista saunan ja uimarannan vierestä. Rantahuvilat
varattiin tietenkin ensimmäisinä. 

Vierumäen vahvuus on juuri majoitusten monipuolisuus 
jokaiseen makuun ja jokaiseen lompakkoon löytyy sopiva
majapaikka. On luksusta, on tuttua mökkimajoitusta, on
rantasaunanomaista ym. Mutta myös erittäin kohtuullisen
hintaista ryhmämajoitusta. 

Vierumäen pohjoisosassa on mökkikylä, jossa on yli 160
eritasoista mökkiä. Niitä pystyi varaamaan sekä Vierumäen
myyntipalvelun itsensä että mm "Hotels.com" ja "Booking"
sivujen kautta. Mökit olivat hyvässä käytössä ja moni oli
varannut mökin työpaikkansa, oman järjestönsä tai vastaavan
kautta. 

Usealla kerholla oli yhdessä varattu mökki. Vaikka järjestäjät
”varoittivat” mökkien täyttyvän nopeasti ja kehottivat
varaamaan omansa nopeasti, moni jäi ilman mökkiä. Vierumäki
on perinteisesti täynnä kesän huippuaikaan. 

Matkailuajoneuvoalueet olivat kolmessa paikassa niin, että
yöpyjä saattoi varata paikan, joka sopi hänelle ja perheelleen
rauhallisuuden ja etäisyyden mukaan. Kompromissialue (AS2)
oli näistä se suosituin. Jako kolmeen
matkailuajoneuvoalueeseen perustui vanhaan kokemukseen
siitä, että osa haluaa keskelle tapahtumia, osa haluaa majoittua
rauhassa ja  niin  loput haluavat vähän kumpaakin. 

Myös telttailualueita oli kaksi. Lähin telttaalue oli noin 40
metrin päässä Country Club'in pääovelta. 

Suurin telttaalue oli kangasmetsäpohjainen, josta moni kertoi
pitävänsä enemmän kuin nurmikosta. 

Sekä matkailuajoneuvo että telttaalueille toimitettiin
Bajamajat helpottamaan olemista ja arkisia askareita. Samalla
lyhentämään tarvetta lähteä sisätiloihin askareita varten.
Bajamajat siivottiin omasta toimesta päivittäin. Karavaanareille
tarpeellinen suihkukin löytyi tarvitsijoille. 

Telttojen ja matkailuajoneuvojen ympäriltä löytyi useita hyviä
antennipuita. 

Varsinkin telttailualueella lähti useasta teltasta syöttöjohto
kohti puiden väliin ripustettua antennia. 

Leirin nimi ja logo

Leirin nimeksi oli alustavasti monta vaihtoehtoa. Nimessä oli tietenkin oltava sana ”hami” tai ” radio”.
Kun katsottiin vanhoja nimiä, hatun nosto tuli Kokkolan, OH6AI; "Megahertsi"nimelle ja Jyväskylän,
OH6AD; "Metso"nimelle. Toki myös vuoden 1991 ”Ylläs kutsuu” on hieno nimi. Nimeen haluttiin toki
myös kansainvälisyyttä. Rosterissa olivat mm seuraavat nimiehdokkaat:"Vierumäki kutsuu", "Häme
Hami", "SalpaHami", "SalpausHami", "Hami_2023" "LahtiHami", "HamRadio2023" ... jne. Vaikka sana
"Vieru" olisi ollut kiva nimessä  esim "VieruHami" tai "HamiVieru", ne hylättiin, koska epäiltiin siitä
väännettävän erilaisia muotoja. Niinkuin sitten eräät lapsenomaisuuttaan ja parjausmielessä
väänsivätkin. 

Kerhon hallituksen kokouksessa ”PäijätHami”nimen toi eka kerran esille Tuomo, OH5TPO. Kahden
kokouksen mutustelun jälkeen se sitten valittiin nimeksi. Siinä vaiheessa tämä työnimi oli jo
itsestäänselvyys lopulliseksi nimeksi. "PäijätHami" – kertoo maakunnasta, jossa ollaan ja lopussa vielä
se ”pakollinen hami”. Ei ehkä kansainvälinen nimi, mutta sitä enemmän kotimaa ja
maakuntahenkinen. 

Kun nimi oli lyöty lukkoon, Jermu, OH3KZR; sai tehtäväkseen
miettiä logoa. Tämän päivän yleisen suuntauksen mukaan
logossa on myös tapahtuman nimi. Harvoin tehdään enää
logoa, jossa pelkästään on joku kuvio. Hyvänä esimerkkinä
Nokia, joka luopui melko nopeasti kolmen kärjen logosta ja
päätyi ratkaisuun, että nimi on samalla logo. 

Halusimme kuitenkin logoon myös jotakin muuta kuin pelkän
nimen, jotakin haminoloista. Jermu keksikin, että Päijätsanan
” ison P”kirjaimen yläosa voidaan muotoilla myös "headset"'iksi (kuulokkeet,
Ensimmäisissä versioissa (kuva ylempänä) headset oli kallellaan
alas oikealle, mutta kuulokkeet ja "Päijät"sanan "ä" ja "i"
pisteet sekoittuivat. 

Lopulta headset käännettiin toiseen suuntaan, ylös, "Päijät"
sanaa pienennettin, mutta fonttia paksunnettiin. Nyt headset
näytti yhden kommentin mukaan hymyilevältä ja nauravalta 
kuten leirin tulikin olla. Headset'in mikrofoni näytti samalla
käsivarrelta, joka ystävällisesti viittoi tulemaan leirille. Siis jo
koko logo kertoi, että kyseessä oli radioleiri. 

Nyt kaikki näyttää helpolta, mutta välivaiheita oli kymmeniä. 

Jermun logon suunnitteluun käyttämä aika oli kymmeniä tunteja ja monen vaiheen jälkeen päädyttiin
siis lopulliseen, tyylikkääseen versioon, värimaailmaltaan lähes täydelliseen. Ammattilaisena Jermu teki
logosta pienen, keskisuuren ja ison resoluution versiot sekä useita muita käyttövaihtoehtoja eri
tarkoituksiin. 

Monipuolista ruokailua

Myös ruokailussa oli kävijöillä monia vaihtoehtoja. Country Club'illa oli sekä lounaat (13 €) että
runsaat päivälliset (17,50 €) seisovasta pöydästä. Ruuan laadusta ei kukaan ole valittanut, sillä
seisovat pöydät olivat tosi antavat ja syödä sai niin paljon kuin halusi. Ruokasalin, pääasiassa Rampsi
sali, oven viedessä oli myös baari, josta sai virvokkeita, olutta ja viinejä aina illan loppuun saakka. 

Lähes kaikkiin huonehintoihin kuuluvat aamiaiset sai nauttia
Fennadan Puhtiravintolassa (13 €), jonka seisova pöytä oli
yhtä antelias. Puhti oli myös karavaanarien ja telttailijoiden
käytössä. 

Muitakin ruokapaikkoja oli useita. Fennadan a'la carte
ravintola, Holiday Club'in tasokas courmetravintola ja pub.
Ruokapaikka löytyi joka nälkään. Myös välipala ja iltaruoka
paikkaa. Ja yökerho. 

Koska ruokapaikkoja on Vierumäen alueella runsaasti,
Kerhomestari laati niistä yksisivuisen esitteen, joka oli
ilmoitustauluillla ja jonka sai myös respasta. 

Myös iltajuhlan illalliskortti saatiin neuvoteltua perinteisiä hintoja huokeammaksi. Tasan sata
osanottajaa sai 35 €:n hinnalla myös 
hyvän ohjelman. 

Opasteita teillä, pihassa ja Country Club'in sisällä  kukaan ei eksynyt?

Jo ensi metreistä oli selvää, että hyvillä opasteilla on suuri
merkitys siinä, että ihmiset löytävät oikeaan paikkaan – mutta
opasteilla luodaan myös tunnelmaa. Opasteet jaettiin teknisesti
liikenneopasteisiin, Country Clubin pihaalueen ja Country Club'in
sisäisiin opasteisiin. 

Nelostien eli Lahden moottoritien Vierumäen liittymästä lukien
asetettiin yhteensä 12 tieliikenneopastetta. Opasteet olivat isoja 1
metri x 1 metri opasteita ja ne kiinnitettiin joko
opasteliikennemerkkeihin, pylväisiin tai asetettiin kuormalavoihin
kiinnitettynä sopiviin paikkoihin. Heti Vierumäen liittymän jälkeen
opasteet kertoivat myös, kuinka pitkä matka on jäljellä Country
Clubille. 

Lahden moottoritiellä eli nelostiellä on harvinaisen paljon
Vierumäelle osoittavia liikennemerkkejä, mutta onhan arvokasta
tietää, paljonko matkaa on jäljellä. Eikä tietenkään unohdettu
myöskään opastetta, joka kiitti leiriltä lähteviä siitä, että olivat olleet mukana leirillä. "Kiitos"tauluun
oli joku "vääräleuka" kirjoittanut tussilla paperille "Kiitos! Mahtava leiri  tavataan ensi vuonna
Joensuussa" 

Opasteiden sijoittelussa
noudatettiin melko
tarkasti ELYkeskuksen
ohjeita.
https://www.ely
keskus.fi/mainontatien
varrella 

Lahden moottoritien
varteen kiinnitettiin
myös opasteet, jotka
kertoivat paikallisradio
PäijätHamin taajuuden
että OH3AC
leiritoistimen taajuuden.
Samanlainen opaste oli
myös Country Club'in
pihalla. Opasteet
laitettiin paikkaan, jossa kumpikin olivat hyvin kuuluvilla. 

Sekä Country Club'in pihamaalle että jo aikaisemmin Vierumäen
tulotielle asetettiin opasteet, jotka kertoivat matkailuajoneuvo
ja telttaalueet. Toki lisäksi pihalta löytyi opasteet kirpputorille,
peräkärrymyyntiin, SERlavalle ym. tärkeimpiin paikkoihin. 

Country Club'in aulassa oli ”opastepuu”, joka samoin kertoi
tärkeimmät paikat CC:n sisällä: ruokailun, esitelmäsalit,
Kauppakadun ja kirpputorin ym. Vähän samanlainen
opastepuu, joka löytyy monelta kaukaiselta saarelta
kertomassa missä päin maailmaa mikin paikka on. 

Alueelle tullessa, siellä ollessa tai Country Club'illa tuskin pääsi
eksymään. Käänsi päänsä mihin tahansa, aina joku opaste
kertoi lisää. 

Totta kai siis myös niitä, jotka olivat viettäneet enemmän tai vähemmän
lyhyen aikaa leirillä, tuli kiittää. Tämä kiitosopaste siis löytyi Vierumäeltä
poistuttaessa. 

Kaikki opasteet suunnitteli ja teki espoolainen Teippitukku Oy. Palvelu oli
uskomattoman hyvää ja nopeaa – opasteet olivat tyylikkäitä ja valmiina
kahdessa päivässä tilauksesta. Materiaali kevyttä ja säänkestävää. Annamme
viiden pisteen suostituksen! 

Teippitukulla oli myös aivan loistava oma ehdotus opasteiden tyylistä, mutta
se jouduttiin tällä kertaa hylkäämään liian ”radikaalina.” 

SRAL vahvasti mukana suunnittelussa

SRAL:n hallituksen pääjoukko kävi tutustumassa ja keskustelemassa leiristä
jo viime vuoden, 2022, lokakuussa. Pidimme presentaation ja vastasimme
kysymyksiin. Presentaatio oli lopulta helppo pitää, koska useimmat asiat oli
valmisteltu jo neljällä edellisellä hakukierroksella. 

Kesäleiri oli vuoden alusta lukien jokaisen SRAL:n hallituksen kokouksen
esityslistalla. Hallitukselle kerrottiin jokaisessa kokouksessa suunnittelun ja
leirin järjestämisen edistymisestä ja vastattiin kysymyksiin. 

Hallitus myös kutsui normaalin protokollan mukaisesti leirille virallisesti mm.
IARUn puheenjohtajan Sylvain Azarian, F4GKR; sekä muutaman muun VIP
vieraan. 

Kevään lopulla allekirjoitettiin perinteinen liiton ja järjestäjän välinen
kesäleirisopimus. Sopimusta uusittiin enemmän kuin lievästi vastaamaan
paremmin tämän päivän leiripalvelutarpeita, koska sopimuspohja oli pysynyt
lähes muuttumattomana jo vuodesta 1992. Tällöin liitto alkoi tekemään
sopimuksia järjestäjien kanssa. 

Turvallisuus ennen kaikkea!

Leirin järjestämiseen liittyy aina myös paljon vastuuta, Tapahtumasta tehtiin Heinolan poliisille
tarvittavat ilmoitukset jo helmikuussa. Poliisin virkailija tuumasi hymy huulilla, että ”Mistä nyt tuulee?
Ei kukaan ole koskaan tehnyt tapahtumailmoitusta näin hyvissä ajoin. Yleensä ne tulevat muutama
päivä ennen tapahtumaa. Mutta kiitos kuitenkin!” 

Tapahtumailmoituksen tekeminen oli helpoin
viranomaistehtävä. Enemmän vaivaa oli pelastussuunnitelman
tekeminen. Vierumäen oma Country Club'in
pelastussuunnitelma oli sinänsä kohtuullinen, mutta ei yksinään
kelvannut näin mittavaan tapahtumaan. Mutta kun siihen
yhdistettiin ja kombinoitiin viime vuoden järjestäjiltä saatu
Eerikkilän pelastussuunnitelma, kokonaisuus oli hyvä,
suorastaan erinomainen. 

Järjestyksenvalvojien haaliminen oli yllättävän työlästä. Vaikka
poliisin määräämät päivittäiset järjestysmiesmäärät olivat
hyvinkin kohtuulliset, joutui ylin turvallisuuspäällikkö Akseli,
OH3BPY; tekemään työtä vaadittavien henkilöiden löytymiseen.
Mutta tarvittava määrä löytyi lopulta. 

Järjestyksenvalvojat kiersivät kaikilla alueilla myös yöaikaan.
Mainittavampia järjestyshäiriöitä ei ollut, mutta muutamaa hieman liikaa nauttinutta kehotettiin
menemään nukkumaan. Yleisin huomautuksia vaatinut toimenpide oli a) alkoholin nauttiminen
anniskelualueen ulkopuolella ja b) omien alkoholien tuominen anniskelualueelle. Siistiä ja rauhallista 
väkeä kuitenkin nämä radioamatöörit. 

Timo, OH3GPS; tarjoutui ensiapupäälliköksi. Timo päivysti
ahkerasti, mutta lopulta hänelle tuli vain yksi "asiakas." Nainen,
jonka jalan alta kävelytien sivukivetys oli livennyt ja jalkaan tuli
verta vuotava haava. 

Homma hoidettiin pikaisesti ja Vierumäelle annettiin pyyntö
hoitaa kivetykset kuntoon. Ensiapupakkauksia, joita oli lähes
huoneellinen, ei tarvinnut tätä enempää käyttää. 

Osa turvallisuutta ja järjestelyä oli tietenkin liivien suunnittelu
ja hankkiminen. Sinänsä helppo asia  kaupat ovat niitä pullollaan  mutta kun vähän jokaisella oli oma
halu niiden suhteen. Kompromissi onnistui tässäkin: Liivejä oli kolmea eri väriä, järjestysmiesten
punaisen ollessa näkyvin. Yläkuvassa Hanna, OH7TO; vihreällä liivillä, toinen talkoolainen sinisellä
liivillä ja alakuvassa Akseli, OH3BPY; järjestyksenvalvojien esimiehenä punaisella liivillä. Kuvassa myös
istumassa ja sisäistä yhteyttä pitämässä yhteiskäyttökanavalla Juha Matti, OH4EBD. 

LEIRI ALKAA
Leirin avajaiset ja lipunnosto

Leiri avattiin
puoleltapäivin torstaina
13.7.2023
arvovaltaisesti Suomen,
Ranskan ja SRAL:n
lippuja tankoon nostaen.

Järjestäjät joutuivat
pitkään miettimään,
missä järjestyksessä
liput nostetaan, kuka
avaa leirin ja kuka
puhuu ensin. Tyylikästä olisi tietenkin ollut nostaa myös niiden
maiden liput ylös, joista jo oli mukana osanottajia. Lipputangot
vain eivät riittäneet. 

Tervehdyksen toivat IARU:n puheenjohtaja Sylvain, F4GKR; Heinolan kaupunginhallituksen
puheenjohtaja Kirsi Lehtimäki, SRAL:n puheenjohtaja Timo, OH5LLR; ja leiripäällikkö Mika, OH3BZK.
Timon, OH5LLR;  kesäleirin varsinaisen pääjärjestäjän  alkupuheenvuoron jälkeen nostettiin liput ja
muut kolme saivat pitää avajaispuheensa. Mikrofonia ja äänentoistoa ei ollut, mutta kaikkien keuhkot
riittivät. "Parhaiten kuuluu tietenkin poliitikon ääni", kuten Kirsi Lehtimäki totesi, ja niin kuuluikin. 

Heinolan Kirsi Lehtimäen puheenvuoro oli hieno ja sympaattinen, toivottaen meidät kaikki
tervetulleiksi Vierumäelle. 

Hovikuvaaja Martti, OH1ON; ikuisti avajaiset näin: (Klikkaa kuvaa ja saat 9:38 min videon avajaisista) 

OTtapaamisessa muisteloissa 75 konkaria

IARU:n ja SRAL:n
puheenjohtajien
tähdittämä OT
tapaaminen Rampsi
salissa keräsi hyvän
joukon konkareita
lämminhenkiseen
tilaisuuteen. Konkareilla
oli yhteenlaskettuna
radioamatöörivuosia yli
4000! Melkoinen määrä
kokemusta ja tietämystä.
Ja vielä enemmän hienoja muistoja, joita tilaisuudessa jaettiin. 

Pikkukuvassa ylhäällä Jorma, OH2PV; kertoo muisteluita
omasta haminuoruudestaan. Moni muukin, mm Rami, OH3BHL;
Aaro, OH9RJ; Veikko, OH3SF; jne kertoivat mielenkiintoisia
tarinoita. Tapahtuman tärkeimmän kysymyksen, kuka on ra
iältään vanhin, taisi voittaa juuri Veikko, OH3SF. 

Lienee kuitenkin ensimmäinen
kerta,kun IARU:n puheenjohtaja
tervehtii OTamatöörejä. Sylvain,
F4GKR; (kuva ylhäällä oikella) toi
sympaattisesti terveisiä IARU:lta ja
kertoi, kuinka tärkeää työtä IARU
tekee taajuuksien puolustamisessa.
Sylvain kertoi myös, että IARUn
suurin ongelma tällä hetkellä on
löytää tekijöitä erilaisiin tehtäviin. 

SRAL:n tarjoama
mansikkakakkukahvi uhkasi sulaa
helteessä ja henkilökunta pyysi
pientä taukoa puheisiin. Tilaisuuden
päätteeksi otettiin tietenkin jo
perinteinen yhteiskuva. 

OTtapaamisesta on tullut suosittu
leirin ohjelma. Vieressä oleva OT
yhteiskuva kertoo meidän seniorihamiemme elinvoimaisuudesta ja halusta olla edelleen aktiivisia
hameja. 

Nyt tapaaminen oli viime vuoden malliin jo
torstaina, mutta moni OT on esittänyt
toivomuksen, että tapaaminen olisi perjantaina tai
lauantaina, jolloin voisi osallistua myön muuhun
ohjelmaan. Tätäkin vaihtoehtoa mietittiin pitkään,
mutta tapaaminen jäi lopulta torstaihin, koska se
oli suunniteltu kevätkokouksen yhteyteen.
Varmaan ensi vuoden leirillä Joensuussa
tapaamiselle löydetään parempi aika. 

Katso klikkaamalla vasemmalla olevaa kuvaa
Martin, OH1ON; tekemä video OTtapaamisesta.
Videon pituus 19:06 min. 

Ulkomaisia vieraita ainakin kahdeksasta maasta

Ulkomaisia vieraita leirille löysi kahdeksasta maasta. Leirin ensimmäinen ilmoittautuja olikin Norjasta,
tunnettu puskaaktivisti Mads, LA1TPA. 

Ulkomaiset tähtivieraat olivat tietenkin tällä kertaa Ranskasta. IARU:n puheenjohtaja Sylvain Azarian,
F4GKR; ja Paul Granger, F6EXV; joka kunnioitti leiriä ja suomalaisia hankkimalla myös suomalaisen
tunnuksen "OG6EXV". 

Unohtaa ei tietenkään voi Ruotsin ed. puolustusministeriä Peter Hultqvistia, SM4HCF; jolla hälläkin on
nyt suomalainen tunnus "OH1P" käytettävissä Turun saariston kesämökillä. Suomen, Norjan ja
Ranskan lisäksi kävijälistalta löytyvät ainakin Ruotsi, Eesti, Tanska, Saksa ja Yhdysvallat. 

Leirimasto nousi 30 metriin – leiriasema äänessä 160 m aktiviteetissä

Jo ennen leirin alkua
Token, OH6RM; viiden
hengen ryhmä kävi
nostamassa leirin
ylpeyden, yli 30 metrin
alumiinimaston. Mastoon
asennettiin HFalueiden,
kuuden metrin,
leiritoistimen ja
paikallisradio ”Radio
PäijätHamin” antennit. Sekä tietenkin 80 m ja 160 m dipolit. 

Kiitos Tokelle, OH6RM; upeasta mastosta ja asennuksista.
Ammattimaista työtä! 

Yllä vasemmassa kuvassa kaksi todellista mestaria tahoillaan,
DXCClistojen kärkipaikasta taisteleva Jussi, OH3SR; ja itse "Mr
Aluminium" Toke, OH6RM; keskustelevat mastoista ja DXien
pyydystämisestä. Jussilla on tunnetusti se bandien isoin
signaali. 

Muuten  leirin masto jatkoi matkaansa ja on nyt pystyssä
yhdessä Suomen parhaista saarista, Degerön saarella Inkoossa
Pasin, OH2TWI; pihalla. 

Leirin tunnuksena käytettiin kerhon eli järjestäjän omaa
tunnusta OH3AC, kuten tapana aina kesäleireillä on ollut. Vain
SRAL:n itse järjestämillä leireillä tai erityisleireillä, joilla
juhlitaan maamme tai SRAL:n pyöreitä vuosia, käytetään
SRAL:n omia tai sen hankkimia erikoistunnuksia.
Järjestelyryhmä mietti pitkään, pitäisikö hankkia joku erikoiskutsu, mutta päätti lopulta pitäytyä
Kerhon peruskutsussa. 
Kyllä maailma on täynnä kutsuja, ei yhtä lisää tarvita. 

Leiriasema oli Koneita.com/Utec Oy:n käyttöön lainaama,
hienosti toiminut Icom IC7610 huipputransceiveri. Kuvassa
Euroopan kovimpiin DXreihin kuuluva Paul, F6EXV/OG6EXV;
on äänessä leiriasemalta. Asemalla oli tietenkin käytössä sekä
tavallinen "pumppu" että automaattianturi. 

Perjantaiiltana leirin YLamatöörit aktivoivat tunnuksella
OH2YLS 160 metrin aktiviteetin. Vaikka asemahäiriöt oli
etukäteen tarkistettu, jostakin syystä kohinataso oli illalla
melko korkealla häiriten kuuluvaisuutta. Hanna, OH7TO; Jaana,
OH6AX; ja Pirjo, OH3CUO; tekivät hyvää työtä. 

Wamon, OH2II/OH2BPW; magneettiluuppiantenni oli Country
Club'in pihalla viritetty taajuudelle 1846 kHz ja sieltä pystyi
antamaan YL:lle lisäyhteyksiä. 

Valitettavasti kovin moni ei hoksannut asemaa käyttää, mutta
kyllä YL:ien saalis oli ihan hyvä ja kohtuullinen. 

SRAL:n bulletiinin antoi lauantaina hienosti "Vuoden
perusluokkalainen 2023" Joel, OH2CBD. Bulletiinin lukeminen
sujui kuin vanhalta konkarilta ja vielä paremmin sujui pileup'in
purkaminen. Kuson ja pileup'in pitoa Joel on harjoitellut mm
useilla puskaoperoinneilla ja kotimaisissa kilpailuissa. 

Joel'in tunnustuspalkinto oli jaossa Jyväskylän
Syyskokouksessa, mutta itselleen tyypillisenä Joel oli silloin
workkimismatkalla. Kuvassa Jari, OH2BU; käy lävitse bulletiinin
antamiseen liittyviä rituaaleja. Bulletiini kun tulee aloittaa
sanomalla ainakin kolmesti "Huomio OHasemat .." 

Useita ohjelmaputkia

Leirille oli pyydetty yli 60 esitelmää omien erikoisalueidensa parhailta. Ohjelman laajuus ja aiheiden
monipuolisuus sai erityistä kiitosta! 

”Historiallisen monipuolinen ja hyvä ohjelmisto. Ohjelmaa, jota kukaan ei aikaisemmin ollut 
       ajatellut leirille.

Kiitokset kuuluvat kuitenkin kaikille esitelmän pitäjille mahtavasta panoksesta. 

Ohjelmat oli pyritty järjestämään ”putkiin” eli niin, että saman aihealueen esitelmät olivat perätysten
samassa salissa. Ohjelmasta löytyykin näin mm. Maanpuolustus ja MPK, antennit, kilpailu ja DX,
tekniikkaputket perjantailta sekä lauantailta nuorisofoorumi, ”tähtiputki” sekä viranomaisputki.
Muutama putkiin sopimaton spesiaaliesitelmä sijoitettiin mahdollisimman hyviin paikkoihin. 

On totta, että liian moni hyvä esitelmä syö toisiaan, mutta toisaalta antaa mahtavan valinnanvaran. 

Ohjelmassa viihdettä, tietoa ja asiaa

Ohjelmaa suunniteltaessa oli tärkeää löytää kokonaisuus, jossa olisi sekä tietoa ja asiaa, että
viihdettä. Mutta myös niin, että ohjelma tarjoaisi jotakin kaikillle perheen jäsenille, erityisesti mukaan
houkutelluille puolisoille. Muutamassa tapauksessa kävikin niin, että "se" puoliso olikin pakottanut
perheen hamin leirille vedoten hyvään ohjelmaan. Maria Veitola ja 72 tunnin varautuminen
kiinnostivat myös puolisoita. 

Kolmen esitelmäsalin – ”pääsali”, ”luentosali 1” ja ”luentosali 2” ovet olivat vain kahdeksan metrin
päässä toisistaan ja järjestäjät suorastaan kehottivat hyppimään salista toiseen. Tämän vuoksi myös
esitelmät alkoivat yleensä 15 min välein, joten esitelmäshoppaus oli tehty helpoksi. Moni kiittikin
mahdollisuudesta hyödyntää koko ohjelmapalettia. 

VHF/UHFspesialistimme Hannu, OH3DP; kertoi innostuneensa asiasta ja pyrkivänsä hyödyntämään
kaikki ohjelmat. Pystyikö Hannu toteuttamaan ajatuksensa, ei ole tiedossa, mutta eräs toinen
tuntemattomaksi jäänyt mestari ilmoitti lauantaiiltapäivänä olleensa yhteensä 31 esitelmässä
"kermat päältä"filosofialla. 

Tähtihaastattelussa Maria Veitola, OH5BR/yl

Ainutlaatuisten esitelmien ja Markun, OH4UI; haastatteluin toteuttaman ”tähtiputken” joukosta
erottui kaksi yleisökärkeä, muitakaan yhtään vähättelemättä. Toimittaja Maria Veitolan, OH5BR/YL;
haastattelua oli seuraamassa salin täysi eli 150 kuulijaa. 

Maria voitti elämänilollaan ja karismallaan yleisön sydämet kertoessaan isästään Ollista, OH5BR.
Vaikka hän nuorena tyttönä oudoksui isänsä harrastusta, jo teininä hän oli ylpeä isästään. Maria
muisti vielä monen isänsä hamikaverin nimen. Näitä Marian jo aiemmin kotonaan tapaamia kavereita
löytyi jopa yleisöstä. Marian kesäinen olemus ja hyvät vastaukset tekivät hänestä yleisön suosikin. 

Kuvassa vasemmalla alhaalla Maria keskustelee esityksensä jälkeen Timon, OH1NX; ja Tapanin,
OH5BM; kanssa, jotka kumpikin olivat tavanneet hänet jo aikanaan vieraillessaan Ollin, OH5BR; luona.

Klikkaamalla oikealla olevaa kuvaa, voit katsoa
Martin, OH1ON; kuvaaman videon (36:01 min)
Marian haastattelusta. 

Katso erityisesti kahden ammattilaisen  Markun ja
Marian  välistä keskinäistä kemiaa  kuin
vastarakastunut pari  ja miten Marian vastaukset
ovat aina täydellisiä. Ei liian lyhyitä eikä liian pitkiä.

Tästä voit vielä kuunnella äänitallenteen
PäijätHamipaikallisradiosta, pituus 25:07.
Valitettavasti Vierumäen netti ei toiminut aivan
alussa, mutta onneksi yltä löytyy Martin, OH1ON;
videotallenne. 

Tähtihaastattelussa Peter, OH1P/SM4HCF

Ruotsin ed. puolustusministeri Peter Hultqvist, SM4HCF; on ruotsalaisten hamien ylpeys, suorastaan
ikoni. Onhan hän ministerinä ollut "korkeimmassa" asemassa ollut hami ja Ruotsin liiton ylpeys. 

Mutta itse asiassa Peter on yli puolet suomalainen. Hänen äitinsä oli suomalainen, OH8piiristä
sotaevakkolapsena Ruotsiin turvaan viety  ja sinne jäänyt. Peter'in nykyinen puoliso on myös
suomalainen, josta Ruotsin lehdet ovat käyttäneet nimitystä "mysteerinen suomalainen kaunotar" 

Peter sai raikuvat aplodit kertoessaan upouudesta tunnuksestaan OH1P. Workkiminen on jo alkanut
kesämökiltä Turun saaristosta. Tässäkin haastattelussa ajauduttiin vääjäämättä myös Venäjän
aloittamaan sotaan, jonka aikana Peter oli Ruotsin puolustusministeri. 

Peter sanoi tienneensä Venäjän hyökkäyksen alkamisesta useista enteistä, joita ei Suomessa
juurikaan ole kerrottu. Hyvä esimerkki tästä oli se, että Venäjä piti sotaharjoituksen lähellä Ukrainan
rajaa tovin ennen hyökkäystään. Mutta miksi harjoituksiin tuotuja tykkejä, ajoneuvoja ym ei viety
takaisin kasarmeille harjoituksen jälkeen vaan ne jätettiin (odottamaan?) lähelle Ukrainan rajaa ..... 

Klikkaamalla oikealla olevaa kuvaa, voit katsoa
Martin, OH1ON; kuvaaman videon Peterin,
SM4HCF/OH1P; (36:24 min) haastattelusta. Katso
taas kovissakin paikoissa olleen ammattipoliitikon
hieno kyky hallita haastattelua. 

Myös PäijätHamipaikallisradiossa suorana tullut
äänite löytyy tästä linkkinä kymmenen päivän
kuluessa. 

Peter ei tullut Suomeen pelkästään leirin ja
sukuloinnin vuoksi  vaikka ne olivat toki alunperin
tärkeimmät asiat. Muutama tunti leirin jälkeen
Peter yhytettiin puolisonsa kanssa keski
uusmaalaisesta huippuravintolasta lounastamasta suomalaisen huippupoliitikon kanssa. 

Peter kävi leirillä myös
"kaupoilla.". Hän pitää
sähkötyksellä
workkimisesta  vaikka
ei kaihda puhettakaan.
Hän osti Tapiolta,
OH1KB(X);
automaattiavaimen,
jossa on Suomen ja
Ruotsin liput avaimessa. 

Kuinka
tuplaisänmaallista, eikö? 

Kuvassa Peter muutama
päivä leirin jälkeen
mökkiasemallaan
Turun saaristossa. Tapion hienoista avaimista
voit lukea hieman myöhemmin! 

Ohessa myös äänitallenne PäijätHami
paikallisradiosta, pituus 38:31. 

Tähtihaastattelussa Petri, OH1CX: ja ”piilotetut vihjeet”

Hyvänä ja luontevana esiintyjänä tunnettu elokuvaohjaaja ja käsikirjoittaja Petri Kotwica, OH1CX;
paljasti useimmat elokuviinsa kätketyt hamiviestit. Milloin elokuvassa on osoitteena kadunnimi, jonka
numero on 73 tai sairaalan näytössä pyörivä 88. 

Petri, OH1CX; on tämän päivän nuorista ohjaajista ehdottomasti "kuumin" ja halutuin. Wikipedia
kertoo seuraavaa:
Petri Kotwica on suomalainen elokuvaohjaaja ja käsikirjoittaja.
Syntyi: 1964 (ikä 59 vuotta), Parainen
Palkinnot: Parhaan ohjauksen Jussi, Parhaan käsikirjoituksen Jussi
Ehdokkuudet: Parhaan ohjauksen Jussi, Parhaan käsikirjoituksen Jussi
Tunnetuimmat ohjaukset: Musta jää, Piiritys

Klikkaa oikealta Petrin 51sivuinen presis, josta
löytyy vihjeet ja tiedot useista hänen
ohjaamistaan elokuvista ja ohjelmista. Näet otteita
hänen mm ohjaamistaan elokuvista Musta jää, Rat
King, Henkesi edestä, Hautalehto, Piiritys,
Kohtuuttomuuksia ja Comeback (kuvattu
Kirkkonummella 2023. 

Petri ei aina ole pysynyt ohjaajan roolissaan, vaan
hänet löytää myös näyttelijänä, mm. esittäen
poliisia minisarjasssa "Piiritys". Hulvaton on myös
elokuva,  jonka Petri itse on ohjannut  ja joka
kuvaa ohjaajaa, jolla kaikki ei mene ihan hyvin. 

Muuten .... Petri osti muutama vuosi sitten eräältä
huippuDXriltä tämän talon ja aseman.
Kun Petri työltään ehtii, kuuluu tunnus OH1CX
pileup'in kovimpana. 

Ohessa myös äänitallenne PäijätHami
paikallisradiosta, pituus 31:07. 

DXsauna

Jokaisen leirin yksi tärkeimpiä ”ohjelmanumeroita” on sauna.
Vierumäen sauna tuotiin ennakkoilmoittelussa vahvasti esille
sekä yritettiin Riston, OH2BT; hienosta ehdotuksesta saada
saunalle myös jamien tyyppistä hamien omaa musisointia,
"jammausta". Hyvä yritys poiki valitettavasti vain pari hami
musikanttia, jotka toki viihdyttivät paitsi omaa joukkoa, myös
Vierumäen muita asiakkaita. 

Saunan vieressä on Vierumäen paras uimapaikka, hyppylaiturit
ja grillipaikka. Mutta saunan vieressä on myös ravintola Palmu.
Mikä siis voisikaan olla parempi yhdistelmä? Sauna,
makkaranpaisto, uimaranta ja ravintola! Voiko enää lähemmäs
leiriparatiisia päästä? 

Sauna olikin hyvässä käytössä. Valitettavasti myös muut
Vierumäen asiakkaat halusivat tilaussaunaa emmekä saaneet
kuin 2,5 tunnin aikaslotin kullekin illalle. Mutta hyvä niinkin.
Sauna oli järjestään hyvin kansoitettu ja osanottajat ottivat
jälkilöylyjä joko saunan edustalla olevilla penkeillä, isoissa
pukuhuoneissa tai ravintolassa. 

Ihan ilman kommelluksiakaan ei saunassa selvitty. Koska
Vierumäki on perhepaikka, iso sauna on yleensä varattu naisille
ja lapsille ja pieni sauna miehille. PäijätHamileirillä tietenkin
varaukset tehtiin toisin päin. Yhtenä iltana hieman myöhässä
olleet naissaunojat yllätti hieman aikaiseen tullut mieslauma. No
 yhteentörmäyksestä selvittiin ilman naarmuja. 

Sen sijaan hieman sanomista tuli siitä, että hamisaunan aikana
muutamat juoksivat nakuina (siis alastomina) uimaan.
Rannassa ollut lapsiperhe järkyttyi ja teki asiasta valituksen
Vierumäelle. Hieman tuli myös sanomista omien pullojen
tuomisesta saunan anniskelualueelle. 

DXsaunan perinteiset säännöt

Vielä 197080 luvuilla ja satunnaisesti 1990luvulla
kesäleireillä oli ns DXsauna. Tämä tarkoitti sitä,  kun saunat
olivat yleensä pieniä mutta hyvin kansoitettuja , ne joilla oli
kaikki DXCCmaat workittuina, saivat vaatia paikkaa
ylälauteelta. Niin tehtiin nytkin, mutta ajan hengen mukaan
DXCCmaiden rinnalle laitettiin ne, joilla oli yli 800 puskaa
workittuna. Pukuhuoneen ja saunan ovilla olikin lista niistä,
joilla oli oikeus käyttää etuoikeutta ylälauseeseen. 

Eräs lauteilla ollut nuori hami piti DXsaunan sääntöjä
epäreiluina. Hänen mielestään se on "syrjintää", koska häneltä
kestää 20 vuotta päästä Honor Rolliin .... No siinähän se juju
onkin! 

Koulutusputkesta 23 tutkintoa

Jukka Klemola, OH6LI; ahkeroi kahtena päivänä K, T1 ja T2modulien preppauskurssit. Oppi meni
hyvin perille, sillä leirillä suoritettiin 23 tutkintomodulia. Tämä lienee kesäleirien tutkintoennätys?
Kursseille ilmoittautuneille laitettiin etukäteen kurssimateriaali sähköpostilla ja linkeillä. 

Kokelaat kiittivät mahdollisuudesta kesäopiskella ja samalla nauttia runsaasta esitelmävalikoimasta.
Jukan, OH6LI; opetus oli oppilaslähtöistä – kursseilla käytiin läpi nimenomaan niitä asioita, joita
kurssilaiset pitivät vaikeina. Opetus oli interaktiivista keskustelua ja vastausten hamkkimista. Kaikki
kurssilaiset kun olivat jo valmistautuneet tutkintoon. 

Tutkintomahdollisuuksia oli leirillä viisi kappaletta ja kaikilla oli käyttöä. Tutkintoja hieman myöhästytti
Country Club'in heikko Wlanverkko ja pula hyvistä tulostimista. 

Eräs kurssilainen käytti juuri hyväkseen useamman tutkinnon mahdollisuutta. Kun eka kerta toi
reputuksen, luki hän lisää seuraavaan kertaan. No, siitäkin tuli reputus. Tästä sisuuntuneena hän luki
läpi yön kolmanteen mahdollisuuteen ja – pääsi tietenkin läpi. Sitä kutsutaan tosissaan yrittämiseksi. 

Oli kesä. Tutkittavilla ei juuri ollut kiirettä. Tutkinnon tunnin myöhästyminen ei juuri harmittanut 
ajan saattoi tapaa Rampsibaarissa. 

Pekka, OH1LA; sähkötyksen Suomen Mestari

Sähkötyksen uudeksi ja ensimmäiseksi Suomen mestariksi
nousi Pekka Lahdensalo, OH1LA; tuloksella 109,5 mkiä/min.
Pekan suoritusta nostaa se, että hän ollessan OTluokassa
hakkasi hopeamitalin saaneen, miesten luokan voittaneen
Jyrkin, OH6CS. 

Pekan voitto ei ollut yllätys. Hän on jäsenenä kaikissa maailman
korkeimman tason sähkötyskerhoissa: EHSC #30 Extremely
High Speed Club
SHSC #49 Super High Speed Club
VHSC #155 Very High Speed Club
HSC #1223 High Speed Club
HACWG #61 Hungarian CW Group
OHTC #1 OHTelegraph Club 

Sähkötyskoepaikalla kävi moni ”kokeilemassa” taitoaan. Lähes
kaikki tekivät sen virheen, että pyysivät heti korkeaa nopeutta kun yleensä aloitetaan hieman
pienemmällä nopeudella ja sitten edetään korkeampiin nopeuksiin. Vaikka sähkötystekstistä oli
poistettu numerot, skandit ja erikoismerkit – jäljellä olevat 26 peruskirjainta olivat kuitenkin monelle
liian suuri haaste. 

Tommi, OH3BRJ; kesäleirin VHF/UHFkilpailun voittaja

Leikkimielisessä
VHF/UHFkisassa piti
tunnin aikana pitää
mahdollisimman monta
puheyhteyttä millä
tahansa puhemodella.
Osanottajia oli kaikkiaan
15. 

Oikeasta kuvasta voit
klikata säännöt. 

Leirikisan viiden kärki oli
1. Tommi, OH3BRJ ......34 yhteyspistettä (Tommi vasemmassa kuvassa)
2. Wamo, OH2II/m .....28
3. Hannu, OH6HLH/m ..26
4. Tomppa, OH5ELO
5. Valtteri, OH3BRK

Muuntajanheittokilpailun voitto jaettiin

Leikkimielisessä muuntajanheittokilpailussa tarvittiin sekä
tarkkuuden että pituuden hallitsemista. Kilpailussa oli kolme
rengasta sopivien etäisyyksien päässä ja muuntajana noin 6 kg
painava 220/110 V. Osumista renkaisiin sai pisteitä. Tätä jatkui
4 kierrosta, mutta lopulta ajauduttiin jaettuun voittoon. 

Kilpailumeklarina oli Jesse, OH3CTB; joka jakoi heti kilpailun
jälkeen voittajille pytyt. 

Muuntajaheiton tulokset:
1. jaettu sija: Tom, OH1XF ja OH3CTF jaettu eka sija
3. sija: Tapani, OH3RT 
Tästä löytyy *.oggnauhoitus kilpailusta: 
Muuntajanheiton_SM_kilpailun_selostus pituus 53:41 (OGGtiedosto)

Viestikaluston esittely, antenni puuhun,
pienryhmäkokoukset YL, OI ja OHDXF ja golfkyykyttää

Perjantaina "MPK ja maanpuolustus"ohjelman kunniaksi respan takana golfkentän puolella oli myös
Puolustusvoimien viestikaluston esittely. Huippunykyaikaista kalustoa  jota ei saanut kuvata  oli
esittelemässä viisi viestimiestä. Kävijöitä oli runsaasti, vaikka paikka jouduttiin turvallisuussyisä
viemään hieman kauemmas. 

John, OH5ZZ; Karjalan prikaatista ilmoitti seuraavasti:
"Tilannepäivitys PV/KARPR osallistuminen SRAL:n kesäleiri Vierumäki PE 14.07 

”ISVP kykenee kalustoesittelyyn ja asetamme viestiasemalaitesuojan (CL600) tilaisuuteen
esiteltäväksi” ” 1.VK asettaa viestiasemaa perustavan ja sitä esittelevän varusmiesosaston 56 hlö”" 

Vesa, OH3EQY; näytti kolmella tavalla, miten antenni saadaan helposti puuhun. Se neljäs tapa on
laittaa lenkkiavain narun päähän ja heittää. Mutta silloin se lenkkiavain yleensä jää puuhun. 

Ne kolme tapaa ovat:
a) drooni 
b) ritsa ja
c) bazooka (ilmapyssy")

Kaikilla onnistui ja porukkaa oli runsaasti neljässä näytöksessä. 

Myös erilaiset pienryhmät kokoontuivat.
Perjantaina OIamatöörit pitivät kahden tunnin palaverin ja 
Lauantaina sekä YLamatöörit kokoontuivat että 
OHDXF piti vuosikokouksensa. 

Torstaina oli järjestetty golfkentän puolelle Green Cardkurssi. Vaadittavat kymmenen osanottajaa
löytyivät helposti ja lähes koko päivän koulutus sujui mainiosti. Kurssi oli erittäin halpa, ottaen
huomioon sen, että kouluttajat olivat todellisia proammattilaisia. 

Perjantaina järjestetiin Hamigolf 2023 kilpailut. Myös siinä oli hyvin osanottajia ja sää mitä mainioin.
Juha, OH2LQ; edellisen kilpailun voittaja oli saanut "palkinnoksi" järjestää seuraavan kilpailun.
Kilpailuun kuuluu myös aina hyvä lounas ja juomat  Vierumäen golfravintolan sanotaan olevan maan
paras mutta myös halvin. 

Kirpputori jälleen suosittu käyntikohde SERlava täyttyi ja tyhjentyi

Kirpputori oli jälleen – kuten aina – yksi suosituimmista  ellei suosituin  käyntikohde. Moni kävi
useamman kerran päivässä katsomassa mitä uutta oli tuotu myyntiin. Kirpputoriostokset pystyi
maksamaan käteisellä, pankkikortilla tai Mobile Payllä. Käteisen osuus jäi lopulta melko pieneksi 
sekin on nykyaikaa. Myyjille tilitettiin myyntituotot muutamassa päivässä leirin jälkeen pankkisiirrolla
tai Mobile Pay:llä. 

Järjestäjien itsensä tuomat tavarat myytiin idealla, ettei niitä ainakaan viedä takaisin Radiomäelle.
Hinnoittelu oli siksi erittäin maltillinen. Eikä mitään todellakaan viety takaisin. 

Kirpputoripöydät pidetiin koko ajan myyjien puolesta järjestyksessä. Uusien myyjien tavaroille tehtiin
tilaa ja myytyjen tavat roiden aukot pöydällä täytettiin. 

Kirpputorin vieressä oli SERlava. Tai oikeastaan SERperäkärry, joka täytettiin säännöllisesti
myynnistä poistetulla tavaralla. SERlavalla oli hyvinkin käyttökelposta tavaraa jopa niin, että eräs
leirlle tullut tuli kysymään kirpputorilta, että ”kenen myyjän peräkärry se on, kun siellä on niin paljon
hyvää kamaa”. Erään toisen mielestä SERlava oli mielenkiintoisempi kuin kirpputori. Hmmm ... 

Kun RXTXtuotteen
Mika, OH3KWW; toi
lavalle ison määrän
myynnistä poistettua,
mutta todella
käyttökelpoista
joka.hamin päivittäistä
tavaraa, lavan
tonkijoiden määrä
moninkertaistui. Klikkaa
ohaiset kaksi kuvaa,
harvoin näke niin
onnellisia SERlavan
tonkijoita. Loppujen
lopuksi Kuusankoskelle vietiin vain hyvin pieni määrä tavaraa. 

Kirpputorista vastasi pienen ryhmän voimalla
Tuomo, OH5TPO. 

Kesäleirisivuilta saattoi etukäteen printata
kätevasti lipukkeet myyntitavaroille. 

Pasi, OH3EVH; teki hienon videon kirpputorin
tarjonnasta. Voi katsoa sen tästä klikkaamalla
kuvaa. Videon, jonka pituus on 9:09 min, alussa
on yleisiä tunnelmia ja kuvia leiriltä, varsinainen
kattava kirpputoriosuus alkaa kohdasta. Voit
hypätä suoraan kirpputoriosuuteen myös
klikkaamalla tästä

Kauppakadulla palvelupisteet

Country Club'in aulasta kirpputorille johtavalla käytävällä oli kuusi
ryhmätyötilaa. Ne kansoittivat:
 Koneita.com/Utec Oy:n (Jyrki, OH6CS), 
 RXTXtuotteen (Mika, OH3KWW) ja
 Bebek Oy:n (Jani Bebek) myyntipisteet sekä
 SRAL:n toimiston ja sähkötyskokeen palvelupiste (Markus, OH3RM)
ja 
 leiriasema, jonka yhteydessä oli nyös Radio PäijätHami'n studio.
 Käytävällä oli myös järjestäjien oma leiritoimisto.

Kauppakatu lähti Country Clubin aulasta ja johti kirpputorille. Osaan
palvelupisteistä pääsi myös ulkokautta. Palvelupisteet oli helppo
löytää ja kaikilla oli jatkuva asiakasjono. 

Iltajuhla

Perjantaina pidetyssä
iltajuhlassa
leiriparhaimpiin, mutta
"cozy casual"tyyliin
pukeutuneet saivat
Jarin, OH2BU;
alkutervehdykssen
jälkeen kuulla IARUn
puheenjohtajan Sylvain
Azarian, F4GKR; SRALn
vt. puheenjohtajan Timo
Rinteen, OH5LLR;
tervehdykset sekä
Lahden kaupungin
kaupunginjohtajan
Pekka Timosen lyhyet
tervehdykset. (Voit lukea tervehdyksen klikkaamalla kuvaa.) 

Menu (oikealla) oli maittava. 

Tervehdysten, "lämmittelyn" ja maittavan aterian jälkeen
seurasi iltajuhlan varsinainen juhlaesitelmä Paul,
F6EXV/OG6EXV; esitti menneen talven menestyspeditiosta 
FT8WW  videon ja kertoi peditiosta. (Paul piti saman esitelmän
seuraavana päivänä, lauantaina, josta on ao. päivän kohdalla
oma referaatti.) 

Illan päätteeksi Heikki,
OH6ZS; vaihtoi roolin Al
Dantetaikuriksi ja
huumasi yleisön
”amerikkalaisella
huumorilla.” 

Illalliskortin hinta oli
ällistyttävän halpa – vain
35 euroa. 

Kaikki illalliskortit oli myyty ja sali oli täynnä. Pöydät oli
koristeltu radioamatööriaiheisin tavaroin, joukossa muutama
yllätys. 

Iltajuhlakuvassa tunnistettavissa ainakin oikealla Toni, OH1TD;
ja häntä vastapäätä OT Martti, OH1OR; ja sähkötysvirtuoosi
Pekka, OH1LA. Antin, OH3UDT; leiripassi vilahtaa oikeassa
nurkassa. 

IARU:n puheenjohtaja Sylvain, F4GKR; oli varsinainen työjuhta
osallistumalla seitsemään ohjelmaan. Hän sai arvokkaita ja
myöhemmin palkitsevia suomalaiskontakteja. 

QSLtauluun 200 QSLkorttia

Idea QSLtaulusta oli uusi kotimaassa, mutta ei toki
kansainvälisesti. 

Euroopan suurimmilla Ham Radiohamimessuilla
Friedrichshafenissa Saksassa on vuosia ollut suosittu QSLtaulu
kertomassa, kuka on jo tapahtumaan tullut. 

Nyt PäijätHamin QSLtaulu tuotiin parhaalle paikalle eli Country
Club'in aulaan. Sinitarralla pystyi oman korttinsa kiinnittämään
takan tiilifasaadiin. Ja suosio oli hyvä – taulusta löytyi melko
tarkkaan 200 QSLkorttia. 

Hyvin koordinoitu OH3ACtoistinasema ja yhteiskäyttölupa

SRAL:n automaattiasemaryhmään otettiin hyvissä ajoin
yhteyttä ajatuksista leirin toistinasemista.
Toistinasematyöryhmän puheenjohtaja lupasi leirille 70 cm:n
hybriditoistimen. Sitä ei kuitenkaan  lupauksesta huolimatta ja
valitettavasti  koskaan toimitettu joten toistinasemaliikenne jäi
itse lainattuun ja perinteiseen 2 m FMtyöskentelyyn. 

Koska toistinasematyöryhmän puheenjohtaja oli haluton
minkäänlaiseen yhteistyöhön, kesäleirin järjestäjät joutuivat
ratkaisemaan koordinoinnin toisella tapaa. Koska toistinaseman
lähetysteho oli alle 1 W, aseman taajuus ja kuuluvaisuusalue koordinoitiin kotimaisten parhaiden
asiantuntijoiden kanssa eikä häiriöitä esiintynyt. Leirin 2 metrin lähitoistinasema OH3AC toimi
jatkuvasti valvottuna asemana leirin ajan. Ei siis automaattiasemana. Automaattiasema tarvitsee
erikoisluvan, mutta jatkuvasti valvottuna olevan toistinaseman voi kuka tahansa pystyttää. 

Koordinoinnin asianmukaisuus tarkistettiin myös viranomaisten
kanssa eikä heillä ollut siihen huomauttamista. Päinvastoin!
Ihmettelivät SRAL:n asennetta ja kiittivät määräyksien mukaan
tehdystä työstä. 

Eräillä kotimaisilla keskustelukanavilla esitetyt väitteet aseman
"laittomuudesta" ja "aseman laittamisesta käyttökieltoon"
olivat täysin laittomia uhkauksia vailla mitään perusteita. Tämän
on automaattiasemaryhmän puheenjohtaja itsekin myöntänyt
Viestintävirastolle. Vain ja ainoastaan Viestintävirastolla on
oikeus laittaa käyttökieltoon raasema tai toistinasema. Tämä
opetetaan jo kaikilla perusluokan kursseilla. Laittomasta
uhkauksesta on tehty ilmoitus Viestintävirastolle. 

Viestintävirastolta hankittiin myös lupa yhteiskäyttökanaviin,
joissa leirin sisäinen turvallisuus, huolto ja järjestelyliikenne
käytiin hyväksytyillä laitteilla radioamatööritaajuuksien
ulkopuolella. Laitteiden käyttökelpoisuus tarkistettiin useasta
lähteestä. 

Antennipajassa kuhinaa

Totta kai leirillä pitää olla myös antennipaja. Paikka, jossa voi
rakentaa pieniä antenneita tai oppia, miten niitä rakennetaan. 

Leirin antennipajassa antennien rakenteluun osallistui 36
henkeä. Paikalle tuotua noin kilometriä alumiini ja
puomiputkea pystyi työstämään – katkomaan, taivuttamaan ja
poraamaan  erilaisilla koneilla. Antenneita syntyi pääasiassa 70
cm:lle ja 2 metrille. Myös RHA68antenni löytyi
rakentelulistalta. Osa antenneihin tarvittavasista osista tehtiin
3Dtulostimella. Antennipajasta vastasi Jesse, OH3CTB. 

Pasi, OH3EVH; teki kuvasta klikkaamalla avautuvan
videon antennipajasta. 

Mr Antenni, Jesse, OH3CTB; kertoo antennipajan
toiminnaasta ja miten antenneja työstettiin
yhdessä 

Pääpalkinnon voitti Martti, OH1ON

Kaikkien leiripassin saaneiden eli leirille tulleiden kesken
arvottiin Koneita.com/Utec Oy lahjoittama Icom ”kansanradio”
IC7300. 

Arvontaan lailtana kirpputorin ulkopuolellE kerääntyi
melkoinen määrä yleisöä, monella leiripassi kädessään tai sitä
sormeillen. Kärsimättömyys nousi, kun ensin arvottiin
tavallisten arpajaisten palkinnot. Nekin menivät hyvään kotiin. 

Arvonnassa Icom IC7300 transceiverin voitti Martti, OH1ON!
Onnea voittajalle! 

Voitto tuskin olisi voinut mennä parempaan paikkaan? Rigin
toimitti Markus, OH3RM; onnelliselle voittajalle seuraavana
päivänä hänen kotipaikalleen. Martti on jo yhytetty jopa FT8
modelta uuden laitteen kanssa. 

Paikallisradio PäijätHami äänessä

Pasi, OH3EVH; vastasi paikallisradio "PäijätHamin" tekniikasta. Radiolla oli oma lähetysstudio ja 
keskus Kauppakadulla ja lähettimet Country Clubin ulkopuolella. Lähetyskeskuksesta vedettiin
lankakaapeli kattoja pitkin pääohjelmasaliin. 

Tämänkertaisen kesäleirin paikallisradion erikoisuus oli sen puolivaltakunnallisuus. Lähettimet olivat
Vierumäen maston lisäksi Kouvolan Kuusankoskella, Kouvolan Utissa, Raahessa, Lahden keskustassa
ja Nastolan Uusikylässä. Kaikkia niitä pystyttiin nekytekniikakka etäohjaamaan Vierumäeltä.
Potentiaalinen kuulijakunta lienee ollut noin 400.000 henkeä, mutta tuskin kaikki olivat virittäneet
vastaanottimet taajuuksille. Moni Vierumäelle autolla tullut toki kiitti hyvästä matkaseurasta aina
perille saakka. 

Paikallisradio ”Radio PäijätHamissa” radioitiin semivaltakunnallisesti siis kuudella lähettimellä. Ohjelma
pyöri ympäri vuorokauden. Päiväsaikaan ohjelmassa oli suorana pääsalin ohjelma. Iltaaikaan ja
pääsalin taukoina ajettiin ulos leirillä tehtyjä haastatteluita. Näitä varten oli omat toimittajanauhurit. 

Haastatteluja PäijätHamiradioon tekivät Tia, OH3TIA; Marko, OH1TP; ja Jari, OH2BU. Erityisesti Tia
osoitti valtavaa luontaista osaamista ja hänen pystyi hienoon keskusteluun haastateltavien kanssa.
Tapion, OH1KBX; esityksen yhteydessä on jo esitelty yksi Tian tekemä haastattelu. Radio toimi koko
perjantain ja lauantain, torstaina vielä harjoiteltiin. 

Tästä voit kuunnella joitakin radioon tehdyistä haastatteluissa. Listassa eivät ole kaikki haastattelut.
Tiedostot ovat pääasiassa *.wav tai *.mp3. Viimeinen on *.ogg. 
 Haastattelu_Hannu_OH1IX pituus 2:18 
 Haastattelu_Heikki_OH2BGX_Tia pituus 5:29 
 Haastattelu_Jani_Bebek_Jari pituus 5:05 
 Haastattelu_Jari_OH3KRH_Marko pituus 0:55 
 Haastattelu_Jyrki_OH6CS_Jari pituus 1:36 
 Haastattelu_Markus_OH1MN_Marko pituus 2;02 
 Haastattelu_Niko_OH2LZC_Tia pituus 24:06 
 Haastattelu_Olli_OH1JUJ_Marko pituus 1:05 
 Haastattelu_Riku_OH1E_Marko pituus 1:12 
 Haastattelu_Tapio_OH1KB_Tia pituus 3:57 
 Haastattelu_Tia_OH3TIA_Jari pituus 3:57 
 Haastattelu_Tomi_OH2BEN_Tia pituus 10:27 
 Haastattelu_Tommi_ja_Marko_Tia pituus 1:43 
 Haastattelu_Vesa_OH3EQY_Tia pituus 1:48 
 Hamileirit_60_luvulla_Jaska, OH1TX_Pasi pituus 4:22 
 Muuntajanheiton_SM_kilpailun_selostus pituus 53:41 (OGGtiedosto)

Valtakunnallinen tiedotus onnistui!

On toki tärkeää, että tiedotus varsinaiselle kohdeyleisölle – radioamatööreille – onnistuu. Mutta leiri
on aina mahdollisuus markkinoida harrastetta myös ns. suurelle yleisölle ja saada kiinnostuneita
tulemaan mukaan jopa leirille. 

Paikallisradio ”Radio PäijätHami'n” potentiaalinen kuuntelijakunta oli noin 400.000 henkeä. Toki aivan
ihan näin montaa kuulijaa kanavalle tuskin saatiin, mutta viestejä kuuntelusta tuli kaikilta
lähetysasemilta. 

Sähköisistä tiedotusvälineistä Yleisradion
valtakunnallinen radiokanava teki leiristä kaksi
lähetystä – jälkimmäinen parhaaseen
kuunteluaikaan valtakunnallisessa lähetyksessä
sopivasti lauantai aamuna. Myös Ylen
paikallistoimitus huomioi leirin. 

Lehdistä ItäHämeen toimittaja teki ison ja
antoisan jutun. Tämän lisäksi mainista leiristä oli
kuudessa muussa lehdessä ja useilla
uutisnettisivustoilla. 

Lehdille ja uutistoimistoille lähetettiin noin viikkoa
ennen leiriä lehdistötiedote, jossa kerrottiin leirin
ja ohjelman pääkohdat. 

JÄLKIMIETINTÖ JA KIITOKSET

Palvelu – ei talous  edellä

Ensimmäisen kerran SRAL:n kesäleirien historiassa leirimaksu taisa olla halvempi kuin edellisellä
leirillä. Myös Vierumäen kanssa saatiin sovittua edulliset majoitus ja illalliskortin hinnat. 

On selvää, että
kansakunnan ollessa
taloudellisessa
ahdingossa, myös leirin
järjestäjän tulee tulla
vastaan. Edullisista
hinnoista huolimatta
järjestäjille jäi pieni
ylijäämä käytettäväksi
erityisesti
koulutustoimintaan, nyt
kun tätä kirjoitettaessa
kaikki tiedossa olevat
laskut on maksettu. 

Leirin voi tehdä monella
tapaa. Sen voi tehdä
pihistellen joka asiassa
tai sen voi tehdä torvet
soiden. Päätimme ottaa
riskin ja tehdä kaiken
niin hyvin kuin
pystyimme. 

Erityistä kiitosta tuli monien vuosien kompensaationa tarjotusta ilmaisesta osallistumisesta Lapin
maakunnassa asuville ja 50 %:n alennuksesta OTamatööreille. Myös illalliskortin hintaa pidettiin jopa
"hullun halpana", kun siihen sisältyi hyvä ohjelma. Kuvassa oleva Teemu, OH7KAA/OH2GHZ; lienee
pisimmältä kotimaasta leirille tullut. Maanteitse matkaa 990,6 km, ajo normaalivauhdilla 11:06 tuntia! 

Leirin järjestelyitä varten oli palkattu kaksi henkilöä. Leirin kokonaiskustannukset olivat noin 53.000
€. Kustannuksia kattoivat vain pieneltä osalta osallistumismaksut, suurimman avun tultua
yhteistyökumppaneilta. 

Kiitos talkoolaisille!

PäijätHami leirin järjestelyissä oli mukana yli 60 talkoolaista. Kerhon kouluttamat amatöörit
kauempaakin halusivat muistaa ”Alma Mater'iaan.” Kiitos! 

Leiriä rakennettiin yhdessä kerran kuussa, kuukauden ensimmäinen maanantai pidetyillä talkoo
infoilla. Talkooinfoissa talkoolaiset saivat tietää etukäteen asioita ja suunnittelua, joista tiedotettiin
vasta myöhemmin muille. Talkoolaiset olivat tiedossa etuoikeutettuja. Mutta samalla talkoolaisilta tuli
hyviä kommentteja ja ideoita toteutukseen. Ehdittiin huono idea korjaamaan ennen julkistusta.
Talkooinfoisiin pääsi mukaan myös Teamsyhteydellä. 

Viimeinen talkooinfo pari viikkoa ennen leiriä pidettiin Vierumäellä ja Team'sin kautta välitettiin
liikkuvaa kuvaa myös niille, jotka eivät päässeet paikalle. Monen talkooinfon jälkeen oli tärkeää, että
talkoolaiset näkivät ennakolta paikat. 

Täytyy muistaa, että talkoolaisten enemmistö ei koskaan ollut käynyt SRAL:n kesäleirillä. Tavoitteiden
ja leirin suunnitelminen oikea välittäminen talkoolaisille olikin tärkeää. Ensimmäinen varsinainen
leiripäivä, ke 12.7.2023 olikin ohjelmaltaan tämän vuoksi melko tyhjä. Se oli hyvä päivä talkoolaisille
totutella, mitä olisi edessä. Mutta jo kolmantena päivänä muutama talkoolainen totesi, että "tämähän
on hauskaa – eikös järjestetä näitä leirejä jatkossakin?" 

Osuuspankki PäijätHäme antoi myös avustuksen, jolla pystyimme palkkaamaan nuoria kesätöihin
leirille. 

Talkoolaisten panos oli enemmän kuin korvaamaton! Talkoolaisista vastasi Hanna, OH7TO. 

Leiriorganisaatio

Leiripäällikkö Mika, OH3BZK 
Ohjelmavastaava Jari, OH2BU 
Talkoovastaava Hanna, OH7TO 
Ensiapu Timo, OH3GPS; 
Turvallisuus Akseli, OH3BPY 
Kirpputorivastaava Tuomo, OH5TPO 
Tiedotusvastaava Jari, OH2BU 
Nuorisovastaavat Niko, OH5CZ; ja Saku, OH3BKL 
Tekninen vastaava Saku, OH3BKL 
Respa Ritva, Harri, OH3UP ja Julius, OH3CDR 

Talkoolaisia:
Akseli, OH3BPY.............Andrey, OH3OR.............Antti, OH2EXL..............Antti, OH3JCW
Antti, OH8TO...............Erkki, OH2CLV.............Hanna, OH7TO...............Hannu, OH3HA
Harri, OH3UP...............Harri, OH3WK..............Heikki, OH2BGX.............Helin, Marko
Jani, OH3JI................Jari Matti, OH4EBD........Jari, OH3EPZ...............Jari, OH3JUT
Jari, OH3KRH...............Jari, OH2BU<..............Jarmo, OH3QN...............Jesse, OH3CTB
Jesse, OH7CK...............Jorma, OH2ETE.............Jorma, OH3FWK............. JuhaMatti, OH4EBD
Julius, OH3CDR.............Kai,OH4JTS................Kalevi, OH3NAO.............KariPekka, OH2PQ
Kari, OH2BCY...............Kari, OH6KNO .............Kimmo, OH3ZS...............Kyösti, OH3GTV
Lauri, OH3RL...............Markku, OH3EMC............Markku, OH4UI
Markus, OH3RM..............Martti, OH1ON.............Mauno, OH3CUO/OM...........Mika, OH2MN
Mika, OH3BZK...............Mikko, OH2BIF ............Niko, OH5CZ................Olga, OH3BVN
Pasi, OH3EHV...............Pentti, OH3TY.............Petri, OH1PH...............Pirjo, OH3CUO/XYL
Ritva,.....................Saku, OH3BKL..............Tapani, OH3RT..............Tapani, OH3RT 
Tia, OH3TIA................Tomi, OH3FWH..............Tuomo, OH5TPO..............Valera, OH3CDY
Veijo, OH3FWJ..............Veijo, OH4VA..............Vesa, OH3FYE...............Yrjö, OH3CK
Timo, OH3GPS............... 

Lahden Radioamatöörikerho ry., OH3AC; halusi tämän SRAL:n kesäleirin olevan ikimuistettava.
Toivomme ja osin jo tiedämme, että näin myös oli, kiitoksia on tullut kaikilta tahoilta. Kiitämme
osanottajia hienon leirin ja mukavan yhteisolon mahdollistamisesta. Turun Tippsundin leirillä eräs
leiriläinen samnoi, ettei kukaan leirillä ollut ole kritisitoinut. "Kritiikkiä on tullut vain niiltä, jotka leirillä
eivät olleet!" 

Kiitos tukijoille Ei tietenkään pidä unohtaa leirin tukijoita ja sponsoreita:
Lahden kaupunki,
Heinolan kaupunki, 
Planmeca Oy,
Suomen Radioamatööriliitto ry,
Osuuspankki PäijätHäme,
Päijät Hämeen Liikunta ja Urheilu, PHLU, 
Koneita.com/Utec,
RXTXtuote,
Bebek
Datamatik Tecnicom Oy
ja moni muu. 

Bebek teki lisäksi kaikille leiriläisille tarjouksen, että heidän verkkokaupastaan saattoi valita tuotteita
ja hakea ne leiriltä. Säästyi turhia postikuluja ym. 

Leiriraportti on hyvä päättää Matin, OH7SV; kommenttiin:

Oli aivan helvetin hyvä leiri, kiitos!

http://oh3ac.fi/opaste621500.jpg
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ETUSIVU ESITTELY JÄSENSIVUT OH3R VALOKUVIA RAKURSSI ARKISTO HISTORIA

katso sijaintimme, klikkaa karttaa

OH3AC
Lahden Radioamatöörikerho ry

Radiomäenkatu 43
15100 LAHTI

Puhelin kerholle: 044 7001 599
Sähköposti: oh3ac(a)oh3ac.fi

Kerhoillat avoimin ovin
joka ma alkaen klo 18:00

Vanha Radioasema
Radiomäenkatu 43

LAHTI

PÄIJÄTHAMI KESÄLEIRI 2023

PÄIJÄTHAMIKESÄLEIRILLÄ 837 KÄVIJÄÄ!

*** LÄHES 300 KUVAA, ESITELMÄÄ JA TALLENNETTA ***

1.  LEIRIN SUUNNITTELU JA JÄRJESTELYT

Vierumäellä 12.16.7.2023 pidetyn PäijätHami kesäleirin raporttisivut on jaettu neljään eri osaan.
Tästä voit hypätä (klikata) kolmeen muuhun osioon:

1. LEIRIN SUUNNITTELU ja JÄRJESTELYT
2.  LEIRIN OHJELMA ja ESITELMÄT
3.  LEIRITUNNELMIA ja KUVIA

4.  OSANOTTAJILTA SAATUA PALAUTETTA

Tämä sivu kertoo, miten leiri suunniteltiin ja toteutettiin!
Jos joku linkki ei toimi tai haluat muuten korjata raporttia, laita sähköposti oh3ac@oh3ac.fi


 

Leiriraportti on hyvä aloittaa Markun, OH8UV; kommentilla:

Vaikka olin vain päiväkäynnillä, aistin tunnelman leirillä olevan
pitkästä aikaa vanhan "ham spiritin" kaltaisen. Kukaan ei
önnöttänyt ja porukalla oli mukava olla. Järjestelyt ja puitteet
toimivat hyvin. 

Suomen Radioamatööriliitto ry:n 63. kesäleirin järjesti Lahden
Radioamatöörikerho ry, OH3AC; Vierumäen vapaaaika ja
liikuntakeskuksessa kesu 12.16.7.2023. Tapahtumat olivat pääasiassa yhden katon alla ”Country
Club'lla.” Leirin virallinen kävijämäärä on tarkistuslaskennan jälkeen vahvistettu olleen 837 kävijää. 

Lahden Radioamatöörikerho ry, OH3AC; sai leirin
järjestelyoikeudet SRAL:n hallitukselta vasta marraskuussa
2022, neljännellä yrittämisellä. Tapahtuma oli suunniteltu
päivää edellisiä kesäleirejä pidemmäksi, koska leirillä oli
suunniteltu pidettävän myös SRAL:n kevätkokous ja näin
helpottavan oleellisesti SRAL:n kustannuksia. Järjestäjät
olisivat vastanneet kaikista varsinaisista kokouskustannuksista. 

Yhdeksän kuukauden järjestelyaika on lopulta tavattoman lyhyt
ja ajanpuutteessa moni hieno idea jäi toteuttamatta tai
viimeistelemättä. SRAL:n hallituksen päätös aikaistaa
hakuprosessia on hyvä uusi linjaus ja auttaa jatkossa järjestäjiä. 

SUUNNITTELU

Leirin suunnittelussa oli alusta lähtien kuusi tärkeää mottoa:
 ”Ham spirit”: perinteinen, hyvähenkinen leiri,
 ”yhden pysähdyksen (katon) taktiikka”: monipuoliset majoitukset ja ruokailut lähellä toisiaan,
 ”edullinen": edulliset ja halvat hinnat kaikille,
 ”hyvä ohjelma”: huippuhyvä, laaja ja erilainen ohjelma,
 ”palvelu edellä”: hiottu palvelukokonaisuus osanottajille,
 ”ammattimaisuus”: paras on hyvän vihollinen, mutta lähtökohtana ammattimainen ote.
 ”Tehdään niin hyvin kuin pystytään ja osataan. Ei pihistellä.
 ”Emme saa unohtaa myöskään suomenruotsalaisia hameja, olemme kaksikielinen maa. 

Kesäleirisivu, ilmoittautuminen ja tiedotus

Kerhon www.oh3ac.fi sivun ”kylkeen” rakennettiin leirin omat
sivut osoitteessa

kesaleiri.oh3ac.fi

Runsailla kuvilla, isoilla kirjaimilla ja monipuolisesta sisällöstä
kiitosta saaneet sivut rakensi Jermu, OH3KZR. Sivulta oli
helppo löytää kaikki tarvittava ja se päivittyi viime hetkeen
saakka. Selkeät otsikot ja välisivut auttoivat etsimistä, mutta
menu helvettiä ei kuitenkaan ollut. 

Ennakkoilmoittautuminen oli mahdollista toukokuun alusta
lukien. Ilmoittautumispohjana käytettiin SRAL:n hallinnassa
olevaa Ilmarixjärjestelmää. Koska ilmoittautumistiedot
kiersivät SRAL:n kautta, ne saatiin järjestäjille manuaalisesti
aina vasta muutaman päivän viiveellä. Anteeksi siis, ettei
vahvistuksia pystytty kuittaamaan välittömästi. 

Ennakkoilmoittautujia oli hieman yli 400, eli edellisen vuoden
leirin tapaan noin puolet lopullisesta kävijämäärästä. 

Ennakkoilmoittautumista edelsi matkailuajoneuvo ja
telttapaikkojen alustava varaus. Matkailuvaunuja oli noin 60 ja
telttoja 25. Hieman edellisen vuoden leiriä enemmän. 

Vierumäki ei juuri ole profiloitunut karavaanari tai
telttailupaikkana. "Jostakin" alkoi jopa kiertämään huhu, ettei
leirillä sallittaisi ollenkaan matkailuajoneuvoja tai telttoja. Se ei pitänyt todellakaan paikkaansa. Mutta
kun näihin toimintoihin liittyvät reunaehdot oli selvitetty ja sovittu, myös Vierumäki oli innostunut
tästä uudesta 
"asiakasryhmästä", ja antoi kaiken mahdollisen tuen. 

Nousujohteinen tiedotus

Leirin tiedotus alkoi helmikuussa. SRAL:n tiedotuskanavista
bulletiineissä oli nousujohteinen viikkotiedotus ja
Radioamatöörilehdessä kolmessa numerossa leiriartikkeli.
Lisäksi Facebook'in "Radioamatöörit"ryhmässä oli viikottainen
tiedotus kuten jonkin verran myös FinHam sähköpostilistalla.
Kaikki tiedotteet löytyivät heti julkaisun jälkeen myös
kesäleirisivulta. 

Myös ulkomaille, lähinnä Pohjoismaihin, oli tiedotusta mutta se
jäi lopulta aiottua pienemmäksi. 

Leirin tiedotuksen ensimmäisenä tavoitteena oli kertoa, missä
on Vierumäki sekä kertoa, mitä kaikkia mahdollisuuksia paikka
antaa. ”Tule koko viikoksi Vierumäelle” teemalla pyrittiin
viestimään, että kesäleiri voi olla myös koko perheen leiri.
Vierumäki tarjoaa mahtavat puitteet koko perheelle viettää
vapaaaikaa ja näin perheen vanhemmilla on hyvä omatunto
keskittyä loppuviikosta radioamatöörileirin tapahtumiin ja
ohjelmaan. Viesti meni hyvin perille, koska ainakin viisi
perhekuntaa tuli leirille jo edellisenä viikonloppuna. 

Keväällä pidettiin kaksi yleistä Teamstilaisuutta yhdessä
SRAL:n kanssa kaikille suomalaisille hameille otsikolla ”Mitä
haluat kesäleiriltä”. Niissä oli mukana yli 80 osanottajaa ja
palavereissä tuli hyviä ideoita leirin järjestelyihin. Ihan kaikkia
mahtavia ideoita ei valitettavasti pystytty toteuttamaan, mutta moni osoittautui 
kullanarvoiseksi. Voidaanko siis sanoa, että PäijätHamileiri oli osanottajien muovaama leiri? 

Kouvolan perinteisillä Sotilasradiopäivillä saivat leirin järjestäjät myös pitää 10 min
esittelypuheenvuoron. Sotilasradiopäivillä pidetyn demon voit katsoa tästä linkistä *.pdfmuodossa. 

Kesäleirilehti ja leiripassi

Kesäleiriä kävijöitä varten pitää olla tietenkin kesäleirilehti.
Koska leirin ohjelma kehittyi ja muuttui leirin portille saakka,
kesäleirilehti eriytettiin ohjelmakartasta ja ohjelmakartan sai
erikseen ilmoittautuessa ja se löytyi aina päivitettynä Country
Club'in ilmoitustaululta ja respasta 

Sekä 16sivusen kesäleirilehden että leiripassin suunnittelua
varten Kerholla oli mallina lähes kaikkien noin 50 edellisen leirin
leirilehtiset ja leiripassit. Leirilehti kertoi yleistä tietoa leiristä ja
ennen kaikkea siitä, mitä leiriltä löytyi tai mitä palveluita
Vierumäen alueelta löytyy. 

Kesäleirilehden sisällöstä löytyy IARU:n puheenjohtajan
Sylvain, F4GKR; SRAL:n puheenjohtajan Timon, OH5LLR;
leiripäällikön Mikan, OH3BZK; ja ohjelmavastaavan Jarin,
OH2BU; tervehdykset. Jarin, OH2BU; tervehdys kertoo paljon
siitä filosofiasta, miltä pohjalta leiriä lähdettiin hakemaan. "Ham
Spirit" first. 

Jos klikkaat yllä olevaa leirilehden kansikuvaa, pääset lukemaan
ja selailemaan 16sivuista leirilehteä. 

Leiripassi on "tavallaan" leirin tärkein painotuote. Moni säilyttää
leiripassit leireiltä, joilla on ollut. Ne ovat tavallaan
"matkamuisto" leiristä ja niitä voi käyttää muissa tapahtumissa.
Jos klikkaat alla olevia kahta leiripassin kuvaa, saat ne näkymään siinä koossa, kun osanottajat saivat
ne rintaansa roikkumaan. 

Leiripassin suunnittelu lähti seuraavista
periaatteista: 
       nimi ja tunnus pitää olla painettuna niin 
       isolla että vastapäätä oleva näkee tiedot 
       kyyristymättä. 
       Käytännössä leiripassin kooksi tulikin hieman

suurempi kuin aiemmilla leireillä.
       leiripassista löytyy tärkeimpien tukijoiden
nimet        ja logot
       leiripassista löytyy alueen kartta ja
tärkeimmät
       puhelinnumerot
       esitelmänpitäjille ja vieraille on oma VIP
passi
       leiripassissa on jokaiselle yksilöllinen numero
       arvontaa varten
       leiripassi ei saa olla hakaneulalla tai liimalla 
       kiinnitettävä vaan kummastakin ylänurkasta 
       kaulanauhalla ripustettava. 

Tyylikkäiden leiripassien luovasta suunnittelusta vastasi kerhomestari Ritva. 

Jos leiripassissa olisi yksi reikä, johon kaulanauha kiinnitetään, se kääntyilisi jo pienessä tuulessa
ympäri. Myöhemmin tuli ilmi, että kahteen reikään tulevat kaulanauhat olivat uskomattoman kalliita –
puhutaan nelinumeroisesta luvusta. No, hyvä maksoi tässäkin. (Eräässä tapahtumassa leiripassin
kääntyminen kompensointiin sillä, että tunnus laitettiin kummallekin puolelle. Ei hassumpi idea
sikseen.) 

Passeja suunniteltiin ja tehtiin eri värisiä ja eri päiviä ja eri
tarkoitusta varten.(Kuva oikealla) VIPvieraat, eli pääasiassa
esiintyjät ja kutsutut juhlavieraat saivat myös omansa.

Leiripassin suunnittelun ja toteutuksen välillä tuli kuitenkin
pieni viestintäkatko. Leiripassissa olevan nimen ja tunnuksen
fonttikoko oli pyydettyä pienempi ja leiripassiin pääsi muutama
kirjoitusvirhe. No, ei aina voi olla täydellinen. 

Majoitusvaihtoehdot

Vierumäki on tunnettu monipuolisista majoitusvaihtoehdoista.
Sanotaan, että koko alueelle mahtuu yöpymään sisätiloihin
5555 henkeä.

Alueella sijaitsee neljä hotellia: Fennada ja Sporttihotelli
Pihkala, (jotka sijaitsevat vieretysten oikealla olevan kuvan
mukaisesti Fennada oikealla ja Pihkala keskellä.
Vasemmanpuoleisin siipi on hallinto ja koulutusrakennus.)
Country Club ja Holiday Club (alemmassa kuvassa). 

Holiday Club Vierumäki sijaitsee Country Club'lle tulevan tien
varrella, noin 800 m ennen Country Clubia. Koska Fennadakin
on juuri uudistettu, tähdillä laskettuna hotellit ovat ***** 
***. 

Lisäksi majoitusta löytyy rivitalosta Country Club'in takaa sekä
rantahuviloista saunan ja uimarannan vierestä. Rantahuvilat
varattiin tietenkin ensimmäisinä. 

Vierumäen vahvuus on juuri majoitusten monipuolisuus 
jokaiseen makuun ja jokaiseen lompakkoon löytyy sopiva
majapaikka. On luksusta, on tuttua mökkimajoitusta, on
rantasaunanomaista ym. Mutta myös erittäin kohtuullisen
hintaista ryhmämajoitusta. 

Vierumäen pohjoisosassa on mökkikylä, jossa on yli 160
eritasoista mökkiä. Niitä pystyi varaamaan sekä Vierumäen
myyntipalvelun itsensä että mm "Hotels.com" ja "Booking"
sivujen kautta. Mökit olivat hyvässä käytössä ja moni oli
varannut mökin työpaikkansa, oman järjestönsä tai vastaavan
kautta. 

Usealla kerholla oli yhdessä varattu mökki. Vaikka järjestäjät
”varoittivat” mökkien täyttyvän nopeasti ja kehottivat
varaamaan omansa nopeasti, moni jäi ilman mökkiä. Vierumäki
on perinteisesti täynnä kesän huippuaikaan. 

Matkailuajoneuvoalueet olivat kolmessa paikassa niin, että
yöpyjä saattoi varata paikan, joka sopi hänelle ja perheelleen
rauhallisuuden ja etäisyyden mukaan. Kompromissialue (AS2)
oli näistä se suosituin. Jako kolmeen
matkailuajoneuvoalueeseen perustui vanhaan kokemukseen
siitä, että osa haluaa keskelle tapahtumia, osa haluaa majoittua
rauhassa ja  niin  loput haluavat vähän kumpaakin. 

Myös telttailualueita oli kaksi. Lähin telttaalue oli noin 40
metrin päässä Country Club'in pääovelta. 

Suurin telttaalue oli kangasmetsäpohjainen, josta moni kertoi
pitävänsä enemmän kuin nurmikosta. 

Sekä matkailuajoneuvo että telttaalueille toimitettiin
Bajamajat helpottamaan olemista ja arkisia askareita. Samalla
lyhentämään tarvetta lähteä sisätiloihin askareita varten.
Bajamajat siivottiin omasta toimesta päivittäin. Karavaanareille
tarpeellinen suihkukin löytyi tarvitsijoille. 

Telttojen ja matkailuajoneuvojen ympäriltä löytyi useita hyviä
antennipuita. 

Varsinkin telttailualueella lähti useasta teltasta syöttöjohto
kohti puiden väliin ripustettua antennia. 

Leirin nimi ja logo

Leirin nimeksi oli alustavasti monta vaihtoehtoa. Nimessä oli tietenkin oltava sana ”hami” tai ” radio”.
Kun katsottiin vanhoja nimiä, hatun nosto tuli Kokkolan, OH6AI; "Megahertsi"nimelle ja Jyväskylän,
OH6AD; "Metso"nimelle. Toki myös vuoden 1991 ”Ylläs kutsuu” on hieno nimi. Nimeen haluttiin toki
myös kansainvälisyyttä. Rosterissa olivat mm seuraavat nimiehdokkaat:"Vierumäki kutsuu", "Häme
Hami", "SalpaHami", "SalpausHami", "Hami_2023" "LahtiHami", "HamRadio2023" ... jne. Vaikka sana
"Vieru" olisi ollut kiva nimessä  esim "VieruHami" tai "HamiVieru", ne hylättiin, koska epäiltiin siitä
väännettävän erilaisia muotoja. Niinkuin sitten eräät lapsenomaisuuttaan ja parjausmielessä
väänsivätkin. 

Kerhon hallituksen kokouksessa ”PäijätHami”nimen toi eka kerran esille Tuomo, OH5TPO. Kahden
kokouksen mutustelun jälkeen se sitten valittiin nimeksi. Siinä vaiheessa tämä työnimi oli jo
itsestäänselvyys lopulliseksi nimeksi. "PäijätHami" – kertoo maakunnasta, jossa ollaan ja lopussa vielä
se ”pakollinen hami”. Ei ehkä kansainvälinen nimi, mutta sitä enemmän kotimaa ja
maakuntahenkinen. 

Kun nimi oli lyöty lukkoon, Jermu, OH3KZR; sai tehtäväkseen
miettiä logoa. Tämän päivän yleisen suuntauksen mukaan
logossa on myös tapahtuman nimi. Harvoin tehdään enää
logoa, jossa pelkästään on joku kuvio. Hyvänä esimerkkinä
Nokia, joka luopui melko nopeasti kolmen kärjen logosta ja
päätyi ratkaisuun, että nimi on samalla logo. 

Halusimme kuitenkin logoon myös jotakin muuta kuin pelkän
nimen, jotakin haminoloista. Jermu keksikin, että Päijätsanan
” ison P”kirjaimen yläosa voidaan muotoilla myös "headset"'iksi (kuulokkeet,
Ensimmäisissä versioissa (kuva ylempänä) headset oli kallellaan
alas oikealle, mutta kuulokkeet ja "Päijät"sanan "ä" ja "i"
pisteet sekoittuivat. 

Lopulta headset käännettiin toiseen suuntaan, ylös, "Päijät"
sanaa pienennettin, mutta fonttia paksunnettiin. Nyt headset
näytti yhden kommentin mukaan hymyilevältä ja nauravalta 
kuten leirin tulikin olla. Headset'in mikrofoni näytti samalla
käsivarrelta, joka ystävällisesti viittoi tulemaan leirille. Siis jo
koko logo kertoi, että kyseessä oli radioleiri. 

Nyt kaikki näyttää helpolta, mutta välivaiheita oli kymmeniä. 

Jermun logon suunnitteluun käyttämä aika oli kymmeniä tunteja ja monen vaiheen jälkeen päädyttiin
siis lopulliseen, tyylikkääseen versioon, värimaailmaltaan lähes täydelliseen. Ammattilaisena Jermu teki
logosta pienen, keskisuuren ja ison resoluution versiot sekä useita muita käyttövaihtoehtoja eri
tarkoituksiin. 

Monipuolista ruokailua

Myös ruokailussa oli kävijöillä monia vaihtoehtoja. Country Club'illa oli sekä lounaat (13 €) että
runsaat päivälliset (17,50 €) seisovasta pöydästä. Ruuan laadusta ei kukaan ole valittanut, sillä
seisovat pöydät olivat tosi antavat ja syödä sai niin paljon kuin halusi. Ruokasalin, pääasiassa Rampsi
sali, oven viedessä oli myös baari, josta sai virvokkeita, olutta ja viinejä aina illan loppuun saakka. 

Lähes kaikkiin huonehintoihin kuuluvat aamiaiset sai nauttia
Fennadan Puhtiravintolassa (13 €), jonka seisova pöytä oli
yhtä antelias. Puhti oli myös karavaanarien ja telttailijoiden
käytössä. 

Muitakin ruokapaikkoja oli useita. Fennadan a'la carte
ravintola, Holiday Club'in tasokas courmetravintola ja pub.
Ruokapaikka löytyi joka nälkään. Myös välipala ja iltaruoka
paikkaa. Ja yökerho. 

Koska ruokapaikkoja on Vierumäen alueella runsaasti,
Kerhomestari laati niistä yksisivuisen esitteen, joka oli
ilmoitustauluillla ja jonka sai myös respasta. 

Myös iltajuhlan illalliskortti saatiin neuvoteltua perinteisiä hintoja huokeammaksi. Tasan sata
osanottajaa sai 35 €:n hinnalla myös 
hyvän ohjelman. 

Opasteita teillä, pihassa ja Country Club'in sisällä  kukaan ei eksynyt?

Jo ensi metreistä oli selvää, että hyvillä opasteilla on suuri
merkitys siinä, että ihmiset löytävät oikeaan paikkaan – mutta
opasteilla luodaan myös tunnelmaa. Opasteet jaettiin teknisesti
liikenneopasteisiin, Country Clubin pihaalueen ja Country Club'in
sisäisiin opasteisiin. 

Nelostien eli Lahden moottoritien Vierumäen liittymästä lukien
asetettiin yhteensä 12 tieliikenneopastetta. Opasteet olivat isoja 1
metri x 1 metri opasteita ja ne kiinnitettiin joko
opasteliikennemerkkeihin, pylväisiin tai asetettiin kuormalavoihin
kiinnitettynä sopiviin paikkoihin. Heti Vierumäen liittymän jälkeen
opasteet kertoivat myös, kuinka pitkä matka on jäljellä Country
Clubille. 

Lahden moottoritiellä eli nelostiellä on harvinaisen paljon
Vierumäelle osoittavia liikennemerkkejä, mutta onhan arvokasta
tietää, paljonko matkaa on jäljellä. Eikä tietenkään unohdettu
myöskään opastetta, joka kiitti leiriltä lähteviä siitä, että olivat olleet mukana leirillä. "Kiitos"tauluun
oli joku "vääräleuka" kirjoittanut tussilla paperille "Kiitos! Mahtava leiri  tavataan ensi vuonna
Joensuussa" 

Opasteiden sijoittelussa
noudatettiin melko
tarkasti ELYkeskuksen
ohjeita.
https://www.ely
keskus.fi/mainontatien
varrella 

Lahden moottoritien
varteen kiinnitettiin
myös opasteet, jotka
kertoivat paikallisradio
PäijätHamin taajuuden
että OH3AC
leiritoistimen taajuuden.
Samanlainen opaste oli
myös Country Club'in
pihalla. Opasteet
laitettiin paikkaan, jossa kumpikin olivat hyvin kuuluvilla. 

Sekä Country Club'in pihamaalle että jo aikaisemmin Vierumäen
tulotielle asetettiin opasteet, jotka kertoivat matkailuajoneuvo
ja telttaalueet. Toki lisäksi pihalta löytyi opasteet kirpputorille,
peräkärrymyyntiin, SERlavalle ym. tärkeimpiin paikkoihin. 

Country Club'in aulassa oli ”opastepuu”, joka samoin kertoi
tärkeimmät paikat CC:n sisällä: ruokailun, esitelmäsalit,
Kauppakadun ja kirpputorin ym. Vähän samanlainen
opastepuu, joka löytyy monelta kaukaiselta saarelta
kertomassa missä päin maailmaa mikin paikka on. 

Alueelle tullessa, siellä ollessa tai Country Club'illa tuskin pääsi
eksymään. Käänsi päänsä mihin tahansa, aina joku opaste
kertoi lisää. 

Totta kai siis myös niitä, jotka olivat viettäneet enemmän tai vähemmän
lyhyen aikaa leirillä, tuli kiittää. Tämä kiitosopaste siis löytyi Vierumäeltä
poistuttaessa. 

Kaikki opasteet suunnitteli ja teki espoolainen Teippitukku Oy. Palvelu oli
uskomattoman hyvää ja nopeaa – opasteet olivat tyylikkäitä ja valmiina
kahdessa päivässä tilauksesta. Materiaali kevyttä ja säänkestävää. Annamme
viiden pisteen suostituksen! 

Teippitukulla oli myös aivan loistava oma ehdotus opasteiden tyylistä, mutta
se jouduttiin tällä kertaa hylkäämään liian ”radikaalina.” 

SRAL vahvasti mukana suunnittelussa

SRAL:n hallituksen pääjoukko kävi tutustumassa ja keskustelemassa leiristä
jo viime vuoden, 2022, lokakuussa. Pidimme presentaation ja vastasimme
kysymyksiin. Presentaatio oli lopulta helppo pitää, koska useimmat asiat oli
valmisteltu jo neljällä edellisellä hakukierroksella. 

Kesäleiri oli vuoden alusta lukien jokaisen SRAL:n hallituksen kokouksen
esityslistalla. Hallitukselle kerrottiin jokaisessa kokouksessa suunnittelun ja
leirin järjestämisen edistymisestä ja vastattiin kysymyksiin. 

Hallitus myös kutsui normaalin protokollan mukaisesti leirille virallisesti mm.
IARUn puheenjohtajan Sylvain Azarian, F4GKR; sekä muutaman muun VIP
vieraan. 

Kevään lopulla allekirjoitettiin perinteinen liiton ja järjestäjän välinen
kesäleirisopimus. Sopimusta uusittiin enemmän kuin lievästi vastaamaan
paremmin tämän päivän leiripalvelutarpeita, koska sopimuspohja oli pysynyt
lähes muuttumattomana jo vuodesta 1992. Tällöin liitto alkoi tekemään
sopimuksia järjestäjien kanssa. 

Turvallisuus ennen kaikkea!

Leirin järjestämiseen liittyy aina myös paljon vastuuta, Tapahtumasta tehtiin Heinolan poliisille
tarvittavat ilmoitukset jo helmikuussa. Poliisin virkailija tuumasi hymy huulilla, että ”Mistä nyt tuulee?
Ei kukaan ole koskaan tehnyt tapahtumailmoitusta näin hyvissä ajoin. Yleensä ne tulevat muutama
päivä ennen tapahtumaa. Mutta kiitos kuitenkin!” 

Tapahtumailmoituksen tekeminen oli helpoin
viranomaistehtävä. Enemmän vaivaa oli pelastussuunnitelman
tekeminen. Vierumäen oma Country Club'in
pelastussuunnitelma oli sinänsä kohtuullinen, mutta ei yksinään
kelvannut näin mittavaan tapahtumaan. Mutta kun siihen
yhdistettiin ja kombinoitiin viime vuoden järjestäjiltä saatu
Eerikkilän pelastussuunnitelma, kokonaisuus oli hyvä,
suorastaan erinomainen. 

Järjestyksenvalvojien haaliminen oli yllättävän työlästä. Vaikka
poliisin määräämät päivittäiset järjestysmiesmäärät olivat
hyvinkin kohtuulliset, joutui ylin turvallisuuspäällikkö Akseli,
OH3BPY; tekemään työtä vaadittavien henkilöiden löytymiseen.
Mutta tarvittava määrä löytyi lopulta. 

Järjestyksenvalvojat kiersivät kaikilla alueilla myös yöaikaan.
Mainittavampia järjestyshäiriöitä ei ollut, mutta muutamaa hieman liikaa nauttinutta kehotettiin
menemään nukkumaan. Yleisin huomautuksia vaatinut toimenpide oli a) alkoholin nauttiminen
anniskelualueen ulkopuolella ja b) omien alkoholien tuominen anniskelualueelle. Siistiä ja rauhallista 
väkeä kuitenkin nämä radioamatöörit. 

Timo, OH3GPS; tarjoutui ensiapupäälliköksi. Timo päivysti
ahkerasti, mutta lopulta hänelle tuli vain yksi "asiakas." Nainen,
jonka jalan alta kävelytien sivukivetys oli livennyt ja jalkaan tuli
verta vuotava haava. 

Homma hoidettiin pikaisesti ja Vierumäelle annettiin pyyntö
hoitaa kivetykset kuntoon. Ensiapupakkauksia, joita oli lähes
huoneellinen, ei tarvinnut tätä enempää käyttää. 

Osa turvallisuutta ja järjestelyä oli tietenkin liivien suunnittelu
ja hankkiminen. Sinänsä helppo asia  kaupat ovat niitä pullollaan  mutta kun vähän jokaisella oli oma
halu niiden suhteen. Kompromissi onnistui tässäkin: Liivejä oli kolmea eri väriä, järjestysmiesten
punaisen ollessa näkyvin. Yläkuvassa Hanna, OH7TO; vihreällä liivillä, toinen talkoolainen sinisellä
liivillä ja alakuvassa Akseli, OH3BPY; järjestyksenvalvojien esimiehenä punaisella liivillä. Kuvassa myös
istumassa ja sisäistä yhteyttä pitämässä yhteiskäyttökanavalla Juha Matti, OH4EBD. 

LEIRI ALKAA
Leirin avajaiset ja lipunnosto

Leiri avattiin
puoleltapäivin torstaina
13.7.2023
arvovaltaisesti Suomen,
Ranskan ja SRAL:n
lippuja tankoon nostaen.

Järjestäjät joutuivat
pitkään miettimään,
missä järjestyksessä
liput nostetaan, kuka
avaa leirin ja kuka
puhuu ensin. Tyylikästä olisi tietenkin ollut nostaa myös niiden
maiden liput ylös, joista jo oli mukana osanottajia. Lipputangot
vain eivät riittäneet. 

Tervehdyksen toivat IARU:n puheenjohtaja Sylvain, F4GKR; Heinolan kaupunginhallituksen
puheenjohtaja Kirsi Lehtimäki, SRAL:n puheenjohtaja Timo, OH5LLR; ja leiripäällikkö Mika, OH3BZK.
Timon, OH5LLR;  kesäleirin varsinaisen pääjärjestäjän  alkupuheenvuoron jälkeen nostettiin liput ja
muut kolme saivat pitää avajaispuheensa. Mikrofonia ja äänentoistoa ei ollut, mutta kaikkien keuhkot
riittivät. "Parhaiten kuuluu tietenkin poliitikon ääni", kuten Kirsi Lehtimäki totesi, ja niin kuuluikin. 

Heinolan Kirsi Lehtimäen puheenvuoro oli hieno ja sympaattinen, toivottaen meidät kaikki
tervetulleiksi Vierumäelle. 

Hovikuvaaja Martti, OH1ON; ikuisti avajaiset näin: (Klikkaa kuvaa ja saat 9:38 min videon avajaisista) 

OTtapaamisessa muisteloissa 75 konkaria

IARU:n ja SRAL:n
puheenjohtajien
tähdittämä OT
tapaaminen Rampsi
salissa keräsi hyvän
joukon konkareita
lämminhenkiseen
tilaisuuteen. Konkareilla
oli yhteenlaskettuna
radioamatöörivuosia yli
4000! Melkoinen määrä
kokemusta ja tietämystä.
Ja vielä enemmän hienoja muistoja, joita tilaisuudessa jaettiin. 

Pikkukuvassa ylhäällä Jorma, OH2PV; kertoo muisteluita
omasta haminuoruudestaan. Moni muukin, mm Rami, OH3BHL;
Aaro, OH9RJ; Veikko, OH3SF; jne kertoivat mielenkiintoisia
tarinoita. Tapahtuman tärkeimmän kysymyksen, kuka on ra
iältään vanhin, taisi voittaa juuri Veikko, OH3SF. 

Lienee kuitenkin ensimmäinen
kerta,kun IARU:n puheenjohtaja
tervehtii OTamatöörejä. Sylvain,
F4GKR; (kuva ylhäällä oikella) toi
sympaattisesti terveisiä IARU:lta ja
kertoi, kuinka tärkeää työtä IARU
tekee taajuuksien puolustamisessa.
Sylvain kertoi myös, että IARUn
suurin ongelma tällä hetkellä on
löytää tekijöitä erilaisiin tehtäviin. 

SRAL:n tarjoama
mansikkakakkukahvi uhkasi sulaa
helteessä ja henkilökunta pyysi
pientä taukoa puheisiin. Tilaisuuden
päätteeksi otettiin tietenkin jo
perinteinen yhteiskuva. 

OTtapaamisesta on tullut suosittu
leirin ohjelma. Vieressä oleva OT
yhteiskuva kertoo meidän seniorihamiemme elinvoimaisuudesta ja halusta olla edelleen aktiivisia
hameja. 

Nyt tapaaminen oli viime vuoden malliin jo
torstaina, mutta moni OT on esittänyt
toivomuksen, että tapaaminen olisi perjantaina tai
lauantaina, jolloin voisi osallistua myön muuhun
ohjelmaan. Tätäkin vaihtoehtoa mietittiin pitkään,
mutta tapaaminen jäi lopulta torstaihin, koska se
oli suunniteltu kevätkokouksen yhteyteen.
Varmaan ensi vuoden leirillä Joensuussa
tapaamiselle löydetään parempi aika. 

Katso klikkaamalla vasemmalla olevaa kuvaa
Martin, OH1ON; tekemä video OTtapaamisesta.
Videon pituus 19:06 min. 

Ulkomaisia vieraita ainakin kahdeksasta maasta

Ulkomaisia vieraita leirille löysi kahdeksasta maasta. Leirin ensimmäinen ilmoittautuja olikin Norjasta,
tunnettu puskaaktivisti Mads, LA1TPA. 

Ulkomaiset tähtivieraat olivat tietenkin tällä kertaa Ranskasta. IARU:n puheenjohtaja Sylvain Azarian,
F4GKR; ja Paul Granger, F6EXV; joka kunnioitti leiriä ja suomalaisia hankkimalla myös suomalaisen
tunnuksen "OG6EXV". 

Unohtaa ei tietenkään voi Ruotsin ed. puolustusministeriä Peter Hultqvistia, SM4HCF; jolla hälläkin on
nyt suomalainen tunnus "OH1P" käytettävissä Turun saariston kesämökillä. Suomen, Norjan ja
Ranskan lisäksi kävijälistalta löytyvät ainakin Ruotsi, Eesti, Tanska, Saksa ja Yhdysvallat. 

Leirimasto nousi 30 metriin – leiriasema äänessä 160 m aktiviteetissä

Jo ennen leirin alkua
Token, OH6RM; viiden
hengen ryhmä kävi
nostamassa leirin
ylpeyden, yli 30 metrin
alumiinimaston. Mastoon
asennettiin HFalueiden,
kuuden metrin,
leiritoistimen ja
paikallisradio ”Radio
PäijätHamin” antennit. Sekä tietenkin 80 m ja 160 m dipolit. 

Kiitos Tokelle, OH6RM; upeasta mastosta ja asennuksista.
Ammattimaista työtä! 

Yllä vasemmassa kuvassa kaksi todellista mestaria tahoillaan,
DXCClistojen kärkipaikasta taisteleva Jussi, OH3SR; ja itse "Mr
Aluminium" Toke, OH6RM; keskustelevat mastoista ja DXien
pyydystämisestä. Jussilla on tunnetusti se bandien isoin
signaali. 

Muuten  leirin masto jatkoi matkaansa ja on nyt pystyssä
yhdessä Suomen parhaista saarista, Degerön saarella Inkoossa
Pasin, OH2TWI; pihalla. 

Leirin tunnuksena käytettiin kerhon eli järjestäjän omaa
tunnusta OH3AC, kuten tapana aina kesäleireillä on ollut. Vain
SRAL:n itse järjestämillä leireillä tai erityisleireillä, joilla
juhlitaan maamme tai SRAL:n pyöreitä vuosia, käytetään
SRAL:n omia tai sen hankkimia erikoistunnuksia.
Järjestelyryhmä mietti pitkään, pitäisikö hankkia joku erikoiskutsu, mutta päätti lopulta pitäytyä
Kerhon peruskutsussa. 
Kyllä maailma on täynnä kutsuja, ei yhtä lisää tarvita. 

Leiriasema oli Koneita.com/Utec Oy:n käyttöön lainaama,
hienosti toiminut Icom IC7610 huipputransceiveri. Kuvassa
Euroopan kovimpiin DXreihin kuuluva Paul, F6EXV/OG6EXV;
on äänessä leiriasemalta. Asemalla oli tietenkin käytössä sekä
tavallinen "pumppu" että automaattianturi. 

Perjantaiiltana leirin YLamatöörit aktivoivat tunnuksella
OH2YLS 160 metrin aktiviteetin. Vaikka asemahäiriöt oli
etukäteen tarkistettu, jostakin syystä kohinataso oli illalla
melko korkealla häiriten kuuluvaisuutta. Hanna, OH7TO; Jaana,
OH6AX; ja Pirjo, OH3CUO; tekivät hyvää työtä. 

Wamon, OH2II/OH2BPW; magneettiluuppiantenni oli Country
Club'in pihalla viritetty taajuudelle 1846 kHz ja sieltä pystyi
antamaan YL:lle lisäyhteyksiä. 

Valitettavasti kovin moni ei hoksannut asemaa käyttää, mutta
kyllä YL:ien saalis oli ihan hyvä ja kohtuullinen. 

SRAL:n bulletiinin antoi lauantaina hienosti "Vuoden
perusluokkalainen 2023" Joel, OH2CBD. Bulletiinin lukeminen
sujui kuin vanhalta konkarilta ja vielä paremmin sujui pileup'in
purkaminen. Kuson ja pileup'in pitoa Joel on harjoitellut mm
useilla puskaoperoinneilla ja kotimaisissa kilpailuissa. 

Joel'in tunnustuspalkinto oli jaossa Jyväskylän
Syyskokouksessa, mutta itselleen tyypillisenä Joel oli silloin
workkimismatkalla. Kuvassa Jari, OH2BU; käy lävitse bulletiinin
antamiseen liittyviä rituaaleja. Bulletiini kun tulee aloittaa
sanomalla ainakin kolmesti "Huomio OHasemat .." 

Useita ohjelmaputkia

Leirille oli pyydetty yli 60 esitelmää omien erikoisalueidensa parhailta. Ohjelman laajuus ja aiheiden
monipuolisuus sai erityistä kiitosta! 

”Historiallisen monipuolinen ja hyvä ohjelmisto. Ohjelmaa, jota kukaan ei aikaisemmin ollut 
       ajatellut leirille.

Kiitokset kuuluvat kuitenkin kaikille esitelmän pitäjille mahtavasta panoksesta. 

Ohjelmat oli pyritty järjestämään ”putkiin” eli niin, että saman aihealueen esitelmät olivat perätysten
samassa salissa. Ohjelmasta löytyykin näin mm. Maanpuolustus ja MPK, antennit, kilpailu ja DX,
tekniikkaputket perjantailta sekä lauantailta nuorisofoorumi, ”tähtiputki” sekä viranomaisputki.
Muutama putkiin sopimaton spesiaaliesitelmä sijoitettiin mahdollisimman hyviin paikkoihin. 

On totta, että liian moni hyvä esitelmä syö toisiaan, mutta toisaalta antaa mahtavan valinnanvaran. 

Ohjelmassa viihdettä, tietoa ja asiaa

Ohjelmaa suunniteltaessa oli tärkeää löytää kokonaisuus, jossa olisi sekä tietoa ja asiaa, että
viihdettä. Mutta myös niin, että ohjelma tarjoaisi jotakin kaikillle perheen jäsenille, erityisesti mukaan
houkutelluille puolisoille. Muutamassa tapauksessa kävikin niin, että "se" puoliso olikin pakottanut
perheen hamin leirille vedoten hyvään ohjelmaan. Maria Veitola ja 72 tunnin varautuminen
kiinnostivat myös puolisoita. 

Kolmen esitelmäsalin – ”pääsali”, ”luentosali 1” ja ”luentosali 2” ovet olivat vain kahdeksan metrin
päässä toisistaan ja järjestäjät suorastaan kehottivat hyppimään salista toiseen. Tämän vuoksi myös
esitelmät alkoivat yleensä 15 min välein, joten esitelmäshoppaus oli tehty helpoksi. Moni kiittikin
mahdollisuudesta hyödyntää koko ohjelmapalettia. 

VHF/UHFspesialistimme Hannu, OH3DP; kertoi innostuneensa asiasta ja pyrkivänsä hyödyntämään
kaikki ohjelmat. Pystyikö Hannu toteuttamaan ajatuksensa, ei ole tiedossa, mutta eräs toinen
tuntemattomaksi jäänyt mestari ilmoitti lauantaiiltapäivänä olleensa yhteensä 31 esitelmässä
"kermat päältä"filosofialla. 

Tähtihaastattelussa Maria Veitola, OH5BR/yl

Ainutlaatuisten esitelmien ja Markun, OH4UI; haastatteluin toteuttaman ”tähtiputken” joukosta
erottui kaksi yleisökärkeä, muitakaan yhtään vähättelemättä. Toimittaja Maria Veitolan, OH5BR/YL;
haastattelua oli seuraamassa salin täysi eli 150 kuulijaa. 

Maria voitti elämänilollaan ja karismallaan yleisön sydämet kertoessaan isästään Ollista, OH5BR.
Vaikka hän nuorena tyttönä oudoksui isänsä harrastusta, jo teininä hän oli ylpeä isästään. Maria
muisti vielä monen isänsä hamikaverin nimen. Näitä Marian jo aiemmin kotonaan tapaamia kavereita
löytyi jopa yleisöstä. Marian kesäinen olemus ja hyvät vastaukset tekivät hänestä yleisön suosikin. 

Kuvassa vasemmalla alhaalla Maria keskustelee esityksensä jälkeen Timon, OH1NX; ja Tapanin,
OH5BM; kanssa, jotka kumpikin olivat tavanneet hänet jo aikanaan vieraillessaan Ollin, OH5BR; luona.

Klikkaamalla oikealla olevaa kuvaa, voit katsoa
Martin, OH1ON; kuvaaman videon (36:01 min)
Marian haastattelusta. 

Katso erityisesti kahden ammattilaisen  Markun ja
Marian  välistä keskinäistä kemiaa  kuin
vastarakastunut pari  ja miten Marian vastaukset
ovat aina täydellisiä. Ei liian lyhyitä eikä liian pitkiä.

Tästä voit vielä kuunnella äänitallenteen
PäijätHamipaikallisradiosta, pituus 25:07.
Valitettavasti Vierumäen netti ei toiminut aivan
alussa, mutta onneksi yltä löytyy Martin, OH1ON;
videotallenne. 

Tähtihaastattelussa Peter, OH1P/SM4HCF

Ruotsin ed. puolustusministeri Peter Hultqvist, SM4HCF; on ruotsalaisten hamien ylpeys, suorastaan
ikoni. Onhan hän ministerinä ollut "korkeimmassa" asemassa ollut hami ja Ruotsin liiton ylpeys. 

Mutta itse asiassa Peter on yli puolet suomalainen. Hänen äitinsä oli suomalainen, OH8piiristä
sotaevakkolapsena Ruotsiin turvaan viety  ja sinne jäänyt. Peter'in nykyinen puoliso on myös
suomalainen, josta Ruotsin lehdet ovat käyttäneet nimitystä "mysteerinen suomalainen kaunotar" 

Peter sai raikuvat aplodit kertoessaan upouudesta tunnuksestaan OH1P. Workkiminen on jo alkanut
kesämökiltä Turun saaristosta. Tässäkin haastattelussa ajauduttiin vääjäämättä myös Venäjän
aloittamaan sotaan, jonka aikana Peter oli Ruotsin puolustusministeri. 

Peter sanoi tienneensä Venäjän hyökkäyksen alkamisesta useista enteistä, joita ei Suomessa
juurikaan ole kerrottu. Hyvä esimerkki tästä oli se, että Venäjä piti sotaharjoituksen lähellä Ukrainan
rajaa tovin ennen hyökkäystään. Mutta miksi harjoituksiin tuotuja tykkejä, ajoneuvoja ym ei viety
takaisin kasarmeille harjoituksen jälkeen vaan ne jätettiin (odottamaan?) lähelle Ukrainan rajaa ..... 

Klikkaamalla oikealla olevaa kuvaa, voit katsoa
Martin, OH1ON; kuvaaman videon Peterin,
SM4HCF/OH1P; (36:24 min) haastattelusta. Katso
taas kovissakin paikoissa olleen ammattipoliitikon
hieno kyky hallita haastattelua. 

Myös PäijätHamipaikallisradiossa suorana tullut
äänite löytyy tästä linkkinä kymmenen päivän
kuluessa. 

Peter ei tullut Suomeen pelkästään leirin ja
sukuloinnin vuoksi  vaikka ne olivat toki alunperin
tärkeimmät asiat. Muutama tunti leirin jälkeen
Peter yhytettiin puolisonsa kanssa keski
uusmaalaisesta huippuravintolasta lounastamasta suomalaisen huippupoliitikon kanssa. 

Peter kävi leirillä myös
"kaupoilla.". Hän pitää
sähkötyksellä
workkimisesta  vaikka
ei kaihda puhettakaan.
Hän osti Tapiolta,
OH1KB(X);
automaattiavaimen,
jossa on Suomen ja
Ruotsin liput avaimessa. 

Kuinka
tuplaisänmaallista, eikö? 

Kuvassa Peter muutama
päivä leirin jälkeen
mökkiasemallaan
Turun saaristossa. Tapion hienoista avaimista
voit lukea hieman myöhemmin! 

Ohessa myös äänitallenne PäijätHami
paikallisradiosta, pituus 38:31. 

Tähtihaastattelussa Petri, OH1CX: ja ”piilotetut vihjeet”

Hyvänä ja luontevana esiintyjänä tunnettu elokuvaohjaaja ja käsikirjoittaja Petri Kotwica, OH1CX;
paljasti useimmat elokuviinsa kätketyt hamiviestit. Milloin elokuvassa on osoitteena kadunnimi, jonka
numero on 73 tai sairaalan näytössä pyörivä 88. 

Petri, OH1CX; on tämän päivän nuorista ohjaajista ehdottomasti "kuumin" ja halutuin. Wikipedia
kertoo seuraavaa:
Petri Kotwica on suomalainen elokuvaohjaaja ja käsikirjoittaja.
Syntyi: 1964 (ikä 59 vuotta), Parainen
Palkinnot: Parhaan ohjauksen Jussi, Parhaan käsikirjoituksen Jussi
Ehdokkuudet: Parhaan ohjauksen Jussi, Parhaan käsikirjoituksen Jussi
Tunnetuimmat ohjaukset: Musta jää, Piiritys

Klikkaa oikealta Petrin 51sivuinen presis, josta
löytyy vihjeet ja tiedot useista hänen
ohjaamistaan elokuvista ja ohjelmista. Näet otteita
hänen mm ohjaamistaan elokuvista Musta jää, Rat
King, Henkesi edestä, Hautalehto, Piiritys,
Kohtuuttomuuksia ja Comeback (kuvattu
Kirkkonummella 2023. 

Petri ei aina ole pysynyt ohjaajan roolissaan, vaan
hänet löytää myös näyttelijänä, mm. esittäen
poliisia minisarjasssa "Piiritys". Hulvaton on myös
elokuva,  jonka Petri itse on ohjannut  ja joka
kuvaa ohjaajaa, jolla kaikki ei mene ihan hyvin. 

Muuten .... Petri osti muutama vuosi sitten eräältä
huippuDXriltä tämän talon ja aseman.
Kun Petri työltään ehtii, kuuluu tunnus OH1CX
pileup'in kovimpana. 

Ohessa myös äänitallenne PäijätHami
paikallisradiosta, pituus 31:07. 

DXsauna

Jokaisen leirin yksi tärkeimpiä ”ohjelmanumeroita” on sauna.
Vierumäen sauna tuotiin ennakkoilmoittelussa vahvasti esille
sekä yritettiin Riston, OH2BT; hienosta ehdotuksesta saada
saunalle myös jamien tyyppistä hamien omaa musisointia,
"jammausta". Hyvä yritys poiki valitettavasti vain pari hami
musikanttia, jotka toki viihdyttivät paitsi omaa joukkoa, myös
Vierumäen muita asiakkaita. 

Saunan vieressä on Vierumäen paras uimapaikka, hyppylaiturit
ja grillipaikka. Mutta saunan vieressä on myös ravintola Palmu.
Mikä siis voisikaan olla parempi yhdistelmä? Sauna,
makkaranpaisto, uimaranta ja ravintola! Voiko enää lähemmäs
leiriparatiisia päästä? 

Sauna olikin hyvässä käytössä. Valitettavasti myös muut
Vierumäen asiakkaat halusivat tilaussaunaa emmekä saaneet
kuin 2,5 tunnin aikaslotin kullekin illalle. Mutta hyvä niinkin.
Sauna oli järjestään hyvin kansoitettu ja osanottajat ottivat
jälkilöylyjä joko saunan edustalla olevilla penkeillä, isoissa
pukuhuoneissa tai ravintolassa. 

Ihan ilman kommelluksiakaan ei saunassa selvitty. Koska
Vierumäki on perhepaikka, iso sauna on yleensä varattu naisille
ja lapsille ja pieni sauna miehille. PäijätHamileirillä tietenkin
varaukset tehtiin toisin päin. Yhtenä iltana hieman myöhässä
olleet naissaunojat yllätti hieman aikaiseen tullut mieslauma. No
 yhteentörmäyksestä selvittiin ilman naarmuja. 

Sen sijaan hieman sanomista tuli siitä, että hamisaunan aikana
muutamat juoksivat nakuina (siis alastomina) uimaan.
Rannassa ollut lapsiperhe järkyttyi ja teki asiasta valituksen
Vierumäelle. Hieman tuli myös sanomista omien pullojen
tuomisesta saunan anniskelualueelle. 

DXsaunan perinteiset säännöt

Vielä 197080 luvuilla ja satunnaisesti 1990luvulla
kesäleireillä oli ns DXsauna. Tämä tarkoitti sitä,  kun saunat
olivat yleensä pieniä mutta hyvin kansoitettuja , ne joilla oli
kaikki DXCCmaat workittuina, saivat vaatia paikkaa
ylälauteelta. Niin tehtiin nytkin, mutta ajan hengen mukaan
DXCCmaiden rinnalle laitettiin ne, joilla oli yli 800 puskaa
workittuna. Pukuhuoneen ja saunan ovilla olikin lista niistä,
joilla oli oikeus käyttää etuoikeutta ylälauseeseen. 

Eräs lauteilla ollut nuori hami piti DXsaunan sääntöjä
epäreiluina. Hänen mielestään se on "syrjintää", koska häneltä
kestää 20 vuotta päästä Honor Rolliin .... No siinähän se juju
onkin! 

Koulutusputkesta 23 tutkintoa

Jukka Klemola, OH6LI; ahkeroi kahtena päivänä K, T1 ja T2modulien preppauskurssit. Oppi meni
hyvin perille, sillä leirillä suoritettiin 23 tutkintomodulia. Tämä lienee kesäleirien tutkintoennätys?
Kursseille ilmoittautuneille laitettiin etukäteen kurssimateriaali sähköpostilla ja linkeillä. 

Kokelaat kiittivät mahdollisuudesta kesäopiskella ja samalla nauttia runsaasta esitelmävalikoimasta.
Jukan, OH6LI; opetus oli oppilaslähtöistä – kursseilla käytiin läpi nimenomaan niitä asioita, joita
kurssilaiset pitivät vaikeina. Opetus oli interaktiivista keskustelua ja vastausten hamkkimista. Kaikki
kurssilaiset kun olivat jo valmistautuneet tutkintoon. 

Tutkintomahdollisuuksia oli leirillä viisi kappaletta ja kaikilla oli käyttöä. Tutkintoja hieman myöhästytti
Country Club'in heikko Wlanverkko ja pula hyvistä tulostimista. 

Eräs kurssilainen käytti juuri hyväkseen useamman tutkinnon mahdollisuutta. Kun eka kerta toi
reputuksen, luki hän lisää seuraavaan kertaan. No, siitäkin tuli reputus. Tästä sisuuntuneena hän luki
läpi yön kolmanteen mahdollisuuteen ja – pääsi tietenkin läpi. Sitä kutsutaan tosissaan yrittämiseksi. 

Oli kesä. Tutkittavilla ei juuri ollut kiirettä. Tutkinnon tunnin myöhästyminen ei juuri harmittanut 
ajan saattoi tapaa Rampsibaarissa. 

Pekka, OH1LA; sähkötyksen Suomen Mestari

Sähkötyksen uudeksi ja ensimmäiseksi Suomen mestariksi
nousi Pekka Lahdensalo, OH1LA; tuloksella 109,5 mkiä/min.
Pekan suoritusta nostaa se, että hän ollessan OTluokassa
hakkasi hopeamitalin saaneen, miesten luokan voittaneen
Jyrkin, OH6CS. 

Pekan voitto ei ollut yllätys. Hän on jäsenenä kaikissa maailman
korkeimman tason sähkötyskerhoissa: EHSC #30 Extremely
High Speed Club
SHSC #49 Super High Speed Club
VHSC #155 Very High Speed Club
HSC #1223 High Speed Club
HACWG #61 Hungarian CW Group
OHTC #1 OHTelegraph Club 

Sähkötyskoepaikalla kävi moni ”kokeilemassa” taitoaan. Lähes
kaikki tekivät sen virheen, että pyysivät heti korkeaa nopeutta kun yleensä aloitetaan hieman
pienemmällä nopeudella ja sitten edetään korkeampiin nopeuksiin. Vaikka sähkötystekstistä oli
poistettu numerot, skandit ja erikoismerkit – jäljellä olevat 26 peruskirjainta olivat kuitenkin monelle
liian suuri haaste. 

Tommi, OH3BRJ; kesäleirin VHF/UHFkilpailun voittaja

Leikkimielisessä
VHF/UHFkisassa piti
tunnin aikana pitää
mahdollisimman monta
puheyhteyttä millä
tahansa puhemodella.
Osanottajia oli kaikkiaan
15. 

Oikeasta kuvasta voit
klikata säännöt. 

Leirikisan viiden kärki oli
1. Tommi, OH3BRJ ......34 yhteyspistettä (Tommi vasemmassa kuvassa)
2. Wamo, OH2II/m .....28
3. Hannu, OH6HLH/m ..26
4. Tomppa, OH5ELO
5. Valtteri, OH3BRK

Muuntajanheittokilpailun voitto jaettiin

Leikkimielisessä muuntajanheittokilpailussa tarvittiin sekä
tarkkuuden että pituuden hallitsemista. Kilpailussa oli kolme
rengasta sopivien etäisyyksien päässä ja muuntajana noin 6 kg
painava 220/110 V. Osumista renkaisiin sai pisteitä. Tätä jatkui
4 kierrosta, mutta lopulta ajauduttiin jaettuun voittoon. 

Kilpailumeklarina oli Jesse, OH3CTB; joka jakoi heti kilpailun
jälkeen voittajille pytyt. 

Muuntajaheiton tulokset:
1. jaettu sija: Tom, OH1XF ja OH3CTF jaettu eka sija
3. sija: Tapani, OH3RT 
Tästä löytyy *.oggnauhoitus kilpailusta: 
Muuntajanheiton_SM_kilpailun_selostus pituus 53:41 (OGGtiedosto)

Viestikaluston esittely, antenni puuhun,
pienryhmäkokoukset YL, OI ja OHDXF ja golfkyykyttää

Perjantaina "MPK ja maanpuolustus"ohjelman kunniaksi respan takana golfkentän puolella oli myös
Puolustusvoimien viestikaluston esittely. Huippunykyaikaista kalustoa  jota ei saanut kuvata  oli
esittelemässä viisi viestimiestä. Kävijöitä oli runsaasti, vaikka paikka jouduttiin turvallisuussyisä
viemään hieman kauemmas. 

John, OH5ZZ; Karjalan prikaatista ilmoitti seuraavasti:
"Tilannepäivitys PV/KARPR osallistuminen SRAL:n kesäleiri Vierumäki PE 14.07 

”ISVP kykenee kalustoesittelyyn ja asetamme viestiasemalaitesuojan (CL600) tilaisuuteen
esiteltäväksi” ” 1.VK asettaa viestiasemaa perustavan ja sitä esittelevän varusmiesosaston 56 hlö”" 

Vesa, OH3EQY; näytti kolmella tavalla, miten antenni saadaan helposti puuhun. Se neljäs tapa on
laittaa lenkkiavain narun päähän ja heittää. Mutta silloin se lenkkiavain yleensä jää puuhun. 

Ne kolme tapaa ovat:
a) drooni 
b) ritsa ja
c) bazooka (ilmapyssy")

Kaikilla onnistui ja porukkaa oli runsaasti neljässä näytöksessä. 

Myös erilaiset pienryhmät kokoontuivat.
Perjantaina OIamatöörit pitivät kahden tunnin palaverin ja 
Lauantaina sekä YLamatöörit kokoontuivat että 
OHDXF piti vuosikokouksensa. 

Torstaina oli järjestetty golfkentän puolelle Green Cardkurssi. Vaadittavat kymmenen osanottajaa
löytyivät helposti ja lähes koko päivän koulutus sujui mainiosti. Kurssi oli erittäin halpa, ottaen
huomioon sen, että kouluttajat olivat todellisia proammattilaisia. 

Perjantaina järjestetiin Hamigolf 2023 kilpailut. Myös siinä oli hyvin osanottajia ja sää mitä mainioin.
Juha, OH2LQ; edellisen kilpailun voittaja oli saanut "palkinnoksi" järjestää seuraavan kilpailun.
Kilpailuun kuuluu myös aina hyvä lounas ja juomat  Vierumäen golfravintolan sanotaan olevan maan
paras mutta myös halvin. 

Kirpputori jälleen suosittu käyntikohde SERlava täyttyi ja tyhjentyi

Kirpputori oli jälleen – kuten aina – yksi suosituimmista  ellei suosituin  käyntikohde. Moni kävi
useamman kerran päivässä katsomassa mitä uutta oli tuotu myyntiin. Kirpputoriostokset pystyi
maksamaan käteisellä, pankkikortilla tai Mobile Payllä. Käteisen osuus jäi lopulta melko pieneksi 
sekin on nykyaikaa. Myyjille tilitettiin myyntituotot muutamassa päivässä leirin jälkeen pankkisiirrolla
tai Mobile Pay:llä. 

Järjestäjien itsensä tuomat tavarat myytiin idealla, ettei niitä ainakaan viedä takaisin Radiomäelle.
Hinnoittelu oli siksi erittäin maltillinen. Eikä mitään todellakaan viety takaisin. 

Kirpputoripöydät pidetiin koko ajan myyjien puolesta järjestyksessä. Uusien myyjien tavaroille tehtiin
tilaa ja myytyjen tavat roiden aukot pöydällä täytettiin. 

Kirpputorin vieressä oli SERlava. Tai oikeastaan SERperäkärry, joka täytettiin säännöllisesti
myynnistä poistetulla tavaralla. SERlavalla oli hyvinkin käyttökelposta tavaraa jopa niin, että eräs
leirlle tullut tuli kysymään kirpputorilta, että ”kenen myyjän peräkärry se on, kun siellä on niin paljon
hyvää kamaa”. Erään toisen mielestä SERlava oli mielenkiintoisempi kuin kirpputori. Hmmm ... 

Kun RXTXtuotteen
Mika, OH3KWW; toi
lavalle ison määrän
myynnistä poistettua,
mutta todella
käyttökelpoista
joka.hamin päivittäistä
tavaraa, lavan
tonkijoiden määrä
moninkertaistui. Klikkaa
ohaiset kaksi kuvaa,
harvoin näke niin
onnellisia SERlavan
tonkijoita. Loppujen
lopuksi Kuusankoskelle vietiin vain hyvin pieni määrä tavaraa. 

Kirpputorista vastasi pienen ryhmän voimalla
Tuomo, OH5TPO. 

Kesäleirisivuilta saattoi etukäteen printata
kätevasti lipukkeet myyntitavaroille. 

Pasi, OH3EVH; teki hienon videon kirpputorin
tarjonnasta. Voi katsoa sen tästä klikkaamalla
kuvaa. Videon, jonka pituus on 9:09 min, alussa
on yleisiä tunnelmia ja kuvia leiriltä, varsinainen
kattava kirpputoriosuus alkaa kohdasta. Voit
hypätä suoraan kirpputoriosuuteen myös
klikkaamalla tästä

Kauppakadulla palvelupisteet

Country Club'in aulasta kirpputorille johtavalla käytävällä oli kuusi
ryhmätyötilaa. Ne kansoittivat:
 Koneita.com/Utec Oy:n (Jyrki, OH6CS), 
 RXTXtuotteen (Mika, OH3KWW) ja
 Bebek Oy:n (Jani Bebek) myyntipisteet sekä
 SRAL:n toimiston ja sähkötyskokeen palvelupiste (Markus, OH3RM)
ja 
 leiriasema, jonka yhteydessä oli nyös Radio PäijätHami'n studio.
 Käytävällä oli myös järjestäjien oma leiritoimisto.

Kauppakatu lähti Country Clubin aulasta ja johti kirpputorille. Osaan
palvelupisteistä pääsi myös ulkokautta. Palvelupisteet oli helppo
löytää ja kaikilla oli jatkuva asiakasjono. 

Iltajuhla

Perjantaina pidetyssä
iltajuhlassa
leiriparhaimpiin, mutta
"cozy casual"tyyliin
pukeutuneet saivat
Jarin, OH2BU;
alkutervehdykssen
jälkeen kuulla IARUn
puheenjohtajan Sylvain
Azarian, F4GKR; SRALn
vt. puheenjohtajan Timo
Rinteen, OH5LLR;
tervehdykset sekä
Lahden kaupungin
kaupunginjohtajan
Pekka Timosen lyhyet
tervehdykset. (Voit lukea tervehdyksen klikkaamalla kuvaa.) 

Menu (oikealla) oli maittava. 

Tervehdysten, "lämmittelyn" ja maittavan aterian jälkeen
seurasi iltajuhlan varsinainen juhlaesitelmä Paul,
F6EXV/OG6EXV; esitti menneen talven menestyspeditiosta 
FT8WW  videon ja kertoi peditiosta. (Paul piti saman esitelmän
seuraavana päivänä, lauantaina, josta on ao. päivän kohdalla
oma referaatti.) 

Illan päätteeksi Heikki,
OH6ZS; vaihtoi roolin Al
Dantetaikuriksi ja
huumasi yleisön
”amerikkalaisella
huumorilla.” 

Illalliskortin hinta oli
ällistyttävän halpa – vain
35 euroa. 

Kaikki illalliskortit oli myyty ja sali oli täynnä. Pöydät oli
koristeltu radioamatööriaiheisin tavaroin, joukossa muutama
yllätys. 

Iltajuhlakuvassa tunnistettavissa ainakin oikealla Toni, OH1TD;
ja häntä vastapäätä OT Martti, OH1OR; ja sähkötysvirtuoosi
Pekka, OH1LA. Antin, OH3UDT; leiripassi vilahtaa oikeassa
nurkassa. 

IARU:n puheenjohtaja Sylvain, F4GKR; oli varsinainen työjuhta
osallistumalla seitsemään ohjelmaan. Hän sai arvokkaita ja
myöhemmin palkitsevia suomalaiskontakteja. 

QSLtauluun 200 QSLkorttia

Idea QSLtaulusta oli uusi kotimaassa, mutta ei toki
kansainvälisesti. 

Euroopan suurimmilla Ham Radiohamimessuilla
Friedrichshafenissa Saksassa on vuosia ollut suosittu QSLtaulu
kertomassa, kuka on jo tapahtumaan tullut. 

Nyt PäijätHamin QSLtaulu tuotiin parhaalle paikalle eli Country
Club'in aulaan. Sinitarralla pystyi oman korttinsa kiinnittämään
takan tiilifasaadiin. Ja suosio oli hyvä – taulusta löytyi melko
tarkkaan 200 QSLkorttia. 

Hyvin koordinoitu OH3ACtoistinasema ja yhteiskäyttölupa

SRAL:n automaattiasemaryhmään otettiin hyvissä ajoin
yhteyttä ajatuksista leirin toistinasemista.
Toistinasematyöryhmän puheenjohtaja lupasi leirille 70 cm:n
hybriditoistimen. Sitä ei kuitenkaan  lupauksesta huolimatta ja
valitettavasti  koskaan toimitettu joten toistinasemaliikenne jäi
itse lainattuun ja perinteiseen 2 m FMtyöskentelyyn. 

Koska toistinasematyöryhmän puheenjohtaja oli haluton
minkäänlaiseen yhteistyöhön, kesäleirin järjestäjät joutuivat
ratkaisemaan koordinoinnin toisella tapaa. Koska toistinaseman
lähetysteho oli alle 1 W, aseman taajuus ja kuuluvaisuusalue koordinoitiin kotimaisten parhaiden
asiantuntijoiden kanssa eikä häiriöitä esiintynyt. Leirin 2 metrin lähitoistinasema OH3AC toimi
jatkuvasti valvottuna asemana leirin ajan. Ei siis automaattiasemana. Automaattiasema tarvitsee
erikoisluvan, mutta jatkuvasti valvottuna olevan toistinaseman voi kuka tahansa pystyttää. 

Koordinoinnin asianmukaisuus tarkistettiin myös viranomaisten
kanssa eikä heillä ollut siihen huomauttamista. Päinvastoin!
Ihmettelivät SRAL:n asennetta ja kiittivät määräyksien mukaan
tehdystä työstä. 

Eräillä kotimaisilla keskustelukanavilla esitetyt väitteet aseman
"laittomuudesta" ja "aseman laittamisesta käyttökieltoon"
olivat täysin laittomia uhkauksia vailla mitään perusteita. Tämän
on automaattiasemaryhmän puheenjohtaja itsekin myöntänyt
Viestintävirastolle. Vain ja ainoastaan Viestintävirastolla on
oikeus laittaa käyttökieltoon raasema tai toistinasema. Tämä
opetetaan jo kaikilla perusluokan kursseilla. Laittomasta
uhkauksesta on tehty ilmoitus Viestintävirastolle. 

Viestintävirastolta hankittiin myös lupa yhteiskäyttökanaviin,
joissa leirin sisäinen turvallisuus, huolto ja järjestelyliikenne
käytiin hyväksytyillä laitteilla radioamatööritaajuuksien
ulkopuolella. Laitteiden käyttökelpoisuus tarkistettiin useasta
lähteestä. 

Antennipajassa kuhinaa

Totta kai leirillä pitää olla myös antennipaja. Paikka, jossa voi
rakentaa pieniä antenneita tai oppia, miten niitä rakennetaan. 

Leirin antennipajassa antennien rakenteluun osallistui 36
henkeä. Paikalle tuotua noin kilometriä alumiini ja
puomiputkea pystyi työstämään – katkomaan, taivuttamaan ja
poraamaan  erilaisilla koneilla. Antenneita syntyi pääasiassa 70
cm:lle ja 2 metrille. Myös RHA68antenni löytyi
rakentelulistalta. Osa antenneihin tarvittavasista osista tehtiin
3Dtulostimella. Antennipajasta vastasi Jesse, OH3CTB. 

Pasi, OH3EVH; teki kuvasta klikkaamalla avautuvan
videon antennipajasta. 

Mr Antenni, Jesse, OH3CTB; kertoo antennipajan
toiminnaasta ja miten antenneja työstettiin
yhdessä 

Pääpalkinnon voitti Martti, OH1ON

Kaikkien leiripassin saaneiden eli leirille tulleiden kesken
arvottiin Koneita.com/Utec Oy lahjoittama Icom ”kansanradio”
IC7300. 

Arvontaan lailtana kirpputorin ulkopuolellE kerääntyi
melkoinen määrä yleisöä, monella leiripassi kädessään tai sitä
sormeillen. Kärsimättömyys nousi, kun ensin arvottiin
tavallisten arpajaisten palkinnot. Nekin menivät hyvään kotiin. 

Arvonnassa Icom IC7300 transceiverin voitti Martti, OH1ON!
Onnea voittajalle! 

Voitto tuskin olisi voinut mennä parempaan paikkaan? Rigin
toimitti Markus, OH3RM; onnelliselle voittajalle seuraavana
päivänä hänen kotipaikalleen. Martti on jo yhytetty jopa FT8
modelta uuden laitteen kanssa. 

Paikallisradio PäijätHami äänessä

Pasi, OH3EVH; vastasi paikallisradio "PäijätHamin" tekniikasta. Radiolla oli oma lähetysstudio ja 
keskus Kauppakadulla ja lähettimet Country Clubin ulkopuolella. Lähetyskeskuksesta vedettiin
lankakaapeli kattoja pitkin pääohjelmasaliin. 

Tämänkertaisen kesäleirin paikallisradion erikoisuus oli sen puolivaltakunnallisuus. Lähettimet olivat
Vierumäen maston lisäksi Kouvolan Kuusankoskella, Kouvolan Utissa, Raahessa, Lahden keskustassa
ja Nastolan Uusikylässä. Kaikkia niitä pystyttiin nekytekniikakka etäohjaamaan Vierumäeltä.
Potentiaalinen kuulijakunta lienee ollut noin 400.000 henkeä, mutta tuskin kaikki olivat virittäneet
vastaanottimet taajuuksille. Moni Vierumäelle autolla tullut toki kiitti hyvästä matkaseurasta aina
perille saakka. 

Paikallisradio ”Radio PäijätHamissa” radioitiin semivaltakunnallisesti siis kuudella lähettimellä. Ohjelma
pyöri ympäri vuorokauden. Päiväsaikaan ohjelmassa oli suorana pääsalin ohjelma. Iltaaikaan ja
pääsalin taukoina ajettiin ulos leirillä tehtyjä haastatteluita. Näitä varten oli omat toimittajanauhurit. 

Haastatteluja PäijätHamiradioon tekivät Tia, OH3TIA; Marko, OH1TP; ja Jari, OH2BU. Erityisesti Tia
osoitti valtavaa luontaista osaamista ja hänen pystyi hienoon keskusteluun haastateltavien kanssa.
Tapion, OH1KBX; esityksen yhteydessä on jo esitelty yksi Tian tekemä haastattelu. Radio toimi koko
perjantain ja lauantain, torstaina vielä harjoiteltiin. 

Tästä voit kuunnella joitakin radioon tehdyistä haastatteluissa. Listassa eivät ole kaikki haastattelut.
Tiedostot ovat pääasiassa *.wav tai *.mp3. Viimeinen on *.ogg. 
 Haastattelu_Hannu_OH1IX pituus 2:18 
 Haastattelu_Heikki_OH2BGX_Tia pituus 5:29 
 Haastattelu_Jani_Bebek_Jari pituus 5:05 
 Haastattelu_Jari_OH3KRH_Marko pituus 0:55 
 Haastattelu_Jyrki_OH6CS_Jari pituus 1:36 
 Haastattelu_Markus_OH1MN_Marko pituus 2;02 
 Haastattelu_Niko_OH2LZC_Tia pituus 24:06 
 Haastattelu_Olli_OH1JUJ_Marko pituus 1:05 
 Haastattelu_Riku_OH1E_Marko pituus 1:12 
 Haastattelu_Tapio_OH1KB_Tia pituus 3:57 
 Haastattelu_Tia_OH3TIA_Jari pituus 3:57 
 Haastattelu_Tomi_OH2BEN_Tia pituus 10:27 
 Haastattelu_Tommi_ja_Marko_Tia pituus 1:43 
 Haastattelu_Vesa_OH3EQY_Tia pituus 1:48 
 Hamileirit_60_luvulla_Jaska, OH1TX_Pasi pituus 4:22 
 Muuntajanheiton_SM_kilpailun_selostus pituus 53:41 (OGGtiedosto)

Valtakunnallinen tiedotus onnistui!

On toki tärkeää, että tiedotus varsinaiselle kohdeyleisölle – radioamatööreille – onnistuu. Mutta leiri
on aina mahdollisuus markkinoida harrastetta myös ns. suurelle yleisölle ja saada kiinnostuneita
tulemaan mukaan jopa leirille. 

Paikallisradio ”Radio PäijätHami'n” potentiaalinen kuuntelijakunta oli noin 400.000 henkeä. Toki aivan
ihan näin montaa kuulijaa kanavalle tuskin saatiin, mutta viestejä kuuntelusta tuli kaikilta
lähetysasemilta. 

Sähköisistä tiedotusvälineistä Yleisradion
valtakunnallinen radiokanava teki leiristä kaksi
lähetystä – jälkimmäinen parhaaseen
kuunteluaikaan valtakunnallisessa lähetyksessä
sopivasti lauantai aamuna. Myös Ylen
paikallistoimitus huomioi leirin. 

Lehdistä ItäHämeen toimittaja teki ison ja
antoisan jutun. Tämän lisäksi mainista leiristä oli
kuudessa muussa lehdessä ja useilla
uutisnettisivustoilla. 

Lehdille ja uutistoimistoille lähetettiin noin viikkoa
ennen leiriä lehdistötiedote, jossa kerrottiin leirin
ja ohjelman pääkohdat. 

JÄLKIMIETINTÖ JA KIITOKSET

Palvelu – ei talous  edellä

Ensimmäisen kerran SRAL:n kesäleirien historiassa leirimaksu taisa olla halvempi kuin edellisellä
leirillä. Myös Vierumäen kanssa saatiin sovittua edulliset majoitus ja illalliskortin hinnat. 

On selvää, että
kansakunnan ollessa
taloudellisessa
ahdingossa, myös leirin
järjestäjän tulee tulla
vastaan. Edullisista
hinnoista huolimatta
järjestäjille jäi pieni
ylijäämä käytettäväksi
erityisesti
koulutustoimintaan, nyt
kun tätä kirjoitettaessa
kaikki tiedossa olevat
laskut on maksettu. 

Leirin voi tehdä monella
tapaa. Sen voi tehdä
pihistellen joka asiassa
tai sen voi tehdä torvet
soiden. Päätimme ottaa
riskin ja tehdä kaiken
niin hyvin kuin
pystyimme. 

Erityistä kiitosta tuli monien vuosien kompensaationa tarjotusta ilmaisesta osallistumisesta Lapin
maakunnassa asuville ja 50 %:n alennuksesta OTamatööreille. Myös illalliskortin hintaa pidettiin jopa
"hullun halpana", kun siihen sisältyi hyvä ohjelma. Kuvassa oleva Teemu, OH7KAA/OH2GHZ; lienee
pisimmältä kotimaasta leirille tullut. Maanteitse matkaa 990,6 km, ajo normaalivauhdilla 11:06 tuntia! 

Leirin järjestelyitä varten oli palkattu kaksi henkilöä. Leirin kokonaiskustannukset olivat noin 53.000
€. Kustannuksia kattoivat vain pieneltä osalta osallistumismaksut, suurimman avun tultua
yhteistyökumppaneilta. 

Kiitos talkoolaisille!

PäijätHami leirin järjestelyissä oli mukana yli 60 talkoolaista. Kerhon kouluttamat amatöörit
kauempaakin halusivat muistaa ”Alma Mater'iaan.” Kiitos! 

Leiriä rakennettiin yhdessä kerran kuussa, kuukauden ensimmäinen maanantai pidetyillä talkoo
infoilla. Talkooinfoissa talkoolaiset saivat tietää etukäteen asioita ja suunnittelua, joista tiedotettiin
vasta myöhemmin muille. Talkoolaiset olivat tiedossa etuoikeutettuja. Mutta samalla talkoolaisilta tuli
hyviä kommentteja ja ideoita toteutukseen. Ehdittiin huono idea korjaamaan ennen julkistusta.
Talkooinfoisiin pääsi mukaan myös Teamsyhteydellä. 

Viimeinen talkooinfo pari viikkoa ennen leiriä pidettiin Vierumäellä ja Team'sin kautta välitettiin
liikkuvaa kuvaa myös niille, jotka eivät päässeet paikalle. Monen talkooinfon jälkeen oli tärkeää, että
talkoolaiset näkivät ennakolta paikat. 

Täytyy muistaa, että talkoolaisten enemmistö ei koskaan ollut käynyt SRAL:n kesäleirillä. Tavoitteiden
ja leirin suunnitelminen oikea välittäminen talkoolaisille olikin tärkeää. Ensimmäinen varsinainen
leiripäivä, ke 12.7.2023 olikin ohjelmaltaan tämän vuoksi melko tyhjä. Se oli hyvä päivä talkoolaisille
totutella, mitä olisi edessä. Mutta jo kolmantena päivänä muutama talkoolainen totesi, että "tämähän
on hauskaa – eikös järjestetä näitä leirejä jatkossakin?" 

Osuuspankki PäijätHäme antoi myös avustuksen, jolla pystyimme palkkaamaan nuoria kesätöihin
leirille. 

Talkoolaisten panos oli enemmän kuin korvaamaton! Talkoolaisista vastasi Hanna, OH7TO. 

Leiriorganisaatio

Leiripäällikkö Mika, OH3BZK 
Ohjelmavastaava Jari, OH2BU 
Talkoovastaava Hanna, OH7TO 
Ensiapu Timo, OH3GPS; 
Turvallisuus Akseli, OH3BPY 
Kirpputorivastaava Tuomo, OH5TPO 
Tiedotusvastaava Jari, OH2BU 
Nuorisovastaavat Niko, OH5CZ; ja Saku, OH3BKL 
Tekninen vastaava Saku, OH3BKL 
Respa Ritva, Harri, OH3UP ja Julius, OH3CDR 

Talkoolaisia:
Akseli, OH3BPY.............Andrey, OH3OR.............Antti, OH2EXL..............Antti, OH3JCW
Antti, OH8TO...............Erkki, OH2CLV.............Hanna, OH7TO...............Hannu, OH3HA
Harri, OH3UP...............Harri, OH3WK..............Heikki, OH2BGX.............Helin, Marko
Jani, OH3JI................Jari Matti, OH4EBD........Jari, OH3EPZ...............Jari, OH3JUT
Jari, OH3KRH...............Jari, OH2BU<..............Jarmo, OH3QN...............Jesse, OH3CTB
Jesse, OH7CK...............Jorma, OH2ETE.............Jorma, OH3FWK............. JuhaMatti, OH4EBD
Julius, OH3CDR.............Kai,OH4JTS................Kalevi, OH3NAO.............KariPekka, OH2PQ
Kari, OH2BCY...............Kari, OH6KNO .............Kimmo, OH3ZS...............Kyösti, OH3GTV
Lauri, OH3RL...............Markku, OH3EMC............Markku, OH4UI
Markus, OH3RM..............Martti, OH1ON.............Mauno, OH3CUO/OM...........Mika, OH2MN
Mika, OH3BZK...............Mikko, OH2BIF ............Niko, OH5CZ................Olga, OH3BVN
Pasi, OH3EHV...............Pentti, OH3TY.............Petri, OH1PH...............Pirjo, OH3CUO/XYL
Ritva,.....................Saku, OH3BKL..............Tapani, OH3RT..............Tapani, OH3RT 
Tia, OH3TIA................Tomi, OH3FWH..............Tuomo, OH5TPO..............Valera, OH3CDY
Veijo, OH3FWJ..............Veijo, OH4VA..............Vesa, OH3FYE...............Yrjö, OH3CK
Timo, OH3GPS............... 

Lahden Radioamatöörikerho ry., OH3AC; halusi tämän SRAL:n kesäleirin olevan ikimuistettava.
Toivomme ja osin jo tiedämme, että näin myös oli, kiitoksia on tullut kaikilta tahoilta. Kiitämme
osanottajia hienon leirin ja mukavan yhteisolon mahdollistamisesta. Turun Tippsundin leirillä eräs
leiriläinen samnoi, ettei kukaan leirillä ollut ole kritisitoinut. "Kritiikkiä on tullut vain niiltä, jotka leirillä
eivät olleet!" 

Kiitos tukijoille Ei tietenkään pidä unohtaa leirin tukijoita ja sponsoreita:
Lahden kaupunki,
Heinolan kaupunki, 
Planmeca Oy,
Suomen Radioamatööriliitto ry,
Osuuspankki PäijätHäme,
Päijät Hämeen Liikunta ja Urheilu, PHLU, 
Koneita.com/Utec,
RXTXtuote,
Bebek
Datamatik Tecnicom Oy
ja moni muu. 

Bebek teki lisäksi kaikille leiriläisille tarjouksen, että heidän verkkokaupastaan saattoi valita tuotteita
ja hakea ne leiriltä. Säästyi turhia postikuluja ym. 

Leiriraportti on hyvä päättää Matin, OH7SV; kommenttiin:

Oli aivan helvetin hyvä leiri, kiitos!

http://oh3ac.fi/sral_logo200.png
http://oh3ac.fi/liivi1500.jpg
http://oh3ac.fi/akseli1500.jpg
http://oh3ac.fi/srallippu1500.jpg
https://www.youtube.com/watch?v=Jxpj6K1KLa4


ETUSIVU ESITTELY JÄSENSIVUT OH3R VALOKUVIA RAKURSSI ARKISTO HISTORIA

katso sijaintimme, klikkaa karttaa

OH3AC
Lahden Radioamatöörikerho ry

Radiomäenkatu 43
15100 LAHTI

Puhelin kerholle: 044 7001 599
Sähköposti: oh3ac(a)oh3ac.fi

Kerhoillat avoimin ovin
joka ma alkaen klo 18:00

Vanha Radioasema
Radiomäenkatu 43

LAHTI

PÄIJÄTHAMI KESÄLEIRI 2023

PÄIJÄTHAMIKESÄLEIRILLÄ 837 KÄVIJÄÄ!

*** LÄHES 300 KUVAA, ESITELMÄÄ JA TALLENNETTA ***

1.  LEIRIN SUUNNITTELU JA JÄRJESTELYT

Vierumäellä 12.16.7.2023 pidetyn PäijätHami kesäleirin raporttisivut on jaettu neljään eri osaan.
Tästä voit hypätä (klikata) kolmeen muuhun osioon:

1. LEIRIN SUUNNITTELU ja JÄRJESTELYT
2.  LEIRIN OHJELMA ja ESITELMÄT
3.  LEIRITUNNELMIA ja KUVIA

4.  OSANOTTAJILTA SAATUA PALAUTETTA

Tämä sivu kertoo, miten leiri suunniteltiin ja toteutettiin!
Jos joku linkki ei toimi tai haluat muuten korjata raporttia, laita sähköposti oh3ac@oh3ac.fi


 

Leiriraportti on hyvä aloittaa Markun, OH8UV; kommentilla:

Vaikka olin vain päiväkäynnillä, aistin tunnelman leirillä olevan
pitkästä aikaa vanhan "ham spiritin" kaltaisen. Kukaan ei
önnöttänyt ja porukalla oli mukava olla. Järjestelyt ja puitteet
toimivat hyvin. 

Suomen Radioamatööriliitto ry:n 63. kesäleirin järjesti Lahden
Radioamatöörikerho ry, OH3AC; Vierumäen vapaaaika ja
liikuntakeskuksessa kesu 12.16.7.2023. Tapahtumat olivat pääasiassa yhden katon alla ”Country
Club'lla.” Leirin virallinen kävijämäärä on tarkistuslaskennan jälkeen vahvistettu olleen 837 kävijää. 

Lahden Radioamatöörikerho ry, OH3AC; sai leirin
järjestelyoikeudet SRAL:n hallitukselta vasta marraskuussa
2022, neljännellä yrittämisellä. Tapahtuma oli suunniteltu
päivää edellisiä kesäleirejä pidemmäksi, koska leirillä oli
suunniteltu pidettävän myös SRAL:n kevätkokous ja näin
helpottavan oleellisesti SRAL:n kustannuksia. Järjestäjät
olisivat vastanneet kaikista varsinaisista kokouskustannuksista. 

Yhdeksän kuukauden järjestelyaika on lopulta tavattoman lyhyt
ja ajanpuutteessa moni hieno idea jäi toteuttamatta tai
viimeistelemättä. SRAL:n hallituksen päätös aikaistaa
hakuprosessia on hyvä uusi linjaus ja auttaa jatkossa järjestäjiä. 

SUUNNITTELU

Leirin suunnittelussa oli alusta lähtien kuusi tärkeää mottoa:
 ”Ham spirit”: perinteinen, hyvähenkinen leiri,
 ”yhden pysähdyksen (katon) taktiikka”: monipuoliset majoitukset ja ruokailut lähellä toisiaan,
 ”edullinen": edulliset ja halvat hinnat kaikille,
 ”hyvä ohjelma”: huippuhyvä, laaja ja erilainen ohjelma,
 ”palvelu edellä”: hiottu palvelukokonaisuus osanottajille,
 ”ammattimaisuus”: paras on hyvän vihollinen, mutta lähtökohtana ammattimainen ote.
 ”Tehdään niin hyvin kuin pystytään ja osataan. Ei pihistellä.
 ”Emme saa unohtaa myöskään suomenruotsalaisia hameja, olemme kaksikielinen maa. 

Kesäleirisivu, ilmoittautuminen ja tiedotus

Kerhon www.oh3ac.fi sivun ”kylkeen” rakennettiin leirin omat
sivut osoitteessa

kesaleiri.oh3ac.fi

Runsailla kuvilla, isoilla kirjaimilla ja monipuolisesta sisällöstä
kiitosta saaneet sivut rakensi Jermu, OH3KZR. Sivulta oli
helppo löytää kaikki tarvittava ja se päivittyi viime hetkeen
saakka. Selkeät otsikot ja välisivut auttoivat etsimistä, mutta
menu helvettiä ei kuitenkaan ollut. 

Ennakkoilmoittautuminen oli mahdollista toukokuun alusta
lukien. Ilmoittautumispohjana käytettiin SRAL:n hallinnassa
olevaa Ilmarixjärjestelmää. Koska ilmoittautumistiedot
kiersivät SRAL:n kautta, ne saatiin järjestäjille manuaalisesti
aina vasta muutaman päivän viiveellä. Anteeksi siis, ettei
vahvistuksia pystytty kuittaamaan välittömästi. 

Ennakkoilmoittautujia oli hieman yli 400, eli edellisen vuoden
leirin tapaan noin puolet lopullisesta kävijämäärästä. 

Ennakkoilmoittautumista edelsi matkailuajoneuvo ja
telttapaikkojen alustava varaus. Matkailuvaunuja oli noin 60 ja
telttoja 25. Hieman edellisen vuoden leiriä enemmän. 

Vierumäki ei juuri ole profiloitunut karavaanari tai
telttailupaikkana. "Jostakin" alkoi jopa kiertämään huhu, ettei
leirillä sallittaisi ollenkaan matkailuajoneuvoja tai telttoja. Se ei pitänyt todellakaan paikkaansa. Mutta
kun näihin toimintoihin liittyvät reunaehdot oli selvitetty ja sovittu, myös Vierumäki oli innostunut
tästä uudesta 
"asiakasryhmästä", ja antoi kaiken mahdollisen tuen. 

Nousujohteinen tiedotus

Leirin tiedotus alkoi helmikuussa. SRAL:n tiedotuskanavista
bulletiineissä oli nousujohteinen viikkotiedotus ja
Radioamatöörilehdessä kolmessa numerossa leiriartikkeli.
Lisäksi Facebook'in "Radioamatöörit"ryhmässä oli viikottainen
tiedotus kuten jonkin verran myös FinHam sähköpostilistalla.
Kaikki tiedotteet löytyivät heti julkaisun jälkeen myös
kesäleirisivulta. 

Myös ulkomaille, lähinnä Pohjoismaihin, oli tiedotusta mutta se
jäi lopulta aiottua pienemmäksi. 

Leirin tiedotuksen ensimmäisenä tavoitteena oli kertoa, missä
on Vierumäki sekä kertoa, mitä kaikkia mahdollisuuksia paikka
antaa. ”Tule koko viikoksi Vierumäelle” teemalla pyrittiin
viestimään, että kesäleiri voi olla myös koko perheen leiri.
Vierumäki tarjoaa mahtavat puitteet koko perheelle viettää
vapaaaikaa ja näin perheen vanhemmilla on hyvä omatunto
keskittyä loppuviikosta radioamatöörileirin tapahtumiin ja
ohjelmaan. Viesti meni hyvin perille, koska ainakin viisi
perhekuntaa tuli leirille jo edellisenä viikonloppuna. 

Keväällä pidettiin kaksi yleistä Teamstilaisuutta yhdessä
SRAL:n kanssa kaikille suomalaisille hameille otsikolla ”Mitä
haluat kesäleiriltä”. Niissä oli mukana yli 80 osanottajaa ja
palavereissä tuli hyviä ideoita leirin järjestelyihin. Ihan kaikkia
mahtavia ideoita ei valitettavasti pystytty toteuttamaan, mutta moni osoittautui 
kullanarvoiseksi. Voidaanko siis sanoa, että PäijätHamileiri oli osanottajien muovaama leiri? 

Kouvolan perinteisillä Sotilasradiopäivillä saivat leirin järjestäjät myös pitää 10 min
esittelypuheenvuoron. Sotilasradiopäivillä pidetyn demon voit katsoa tästä linkistä *.pdfmuodossa. 

Kesäleirilehti ja leiripassi

Kesäleiriä kävijöitä varten pitää olla tietenkin kesäleirilehti.
Koska leirin ohjelma kehittyi ja muuttui leirin portille saakka,
kesäleirilehti eriytettiin ohjelmakartasta ja ohjelmakartan sai
erikseen ilmoittautuessa ja se löytyi aina päivitettynä Country
Club'in ilmoitustaululta ja respasta 

Sekä 16sivusen kesäleirilehden että leiripassin suunnittelua
varten Kerholla oli mallina lähes kaikkien noin 50 edellisen leirin
leirilehtiset ja leiripassit. Leirilehti kertoi yleistä tietoa leiristä ja
ennen kaikkea siitä, mitä leiriltä löytyi tai mitä palveluita
Vierumäen alueelta löytyy. 

Kesäleirilehden sisällöstä löytyy IARU:n puheenjohtajan
Sylvain, F4GKR; SRAL:n puheenjohtajan Timon, OH5LLR;
leiripäällikön Mikan, OH3BZK; ja ohjelmavastaavan Jarin,
OH2BU; tervehdykset. Jarin, OH2BU; tervehdys kertoo paljon
siitä filosofiasta, miltä pohjalta leiriä lähdettiin hakemaan. "Ham
Spirit" first. 

Jos klikkaat yllä olevaa leirilehden kansikuvaa, pääset lukemaan
ja selailemaan 16sivuista leirilehteä. 

Leiripassi on "tavallaan" leirin tärkein painotuote. Moni säilyttää
leiripassit leireiltä, joilla on ollut. Ne ovat tavallaan
"matkamuisto" leiristä ja niitä voi käyttää muissa tapahtumissa.
Jos klikkaat alla olevia kahta leiripassin kuvaa, saat ne näkymään siinä koossa, kun osanottajat saivat
ne rintaansa roikkumaan. 

Leiripassin suunnittelu lähti seuraavista
periaatteista: 
       nimi ja tunnus pitää olla painettuna niin 
       isolla että vastapäätä oleva näkee tiedot 
       kyyristymättä. 
       Käytännössä leiripassin kooksi tulikin hieman

suurempi kuin aiemmilla leireillä.
       leiripassista löytyy tärkeimpien tukijoiden
nimet        ja logot
       leiripassista löytyy alueen kartta ja
tärkeimmät
       puhelinnumerot
       esitelmänpitäjille ja vieraille on oma VIP
passi
       leiripassissa on jokaiselle yksilöllinen numero
       arvontaa varten
       leiripassi ei saa olla hakaneulalla tai liimalla 
       kiinnitettävä vaan kummastakin ylänurkasta 
       kaulanauhalla ripustettava. 

Tyylikkäiden leiripassien luovasta suunnittelusta vastasi kerhomestari Ritva. 

Jos leiripassissa olisi yksi reikä, johon kaulanauha kiinnitetään, se kääntyilisi jo pienessä tuulessa
ympäri. Myöhemmin tuli ilmi, että kahteen reikään tulevat kaulanauhat olivat uskomattoman kalliita –
puhutaan nelinumeroisesta luvusta. No, hyvä maksoi tässäkin. (Eräässä tapahtumassa leiripassin
kääntyminen kompensointiin sillä, että tunnus laitettiin kummallekin puolelle. Ei hassumpi idea
sikseen.) 

Passeja suunniteltiin ja tehtiin eri värisiä ja eri päiviä ja eri
tarkoitusta varten.(Kuva oikealla) VIPvieraat, eli pääasiassa
esiintyjät ja kutsutut juhlavieraat saivat myös omansa.

Leiripassin suunnittelun ja toteutuksen välillä tuli kuitenkin
pieni viestintäkatko. Leiripassissa olevan nimen ja tunnuksen
fonttikoko oli pyydettyä pienempi ja leiripassiin pääsi muutama
kirjoitusvirhe. No, ei aina voi olla täydellinen. 

Majoitusvaihtoehdot

Vierumäki on tunnettu monipuolisista majoitusvaihtoehdoista.
Sanotaan, että koko alueelle mahtuu yöpymään sisätiloihin
5555 henkeä.

Alueella sijaitsee neljä hotellia: Fennada ja Sporttihotelli
Pihkala, (jotka sijaitsevat vieretysten oikealla olevan kuvan
mukaisesti Fennada oikealla ja Pihkala keskellä.
Vasemmanpuoleisin siipi on hallinto ja koulutusrakennus.)
Country Club ja Holiday Club (alemmassa kuvassa). 

Holiday Club Vierumäki sijaitsee Country Club'lle tulevan tien
varrella, noin 800 m ennen Country Clubia. Koska Fennadakin
on juuri uudistettu, tähdillä laskettuna hotellit ovat ***** 
***. 

Lisäksi majoitusta löytyy rivitalosta Country Club'in takaa sekä
rantahuviloista saunan ja uimarannan vierestä. Rantahuvilat
varattiin tietenkin ensimmäisinä. 

Vierumäen vahvuus on juuri majoitusten monipuolisuus 
jokaiseen makuun ja jokaiseen lompakkoon löytyy sopiva
majapaikka. On luksusta, on tuttua mökkimajoitusta, on
rantasaunanomaista ym. Mutta myös erittäin kohtuullisen
hintaista ryhmämajoitusta. 

Vierumäen pohjoisosassa on mökkikylä, jossa on yli 160
eritasoista mökkiä. Niitä pystyi varaamaan sekä Vierumäen
myyntipalvelun itsensä että mm "Hotels.com" ja "Booking"
sivujen kautta. Mökit olivat hyvässä käytössä ja moni oli
varannut mökin työpaikkansa, oman järjestönsä tai vastaavan
kautta. 

Usealla kerholla oli yhdessä varattu mökki. Vaikka järjestäjät
”varoittivat” mökkien täyttyvän nopeasti ja kehottivat
varaamaan omansa nopeasti, moni jäi ilman mökkiä. Vierumäki
on perinteisesti täynnä kesän huippuaikaan. 

Matkailuajoneuvoalueet olivat kolmessa paikassa niin, että
yöpyjä saattoi varata paikan, joka sopi hänelle ja perheelleen
rauhallisuuden ja etäisyyden mukaan. Kompromissialue (AS2)
oli näistä se suosituin. Jako kolmeen
matkailuajoneuvoalueeseen perustui vanhaan kokemukseen
siitä, että osa haluaa keskelle tapahtumia, osa haluaa majoittua
rauhassa ja  niin  loput haluavat vähän kumpaakin. 

Myös telttailualueita oli kaksi. Lähin telttaalue oli noin 40
metrin päässä Country Club'in pääovelta. 

Suurin telttaalue oli kangasmetsäpohjainen, josta moni kertoi
pitävänsä enemmän kuin nurmikosta. 

Sekä matkailuajoneuvo että telttaalueille toimitettiin
Bajamajat helpottamaan olemista ja arkisia askareita. Samalla
lyhentämään tarvetta lähteä sisätiloihin askareita varten.
Bajamajat siivottiin omasta toimesta päivittäin. Karavaanareille
tarpeellinen suihkukin löytyi tarvitsijoille. 

Telttojen ja matkailuajoneuvojen ympäriltä löytyi useita hyviä
antennipuita. 

Varsinkin telttailualueella lähti useasta teltasta syöttöjohto
kohti puiden väliin ripustettua antennia. 

Leirin nimi ja logo

Leirin nimeksi oli alustavasti monta vaihtoehtoa. Nimessä oli tietenkin oltava sana ”hami” tai ” radio”.
Kun katsottiin vanhoja nimiä, hatun nosto tuli Kokkolan, OH6AI; "Megahertsi"nimelle ja Jyväskylän,
OH6AD; "Metso"nimelle. Toki myös vuoden 1991 ”Ylläs kutsuu” on hieno nimi. Nimeen haluttiin toki
myös kansainvälisyyttä. Rosterissa olivat mm seuraavat nimiehdokkaat:"Vierumäki kutsuu", "Häme
Hami", "SalpaHami", "SalpausHami", "Hami_2023" "LahtiHami", "HamRadio2023" ... jne. Vaikka sana
"Vieru" olisi ollut kiva nimessä  esim "VieruHami" tai "HamiVieru", ne hylättiin, koska epäiltiin siitä
väännettävän erilaisia muotoja. Niinkuin sitten eräät lapsenomaisuuttaan ja parjausmielessä
väänsivätkin. 

Kerhon hallituksen kokouksessa ”PäijätHami”nimen toi eka kerran esille Tuomo, OH5TPO. Kahden
kokouksen mutustelun jälkeen se sitten valittiin nimeksi. Siinä vaiheessa tämä työnimi oli jo
itsestäänselvyys lopulliseksi nimeksi. "PäijätHami" – kertoo maakunnasta, jossa ollaan ja lopussa vielä
se ”pakollinen hami”. Ei ehkä kansainvälinen nimi, mutta sitä enemmän kotimaa ja
maakuntahenkinen. 

Kun nimi oli lyöty lukkoon, Jermu, OH3KZR; sai tehtäväkseen
miettiä logoa. Tämän päivän yleisen suuntauksen mukaan
logossa on myös tapahtuman nimi. Harvoin tehdään enää
logoa, jossa pelkästään on joku kuvio. Hyvänä esimerkkinä
Nokia, joka luopui melko nopeasti kolmen kärjen logosta ja
päätyi ratkaisuun, että nimi on samalla logo. 

Halusimme kuitenkin logoon myös jotakin muuta kuin pelkän
nimen, jotakin haminoloista. Jermu keksikin, että Päijätsanan
” ison P”kirjaimen yläosa voidaan muotoilla myös "headset"'iksi (kuulokkeet,
Ensimmäisissä versioissa (kuva ylempänä) headset oli kallellaan
alas oikealle, mutta kuulokkeet ja "Päijät"sanan "ä" ja "i"
pisteet sekoittuivat. 

Lopulta headset käännettiin toiseen suuntaan, ylös, "Päijät"
sanaa pienennettin, mutta fonttia paksunnettiin. Nyt headset
näytti yhden kommentin mukaan hymyilevältä ja nauravalta 
kuten leirin tulikin olla. Headset'in mikrofoni näytti samalla
käsivarrelta, joka ystävällisesti viittoi tulemaan leirille. Siis jo
koko logo kertoi, että kyseessä oli radioleiri. 

Nyt kaikki näyttää helpolta, mutta välivaiheita oli kymmeniä. 

Jermun logon suunnitteluun käyttämä aika oli kymmeniä tunteja ja monen vaiheen jälkeen päädyttiin
siis lopulliseen, tyylikkääseen versioon, värimaailmaltaan lähes täydelliseen. Ammattilaisena Jermu teki
logosta pienen, keskisuuren ja ison resoluution versiot sekä useita muita käyttövaihtoehtoja eri
tarkoituksiin. 

Monipuolista ruokailua

Myös ruokailussa oli kävijöillä monia vaihtoehtoja. Country Club'illa oli sekä lounaat (13 €) että
runsaat päivälliset (17,50 €) seisovasta pöydästä. Ruuan laadusta ei kukaan ole valittanut, sillä
seisovat pöydät olivat tosi antavat ja syödä sai niin paljon kuin halusi. Ruokasalin, pääasiassa Rampsi
sali, oven viedessä oli myös baari, josta sai virvokkeita, olutta ja viinejä aina illan loppuun saakka. 

Lähes kaikkiin huonehintoihin kuuluvat aamiaiset sai nauttia
Fennadan Puhtiravintolassa (13 €), jonka seisova pöytä oli
yhtä antelias. Puhti oli myös karavaanarien ja telttailijoiden
käytössä. 

Muitakin ruokapaikkoja oli useita. Fennadan a'la carte
ravintola, Holiday Club'in tasokas courmetravintola ja pub.
Ruokapaikka löytyi joka nälkään. Myös välipala ja iltaruoka
paikkaa. Ja yökerho. 

Koska ruokapaikkoja on Vierumäen alueella runsaasti,
Kerhomestari laati niistä yksisivuisen esitteen, joka oli
ilmoitustauluillla ja jonka sai myös respasta. 

Myös iltajuhlan illalliskortti saatiin neuvoteltua perinteisiä hintoja huokeammaksi. Tasan sata
osanottajaa sai 35 €:n hinnalla myös 
hyvän ohjelman. 

Opasteita teillä, pihassa ja Country Club'in sisällä  kukaan ei eksynyt?

Jo ensi metreistä oli selvää, että hyvillä opasteilla on suuri
merkitys siinä, että ihmiset löytävät oikeaan paikkaan – mutta
opasteilla luodaan myös tunnelmaa. Opasteet jaettiin teknisesti
liikenneopasteisiin, Country Clubin pihaalueen ja Country Club'in
sisäisiin opasteisiin. 

Nelostien eli Lahden moottoritien Vierumäen liittymästä lukien
asetettiin yhteensä 12 tieliikenneopastetta. Opasteet olivat isoja 1
metri x 1 metri opasteita ja ne kiinnitettiin joko
opasteliikennemerkkeihin, pylväisiin tai asetettiin kuormalavoihin
kiinnitettynä sopiviin paikkoihin. Heti Vierumäen liittymän jälkeen
opasteet kertoivat myös, kuinka pitkä matka on jäljellä Country
Clubille. 

Lahden moottoritiellä eli nelostiellä on harvinaisen paljon
Vierumäelle osoittavia liikennemerkkejä, mutta onhan arvokasta
tietää, paljonko matkaa on jäljellä. Eikä tietenkään unohdettu
myöskään opastetta, joka kiitti leiriltä lähteviä siitä, että olivat olleet mukana leirillä. "Kiitos"tauluun
oli joku "vääräleuka" kirjoittanut tussilla paperille "Kiitos! Mahtava leiri  tavataan ensi vuonna
Joensuussa" 

Opasteiden sijoittelussa
noudatettiin melko
tarkasti ELYkeskuksen
ohjeita.
https://www.ely
keskus.fi/mainontatien
varrella 

Lahden moottoritien
varteen kiinnitettiin
myös opasteet, jotka
kertoivat paikallisradio
PäijätHamin taajuuden
että OH3AC
leiritoistimen taajuuden.
Samanlainen opaste oli
myös Country Club'in
pihalla. Opasteet
laitettiin paikkaan, jossa kumpikin olivat hyvin kuuluvilla. 

Sekä Country Club'in pihamaalle että jo aikaisemmin Vierumäen
tulotielle asetettiin opasteet, jotka kertoivat matkailuajoneuvo
ja telttaalueet. Toki lisäksi pihalta löytyi opasteet kirpputorille,
peräkärrymyyntiin, SERlavalle ym. tärkeimpiin paikkoihin. 

Country Club'in aulassa oli ”opastepuu”, joka samoin kertoi
tärkeimmät paikat CC:n sisällä: ruokailun, esitelmäsalit,
Kauppakadun ja kirpputorin ym. Vähän samanlainen
opastepuu, joka löytyy monelta kaukaiselta saarelta
kertomassa missä päin maailmaa mikin paikka on. 

Alueelle tullessa, siellä ollessa tai Country Club'illa tuskin pääsi
eksymään. Käänsi päänsä mihin tahansa, aina joku opaste
kertoi lisää. 

Totta kai siis myös niitä, jotka olivat viettäneet enemmän tai vähemmän
lyhyen aikaa leirillä, tuli kiittää. Tämä kiitosopaste siis löytyi Vierumäeltä
poistuttaessa. 

Kaikki opasteet suunnitteli ja teki espoolainen Teippitukku Oy. Palvelu oli
uskomattoman hyvää ja nopeaa – opasteet olivat tyylikkäitä ja valmiina
kahdessa päivässä tilauksesta. Materiaali kevyttä ja säänkestävää. Annamme
viiden pisteen suostituksen! 

Teippitukulla oli myös aivan loistava oma ehdotus opasteiden tyylistä, mutta
se jouduttiin tällä kertaa hylkäämään liian ”radikaalina.” 

SRAL vahvasti mukana suunnittelussa

SRAL:n hallituksen pääjoukko kävi tutustumassa ja keskustelemassa leiristä
jo viime vuoden, 2022, lokakuussa. Pidimme presentaation ja vastasimme
kysymyksiin. Presentaatio oli lopulta helppo pitää, koska useimmat asiat oli
valmisteltu jo neljällä edellisellä hakukierroksella. 

Kesäleiri oli vuoden alusta lukien jokaisen SRAL:n hallituksen kokouksen
esityslistalla. Hallitukselle kerrottiin jokaisessa kokouksessa suunnittelun ja
leirin järjestämisen edistymisestä ja vastattiin kysymyksiin. 

Hallitus myös kutsui normaalin protokollan mukaisesti leirille virallisesti mm.
IARUn puheenjohtajan Sylvain Azarian, F4GKR; sekä muutaman muun VIP
vieraan. 

Kevään lopulla allekirjoitettiin perinteinen liiton ja järjestäjän välinen
kesäleirisopimus. Sopimusta uusittiin enemmän kuin lievästi vastaamaan
paremmin tämän päivän leiripalvelutarpeita, koska sopimuspohja oli pysynyt
lähes muuttumattomana jo vuodesta 1992. Tällöin liitto alkoi tekemään
sopimuksia järjestäjien kanssa. 

Turvallisuus ennen kaikkea!

Leirin järjestämiseen liittyy aina myös paljon vastuuta, Tapahtumasta tehtiin Heinolan poliisille
tarvittavat ilmoitukset jo helmikuussa. Poliisin virkailija tuumasi hymy huulilla, että ”Mistä nyt tuulee?
Ei kukaan ole koskaan tehnyt tapahtumailmoitusta näin hyvissä ajoin. Yleensä ne tulevat muutama
päivä ennen tapahtumaa. Mutta kiitos kuitenkin!” 

Tapahtumailmoituksen tekeminen oli helpoin
viranomaistehtävä. Enemmän vaivaa oli pelastussuunnitelman
tekeminen. Vierumäen oma Country Club'in
pelastussuunnitelma oli sinänsä kohtuullinen, mutta ei yksinään
kelvannut näin mittavaan tapahtumaan. Mutta kun siihen
yhdistettiin ja kombinoitiin viime vuoden järjestäjiltä saatu
Eerikkilän pelastussuunnitelma, kokonaisuus oli hyvä,
suorastaan erinomainen. 

Järjestyksenvalvojien haaliminen oli yllättävän työlästä. Vaikka
poliisin määräämät päivittäiset järjestysmiesmäärät olivat
hyvinkin kohtuulliset, joutui ylin turvallisuuspäällikkö Akseli,
OH3BPY; tekemään työtä vaadittavien henkilöiden löytymiseen.
Mutta tarvittava määrä löytyi lopulta. 

Järjestyksenvalvojat kiersivät kaikilla alueilla myös yöaikaan.
Mainittavampia järjestyshäiriöitä ei ollut, mutta muutamaa hieman liikaa nauttinutta kehotettiin
menemään nukkumaan. Yleisin huomautuksia vaatinut toimenpide oli a) alkoholin nauttiminen
anniskelualueen ulkopuolella ja b) omien alkoholien tuominen anniskelualueelle. Siistiä ja rauhallista 
väkeä kuitenkin nämä radioamatöörit. 

Timo, OH3GPS; tarjoutui ensiapupäälliköksi. Timo päivysti
ahkerasti, mutta lopulta hänelle tuli vain yksi "asiakas." Nainen,
jonka jalan alta kävelytien sivukivetys oli livennyt ja jalkaan tuli
verta vuotava haava. 

Homma hoidettiin pikaisesti ja Vierumäelle annettiin pyyntö
hoitaa kivetykset kuntoon. Ensiapupakkauksia, joita oli lähes
huoneellinen, ei tarvinnut tätä enempää käyttää. 

Osa turvallisuutta ja järjestelyä oli tietenkin liivien suunnittelu
ja hankkiminen. Sinänsä helppo asia  kaupat ovat niitä pullollaan  mutta kun vähän jokaisella oli oma
halu niiden suhteen. Kompromissi onnistui tässäkin: Liivejä oli kolmea eri väriä, järjestysmiesten
punaisen ollessa näkyvin. Yläkuvassa Hanna, OH7TO; vihreällä liivillä, toinen talkoolainen sinisellä
liivillä ja alakuvassa Akseli, OH3BPY; järjestyksenvalvojien esimiehenä punaisella liivillä. Kuvassa myös
istumassa ja sisäistä yhteyttä pitämässä yhteiskäyttökanavalla Juha Matti, OH4EBD. 

LEIRI ALKAA
Leirin avajaiset ja lipunnosto

Leiri avattiin
puoleltapäivin torstaina
13.7.2023
arvovaltaisesti Suomen,
Ranskan ja SRAL:n
lippuja tankoon nostaen.

Järjestäjät joutuivat
pitkään miettimään,
missä järjestyksessä
liput nostetaan, kuka
avaa leirin ja kuka
puhuu ensin. Tyylikästä olisi tietenkin ollut nostaa myös niiden
maiden liput ylös, joista jo oli mukana osanottajia. Lipputangot
vain eivät riittäneet. 

Tervehdyksen toivat IARU:n puheenjohtaja Sylvain, F4GKR; Heinolan kaupunginhallituksen
puheenjohtaja Kirsi Lehtimäki, SRAL:n puheenjohtaja Timo, OH5LLR; ja leiripäällikkö Mika, OH3BZK.
Timon, OH5LLR;  kesäleirin varsinaisen pääjärjestäjän  alkupuheenvuoron jälkeen nostettiin liput ja
muut kolme saivat pitää avajaispuheensa. Mikrofonia ja äänentoistoa ei ollut, mutta kaikkien keuhkot
riittivät. "Parhaiten kuuluu tietenkin poliitikon ääni", kuten Kirsi Lehtimäki totesi, ja niin kuuluikin. 

Heinolan Kirsi Lehtimäen puheenvuoro oli hieno ja sympaattinen, toivottaen meidät kaikki
tervetulleiksi Vierumäelle. 

Hovikuvaaja Martti, OH1ON; ikuisti avajaiset näin: (Klikkaa kuvaa ja saat 9:38 min videon avajaisista) 

OTtapaamisessa muisteloissa 75 konkaria

IARU:n ja SRAL:n
puheenjohtajien
tähdittämä OT
tapaaminen Rampsi
salissa keräsi hyvän
joukon konkareita
lämminhenkiseen
tilaisuuteen. Konkareilla
oli yhteenlaskettuna
radioamatöörivuosia yli
4000! Melkoinen määrä
kokemusta ja tietämystä.
Ja vielä enemmän hienoja muistoja, joita tilaisuudessa jaettiin. 

Pikkukuvassa ylhäällä Jorma, OH2PV; kertoo muisteluita
omasta haminuoruudestaan. Moni muukin, mm Rami, OH3BHL;
Aaro, OH9RJ; Veikko, OH3SF; jne kertoivat mielenkiintoisia
tarinoita. Tapahtuman tärkeimmän kysymyksen, kuka on ra
iältään vanhin, taisi voittaa juuri Veikko, OH3SF. 

Lienee kuitenkin ensimmäinen
kerta,kun IARU:n puheenjohtaja
tervehtii OTamatöörejä. Sylvain,
F4GKR; (kuva ylhäällä oikella) toi
sympaattisesti terveisiä IARU:lta ja
kertoi, kuinka tärkeää työtä IARU
tekee taajuuksien puolustamisessa.
Sylvain kertoi myös, että IARUn
suurin ongelma tällä hetkellä on
löytää tekijöitä erilaisiin tehtäviin. 

SRAL:n tarjoama
mansikkakakkukahvi uhkasi sulaa
helteessä ja henkilökunta pyysi
pientä taukoa puheisiin. Tilaisuuden
päätteeksi otettiin tietenkin jo
perinteinen yhteiskuva. 

OTtapaamisesta on tullut suosittu
leirin ohjelma. Vieressä oleva OT
yhteiskuva kertoo meidän seniorihamiemme elinvoimaisuudesta ja halusta olla edelleen aktiivisia
hameja. 

Nyt tapaaminen oli viime vuoden malliin jo
torstaina, mutta moni OT on esittänyt
toivomuksen, että tapaaminen olisi perjantaina tai
lauantaina, jolloin voisi osallistua myön muuhun
ohjelmaan. Tätäkin vaihtoehtoa mietittiin pitkään,
mutta tapaaminen jäi lopulta torstaihin, koska se
oli suunniteltu kevätkokouksen yhteyteen.
Varmaan ensi vuoden leirillä Joensuussa
tapaamiselle löydetään parempi aika. 

Katso klikkaamalla vasemmalla olevaa kuvaa
Martin, OH1ON; tekemä video OTtapaamisesta.
Videon pituus 19:06 min. 

Ulkomaisia vieraita ainakin kahdeksasta maasta

Ulkomaisia vieraita leirille löysi kahdeksasta maasta. Leirin ensimmäinen ilmoittautuja olikin Norjasta,
tunnettu puskaaktivisti Mads, LA1TPA. 

Ulkomaiset tähtivieraat olivat tietenkin tällä kertaa Ranskasta. IARU:n puheenjohtaja Sylvain Azarian,
F4GKR; ja Paul Granger, F6EXV; joka kunnioitti leiriä ja suomalaisia hankkimalla myös suomalaisen
tunnuksen "OG6EXV". 

Unohtaa ei tietenkään voi Ruotsin ed. puolustusministeriä Peter Hultqvistia, SM4HCF; jolla hälläkin on
nyt suomalainen tunnus "OH1P" käytettävissä Turun saariston kesämökillä. Suomen, Norjan ja
Ranskan lisäksi kävijälistalta löytyvät ainakin Ruotsi, Eesti, Tanska, Saksa ja Yhdysvallat. 

Leirimasto nousi 30 metriin – leiriasema äänessä 160 m aktiviteetissä

Jo ennen leirin alkua
Token, OH6RM; viiden
hengen ryhmä kävi
nostamassa leirin
ylpeyden, yli 30 metrin
alumiinimaston. Mastoon
asennettiin HFalueiden,
kuuden metrin,
leiritoistimen ja
paikallisradio ”Radio
PäijätHamin” antennit. Sekä tietenkin 80 m ja 160 m dipolit. 

Kiitos Tokelle, OH6RM; upeasta mastosta ja asennuksista.
Ammattimaista työtä! 

Yllä vasemmassa kuvassa kaksi todellista mestaria tahoillaan,
DXCClistojen kärkipaikasta taisteleva Jussi, OH3SR; ja itse "Mr
Aluminium" Toke, OH6RM; keskustelevat mastoista ja DXien
pyydystämisestä. Jussilla on tunnetusti se bandien isoin
signaali. 

Muuten  leirin masto jatkoi matkaansa ja on nyt pystyssä
yhdessä Suomen parhaista saarista, Degerön saarella Inkoossa
Pasin, OH2TWI; pihalla. 

Leirin tunnuksena käytettiin kerhon eli järjestäjän omaa
tunnusta OH3AC, kuten tapana aina kesäleireillä on ollut. Vain
SRAL:n itse järjestämillä leireillä tai erityisleireillä, joilla
juhlitaan maamme tai SRAL:n pyöreitä vuosia, käytetään
SRAL:n omia tai sen hankkimia erikoistunnuksia.
Järjestelyryhmä mietti pitkään, pitäisikö hankkia joku erikoiskutsu, mutta päätti lopulta pitäytyä
Kerhon peruskutsussa. 
Kyllä maailma on täynnä kutsuja, ei yhtä lisää tarvita. 

Leiriasema oli Koneita.com/Utec Oy:n käyttöön lainaama,
hienosti toiminut Icom IC7610 huipputransceiveri. Kuvassa
Euroopan kovimpiin DXreihin kuuluva Paul, F6EXV/OG6EXV;
on äänessä leiriasemalta. Asemalla oli tietenkin käytössä sekä
tavallinen "pumppu" että automaattianturi. 

Perjantaiiltana leirin YLamatöörit aktivoivat tunnuksella
OH2YLS 160 metrin aktiviteetin. Vaikka asemahäiriöt oli
etukäteen tarkistettu, jostakin syystä kohinataso oli illalla
melko korkealla häiriten kuuluvaisuutta. Hanna, OH7TO; Jaana,
OH6AX; ja Pirjo, OH3CUO; tekivät hyvää työtä. 

Wamon, OH2II/OH2BPW; magneettiluuppiantenni oli Country
Club'in pihalla viritetty taajuudelle 1846 kHz ja sieltä pystyi
antamaan YL:lle lisäyhteyksiä. 

Valitettavasti kovin moni ei hoksannut asemaa käyttää, mutta
kyllä YL:ien saalis oli ihan hyvä ja kohtuullinen. 

SRAL:n bulletiinin antoi lauantaina hienosti "Vuoden
perusluokkalainen 2023" Joel, OH2CBD. Bulletiinin lukeminen
sujui kuin vanhalta konkarilta ja vielä paremmin sujui pileup'in
purkaminen. Kuson ja pileup'in pitoa Joel on harjoitellut mm
useilla puskaoperoinneilla ja kotimaisissa kilpailuissa. 

Joel'in tunnustuspalkinto oli jaossa Jyväskylän
Syyskokouksessa, mutta itselleen tyypillisenä Joel oli silloin
workkimismatkalla. Kuvassa Jari, OH2BU; käy lävitse bulletiinin
antamiseen liittyviä rituaaleja. Bulletiini kun tulee aloittaa
sanomalla ainakin kolmesti "Huomio OHasemat .." 

Useita ohjelmaputkia

Leirille oli pyydetty yli 60 esitelmää omien erikoisalueidensa parhailta. Ohjelman laajuus ja aiheiden
monipuolisuus sai erityistä kiitosta! 

”Historiallisen monipuolinen ja hyvä ohjelmisto. Ohjelmaa, jota kukaan ei aikaisemmin ollut 
       ajatellut leirille.

Kiitokset kuuluvat kuitenkin kaikille esitelmän pitäjille mahtavasta panoksesta. 

Ohjelmat oli pyritty järjestämään ”putkiin” eli niin, että saman aihealueen esitelmät olivat perätysten
samassa salissa. Ohjelmasta löytyykin näin mm. Maanpuolustus ja MPK, antennit, kilpailu ja DX,
tekniikkaputket perjantailta sekä lauantailta nuorisofoorumi, ”tähtiputki” sekä viranomaisputki.
Muutama putkiin sopimaton spesiaaliesitelmä sijoitettiin mahdollisimman hyviin paikkoihin. 

On totta, että liian moni hyvä esitelmä syö toisiaan, mutta toisaalta antaa mahtavan valinnanvaran. 

Ohjelmassa viihdettä, tietoa ja asiaa

Ohjelmaa suunniteltaessa oli tärkeää löytää kokonaisuus, jossa olisi sekä tietoa ja asiaa, että
viihdettä. Mutta myös niin, että ohjelma tarjoaisi jotakin kaikillle perheen jäsenille, erityisesti mukaan
houkutelluille puolisoille. Muutamassa tapauksessa kävikin niin, että "se" puoliso olikin pakottanut
perheen hamin leirille vedoten hyvään ohjelmaan. Maria Veitola ja 72 tunnin varautuminen
kiinnostivat myös puolisoita. 

Kolmen esitelmäsalin – ”pääsali”, ”luentosali 1” ja ”luentosali 2” ovet olivat vain kahdeksan metrin
päässä toisistaan ja järjestäjät suorastaan kehottivat hyppimään salista toiseen. Tämän vuoksi myös
esitelmät alkoivat yleensä 15 min välein, joten esitelmäshoppaus oli tehty helpoksi. Moni kiittikin
mahdollisuudesta hyödyntää koko ohjelmapalettia. 

VHF/UHFspesialistimme Hannu, OH3DP; kertoi innostuneensa asiasta ja pyrkivänsä hyödyntämään
kaikki ohjelmat. Pystyikö Hannu toteuttamaan ajatuksensa, ei ole tiedossa, mutta eräs toinen
tuntemattomaksi jäänyt mestari ilmoitti lauantaiiltapäivänä olleensa yhteensä 31 esitelmässä
"kermat päältä"filosofialla. 

Tähtihaastattelussa Maria Veitola, OH5BR/yl

Ainutlaatuisten esitelmien ja Markun, OH4UI; haastatteluin toteuttaman ”tähtiputken” joukosta
erottui kaksi yleisökärkeä, muitakaan yhtään vähättelemättä. Toimittaja Maria Veitolan, OH5BR/YL;
haastattelua oli seuraamassa salin täysi eli 150 kuulijaa. 

Maria voitti elämänilollaan ja karismallaan yleisön sydämet kertoessaan isästään Ollista, OH5BR.
Vaikka hän nuorena tyttönä oudoksui isänsä harrastusta, jo teininä hän oli ylpeä isästään. Maria
muisti vielä monen isänsä hamikaverin nimen. Näitä Marian jo aiemmin kotonaan tapaamia kavereita
löytyi jopa yleisöstä. Marian kesäinen olemus ja hyvät vastaukset tekivät hänestä yleisön suosikin. 

Kuvassa vasemmalla alhaalla Maria keskustelee esityksensä jälkeen Timon, OH1NX; ja Tapanin,
OH5BM; kanssa, jotka kumpikin olivat tavanneet hänet jo aikanaan vieraillessaan Ollin, OH5BR; luona.

Klikkaamalla oikealla olevaa kuvaa, voit katsoa
Martin, OH1ON; kuvaaman videon (36:01 min)
Marian haastattelusta. 

Katso erityisesti kahden ammattilaisen  Markun ja
Marian  välistä keskinäistä kemiaa  kuin
vastarakastunut pari  ja miten Marian vastaukset
ovat aina täydellisiä. Ei liian lyhyitä eikä liian pitkiä.

Tästä voit vielä kuunnella äänitallenteen
PäijätHamipaikallisradiosta, pituus 25:07.
Valitettavasti Vierumäen netti ei toiminut aivan
alussa, mutta onneksi yltä löytyy Martin, OH1ON;
videotallenne. 

Tähtihaastattelussa Peter, OH1P/SM4HCF

Ruotsin ed. puolustusministeri Peter Hultqvist, SM4HCF; on ruotsalaisten hamien ylpeys, suorastaan
ikoni. Onhan hän ministerinä ollut "korkeimmassa" asemassa ollut hami ja Ruotsin liiton ylpeys. 

Mutta itse asiassa Peter on yli puolet suomalainen. Hänen äitinsä oli suomalainen, OH8piiristä
sotaevakkolapsena Ruotsiin turvaan viety  ja sinne jäänyt. Peter'in nykyinen puoliso on myös
suomalainen, josta Ruotsin lehdet ovat käyttäneet nimitystä "mysteerinen suomalainen kaunotar" 

Peter sai raikuvat aplodit kertoessaan upouudesta tunnuksestaan OH1P. Workkiminen on jo alkanut
kesämökiltä Turun saaristosta. Tässäkin haastattelussa ajauduttiin vääjäämättä myös Venäjän
aloittamaan sotaan, jonka aikana Peter oli Ruotsin puolustusministeri. 

Peter sanoi tienneensä Venäjän hyökkäyksen alkamisesta useista enteistä, joita ei Suomessa
juurikaan ole kerrottu. Hyvä esimerkki tästä oli se, että Venäjä piti sotaharjoituksen lähellä Ukrainan
rajaa tovin ennen hyökkäystään. Mutta miksi harjoituksiin tuotuja tykkejä, ajoneuvoja ym ei viety
takaisin kasarmeille harjoituksen jälkeen vaan ne jätettiin (odottamaan?) lähelle Ukrainan rajaa ..... 

Klikkaamalla oikealla olevaa kuvaa, voit katsoa
Martin, OH1ON; kuvaaman videon Peterin,
SM4HCF/OH1P; (36:24 min) haastattelusta. Katso
taas kovissakin paikoissa olleen ammattipoliitikon
hieno kyky hallita haastattelua. 

Myös PäijätHamipaikallisradiossa suorana tullut
äänite löytyy tästä linkkinä kymmenen päivän
kuluessa. 

Peter ei tullut Suomeen pelkästään leirin ja
sukuloinnin vuoksi  vaikka ne olivat toki alunperin
tärkeimmät asiat. Muutama tunti leirin jälkeen
Peter yhytettiin puolisonsa kanssa keski
uusmaalaisesta huippuravintolasta lounastamasta suomalaisen huippupoliitikon kanssa. 

Peter kävi leirillä myös
"kaupoilla.". Hän pitää
sähkötyksellä
workkimisesta  vaikka
ei kaihda puhettakaan.
Hän osti Tapiolta,
OH1KB(X);
automaattiavaimen,
jossa on Suomen ja
Ruotsin liput avaimessa. 

Kuinka
tuplaisänmaallista, eikö? 

Kuvassa Peter muutama
päivä leirin jälkeen
mökkiasemallaan
Turun saaristossa. Tapion hienoista avaimista
voit lukea hieman myöhemmin! 

Ohessa myös äänitallenne PäijätHami
paikallisradiosta, pituus 38:31. 

Tähtihaastattelussa Petri, OH1CX: ja ”piilotetut vihjeet”

Hyvänä ja luontevana esiintyjänä tunnettu elokuvaohjaaja ja käsikirjoittaja Petri Kotwica, OH1CX;
paljasti useimmat elokuviinsa kätketyt hamiviestit. Milloin elokuvassa on osoitteena kadunnimi, jonka
numero on 73 tai sairaalan näytössä pyörivä 88. 

Petri, OH1CX; on tämän päivän nuorista ohjaajista ehdottomasti "kuumin" ja halutuin. Wikipedia
kertoo seuraavaa:
Petri Kotwica on suomalainen elokuvaohjaaja ja käsikirjoittaja.
Syntyi: 1964 (ikä 59 vuotta), Parainen
Palkinnot: Parhaan ohjauksen Jussi, Parhaan käsikirjoituksen Jussi
Ehdokkuudet: Parhaan ohjauksen Jussi, Parhaan käsikirjoituksen Jussi
Tunnetuimmat ohjaukset: Musta jää, Piiritys

Klikkaa oikealta Petrin 51sivuinen presis, josta
löytyy vihjeet ja tiedot useista hänen
ohjaamistaan elokuvista ja ohjelmista. Näet otteita
hänen mm ohjaamistaan elokuvista Musta jää, Rat
King, Henkesi edestä, Hautalehto, Piiritys,
Kohtuuttomuuksia ja Comeback (kuvattu
Kirkkonummella 2023. 

Petri ei aina ole pysynyt ohjaajan roolissaan, vaan
hänet löytää myös näyttelijänä, mm. esittäen
poliisia minisarjasssa "Piiritys". Hulvaton on myös
elokuva,  jonka Petri itse on ohjannut  ja joka
kuvaa ohjaajaa, jolla kaikki ei mene ihan hyvin. 

Muuten .... Petri osti muutama vuosi sitten eräältä
huippuDXriltä tämän talon ja aseman.
Kun Petri työltään ehtii, kuuluu tunnus OH1CX
pileup'in kovimpana. 

Ohessa myös äänitallenne PäijätHami
paikallisradiosta, pituus 31:07. 

DXsauna

Jokaisen leirin yksi tärkeimpiä ”ohjelmanumeroita” on sauna.
Vierumäen sauna tuotiin ennakkoilmoittelussa vahvasti esille
sekä yritettiin Riston, OH2BT; hienosta ehdotuksesta saada
saunalle myös jamien tyyppistä hamien omaa musisointia,
"jammausta". Hyvä yritys poiki valitettavasti vain pari hami
musikanttia, jotka toki viihdyttivät paitsi omaa joukkoa, myös
Vierumäen muita asiakkaita. 

Saunan vieressä on Vierumäen paras uimapaikka, hyppylaiturit
ja grillipaikka. Mutta saunan vieressä on myös ravintola Palmu.
Mikä siis voisikaan olla parempi yhdistelmä? Sauna,
makkaranpaisto, uimaranta ja ravintola! Voiko enää lähemmäs
leiriparatiisia päästä? 

Sauna olikin hyvässä käytössä. Valitettavasti myös muut
Vierumäen asiakkaat halusivat tilaussaunaa emmekä saaneet
kuin 2,5 tunnin aikaslotin kullekin illalle. Mutta hyvä niinkin.
Sauna oli järjestään hyvin kansoitettu ja osanottajat ottivat
jälkilöylyjä joko saunan edustalla olevilla penkeillä, isoissa
pukuhuoneissa tai ravintolassa. 

Ihan ilman kommelluksiakaan ei saunassa selvitty. Koska
Vierumäki on perhepaikka, iso sauna on yleensä varattu naisille
ja lapsille ja pieni sauna miehille. PäijätHamileirillä tietenkin
varaukset tehtiin toisin päin. Yhtenä iltana hieman myöhässä
olleet naissaunojat yllätti hieman aikaiseen tullut mieslauma. No
 yhteentörmäyksestä selvittiin ilman naarmuja. 

Sen sijaan hieman sanomista tuli siitä, että hamisaunan aikana
muutamat juoksivat nakuina (siis alastomina) uimaan.
Rannassa ollut lapsiperhe järkyttyi ja teki asiasta valituksen
Vierumäelle. Hieman tuli myös sanomista omien pullojen
tuomisesta saunan anniskelualueelle. 

DXsaunan perinteiset säännöt

Vielä 197080 luvuilla ja satunnaisesti 1990luvulla
kesäleireillä oli ns DXsauna. Tämä tarkoitti sitä,  kun saunat
olivat yleensä pieniä mutta hyvin kansoitettuja , ne joilla oli
kaikki DXCCmaat workittuina, saivat vaatia paikkaa
ylälauteelta. Niin tehtiin nytkin, mutta ajan hengen mukaan
DXCCmaiden rinnalle laitettiin ne, joilla oli yli 800 puskaa
workittuna. Pukuhuoneen ja saunan ovilla olikin lista niistä,
joilla oli oikeus käyttää etuoikeutta ylälauseeseen. 

Eräs lauteilla ollut nuori hami piti DXsaunan sääntöjä
epäreiluina. Hänen mielestään se on "syrjintää", koska häneltä
kestää 20 vuotta päästä Honor Rolliin .... No siinähän se juju
onkin! 

Koulutusputkesta 23 tutkintoa

Jukka Klemola, OH6LI; ahkeroi kahtena päivänä K, T1 ja T2modulien preppauskurssit. Oppi meni
hyvin perille, sillä leirillä suoritettiin 23 tutkintomodulia. Tämä lienee kesäleirien tutkintoennätys?
Kursseille ilmoittautuneille laitettiin etukäteen kurssimateriaali sähköpostilla ja linkeillä. 

Kokelaat kiittivät mahdollisuudesta kesäopiskella ja samalla nauttia runsaasta esitelmävalikoimasta.
Jukan, OH6LI; opetus oli oppilaslähtöistä – kursseilla käytiin läpi nimenomaan niitä asioita, joita
kurssilaiset pitivät vaikeina. Opetus oli interaktiivista keskustelua ja vastausten hamkkimista. Kaikki
kurssilaiset kun olivat jo valmistautuneet tutkintoon. 

Tutkintomahdollisuuksia oli leirillä viisi kappaletta ja kaikilla oli käyttöä. Tutkintoja hieman myöhästytti
Country Club'in heikko Wlanverkko ja pula hyvistä tulostimista. 

Eräs kurssilainen käytti juuri hyväkseen useamman tutkinnon mahdollisuutta. Kun eka kerta toi
reputuksen, luki hän lisää seuraavaan kertaan. No, siitäkin tuli reputus. Tästä sisuuntuneena hän luki
läpi yön kolmanteen mahdollisuuteen ja – pääsi tietenkin läpi. Sitä kutsutaan tosissaan yrittämiseksi. 

Oli kesä. Tutkittavilla ei juuri ollut kiirettä. Tutkinnon tunnin myöhästyminen ei juuri harmittanut 
ajan saattoi tapaa Rampsibaarissa. 

Pekka, OH1LA; sähkötyksen Suomen Mestari

Sähkötyksen uudeksi ja ensimmäiseksi Suomen mestariksi
nousi Pekka Lahdensalo, OH1LA; tuloksella 109,5 mkiä/min.
Pekan suoritusta nostaa se, että hän ollessan OTluokassa
hakkasi hopeamitalin saaneen, miesten luokan voittaneen
Jyrkin, OH6CS. 

Pekan voitto ei ollut yllätys. Hän on jäsenenä kaikissa maailman
korkeimman tason sähkötyskerhoissa: EHSC #30 Extremely
High Speed Club
SHSC #49 Super High Speed Club
VHSC #155 Very High Speed Club
HSC #1223 High Speed Club
HACWG #61 Hungarian CW Group
OHTC #1 OHTelegraph Club 

Sähkötyskoepaikalla kävi moni ”kokeilemassa” taitoaan. Lähes
kaikki tekivät sen virheen, että pyysivät heti korkeaa nopeutta kun yleensä aloitetaan hieman
pienemmällä nopeudella ja sitten edetään korkeampiin nopeuksiin. Vaikka sähkötystekstistä oli
poistettu numerot, skandit ja erikoismerkit – jäljellä olevat 26 peruskirjainta olivat kuitenkin monelle
liian suuri haaste. 

Tommi, OH3BRJ; kesäleirin VHF/UHFkilpailun voittaja

Leikkimielisessä
VHF/UHFkisassa piti
tunnin aikana pitää
mahdollisimman monta
puheyhteyttä millä
tahansa puhemodella.
Osanottajia oli kaikkiaan
15. 

Oikeasta kuvasta voit
klikata säännöt. 

Leirikisan viiden kärki oli
1. Tommi, OH3BRJ ......34 yhteyspistettä (Tommi vasemmassa kuvassa)
2. Wamo, OH2II/m .....28
3. Hannu, OH6HLH/m ..26
4. Tomppa, OH5ELO
5. Valtteri, OH3BRK

Muuntajanheittokilpailun voitto jaettiin

Leikkimielisessä muuntajanheittokilpailussa tarvittiin sekä
tarkkuuden että pituuden hallitsemista. Kilpailussa oli kolme
rengasta sopivien etäisyyksien päässä ja muuntajana noin 6 kg
painava 220/110 V. Osumista renkaisiin sai pisteitä. Tätä jatkui
4 kierrosta, mutta lopulta ajauduttiin jaettuun voittoon. 

Kilpailumeklarina oli Jesse, OH3CTB; joka jakoi heti kilpailun
jälkeen voittajille pytyt. 

Muuntajaheiton tulokset:
1. jaettu sija: Tom, OH1XF ja OH3CTF jaettu eka sija
3. sija: Tapani, OH3RT 
Tästä löytyy *.oggnauhoitus kilpailusta: 
Muuntajanheiton_SM_kilpailun_selostus pituus 53:41 (OGGtiedosto)

Viestikaluston esittely, antenni puuhun,
pienryhmäkokoukset YL, OI ja OHDXF ja golfkyykyttää

Perjantaina "MPK ja maanpuolustus"ohjelman kunniaksi respan takana golfkentän puolella oli myös
Puolustusvoimien viestikaluston esittely. Huippunykyaikaista kalustoa  jota ei saanut kuvata  oli
esittelemässä viisi viestimiestä. Kävijöitä oli runsaasti, vaikka paikka jouduttiin turvallisuussyisä
viemään hieman kauemmas. 

John, OH5ZZ; Karjalan prikaatista ilmoitti seuraavasti:
"Tilannepäivitys PV/KARPR osallistuminen SRAL:n kesäleiri Vierumäki PE 14.07 

”ISVP kykenee kalustoesittelyyn ja asetamme viestiasemalaitesuojan (CL600) tilaisuuteen
esiteltäväksi” ” 1.VK asettaa viestiasemaa perustavan ja sitä esittelevän varusmiesosaston 56 hlö”" 

Vesa, OH3EQY; näytti kolmella tavalla, miten antenni saadaan helposti puuhun. Se neljäs tapa on
laittaa lenkkiavain narun päähän ja heittää. Mutta silloin se lenkkiavain yleensä jää puuhun. 

Ne kolme tapaa ovat:
a) drooni 
b) ritsa ja
c) bazooka (ilmapyssy")

Kaikilla onnistui ja porukkaa oli runsaasti neljässä näytöksessä. 

Myös erilaiset pienryhmät kokoontuivat.
Perjantaina OIamatöörit pitivät kahden tunnin palaverin ja 
Lauantaina sekä YLamatöörit kokoontuivat että 
OHDXF piti vuosikokouksensa. 

Torstaina oli järjestetty golfkentän puolelle Green Cardkurssi. Vaadittavat kymmenen osanottajaa
löytyivät helposti ja lähes koko päivän koulutus sujui mainiosti. Kurssi oli erittäin halpa, ottaen
huomioon sen, että kouluttajat olivat todellisia proammattilaisia. 

Perjantaina järjestetiin Hamigolf 2023 kilpailut. Myös siinä oli hyvin osanottajia ja sää mitä mainioin.
Juha, OH2LQ; edellisen kilpailun voittaja oli saanut "palkinnoksi" järjestää seuraavan kilpailun.
Kilpailuun kuuluu myös aina hyvä lounas ja juomat  Vierumäen golfravintolan sanotaan olevan maan
paras mutta myös halvin. 

Kirpputori jälleen suosittu käyntikohde SERlava täyttyi ja tyhjentyi

Kirpputori oli jälleen – kuten aina – yksi suosituimmista  ellei suosituin  käyntikohde. Moni kävi
useamman kerran päivässä katsomassa mitä uutta oli tuotu myyntiin. Kirpputoriostokset pystyi
maksamaan käteisellä, pankkikortilla tai Mobile Payllä. Käteisen osuus jäi lopulta melko pieneksi 
sekin on nykyaikaa. Myyjille tilitettiin myyntituotot muutamassa päivässä leirin jälkeen pankkisiirrolla
tai Mobile Pay:llä. 

Järjestäjien itsensä tuomat tavarat myytiin idealla, ettei niitä ainakaan viedä takaisin Radiomäelle.
Hinnoittelu oli siksi erittäin maltillinen. Eikä mitään todellakaan viety takaisin. 

Kirpputoripöydät pidetiin koko ajan myyjien puolesta järjestyksessä. Uusien myyjien tavaroille tehtiin
tilaa ja myytyjen tavat roiden aukot pöydällä täytettiin. 

Kirpputorin vieressä oli SERlava. Tai oikeastaan SERperäkärry, joka täytettiin säännöllisesti
myynnistä poistetulla tavaralla. SERlavalla oli hyvinkin käyttökelposta tavaraa jopa niin, että eräs
leirlle tullut tuli kysymään kirpputorilta, että ”kenen myyjän peräkärry se on, kun siellä on niin paljon
hyvää kamaa”. Erään toisen mielestä SERlava oli mielenkiintoisempi kuin kirpputori. Hmmm ... 

Kun RXTXtuotteen
Mika, OH3KWW; toi
lavalle ison määrän
myynnistä poistettua,
mutta todella
käyttökelpoista
joka.hamin päivittäistä
tavaraa, lavan
tonkijoiden määrä
moninkertaistui. Klikkaa
ohaiset kaksi kuvaa,
harvoin näke niin
onnellisia SERlavan
tonkijoita. Loppujen
lopuksi Kuusankoskelle vietiin vain hyvin pieni määrä tavaraa. 

Kirpputorista vastasi pienen ryhmän voimalla
Tuomo, OH5TPO. 

Kesäleirisivuilta saattoi etukäteen printata
kätevasti lipukkeet myyntitavaroille. 

Pasi, OH3EVH; teki hienon videon kirpputorin
tarjonnasta. Voi katsoa sen tästä klikkaamalla
kuvaa. Videon, jonka pituus on 9:09 min, alussa
on yleisiä tunnelmia ja kuvia leiriltä, varsinainen
kattava kirpputoriosuus alkaa kohdasta. Voit
hypätä suoraan kirpputoriosuuteen myös
klikkaamalla tästä

Kauppakadulla palvelupisteet

Country Club'in aulasta kirpputorille johtavalla käytävällä oli kuusi
ryhmätyötilaa. Ne kansoittivat:
 Koneita.com/Utec Oy:n (Jyrki, OH6CS), 
 RXTXtuotteen (Mika, OH3KWW) ja
 Bebek Oy:n (Jani Bebek) myyntipisteet sekä
 SRAL:n toimiston ja sähkötyskokeen palvelupiste (Markus, OH3RM)
ja 
 leiriasema, jonka yhteydessä oli nyös Radio PäijätHami'n studio.
 Käytävällä oli myös järjestäjien oma leiritoimisto.

Kauppakatu lähti Country Clubin aulasta ja johti kirpputorille. Osaan
palvelupisteistä pääsi myös ulkokautta. Palvelupisteet oli helppo
löytää ja kaikilla oli jatkuva asiakasjono. 

Iltajuhla

Perjantaina pidetyssä
iltajuhlassa
leiriparhaimpiin, mutta
"cozy casual"tyyliin
pukeutuneet saivat
Jarin, OH2BU;
alkutervehdykssen
jälkeen kuulla IARUn
puheenjohtajan Sylvain
Azarian, F4GKR; SRALn
vt. puheenjohtajan Timo
Rinteen, OH5LLR;
tervehdykset sekä
Lahden kaupungin
kaupunginjohtajan
Pekka Timosen lyhyet
tervehdykset. (Voit lukea tervehdyksen klikkaamalla kuvaa.) 

Menu (oikealla) oli maittava. 

Tervehdysten, "lämmittelyn" ja maittavan aterian jälkeen
seurasi iltajuhlan varsinainen juhlaesitelmä Paul,
F6EXV/OG6EXV; esitti menneen talven menestyspeditiosta 
FT8WW  videon ja kertoi peditiosta. (Paul piti saman esitelmän
seuraavana päivänä, lauantaina, josta on ao. päivän kohdalla
oma referaatti.) 

Illan päätteeksi Heikki,
OH6ZS; vaihtoi roolin Al
Dantetaikuriksi ja
huumasi yleisön
”amerikkalaisella
huumorilla.” 

Illalliskortin hinta oli
ällistyttävän halpa – vain
35 euroa. 

Kaikki illalliskortit oli myyty ja sali oli täynnä. Pöydät oli
koristeltu radioamatööriaiheisin tavaroin, joukossa muutama
yllätys. 

Iltajuhlakuvassa tunnistettavissa ainakin oikealla Toni, OH1TD;
ja häntä vastapäätä OT Martti, OH1OR; ja sähkötysvirtuoosi
Pekka, OH1LA. Antin, OH3UDT; leiripassi vilahtaa oikeassa
nurkassa. 

IARU:n puheenjohtaja Sylvain, F4GKR; oli varsinainen työjuhta
osallistumalla seitsemään ohjelmaan. Hän sai arvokkaita ja
myöhemmin palkitsevia suomalaiskontakteja. 

QSLtauluun 200 QSLkorttia

Idea QSLtaulusta oli uusi kotimaassa, mutta ei toki
kansainvälisesti. 

Euroopan suurimmilla Ham Radiohamimessuilla
Friedrichshafenissa Saksassa on vuosia ollut suosittu QSLtaulu
kertomassa, kuka on jo tapahtumaan tullut. 

Nyt PäijätHamin QSLtaulu tuotiin parhaalle paikalle eli Country
Club'in aulaan. Sinitarralla pystyi oman korttinsa kiinnittämään
takan tiilifasaadiin. Ja suosio oli hyvä – taulusta löytyi melko
tarkkaan 200 QSLkorttia. 

Hyvin koordinoitu OH3ACtoistinasema ja yhteiskäyttölupa

SRAL:n automaattiasemaryhmään otettiin hyvissä ajoin
yhteyttä ajatuksista leirin toistinasemista.
Toistinasematyöryhmän puheenjohtaja lupasi leirille 70 cm:n
hybriditoistimen. Sitä ei kuitenkaan  lupauksesta huolimatta ja
valitettavasti  koskaan toimitettu joten toistinasemaliikenne jäi
itse lainattuun ja perinteiseen 2 m FMtyöskentelyyn. 

Koska toistinasematyöryhmän puheenjohtaja oli haluton
minkäänlaiseen yhteistyöhön, kesäleirin järjestäjät joutuivat
ratkaisemaan koordinoinnin toisella tapaa. Koska toistinaseman
lähetysteho oli alle 1 W, aseman taajuus ja kuuluvaisuusalue koordinoitiin kotimaisten parhaiden
asiantuntijoiden kanssa eikä häiriöitä esiintynyt. Leirin 2 metrin lähitoistinasema OH3AC toimi
jatkuvasti valvottuna asemana leirin ajan. Ei siis automaattiasemana. Automaattiasema tarvitsee
erikoisluvan, mutta jatkuvasti valvottuna olevan toistinaseman voi kuka tahansa pystyttää. 

Koordinoinnin asianmukaisuus tarkistettiin myös viranomaisten
kanssa eikä heillä ollut siihen huomauttamista. Päinvastoin!
Ihmettelivät SRAL:n asennetta ja kiittivät määräyksien mukaan
tehdystä työstä. 

Eräillä kotimaisilla keskustelukanavilla esitetyt väitteet aseman
"laittomuudesta" ja "aseman laittamisesta käyttökieltoon"
olivat täysin laittomia uhkauksia vailla mitään perusteita. Tämän
on automaattiasemaryhmän puheenjohtaja itsekin myöntänyt
Viestintävirastolle. Vain ja ainoastaan Viestintävirastolla on
oikeus laittaa käyttökieltoon raasema tai toistinasema. Tämä
opetetaan jo kaikilla perusluokan kursseilla. Laittomasta
uhkauksesta on tehty ilmoitus Viestintävirastolle. 

Viestintävirastolta hankittiin myös lupa yhteiskäyttökanaviin,
joissa leirin sisäinen turvallisuus, huolto ja järjestelyliikenne
käytiin hyväksytyillä laitteilla radioamatööritaajuuksien
ulkopuolella. Laitteiden käyttökelpoisuus tarkistettiin useasta
lähteestä. 

Antennipajassa kuhinaa

Totta kai leirillä pitää olla myös antennipaja. Paikka, jossa voi
rakentaa pieniä antenneita tai oppia, miten niitä rakennetaan. 

Leirin antennipajassa antennien rakenteluun osallistui 36
henkeä. Paikalle tuotua noin kilometriä alumiini ja
puomiputkea pystyi työstämään – katkomaan, taivuttamaan ja
poraamaan  erilaisilla koneilla. Antenneita syntyi pääasiassa 70
cm:lle ja 2 metrille. Myös RHA68antenni löytyi
rakentelulistalta. Osa antenneihin tarvittavasista osista tehtiin
3Dtulostimella. Antennipajasta vastasi Jesse, OH3CTB. 

Pasi, OH3EVH; teki kuvasta klikkaamalla avautuvan
videon antennipajasta. 

Mr Antenni, Jesse, OH3CTB; kertoo antennipajan
toiminnaasta ja miten antenneja työstettiin
yhdessä 

Pääpalkinnon voitti Martti, OH1ON

Kaikkien leiripassin saaneiden eli leirille tulleiden kesken
arvottiin Koneita.com/Utec Oy lahjoittama Icom ”kansanradio”
IC7300. 

Arvontaan lailtana kirpputorin ulkopuolellE kerääntyi
melkoinen määrä yleisöä, monella leiripassi kädessään tai sitä
sormeillen. Kärsimättömyys nousi, kun ensin arvottiin
tavallisten arpajaisten palkinnot. Nekin menivät hyvään kotiin. 

Arvonnassa Icom IC7300 transceiverin voitti Martti, OH1ON!
Onnea voittajalle! 

Voitto tuskin olisi voinut mennä parempaan paikkaan? Rigin
toimitti Markus, OH3RM; onnelliselle voittajalle seuraavana
päivänä hänen kotipaikalleen. Martti on jo yhytetty jopa FT8
modelta uuden laitteen kanssa. 

Paikallisradio PäijätHami äänessä

Pasi, OH3EVH; vastasi paikallisradio "PäijätHamin" tekniikasta. Radiolla oli oma lähetysstudio ja 
keskus Kauppakadulla ja lähettimet Country Clubin ulkopuolella. Lähetyskeskuksesta vedettiin
lankakaapeli kattoja pitkin pääohjelmasaliin. 

Tämänkertaisen kesäleirin paikallisradion erikoisuus oli sen puolivaltakunnallisuus. Lähettimet olivat
Vierumäen maston lisäksi Kouvolan Kuusankoskella, Kouvolan Utissa, Raahessa, Lahden keskustassa
ja Nastolan Uusikylässä. Kaikkia niitä pystyttiin nekytekniikakka etäohjaamaan Vierumäeltä.
Potentiaalinen kuulijakunta lienee ollut noin 400.000 henkeä, mutta tuskin kaikki olivat virittäneet
vastaanottimet taajuuksille. Moni Vierumäelle autolla tullut toki kiitti hyvästä matkaseurasta aina
perille saakka. 

Paikallisradio ”Radio PäijätHamissa” radioitiin semivaltakunnallisesti siis kuudella lähettimellä. Ohjelma
pyöri ympäri vuorokauden. Päiväsaikaan ohjelmassa oli suorana pääsalin ohjelma. Iltaaikaan ja
pääsalin taukoina ajettiin ulos leirillä tehtyjä haastatteluita. Näitä varten oli omat toimittajanauhurit. 

Haastatteluja PäijätHamiradioon tekivät Tia, OH3TIA; Marko, OH1TP; ja Jari, OH2BU. Erityisesti Tia
osoitti valtavaa luontaista osaamista ja hänen pystyi hienoon keskusteluun haastateltavien kanssa.
Tapion, OH1KBX; esityksen yhteydessä on jo esitelty yksi Tian tekemä haastattelu. Radio toimi koko
perjantain ja lauantain, torstaina vielä harjoiteltiin. 

Tästä voit kuunnella joitakin radioon tehdyistä haastatteluissa. Listassa eivät ole kaikki haastattelut.
Tiedostot ovat pääasiassa *.wav tai *.mp3. Viimeinen on *.ogg. 
 Haastattelu_Hannu_OH1IX pituus 2:18 
 Haastattelu_Heikki_OH2BGX_Tia pituus 5:29 
 Haastattelu_Jani_Bebek_Jari pituus 5:05 
 Haastattelu_Jari_OH3KRH_Marko pituus 0:55 
 Haastattelu_Jyrki_OH6CS_Jari pituus 1:36 
 Haastattelu_Markus_OH1MN_Marko pituus 2;02 
 Haastattelu_Niko_OH2LZC_Tia pituus 24:06 
 Haastattelu_Olli_OH1JUJ_Marko pituus 1:05 
 Haastattelu_Riku_OH1E_Marko pituus 1:12 
 Haastattelu_Tapio_OH1KB_Tia pituus 3:57 
 Haastattelu_Tia_OH3TIA_Jari pituus 3:57 
 Haastattelu_Tomi_OH2BEN_Tia pituus 10:27 
 Haastattelu_Tommi_ja_Marko_Tia pituus 1:43 
 Haastattelu_Vesa_OH3EQY_Tia pituus 1:48 
 Hamileirit_60_luvulla_Jaska, OH1TX_Pasi pituus 4:22 
 Muuntajanheiton_SM_kilpailun_selostus pituus 53:41 (OGGtiedosto)

Valtakunnallinen tiedotus onnistui!

On toki tärkeää, että tiedotus varsinaiselle kohdeyleisölle – radioamatööreille – onnistuu. Mutta leiri
on aina mahdollisuus markkinoida harrastetta myös ns. suurelle yleisölle ja saada kiinnostuneita
tulemaan mukaan jopa leirille. 

Paikallisradio ”Radio PäijätHami'n” potentiaalinen kuuntelijakunta oli noin 400.000 henkeä. Toki aivan
ihan näin montaa kuulijaa kanavalle tuskin saatiin, mutta viestejä kuuntelusta tuli kaikilta
lähetysasemilta. 

Sähköisistä tiedotusvälineistä Yleisradion
valtakunnallinen radiokanava teki leiristä kaksi
lähetystä – jälkimmäinen parhaaseen
kuunteluaikaan valtakunnallisessa lähetyksessä
sopivasti lauantai aamuna. Myös Ylen
paikallistoimitus huomioi leirin. 

Lehdistä ItäHämeen toimittaja teki ison ja
antoisan jutun. Tämän lisäksi mainista leiristä oli
kuudessa muussa lehdessä ja useilla
uutisnettisivustoilla. 

Lehdille ja uutistoimistoille lähetettiin noin viikkoa
ennen leiriä lehdistötiedote, jossa kerrottiin leirin
ja ohjelman pääkohdat. 

JÄLKIMIETINTÖ JA KIITOKSET

Palvelu – ei talous  edellä

Ensimmäisen kerran SRAL:n kesäleirien historiassa leirimaksu taisa olla halvempi kuin edellisellä
leirillä. Myös Vierumäen kanssa saatiin sovittua edulliset majoitus ja illalliskortin hinnat. 

On selvää, että
kansakunnan ollessa
taloudellisessa
ahdingossa, myös leirin
järjestäjän tulee tulla
vastaan. Edullisista
hinnoista huolimatta
järjestäjille jäi pieni
ylijäämä käytettäväksi
erityisesti
koulutustoimintaan, nyt
kun tätä kirjoitettaessa
kaikki tiedossa olevat
laskut on maksettu. 

Leirin voi tehdä monella
tapaa. Sen voi tehdä
pihistellen joka asiassa
tai sen voi tehdä torvet
soiden. Päätimme ottaa
riskin ja tehdä kaiken
niin hyvin kuin
pystyimme. 

Erityistä kiitosta tuli monien vuosien kompensaationa tarjotusta ilmaisesta osallistumisesta Lapin
maakunnassa asuville ja 50 %:n alennuksesta OTamatööreille. Myös illalliskortin hintaa pidettiin jopa
"hullun halpana", kun siihen sisältyi hyvä ohjelma. Kuvassa oleva Teemu, OH7KAA/OH2GHZ; lienee
pisimmältä kotimaasta leirille tullut. Maanteitse matkaa 990,6 km, ajo normaalivauhdilla 11:06 tuntia! 

Leirin järjestelyitä varten oli palkattu kaksi henkilöä. Leirin kokonaiskustannukset olivat noin 53.000
€. Kustannuksia kattoivat vain pieneltä osalta osallistumismaksut, suurimman avun tultua
yhteistyökumppaneilta. 

Kiitos talkoolaisille!

PäijätHami leirin järjestelyissä oli mukana yli 60 talkoolaista. Kerhon kouluttamat amatöörit
kauempaakin halusivat muistaa ”Alma Mater'iaan.” Kiitos! 

Leiriä rakennettiin yhdessä kerran kuussa, kuukauden ensimmäinen maanantai pidetyillä talkoo
infoilla. Talkooinfoissa talkoolaiset saivat tietää etukäteen asioita ja suunnittelua, joista tiedotettiin
vasta myöhemmin muille. Talkoolaiset olivat tiedossa etuoikeutettuja. Mutta samalla talkoolaisilta tuli
hyviä kommentteja ja ideoita toteutukseen. Ehdittiin huono idea korjaamaan ennen julkistusta.
Talkooinfoisiin pääsi mukaan myös Teamsyhteydellä. 

Viimeinen talkooinfo pari viikkoa ennen leiriä pidettiin Vierumäellä ja Team'sin kautta välitettiin
liikkuvaa kuvaa myös niille, jotka eivät päässeet paikalle. Monen talkooinfon jälkeen oli tärkeää, että
talkoolaiset näkivät ennakolta paikat. 

Täytyy muistaa, että talkoolaisten enemmistö ei koskaan ollut käynyt SRAL:n kesäleirillä. Tavoitteiden
ja leirin suunnitelminen oikea välittäminen talkoolaisille olikin tärkeää. Ensimmäinen varsinainen
leiripäivä, ke 12.7.2023 olikin ohjelmaltaan tämän vuoksi melko tyhjä. Se oli hyvä päivä talkoolaisille
totutella, mitä olisi edessä. Mutta jo kolmantena päivänä muutama talkoolainen totesi, että "tämähän
on hauskaa – eikös järjestetä näitä leirejä jatkossakin?" 

Osuuspankki PäijätHäme antoi myös avustuksen, jolla pystyimme palkkaamaan nuoria kesätöihin
leirille. 

Talkoolaisten panos oli enemmän kuin korvaamaton! Talkoolaisista vastasi Hanna, OH7TO. 

Leiriorganisaatio

Leiripäällikkö Mika, OH3BZK 
Ohjelmavastaava Jari, OH2BU 
Talkoovastaava Hanna, OH7TO 
Ensiapu Timo, OH3GPS; 
Turvallisuus Akseli, OH3BPY 
Kirpputorivastaava Tuomo, OH5TPO 
Tiedotusvastaava Jari, OH2BU 
Nuorisovastaavat Niko, OH5CZ; ja Saku, OH3BKL 
Tekninen vastaava Saku, OH3BKL 
Respa Ritva, Harri, OH3UP ja Julius, OH3CDR 

Talkoolaisia:
Akseli, OH3BPY.............Andrey, OH3OR.............Antti, OH2EXL..............Antti, OH3JCW
Antti, OH8TO...............Erkki, OH2CLV.............Hanna, OH7TO...............Hannu, OH3HA
Harri, OH3UP...............Harri, OH3WK..............Heikki, OH2BGX.............Helin, Marko
Jani, OH3JI................Jari Matti, OH4EBD........Jari, OH3EPZ...............Jari, OH3JUT
Jari, OH3KRH...............Jari, OH2BU<..............Jarmo, OH3QN...............Jesse, OH3CTB
Jesse, OH7CK...............Jorma, OH2ETE.............Jorma, OH3FWK............. JuhaMatti, OH4EBD
Julius, OH3CDR.............Kai,OH4JTS................Kalevi, OH3NAO.............KariPekka, OH2PQ
Kari, OH2BCY...............Kari, OH6KNO .............Kimmo, OH3ZS...............Kyösti, OH3GTV
Lauri, OH3RL...............Markku, OH3EMC............Markku, OH4UI
Markus, OH3RM..............Martti, OH1ON.............Mauno, OH3CUO/OM...........Mika, OH2MN
Mika, OH3BZK...............Mikko, OH2BIF ............Niko, OH5CZ................Olga, OH3BVN
Pasi, OH3EHV...............Pentti, OH3TY.............Petri, OH1PH...............Pirjo, OH3CUO/XYL
Ritva,.....................Saku, OH3BKL..............Tapani, OH3RT..............Tapani, OH3RT 
Tia, OH3TIA................Tomi, OH3FWH..............Tuomo, OH5TPO..............Valera, OH3CDY
Veijo, OH3FWJ..............Veijo, OH4VA..............Vesa, OH3FYE...............Yrjö, OH3CK
Timo, OH3GPS............... 

Lahden Radioamatöörikerho ry., OH3AC; halusi tämän SRAL:n kesäleirin olevan ikimuistettava.
Toivomme ja osin jo tiedämme, että näin myös oli, kiitoksia on tullut kaikilta tahoilta. Kiitämme
osanottajia hienon leirin ja mukavan yhteisolon mahdollistamisesta. Turun Tippsundin leirillä eräs
leiriläinen samnoi, ettei kukaan leirillä ollut ole kritisitoinut. "Kritiikkiä on tullut vain niiltä, jotka leirillä
eivät olleet!" 

Kiitos tukijoille Ei tietenkään pidä unohtaa leirin tukijoita ja sponsoreita:
Lahden kaupunki,
Heinolan kaupunki, 
Planmeca Oy,
Suomen Radioamatööriliitto ry,
Osuuspankki PäijätHäme,
Päijät Hämeen Liikunta ja Urheilu, PHLU, 
Koneita.com/Utec,
RXTXtuote,
Bebek
Datamatik Tecnicom Oy
ja moni muu. 

Bebek teki lisäksi kaikille leiriläisille tarjouksen, että heidän verkkokaupastaan saattoi valita tuotteita
ja hakea ne leiriltä. Säästyi turhia postikuluja ym. 

Leiriraportti on hyvä päättää Matin, OH7SV; kommenttiin:

Oli aivan helvetin hyvä leiri, kiitos!

http://oh3ac.fi/F4GKROT1500.jpg
http://oh3ac.fi/otkuva1500.jpg
http://oh3ac.fi/OTyhteiskuva1500.jpg
https://www.youtube.com/watch?v=NpUnPXYTLpo&t=239s
http://oh3ac.fi/mastonousee1500.jpg
http://oh3ac.fi/mestariitse1500.jpg


ETUSIVU ESITTELY JÄSENSIVUT OH3R VALOKUVIA RAKURSSI ARKISTO HISTORIA

katso sijaintimme, klikkaa karttaa

OH3AC
Lahden Radioamatöörikerho ry

Radiomäenkatu 43
15100 LAHTI

Puhelin kerholle: 044 7001 599
Sähköposti: oh3ac(a)oh3ac.fi

Kerhoillat avoimin ovin
joka ma alkaen klo 18:00

Vanha Radioasema
Radiomäenkatu 43

LAHTI

PÄIJÄTHAMI KESÄLEIRI 2023

PÄIJÄTHAMIKESÄLEIRILLÄ 837 KÄVIJÄÄ!

*** LÄHES 300 KUVAA, ESITELMÄÄ JA TALLENNETTA ***

1.  LEIRIN SUUNNITTELU JA JÄRJESTELYT

Vierumäellä 12.16.7.2023 pidetyn PäijätHami kesäleirin raporttisivut on jaettu neljään eri osaan.
Tästä voit hypätä (klikata) kolmeen muuhun osioon:

1. LEIRIN SUUNNITTELU ja JÄRJESTELYT
2.  LEIRIN OHJELMA ja ESITELMÄT
3.  LEIRITUNNELMIA ja KUVIA

4.  OSANOTTAJILTA SAATUA PALAUTETTA

Tämä sivu kertoo, miten leiri suunniteltiin ja toteutettiin!
Jos joku linkki ei toimi tai haluat muuten korjata raporttia, laita sähköposti oh3ac@oh3ac.fi


 

Leiriraportti on hyvä aloittaa Markun, OH8UV; kommentilla:

Vaikka olin vain päiväkäynnillä, aistin tunnelman leirillä olevan
pitkästä aikaa vanhan "ham spiritin" kaltaisen. Kukaan ei
önnöttänyt ja porukalla oli mukava olla. Järjestelyt ja puitteet
toimivat hyvin. 

Suomen Radioamatööriliitto ry:n 63. kesäleirin järjesti Lahden
Radioamatöörikerho ry, OH3AC; Vierumäen vapaaaika ja
liikuntakeskuksessa kesu 12.16.7.2023. Tapahtumat olivat pääasiassa yhden katon alla ”Country
Club'lla.” Leirin virallinen kävijämäärä on tarkistuslaskennan jälkeen vahvistettu olleen 837 kävijää. 

Lahden Radioamatöörikerho ry, OH3AC; sai leirin
järjestelyoikeudet SRAL:n hallitukselta vasta marraskuussa
2022, neljännellä yrittämisellä. Tapahtuma oli suunniteltu
päivää edellisiä kesäleirejä pidemmäksi, koska leirillä oli
suunniteltu pidettävän myös SRAL:n kevätkokous ja näin
helpottavan oleellisesti SRAL:n kustannuksia. Järjestäjät
olisivat vastanneet kaikista varsinaisista kokouskustannuksista. 

Yhdeksän kuukauden järjestelyaika on lopulta tavattoman lyhyt
ja ajanpuutteessa moni hieno idea jäi toteuttamatta tai
viimeistelemättä. SRAL:n hallituksen päätös aikaistaa
hakuprosessia on hyvä uusi linjaus ja auttaa jatkossa järjestäjiä. 

SUUNNITTELU

Leirin suunnittelussa oli alusta lähtien kuusi tärkeää mottoa:
 ”Ham spirit”: perinteinen, hyvähenkinen leiri,
 ”yhden pysähdyksen (katon) taktiikka”: monipuoliset majoitukset ja ruokailut lähellä toisiaan,
 ”edullinen": edulliset ja halvat hinnat kaikille,
 ”hyvä ohjelma”: huippuhyvä, laaja ja erilainen ohjelma,
 ”palvelu edellä”: hiottu palvelukokonaisuus osanottajille,
 ”ammattimaisuus”: paras on hyvän vihollinen, mutta lähtökohtana ammattimainen ote.
 ”Tehdään niin hyvin kuin pystytään ja osataan. Ei pihistellä.
 ”Emme saa unohtaa myöskään suomenruotsalaisia hameja, olemme kaksikielinen maa. 

Kesäleirisivu, ilmoittautuminen ja tiedotus

Kerhon www.oh3ac.fi sivun ”kylkeen” rakennettiin leirin omat
sivut osoitteessa

kesaleiri.oh3ac.fi

Runsailla kuvilla, isoilla kirjaimilla ja monipuolisesta sisällöstä
kiitosta saaneet sivut rakensi Jermu, OH3KZR. Sivulta oli
helppo löytää kaikki tarvittava ja se päivittyi viime hetkeen
saakka. Selkeät otsikot ja välisivut auttoivat etsimistä, mutta
menu helvettiä ei kuitenkaan ollut. 

Ennakkoilmoittautuminen oli mahdollista toukokuun alusta
lukien. Ilmoittautumispohjana käytettiin SRAL:n hallinnassa
olevaa Ilmarixjärjestelmää. Koska ilmoittautumistiedot
kiersivät SRAL:n kautta, ne saatiin järjestäjille manuaalisesti
aina vasta muutaman päivän viiveellä. Anteeksi siis, ettei
vahvistuksia pystytty kuittaamaan välittömästi. 

Ennakkoilmoittautujia oli hieman yli 400, eli edellisen vuoden
leirin tapaan noin puolet lopullisesta kävijämäärästä. 

Ennakkoilmoittautumista edelsi matkailuajoneuvo ja
telttapaikkojen alustava varaus. Matkailuvaunuja oli noin 60 ja
telttoja 25. Hieman edellisen vuoden leiriä enemmän. 

Vierumäki ei juuri ole profiloitunut karavaanari tai
telttailupaikkana. "Jostakin" alkoi jopa kiertämään huhu, ettei
leirillä sallittaisi ollenkaan matkailuajoneuvoja tai telttoja. Se ei pitänyt todellakaan paikkaansa. Mutta
kun näihin toimintoihin liittyvät reunaehdot oli selvitetty ja sovittu, myös Vierumäki oli innostunut
tästä uudesta 
"asiakasryhmästä", ja antoi kaiken mahdollisen tuen. 

Nousujohteinen tiedotus

Leirin tiedotus alkoi helmikuussa. SRAL:n tiedotuskanavista
bulletiineissä oli nousujohteinen viikkotiedotus ja
Radioamatöörilehdessä kolmessa numerossa leiriartikkeli.
Lisäksi Facebook'in "Radioamatöörit"ryhmässä oli viikottainen
tiedotus kuten jonkin verran myös FinHam sähköpostilistalla.
Kaikki tiedotteet löytyivät heti julkaisun jälkeen myös
kesäleirisivulta. 

Myös ulkomaille, lähinnä Pohjoismaihin, oli tiedotusta mutta se
jäi lopulta aiottua pienemmäksi. 

Leirin tiedotuksen ensimmäisenä tavoitteena oli kertoa, missä
on Vierumäki sekä kertoa, mitä kaikkia mahdollisuuksia paikka
antaa. ”Tule koko viikoksi Vierumäelle” teemalla pyrittiin
viestimään, että kesäleiri voi olla myös koko perheen leiri.
Vierumäki tarjoaa mahtavat puitteet koko perheelle viettää
vapaaaikaa ja näin perheen vanhemmilla on hyvä omatunto
keskittyä loppuviikosta radioamatöörileirin tapahtumiin ja
ohjelmaan. Viesti meni hyvin perille, koska ainakin viisi
perhekuntaa tuli leirille jo edellisenä viikonloppuna. 

Keväällä pidettiin kaksi yleistä Teamstilaisuutta yhdessä
SRAL:n kanssa kaikille suomalaisille hameille otsikolla ”Mitä
haluat kesäleiriltä”. Niissä oli mukana yli 80 osanottajaa ja
palavereissä tuli hyviä ideoita leirin järjestelyihin. Ihan kaikkia
mahtavia ideoita ei valitettavasti pystytty toteuttamaan, mutta moni osoittautui 
kullanarvoiseksi. Voidaanko siis sanoa, että PäijätHamileiri oli osanottajien muovaama leiri? 

Kouvolan perinteisillä Sotilasradiopäivillä saivat leirin järjestäjät myös pitää 10 min
esittelypuheenvuoron. Sotilasradiopäivillä pidetyn demon voit katsoa tästä linkistä *.pdfmuodossa. 

Kesäleirilehti ja leiripassi

Kesäleiriä kävijöitä varten pitää olla tietenkin kesäleirilehti.
Koska leirin ohjelma kehittyi ja muuttui leirin portille saakka,
kesäleirilehti eriytettiin ohjelmakartasta ja ohjelmakartan sai
erikseen ilmoittautuessa ja se löytyi aina päivitettynä Country
Club'in ilmoitustaululta ja respasta 

Sekä 16sivusen kesäleirilehden että leiripassin suunnittelua
varten Kerholla oli mallina lähes kaikkien noin 50 edellisen leirin
leirilehtiset ja leiripassit. Leirilehti kertoi yleistä tietoa leiristä ja
ennen kaikkea siitä, mitä leiriltä löytyi tai mitä palveluita
Vierumäen alueelta löytyy. 

Kesäleirilehden sisällöstä löytyy IARU:n puheenjohtajan
Sylvain, F4GKR; SRAL:n puheenjohtajan Timon, OH5LLR;
leiripäällikön Mikan, OH3BZK; ja ohjelmavastaavan Jarin,
OH2BU; tervehdykset. Jarin, OH2BU; tervehdys kertoo paljon
siitä filosofiasta, miltä pohjalta leiriä lähdettiin hakemaan. "Ham
Spirit" first. 

Jos klikkaat yllä olevaa leirilehden kansikuvaa, pääset lukemaan
ja selailemaan 16sivuista leirilehteä. 

Leiripassi on "tavallaan" leirin tärkein painotuote. Moni säilyttää
leiripassit leireiltä, joilla on ollut. Ne ovat tavallaan
"matkamuisto" leiristä ja niitä voi käyttää muissa tapahtumissa.
Jos klikkaat alla olevia kahta leiripassin kuvaa, saat ne näkymään siinä koossa, kun osanottajat saivat
ne rintaansa roikkumaan. 

Leiripassin suunnittelu lähti seuraavista
periaatteista: 
       nimi ja tunnus pitää olla painettuna niin 
       isolla että vastapäätä oleva näkee tiedot 
       kyyristymättä. 
       Käytännössä leiripassin kooksi tulikin hieman

suurempi kuin aiemmilla leireillä.
       leiripassista löytyy tärkeimpien tukijoiden
nimet        ja logot
       leiripassista löytyy alueen kartta ja
tärkeimmät
       puhelinnumerot
       esitelmänpitäjille ja vieraille on oma VIP
passi
       leiripassissa on jokaiselle yksilöllinen numero
       arvontaa varten
       leiripassi ei saa olla hakaneulalla tai liimalla 
       kiinnitettävä vaan kummastakin ylänurkasta 
       kaulanauhalla ripustettava. 

Tyylikkäiden leiripassien luovasta suunnittelusta vastasi kerhomestari Ritva. 

Jos leiripassissa olisi yksi reikä, johon kaulanauha kiinnitetään, se kääntyilisi jo pienessä tuulessa
ympäri. Myöhemmin tuli ilmi, että kahteen reikään tulevat kaulanauhat olivat uskomattoman kalliita –
puhutaan nelinumeroisesta luvusta. No, hyvä maksoi tässäkin. (Eräässä tapahtumassa leiripassin
kääntyminen kompensointiin sillä, että tunnus laitettiin kummallekin puolelle. Ei hassumpi idea
sikseen.) 

Passeja suunniteltiin ja tehtiin eri värisiä ja eri päiviä ja eri
tarkoitusta varten.(Kuva oikealla) VIPvieraat, eli pääasiassa
esiintyjät ja kutsutut juhlavieraat saivat myös omansa.

Leiripassin suunnittelun ja toteutuksen välillä tuli kuitenkin
pieni viestintäkatko. Leiripassissa olevan nimen ja tunnuksen
fonttikoko oli pyydettyä pienempi ja leiripassiin pääsi muutama
kirjoitusvirhe. No, ei aina voi olla täydellinen. 

Majoitusvaihtoehdot

Vierumäki on tunnettu monipuolisista majoitusvaihtoehdoista.
Sanotaan, että koko alueelle mahtuu yöpymään sisätiloihin
5555 henkeä.

Alueella sijaitsee neljä hotellia: Fennada ja Sporttihotelli
Pihkala, (jotka sijaitsevat vieretysten oikealla olevan kuvan
mukaisesti Fennada oikealla ja Pihkala keskellä.
Vasemmanpuoleisin siipi on hallinto ja koulutusrakennus.)
Country Club ja Holiday Club (alemmassa kuvassa). 

Holiday Club Vierumäki sijaitsee Country Club'lle tulevan tien
varrella, noin 800 m ennen Country Clubia. Koska Fennadakin
on juuri uudistettu, tähdillä laskettuna hotellit ovat ***** 
***. 

Lisäksi majoitusta löytyy rivitalosta Country Club'in takaa sekä
rantahuviloista saunan ja uimarannan vierestä. Rantahuvilat
varattiin tietenkin ensimmäisinä. 

Vierumäen vahvuus on juuri majoitusten monipuolisuus 
jokaiseen makuun ja jokaiseen lompakkoon löytyy sopiva
majapaikka. On luksusta, on tuttua mökkimajoitusta, on
rantasaunanomaista ym. Mutta myös erittäin kohtuullisen
hintaista ryhmämajoitusta. 

Vierumäen pohjoisosassa on mökkikylä, jossa on yli 160
eritasoista mökkiä. Niitä pystyi varaamaan sekä Vierumäen
myyntipalvelun itsensä että mm "Hotels.com" ja "Booking"
sivujen kautta. Mökit olivat hyvässä käytössä ja moni oli
varannut mökin työpaikkansa, oman järjestönsä tai vastaavan
kautta. 

Usealla kerholla oli yhdessä varattu mökki. Vaikka järjestäjät
”varoittivat” mökkien täyttyvän nopeasti ja kehottivat
varaamaan omansa nopeasti, moni jäi ilman mökkiä. Vierumäki
on perinteisesti täynnä kesän huippuaikaan. 

Matkailuajoneuvoalueet olivat kolmessa paikassa niin, että
yöpyjä saattoi varata paikan, joka sopi hänelle ja perheelleen
rauhallisuuden ja etäisyyden mukaan. Kompromissialue (AS2)
oli näistä se suosituin. Jako kolmeen
matkailuajoneuvoalueeseen perustui vanhaan kokemukseen
siitä, että osa haluaa keskelle tapahtumia, osa haluaa majoittua
rauhassa ja  niin  loput haluavat vähän kumpaakin. 

Myös telttailualueita oli kaksi. Lähin telttaalue oli noin 40
metrin päässä Country Club'in pääovelta. 

Suurin telttaalue oli kangasmetsäpohjainen, josta moni kertoi
pitävänsä enemmän kuin nurmikosta. 

Sekä matkailuajoneuvo että telttaalueille toimitettiin
Bajamajat helpottamaan olemista ja arkisia askareita. Samalla
lyhentämään tarvetta lähteä sisätiloihin askareita varten.
Bajamajat siivottiin omasta toimesta päivittäin. Karavaanareille
tarpeellinen suihkukin löytyi tarvitsijoille. 

Telttojen ja matkailuajoneuvojen ympäriltä löytyi useita hyviä
antennipuita. 

Varsinkin telttailualueella lähti useasta teltasta syöttöjohto
kohti puiden väliin ripustettua antennia. 

Leirin nimi ja logo

Leirin nimeksi oli alustavasti monta vaihtoehtoa. Nimessä oli tietenkin oltava sana ”hami” tai ” radio”.
Kun katsottiin vanhoja nimiä, hatun nosto tuli Kokkolan, OH6AI; "Megahertsi"nimelle ja Jyväskylän,
OH6AD; "Metso"nimelle. Toki myös vuoden 1991 ”Ylläs kutsuu” on hieno nimi. Nimeen haluttiin toki
myös kansainvälisyyttä. Rosterissa olivat mm seuraavat nimiehdokkaat:"Vierumäki kutsuu", "Häme
Hami", "SalpaHami", "SalpausHami", "Hami_2023" "LahtiHami", "HamRadio2023" ... jne. Vaikka sana
"Vieru" olisi ollut kiva nimessä  esim "VieruHami" tai "HamiVieru", ne hylättiin, koska epäiltiin siitä
väännettävän erilaisia muotoja. Niinkuin sitten eräät lapsenomaisuuttaan ja parjausmielessä
väänsivätkin. 

Kerhon hallituksen kokouksessa ”PäijätHami”nimen toi eka kerran esille Tuomo, OH5TPO. Kahden
kokouksen mutustelun jälkeen se sitten valittiin nimeksi. Siinä vaiheessa tämä työnimi oli jo
itsestäänselvyys lopulliseksi nimeksi. "PäijätHami" – kertoo maakunnasta, jossa ollaan ja lopussa vielä
se ”pakollinen hami”. Ei ehkä kansainvälinen nimi, mutta sitä enemmän kotimaa ja
maakuntahenkinen. 

Kun nimi oli lyöty lukkoon, Jermu, OH3KZR; sai tehtäväkseen
miettiä logoa. Tämän päivän yleisen suuntauksen mukaan
logossa on myös tapahtuman nimi. Harvoin tehdään enää
logoa, jossa pelkästään on joku kuvio. Hyvänä esimerkkinä
Nokia, joka luopui melko nopeasti kolmen kärjen logosta ja
päätyi ratkaisuun, että nimi on samalla logo. 

Halusimme kuitenkin logoon myös jotakin muuta kuin pelkän
nimen, jotakin haminoloista. Jermu keksikin, että Päijätsanan
” ison P”kirjaimen yläosa voidaan muotoilla myös "headset"'iksi (kuulokkeet,
Ensimmäisissä versioissa (kuva ylempänä) headset oli kallellaan
alas oikealle, mutta kuulokkeet ja "Päijät"sanan "ä" ja "i"
pisteet sekoittuivat. 

Lopulta headset käännettiin toiseen suuntaan, ylös, "Päijät"
sanaa pienennettin, mutta fonttia paksunnettiin. Nyt headset
näytti yhden kommentin mukaan hymyilevältä ja nauravalta 
kuten leirin tulikin olla. Headset'in mikrofoni näytti samalla
käsivarrelta, joka ystävällisesti viittoi tulemaan leirille. Siis jo
koko logo kertoi, että kyseessä oli radioleiri. 

Nyt kaikki näyttää helpolta, mutta välivaiheita oli kymmeniä. 

Jermun logon suunnitteluun käyttämä aika oli kymmeniä tunteja ja monen vaiheen jälkeen päädyttiin
siis lopulliseen, tyylikkääseen versioon, värimaailmaltaan lähes täydelliseen. Ammattilaisena Jermu teki
logosta pienen, keskisuuren ja ison resoluution versiot sekä useita muita käyttövaihtoehtoja eri
tarkoituksiin. 

Monipuolista ruokailua

Myös ruokailussa oli kävijöillä monia vaihtoehtoja. Country Club'illa oli sekä lounaat (13 €) että
runsaat päivälliset (17,50 €) seisovasta pöydästä. Ruuan laadusta ei kukaan ole valittanut, sillä
seisovat pöydät olivat tosi antavat ja syödä sai niin paljon kuin halusi. Ruokasalin, pääasiassa Rampsi
sali, oven viedessä oli myös baari, josta sai virvokkeita, olutta ja viinejä aina illan loppuun saakka. 

Lähes kaikkiin huonehintoihin kuuluvat aamiaiset sai nauttia
Fennadan Puhtiravintolassa (13 €), jonka seisova pöytä oli
yhtä antelias. Puhti oli myös karavaanarien ja telttailijoiden
käytössä. 

Muitakin ruokapaikkoja oli useita. Fennadan a'la carte
ravintola, Holiday Club'in tasokas courmetravintola ja pub.
Ruokapaikka löytyi joka nälkään. Myös välipala ja iltaruoka
paikkaa. Ja yökerho. 

Koska ruokapaikkoja on Vierumäen alueella runsaasti,
Kerhomestari laati niistä yksisivuisen esitteen, joka oli
ilmoitustauluillla ja jonka sai myös respasta. 

Myös iltajuhlan illalliskortti saatiin neuvoteltua perinteisiä hintoja huokeammaksi. Tasan sata
osanottajaa sai 35 €:n hinnalla myös 
hyvän ohjelman. 

Opasteita teillä, pihassa ja Country Club'in sisällä  kukaan ei eksynyt?

Jo ensi metreistä oli selvää, että hyvillä opasteilla on suuri
merkitys siinä, että ihmiset löytävät oikeaan paikkaan – mutta
opasteilla luodaan myös tunnelmaa. Opasteet jaettiin teknisesti
liikenneopasteisiin, Country Clubin pihaalueen ja Country Club'in
sisäisiin opasteisiin. 

Nelostien eli Lahden moottoritien Vierumäen liittymästä lukien
asetettiin yhteensä 12 tieliikenneopastetta. Opasteet olivat isoja 1
metri x 1 metri opasteita ja ne kiinnitettiin joko
opasteliikennemerkkeihin, pylväisiin tai asetettiin kuormalavoihin
kiinnitettynä sopiviin paikkoihin. Heti Vierumäen liittymän jälkeen
opasteet kertoivat myös, kuinka pitkä matka on jäljellä Country
Clubille. 

Lahden moottoritiellä eli nelostiellä on harvinaisen paljon
Vierumäelle osoittavia liikennemerkkejä, mutta onhan arvokasta
tietää, paljonko matkaa on jäljellä. Eikä tietenkään unohdettu
myöskään opastetta, joka kiitti leiriltä lähteviä siitä, että olivat olleet mukana leirillä. "Kiitos"tauluun
oli joku "vääräleuka" kirjoittanut tussilla paperille "Kiitos! Mahtava leiri  tavataan ensi vuonna
Joensuussa" 

Opasteiden sijoittelussa
noudatettiin melko
tarkasti ELYkeskuksen
ohjeita.
https://www.ely
keskus.fi/mainontatien
varrella 

Lahden moottoritien
varteen kiinnitettiin
myös opasteet, jotka
kertoivat paikallisradio
PäijätHamin taajuuden
että OH3AC
leiritoistimen taajuuden.
Samanlainen opaste oli
myös Country Club'in
pihalla. Opasteet
laitettiin paikkaan, jossa kumpikin olivat hyvin kuuluvilla. 

Sekä Country Club'in pihamaalle että jo aikaisemmin Vierumäen
tulotielle asetettiin opasteet, jotka kertoivat matkailuajoneuvo
ja telttaalueet. Toki lisäksi pihalta löytyi opasteet kirpputorille,
peräkärrymyyntiin, SERlavalle ym. tärkeimpiin paikkoihin. 

Country Club'in aulassa oli ”opastepuu”, joka samoin kertoi
tärkeimmät paikat CC:n sisällä: ruokailun, esitelmäsalit,
Kauppakadun ja kirpputorin ym. Vähän samanlainen
opastepuu, joka löytyy monelta kaukaiselta saarelta
kertomassa missä päin maailmaa mikin paikka on. 

Alueelle tullessa, siellä ollessa tai Country Club'illa tuskin pääsi
eksymään. Käänsi päänsä mihin tahansa, aina joku opaste
kertoi lisää. 

Totta kai siis myös niitä, jotka olivat viettäneet enemmän tai vähemmän
lyhyen aikaa leirillä, tuli kiittää. Tämä kiitosopaste siis löytyi Vierumäeltä
poistuttaessa. 

Kaikki opasteet suunnitteli ja teki espoolainen Teippitukku Oy. Palvelu oli
uskomattoman hyvää ja nopeaa – opasteet olivat tyylikkäitä ja valmiina
kahdessa päivässä tilauksesta. Materiaali kevyttä ja säänkestävää. Annamme
viiden pisteen suostituksen! 

Teippitukulla oli myös aivan loistava oma ehdotus opasteiden tyylistä, mutta
se jouduttiin tällä kertaa hylkäämään liian ”radikaalina.” 

SRAL vahvasti mukana suunnittelussa

SRAL:n hallituksen pääjoukko kävi tutustumassa ja keskustelemassa leiristä
jo viime vuoden, 2022, lokakuussa. Pidimme presentaation ja vastasimme
kysymyksiin. Presentaatio oli lopulta helppo pitää, koska useimmat asiat oli
valmisteltu jo neljällä edellisellä hakukierroksella. 

Kesäleiri oli vuoden alusta lukien jokaisen SRAL:n hallituksen kokouksen
esityslistalla. Hallitukselle kerrottiin jokaisessa kokouksessa suunnittelun ja
leirin järjestämisen edistymisestä ja vastattiin kysymyksiin. 

Hallitus myös kutsui normaalin protokollan mukaisesti leirille virallisesti mm.
IARUn puheenjohtajan Sylvain Azarian, F4GKR; sekä muutaman muun VIP
vieraan. 

Kevään lopulla allekirjoitettiin perinteinen liiton ja järjestäjän välinen
kesäleirisopimus. Sopimusta uusittiin enemmän kuin lievästi vastaamaan
paremmin tämän päivän leiripalvelutarpeita, koska sopimuspohja oli pysynyt
lähes muuttumattomana jo vuodesta 1992. Tällöin liitto alkoi tekemään
sopimuksia järjestäjien kanssa. 

Turvallisuus ennen kaikkea!

Leirin järjestämiseen liittyy aina myös paljon vastuuta, Tapahtumasta tehtiin Heinolan poliisille
tarvittavat ilmoitukset jo helmikuussa. Poliisin virkailija tuumasi hymy huulilla, että ”Mistä nyt tuulee?
Ei kukaan ole koskaan tehnyt tapahtumailmoitusta näin hyvissä ajoin. Yleensä ne tulevat muutama
päivä ennen tapahtumaa. Mutta kiitos kuitenkin!” 

Tapahtumailmoituksen tekeminen oli helpoin
viranomaistehtävä. Enemmän vaivaa oli pelastussuunnitelman
tekeminen. Vierumäen oma Country Club'in
pelastussuunnitelma oli sinänsä kohtuullinen, mutta ei yksinään
kelvannut näin mittavaan tapahtumaan. Mutta kun siihen
yhdistettiin ja kombinoitiin viime vuoden järjestäjiltä saatu
Eerikkilän pelastussuunnitelma, kokonaisuus oli hyvä,
suorastaan erinomainen. 

Järjestyksenvalvojien haaliminen oli yllättävän työlästä. Vaikka
poliisin määräämät päivittäiset järjestysmiesmäärät olivat
hyvinkin kohtuulliset, joutui ylin turvallisuuspäällikkö Akseli,
OH3BPY; tekemään työtä vaadittavien henkilöiden löytymiseen.
Mutta tarvittava määrä löytyi lopulta. 

Järjestyksenvalvojat kiersivät kaikilla alueilla myös yöaikaan.
Mainittavampia järjestyshäiriöitä ei ollut, mutta muutamaa hieman liikaa nauttinutta kehotettiin
menemään nukkumaan. Yleisin huomautuksia vaatinut toimenpide oli a) alkoholin nauttiminen
anniskelualueen ulkopuolella ja b) omien alkoholien tuominen anniskelualueelle. Siistiä ja rauhallista 
väkeä kuitenkin nämä radioamatöörit. 

Timo, OH3GPS; tarjoutui ensiapupäälliköksi. Timo päivysti
ahkerasti, mutta lopulta hänelle tuli vain yksi "asiakas." Nainen,
jonka jalan alta kävelytien sivukivetys oli livennyt ja jalkaan tuli
verta vuotava haava. 

Homma hoidettiin pikaisesti ja Vierumäelle annettiin pyyntö
hoitaa kivetykset kuntoon. Ensiapupakkauksia, joita oli lähes
huoneellinen, ei tarvinnut tätä enempää käyttää. 

Osa turvallisuutta ja järjestelyä oli tietenkin liivien suunnittelu
ja hankkiminen. Sinänsä helppo asia  kaupat ovat niitä pullollaan  mutta kun vähän jokaisella oli oma
halu niiden suhteen. Kompromissi onnistui tässäkin: Liivejä oli kolmea eri väriä, järjestysmiesten
punaisen ollessa näkyvin. Yläkuvassa Hanna, OH7TO; vihreällä liivillä, toinen talkoolainen sinisellä
liivillä ja alakuvassa Akseli, OH3BPY; järjestyksenvalvojien esimiehenä punaisella liivillä. Kuvassa myös
istumassa ja sisäistä yhteyttä pitämässä yhteiskäyttökanavalla Juha Matti, OH4EBD. 

LEIRI ALKAA
Leirin avajaiset ja lipunnosto

Leiri avattiin
puoleltapäivin torstaina
13.7.2023
arvovaltaisesti Suomen,
Ranskan ja SRAL:n
lippuja tankoon nostaen.

Järjestäjät joutuivat
pitkään miettimään,
missä järjestyksessä
liput nostetaan, kuka
avaa leirin ja kuka
puhuu ensin. Tyylikästä olisi tietenkin ollut nostaa myös niiden
maiden liput ylös, joista jo oli mukana osanottajia. Lipputangot
vain eivät riittäneet. 

Tervehdyksen toivat IARU:n puheenjohtaja Sylvain, F4GKR; Heinolan kaupunginhallituksen
puheenjohtaja Kirsi Lehtimäki, SRAL:n puheenjohtaja Timo, OH5LLR; ja leiripäällikkö Mika, OH3BZK.
Timon, OH5LLR;  kesäleirin varsinaisen pääjärjestäjän  alkupuheenvuoron jälkeen nostettiin liput ja
muut kolme saivat pitää avajaispuheensa. Mikrofonia ja äänentoistoa ei ollut, mutta kaikkien keuhkot
riittivät. "Parhaiten kuuluu tietenkin poliitikon ääni", kuten Kirsi Lehtimäki totesi, ja niin kuuluikin. 

Heinolan Kirsi Lehtimäen puheenvuoro oli hieno ja sympaattinen, toivottaen meidät kaikki
tervetulleiksi Vierumäelle. 

Hovikuvaaja Martti, OH1ON; ikuisti avajaiset näin: (Klikkaa kuvaa ja saat 9:38 min videon avajaisista) 

OTtapaamisessa muisteloissa 75 konkaria

IARU:n ja SRAL:n
puheenjohtajien
tähdittämä OT
tapaaminen Rampsi
salissa keräsi hyvän
joukon konkareita
lämminhenkiseen
tilaisuuteen. Konkareilla
oli yhteenlaskettuna
radioamatöörivuosia yli
4000! Melkoinen määrä
kokemusta ja tietämystä.
Ja vielä enemmän hienoja muistoja, joita tilaisuudessa jaettiin. 

Pikkukuvassa ylhäällä Jorma, OH2PV; kertoo muisteluita
omasta haminuoruudestaan. Moni muukin, mm Rami, OH3BHL;
Aaro, OH9RJ; Veikko, OH3SF; jne kertoivat mielenkiintoisia
tarinoita. Tapahtuman tärkeimmän kysymyksen, kuka on ra
iältään vanhin, taisi voittaa juuri Veikko, OH3SF. 

Lienee kuitenkin ensimmäinen
kerta,kun IARU:n puheenjohtaja
tervehtii OTamatöörejä. Sylvain,
F4GKR; (kuva ylhäällä oikella) toi
sympaattisesti terveisiä IARU:lta ja
kertoi, kuinka tärkeää työtä IARU
tekee taajuuksien puolustamisessa.
Sylvain kertoi myös, että IARUn
suurin ongelma tällä hetkellä on
löytää tekijöitä erilaisiin tehtäviin. 

SRAL:n tarjoama
mansikkakakkukahvi uhkasi sulaa
helteessä ja henkilökunta pyysi
pientä taukoa puheisiin. Tilaisuuden
päätteeksi otettiin tietenkin jo
perinteinen yhteiskuva. 

OTtapaamisesta on tullut suosittu
leirin ohjelma. Vieressä oleva OT
yhteiskuva kertoo meidän seniorihamiemme elinvoimaisuudesta ja halusta olla edelleen aktiivisia
hameja. 

Nyt tapaaminen oli viime vuoden malliin jo
torstaina, mutta moni OT on esittänyt
toivomuksen, että tapaaminen olisi perjantaina tai
lauantaina, jolloin voisi osallistua myön muuhun
ohjelmaan. Tätäkin vaihtoehtoa mietittiin pitkään,
mutta tapaaminen jäi lopulta torstaihin, koska se
oli suunniteltu kevätkokouksen yhteyteen.
Varmaan ensi vuoden leirillä Joensuussa
tapaamiselle löydetään parempi aika. 

Katso klikkaamalla vasemmalla olevaa kuvaa
Martin, OH1ON; tekemä video OTtapaamisesta.
Videon pituus 19:06 min. 

Ulkomaisia vieraita ainakin kahdeksasta maasta

Ulkomaisia vieraita leirille löysi kahdeksasta maasta. Leirin ensimmäinen ilmoittautuja olikin Norjasta,
tunnettu puskaaktivisti Mads, LA1TPA. 

Ulkomaiset tähtivieraat olivat tietenkin tällä kertaa Ranskasta. IARU:n puheenjohtaja Sylvain Azarian,
F4GKR; ja Paul Granger, F6EXV; joka kunnioitti leiriä ja suomalaisia hankkimalla myös suomalaisen
tunnuksen "OG6EXV". 

Unohtaa ei tietenkään voi Ruotsin ed. puolustusministeriä Peter Hultqvistia, SM4HCF; jolla hälläkin on
nyt suomalainen tunnus "OH1P" käytettävissä Turun saariston kesämökillä. Suomen, Norjan ja
Ranskan lisäksi kävijälistalta löytyvät ainakin Ruotsi, Eesti, Tanska, Saksa ja Yhdysvallat. 

Leirimasto nousi 30 metriin – leiriasema äänessä 160 m aktiviteetissä

Jo ennen leirin alkua
Token, OH6RM; viiden
hengen ryhmä kävi
nostamassa leirin
ylpeyden, yli 30 metrin
alumiinimaston. Mastoon
asennettiin HFalueiden,
kuuden metrin,
leiritoistimen ja
paikallisradio ”Radio
PäijätHamin” antennit. Sekä tietenkin 80 m ja 160 m dipolit. 

Kiitos Tokelle, OH6RM; upeasta mastosta ja asennuksista.
Ammattimaista työtä! 

Yllä vasemmassa kuvassa kaksi todellista mestaria tahoillaan,
DXCClistojen kärkipaikasta taisteleva Jussi, OH3SR; ja itse "Mr
Aluminium" Toke, OH6RM; keskustelevat mastoista ja DXien
pyydystämisestä. Jussilla on tunnetusti se bandien isoin
signaali. 

Muuten  leirin masto jatkoi matkaansa ja on nyt pystyssä
yhdessä Suomen parhaista saarista, Degerön saarella Inkoossa
Pasin, OH2TWI; pihalla. 

Leirin tunnuksena käytettiin kerhon eli järjestäjän omaa
tunnusta OH3AC, kuten tapana aina kesäleireillä on ollut. Vain
SRAL:n itse järjestämillä leireillä tai erityisleireillä, joilla
juhlitaan maamme tai SRAL:n pyöreitä vuosia, käytetään
SRAL:n omia tai sen hankkimia erikoistunnuksia.
Järjestelyryhmä mietti pitkään, pitäisikö hankkia joku erikoiskutsu, mutta päätti lopulta pitäytyä
Kerhon peruskutsussa. 
Kyllä maailma on täynnä kutsuja, ei yhtä lisää tarvita. 

Leiriasema oli Koneita.com/Utec Oy:n käyttöön lainaama,
hienosti toiminut Icom IC7610 huipputransceiveri. Kuvassa
Euroopan kovimpiin DXreihin kuuluva Paul, F6EXV/OG6EXV;
on äänessä leiriasemalta. Asemalla oli tietenkin käytössä sekä
tavallinen "pumppu" että automaattianturi. 

Perjantaiiltana leirin YLamatöörit aktivoivat tunnuksella
OH2YLS 160 metrin aktiviteetin. Vaikka asemahäiriöt oli
etukäteen tarkistettu, jostakin syystä kohinataso oli illalla
melko korkealla häiriten kuuluvaisuutta. Hanna, OH7TO; Jaana,
OH6AX; ja Pirjo, OH3CUO; tekivät hyvää työtä. 

Wamon, OH2II/OH2BPW; magneettiluuppiantenni oli Country
Club'in pihalla viritetty taajuudelle 1846 kHz ja sieltä pystyi
antamaan YL:lle lisäyhteyksiä. 

Valitettavasti kovin moni ei hoksannut asemaa käyttää, mutta
kyllä YL:ien saalis oli ihan hyvä ja kohtuullinen. 

SRAL:n bulletiinin antoi lauantaina hienosti "Vuoden
perusluokkalainen 2023" Joel, OH2CBD. Bulletiinin lukeminen
sujui kuin vanhalta konkarilta ja vielä paremmin sujui pileup'in
purkaminen. Kuson ja pileup'in pitoa Joel on harjoitellut mm
useilla puskaoperoinneilla ja kotimaisissa kilpailuissa. 

Joel'in tunnustuspalkinto oli jaossa Jyväskylän
Syyskokouksessa, mutta itselleen tyypillisenä Joel oli silloin
workkimismatkalla. Kuvassa Jari, OH2BU; käy lävitse bulletiinin
antamiseen liittyviä rituaaleja. Bulletiini kun tulee aloittaa
sanomalla ainakin kolmesti "Huomio OHasemat .." 

Useita ohjelmaputkia

Leirille oli pyydetty yli 60 esitelmää omien erikoisalueidensa parhailta. Ohjelman laajuus ja aiheiden
monipuolisuus sai erityistä kiitosta! 

”Historiallisen monipuolinen ja hyvä ohjelmisto. Ohjelmaa, jota kukaan ei aikaisemmin ollut 
       ajatellut leirille.

Kiitokset kuuluvat kuitenkin kaikille esitelmän pitäjille mahtavasta panoksesta. 

Ohjelmat oli pyritty järjestämään ”putkiin” eli niin, että saman aihealueen esitelmät olivat perätysten
samassa salissa. Ohjelmasta löytyykin näin mm. Maanpuolustus ja MPK, antennit, kilpailu ja DX,
tekniikkaputket perjantailta sekä lauantailta nuorisofoorumi, ”tähtiputki” sekä viranomaisputki.
Muutama putkiin sopimaton spesiaaliesitelmä sijoitettiin mahdollisimman hyviin paikkoihin. 

On totta, että liian moni hyvä esitelmä syö toisiaan, mutta toisaalta antaa mahtavan valinnanvaran. 

Ohjelmassa viihdettä, tietoa ja asiaa

Ohjelmaa suunniteltaessa oli tärkeää löytää kokonaisuus, jossa olisi sekä tietoa ja asiaa, että
viihdettä. Mutta myös niin, että ohjelma tarjoaisi jotakin kaikillle perheen jäsenille, erityisesti mukaan
houkutelluille puolisoille. Muutamassa tapauksessa kävikin niin, että "se" puoliso olikin pakottanut
perheen hamin leirille vedoten hyvään ohjelmaan. Maria Veitola ja 72 tunnin varautuminen
kiinnostivat myös puolisoita. 

Kolmen esitelmäsalin – ”pääsali”, ”luentosali 1” ja ”luentosali 2” ovet olivat vain kahdeksan metrin
päässä toisistaan ja järjestäjät suorastaan kehottivat hyppimään salista toiseen. Tämän vuoksi myös
esitelmät alkoivat yleensä 15 min välein, joten esitelmäshoppaus oli tehty helpoksi. Moni kiittikin
mahdollisuudesta hyödyntää koko ohjelmapalettia. 

VHF/UHFspesialistimme Hannu, OH3DP; kertoi innostuneensa asiasta ja pyrkivänsä hyödyntämään
kaikki ohjelmat. Pystyikö Hannu toteuttamaan ajatuksensa, ei ole tiedossa, mutta eräs toinen
tuntemattomaksi jäänyt mestari ilmoitti lauantaiiltapäivänä olleensa yhteensä 31 esitelmässä
"kermat päältä"filosofialla. 

Tähtihaastattelussa Maria Veitola, OH5BR/yl

Ainutlaatuisten esitelmien ja Markun, OH4UI; haastatteluin toteuttaman ”tähtiputken” joukosta
erottui kaksi yleisökärkeä, muitakaan yhtään vähättelemättä. Toimittaja Maria Veitolan, OH5BR/YL;
haastattelua oli seuraamassa salin täysi eli 150 kuulijaa. 

Maria voitti elämänilollaan ja karismallaan yleisön sydämet kertoessaan isästään Ollista, OH5BR.
Vaikka hän nuorena tyttönä oudoksui isänsä harrastusta, jo teininä hän oli ylpeä isästään. Maria
muisti vielä monen isänsä hamikaverin nimen. Näitä Marian jo aiemmin kotonaan tapaamia kavereita
löytyi jopa yleisöstä. Marian kesäinen olemus ja hyvät vastaukset tekivät hänestä yleisön suosikin. 

Kuvassa vasemmalla alhaalla Maria keskustelee esityksensä jälkeen Timon, OH1NX; ja Tapanin,
OH5BM; kanssa, jotka kumpikin olivat tavanneet hänet jo aikanaan vieraillessaan Ollin, OH5BR; luona.

Klikkaamalla oikealla olevaa kuvaa, voit katsoa
Martin, OH1ON; kuvaaman videon (36:01 min)
Marian haastattelusta. 

Katso erityisesti kahden ammattilaisen  Markun ja
Marian  välistä keskinäistä kemiaa  kuin
vastarakastunut pari  ja miten Marian vastaukset
ovat aina täydellisiä. Ei liian lyhyitä eikä liian pitkiä.

Tästä voit vielä kuunnella äänitallenteen
PäijätHamipaikallisradiosta, pituus 25:07.
Valitettavasti Vierumäen netti ei toiminut aivan
alussa, mutta onneksi yltä löytyy Martin, OH1ON;
videotallenne. 

Tähtihaastattelussa Peter, OH1P/SM4HCF

Ruotsin ed. puolustusministeri Peter Hultqvist, SM4HCF; on ruotsalaisten hamien ylpeys, suorastaan
ikoni. Onhan hän ministerinä ollut "korkeimmassa" asemassa ollut hami ja Ruotsin liiton ylpeys. 

Mutta itse asiassa Peter on yli puolet suomalainen. Hänen äitinsä oli suomalainen, OH8piiristä
sotaevakkolapsena Ruotsiin turvaan viety  ja sinne jäänyt. Peter'in nykyinen puoliso on myös
suomalainen, josta Ruotsin lehdet ovat käyttäneet nimitystä "mysteerinen suomalainen kaunotar" 

Peter sai raikuvat aplodit kertoessaan upouudesta tunnuksestaan OH1P. Workkiminen on jo alkanut
kesämökiltä Turun saaristosta. Tässäkin haastattelussa ajauduttiin vääjäämättä myös Venäjän
aloittamaan sotaan, jonka aikana Peter oli Ruotsin puolustusministeri. 

Peter sanoi tienneensä Venäjän hyökkäyksen alkamisesta useista enteistä, joita ei Suomessa
juurikaan ole kerrottu. Hyvä esimerkki tästä oli se, että Venäjä piti sotaharjoituksen lähellä Ukrainan
rajaa tovin ennen hyökkäystään. Mutta miksi harjoituksiin tuotuja tykkejä, ajoneuvoja ym ei viety
takaisin kasarmeille harjoituksen jälkeen vaan ne jätettiin (odottamaan?) lähelle Ukrainan rajaa ..... 

Klikkaamalla oikealla olevaa kuvaa, voit katsoa
Martin, OH1ON; kuvaaman videon Peterin,
SM4HCF/OH1P; (36:24 min) haastattelusta. Katso
taas kovissakin paikoissa olleen ammattipoliitikon
hieno kyky hallita haastattelua. 

Myös PäijätHamipaikallisradiossa suorana tullut
äänite löytyy tästä linkkinä kymmenen päivän
kuluessa. 

Peter ei tullut Suomeen pelkästään leirin ja
sukuloinnin vuoksi  vaikka ne olivat toki alunperin
tärkeimmät asiat. Muutama tunti leirin jälkeen
Peter yhytettiin puolisonsa kanssa keski
uusmaalaisesta huippuravintolasta lounastamasta suomalaisen huippupoliitikon kanssa. 

Peter kävi leirillä myös
"kaupoilla.". Hän pitää
sähkötyksellä
workkimisesta  vaikka
ei kaihda puhettakaan.
Hän osti Tapiolta,
OH1KB(X);
automaattiavaimen,
jossa on Suomen ja
Ruotsin liput avaimessa. 

Kuinka
tuplaisänmaallista, eikö? 

Kuvassa Peter muutama
päivä leirin jälkeen
mökkiasemallaan
Turun saaristossa. Tapion hienoista avaimista
voit lukea hieman myöhemmin! 

Ohessa myös äänitallenne PäijätHami
paikallisradiosta, pituus 38:31. 

Tähtihaastattelussa Petri, OH1CX: ja ”piilotetut vihjeet”

Hyvänä ja luontevana esiintyjänä tunnettu elokuvaohjaaja ja käsikirjoittaja Petri Kotwica, OH1CX;
paljasti useimmat elokuviinsa kätketyt hamiviestit. Milloin elokuvassa on osoitteena kadunnimi, jonka
numero on 73 tai sairaalan näytössä pyörivä 88. 

Petri, OH1CX; on tämän päivän nuorista ohjaajista ehdottomasti "kuumin" ja halutuin. Wikipedia
kertoo seuraavaa:
Petri Kotwica on suomalainen elokuvaohjaaja ja käsikirjoittaja.
Syntyi: 1964 (ikä 59 vuotta), Parainen
Palkinnot: Parhaan ohjauksen Jussi, Parhaan käsikirjoituksen Jussi
Ehdokkuudet: Parhaan ohjauksen Jussi, Parhaan käsikirjoituksen Jussi
Tunnetuimmat ohjaukset: Musta jää, Piiritys

Klikkaa oikealta Petrin 51sivuinen presis, josta
löytyy vihjeet ja tiedot useista hänen
ohjaamistaan elokuvista ja ohjelmista. Näet otteita
hänen mm ohjaamistaan elokuvista Musta jää, Rat
King, Henkesi edestä, Hautalehto, Piiritys,
Kohtuuttomuuksia ja Comeback (kuvattu
Kirkkonummella 2023. 

Petri ei aina ole pysynyt ohjaajan roolissaan, vaan
hänet löytää myös näyttelijänä, mm. esittäen
poliisia minisarjasssa "Piiritys". Hulvaton on myös
elokuva,  jonka Petri itse on ohjannut  ja joka
kuvaa ohjaajaa, jolla kaikki ei mene ihan hyvin. 

Muuten .... Petri osti muutama vuosi sitten eräältä
huippuDXriltä tämän talon ja aseman.
Kun Petri työltään ehtii, kuuluu tunnus OH1CX
pileup'in kovimpana. 

Ohessa myös äänitallenne PäijätHami
paikallisradiosta, pituus 31:07. 

DXsauna

Jokaisen leirin yksi tärkeimpiä ”ohjelmanumeroita” on sauna.
Vierumäen sauna tuotiin ennakkoilmoittelussa vahvasti esille
sekä yritettiin Riston, OH2BT; hienosta ehdotuksesta saada
saunalle myös jamien tyyppistä hamien omaa musisointia,
"jammausta". Hyvä yritys poiki valitettavasti vain pari hami
musikanttia, jotka toki viihdyttivät paitsi omaa joukkoa, myös
Vierumäen muita asiakkaita. 

Saunan vieressä on Vierumäen paras uimapaikka, hyppylaiturit
ja grillipaikka. Mutta saunan vieressä on myös ravintola Palmu.
Mikä siis voisikaan olla parempi yhdistelmä? Sauna,
makkaranpaisto, uimaranta ja ravintola! Voiko enää lähemmäs
leiriparatiisia päästä? 

Sauna olikin hyvässä käytössä. Valitettavasti myös muut
Vierumäen asiakkaat halusivat tilaussaunaa emmekä saaneet
kuin 2,5 tunnin aikaslotin kullekin illalle. Mutta hyvä niinkin.
Sauna oli järjestään hyvin kansoitettu ja osanottajat ottivat
jälkilöylyjä joko saunan edustalla olevilla penkeillä, isoissa
pukuhuoneissa tai ravintolassa. 

Ihan ilman kommelluksiakaan ei saunassa selvitty. Koska
Vierumäki on perhepaikka, iso sauna on yleensä varattu naisille
ja lapsille ja pieni sauna miehille. PäijätHamileirillä tietenkin
varaukset tehtiin toisin päin. Yhtenä iltana hieman myöhässä
olleet naissaunojat yllätti hieman aikaiseen tullut mieslauma. No
 yhteentörmäyksestä selvittiin ilman naarmuja. 

Sen sijaan hieman sanomista tuli siitä, että hamisaunan aikana
muutamat juoksivat nakuina (siis alastomina) uimaan.
Rannassa ollut lapsiperhe järkyttyi ja teki asiasta valituksen
Vierumäelle. Hieman tuli myös sanomista omien pullojen
tuomisesta saunan anniskelualueelle. 

DXsaunan perinteiset säännöt

Vielä 197080 luvuilla ja satunnaisesti 1990luvulla
kesäleireillä oli ns DXsauna. Tämä tarkoitti sitä,  kun saunat
olivat yleensä pieniä mutta hyvin kansoitettuja , ne joilla oli
kaikki DXCCmaat workittuina, saivat vaatia paikkaa
ylälauteelta. Niin tehtiin nytkin, mutta ajan hengen mukaan
DXCCmaiden rinnalle laitettiin ne, joilla oli yli 800 puskaa
workittuna. Pukuhuoneen ja saunan ovilla olikin lista niistä,
joilla oli oikeus käyttää etuoikeutta ylälauseeseen. 

Eräs lauteilla ollut nuori hami piti DXsaunan sääntöjä
epäreiluina. Hänen mielestään se on "syrjintää", koska häneltä
kestää 20 vuotta päästä Honor Rolliin .... No siinähän se juju
onkin! 

Koulutusputkesta 23 tutkintoa

Jukka Klemola, OH6LI; ahkeroi kahtena päivänä K, T1 ja T2modulien preppauskurssit. Oppi meni
hyvin perille, sillä leirillä suoritettiin 23 tutkintomodulia. Tämä lienee kesäleirien tutkintoennätys?
Kursseille ilmoittautuneille laitettiin etukäteen kurssimateriaali sähköpostilla ja linkeillä. 

Kokelaat kiittivät mahdollisuudesta kesäopiskella ja samalla nauttia runsaasta esitelmävalikoimasta.
Jukan, OH6LI; opetus oli oppilaslähtöistä – kursseilla käytiin läpi nimenomaan niitä asioita, joita
kurssilaiset pitivät vaikeina. Opetus oli interaktiivista keskustelua ja vastausten hamkkimista. Kaikki
kurssilaiset kun olivat jo valmistautuneet tutkintoon. 

Tutkintomahdollisuuksia oli leirillä viisi kappaletta ja kaikilla oli käyttöä. Tutkintoja hieman myöhästytti
Country Club'in heikko Wlanverkko ja pula hyvistä tulostimista. 

Eräs kurssilainen käytti juuri hyväkseen useamman tutkinnon mahdollisuutta. Kun eka kerta toi
reputuksen, luki hän lisää seuraavaan kertaan. No, siitäkin tuli reputus. Tästä sisuuntuneena hän luki
läpi yön kolmanteen mahdollisuuteen ja – pääsi tietenkin läpi. Sitä kutsutaan tosissaan yrittämiseksi. 

Oli kesä. Tutkittavilla ei juuri ollut kiirettä. Tutkinnon tunnin myöhästyminen ei juuri harmittanut 
ajan saattoi tapaa Rampsibaarissa. 

Pekka, OH1LA; sähkötyksen Suomen Mestari

Sähkötyksen uudeksi ja ensimmäiseksi Suomen mestariksi
nousi Pekka Lahdensalo, OH1LA; tuloksella 109,5 mkiä/min.
Pekan suoritusta nostaa se, että hän ollessan OTluokassa
hakkasi hopeamitalin saaneen, miesten luokan voittaneen
Jyrkin, OH6CS. 

Pekan voitto ei ollut yllätys. Hän on jäsenenä kaikissa maailman
korkeimman tason sähkötyskerhoissa: EHSC #30 Extremely
High Speed Club
SHSC #49 Super High Speed Club
VHSC #155 Very High Speed Club
HSC #1223 High Speed Club
HACWG #61 Hungarian CW Group
OHTC #1 OHTelegraph Club 

Sähkötyskoepaikalla kävi moni ”kokeilemassa” taitoaan. Lähes
kaikki tekivät sen virheen, että pyysivät heti korkeaa nopeutta kun yleensä aloitetaan hieman
pienemmällä nopeudella ja sitten edetään korkeampiin nopeuksiin. Vaikka sähkötystekstistä oli
poistettu numerot, skandit ja erikoismerkit – jäljellä olevat 26 peruskirjainta olivat kuitenkin monelle
liian suuri haaste. 

Tommi, OH3BRJ; kesäleirin VHF/UHFkilpailun voittaja

Leikkimielisessä
VHF/UHFkisassa piti
tunnin aikana pitää
mahdollisimman monta
puheyhteyttä millä
tahansa puhemodella.
Osanottajia oli kaikkiaan
15. 

Oikeasta kuvasta voit
klikata säännöt. 

Leirikisan viiden kärki oli
1. Tommi, OH3BRJ ......34 yhteyspistettä (Tommi vasemmassa kuvassa)
2. Wamo, OH2II/m .....28
3. Hannu, OH6HLH/m ..26
4. Tomppa, OH5ELO
5. Valtteri, OH3BRK

Muuntajanheittokilpailun voitto jaettiin

Leikkimielisessä muuntajanheittokilpailussa tarvittiin sekä
tarkkuuden että pituuden hallitsemista. Kilpailussa oli kolme
rengasta sopivien etäisyyksien päässä ja muuntajana noin 6 kg
painava 220/110 V. Osumista renkaisiin sai pisteitä. Tätä jatkui
4 kierrosta, mutta lopulta ajauduttiin jaettuun voittoon. 

Kilpailumeklarina oli Jesse, OH3CTB; joka jakoi heti kilpailun
jälkeen voittajille pytyt. 

Muuntajaheiton tulokset:
1. jaettu sija: Tom, OH1XF ja OH3CTF jaettu eka sija
3. sija: Tapani, OH3RT 
Tästä löytyy *.oggnauhoitus kilpailusta: 
Muuntajanheiton_SM_kilpailun_selostus pituus 53:41 (OGGtiedosto)

Viestikaluston esittely, antenni puuhun,
pienryhmäkokoukset YL, OI ja OHDXF ja golfkyykyttää

Perjantaina "MPK ja maanpuolustus"ohjelman kunniaksi respan takana golfkentän puolella oli myös
Puolustusvoimien viestikaluston esittely. Huippunykyaikaista kalustoa  jota ei saanut kuvata  oli
esittelemässä viisi viestimiestä. Kävijöitä oli runsaasti, vaikka paikka jouduttiin turvallisuussyisä
viemään hieman kauemmas. 

John, OH5ZZ; Karjalan prikaatista ilmoitti seuraavasti:
"Tilannepäivitys PV/KARPR osallistuminen SRAL:n kesäleiri Vierumäki PE 14.07 

”ISVP kykenee kalustoesittelyyn ja asetamme viestiasemalaitesuojan (CL600) tilaisuuteen
esiteltäväksi” ” 1.VK asettaa viestiasemaa perustavan ja sitä esittelevän varusmiesosaston 56 hlö”" 

Vesa, OH3EQY; näytti kolmella tavalla, miten antenni saadaan helposti puuhun. Se neljäs tapa on
laittaa lenkkiavain narun päähän ja heittää. Mutta silloin se lenkkiavain yleensä jää puuhun. 

Ne kolme tapaa ovat:
a) drooni 
b) ritsa ja
c) bazooka (ilmapyssy")

Kaikilla onnistui ja porukkaa oli runsaasti neljässä näytöksessä. 

Myös erilaiset pienryhmät kokoontuivat.
Perjantaina OIamatöörit pitivät kahden tunnin palaverin ja 
Lauantaina sekä YLamatöörit kokoontuivat että 
OHDXF piti vuosikokouksensa. 

Torstaina oli järjestetty golfkentän puolelle Green Cardkurssi. Vaadittavat kymmenen osanottajaa
löytyivät helposti ja lähes koko päivän koulutus sujui mainiosti. Kurssi oli erittäin halpa, ottaen
huomioon sen, että kouluttajat olivat todellisia proammattilaisia. 

Perjantaina järjestetiin Hamigolf 2023 kilpailut. Myös siinä oli hyvin osanottajia ja sää mitä mainioin.
Juha, OH2LQ; edellisen kilpailun voittaja oli saanut "palkinnoksi" järjestää seuraavan kilpailun.
Kilpailuun kuuluu myös aina hyvä lounas ja juomat  Vierumäen golfravintolan sanotaan olevan maan
paras mutta myös halvin. 

Kirpputori jälleen suosittu käyntikohde SERlava täyttyi ja tyhjentyi

Kirpputori oli jälleen – kuten aina – yksi suosituimmista  ellei suosituin  käyntikohde. Moni kävi
useamman kerran päivässä katsomassa mitä uutta oli tuotu myyntiin. Kirpputoriostokset pystyi
maksamaan käteisellä, pankkikortilla tai Mobile Payllä. Käteisen osuus jäi lopulta melko pieneksi 
sekin on nykyaikaa. Myyjille tilitettiin myyntituotot muutamassa päivässä leirin jälkeen pankkisiirrolla
tai Mobile Pay:llä. 

Järjestäjien itsensä tuomat tavarat myytiin idealla, ettei niitä ainakaan viedä takaisin Radiomäelle.
Hinnoittelu oli siksi erittäin maltillinen. Eikä mitään todellakaan viety takaisin. 

Kirpputoripöydät pidetiin koko ajan myyjien puolesta järjestyksessä. Uusien myyjien tavaroille tehtiin
tilaa ja myytyjen tavat roiden aukot pöydällä täytettiin. 

Kirpputorin vieressä oli SERlava. Tai oikeastaan SERperäkärry, joka täytettiin säännöllisesti
myynnistä poistetulla tavaralla. SERlavalla oli hyvinkin käyttökelposta tavaraa jopa niin, että eräs
leirlle tullut tuli kysymään kirpputorilta, että ”kenen myyjän peräkärry se on, kun siellä on niin paljon
hyvää kamaa”. Erään toisen mielestä SERlava oli mielenkiintoisempi kuin kirpputori. Hmmm ... 

Kun RXTXtuotteen
Mika, OH3KWW; toi
lavalle ison määrän
myynnistä poistettua,
mutta todella
käyttökelpoista
joka.hamin päivittäistä
tavaraa, lavan
tonkijoiden määrä
moninkertaistui. Klikkaa
ohaiset kaksi kuvaa,
harvoin näke niin
onnellisia SERlavan
tonkijoita. Loppujen
lopuksi Kuusankoskelle vietiin vain hyvin pieni määrä tavaraa. 

Kirpputorista vastasi pienen ryhmän voimalla
Tuomo, OH5TPO. 

Kesäleirisivuilta saattoi etukäteen printata
kätevasti lipukkeet myyntitavaroille. 

Pasi, OH3EVH; teki hienon videon kirpputorin
tarjonnasta. Voi katsoa sen tästä klikkaamalla
kuvaa. Videon, jonka pituus on 9:09 min, alussa
on yleisiä tunnelmia ja kuvia leiriltä, varsinainen
kattava kirpputoriosuus alkaa kohdasta. Voit
hypätä suoraan kirpputoriosuuteen myös
klikkaamalla tästä

Kauppakadulla palvelupisteet

Country Club'in aulasta kirpputorille johtavalla käytävällä oli kuusi
ryhmätyötilaa. Ne kansoittivat:
 Koneita.com/Utec Oy:n (Jyrki, OH6CS), 
 RXTXtuotteen (Mika, OH3KWW) ja
 Bebek Oy:n (Jani Bebek) myyntipisteet sekä
 SRAL:n toimiston ja sähkötyskokeen palvelupiste (Markus, OH3RM)
ja 
 leiriasema, jonka yhteydessä oli nyös Radio PäijätHami'n studio.
 Käytävällä oli myös järjestäjien oma leiritoimisto.

Kauppakatu lähti Country Clubin aulasta ja johti kirpputorille. Osaan
palvelupisteistä pääsi myös ulkokautta. Palvelupisteet oli helppo
löytää ja kaikilla oli jatkuva asiakasjono. 

Iltajuhla

Perjantaina pidetyssä
iltajuhlassa
leiriparhaimpiin, mutta
"cozy casual"tyyliin
pukeutuneet saivat
Jarin, OH2BU;
alkutervehdykssen
jälkeen kuulla IARUn
puheenjohtajan Sylvain
Azarian, F4GKR; SRALn
vt. puheenjohtajan Timo
Rinteen, OH5LLR;
tervehdykset sekä
Lahden kaupungin
kaupunginjohtajan
Pekka Timosen lyhyet
tervehdykset. (Voit lukea tervehdyksen klikkaamalla kuvaa.) 

Menu (oikealla) oli maittava. 

Tervehdysten, "lämmittelyn" ja maittavan aterian jälkeen
seurasi iltajuhlan varsinainen juhlaesitelmä Paul,
F6EXV/OG6EXV; esitti menneen talven menestyspeditiosta 
FT8WW  videon ja kertoi peditiosta. (Paul piti saman esitelmän
seuraavana päivänä, lauantaina, josta on ao. päivän kohdalla
oma referaatti.) 

Illan päätteeksi Heikki,
OH6ZS; vaihtoi roolin Al
Dantetaikuriksi ja
huumasi yleisön
”amerikkalaisella
huumorilla.” 

Illalliskortin hinta oli
ällistyttävän halpa – vain
35 euroa. 

Kaikki illalliskortit oli myyty ja sali oli täynnä. Pöydät oli
koristeltu radioamatööriaiheisin tavaroin, joukossa muutama
yllätys. 

Iltajuhlakuvassa tunnistettavissa ainakin oikealla Toni, OH1TD;
ja häntä vastapäätä OT Martti, OH1OR; ja sähkötysvirtuoosi
Pekka, OH1LA. Antin, OH3UDT; leiripassi vilahtaa oikeassa
nurkassa. 

IARU:n puheenjohtaja Sylvain, F4GKR; oli varsinainen työjuhta
osallistumalla seitsemään ohjelmaan. Hän sai arvokkaita ja
myöhemmin palkitsevia suomalaiskontakteja. 

QSLtauluun 200 QSLkorttia

Idea QSLtaulusta oli uusi kotimaassa, mutta ei toki
kansainvälisesti. 

Euroopan suurimmilla Ham Radiohamimessuilla
Friedrichshafenissa Saksassa on vuosia ollut suosittu QSLtaulu
kertomassa, kuka on jo tapahtumaan tullut. 

Nyt PäijätHamin QSLtaulu tuotiin parhaalle paikalle eli Country
Club'in aulaan. Sinitarralla pystyi oman korttinsa kiinnittämään
takan tiilifasaadiin. Ja suosio oli hyvä – taulusta löytyi melko
tarkkaan 200 QSLkorttia. 

Hyvin koordinoitu OH3ACtoistinasema ja yhteiskäyttölupa

SRAL:n automaattiasemaryhmään otettiin hyvissä ajoin
yhteyttä ajatuksista leirin toistinasemista.
Toistinasematyöryhmän puheenjohtaja lupasi leirille 70 cm:n
hybriditoistimen. Sitä ei kuitenkaan  lupauksesta huolimatta ja
valitettavasti  koskaan toimitettu joten toistinasemaliikenne jäi
itse lainattuun ja perinteiseen 2 m FMtyöskentelyyn. 

Koska toistinasematyöryhmän puheenjohtaja oli haluton
minkäänlaiseen yhteistyöhön, kesäleirin järjestäjät joutuivat
ratkaisemaan koordinoinnin toisella tapaa. Koska toistinaseman
lähetysteho oli alle 1 W, aseman taajuus ja kuuluvaisuusalue koordinoitiin kotimaisten parhaiden
asiantuntijoiden kanssa eikä häiriöitä esiintynyt. Leirin 2 metrin lähitoistinasema OH3AC toimi
jatkuvasti valvottuna asemana leirin ajan. Ei siis automaattiasemana. Automaattiasema tarvitsee
erikoisluvan, mutta jatkuvasti valvottuna olevan toistinaseman voi kuka tahansa pystyttää. 

Koordinoinnin asianmukaisuus tarkistettiin myös viranomaisten
kanssa eikä heillä ollut siihen huomauttamista. Päinvastoin!
Ihmettelivät SRAL:n asennetta ja kiittivät määräyksien mukaan
tehdystä työstä. 

Eräillä kotimaisilla keskustelukanavilla esitetyt väitteet aseman
"laittomuudesta" ja "aseman laittamisesta käyttökieltoon"
olivat täysin laittomia uhkauksia vailla mitään perusteita. Tämän
on automaattiasemaryhmän puheenjohtaja itsekin myöntänyt
Viestintävirastolle. Vain ja ainoastaan Viestintävirastolla on
oikeus laittaa käyttökieltoon raasema tai toistinasema. Tämä
opetetaan jo kaikilla perusluokan kursseilla. Laittomasta
uhkauksesta on tehty ilmoitus Viestintävirastolle. 

Viestintävirastolta hankittiin myös lupa yhteiskäyttökanaviin,
joissa leirin sisäinen turvallisuus, huolto ja järjestelyliikenne
käytiin hyväksytyillä laitteilla radioamatööritaajuuksien
ulkopuolella. Laitteiden käyttökelpoisuus tarkistettiin useasta
lähteestä. 

Antennipajassa kuhinaa

Totta kai leirillä pitää olla myös antennipaja. Paikka, jossa voi
rakentaa pieniä antenneita tai oppia, miten niitä rakennetaan. 

Leirin antennipajassa antennien rakenteluun osallistui 36
henkeä. Paikalle tuotua noin kilometriä alumiini ja
puomiputkea pystyi työstämään – katkomaan, taivuttamaan ja
poraamaan  erilaisilla koneilla. Antenneita syntyi pääasiassa 70
cm:lle ja 2 metrille. Myös RHA68antenni löytyi
rakentelulistalta. Osa antenneihin tarvittavasista osista tehtiin
3Dtulostimella. Antennipajasta vastasi Jesse, OH3CTB. 

Pasi, OH3EVH; teki kuvasta klikkaamalla avautuvan
videon antennipajasta. 

Mr Antenni, Jesse, OH3CTB; kertoo antennipajan
toiminnaasta ja miten antenneja työstettiin
yhdessä 

Pääpalkinnon voitti Martti, OH1ON

Kaikkien leiripassin saaneiden eli leirille tulleiden kesken
arvottiin Koneita.com/Utec Oy lahjoittama Icom ”kansanradio”
IC7300. 

Arvontaan lailtana kirpputorin ulkopuolellE kerääntyi
melkoinen määrä yleisöä, monella leiripassi kädessään tai sitä
sormeillen. Kärsimättömyys nousi, kun ensin arvottiin
tavallisten arpajaisten palkinnot. Nekin menivät hyvään kotiin. 

Arvonnassa Icom IC7300 transceiverin voitti Martti, OH1ON!
Onnea voittajalle! 

Voitto tuskin olisi voinut mennä parempaan paikkaan? Rigin
toimitti Markus, OH3RM; onnelliselle voittajalle seuraavana
päivänä hänen kotipaikalleen. Martti on jo yhytetty jopa FT8
modelta uuden laitteen kanssa. 

Paikallisradio PäijätHami äänessä

Pasi, OH3EVH; vastasi paikallisradio "PäijätHamin" tekniikasta. Radiolla oli oma lähetysstudio ja 
keskus Kauppakadulla ja lähettimet Country Clubin ulkopuolella. Lähetyskeskuksesta vedettiin
lankakaapeli kattoja pitkin pääohjelmasaliin. 

Tämänkertaisen kesäleirin paikallisradion erikoisuus oli sen puolivaltakunnallisuus. Lähettimet olivat
Vierumäen maston lisäksi Kouvolan Kuusankoskella, Kouvolan Utissa, Raahessa, Lahden keskustassa
ja Nastolan Uusikylässä. Kaikkia niitä pystyttiin nekytekniikakka etäohjaamaan Vierumäeltä.
Potentiaalinen kuulijakunta lienee ollut noin 400.000 henkeä, mutta tuskin kaikki olivat virittäneet
vastaanottimet taajuuksille. Moni Vierumäelle autolla tullut toki kiitti hyvästä matkaseurasta aina
perille saakka. 

Paikallisradio ”Radio PäijätHamissa” radioitiin semivaltakunnallisesti siis kuudella lähettimellä. Ohjelma
pyöri ympäri vuorokauden. Päiväsaikaan ohjelmassa oli suorana pääsalin ohjelma. Iltaaikaan ja
pääsalin taukoina ajettiin ulos leirillä tehtyjä haastatteluita. Näitä varten oli omat toimittajanauhurit. 

Haastatteluja PäijätHamiradioon tekivät Tia, OH3TIA; Marko, OH1TP; ja Jari, OH2BU. Erityisesti Tia
osoitti valtavaa luontaista osaamista ja hänen pystyi hienoon keskusteluun haastateltavien kanssa.
Tapion, OH1KBX; esityksen yhteydessä on jo esitelty yksi Tian tekemä haastattelu. Radio toimi koko
perjantain ja lauantain, torstaina vielä harjoiteltiin. 

Tästä voit kuunnella joitakin radioon tehdyistä haastatteluissa. Listassa eivät ole kaikki haastattelut.
Tiedostot ovat pääasiassa *.wav tai *.mp3. Viimeinen on *.ogg. 
 Haastattelu_Hannu_OH1IX pituus 2:18 
 Haastattelu_Heikki_OH2BGX_Tia pituus 5:29 
 Haastattelu_Jani_Bebek_Jari pituus 5:05 
 Haastattelu_Jari_OH3KRH_Marko pituus 0:55 
 Haastattelu_Jyrki_OH6CS_Jari pituus 1:36 
 Haastattelu_Markus_OH1MN_Marko pituus 2;02 
 Haastattelu_Niko_OH2LZC_Tia pituus 24:06 
 Haastattelu_Olli_OH1JUJ_Marko pituus 1:05 
 Haastattelu_Riku_OH1E_Marko pituus 1:12 
 Haastattelu_Tapio_OH1KB_Tia pituus 3:57 
 Haastattelu_Tia_OH3TIA_Jari pituus 3:57 
 Haastattelu_Tomi_OH2BEN_Tia pituus 10:27 
 Haastattelu_Tommi_ja_Marko_Tia pituus 1:43 
 Haastattelu_Vesa_OH3EQY_Tia pituus 1:48 
 Hamileirit_60_luvulla_Jaska, OH1TX_Pasi pituus 4:22 
 Muuntajanheiton_SM_kilpailun_selostus pituus 53:41 (OGGtiedosto)

Valtakunnallinen tiedotus onnistui!

On toki tärkeää, että tiedotus varsinaiselle kohdeyleisölle – radioamatööreille – onnistuu. Mutta leiri
on aina mahdollisuus markkinoida harrastetta myös ns. suurelle yleisölle ja saada kiinnostuneita
tulemaan mukaan jopa leirille. 

Paikallisradio ”Radio PäijätHami'n” potentiaalinen kuuntelijakunta oli noin 400.000 henkeä. Toki aivan
ihan näin montaa kuulijaa kanavalle tuskin saatiin, mutta viestejä kuuntelusta tuli kaikilta
lähetysasemilta. 

Sähköisistä tiedotusvälineistä Yleisradion
valtakunnallinen radiokanava teki leiristä kaksi
lähetystä – jälkimmäinen parhaaseen
kuunteluaikaan valtakunnallisessa lähetyksessä
sopivasti lauantai aamuna. Myös Ylen
paikallistoimitus huomioi leirin. 

Lehdistä ItäHämeen toimittaja teki ison ja
antoisan jutun. Tämän lisäksi mainista leiristä oli
kuudessa muussa lehdessä ja useilla
uutisnettisivustoilla. 

Lehdille ja uutistoimistoille lähetettiin noin viikkoa
ennen leiriä lehdistötiedote, jossa kerrottiin leirin
ja ohjelman pääkohdat. 

JÄLKIMIETINTÖ JA KIITOKSET

Palvelu – ei talous  edellä

Ensimmäisen kerran SRAL:n kesäleirien historiassa leirimaksu taisa olla halvempi kuin edellisellä
leirillä. Myös Vierumäen kanssa saatiin sovittua edulliset majoitus ja illalliskortin hinnat. 

On selvää, että
kansakunnan ollessa
taloudellisessa
ahdingossa, myös leirin
järjestäjän tulee tulla
vastaan. Edullisista
hinnoista huolimatta
järjestäjille jäi pieni
ylijäämä käytettäväksi
erityisesti
koulutustoimintaan, nyt
kun tätä kirjoitettaessa
kaikki tiedossa olevat
laskut on maksettu. 

Leirin voi tehdä monella
tapaa. Sen voi tehdä
pihistellen joka asiassa
tai sen voi tehdä torvet
soiden. Päätimme ottaa
riskin ja tehdä kaiken
niin hyvin kuin
pystyimme. 

Erityistä kiitosta tuli monien vuosien kompensaationa tarjotusta ilmaisesta osallistumisesta Lapin
maakunnassa asuville ja 50 %:n alennuksesta OTamatööreille. Myös illalliskortin hintaa pidettiin jopa
"hullun halpana", kun siihen sisältyi hyvä ohjelma. Kuvassa oleva Teemu, OH7KAA/OH2GHZ; lienee
pisimmältä kotimaasta leirille tullut. Maanteitse matkaa 990,6 km, ajo normaalivauhdilla 11:06 tuntia! 

Leirin järjestelyitä varten oli palkattu kaksi henkilöä. Leirin kokonaiskustannukset olivat noin 53.000
€. Kustannuksia kattoivat vain pieneltä osalta osallistumismaksut, suurimman avun tultua
yhteistyökumppaneilta. 

Kiitos talkoolaisille!

PäijätHami leirin järjestelyissä oli mukana yli 60 talkoolaista. Kerhon kouluttamat amatöörit
kauempaakin halusivat muistaa ”Alma Mater'iaan.” Kiitos! 

Leiriä rakennettiin yhdessä kerran kuussa, kuukauden ensimmäinen maanantai pidetyillä talkoo
infoilla. Talkooinfoissa talkoolaiset saivat tietää etukäteen asioita ja suunnittelua, joista tiedotettiin
vasta myöhemmin muille. Talkoolaiset olivat tiedossa etuoikeutettuja. Mutta samalla talkoolaisilta tuli
hyviä kommentteja ja ideoita toteutukseen. Ehdittiin huono idea korjaamaan ennen julkistusta.
Talkooinfoisiin pääsi mukaan myös Teamsyhteydellä. 

Viimeinen talkooinfo pari viikkoa ennen leiriä pidettiin Vierumäellä ja Team'sin kautta välitettiin
liikkuvaa kuvaa myös niille, jotka eivät päässeet paikalle. Monen talkooinfon jälkeen oli tärkeää, että
talkoolaiset näkivät ennakolta paikat. 

Täytyy muistaa, että talkoolaisten enemmistö ei koskaan ollut käynyt SRAL:n kesäleirillä. Tavoitteiden
ja leirin suunnitelminen oikea välittäminen talkoolaisille olikin tärkeää. Ensimmäinen varsinainen
leiripäivä, ke 12.7.2023 olikin ohjelmaltaan tämän vuoksi melko tyhjä. Se oli hyvä päivä talkoolaisille
totutella, mitä olisi edessä. Mutta jo kolmantena päivänä muutama talkoolainen totesi, että "tämähän
on hauskaa – eikös järjestetä näitä leirejä jatkossakin?" 

Osuuspankki PäijätHäme antoi myös avustuksen, jolla pystyimme palkkaamaan nuoria kesätöihin
leirille. 

Talkoolaisten panos oli enemmän kuin korvaamaton! Talkoolaisista vastasi Hanna, OH7TO. 

Leiriorganisaatio

Leiripäällikkö Mika, OH3BZK 
Ohjelmavastaava Jari, OH2BU 
Talkoovastaava Hanna, OH7TO 
Ensiapu Timo, OH3GPS; 
Turvallisuus Akseli, OH3BPY 
Kirpputorivastaava Tuomo, OH5TPO 
Tiedotusvastaava Jari, OH2BU 
Nuorisovastaavat Niko, OH5CZ; ja Saku, OH3BKL 
Tekninen vastaava Saku, OH3BKL 
Respa Ritva, Harri, OH3UP ja Julius, OH3CDR 

Talkoolaisia:
Akseli, OH3BPY.............Andrey, OH3OR.............Antti, OH2EXL..............Antti, OH3JCW
Antti, OH8TO...............Erkki, OH2CLV.............Hanna, OH7TO...............Hannu, OH3HA
Harri, OH3UP...............Harri, OH3WK..............Heikki, OH2BGX.............Helin, Marko
Jani, OH3JI................Jari Matti, OH4EBD........Jari, OH3EPZ...............Jari, OH3JUT
Jari, OH3KRH...............Jari, OH2BU<..............Jarmo, OH3QN...............Jesse, OH3CTB
Jesse, OH7CK...............Jorma, OH2ETE.............Jorma, OH3FWK............. JuhaMatti, OH4EBD
Julius, OH3CDR.............Kai,OH4JTS................Kalevi, OH3NAO.............KariPekka, OH2PQ
Kari, OH2BCY...............Kari, OH6KNO .............Kimmo, OH3ZS...............Kyösti, OH3GTV
Lauri, OH3RL...............Markku, OH3EMC............Markku, OH4UI
Markus, OH3RM..............Martti, OH1ON.............Mauno, OH3CUO/OM...........Mika, OH2MN
Mika, OH3BZK...............Mikko, OH2BIF ............Niko, OH5CZ................Olga, OH3BVN
Pasi, OH3EHV...............Pentti, OH3TY.............Petri, OH1PH...............Pirjo, OH3CUO/XYL
Ritva,.....................Saku, OH3BKL..............Tapani, OH3RT..............Tapani, OH3RT 
Tia, OH3TIA................Tomi, OH3FWH..............Tuomo, OH5TPO..............Valera, OH3CDY
Veijo, OH3FWJ..............Veijo, OH4VA..............Vesa, OH3FYE...............Yrjö, OH3CK
Timo, OH3GPS............... 

Lahden Radioamatöörikerho ry., OH3AC; halusi tämän SRAL:n kesäleirin olevan ikimuistettava.
Toivomme ja osin jo tiedämme, että näin myös oli, kiitoksia on tullut kaikilta tahoilta. Kiitämme
osanottajia hienon leirin ja mukavan yhteisolon mahdollistamisesta. Turun Tippsundin leirillä eräs
leiriläinen samnoi, ettei kukaan leirillä ollut ole kritisitoinut. "Kritiikkiä on tullut vain niiltä, jotka leirillä
eivät olleet!" 

Kiitos tukijoille Ei tietenkään pidä unohtaa leirin tukijoita ja sponsoreita:
Lahden kaupunki,
Heinolan kaupunki, 
Planmeca Oy,
Suomen Radioamatööriliitto ry,
Osuuspankki PäijätHäme,
Päijät Hämeen Liikunta ja Urheilu, PHLU, 
Koneita.com/Utec,
RXTXtuote,
Bebek
Datamatik Tecnicom Oy
ja moni muu. 

Bebek teki lisäksi kaikille leiriläisille tarjouksen, että heidän verkkokaupastaan saattoi valita tuotteita
ja hakea ne leiriltä. Säästyi turhia postikuluja ym. 

Leiriraportti on hyvä päättää Matin, OH7SV; kommenttiin:

Oli aivan helvetin hyvä leiri, kiitos!

http://oh3ac.fi/mastonousee1500.jpg
http://oh3ac.fi/mestariitse1500.jpg
http://oh3ac.fi/OH3AC_logo.JPG
http://oh3ac.fi/OG6EXV1500.jpg
http://oh3ac.fi/wamo1500.jpg
http://oh3ac.fi/joeljari1500.jpg
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katso sijaintimme, klikkaa karttaa

OH3AC
Lahden Radioamatöörikerho ry

Radiomäenkatu 43
15100 LAHTI

Puhelin kerholle: 044 7001 599
Sähköposti: oh3ac(a)oh3ac.fi

Kerhoillat avoimin ovin
joka ma alkaen klo 18:00

Vanha Radioasema
Radiomäenkatu 43

LAHTI

PÄIJÄTHAMI KESÄLEIRI 2023

PÄIJÄTHAMIKESÄLEIRILLÄ 837 KÄVIJÄÄ!

*** LÄHES 300 KUVAA, ESITELMÄÄ JA TALLENNETTA ***

1.  LEIRIN SUUNNITTELU JA JÄRJESTELYT

Vierumäellä 12.16.7.2023 pidetyn PäijätHami kesäleirin raporttisivut on jaettu neljään eri osaan.
Tästä voit hypätä (klikata) kolmeen muuhun osioon:

1. LEIRIN SUUNNITTELU ja JÄRJESTELYT
2.  LEIRIN OHJELMA ja ESITELMÄT
3.  LEIRITUNNELMIA ja KUVIA

4.  OSANOTTAJILTA SAATUA PALAUTETTA

Tämä sivu kertoo, miten leiri suunniteltiin ja toteutettiin!
Jos joku linkki ei toimi tai haluat muuten korjata raporttia, laita sähköposti oh3ac@oh3ac.fi


 

Leiriraportti on hyvä aloittaa Markun, OH8UV; kommentilla:

Vaikka olin vain päiväkäynnillä, aistin tunnelman leirillä olevan
pitkästä aikaa vanhan "ham spiritin" kaltaisen. Kukaan ei
önnöttänyt ja porukalla oli mukava olla. Järjestelyt ja puitteet
toimivat hyvin. 

Suomen Radioamatööriliitto ry:n 63. kesäleirin järjesti Lahden
Radioamatöörikerho ry, OH3AC; Vierumäen vapaaaika ja
liikuntakeskuksessa kesu 12.16.7.2023. Tapahtumat olivat pääasiassa yhden katon alla ”Country
Club'lla.” Leirin virallinen kävijämäärä on tarkistuslaskennan jälkeen vahvistettu olleen 837 kävijää. 

Lahden Radioamatöörikerho ry, OH3AC; sai leirin
järjestelyoikeudet SRAL:n hallitukselta vasta marraskuussa
2022, neljännellä yrittämisellä. Tapahtuma oli suunniteltu
päivää edellisiä kesäleirejä pidemmäksi, koska leirillä oli
suunniteltu pidettävän myös SRAL:n kevätkokous ja näin
helpottavan oleellisesti SRAL:n kustannuksia. Järjestäjät
olisivat vastanneet kaikista varsinaisista kokouskustannuksista. 

Yhdeksän kuukauden järjestelyaika on lopulta tavattoman lyhyt
ja ajanpuutteessa moni hieno idea jäi toteuttamatta tai
viimeistelemättä. SRAL:n hallituksen päätös aikaistaa
hakuprosessia on hyvä uusi linjaus ja auttaa jatkossa järjestäjiä. 

SUUNNITTELU

Leirin suunnittelussa oli alusta lähtien kuusi tärkeää mottoa:
 ”Ham spirit”: perinteinen, hyvähenkinen leiri,
 ”yhden pysähdyksen (katon) taktiikka”: monipuoliset majoitukset ja ruokailut lähellä toisiaan,
 ”edullinen": edulliset ja halvat hinnat kaikille,
 ”hyvä ohjelma”: huippuhyvä, laaja ja erilainen ohjelma,
 ”palvelu edellä”: hiottu palvelukokonaisuus osanottajille,
 ”ammattimaisuus”: paras on hyvän vihollinen, mutta lähtökohtana ammattimainen ote.
 ”Tehdään niin hyvin kuin pystytään ja osataan. Ei pihistellä.
 ”Emme saa unohtaa myöskään suomenruotsalaisia hameja, olemme kaksikielinen maa. 

Kesäleirisivu, ilmoittautuminen ja tiedotus

Kerhon www.oh3ac.fi sivun ”kylkeen” rakennettiin leirin omat
sivut osoitteessa

kesaleiri.oh3ac.fi

Runsailla kuvilla, isoilla kirjaimilla ja monipuolisesta sisällöstä
kiitosta saaneet sivut rakensi Jermu, OH3KZR. Sivulta oli
helppo löytää kaikki tarvittava ja se päivittyi viime hetkeen
saakka. Selkeät otsikot ja välisivut auttoivat etsimistä, mutta
menu helvettiä ei kuitenkaan ollut. 

Ennakkoilmoittautuminen oli mahdollista toukokuun alusta
lukien. Ilmoittautumispohjana käytettiin SRAL:n hallinnassa
olevaa Ilmarixjärjestelmää. Koska ilmoittautumistiedot
kiersivät SRAL:n kautta, ne saatiin järjestäjille manuaalisesti
aina vasta muutaman päivän viiveellä. Anteeksi siis, ettei
vahvistuksia pystytty kuittaamaan välittömästi. 

Ennakkoilmoittautujia oli hieman yli 400, eli edellisen vuoden
leirin tapaan noin puolet lopullisesta kävijämäärästä. 

Ennakkoilmoittautumista edelsi matkailuajoneuvo ja
telttapaikkojen alustava varaus. Matkailuvaunuja oli noin 60 ja
telttoja 25. Hieman edellisen vuoden leiriä enemmän. 

Vierumäki ei juuri ole profiloitunut karavaanari tai
telttailupaikkana. "Jostakin" alkoi jopa kiertämään huhu, ettei
leirillä sallittaisi ollenkaan matkailuajoneuvoja tai telttoja. Se ei pitänyt todellakaan paikkaansa. Mutta
kun näihin toimintoihin liittyvät reunaehdot oli selvitetty ja sovittu, myös Vierumäki oli innostunut
tästä uudesta 
"asiakasryhmästä", ja antoi kaiken mahdollisen tuen. 

Nousujohteinen tiedotus

Leirin tiedotus alkoi helmikuussa. SRAL:n tiedotuskanavista
bulletiineissä oli nousujohteinen viikkotiedotus ja
Radioamatöörilehdessä kolmessa numerossa leiriartikkeli.
Lisäksi Facebook'in "Radioamatöörit"ryhmässä oli viikottainen
tiedotus kuten jonkin verran myös FinHam sähköpostilistalla.
Kaikki tiedotteet löytyivät heti julkaisun jälkeen myös
kesäleirisivulta. 

Myös ulkomaille, lähinnä Pohjoismaihin, oli tiedotusta mutta se
jäi lopulta aiottua pienemmäksi. 

Leirin tiedotuksen ensimmäisenä tavoitteena oli kertoa, missä
on Vierumäki sekä kertoa, mitä kaikkia mahdollisuuksia paikka
antaa. ”Tule koko viikoksi Vierumäelle” teemalla pyrittiin
viestimään, että kesäleiri voi olla myös koko perheen leiri.
Vierumäki tarjoaa mahtavat puitteet koko perheelle viettää
vapaaaikaa ja näin perheen vanhemmilla on hyvä omatunto
keskittyä loppuviikosta radioamatöörileirin tapahtumiin ja
ohjelmaan. Viesti meni hyvin perille, koska ainakin viisi
perhekuntaa tuli leirille jo edellisenä viikonloppuna. 

Keväällä pidettiin kaksi yleistä Teamstilaisuutta yhdessä
SRAL:n kanssa kaikille suomalaisille hameille otsikolla ”Mitä
haluat kesäleiriltä”. Niissä oli mukana yli 80 osanottajaa ja
palavereissä tuli hyviä ideoita leirin järjestelyihin. Ihan kaikkia
mahtavia ideoita ei valitettavasti pystytty toteuttamaan, mutta moni osoittautui 
kullanarvoiseksi. Voidaanko siis sanoa, että PäijätHamileiri oli osanottajien muovaama leiri? 

Kouvolan perinteisillä Sotilasradiopäivillä saivat leirin järjestäjät myös pitää 10 min
esittelypuheenvuoron. Sotilasradiopäivillä pidetyn demon voit katsoa tästä linkistä *.pdfmuodossa. 

Kesäleirilehti ja leiripassi

Kesäleiriä kävijöitä varten pitää olla tietenkin kesäleirilehti.
Koska leirin ohjelma kehittyi ja muuttui leirin portille saakka,
kesäleirilehti eriytettiin ohjelmakartasta ja ohjelmakartan sai
erikseen ilmoittautuessa ja se löytyi aina päivitettynä Country
Club'in ilmoitustaululta ja respasta 

Sekä 16sivusen kesäleirilehden että leiripassin suunnittelua
varten Kerholla oli mallina lähes kaikkien noin 50 edellisen leirin
leirilehtiset ja leiripassit. Leirilehti kertoi yleistä tietoa leiristä ja
ennen kaikkea siitä, mitä leiriltä löytyi tai mitä palveluita
Vierumäen alueelta löytyy. 

Kesäleirilehden sisällöstä löytyy IARU:n puheenjohtajan
Sylvain, F4GKR; SRAL:n puheenjohtajan Timon, OH5LLR;
leiripäällikön Mikan, OH3BZK; ja ohjelmavastaavan Jarin,
OH2BU; tervehdykset. Jarin, OH2BU; tervehdys kertoo paljon
siitä filosofiasta, miltä pohjalta leiriä lähdettiin hakemaan. "Ham
Spirit" first. 

Jos klikkaat yllä olevaa leirilehden kansikuvaa, pääset lukemaan
ja selailemaan 16sivuista leirilehteä. 

Leiripassi on "tavallaan" leirin tärkein painotuote. Moni säilyttää
leiripassit leireiltä, joilla on ollut. Ne ovat tavallaan
"matkamuisto" leiristä ja niitä voi käyttää muissa tapahtumissa.
Jos klikkaat alla olevia kahta leiripassin kuvaa, saat ne näkymään siinä koossa, kun osanottajat saivat
ne rintaansa roikkumaan. 

Leiripassin suunnittelu lähti seuraavista
periaatteista: 
       nimi ja tunnus pitää olla painettuna niin 
       isolla että vastapäätä oleva näkee tiedot 
       kyyristymättä. 
       Käytännössä leiripassin kooksi tulikin hieman

suurempi kuin aiemmilla leireillä.
       leiripassista löytyy tärkeimpien tukijoiden
nimet        ja logot
       leiripassista löytyy alueen kartta ja
tärkeimmät
       puhelinnumerot
       esitelmänpitäjille ja vieraille on oma VIP
passi
       leiripassissa on jokaiselle yksilöllinen numero
       arvontaa varten
       leiripassi ei saa olla hakaneulalla tai liimalla 
       kiinnitettävä vaan kummastakin ylänurkasta 
       kaulanauhalla ripustettava. 

Tyylikkäiden leiripassien luovasta suunnittelusta vastasi kerhomestari Ritva. 

Jos leiripassissa olisi yksi reikä, johon kaulanauha kiinnitetään, se kääntyilisi jo pienessä tuulessa
ympäri. Myöhemmin tuli ilmi, että kahteen reikään tulevat kaulanauhat olivat uskomattoman kalliita –
puhutaan nelinumeroisesta luvusta. No, hyvä maksoi tässäkin. (Eräässä tapahtumassa leiripassin
kääntyminen kompensointiin sillä, että tunnus laitettiin kummallekin puolelle. Ei hassumpi idea
sikseen.) 

Passeja suunniteltiin ja tehtiin eri värisiä ja eri päiviä ja eri
tarkoitusta varten.(Kuva oikealla) VIPvieraat, eli pääasiassa
esiintyjät ja kutsutut juhlavieraat saivat myös omansa.

Leiripassin suunnittelun ja toteutuksen välillä tuli kuitenkin
pieni viestintäkatko. Leiripassissa olevan nimen ja tunnuksen
fonttikoko oli pyydettyä pienempi ja leiripassiin pääsi muutama
kirjoitusvirhe. No, ei aina voi olla täydellinen. 

Majoitusvaihtoehdot

Vierumäki on tunnettu monipuolisista majoitusvaihtoehdoista.
Sanotaan, että koko alueelle mahtuu yöpymään sisätiloihin
5555 henkeä.

Alueella sijaitsee neljä hotellia: Fennada ja Sporttihotelli
Pihkala, (jotka sijaitsevat vieretysten oikealla olevan kuvan
mukaisesti Fennada oikealla ja Pihkala keskellä.
Vasemmanpuoleisin siipi on hallinto ja koulutusrakennus.)
Country Club ja Holiday Club (alemmassa kuvassa). 

Holiday Club Vierumäki sijaitsee Country Club'lle tulevan tien
varrella, noin 800 m ennen Country Clubia. Koska Fennadakin
on juuri uudistettu, tähdillä laskettuna hotellit ovat ***** 
***. 

Lisäksi majoitusta löytyy rivitalosta Country Club'in takaa sekä
rantahuviloista saunan ja uimarannan vierestä. Rantahuvilat
varattiin tietenkin ensimmäisinä. 

Vierumäen vahvuus on juuri majoitusten monipuolisuus 
jokaiseen makuun ja jokaiseen lompakkoon löytyy sopiva
majapaikka. On luksusta, on tuttua mökkimajoitusta, on
rantasaunanomaista ym. Mutta myös erittäin kohtuullisen
hintaista ryhmämajoitusta. 

Vierumäen pohjoisosassa on mökkikylä, jossa on yli 160
eritasoista mökkiä. Niitä pystyi varaamaan sekä Vierumäen
myyntipalvelun itsensä että mm "Hotels.com" ja "Booking"
sivujen kautta. Mökit olivat hyvässä käytössä ja moni oli
varannut mökin työpaikkansa, oman järjestönsä tai vastaavan
kautta. 

Usealla kerholla oli yhdessä varattu mökki. Vaikka järjestäjät
”varoittivat” mökkien täyttyvän nopeasti ja kehottivat
varaamaan omansa nopeasti, moni jäi ilman mökkiä. Vierumäki
on perinteisesti täynnä kesän huippuaikaan. 

Matkailuajoneuvoalueet olivat kolmessa paikassa niin, että
yöpyjä saattoi varata paikan, joka sopi hänelle ja perheelleen
rauhallisuuden ja etäisyyden mukaan. Kompromissialue (AS2)
oli näistä se suosituin. Jako kolmeen
matkailuajoneuvoalueeseen perustui vanhaan kokemukseen
siitä, että osa haluaa keskelle tapahtumia, osa haluaa majoittua
rauhassa ja  niin  loput haluavat vähän kumpaakin. 

Myös telttailualueita oli kaksi. Lähin telttaalue oli noin 40
metrin päässä Country Club'in pääovelta. 

Suurin telttaalue oli kangasmetsäpohjainen, josta moni kertoi
pitävänsä enemmän kuin nurmikosta. 

Sekä matkailuajoneuvo että telttaalueille toimitettiin
Bajamajat helpottamaan olemista ja arkisia askareita. Samalla
lyhentämään tarvetta lähteä sisätiloihin askareita varten.
Bajamajat siivottiin omasta toimesta päivittäin. Karavaanareille
tarpeellinen suihkukin löytyi tarvitsijoille. 

Telttojen ja matkailuajoneuvojen ympäriltä löytyi useita hyviä
antennipuita. 

Varsinkin telttailualueella lähti useasta teltasta syöttöjohto
kohti puiden väliin ripustettua antennia. 

Leirin nimi ja logo

Leirin nimeksi oli alustavasti monta vaihtoehtoa. Nimessä oli tietenkin oltava sana ”hami” tai ” radio”.
Kun katsottiin vanhoja nimiä, hatun nosto tuli Kokkolan, OH6AI; "Megahertsi"nimelle ja Jyväskylän,
OH6AD; "Metso"nimelle. Toki myös vuoden 1991 ”Ylläs kutsuu” on hieno nimi. Nimeen haluttiin toki
myös kansainvälisyyttä. Rosterissa olivat mm seuraavat nimiehdokkaat:"Vierumäki kutsuu", "Häme
Hami", "SalpaHami", "SalpausHami", "Hami_2023" "LahtiHami", "HamRadio2023" ... jne. Vaikka sana
"Vieru" olisi ollut kiva nimessä  esim "VieruHami" tai "HamiVieru", ne hylättiin, koska epäiltiin siitä
väännettävän erilaisia muotoja. Niinkuin sitten eräät lapsenomaisuuttaan ja parjausmielessä
väänsivätkin. 

Kerhon hallituksen kokouksessa ”PäijätHami”nimen toi eka kerran esille Tuomo, OH5TPO. Kahden
kokouksen mutustelun jälkeen se sitten valittiin nimeksi. Siinä vaiheessa tämä työnimi oli jo
itsestäänselvyys lopulliseksi nimeksi. "PäijätHami" – kertoo maakunnasta, jossa ollaan ja lopussa vielä
se ”pakollinen hami”. Ei ehkä kansainvälinen nimi, mutta sitä enemmän kotimaa ja
maakuntahenkinen. 

Kun nimi oli lyöty lukkoon, Jermu, OH3KZR; sai tehtäväkseen
miettiä logoa. Tämän päivän yleisen suuntauksen mukaan
logossa on myös tapahtuman nimi. Harvoin tehdään enää
logoa, jossa pelkästään on joku kuvio. Hyvänä esimerkkinä
Nokia, joka luopui melko nopeasti kolmen kärjen logosta ja
päätyi ratkaisuun, että nimi on samalla logo. 

Halusimme kuitenkin logoon myös jotakin muuta kuin pelkän
nimen, jotakin haminoloista. Jermu keksikin, että Päijätsanan
” ison P”kirjaimen yläosa voidaan muotoilla myös "headset"'iksi (kuulokkeet,
Ensimmäisissä versioissa (kuva ylempänä) headset oli kallellaan
alas oikealle, mutta kuulokkeet ja "Päijät"sanan "ä" ja "i"
pisteet sekoittuivat. 

Lopulta headset käännettiin toiseen suuntaan, ylös, "Päijät"
sanaa pienennettin, mutta fonttia paksunnettiin. Nyt headset
näytti yhden kommentin mukaan hymyilevältä ja nauravalta 
kuten leirin tulikin olla. Headset'in mikrofoni näytti samalla
käsivarrelta, joka ystävällisesti viittoi tulemaan leirille. Siis jo
koko logo kertoi, että kyseessä oli radioleiri. 

Nyt kaikki näyttää helpolta, mutta välivaiheita oli kymmeniä. 

Jermun logon suunnitteluun käyttämä aika oli kymmeniä tunteja ja monen vaiheen jälkeen päädyttiin
siis lopulliseen, tyylikkääseen versioon, värimaailmaltaan lähes täydelliseen. Ammattilaisena Jermu teki
logosta pienen, keskisuuren ja ison resoluution versiot sekä useita muita käyttövaihtoehtoja eri
tarkoituksiin. 

Monipuolista ruokailua

Myös ruokailussa oli kävijöillä monia vaihtoehtoja. Country Club'illa oli sekä lounaat (13 €) että
runsaat päivälliset (17,50 €) seisovasta pöydästä. Ruuan laadusta ei kukaan ole valittanut, sillä
seisovat pöydät olivat tosi antavat ja syödä sai niin paljon kuin halusi. Ruokasalin, pääasiassa Rampsi
sali, oven viedessä oli myös baari, josta sai virvokkeita, olutta ja viinejä aina illan loppuun saakka. 

Lähes kaikkiin huonehintoihin kuuluvat aamiaiset sai nauttia
Fennadan Puhtiravintolassa (13 €), jonka seisova pöytä oli
yhtä antelias. Puhti oli myös karavaanarien ja telttailijoiden
käytössä. 

Muitakin ruokapaikkoja oli useita. Fennadan a'la carte
ravintola, Holiday Club'in tasokas courmetravintola ja pub.
Ruokapaikka löytyi joka nälkään. Myös välipala ja iltaruoka
paikkaa. Ja yökerho. 

Koska ruokapaikkoja on Vierumäen alueella runsaasti,
Kerhomestari laati niistä yksisivuisen esitteen, joka oli
ilmoitustauluillla ja jonka sai myös respasta. 

Myös iltajuhlan illalliskortti saatiin neuvoteltua perinteisiä hintoja huokeammaksi. Tasan sata
osanottajaa sai 35 €:n hinnalla myös 
hyvän ohjelman. 

Opasteita teillä, pihassa ja Country Club'in sisällä  kukaan ei eksynyt?

Jo ensi metreistä oli selvää, että hyvillä opasteilla on suuri
merkitys siinä, että ihmiset löytävät oikeaan paikkaan – mutta
opasteilla luodaan myös tunnelmaa. Opasteet jaettiin teknisesti
liikenneopasteisiin, Country Clubin pihaalueen ja Country Club'in
sisäisiin opasteisiin. 

Nelostien eli Lahden moottoritien Vierumäen liittymästä lukien
asetettiin yhteensä 12 tieliikenneopastetta. Opasteet olivat isoja 1
metri x 1 metri opasteita ja ne kiinnitettiin joko
opasteliikennemerkkeihin, pylväisiin tai asetettiin kuormalavoihin
kiinnitettynä sopiviin paikkoihin. Heti Vierumäen liittymän jälkeen
opasteet kertoivat myös, kuinka pitkä matka on jäljellä Country
Clubille. 

Lahden moottoritiellä eli nelostiellä on harvinaisen paljon
Vierumäelle osoittavia liikennemerkkejä, mutta onhan arvokasta
tietää, paljonko matkaa on jäljellä. Eikä tietenkään unohdettu
myöskään opastetta, joka kiitti leiriltä lähteviä siitä, että olivat olleet mukana leirillä. "Kiitos"tauluun
oli joku "vääräleuka" kirjoittanut tussilla paperille "Kiitos! Mahtava leiri  tavataan ensi vuonna
Joensuussa" 

Opasteiden sijoittelussa
noudatettiin melko
tarkasti ELYkeskuksen
ohjeita.
https://www.ely
keskus.fi/mainontatien
varrella 

Lahden moottoritien
varteen kiinnitettiin
myös opasteet, jotka
kertoivat paikallisradio
PäijätHamin taajuuden
että OH3AC
leiritoistimen taajuuden.
Samanlainen opaste oli
myös Country Club'in
pihalla. Opasteet
laitettiin paikkaan, jossa kumpikin olivat hyvin kuuluvilla. 

Sekä Country Club'in pihamaalle että jo aikaisemmin Vierumäen
tulotielle asetettiin opasteet, jotka kertoivat matkailuajoneuvo
ja telttaalueet. Toki lisäksi pihalta löytyi opasteet kirpputorille,
peräkärrymyyntiin, SERlavalle ym. tärkeimpiin paikkoihin. 

Country Club'in aulassa oli ”opastepuu”, joka samoin kertoi
tärkeimmät paikat CC:n sisällä: ruokailun, esitelmäsalit,
Kauppakadun ja kirpputorin ym. Vähän samanlainen
opastepuu, joka löytyy monelta kaukaiselta saarelta
kertomassa missä päin maailmaa mikin paikka on. 

Alueelle tullessa, siellä ollessa tai Country Club'illa tuskin pääsi
eksymään. Käänsi päänsä mihin tahansa, aina joku opaste
kertoi lisää. 

Totta kai siis myös niitä, jotka olivat viettäneet enemmän tai vähemmän
lyhyen aikaa leirillä, tuli kiittää. Tämä kiitosopaste siis löytyi Vierumäeltä
poistuttaessa. 

Kaikki opasteet suunnitteli ja teki espoolainen Teippitukku Oy. Palvelu oli
uskomattoman hyvää ja nopeaa – opasteet olivat tyylikkäitä ja valmiina
kahdessa päivässä tilauksesta. Materiaali kevyttä ja säänkestävää. Annamme
viiden pisteen suostituksen! 

Teippitukulla oli myös aivan loistava oma ehdotus opasteiden tyylistä, mutta
se jouduttiin tällä kertaa hylkäämään liian ”radikaalina.” 

SRAL vahvasti mukana suunnittelussa

SRAL:n hallituksen pääjoukko kävi tutustumassa ja keskustelemassa leiristä
jo viime vuoden, 2022, lokakuussa. Pidimme presentaation ja vastasimme
kysymyksiin. Presentaatio oli lopulta helppo pitää, koska useimmat asiat oli
valmisteltu jo neljällä edellisellä hakukierroksella. 

Kesäleiri oli vuoden alusta lukien jokaisen SRAL:n hallituksen kokouksen
esityslistalla. Hallitukselle kerrottiin jokaisessa kokouksessa suunnittelun ja
leirin järjestämisen edistymisestä ja vastattiin kysymyksiin. 

Hallitus myös kutsui normaalin protokollan mukaisesti leirille virallisesti mm.
IARUn puheenjohtajan Sylvain Azarian, F4GKR; sekä muutaman muun VIP
vieraan. 

Kevään lopulla allekirjoitettiin perinteinen liiton ja järjestäjän välinen
kesäleirisopimus. Sopimusta uusittiin enemmän kuin lievästi vastaamaan
paremmin tämän päivän leiripalvelutarpeita, koska sopimuspohja oli pysynyt
lähes muuttumattomana jo vuodesta 1992. Tällöin liitto alkoi tekemään
sopimuksia järjestäjien kanssa. 

Turvallisuus ennen kaikkea!

Leirin järjestämiseen liittyy aina myös paljon vastuuta, Tapahtumasta tehtiin Heinolan poliisille
tarvittavat ilmoitukset jo helmikuussa. Poliisin virkailija tuumasi hymy huulilla, että ”Mistä nyt tuulee?
Ei kukaan ole koskaan tehnyt tapahtumailmoitusta näin hyvissä ajoin. Yleensä ne tulevat muutama
päivä ennen tapahtumaa. Mutta kiitos kuitenkin!” 

Tapahtumailmoituksen tekeminen oli helpoin
viranomaistehtävä. Enemmän vaivaa oli pelastussuunnitelman
tekeminen. Vierumäen oma Country Club'in
pelastussuunnitelma oli sinänsä kohtuullinen, mutta ei yksinään
kelvannut näin mittavaan tapahtumaan. Mutta kun siihen
yhdistettiin ja kombinoitiin viime vuoden järjestäjiltä saatu
Eerikkilän pelastussuunnitelma, kokonaisuus oli hyvä,
suorastaan erinomainen. 

Järjestyksenvalvojien haaliminen oli yllättävän työlästä. Vaikka
poliisin määräämät päivittäiset järjestysmiesmäärät olivat
hyvinkin kohtuulliset, joutui ylin turvallisuuspäällikkö Akseli,
OH3BPY; tekemään työtä vaadittavien henkilöiden löytymiseen.
Mutta tarvittava määrä löytyi lopulta. 

Järjestyksenvalvojat kiersivät kaikilla alueilla myös yöaikaan.
Mainittavampia järjestyshäiriöitä ei ollut, mutta muutamaa hieman liikaa nauttinutta kehotettiin
menemään nukkumaan. Yleisin huomautuksia vaatinut toimenpide oli a) alkoholin nauttiminen
anniskelualueen ulkopuolella ja b) omien alkoholien tuominen anniskelualueelle. Siistiä ja rauhallista 
väkeä kuitenkin nämä radioamatöörit. 

Timo, OH3GPS; tarjoutui ensiapupäälliköksi. Timo päivysti
ahkerasti, mutta lopulta hänelle tuli vain yksi "asiakas." Nainen,
jonka jalan alta kävelytien sivukivetys oli livennyt ja jalkaan tuli
verta vuotava haava. 

Homma hoidettiin pikaisesti ja Vierumäelle annettiin pyyntö
hoitaa kivetykset kuntoon. Ensiapupakkauksia, joita oli lähes
huoneellinen, ei tarvinnut tätä enempää käyttää. 

Osa turvallisuutta ja järjestelyä oli tietenkin liivien suunnittelu
ja hankkiminen. Sinänsä helppo asia  kaupat ovat niitä pullollaan  mutta kun vähän jokaisella oli oma
halu niiden suhteen. Kompromissi onnistui tässäkin: Liivejä oli kolmea eri väriä, järjestysmiesten
punaisen ollessa näkyvin. Yläkuvassa Hanna, OH7TO; vihreällä liivillä, toinen talkoolainen sinisellä
liivillä ja alakuvassa Akseli, OH3BPY; järjestyksenvalvojien esimiehenä punaisella liivillä. Kuvassa myös
istumassa ja sisäistä yhteyttä pitämässä yhteiskäyttökanavalla Juha Matti, OH4EBD. 

LEIRI ALKAA
Leirin avajaiset ja lipunnosto

Leiri avattiin
puoleltapäivin torstaina
13.7.2023
arvovaltaisesti Suomen,
Ranskan ja SRAL:n
lippuja tankoon nostaen.

Järjestäjät joutuivat
pitkään miettimään,
missä järjestyksessä
liput nostetaan, kuka
avaa leirin ja kuka
puhuu ensin. Tyylikästä olisi tietenkin ollut nostaa myös niiden
maiden liput ylös, joista jo oli mukana osanottajia. Lipputangot
vain eivät riittäneet. 

Tervehdyksen toivat IARU:n puheenjohtaja Sylvain, F4GKR; Heinolan kaupunginhallituksen
puheenjohtaja Kirsi Lehtimäki, SRAL:n puheenjohtaja Timo, OH5LLR; ja leiripäällikkö Mika, OH3BZK.
Timon, OH5LLR;  kesäleirin varsinaisen pääjärjestäjän  alkupuheenvuoron jälkeen nostettiin liput ja
muut kolme saivat pitää avajaispuheensa. Mikrofonia ja äänentoistoa ei ollut, mutta kaikkien keuhkot
riittivät. "Parhaiten kuuluu tietenkin poliitikon ääni", kuten Kirsi Lehtimäki totesi, ja niin kuuluikin. 

Heinolan Kirsi Lehtimäen puheenvuoro oli hieno ja sympaattinen, toivottaen meidät kaikki
tervetulleiksi Vierumäelle. 

Hovikuvaaja Martti, OH1ON; ikuisti avajaiset näin: (Klikkaa kuvaa ja saat 9:38 min videon avajaisista) 

OTtapaamisessa muisteloissa 75 konkaria

IARU:n ja SRAL:n
puheenjohtajien
tähdittämä OT
tapaaminen Rampsi
salissa keräsi hyvän
joukon konkareita
lämminhenkiseen
tilaisuuteen. Konkareilla
oli yhteenlaskettuna
radioamatöörivuosia yli
4000! Melkoinen määrä
kokemusta ja tietämystä.
Ja vielä enemmän hienoja muistoja, joita tilaisuudessa jaettiin. 

Pikkukuvassa ylhäällä Jorma, OH2PV; kertoo muisteluita
omasta haminuoruudestaan. Moni muukin, mm Rami, OH3BHL;
Aaro, OH9RJ; Veikko, OH3SF; jne kertoivat mielenkiintoisia
tarinoita. Tapahtuman tärkeimmän kysymyksen, kuka on ra
iältään vanhin, taisi voittaa juuri Veikko, OH3SF. 

Lienee kuitenkin ensimmäinen
kerta,kun IARU:n puheenjohtaja
tervehtii OTamatöörejä. Sylvain,
F4GKR; (kuva ylhäällä oikella) toi
sympaattisesti terveisiä IARU:lta ja
kertoi, kuinka tärkeää työtä IARU
tekee taajuuksien puolustamisessa.
Sylvain kertoi myös, että IARUn
suurin ongelma tällä hetkellä on
löytää tekijöitä erilaisiin tehtäviin. 

SRAL:n tarjoama
mansikkakakkukahvi uhkasi sulaa
helteessä ja henkilökunta pyysi
pientä taukoa puheisiin. Tilaisuuden
päätteeksi otettiin tietenkin jo
perinteinen yhteiskuva. 

OTtapaamisesta on tullut suosittu
leirin ohjelma. Vieressä oleva OT
yhteiskuva kertoo meidän seniorihamiemme elinvoimaisuudesta ja halusta olla edelleen aktiivisia
hameja. 

Nyt tapaaminen oli viime vuoden malliin jo
torstaina, mutta moni OT on esittänyt
toivomuksen, että tapaaminen olisi perjantaina tai
lauantaina, jolloin voisi osallistua myön muuhun
ohjelmaan. Tätäkin vaihtoehtoa mietittiin pitkään,
mutta tapaaminen jäi lopulta torstaihin, koska se
oli suunniteltu kevätkokouksen yhteyteen.
Varmaan ensi vuoden leirillä Joensuussa
tapaamiselle löydetään parempi aika. 

Katso klikkaamalla vasemmalla olevaa kuvaa
Martin, OH1ON; tekemä video OTtapaamisesta.
Videon pituus 19:06 min. 

Ulkomaisia vieraita ainakin kahdeksasta maasta

Ulkomaisia vieraita leirille löysi kahdeksasta maasta. Leirin ensimmäinen ilmoittautuja olikin Norjasta,
tunnettu puskaaktivisti Mads, LA1TPA. 

Ulkomaiset tähtivieraat olivat tietenkin tällä kertaa Ranskasta. IARU:n puheenjohtaja Sylvain Azarian,
F4GKR; ja Paul Granger, F6EXV; joka kunnioitti leiriä ja suomalaisia hankkimalla myös suomalaisen
tunnuksen "OG6EXV". 

Unohtaa ei tietenkään voi Ruotsin ed. puolustusministeriä Peter Hultqvistia, SM4HCF; jolla hälläkin on
nyt suomalainen tunnus "OH1P" käytettävissä Turun saariston kesämökillä. Suomen, Norjan ja
Ranskan lisäksi kävijälistalta löytyvät ainakin Ruotsi, Eesti, Tanska, Saksa ja Yhdysvallat. 

Leirimasto nousi 30 metriin – leiriasema äänessä 160 m aktiviteetissä

Jo ennen leirin alkua
Token, OH6RM; viiden
hengen ryhmä kävi
nostamassa leirin
ylpeyden, yli 30 metrin
alumiinimaston. Mastoon
asennettiin HFalueiden,
kuuden metrin,
leiritoistimen ja
paikallisradio ”Radio
PäijätHamin” antennit. Sekä tietenkin 80 m ja 160 m dipolit. 

Kiitos Tokelle, OH6RM; upeasta mastosta ja asennuksista.
Ammattimaista työtä! 

Yllä vasemmassa kuvassa kaksi todellista mestaria tahoillaan,
DXCClistojen kärkipaikasta taisteleva Jussi, OH3SR; ja itse "Mr
Aluminium" Toke, OH6RM; keskustelevat mastoista ja DXien
pyydystämisestä. Jussilla on tunnetusti se bandien isoin
signaali. 

Muuten  leirin masto jatkoi matkaansa ja on nyt pystyssä
yhdessä Suomen parhaista saarista, Degerön saarella Inkoossa
Pasin, OH2TWI; pihalla. 

Leirin tunnuksena käytettiin kerhon eli järjestäjän omaa
tunnusta OH3AC, kuten tapana aina kesäleireillä on ollut. Vain
SRAL:n itse järjestämillä leireillä tai erityisleireillä, joilla
juhlitaan maamme tai SRAL:n pyöreitä vuosia, käytetään
SRAL:n omia tai sen hankkimia erikoistunnuksia.
Järjestelyryhmä mietti pitkään, pitäisikö hankkia joku erikoiskutsu, mutta päätti lopulta pitäytyä
Kerhon peruskutsussa. 
Kyllä maailma on täynnä kutsuja, ei yhtä lisää tarvita. 

Leiriasema oli Koneita.com/Utec Oy:n käyttöön lainaama,
hienosti toiminut Icom IC7610 huipputransceiveri. Kuvassa
Euroopan kovimpiin DXreihin kuuluva Paul, F6EXV/OG6EXV;
on äänessä leiriasemalta. Asemalla oli tietenkin käytössä sekä
tavallinen "pumppu" että automaattianturi. 

Perjantaiiltana leirin YLamatöörit aktivoivat tunnuksella
OH2YLS 160 metrin aktiviteetin. Vaikka asemahäiriöt oli
etukäteen tarkistettu, jostakin syystä kohinataso oli illalla
melko korkealla häiriten kuuluvaisuutta. Hanna, OH7TO; Jaana,
OH6AX; ja Pirjo, OH3CUO; tekivät hyvää työtä. 

Wamon, OH2II/OH2BPW; magneettiluuppiantenni oli Country
Club'in pihalla viritetty taajuudelle 1846 kHz ja sieltä pystyi
antamaan YL:lle lisäyhteyksiä. 

Valitettavasti kovin moni ei hoksannut asemaa käyttää, mutta
kyllä YL:ien saalis oli ihan hyvä ja kohtuullinen. 

SRAL:n bulletiinin antoi lauantaina hienosti "Vuoden
perusluokkalainen 2023" Joel, OH2CBD. Bulletiinin lukeminen
sujui kuin vanhalta konkarilta ja vielä paremmin sujui pileup'in
purkaminen. Kuson ja pileup'in pitoa Joel on harjoitellut mm
useilla puskaoperoinneilla ja kotimaisissa kilpailuissa. 

Joel'in tunnustuspalkinto oli jaossa Jyväskylän
Syyskokouksessa, mutta itselleen tyypillisenä Joel oli silloin
workkimismatkalla. Kuvassa Jari, OH2BU; käy lävitse bulletiinin
antamiseen liittyviä rituaaleja. Bulletiini kun tulee aloittaa
sanomalla ainakin kolmesti "Huomio OHasemat .." 

Useita ohjelmaputkia

Leirille oli pyydetty yli 60 esitelmää omien erikoisalueidensa parhailta. Ohjelman laajuus ja aiheiden
monipuolisuus sai erityistä kiitosta! 

”Historiallisen monipuolinen ja hyvä ohjelmisto. Ohjelmaa, jota kukaan ei aikaisemmin ollut 
       ajatellut leirille.

Kiitokset kuuluvat kuitenkin kaikille esitelmän pitäjille mahtavasta panoksesta. 

Ohjelmat oli pyritty järjestämään ”putkiin” eli niin, että saman aihealueen esitelmät olivat perätysten
samassa salissa. Ohjelmasta löytyykin näin mm. Maanpuolustus ja MPK, antennit, kilpailu ja DX,
tekniikkaputket perjantailta sekä lauantailta nuorisofoorumi, ”tähtiputki” sekä viranomaisputki.
Muutama putkiin sopimaton spesiaaliesitelmä sijoitettiin mahdollisimman hyviin paikkoihin. 

On totta, että liian moni hyvä esitelmä syö toisiaan, mutta toisaalta antaa mahtavan valinnanvaran. 

Ohjelmassa viihdettä, tietoa ja asiaa

Ohjelmaa suunniteltaessa oli tärkeää löytää kokonaisuus, jossa olisi sekä tietoa ja asiaa, että
viihdettä. Mutta myös niin, että ohjelma tarjoaisi jotakin kaikillle perheen jäsenille, erityisesti mukaan
houkutelluille puolisoille. Muutamassa tapauksessa kävikin niin, että "se" puoliso olikin pakottanut
perheen hamin leirille vedoten hyvään ohjelmaan. Maria Veitola ja 72 tunnin varautuminen
kiinnostivat myös puolisoita. 

Kolmen esitelmäsalin – ”pääsali”, ”luentosali 1” ja ”luentosali 2” ovet olivat vain kahdeksan metrin
päässä toisistaan ja järjestäjät suorastaan kehottivat hyppimään salista toiseen. Tämän vuoksi myös
esitelmät alkoivat yleensä 15 min välein, joten esitelmäshoppaus oli tehty helpoksi. Moni kiittikin
mahdollisuudesta hyödyntää koko ohjelmapalettia. 

VHF/UHFspesialistimme Hannu, OH3DP; kertoi innostuneensa asiasta ja pyrkivänsä hyödyntämään
kaikki ohjelmat. Pystyikö Hannu toteuttamaan ajatuksensa, ei ole tiedossa, mutta eräs toinen
tuntemattomaksi jäänyt mestari ilmoitti lauantaiiltapäivänä olleensa yhteensä 31 esitelmässä
"kermat päältä"filosofialla. 

Tähtihaastattelussa Maria Veitola, OH5BR/yl

Ainutlaatuisten esitelmien ja Markun, OH4UI; haastatteluin toteuttaman ”tähtiputken” joukosta
erottui kaksi yleisökärkeä, muitakaan yhtään vähättelemättä. Toimittaja Maria Veitolan, OH5BR/YL;
haastattelua oli seuraamassa salin täysi eli 150 kuulijaa. 

Maria voitti elämänilollaan ja karismallaan yleisön sydämet kertoessaan isästään Ollista, OH5BR.
Vaikka hän nuorena tyttönä oudoksui isänsä harrastusta, jo teininä hän oli ylpeä isästään. Maria
muisti vielä monen isänsä hamikaverin nimen. Näitä Marian jo aiemmin kotonaan tapaamia kavereita
löytyi jopa yleisöstä. Marian kesäinen olemus ja hyvät vastaukset tekivät hänestä yleisön suosikin. 

Kuvassa vasemmalla alhaalla Maria keskustelee esityksensä jälkeen Timon, OH1NX; ja Tapanin,
OH5BM; kanssa, jotka kumpikin olivat tavanneet hänet jo aikanaan vieraillessaan Ollin, OH5BR; luona.

Klikkaamalla oikealla olevaa kuvaa, voit katsoa
Martin, OH1ON; kuvaaman videon (36:01 min)
Marian haastattelusta. 

Katso erityisesti kahden ammattilaisen  Markun ja
Marian  välistä keskinäistä kemiaa  kuin
vastarakastunut pari  ja miten Marian vastaukset
ovat aina täydellisiä. Ei liian lyhyitä eikä liian pitkiä.

Tästä voit vielä kuunnella äänitallenteen
PäijätHamipaikallisradiosta, pituus 25:07.
Valitettavasti Vierumäen netti ei toiminut aivan
alussa, mutta onneksi yltä löytyy Martin, OH1ON;
videotallenne. 

Tähtihaastattelussa Peter, OH1P/SM4HCF

Ruotsin ed. puolustusministeri Peter Hultqvist, SM4HCF; on ruotsalaisten hamien ylpeys, suorastaan
ikoni. Onhan hän ministerinä ollut "korkeimmassa" asemassa ollut hami ja Ruotsin liiton ylpeys. 

Mutta itse asiassa Peter on yli puolet suomalainen. Hänen äitinsä oli suomalainen, OH8piiristä
sotaevakkolapsena Ruotsiin turvaan viety  ja sinne jäänyt. Peter'in nykyinen puoliso on myös
suomalainen, josta Ruotsin lehdet ovat käyttäneet nimitystä "mysteerinen suomalainen kaunotar" 

Peter sai raikuvat aplodit kertoessaan upouudesta tunnuksestaan OH1P. Workkiminen on jo alkanut
kesämökiltä Turun saaristosta. Tässäkin haastattelussa ajauduttiin vääjäämättä myös Venäjän
aloittamaan sotaan, jonka aikana Peter oli Ruotsin puolustusministeri. 

Peter sanoi tienneensä Venäjän hyökkäyksen alkamisesta useista enteistä, joita ei Suomessa
juurikaan ole kerrottu. Hyvä esimerkki tästä oli se, että Venäjä piti sotaharjoituksen lähellä Ukrainan
rajaa tovin ennen hyökkäystään. Mutta miksi harjoituksiin tuotuja tykkejä, ajoneuvoja ym ei viety
takaisin kasarmeille harjoituksen jälkeen vaan ne jätettiin (odottamaan?) lähelle Ukrainan rajaa ..... 

Klikkaamalla oikealla olevaa kuvaa, voit katsoa
Martin, OH1ON; kuvaaman videon Peterin,
SM4HCF/OH1P; (36:24 min) haastattelusta. Katso
taas kovissakin paikoissa olleen ammattipoliitikon
hieno kyky hallita haastattelua. 

Myös PäijätHamipaikallisradiossa suorana tullut
äänite löytyy tästä linkkinä kymmenen päivän
kuluessa. 

Peter ei tullut Suomeen pelkästään leirin ja
sukuloinnin vuoksi  vaikka ne olivat toki alunperin
tärkeimmät asiat. Muutama tunti leirin jälkeen
Peter yhytettiin puolisonsa kanssa keski
uusmaalaisesta huippuravintolasta lounastamasta suomalaisen huippupoliitikon kanssa. 

Peter kävi leirillä myös
"kaupoilla.". Hän pitää
sähkötyksellä
workkimisesta  vaikka
ei kaihda puhettakaan.
Hän osti Tapiolta,
OH1KB(X);
automaattiavaimen,
jossa on Suomen ja
Ruotsin liput avaimessa. 

Kuinka
tuplaisänmaallista, eikö? 

Kuvassa Peter muutama
päivä leirin jälkeen
mökkiasemallaan
Turun saaristossa. Tapion hienoista avaimista
voit lukea hieman myöhemmin! 

Ohessa myös äänitallenne PäijätHami
paikallisradiosta, pituus 38:31. 

Tähtihaastattelussa Petri, OH1CX: ja ”piilotetut vihjeet”

Hyvänä ja luontevana esiintyjänä tunnettu elokuvaohjaaja ja käsikirjoittaja Petri Kotwica, OH1CX;
paljasti useimmat elokuviinsa kätketyt hamiviestit. Milloin elokuvassa on osoitteena kadunnimi, jonka
numero on 73 tai sairaalan näytössä pyörivä 88. 

Petri, OH1CX; on tämän päivän nuorista ohjaajista ehdottomasti "kuumin" ja halutuin. Wikipedia
kertoo seuraavaa:
Petri Kotwica on suomalainen elokuvaohjaaja ja käsikirjoittaja.
Syntyi: 1964 (ikä 59 vuotta), Parainen
Palkinnot: Parhaan ohjauksen Jussi, Parhaan käsikirjoituksen Jussi
Ehdokkuudet: Parhaan ohjauksen Jussi, Parhaan käsikirjoituksen Jussi
Tunnetuimmat ohjaukset: Musta jää, Piiritys

Klikkaa oikealta Petrin 51sivuinen presis, josta
löytyy vihjeet ja tiedot useista hänen
ohjaamistaan elokuvista ja ohjelmista. Näet otteita
hänen mm ohjaamistaan elokuvista Musta jää, Rat
King, Henkesi edestä, Hautalehto, Piiritys,
Kohtuuttomuuksia ja Comeback (kuvattu
Kirkkonummella 2023. 

Petri ei aina ole pysynyt ohjaajan roolissaan, vaan
hänet löytää myös näyttelijänä, mm. esittäen
poliisia minisarjasssa "Piiritys". Hulvaton on myös
elokuva,  jonka Petri itse on ohjannut  ja joka
kuvaa ohjaajaa, jolla kaikki ei mene ihan hyvin. 

Muuten .... Petri osti muutama vuosi sitten eräältä
huippuDXriltä tämän talon ja aseman.
Kun Petri työltään ehtii, kuuluu tunnus OH1CX
pileup'in kovimpana. 

Ohessa myös äänitallenne PäijätHami
paikallisradiosta, pituus 31:07. 

DXsauna

Jokaisen leirin yksi tärkeimpiä ”ohjelmanumeroita” on sauna.
Vierumäen sauna tuotiin ennakkoilmoittelussa vahvasti esille
sekä yritettiin Riston, OH2BT; hienosta ehdotuksesta saada
saunalle myös jamien tyyppistä hamien omaa musisointia,
"jammausta". Hyvä yritys poiki valitettavasti vain pari hami
musikanttia, jotka toki viihdyttivät paitsi omaa joukkoa, myös
Vierumäen muita asiakkaita. 

Saunan vieressä on Vierumäen paras uimapaikka, hyppylaiturit
ja grillipaikka. Mutta saunan vieressä on myös ravintola Palmu.
Mikä siis voisikaan olla parempi yhdistelmä? Sauna,
makkaranpaisto, uimaranta ja ravintola! Voiko enää lähemmäs
leiriparatiisia päästä? 

Sauna olikin hyvässä käytössä. Valitettavasti myös muut
Vierumäen asiakkaat halusivat tilaussaunaa emmekä saaneet
kuin 2,5 tunnin aikaslotin kullekin illalle. Mutta hyvä niinkin.
Sauna oli järjestään hyvin kansoitettu ja osanottajat ottivat
jälkilöylyjä joko saunan edustalla olevilla penkeillä, isoissa
pukuhuoneissa tai ravintolassa. 

Ihan ilman kommelluksiakaan ei saunassa selvitty. Koska
Vierumäki on perhepaikka, iso sauna on yleensä varattu naisille
ja lapsille ja pieni sauna miehille. PäijätHamileirillä tietenkin
varaukset tehtiin toisin päin. Yhtenä iltana hieman myöhässä
olleet naissaunojat yllätti hieman aikaiseen tullut mieslauma. No
 yhteentörmäyksestä selvittiin ilman naarmuja. 

Sen sijaan hieman sanomista tuli siitä, että hamisaunan aikana
muutamat juoksivat nakuina (siis alastomina) uimaan.
Rannassa ollut lapsiperhe järkyttyi ja teki asiasta valituksen
Vierumäelle. Hieman tuli myös sanomista omien pullojen
tuomisesta saunan anniskelualueelle. 

DXsaunan perinteiset säännöt

Vielä 197080 luvuilla ja satunnaisesti 1990luvulla
kesäleireillä oli ns DXsauna. Tämä tarkoitti sitä,  kun saunat
olivat yleensä pieniä mutta hyvin kansoitettuja , ne joilla oli
kaikki DXCCmaat workittuina, saivat vaatia paikkaa
ylälauteelta. Niin tehtiin nytkin, mutta ajan hengen mukaan
DXCCmaiden rinnalle laitettiin ne, joilla oli yli 800 puskaa
workittuna. Pukuhuoneen ja saunan ovilla olikin lista niistä,
joilla oli oikeus käyttää etuoikeutta ylälauseeseen. 

Eräs lauteilla ollut nuori hami piti DXsaunan sääntöjä
epäreiluina. Hänen mielestään se on "syrjintää", koska häneltä
kestää 20 vuotta päästä Honor Rolliin .... No siinähän se juju
onkin! 

Koulutusputkesta 23 tutkintoa

Jukka Klemola, OH6LI; ahkeroi kahtena päivänä K, T1 ja T2modulien preppauskurssit. Oppi meni
hyvin perille, sillä leirillä suoritettiin 23 tutkintomodulia. Tämä lienee kesäleirien tutkintoennätys?
Kursseille ilmoittautuneille laitettiin etukäteen kurssimateriaali sähköpostilla ja linkeillä. 

Kokelaat kiittivät mahdollisuudesta kesäopiskella ja samalla nauttia runsaasta esitelmävalikoimasta.
Jukan, OH6LI; opetus oli oppilaslähtöistä – kursseilla käytiin läpi nimenomaan niitä asioita, joita
kurssilaiset pitivät vaikeina. Opetus oli interaktiivista keskustelua ja vastausten hamkkimista. Kaikki
kurssilaiset kun olivat jo valmistautuneet tutkintoon. 

Tutkintomahdollisuuksia oli leirillä viisi kappaletta ja kaikilla oli käyttöä. Tutkintoja hieman myöhästytti
Country Club'in heikko Wlanverkko ja pula hyvistä tulostimista. 

Eräs kurssilainen käytti juuri hyväkseen useamman tutkinnon mahdollisuutta. Kun eka kerta toi
reputuksen, luki hän lisää seuraavaan kertaan. No, siitäkin tuli reputus. Tästä sisuuntuneena hän luki
läpi yön kolmanteen mahdollisuuteen ja – pääsi tietenkin läpi. Sitä kutsutaan tosissaan yrittämiseksi. 

Oli kesä. Tutkittavilla ei juuri ollut kiirettä. Tutkinnon tunnin myöhästyminen ei juuri harmittanut 
ajan saattoi tapaa Rampsibaarissa. 

Pekka, OH1LA; sähkötyksen Suomen Mestari

Sähkötyksen uudeksi ja ensimmäiseksi Suomen mestariksi
nousi Pekka Lahdensalo, OH1LA; tuloksella 109,5 mkiä/min.
Pekan suoritusta nostaa se, että hän ollessan OTluokassa
hakkasi hopeamitalin saaneen, miesten luokan voittaneen
Jyrkin, OH6CS. 

Pekan voitto ei ollut yllätys. Hän on jäsenenä kaikissa maailman
korkeimman tason sähkötyskerhoissa: EHSC #30 Extremely
High Speed Club
SHSC #49 Super High Speed Club
VHSC #155 Very High Speed Club
HSC #1223 High Speed Club
HACWG #61 Hungarian CW Group
OHTC #1 OHTelegraph Club 

Sähkötyskoepaikalla kävi moni ”kokeilemassa” taitoaan. Lähes
kaikki tekivät sen virheen, että pyysivät heti korkeaa nopeutta kun yleensä aloitetaan hieman
pienemmällä nopeudella ja sitten edetään korkeampiin nopeuksiin. Vaikka sähkötystekstistä oli
poistettu numerot, skandit ja erikoismerkit – jäljellä olevat 26 peruskirjainta olivat kuitenkin monelle
liian suuri haaste. 

Tommi, OH3BRJ; kesäleirin VHF/UHFkilpailun voittaja

Leikkimielisessä
VHF/UHFkisassa piti
tunnin aikana pitää
mahdollisimman monta
puheyhteyttä millä
tahansa puhemodella.
Osanottajia oli kaikkiaan
15. 

Oikeasta kuvasta voit
klikata säännöt. 

Leirikisan viiden kärki oli
1. Tommi, OH3BRJ ......34 yhteyspistettä (Tommi vasemmassa kuvassa)
2. Wamo, OH2II/m .....28
3. Hannu, OH6HLH/m ..26
4. Tomppa, OH5ELO
5. Valtteri, OH3BRK

Muuntajanheittokilpailun voitto jaettiin

Leikkimielisessä muuntajanheittokilpailussa tarvittiin sekä
tarkkuuden että pituuden hallitsemista. Kilpailussa oli kolme
rengasta sopivien etäisyyksien päässä ja muuntajana noin 6 kg
painava 220/110 V. Osumista renkaisiin sai pisteitä. Tätä jatkui
4 kierrosta, mutta lopulta ajauduttiin jaettuun voittoon. 

Kilpailumeklarina oli Jesse, OH3CTB; joka jakoi heti kilpailun
jälkeen voittajille pytyt. 

Muuntajaheiton tulokset:
1. jaettu sija: Tom, OH1XF ja OH3CTF jaettu eka sija
3. sija: Tapani, OH3RT 
Tästä löytyy *.oggnauhoitus kilpailusta: 
Muuntajanheiton_SM_kilpailun_selostus pituus 53:41 (OGGtiedosto)

Viestikaluston esittely, antenni puuhun,
pienryhmäkokoukset YL, OI ja OHDXF ja golfkyykyttää

Perjantaina "MPK ja maanpuolustus"ohjelman kunniaksi respan takana golfkentän puolella oli myös
Puolustusvoimien viestikaluston esittely. Huippunykyaikaista kalustoa  jota ei saanut kuvata  oli
esittelemässä viisi viestimiestä. Kävijöitä oli runsaasti, vaikka paikka jouduttiin turvallisuussyisä
viemään hieman kauemmas. 

John, OH5ZZ; Karjalan prikaatista ilmoitti seuraavasti:
"Tilannepäivitys PV/KARPR osallistuminen SRAL:n kesäleiri Vierumäki PE 14.07 

”ISVP kykenee kalustoesittelyyn ja asetamme viestiasemalaitesuojan (CL600) tilaisuuteen
esiteltäväksi” ” 1.VK asettaa viestiasemaa perustavan ja sitä esittelevän varusmiesosaston 56 hlö”" 

Vesa, OH3EQY; näytti kolmella tavalla, miten antenni saadaan helposti puuhun. Se neljäs tapa on
laittaa lenkkiavain narun päähän ja heittää. Mutta silloin se lenkkiavain yleensä jää puuhun. 

Ne kolme tapaa ovat:
a) drooni 
b) ritsa ja
c) bazooka (ilmapyssy")

Kaikilla onnistui ja porukkaa oli runsaasti neljässä näytöksessä. 

Myös erilaiset pienryhmät kokoontuivat.
Perjantaina OIamatöörit pitivät kahden tunnin palaverin ja 
Lauantaina sekä YLamatöörit kokoontuivat että 
OHDXF piti vuosikokouksensa. 

Torstaina oli järjestetty golfkentän puolelle Green Cardkurssi. Vaadittavat kymmenen osanottajaa
löytyivät helposti ja lähes koko päivän koulutus sujui mainiosti. Kurssi oli erittäin halpa, ottaen
huomioon sen, että kouluttajat olivat todellisia proammattilaisia. 

Perjantaina järjestetiin Hamigolf 2023 kilpailut. Myös siinä oli hyvin osanottajia ja sää mitä mainioin.
Juha, OH2LQ; edellisen kilpailun voittaja oli saanut "palkinnoksi" järjestää seuraavan kilpailun.
Kilpailuun kuuluu myös aina hyvä lounas ja juomat  Vierumäen golfravintolan sanotaan olevan maan
paras mutta myös halvin. 

Kirpputori jälleen suosittu käyntikohde SERlava täyttyi ja tyhjentyi

Kirpputori oli jälleen – kuten aina – yksi suosituimmista  ellei suosituin  käyntikohde. Moni kävi
useamman kerran päivässä katsomassa mitä uutta oli tuotu myyntiin. Kirpputoriostokset pystyi
maksamaan käteisellä, pankkikortilla tai Mobile Payllä. Käteisen osuus jäi lopulta melko pieneksi 
sekin on nykyaikaa. Myyjille tilitettiin myyntituotot muutamassa päivässä leirin jälkeen pankkisiirrolla
tai Mobile Pay:llä. 

Järjestäjien itsensä tuomat tavarat myytiin idealla, ettei niitä ainakaan viedä takaisin Radiomäelle.
Hinnoittelu oli siksi erittäin maltillinen. Eikä mitään todellakaan viety takaisin. 

Kirpputoripöydät pidetiin koko ajan myyjien puolesta järjestyksessä. Uusien myyjien tavaroille tehtiin
tilaa ja myytyjen tavat roiden aukot pöydällä täytettiin. 

Kirpputorin vieressä oli SERlava. Tai oikeastaan SERperäkärry, joka täytettiin säännöllisesti
myynnistä poistetulla tavaralla. SERlavalla oli hyvinkin käyttökelposta tavaraa jopa niin, että eräs
leirlle tullut tuli kysymään kirpputorilta, että ”kenen myyjän peräkärry se on, kun siellä on niin paljon
hyvää kamaa”. Erään toisen mielestä SERlava oli mielenkiintoisempi kuin kirpputori. Hmmm ... 

Kun RXTXtuotteen
Mika, OH3KWW; toi
lavalle ison määrän
myynnistä poistettua,
mutta todella
käyttökelpoista
joka.hamin päivittäistä
tavaraa, lavan
tonkijoiden määrä
moninkertaistui. Klikkaa
ohaiset kaksi kuvaa,
harvoin näke niin
onnellisia SERlavan
tonkijoita. Loppujen
lopuksi Kuusankoskelle vietiin vain hyvin pieni määrä tavaraa. 

Kirpputorista vastasi pienen ryhmän voimalla
Tuomo, OH5TPO. 

Kesäleirisivuilta saattoi etukäteen printata
kätevasti lipukkeet myyntitavaroille. 

Pasi, OH3EVH; teki hienon videon kirpputorin
tarjonnasta. Voi katsoa sen tästä klikkaamalla
kuvaa. Videon, jonka pituus on 9:09 min, alussa
on yleisiä tunnelmia ja kuvia leiriltä, varsinainen
kattava kirpputoriosuus alkaa kohdasta. Voit
hypätä suoraan kirpputoriosuuteen myös
klikkaamalla tästä

Kauppakadulla palvelupisteet

Country Club'in aulasta kirpputorille johtavalla käytävällä oli kuusi
ryhmätyötilaa. Ne kansoittivat:
 Koneita.com/Utec Oy:n (Jyrki, OH6CS), 
 RXTXtuotteen (Mika, OH3KWW) ja
 Bebek Oy:n (Jani Bebek) myyntipisteet sekä
 SRAL:n toimiston ja sähkötyskokeen palvelupiste (Markus, OH3RM)
ja 
 leiriasema, jonka yhteydessä oli nyös Radio PäijätHami'n studio.
 Käytävällä oli myös järjestäjien oma leiritoimisto.

Kauppakatu lähti Country Clubin aulasta ja johti kirpputorille. Osaan
palvelupisteistä pääsi myös ulkokautta. Palvelupisteet oli helppo
löytää ja kaikilla oli jatkuva asiakasjono. 

Iltajuhla

Perjantaina pidetyssä
iltajuhlassa
leiriparhaimpiin, mutta
"cozy casual"tyyliin
pukeutuneet saivat
Jarin, OH2BU;
alkutervehdykssen
jälkeen kuulla IARUn
puheenjohtajan Sylvain
Azarian, F4GKR; SRALn
vt. puheenjohtajan Timo
Rinteen, OH5LLR;
tervehdykset sekä
Lahden kaupungin
kaupunginjohtajan
Pekka Timosen lyhyet
tervehdykset. (Voit lukea tervehdyksen klikkaamalla kuvaa.) 

Menu (oikealla) oli maittava. 

Tervehdysten, "lämmittelyn" ja maittavan aterian jälkeen
seurasi iltajuhlan varsinainen juhlaesitelmä Paul,
F6EXV/OG6EXV; esitti menneen talven menestyspeditiosta 
FT8WW  videon ja kertoi peditiosta. (Paul piti saman esitelmän
seuraavana päivänä, lauantaina, josta on ao. päivän kohdalla
oma referaatti.) 

Illan päätteeksi Heikki,
OH6ZS; vaihtoi roolin Al
Dantetaikuriksi ja
huumasi yleisön
”amerikkalaisella
huumorilla.” 

Illalliskortin hinta oli
ällistyttävän halpa – vain
35 euroa. 

Kaikki illalliskortit oli myyty ja sali oli täynnä. Pöydät oli
koristeltu radioamatööriaiheisin tavaroin, joukossa muutama
yllätys. 

Iltajuhlakuvassa tunnistettavissa ainakin oikealla Toni, OH1TD;
ja häntä vastapäätä OT Martti, OH1OR; ja sähkötysvirtuoosi
Pekka, OH1LA. Antin, OH3UDT; leiripassi vilahtaa oikeassa
nurkassa. 

IARU:n puheenjohtaja Sylvain, F4GKR; oli varsinainen työjuhta
osallistumalla seitsemään ohjelmaan. Hän sai arvokkaita ja
myöhemmin palkitsevia suomalaiskontakteja. 

QSLtauluun 200 QSLkorttia

Idea QSLtaulusta oli uusi kotimaassa, mutta ei toki
kansainvälisesti. 

Euroopan suurimmilla Ham Radiohamimessuilla
Friedrichshafenissa Saksassa on vuosia ollut suosittu QSLtaulu
kertomassa, kuka on jo tapahtumaan tullut. 

Nyt PäijätHamin QSLtaulu tuotiin parhaalle paikalle eli Country
Club'in aulaan. Sinitarralla pystyi oman korttinsa kiinnittämään
takan tiilifasaadiin. Ja suosio oli hyvä – taulusta löytyi melko
tarkkaan 200 QSLkorttia. 

Hyvin koordinoitu OH3ACtoistinasema ja yhteiskäyttölupa

SRAL:n automaattiasemaryhmään otettiin hyvissä ajoin
yhteyttä ajatuksista leirin toistinasemista.
Toistinasematyöryhmän puheenjohtaja lupasi leirille 70 cm:n
hybriditoistimen. Sitä ei kuitenkaan  lupauksesta huolimatta ja
valitettavasti  koskaan toimitettu joten toistinasemaliikenne jäi
itse lainattuun ja perinteiseen 2 m FMtyöskentelyyn. 

Koska toistinasematyöryhmän puheenjohtaja oli haluton
minkäänlaiseen yhteistyöhön, kesäleirin järjestäjät joutuivat
ratkaisemaan koordinoinnin toisella tapaa. Koska toistinaseman
lähetysteho oli alle 1 W, aseman taajuus ja kuuluvaisuusalue koordinoitiin kotimaisten parhaiden
asiantuntijoiden kanssa eikä häiriöitä esiintynyt. Leirin 2 metrin lähitoistinasema OH3AC toimi
jatkuvasti valvottuna asemana leirin ajan. Ei siis automaattiasemana. Automaattiasema tarvitsee
erikoisluvan, mutta jatkuvasti valvottuna olevan toistinaseman voi kuka tahansa pystyttää. 

Koordinoinnin asianmukaisuus tarkistettiin myös viranomaisten
kanssa eikä heillä ollut siihen huomauttamista. Päinvastoin!
Ihmettelivät SRAL:n asennetta ja kiittivät määräyksien mukaan
tehdystä työstä. 

Eräillä kotimaisilla keskustelukanavilla esitetyt väitteet aseman
"laittomuudesta" ja "aseman laittamisesta käyttökieltoon"
olivat täysin laittomia uhkauksia vailla mitään perusteita. Tämän
on automaattiasemaryhmän puheenjohtaja itsekin myöntänyt
Viestintävirastolle. Vain ja ainoastaan Viestintävirastolla on
oikeus laittaa käyttökieltoon raasema tai toistinasema. Tämä
opetetaan jo kaikilla perusluokan kursseilla. Laittomasta
uhkauksesta on tehty ilmoitus Viestintävirastolle. 

Viestintävirastolta hankittiin myös lupa yhteiskäyttökanaviin,
joissa leirin sisäinen turvallisuus, huolto ja järjestelyliikenne
käytiin hyväksytyillä laitteilla radioamatööritaajuuksien
ulkopuolella. Laitteiden käyttökelpoisuus tarkistettiin useasta
lähteestä. 

Antennipajassa kuhinaa

Totta kai leirillä pitää olla myös antennipaja. Paikka, jossa voi
rakentaa pieniä antenneita tai oppia, miten niitä rakennetaan. 

Leirin antennipajassa antennien rakenteluun osallistui 36
henkeä. Paikalle tuotua noin kilometriä alumiini ja
puomiputkea pystyi työstämään – katkomaan, taivuttamaan ja
poraamaan  erilaisilla koneilla. Antenneita syntyi pääasiassa 70
cm:lle ja 2 metrille. Myös RHA68antenni löytyi
rakentelulistalta. Osa antenneihin tarvittavasista osista tehtiin
3Dtulostimella. Antennipajasta vastasi Jesse, OH3CTB. 

Pasi, OH3EVH; teki kuvasta klikkaamalla avautuvan
videon antennipajasta. 

Mr Antenni, Jesse, OH3CTB; kertoo antennipajan
toiminnaasta ja miten antenneja työstettiin
yhdessä 

Pääpalkinnon voitti Martti, OH1ON

Kaikkien leiripassin saaneiden eli leirille tulleiden kesken
arvottiin Koneita.com/Utec Oy lahjoittama Icom ”kansanradio”
IC7300. 

Arvontaan lailtana kirpputorin ulkopuolellE kerääntyi
melkoinen määrä yleisöä, monella leiripassi kädessään tai sitä
sormeillen. Kärsimättömyys nousi, kun ensin arvottiin
tavallisten arpajaisten palkinnot. Nekin menivät hyvään kotiin. 

Arvonnassa Icom IC7300 transceiverin voitti Martti, OH1ON!
Onnea voittajalle! 

Voitto tuskin olisi voinut mennä parempaan paikkaan? Rigin
toimitti Markus, OH3RM; onnelliselle voittajalle seuraavana
päivänä hänen kotipaikalleen. Martti on jo yhytetty jopa FT8
modelta uuden laitteen kanssa. 

Paikallisradio PäijätHami äänessä

Pasi, OH3EVH; vastasi paikallisradio "PäijätHamin" tekniikasta. Radiolla oli oma lähetysstudio ja 
keskus Kauppakadulla ja lähettimet Country Clubin ulkopuolella. Lähetyskeskuksesta vedettiin
lankakaapeli kattoja pitkin pääohjelmasaliin. 

Tämänkertaisen kesäleirin paikallisradion erikoisuus oli sen puolivaltakunnallisuus. Lähettimet olivat
Vierumäen maston lisäksi Kouvolan Kuusankoskella, Kouvolan Utissa, Raahessa, Lahden keskustassa
ja Nastolan Uusikylässä. Kaikkia niitä pystyttiin nekytekniikakka etäohjaamaan Vierumäeltä.
Potentiaalinen kuulijakunta lienee ollut noin 400.000 henkeä, mutta tuskin kaikki olivat virittäneet
vastaanottimet taajuuksille. Moni Vierumäelle autolla tullut toki kiitti hyvästä matkaseurasta aina
perille saakka. 

Paikallisradio ”Radio PäijätHamissa” radioitiin semivaltakunnallisesti siis kuudella lähettimellä. Ohjelma
pyöri ympäri vuorokauden. Päiväsaikaan ohjelmassa oli suorana pääsalin ohjelma. Iltaaikaan ja
pääsalin taukoina ajettiin ulos leirillä tehtyjä haastatteluita. Näitä varten oli omat toimittajanauhurit. 

Haastatteluja PäijätHamiradioon tekivät Tia, OH3TIA; Marko, OH1TP; ja Jari, OH2BU. Erityisesti Tia
osoitti valtavaa luontaista osaamista ja hänen pystyi hienoon keskusteluun haastateltavien kanssa.
Tapion, OH1KBX; esityksen yhteydessä on jo esitelty yksi Tian tekemä haastattelu. Radio toimi koko
perjantain ja lauantain, torstaina vielä harjoiteltiin. 

Tästä voit kuunnella joitakin radioon tehdyistä haastatteluissa. Listassa eivät ole kaikki haastattelut.
Tiedostot ovat pääasiassa *.wav tai *.mp3. Viimeinen on *.ogg. 
 Haastattelu_Hannu_OH1IX pituus 2:18 
 Haastattelu_Heikki_OH2BGX_Tia pituus 5:29 
 Haastattelu_Jani_Bebek_Jari pituus 5:05 
 Haastattelu_Jari_OH3KRH_Marko pituus 0:55 
 Haastattelu_Jyrki_OH6CS_Jari pituus 1:36 
 Haastattelu_Markus_OH1MN_Marko pituus 2;02 
 Haastattelu_Niko_OH2LZC_Tia pituus 24:06 
 Haastattelu_Olli_OH1JUJ_Marko pituus 1:05 
 Haastattelu_Riku_OH1E_Marko pituus 1:12 
 Haastattelu_Tapio_OH1KB_Tia pituus 3:57 
 Haastattelu_Tia_OH3TIA_Jari pituus 3:57 
 Haastattelu_Tomi_OH2BEN_Tia pituus 10:27 
 Haastattelu_Tommi_ja_Marko_Tia pituus 1:43 
 Haastattelu_Vesa_OH3EQY_Tia pituus 1:48 
 Hamileirit_60_luvulla_Jaska, OH1TX_Pasi pituus 4:22 
 Muuntajanheiton_SM_kilpailun_selostus pituus 53:41 (OGGtiedosto)

Valtakunnallinen tiedotus onnistui!

On toki tärkeää, että tiedotus varsinaiselle kohdeyleisölle – radioamatööreille – onnistuu. Mutta leiri
on aina mahdollisuus markkinoida harrastetta myös ns. suurelle yleisölle ja saada kiinnostuneita
tulemaan mukaan jopa leirille. 

Paikallisradio ”Radio PäijätHami'n” potentiaalinen kuuntelijakunta oli noin 400.000 henkeä. Toki aivan
ihan näin montaa kuulijaa kanavalle tuskin saatiin, mutta viestejä kuuntelusta tuli kaikilta
lähetysasemilta. 

Sähköisistä tiedotusvälineistä Yleisradion
valtakunnallinen radiokanava teki leiristä kaksi
lähetystä – jälkimmäinen parhaaseen
kuunteluaikaan valtakunnallisessa lähetyksessä
sopivasti lauantai aamuna. Myös Ylen
paikallistoimitus huomioi leirin. 

Lehdistä ItäHämeen toimittaja teki ison ja
antoisan jutun. Tämän lisäksi mainista leiristä oli
kuudessa muussa lehdessä ja useilla
uutisnettisivustoilla. 

Lehdille ja uutistoimistoille lähetettiin noin viikkoa
ennen leiriä lehdistötiedote, jossa kerrottiin leirin
ja ohjelman pääkohdat. 

JÄLKIMIETINTÖ JA KIITOKSET

Palvelu – ei talous  edellä

Ensimmäisen kerran SRAL:n kesäleirien historiassa leirimaksu taisa olla halvempi kuin edellisellä
leirillä. Myös Vierumäen kanssa saatiin sovittua edulliset majoitus ja illalliskortin hinnat. 

On selvää, että
kansakunnan ollessa
taloudellisessa
ahdingossa, myös leirin
järjestäjän tulee tulla
vastaan. Edullisista
hinnoista huolimatta
järjestäjille jäi pieni
ylijäämä käytettäväksi
erityisesti
koulutustoimintaan, nyt
kun tätä kirjoitettaessa
kaikki tiedossa olevat
laskut on maksettu. 

Leirin voi tehdä monella
tapaa. Sen voi tehdä
pihistellen joka asiassa
tai sen voi tehdä torvet
soiden. Päätimme ottaa
riskin ja tehdä kaiken
niin hyvin kuin
pystyimme. 

Erityistä kiitosta tuli monien vuosien kompensaationa tarjotusta ilmaisesta osallistumisesta Lapin
maakunnassa asuville ja 50 %:n alennuksesta OTamatööreille. Myös illalliskortin hintaa pidettiin jopa
"hullun halpana", kun siihen sisältyi hyvä ohjelma. Kuvassa oleva Teemu, OH7KAA/OH2GHZ; lienee
pisimmältä kotimaasta leirille tullut. Maanteitse matkaa 990,6 km, ajo normaalivauhdilla 11:06 tuntia! 

Leirin järjestelyitä varten oli palkattu kaksi henkilöä. Leirin kokonaiskustannukset olivat noin 53.000
€. Kustannuksia kattoivat vain pieneltä osalta osallistumismaksut, suurimman avun tultua
yhteistyökumppaneilta. 

Kiitos talkoolaisille!

PäijätHami leirin järjestelyissä oli mukana yli 60 talkoolaista. Kerhon kouluttamat amatöörit
kauempaakin halusivat muistaa ”Alma Mater'iaan.” Kiitos! 

Leiriä rakennettiin yhdessä kerran kuussa, kuukauden ensimmäinen maanantai pidetyillä talkoo
infoilla. Talkooinfoissa talkoolaiset saivat tietää etukäteen asioita ja suunnittelua, joista tiedotettiin
vasta myöhemmin muille. Talkoolaiset olivat tiedossa etuoikeutettuja. Mutta samalla talkoolaisilta tuli
hyviä kommentteja ja ideoita toteutukseen. Ehdittiin huono idea korjaamaan ennen julkistusta.
Talkooinfoisiin pääsi mukaan myös Teamsyhteydellä. 

Viimeinen talkooinfo pari viikkoa ennen leiriä pidettiin Vierumäellä ja Team'sin kautta välitettiin
liikkuvaa kuvaa myös niille, jotka eivät päässeet paikalle. Monen talkooinfon jälkeen oli tärkeää, että
talkoolaiset näkivät ennakolta paikat. 

Täytyy muistaa, että talkoolaisten enemmistö ei koskaan ollut käynyt SRAL:n kesäleirillä. Tavoitteiden
ja leirin suunnitelminen oikea välittäminen talkoolaisille olikin tärkeää. Ensimmäinen varsinainen
leiripäivä, ke 12.7.2023 olikin ohjelmaltaan tämän vuoksi melko tyhjä. Se oli hyvä päivä talkoolaisille
totutella, mitä olisi edessä. Mutta jo kolmantena päivänä muutama talkoolainen totesi, että "tämähän
on hauskaa – eikös järjestetä näitä leirejä jatkossakin?" 

Osuuspankki PäijätHäme antoi myös avustuksen, jolla pystyimme palkkaamaan nuoria kesätöihin
leirille. 

Talkoolaisten panos oli enemmän kuin korvaamaton! Talkoolaisista vastasi Hanna, OH7TO. 

Leiriorganisaatio

Leiripäällikkö Mika, OH3BZK 
Ohjelmavastaava Jari, OH2BU 
Talkoovastaava Hanna, OH7TO 
Ensiapu Timo, OH3GPS; 
Turvallisuus Akseli, OH3BPY 
Kirpputorivastaava Tuomo, OH5TPO 
Tiedotusvastaava Jari, OH2BU 
Nuorisovastaavat Niko, OH5CZ; ja Saku, OH3BKL 
Tekninen vastaava Saku, OH3BKL 
Respa Ritva, Harri, OH3UP ja Julius, OH3CDR 

Talkoolaisia:
Akseli, OH3BPY.............Andrey, OH3OR.............Antti, OH2EXL..............Antti, OH3JCW
Antti, OH8TO...............Erkki, OH2CLV.............Hanna, OH7TO...............Hannu, OH3HA
Harri, OH3UP...............Harri, OH3WK..............Heikki, OH2BGX.............Helin, Marko
Jani, OH3JI................Jari Matti, OH4EBD........Jari, OH3EPZ...............Jari, OH3JUT
Jari, OH3KRH...............Jari, OH2BU<..............Jarmo, OH3QN...............Jesse, OH3CTB
Jesse, OH7CK...............Jorma, OH2ETE.............Jorma, OH3FWK............. JuhaMatti, OH4EBD
Julius, OH3CDR.............Kai,OH4JTS................Kalevi, OH3NAO.............KariPekka, OH2PQ
Kari, OH2BCY...............Kari, OH6KNO .............Kimmo, OH3ZS...............Kyösti, OH3GTV
Lauri, OH3RL...............Markku, OH3EMC............Markku, OH4UI
Markus, OH3RM..............Martti, OH1ON.............Mauno, OH3CUO/OM...........Mika, OH2MN
Mika, OH3BZK...............Mikko, OH2BIF ............Niko, OH5CZ................Olga, OH3BVN
Pasi, OH3EHV...............Pentti, OH3TY.............Petri, OH1PH...............Pirjo, OH3CUO/XYL
Ritva,.....................Saku, OH3BKL..............Tapani, OH3RT..............Tapani, OH3RT 
Tia, OH3TIA................Tomi, OH3FWH..............Tuomo, OH5TPO..............Valera, OH3CDY
Veijo, OH3FWJ..............Veijo, OH4VA..............Vesa, OH3FYE...............Yrjö, OH3CK
Timo, OH3GPS............... 

Lahden Radioamatöörikerho ry., OH3AC; halusi tämän SRAL:n kesäleirin olevan ikimuistettava.
Toivomme ja osin jo tiedämme, että näin myös oli, kiitoksia on tullut kaikilta tahoilta. Kiitämme
osanottajia hienon leirin ja mukavan yhteisolon mahdollistamisesta. Turun Tippsundin leirillä eräs
leiriläinen samnoi, ettei kukaan leirillä ollut ole kritisitoinut. "Kritiikkiä on tullut vain niiltä, jotka leirillä
eivät olleet!" 

Kiitos tukijoille Ei tietenkään pidä unohtaa leirin tukijoita ja sponsoreita:
Lahden kaupunki,
Heinolan kaupunki, 
Planmeca Oy,
Suomen Radioamatööriliitto ry,
Osuuspankki PäijätHäme,
Päijät Hämeen Liikunta ja Urheilu, PHLU, 
Koneita.com/Utec,
RXTXtuote,
Bebek
Datamatik Tecnicom Oy
ja moni muu. 

Bebek teki lisäksi kaikille leiriläisille tarjouksen, että heidän verkkokaupastaan saattoi valita tuotteita
ja hakea ne leiriltä. Säästyi turhia postikuluja ym. 

Leiriraportti on hyvä päättää Matin, OH7SV; kommenttiin:

Oli aivan helvetin hyvä leiri, kiitos!

http://oh3ac.fi/maria11500.jpg
http://oh3ac.fi/maria21500.jpg
http://oh3ac.fi/maria31500.jpg
http://oh3ac.fi/maria41500.jpg
https://www.youtube.com/watch?v=EfcIBQp1Jzk
http://oh3ac.fi/VEITOLA.wav


ETUSIVU ESITTELY JÄSENSIVUT OH3R VALOKUVIA RAKURSSI ARKISTO HISTORIA

katso sijaintimme, klikkaa karttaa

OH3AC
Lahden Radioamatöörikerho ry

Radiomäenkatu 43
15100 LAHTI

Puhelin kerholle: 044 7001 599
Sähköposti: oh3ac(a)oh3ac.fi

Kerhoillat avoimin ovin
joka ma alkaen klo 18:00

Vanha Radioasema
Radiomäenkatu 43

LAHTI

PÄIJÄTHAMI KESÄLEIRI 2023

PÄIJÄTHAMIKESÄLEIRILLÄ 837 KÄVIJÄÄ!

*** LÄHES 300 KUVAA, ESITELMÄÄ JA TALLENNETTA ***

1.  LEIRIN SUUNNITTELU JA JÄRJESTELYT

Vierumäellä 12.16.7.2023 pidetyn PäijätHami kesäleirin raporttisivut on jaettu neljään eri osaan.
Tästä voit hypätä (klikata) kolmeen muuhun osioon:

1. LEIRIN SUUNNITTELU ja JÄRJESTELYT
2.  LEIRIN OHJELMA ja ESITELMÄT
3.  LEIRITUNNELMIA ja KUVIA

4.  OSANOTTAJILTA SAATUA PALAUTETTA

Tämä sivu kertoo, miten leiri suunniteltiin ja toteutettiin!
Jos joku linkki ei toimi tai haluat muuten korjata raporttia, laita sähköposti oh3ac@oh3ac.fi


 

Leiriraportti on hyvä aloittaa Markun, OH8UV; kommentilla:

Vaikka olin vain päiväkäynnillä, aistin tunnelman leirillä olevan
pitkästä aikaa vanhan "ham spiritin" kaltaisen. Kukaan ei
önnöttänyt ja porukalla oli mukava olla. Järjestelyt ja puitteet
toimivat hyvin. 

Suomen Radioamatööriliitto ry:n 63. kesäleirin järjesti Lahden
Radioamatöörikerho ry, OH3AC; Vierumäen vapaaaika ja
liikuntakeskuksessa kesu 12.16.7.2023. Tapahtumat olivat pääasiassa yhden katon alla ”Country
Club'lla.” Leirin virallinen kävijämäärä on tarkistuslaskennan jälkeen vahvistettu olleen 837 kävijää. 

Lahden Radioamatöörikerho ry, OH3AC; sai leirin
järjestelyoikeudet SRAL:n hallitukselta vasta marraskuussa
2022, neljännellä yrittämisellä. Tapahtuma oli suunniteltu
päivää edellisiä kesäleirejä pidemmäksi, koska leirillä oli
suunniteltu pidettävän myös SRAL:n kevätkokous ja näin
helpottavan oleellisesti SRAL:n kustannuksia. Järjestäjät
olisivat vastanneet kaikista varsinaisista kokouskustannuksista. 

Yhdeksän kuukauden järjestelyaika on lopulta tavattoman lyhyt
ja ajanpuutteessa moni hieno idea jäi toteuttamatta tai
viimeistelemättä. SRAL:n hallituksen päätös aikaistaa
hakuprosessia on hyvä uusi linjaus ja auttaa jatkossa järjestäjiä. 

SUUNNITTELU

Leirin suunnittelussa oli alusta lähtien kuusi tärkeää mottoa:
 ”Ham spirit”: perinteinen, hyvähenkinen leiri,
 ”yhden pysähdyksen (katon) taktiikka”: monipuoliset majoitukset ja ruokailut lähellä toisiaan,
 ”edullinen": edulliset ja halvat hinnat kaikille,
 ”hyvä ohjelma”: huippuhyvä, laaja ja erilainen ohjelma,
 ”palvelu edellä”: hiottu palvelukokonaisuus osanottajille,
 ”ammattimaisuus”: paras on hyvän vihollinen, mutta lähtökohtana ammattimainen ote.
 ”Tehdään niin hyvin kuin pystytään ja osataan. Ei pihistellä.
 ”Emme saa unohtaa myöskään suomenruotsalaisia hameja, olemme kaksikielinen maa. 

Kesäleirisivu, ilmoittautuminen ja tiedotus

Kerhon www.oh3ac.fi sivun ”kylkeen” rakennettiin leirin omat
sivut osoitteessa

kesaleiri.oh3ac.fi

Runsailla kuvilla, isoilla kirjaimilla ja monipuolisesta sisällöstä
kiitosta saaneet sivut rakensi Jermu, OH3KZR. Sivulta oli
helppo löytää kaikki tarvittava ja se päivittyi viime hetkeen
saakka. Selkeät otsikot ja välisivut auttoivat etsimistä, mutta
menu helvettiä ei kuitenkaan ollut. 

Ennakkoilmoittautuminen oli mahdollista toukokuun alusta
lukien. Ilmoittautumispohjana käytettiin SRAL:n hallinnassa
olevaa Ilmarixjärjestelmää. Koska ilmoittautumistiedot
kiersivät SRAL:n kautta, ne saatiin järjestäjille manuaalisesti
aina vasta muutaman päivän viiveellä. Anteeksi siis, ettei
vahvistuksia pystytty kuittaamaan välittömästi. 

Ennakkoilmoittautujia oli hieman yli 400, eli edellisen vuoden
leirin tapaan noin puolet lopullisesta kävijämäärästä. 

Ennakkoilmoittautumista edelsi matkailuajoneuvo ja
telttapaikkojen alustava varaus. Matkailuvaunuja oli noin 60 ja
telttoja 25. Hieman edellisen vuoden leiriä enemmän. 

Vierumäki ei juuri ole profiloitunut karavaanari tai
telttailupaikkana. "Jostakin" alkoi jopa kiertämään huhu, ettei
leirillä sallittaisi ollenkaan matkailuajoneuvoja tai telttoja. Se ei pitänyt todellakaan paikkaansa. Mutta
kun näihin toimintoihin liittyvät reunaehdot oli selvitetty ja sovittu, myös Vierumäki oli innostunut
tästä uudesta 
"asiakasryhmästä", ja antoi kaiken mahdollisen tuen. 

Nousujohteinen tiedotus

Leirin tiedotus alkoi helmikuussa. SRAL:n tiedotuskanavista
bulletiineissä oli nousujohteinen viikkotiedotus ja
Radioamatöörilehdessä kolmessa numerossa leiriartikkeli.
Lisäksi Facebook'in "Radioamatöörit"ryhmässä oli viikottainen
tiedotus kuten jonkin verran myös FinHam sähköpostilistalla.
Kaikki tiedotteet löytyivät heti julkaisun jälkeen myös
kesäleirisivulta. 

Myös ulkomaille, lähinnä Pohjoismaihin, oli tiedotusta mutta se
jäi lopulta aiottua pienemmäksi. 

Leirin tiedotuksen ensimmäisenä tavoitteena oli kertoa, missä
on Vierumäki sekä kertoa, mitä kaikkia mahdollisuuksia paikka
antaa. ”Tule koko viikoksi Vierumäelle” teemalla pyrittiin
viestimään, että kesäleiri voi olla myös koko perheen leiri.
Vierumäki tarjoaa mahtavat puitteet koko perheelle viettää
vapaaaikaa ja näin perheen vanhemmilla on hyvä omatunto
keskittyä loppuviikosta radioamatöörileirin tapahtumiin ja
ohjelmaan. Viesti meni hyvin perille, koska ainakin viisi
perhekuntaa tuli leirille jo edellisenä viikonloppuna. 

Keväällä pidettiin kaksi yleistä Teamstilaisuutta yhdessä
SRAL:n kanssa kaikille suomalaisille hameille otsikolla ”Mitä
haluat kesäleiriltä”. Niissä oli mukana yli 80 osanottajaa ja
palavereissä tuli hyviä ideoita leirin järjestelyihin. Ihan kaikkia
mahtavia ideoita ei valitettavasti pystytty toteuttamaan, mutta moni osoittautui 
kullanarvoiseksi. Voidaanko siis sanoa, että PäijätHamileiri oli osanottajien muovaama leiri? 

Kouvolan perinteisillä Sotilasradiopäivillä saivat leirin järjestäjät myös pitää 10 min
esittelypuheenvuoron. Sotilasradiopäivillä pidetyn demon voit katsoa tästä linkistä *.pdfmuodossa. 

Kesäleirilehti ja leiripassi

Kesäleiriä kävijöitä varten pitää olla tietenkin kesäleirilehti.
Koska leirin ohjelma kehittyi ja muuttui leirin portille saakka,
kesäleirilehti eriytettiin ohjelmakartasta ja ohjelmakartan sai
erikseen ilmoittautuessa ja se löytyi aina päivitettynä Country
Club'in ilmoitustaululta ja respasta 

Sekä 16sivusen kesäleirilehden että leiripassin suunnittelua
varten Kerholla oli mallina lähes kaikkien noin 50 edellisen leirin
leirilehtiset ja leiripassit. Leirilehti kertoi yleistä tietoa leiristä ja
ennen kaikkea siitä, mitä leiriltä löytyi tai mitä palveluita
Vierumäen alueelta löytyy. 

Kesäleirilehden sisällöstä löytyy IARU:n puheenjohtajan
Sylvain, F4GKR; SRAL:n puheenjohtajan Timon, OH5LLR;
leiripäällikön Mikan, OH3BZK; ja ohjelmavastaavan Jarin,
OH2BU; tervehdykset. Jarin, OH2BU; tervehdys kertoo paljon
siitä filosofiasta, miltä pohjalta leiriä lähdettiin hakemaan. "Ham
Spirit" first. 

Jos klikkaat yllä olevaa leirilehden kansikuvaa, pääset lukemaan
ja selailemaan 16sivuista leirilehteä. 

Leiripassi on "tavallaan" leirin tärkein painotuote. Moni säilyttää
leiripassit leireiltä, joilla on ollut. Ne ovat tavallaan
"matkamuisto" leiristä ja niitä voi käyttää muissa tapahtumissa.
Jos klikkaat alla olevia kahta leiripassin kuvaa, saat ne näkymään siinä koossa, kun osanottajat saivat
ne rintaansa roikkumaan. 

Leiripassin suunnittelu lähti seuraavista
periaatteista: 
       nimi ja tunnus pitää olla painettuna niin 
       isolla että vastapäätä oleva näkee tiedot 
       kyyristymättä. 
       Käytännössä leiripassin kooksi tulikin hieman

suurempi kuin aiemmilla leireillä.
       leiripassista löytyy tärkeimpien tukijoiden
nimet        ja logot
       leiripassista löytyy alueen kartta ja
tärkeimmät
       puhelinnumerot
       esitelmänpitäjille ja vieraille on oma VIP
passi
       leiripassissa on jokaiselle yksilöllinen numero
       arvontaa varten
       leiripassi ei saa olla hakaneulalla tai liimalla 
       kiinnitettävä vaan kummastakin ylänurkasta 
       kaulanauhalla ripustettava. 

Tyylikkäiden leiripassien luovasta suunnittelusta vastasi kerhomestari Ritva. 

Jos leiripassissa olisi yksi reikä, johon kaulanauha kiinnitetään, se kääntyilisi jo pienessä tuulessa
ympäri. Myöhemmin tuli ilmi, että kahteen reikään tulevat kaulanauhat olivat uskomattoman kalliita –
puhutaan nelinumeroisesta luvusta. No, hyvä maksoi tässäkin. (Eräässä tapahtumassa leiripassin
kääntyminen kompensointiin sillä, että tunnus laitettiin kummallekin puolelle. Ei hassumpi idea
sikseen.) 

Passeja suunniteltiin ja tehtiin eri värisiä ja eri päiviä ja eri
tarkoitusta varten.(Kuva oikealla) VIPvieraat, eli pääasiassa
esiintyjät ja kutsutut juhlavieraat saivat myös omansa.

Leiripassin suunnittelun ja toteutuksen välillä tuli kuitenkin
pieni viestintäkatko. Leiripassissa olevan nimen ja tunnuksen
fonttikoko oli pyydettyä pienempi ja leiripassiin pääsi muutama
kirjoitusvirhe. No, ei aina voi olla täydellinen. 

Majoitusvaihtoehdot

Vierumäki on tunnettu monipuolisista majoitusvaihtoehdoista.
Sanotaan, että koko alueelle mahtuu yöpymään sisätiloihin
5555 henkeä.

Alueella sijaitsee neljä hotellia: Fennada ja Sporttihotelli
Pihkala, (jotka sijaitsevat vieretysten oikealla olevan kuvan
mukaisesti Fennada oikealla ja Pihkala keskellä.
Vasemmanpuoleisin siipi on hallinto ja koulutusrakennus.)
Country Club ja Holiday Club (alemmassa kuvassa). 

Holiday Club Vierumäki sijaitsee Country Club'lle tulevan tien
varrella, noin 800 m ennen Country Clubia. Koska Fennadakin
on juuri uudistettu, tähdillä laskettuna hotellit ovat ***** 
***. 

Lisäksi majoitusta löytyy rivitalosta Country Club'in takaa sekä
rantahuviloista saunan ja uimarannan vierestä. Rantahuvilat
varattiin tietenkin ensimmäisinä. 

Vierumäen vahvuus on juuri majoitusten monipuolisuus 
jokaiseen makuun ja jokaiseen lompakkoon löytyy sopiva
majapaikka. On luksusta, on tuttua mökkimajoitusta, on
rantasaunanomaista ym. Mutta myös erittäin kohtuullisen
hintaista ryhmämajoitusta. 

Vierumäen pohjoisosassa on mökkikylä, jossa on yli 160
eritasoista mökkiä. Niitä pystyi varaamaan sekä Vierumäen
myyntipalvelun itsensä että mm "Hotels.com" ja "Booking"
sivujen kautta. Mökit olivat hyvässä käytössä ja moni oli
varannut mökin työpaikkansa, oman järjestönsä tai vastaavan
kautta. 

Usealla kerholla oli yhdessä varattu mökki. Vaikka järjestäjät
”varoittivat” mökkien täyttyvän nopeasti ja kehottivat
varaamaan omansa nopeasti, moni jäi ilman mökkiä. Vierumäki
on perinteisesti täynnä kesän huippuaikaan. 

Matkailuajoneuvoalueet olivat kolmessa paikassa niin, että
yöpyjä saattoi varata paikan, joka sopi hänelle ja perheelleen
rauhallisuuden ja etäisyyden mukaan. Kompromissialue (AS2)
oli näistä se suosituin. Jako kolmeen
matkailuajoneuvoalueeseen perustui vanhaan kokemukseen
siitä, että osa haluaa keskelle tapahtumia, osa haluaa majoittua
rauhassa ja  niin  loput haluavat vähän kumpaakin. 

Myös telttailualueita oli kaksi. Lähin telttaalue oli noin 40
metrin päässä Country Club'in pääovelta. 

Suurin telttaalue oli kangasmetsäpohjainen, josta moni kertoi
pitävänsä enemmän kuin nurmikosta. 

Sekä matkailuajoneuvo että telttaalueille toimitettiin
Bajamajat helpottamaan olemista ja arkisia askareita. Samalla
lyhentämään tarvetta lähteä sisätiloihin askareita varten.
Bajamajat siivottiin omasta toimesta päivittäin. Karavaanareille
tarpeellinen suihkukin löytyi tarvitsijoille. 

Telttojen ja matkailuajoneuvojen ympäriltä löytyi useita hyviä
antennipuita. 

Varsinkin telttailualueella lähti useasta teltasta syöttöjohto
kohti puiden väliin ripustettua antennia. 

Leirin nimi ja logo

Leirin nimeksi oli alustavasti monta vaihtoehtoa. Nimessä oli tietenkin oltava sana ”hami” tai ” radio”.
Kun katsottiin vanhoja nimiä, hatun nosto tuli Kokkolan, OH6AI; "Megahertsi"nimelle ja Jyväskylän,
OH6AD; "Metso"nimelle. Toki myös vuoden 1991 ”Ylläs kutsuu” on hieno nimi. Nimeen haluttiin toki
myös kansainvälisyyttä. Rosterissa olivat mm seuraavat nimiehdokkaat:"Vierumäki kutsuu", "Häme
Hami", "SalpaHami", "SalpausHami", "Hami_2023" "LahtiHami", "HamRadio2023" ... jne. Vaikka sana
"Vieru" olisi ollut kiva nimessä  esim "VieruHami" tai "HamiVieru", ne hylättiin, koska epäiltiin siitä
väännettävän erilaisia muotoja. Niinkuin sitten eräät lapsenomaisuuttaan ja parjausmielessä
väänsivätkin. 

Kerhon hallituksen kokouksessa ”PäijätHami”nimen toi eka kerran esille Tuomo, OH5TPO. Kahden
kokouksen mutustelun jälkeen se sitten valittiin nimeksi. Siinä vaiheessa tämä työnimi oli jo
itsestäänselvyys lopulliseksi nimeksi. "PäijätHami" – kertoo maakunnasta, jossa ollaan ja lopussa vielä
se ”pakollinen hami”. Ei ehkä kansainvälinen nimi, mutta sitä enemmän kotimaa ja
maakuntahenkinen. 

Kun nimi oli lyöty lukkoon, Jermu, OH3KZR; sai tehtäväkseen
miettiä logoa. Tämän päivän yleisen suuntauksen mukaan
logossa on myös tapahtuman nimi. Harvoin tehdään enää
logoa, jossa pelkästään on joku kuvio. Hyvänä esimerkkinä
Nokia, joka luopui melko nopeasti kolmen kärjen logosta ja
päätyi ratkaisuun, että nimi on samalla logo. 

Halusimme kuitenkin logoon myös jotakin muuta kuin pelkän
nimen, jotakin haminoloista. Jermu keksikin, että Päijätsanan
” ison P”kirjaimen yläosa voidaan muotoilla myös "headset"'iksi (kuulokkeet,
Ensimmäisissä versioissa (kuva ylempänä) headset oli kallellaan
alas oikealle, mutta kuulokkeet ja "Päijät"sanan "ä" ja "i"
pisteet sekoittuivat. 

Lopulta headset käännettiin toiseen suuntaan, ylös, "Päijät"
sanaa pienennettin, mutta fonttia paksunnettiin. Nyt headset
näytti yhden kommentin mukaan hymyilevältä ja nauravalta 
kuten leirin tulikin olla. Headset'in mikrofoni näytti samalla
käsivarrelta, joka ystävällisesti viittoi tulemaan leirille. Siis jo
koko logo kertoi, että kyseessä oli radioleiri. 

Nyt kaikki näyttää helpolta, mutta välivaiheita oli kymmeniä. 

Jermun logon suunnitteluun käyttämä aika oli kymmeniä tunteja ja monen vaiheen jälkeen päädyttiin
siis lopulliseen, tyylikkääseen versioon, värimaailmaltaan lähes täydelliseen. Ammattilaisena Jermu teki
logosta pienen, keskisuuren ja ison resoluution versiot sekä useita muita käyttövaihtoehtoja eri
tarkoituksiin. 

Monipuolista ruokailua

Myös ruokailussa oli kävijöillä monia vaihtoehtoja. Country Club'illa oli sekä lounaat (13 €) että
runsaat päivälliset (17,50 €) seisovasta pöydästä. Ruuan laadusta ei kukaan ole valittanut, sillä
seisovat pöydät olivat tosi antavat ja syödä sai niin paljon kuin halusi. Ruokasalin, pääasiassa Rampsi
sali, oven viedessä oli myös baari, josta sai virvokkeita, olutta ja viinejä aina illan loppuun saakka. 

Lähes kaikkiin huonehintoihin kuuluvat aamiaiset sai nauttia
Fennadan Puhtiravintolassa (13 €), jonka seisova pöytä oli
yhtä antelias. Puhti oli myös karavaanarien ja telttailijoiden
käytössä. 

Muitakin ruokapaikkoja oli useita. Fennadan a'la carte
ravintola, Holiday Club'in tasokas courmetravintola ja pub.
Ruokapaikka löytyi joka nälkään. Myös välipala ja iltaruoka
paikkaa. Ja yökerho. 

Koska ruokapaikkoja on Vierumäen alueella runsaasti,
Kerhomestari laati niistä yksisivuisen esitteen, joka oli
ilmoitustauluillla ja jonka sai myös respasta. 

Myös iltajuhlan illalliskortti saatiin neuvoteltua perinteisiä hintoja huokeammaksi. Tasan sata
osanottajaa sai 35 €:n hinnalla myös 
hyvän ohjelman. 

Opasteita teillä, pihassa ja Country Club'in sisällä  kukaan ei eksynyt?

Jo ensi metreistä oli selvää, että hyvillä opasteilla on suuri
merkitys siinä, että ihmiset löytävät oikeaan paikkaan – mutta
opasteilla luodaan myös tunnelmaa. Opasteet jaettiin teknisesti
liikenneopasteisiin, Country Clubin pihaalueen ja Country Club'in
sisäisiin opasteisiin. 

Nelostien eli Lahden moottoritien Vierumäen liittymästä lukien
asetettiin yhteensä 12 tieliikenneopastetta. Opasteet olivat isoja 1
metri x 1 metri opasteita ja ne kiinnitettiin joko
opasteliikennemerkkeihin, pylväisiin tai asetettiin kuormalavoihin
kiinnitettynä sopiviin paikkoihin. Heti Vierumäen liittymän jälkeen
opasteet kertoivat myös, kuinka pitkä matka on jäljellä Country
Clubille. 

Lahden moottoritiellä eli nelostiellä on harvinaisen paljon
Vierumäelle osoittavia liikennemerkkejä, mutta onhan arvokasta
tietää, paljonko matkaa on jäljellä. Eikä tietenkään unohdettu
myöskään opastetta, joka kiitti leiriltä lähteviä siitä, että olivat olleet mukana leirillä. "Kiitos"tauluun
oli joku "vääräleuka" kirjoittanut tussilla paperille "Kiitos! Mahtava leiri  tavataan ensi vuonna
Joensuussa" 

Opasteiden sijoittelussa
noudatettiin melko
tarkasti ELYkeskuksen
ohjeita.
https://www.ely
keskus.fi/mainontatien
varrella 

Lahden moottoritien
varteen kiinnitettiin
myös opasteet, jotka
kertoivat paikallisradio
PäijätHamin taajuuden
että OH3AC
leiritoistimen taajuuden.
Samanlainen opaste oli
myös Country Club'in
pihalla. Opasteet
laitettiin paikkaan, jossa kumpikin olivat hyvin kuuluvilla. 

Sekä Country Club'in pihamaalle että jo aikaisemmin Vierumäen
tulotielle asetettiin opasteet, jotka kertoivat matkailuajoneuvo
ja telttaalueet. Toki lisäksi pihalta löytyi opasteet kirpputorille,
peräkärrymyyntiin, SERlavalle ym. tärkeimpiin paikkoihin. 

Country Club'in aulassa oli ”opastepuu”, joka samoin kertoi
tärkeimmät paikat CC:n sisällä: ruokailun, esitelmäsalit,
Kauppakadun ja kirpputorin ym. Vähän samanlainen
opastepuu, joka löytyy monelta kaukaiselta saarelta
kertomassa missä päin maailmaa mikin paikka on. 

Alueelle tullessa, siellä ollessa tai Country Club'illa tuskin pääsi
eksymään. Käänsi päänsä mihin tahansa, aina joku opaste
kertoi lisää. 

Totta kai siis myös niitä, jotka olivat viettäneet enemmän tai vähemmän
lyhyen aikaa leirillä, tuli kiittää. Tämä kiitosopaste siis löytyi Vierumäeltä
poistuttaessa. 

Kaikki opasteet suunnitteli ja teki espoolainen Teippitukku Oy. Palvelu oli
uskomattoman hyvää ja nopeaa – opasteet olivat tyylikkäitä ja valmiina
kahdessa päivässä tilauksesta. Materiaali kevyttä ja säänkestävää. Annamme
viiden pisteen suostituksen! 

Teippitukulla oli myös aivan loistava oma ehdotus opasteiden tyylistä, mutta
se jouduttiin tällä kertaa hylkäämään liian ”radikaalina.” 

SRAL vahvasti mukana suunnittelussa

SRAL:n hallituksen pääjoukko kävi tutustumassa ja keskustelemassa leiristä
jo viime vuoden, 2022, lokakuussa. Pidimme presentaation ja vastasimme
kysymyksiin. Presentaatio oli lopulta helppo pitää, koska useimmat asiat oli
valmisteltu jo neljällä edellisellä hakukierroksella. 

Kesäleiri oli vuoden alusta lukien jokaisen SRAL:n hallituksen kokouksen
esityslistalla. Hallitukselle kerrottiin jokaisessa kokouksessa suunnittelun ja
leirin järjestämisen edistymisestä ja vastattiin kysymyksiin. 

Hallitus myös kutsui normaalin protokollan mukaisesti leirille virallisesti mm.
IARUn puheenjohtajan Sylvain Azarian, F4GKR; sekä muutaman muun VIP
vieraan. 

Kevään lopulla allekirjoitettiin perinteinen liiton ja järjestäjän välinen
kesäleirisopimus. Sopimusta uusittiin enemmän kuin lievästi vastaamaan
paremmin tämän päivän leiripalvelutarpeita, koska sopimuspohja oli pysynyt
lähes muuttumattomana jo vuodesta 1992. Tällöin liitto alkoi tekemään
sopimuksia järjestäjien kanssa. 

Turvallisuus ennen kaikkea!

Leirin järjestämiseen liittyy aina myös paljon vastuuta, Tapahtumasta tehtiin Heinolan poliisille
tarvittavat ilmoitukset jo helmikuussa. Poliisin virkailija tuumasi hymy huulilla, että ”Mistä nyt tuulee?
Ei kukaan ole koskaan tehnyt tapahtumailmoitusta näin hyvissä ajoin. Yleensä ne tulevat muutama
päivä ennen tapahtumaa. Mutta kiitos kuitenkin!” 

Tapahtumailmoituksen tekeminen oli helpoin
viranomaistehtävä. Enemmän vaivaa oli pelastussuunnitelman
tekeminen. Vierumäen oma Country Club'in
pelastussuunnitelma oli sinänsä kohtuullinen, mutta ei yksinään
kelvannut näin mittavaan tapahtumaan. Mutta kun siihen
yhdistettiin ja kombinoitiin viime vuoden järjestäjiltä saatu
Eerikkilän pelastussuunnitelma, kokonaisuus oli hyvä,
suorastaan erinomainen. 

Järjestyksenvalvojien haaliminen oli yllättävän työlästä. Vaikka
poliisin määräämät päivittäiset järjestysmiesmäärät olivat
hyvinkin kohtuulliset, joutui ylin turvallisuuspäällikkö Akseli,
OH3BPY; tekemään työtä vaadittavien henkilöiden löytymiseen.
Mutta tarvittava määrä löytyi lopulta. 

Järjestyksenvalvojat kiersivät kaikilla alueilla myös yöaikaan.
Mainittavampia järjestyshäiriöitä ei ollut, mutta muutamaa hieman liikaa nauttinutta kehotettiin
menemään nukkumaan. Yleisin huomautuksia vaatinut toimenpide oli a) alkoholin nauttiminen
anniskelualueen ulkopuolella ja b) omien alkoholien tuominen anniskelualueelle. Siistiä ja rauhallista 
väkeä kuitenkin nämä radioamatöörit. 

Timo, OH3GPS; tarjoutui ensiapupäälliköksi. Timo päivysti
ahkerasti, mutta lopulta hänelle tuli vain yksi "asiakas." Nainen,
jonka jalan alta kävelytien sivukivetys oli livennyt ja jalkaan tuli
verta vuotava haava. 

Homma hoidettiin pikaisesti ja Vierumäelle annettiin pyyntö
hoitaa kivetykset kuntoon. Ensiapupakkauksia, joita oli lähes
huoneellinen, ei tarvinnut tätä enempää käyttää. 

Osa turvallisuutta ja järjestelyä oli tietenkin liivien suunnittelu
ja hankkiminen. Sinänsä helppo asia  kaupat ovat niitä pullollaan  mutta kun vähän jokaisella oli oma
halu niiden suhteen. Kompromissi onnistui tässäkin: Liivejä oli kolmea eri väriä, järjestysmiesten
punaisen ollessa näkyvin. Yläkuvassa Hanna, OH7TO; vihreällä liivillä, toinen talkoolainen sinisellä
liivillä ja alakuvassa Akseli, OH3BPY; järjestyksenvalvojien esimiehenä punaisella liivillä. Kuvassa myös
istumassa ja sisäistä yhteyttä pitämässä yhteiskäyttökanavalla Juha Matti, OH4EBD. 

LEIRI ALKAA
Leirin avajaiset ja lipunnosto

Leiri avattiin
puoleltapäivin torstaina
13.7.2023
arvovaltaisesti Suomen,
Ranskan ja SRAL:n
lippuja tankoon nostaen.

Järjestäjät joutuivat
pitkään miettimään,
missä järjestyksessä
liput nostetaan, kuka
avaa leirin ja kuka
puhuu ensin. Tyylikästä olisi tietenkin ollut nostaa myös niiden
maiden liput ylös, joista jo oli mukana osanottajia. Lipputangot
vain eivät riittäneet. 

Tervehdyksen toivat IARU:n puheenjohtaja Sylvain, F4GKR; Heinolan kaupunginhallituksen
puheenjohtaja Kirsi Lehtimäki, SRAL:n puheenjohtaja Timo, OH5LLR; ja leiripäällikkö Mika, OH3BZK.
Timon, OH5LLR;  kesäleirin varsinaisen pääjärjestäjän  alkupuheenvuoron jälkeen nostettiin liput ja
muut kolme saivat pitää avajaispuheensa. Mikrofonia ja äänentoistoa ei ollut, mutta kaikkien keuhkot
riittivät. "Parhaiten kuuluu tietenkin poliitikon ääni", kuten Kirsi Lehtimäki totesi, ja niin kuuluikin. 

Heinolan Kirsi Lehtimäen puheenvuoro oli hieno ja sympaattinen, toivottaen meidät kaikki
tervetulleiksi Vierumäelle. 

Hovikuvaaja Martti, OH1ON; ikuisti avajaiset näin: (Klikkaa kuvaa ja saat 9:38 min videon avajaisista) 

OTtapaamisessa muisteloissa 75 konkaria

IARU:n ja SRAL:n
puheenjohtajien
tähdittämä OT
tapaaminen Rampsi
salissa keräsi hyvän
joukon konkareita
lämminhenkiseen
tilaisuuteen. Konkareilla
oli yhteenlaskettuna
radioamatöörivuosia yli
4000! Melkoinen määrä
kokemusta ja tietämystä.
Ja vielä enemmän hienoja muistoja, joita tilaisuudessa jaettiin. 

Pikkukuvassa ylhäällä Jorma, OH2PV; kertoo muisteluita
omasta haminuoruudestaan. Moni muukin, mm Rami, OH3BHL;
Aaro, OH9RJ; Veikko, OH3SF; jne kertoivat mielenkiintoisia
tarinoita. Tapahtuman tärkeimmän kysymyksen, kuka on ra
iältään vanhin, taisi voittaa juuri Veikko, OH3SF. 

Lienee kuitenkin ensimmäinen
kerta,kun IARU:n puheenjohtaja
tervehtii OTamatöörejä. Sylvain,
F4GKR; (kuva ylhäällä oikella) toi
sympaattisesti terveisiä IARU:lta ja
kertoi, kuinka tärkeää työtä IARU
tekee taajuuksien puolustamisessa.
Sylvain kertoi myös, että IARUn
suurin ongelma tällä hetkellä on
löytää tekijöitä erilaisiin tehtäviin. 

SRAL:n tarjoama
mansikkakakkukahvi uhkasi sulaa
helteessä ja henkilökunta pyysi
pientä taukoa puheisiin. Tilaisuuden
päätteeksi otettiin tietenkin jo
perinteinen yhteiskuva. 

OTtapaamisesta on tullut suosittu
leirin ohjelma. Vieressä oleva OT
yhteiskuva kertoo meidän seniorihamiemme elinvoimaisuudesta ja halusta olla edelleen aktiivisia
hameja. 

Nyt tapaaminen oli viime vuoden malliin jo
torstaina, mutta moni OT on esittänyt
toivomuksen, että tapaaminen olisi perjantaina tai
lauantaina, jolloin voisi osallistua myön muuhun
ohjelmaan. Tätäkin vaihtoehtoa mietittiin pitkään,
mutta tapaaminen jäi lopulta torstaihin, koska se
oli suunniteltu kevätkokouksen yhteyteen.
Varmaan ensi vuoden leirillä Joensuussa
tapaamiselle löydetään parempi aika. 

Katso klikkaamalla vasemmalla olevaa kuvaa
Martin, OH1ON; tekemä video OTtapaamisesta.
Videon pituus 19:06 min. 

Ulkomaisia vieraita ainakin kahdeksasta maasta

Ulkomaisia vieraita leirille löysi kahdeksasta maasta. Leirin ensimmäinen ilmoittautuja olikin Norjasta,
tunnettu puskaaktivisti Mads, LA1TPA. 

Ulkomaiset tähtivieraat olivat tietenkin tällä kertaa Ranskasta. IARU:n puheenjohtaja Sylvain Azarian,
F4GKR; ja Paul Granger, F6EXV; joka kunnioitti leiriä ja suomalaisia hankkimalla myös suomalaisen
tunnuksen "OG6EXV". 

Unohtaa ei tietenkään voi Ruotsin ed. puolustusministeriä Peter Hultqvistia, SM4HCF; jolla hälläkin on
nyt suomalainen tunnus "OH1P" käytettävissä Turun saariston kesämökillä. Suomen, Norjan ja
Ranskan lisäksi kävijälistalta löytyvät ainakin Ruotsi, Eesti, Tanska, Saksa ja Yhdysvallat. 

Leirimasto nousi 30 metriin – leiriasema äänessä 160 m aktiviteetissä

Jo ennen leirin alkua
Token, OH6RM; viiden
hengen ryhmä kävi
nostamassa leirin
ylpeyden, yli 30 metrin
alumiinimaston. Mastoon
asennettiin HFalueiden,
kuuden metrin,
leiritoistimen ja
paikallisradio ”Radio
PäijätHamin” antennit. Sekä tietenkin 80 m ja 160 m dipolit. 

Kiitos Tokelle, OH6RM; upeasta mastosta ja asennuksista.
Ammattimaista työtä! 

Yllä vasemmassa kuvassa kaksi todellista mestaria tahoillaan,
DXCClistojen kärkipaikasta taisteleva Jussi, OH3SR; ja itse "Mr
Aluminium" Toke, OH6RM; keskustelevat mastoista ja DXien
pyydystämisestä. Jussilla on tunnetusti se bandien isoin
signaali. 

Muuten  leirin masto jatkoi matkaansa ja on nyt pystyssä
yhdessä Suomen parhaista saarista, Degerön saarella Inkoossa
Pasin, OH2TWI; pihalla. 

Leirin tunnuksena käytettiin kerhon eli järjestäjän omaa
tunnusta OH3AC, kuten tapana aina kesäleireillä on ollut. Vain
SRAL:n itse järjestämillä leireillä tai erityisleireillä, joilla
juhlitaan maamme tai SRAL:n pyöreitä vuosia, käytetään
SRAL:n omia tai sen hankkimia erikoistunnuksia.
Järjestelyryhmä mietti pitkään, pitäisikö hankkia joku erikoiskutsu, mutta päätti lopulta pitäytyä
Kerhon peruskutsussa. 
Kyllä maailma on täynnä kutsuja, ei yhtä lisää tarvita. 

Leiriasema oli Koneita.com/Utec Oy:n käyttöön lainaama,
hienosti toiminut Icom IC7610 huipputransceiveri. Kuvassa
Euroopan kovimpiin DXreihin kuuluva Paul, F6EXV/OG6EXV;
on äänessä leiriasemalta. Asemalla oli tietenkin käytössä sekä
tavallinen "pumppu" että automaattianturi. 

Perjantaiiltana leirin YLamatöörit aktivoivat tunnuksella
OH2YLS 160 metrin aktiviteetin. Vaikka asemahäiriöt oli
etukäteen tarkistettu, jostakin syystä kohinataso oli illalla
melko korkealla häiriten kuuluvaisuutta. Hanna, OH7TO; Jaana,
OH6AX; ja Pirjo, OH3CUO; tekivät hyvää työtä. 

Wamon, OH2II/OH2BPW; magneettiluuppiantenni oli Country
Club'in pihalla viritetty taajuudelle 1846 kHz ja sieltä pystyi
antamaan YL:lle lisäyhteyksiä. 

Valitettavasti kovin moni ei hoksannut asemaa käyttää, mutta
kyllä YL:ien saalis oli ihan hyvä ja kohtuullinen. 

SRAL:n bulletiinin antoi lauantaina hienosti "Vuoden
perusluokkalainen 2023" Joel, OH2CBD. Bulletiinin lukeminen
sujui kuin vanhalta konkarilta ja vielä paremmin sujui pileup'in
purkaminen. Kuson ja pileup'in pitoa Joel on harjoitellut mm
useilla puskaoperoinneilla ja kotimaisissa kilpailuissa. 

Joel'in tunnustuspalkinto oli jaossa Jyväskylän
Syyskokouksessa, mutta itselleen tyypillisenä Joel oli silloin
workkimismatkalla. Kuvassa Jari, OH2BU; käy lävitse bulletiinin
antamiseen liittyviä rituaaleja. Bulletiini kun tulee aloittaa
sanomalla ainakin kolmesti "Huomio OHasemat .." 

Useita ohjelmaputkia

Leirille oli pyydetty yli 60 esitelmää omien erikoisalueidensa parhailta. Ohjelman laajuus ja aiheiden
monipuolisuus sai erityistä kiitosta! 

”Historiallisen monipuolinen ja hyvä ohjelmisto. Ohjelmaa, jota kukaan ei aikaisemmin ollut 
       ajatellut leirille.

Kiitokset kuuluvat kuitenkin kaikille esitelmän pitäjille mahtavasta panoksesta. 

Ohjelmat oli pyritty järjestämään ”putkiin” eli niin, että saman aihealueen esitelmät olivat perätysten
samassa salissa. Ohjelmasta löytyykin näin mm. Maanpuolustus ja MPK, antennit, kilpailu ja DX,
tekniikkaputket perjantailta sekä lauantailta nuorisofoorumi, ”tähtiputki” sekä viranomaisputki.
Muutama putkiin sopimaton spesiaaliesitelmä sijoitettiin mahdollisimman hyviin paikkoihin. 

On totta, että liian moni hyvä esitelmä syö toisiaan, mutta toisaalta antaa mahtavan valinnanvaran. 

Ohjelmassa viihdettä, tietoa ja asiaa

Ohjelmaa suunniteltaessa oli tärkeää löytää kokonaisuus, jossa olisi sekä tietoa ja asiaa, että
viihdettä. Mutta myös niin, että ohjelma tarjoaisi jotakin kaikillle perheen jäsenille, erityisesti mukaan
houkutelluille puolisoille. Muutamassa tapauksessa kävikin niin, että "se" puoliso olikin pakottanut
perheen hamin leirille vedoten hyvään ohjelmaan. Maria Veitola ja 72 tunnin varautuminen
kiinnostivat myös puolisoita. 

Kolmen esitelmäsalin – ”pääsali”, ”luentosali 1” ja ”luentosali 2” ovet olivat vain kahdeksan metrin
päässä toisistaan ja järjestäjät suorastaan kehottivat hyppimään salista toiseen. Tämän vuoksi myös
esitelmät alkoivat yleensä 15 min välein, joten esitelmäshoppaus oli tehty helpoksi. Moni kiittikin
mahdollisuudesta hyödyntää koko ohjelmapalettia. 

VHF/UHFspesialistimme Hannu, OH3DP; kertoi innostuneensa asiasta ja pyrkivänsä hyödyntämään
kaikki ohjelmat. Pystyikö Hannu toteuttamaan ajatuksensa, ei ole tiedossa, mutta eräs toinen
tuntemattomaksi jäänyt mestari ilmoitti lauantaiiltapäivänä olleensa yhteensä 31 esitelmässä
"kermat päältä"filosofialla. 

Tähtihaastattelussa Maria Veitola, OH5BR/yl

Ainutlaatuisten esitelmien ja Markun, OH4UI; haastatteluin toteuttaman ”tähtiputken” joukosta
erottui kaksi yleisökärkeä, muitakaan yhtään vähättelemättä. Toimittaja Maria Veitolan, OH5BR/YL;
haastattelua oli seuraamassa salin täysi eli 150 kuulijaa. 

Maria voitti elämänilollaan ja karismallaan yleisön sydämet kertoessaan isästään Ollista, OH5BR.
Vaikka hän nuorena tyttönä oudoksui isänsä harrastusta, jo teininä hän oli ylpeä isästään. Maria
muisti vielä monen isänsä hamikaverin nimen. Näitä Marian jo aiemmin kotonaan tapaamia kavereita
löytyi jopa yleisöstä. Marian kesäinen olemus ja hyvät vastaukset tekivät hänestä yleisön suosikin. 

Kuvassa vasemmalla alhaalla Maria keskustelee esityksensä jälkeen Timon, OH1NX; ja Tapanin,
OH5BM; kanssa, jotka kumpikin olivat tavanneet hänet jo aikanaan vieraillessaan Ollin, OH5BR; luona.

Klikkaamalla oikealla olevaa kuvaa, voit katsoa
Martin, OH1ON; kuvaaman videon (36:01 min)
Marian haastattelusta. 

Katso erityisesti kahden ammattilaisen  Markun ja
Marian  välistä keskinäistä kemiaa  kuin
vastarakastunut pari  ja miten Marian vastaukset
ovat aina täydellisiä. Ei liian lyhyitä eikä liian pitkiä.

Tästä voit vielä kuunnella äänitallenteen
PäijätHamipaikallisradiosta, pituus 25:07.
Valitettavasti Vierumäen netti ei toiminut aivan
alussa, mutta onneksi yltä löytyy Martin, OH1ON;
videotallenne. 

Tähtihaastattelussa Peter, OH1P/SM4HCF

Ruotsin ed. puolustusministeri Peter Hultqvist, SM4HCF; on ruotsalaisten hamien ylpeys, suorastaan
ikoni. Onhan hän ministerinä ollut "korkeimmassa" asemassa ollut hami ja Ruotsin liiton ylpeys. 

Mutta itse asiassa Peter on yli puolet suomalainen. Hänen äitinsä oli suomalainen, OH8piiristä
sotaevakkolapsena Ruotsiin turvaan viety  ja sinne jäänyt. Peter'in nykyinen puoliso on myös
suomalainen, josta Ruotsin lehdet ovat käyttäneet nimitystä "mysteerinen suomalainen kaunotar" 

Peter sai raikuvat aplodit kertoessaan upouudesta tunnuksestaan OH1P. Workkiminen on jo alkanut
kesämökiltä Turun saaristosta. Tässäkin haastattelussa ajauduttiin vääjäämättä myös Venäjän
aloittamaan sotaan, jonka aikana Peter oli Ruotsin puolustusministeri. 

Peter sanoi tienneensä Venäjän hyökkäyksen alkamisesta useista enteistä, joita ei Suomessa
juurikaan ole kerrottu. Hyvä esimerkki tästä oli se, että Venäjä piti sotaharjoituksen lähellä Ukrainan
rajaa tovin ennen hyökkäystään. Mutta miksi harjoituksiin tuotuja tykkejä, ajoneuvoja ym ei viety
takaisin kasarmeille harjoituksen jälkeen vaan ne jätettiin (odottamaan?) lähelle Ukrainan rajaa ..... 

Klikkaamalla oikealla olevaa kuvaa, voit katsoa
Martin, OH1ON; kuvaaman videon Peterin,
SM4HCF/OH1P; (36:24 min) haastattelusta. Katso
taas kovissakin paikoissa olleen ammattipoliitikon
hieno kyky hallita haastattelua. 

Myös PäijätHamipaikallisradiossa suorana tullut
äänite löytyy tästä linkkinä kymmenen päivän
kuluessa. 

Peter ei tullut Suomeen pelkästään leirin ja
sukuloinnin vuoksi  vaikka ne olivat toki alunperin
tärkeimmät asiat. Muutama tunti leirin jälkeen
Peter yhytettiin puolisonsa kanssa keski
uusmaalaisesta huippuravintolasta lounastamasta suomalaisen huippupoliitikon kanssa. 

Peter kävi leirillä myös
"kaupoilla.". Hän pitää
sähkötyksellä
workkimisesta  vaikka
ei kaihda puhettakaan.
Hän osti Tapiolta,
OH1KB(X);
automaattiavaimen,
jossa on Suomen ja
Ruotsin liput avaimessa. 

Kuinka
tuplaisänmaallista, eikö? 

Kuvassa Peter muutama
päivä leirin jälkeen
mökkiasemallaan
Turun saaristossa. Tapion hienoista avaimista
voit lukea hieman myöhemmin! 

Ohessa myös äänitallenne PäijätHami
paikallisradiosta, pituus 38:31. 

Tähtihaastattelussa Petri, OH1CX: ja ”piilotetut vihjeet”

Hyvänä ja luontevana esiintyjänä tunnettu elokuvaohjaaja ja käsikirjoittaja Petri Kotwica, OH1CX;
paljasti useimmat elokuviinsa kätketyt hamiviestit. Milloin elokuvassa on osoitteena kadunnimi, jonka
numero on 73 tai sairaalan näytössä pyörivä 88. 

Petri, OH1CX; on tämän päivän nuorista ohjaajista ehdottomasti "kuumin" ja halutuin. Wikipedia
kertoo seuraavaa:
Petri Kotwica on suomalainen elokuvaohjaaja ja käsikirjoittaja.
Syntyi: 1964 (ikä 59 vuotta), Parainen
Palkinnot: Parhaan ohjauksen Jussi, Parhaan käsikirjoituksen Jussi
Ehdokkuudet: Parhaan ohjauksen Jussi, Parhaan käsikirjoituksen Jussi
Tunnetuimmat ohjaukset: Musta jää, Piiritys

Klikkaa oikealta Petrin 51sivuinen presis, josta
löytyy vihjeet ja tiedot useista hänen
ohjaamistaan elokuvista ja ohjelmista. Näet otteita
hänen mm ohjaamistaan elokuvista Musta jää, Rat
King, Henkesi edestä, Hautalehto, Piiritys,
Kohtuuttomuuksia ja Comeback (kuvattu
Kirkkonummella 2023. 

Petri ei aina ole pysynyt ohjaajan roolissaan, vaan
hänet löytää myös näyttelijänä, mm. esittäen
poliisia minisarjasssa "Piiritys". Hulvaton on myös
elokuva,  jonka Petri itse on ohjannut  ja joka
kuvaa ohjaajaa, jolla kaikki ei mene ihan hyvin. 

Muuten .... Petri osti muutama vuosi sitten eräältä
huippuDXriltä tämän talon ja aseman.
Kun Petri työltään ehtii, kuuluu tunnus OH1CX
pileup'in kovimpana. 

Ohessa myös äänitallenne PäijätHami
paikallisradiosta, pituus 31:07. 

DXsauna

Jokaisen leirin yksi tärkeimpiä ”ohjelmanumeroita” on sauna.
Vierumäen sauna tuotiin ennakkoilmoittelussa vahvasti esille
sekä yritettiin Riston, OH2BT; hienosta ehdotuksesta saada
saunalle myös jamien tyyppistä hamien omaa musisointia,
"jammausta". Hyvä yritys poiki valitettavasti vain pari hami
musikanttia, jotka toki viihdyttivät paitsi omaa joukkoa, myös
Vierumäen muita asiakkaita. 

Saunan vieressä on Vierumäen paras uimapaikka, hyppylaiturit
ja grillipaikka. Mutta saunan vieressä on myös ravintola Palmu.
Mikä siis voisikaan olla parempi yhdistelmä? Sauna,
makkaranpaisto, uimaranta ja ravintola! Voiko enää lähemmäs
leiriparatiisia päästä? 

Sauna olikin hyvässä käytössä. Valitettavasti myös muut
Vierumäen asiakkaat halusivat tilaussaunaa emmekä saaneet
kuin 2,5 tunnin aikaslotin kullekin illalle. Mutta hyvä niinkin.
Sauna oli järjestään hyvin kansoitettu ja osanottajat ottivat
jälkilöylyjä joko saunan edustalla olevilla penkeillä, isoissa
pukuhuoneissa tai ravintolassa. 

Ihan ilman kommelluksiakaan ei saunassa selvitty. Koska
Vierumäki on perhepaikka, iso sauna on yleensä varattu naisille
ja lapsille ja pieni sauna miehille. PäijätHamileirillä tietenkin
varaukset tehtiin toisin päin. Yhtenä iltana hieman myöhässä
olleet naissaunojat yllätti hieman aikaiseen tullut mieslauma. No
 yhteentörmäyksestä selvittiin ilman naarmuja. 

Sen sijaan hieman sanomista tuli siitä, että hamisaunan aikana
muutamat juoksivat nakuina (siis alastomina) uimaan.
Rannassa ollut lapsiperhe järkyttyi ja teki asiasta valituksen
Vierumäelle. Hieman tuli myös sanomista omien pullojen
tuomisesta saunan anniskelualueelle. 

DXsaunan perinteiset säännöt

Vielä 197080 luvuilla ja satunnaisesti 1990luvulla
kesäleireillä oli ns DXsauna. Tämä tarkoitti sitä,  kun saunat
olivat yleensä pieniä mutta hyvin kansoitettuja , ne joilla oli
kaikki DXCCmaat workittuina, saivat vaatia paikkaa
ylälauteelta. Niin tehtiin nytkin, mutta ajan hengen mukaan
DXCCmaiden rinnalle laitettiin ne, joilla oli yli 800 puskaa
workittuna. Pukuhuoneen ja saunan ovilla olikin lista niistä,
joilla oli oikeus käyttää etuoikeutta ylälauseeseen. 

Eräs lauteilla ollut nuori hami piti DXsaunan sääntöjä
epäreiluina. Hänen mielestään se on "syrjintää", koska häneltä
kestää 20 vuotta päästä Honor Rolliin .... No siinähän se juju
onkin! 

Koulutusputkesta 23 tutkintoa

Jukka Klemola, OH6LI; ahkeroi kahtena päivänä K, T1 ja T2modulien preppauskurssit. Oppi meni
hyvin perille, sillä leirillä suoritettiin 23 tutkintomodulia. Tämä lienee kesäleirien tutkintoennätys?
Kursseille ilmoittautuneille laitettiin etukäteen kurssimateriaali sähköpostilla ja linkeillä. 

Kokelaat kiittivät mahdollisuudesta kesäopiskella ja samalla nauttia runsaasta esitelmävalikoimasta.
Jukan, OH6LI; opetus oli oppilaslähtöistä – kursseilla käytiin läpi nimenomaan niitä asioita, joita
kurssilaiset pitivät vaikeina. Opetus oli interaktiivista keskustelua ja vastausten hamkkimista. Kaikki
kurssilaiset kun olivat jo valmistautuneet tutkintoon. 

Tutkintomahdollisuuksia oli leirillä viisi kappaletta ja kaikilla oli käyttöä. Tutkintoja hieman myöhästytti
Country Club'in heikko Wlanverkko ja pula hyvistä tulostimista. 

Eräs kurssilainen käytti juuri hyväkseen useamman tutkinnon mahdollisuutta. Kun eka kerta toi
reputuksen, luki hän lisää seuraavaan kertaan. No, siitäkin tuli reputus. Tästä sisuuntuneena hän luki
läpi yön kolmanteen mahdollisuuteen ja – pääsi tietenkin läpi. Sitä kutsutaan tosissaan yrittämiseksi. 

Oli kesä. Tutkittavilla ei juuri ollut kiirettä. Tutkinnon tunnin myöhästyminen ei juuri harmittanut 
ajan saattoi tapaa Rampsibaarissa. 

Pekka, OH1LA; sähkötyksen Suomen Mestari

Sähkötyksen uudeksi ja ensimmäiseksi Suomen mestariksi
nousi Pekka Lahdensalo, OH1LA; tuloksella 109,5 mkiä/min.
Pekan suoritusta nostaa se, että hän ollessan OTluokassa
hakkasi hopeamitalin saaneen, miesten luokan voittaneen
Jyrkin, OH6CS. 

Pekan voitto ei ollut yllätys. Hän on jäsenenä kaikissa maailman
korkeimman tason sähkötyskerhoissa: EHSC #30 Extremely
High Speed Club
SHSC #49 Super High Speed Club
VHSC #155 Very High Speed Club
HSC #1223 High Speed Club
HACWG #61 Hungarian CW Group
OHTC #1 OHTelegraph Club 

Sähkötyskoepaikalla kävi moni ”kokeilemassa” taitoaan. Lähes
kaikki tekivät sen virheen, että pyysivät heti korkeaa nopeutta kun yleensä aloitetaan hieman
pienemmällä nopeudella ja sitten edetään korkeampiin nopeuksiin. Vaikka sähkötystekstistä oli
poistettu numerot, skandit ja erikoismerkit – jäljellä olevat 26 peruskirjainta olivat kuitenkin monelle
liian suuri haaste. 

Tommi, OH3BRJ; kesäleirin VHF/UHFkilpailun voittaja

Leikkimielisessä
VHF/UHFkisassa piti
tunnin aikana pitää
mahdollisimman monta
puheyhteyttä millä
tahansa puhemodella.
Osanottajia oli kaikkiaan
15. 

Oikeasta kuvasta voit
klikata säännöt. 

Leirikisan viiden kärki oli
1. Tommi, OH3BRJ ......34 yhteyspistettä (Tommi vasemmassa kuvassa)
2. Wamo, OH2II/m .....28
3. Hannu, OH6HLH/m ..26
4. Tomppa, OH5ELO
5. Valtteri, OH3BRK

Muuntajanheittokilpailun voitto jaettiin

Leikkimielisessä muuntajanheittokilpailussa tarvittiin sekä
tarkkuuden että pituuden hallitsemista. Kilpailussa oli kolme
rengasta sopivien etäisyyksien päässä ja muuntajana noin 6 kg
painava 220/110 V. Osumista renkaisiin sai pisteitä. Tätä jatkui
4 kierrosta, mutta lopulta ajauduttiin jaettuun voittoon. 

Kilpailumeklarina oli Jesse, OH3CTB; joka jakoi heti kilpailun
jälkeen voittajille pytyt. 

Muuntajaheiton tulokset:
1. jaettu sija: Tom, OH1XF ja OH3CTF jaettu eka sija
3. sija: Tapani, OH3RT 
Tästä löytyy *.oggnauhoitus kilpailusta: 
Muuntajanheiton_SM_kilpailun_selostus pituus 53:41 (OGGtiedosto)

Viestikaluston esittely, antenni puuhun,
pienryhmäkokoukset YL, OI ja OHDXF ja golfkyykyttää

Perjantaina "MPK ja maanpuolustus"ohjelman kunniaksi respan takana golfkentän puolella oli myös
Puolustusvoimien viestikaluston esittely. Huippunykyaikaista kalustoa  jota ei saanut kuvata  oli
esittelemässä viisi viestimiestä. Kävijöitä oli runsaasti, vaikka paikka jouduttiin turvallisuussyisä
viemään hieman kauemmas. 

John, OH5ZZ; Karjalan prikaatista ilmoitti seuraavasti:
"Tilannepäivitys PV/KARPR osallistuminen SRAL:n kesäleiri Vierumäki PE 14.07 

”ISVP kykenee kalustoesittelyyn ja asetamme viestiasemalaitesuojan (CL600) tilaisuuteen
esiteltäväksi” ” 1.VK asettaa viestiasemaa perustavan ja sitä esittelevän varusmiesosaston 56 hlö”" 

Vesa, OH3EQY; näytti kolmella tavalla, miten antenni saadaan helposti puuhun. Se neljäs tapa on
laittaa lenkkiavain narun päähän ja heittää. Mutta silloin se lenkkiavain yleensä jää puuhun. 

Ne kolme tapaa ovat:
a) drooni 
b) ritsa ja
c) bazooka (ilmapyssy")

Kaikilla onnistui ja porukkaa oli runsaasti neljässä näytöksessä. 

Myös erilaiset pienryhmät kokoontuivat.
Perjantaina OIamatöörit pitivät kahden tunnin palaverin ja 
Lauantaina sekä YLamatöörit kokoontuivat että 
OHDXF piti vuosikokouksensa. 

Torstaina oli järjestetty golfkentän puolelle Green Cardkurssi. Vaadittavat kymmenen osanottajaa
löytyivät helposti ja lähes koko päivän koulutus sujui mainiosti. Kurssi oli erittäin halpa, ottaen
huomioon sen, että kouluttajat olivat todellisia proammattilaisia. 

Perjantaina järjestetiin Hamigolf 2023 kilpailut. Myös siinä oli hyvin osanottajia ja sää mitä mainioin.
Juha, OH2LQ; edellisen kilpailun voittaja oli saanut "palkinnoksi" järjestää seuraavan kilpailun.
Kilpailuun kuuluu myös aina hyvä lounas ja juomat  Vierumäen golfravintolan sanotaan olevan maan
paras mutta myös halvin. 

Kirpputori jälleen suosittu käyntikohde SERlava täyttyi ja tyhjentyi

Kirpputori oli jälleen – kuten aina – yksi suosituimmista  ellei suosituin  käyntikohde. Moni kävi
useamman kerran päivässä katsomassa mitä uutta oli tuotu myyntiin. Kirpputoriostokset pystyi
maksamaan käteisellä, pankkikortilla tai Mobile Payllä. Käteisen osuus jäi lopulta melko pieneksi 
sekin on nykyaikaa. Myyjille tilitettiin myyntituotot muutamassa päivässä leirin jälkeen pankkisiirrolla
tai Mobile Pay:llä. 

Järjestäjien itsensä tuomat tavarat myytiin idealla, ettei niitä ainakaan viedä takaisin Radiomäelle.
Hinnoittelu oli siksi erittäin maltillinen. Eikä mitään todellakaan viety takaisin. 

Kirpputoripöydät pidetiin koko ajan myyjien puolesta järjestyksessä. Uusien myyjien tavaroille tehtiin
tilaa ja myytyjen tavat roiden aukot pöydällä täytettiin. 

Kirpputorin vieressä oli SERlava. Tai oikeastaan SERperäkärry, joka täytettiin säännöllisesti
myynnistä poistetulla tavaralla. SERlavalla oli hyvinkin käyttökelposta tavaraa jopa niin, että eräs
leirlle tullut tuli kysymään kirpputorilta, että ”kenen myyjän peräkärry se on, kun siellä on niin paljon
hyvää kamaa”. Erään toisen mielestä SERlava oli mielenkiintoisempi kuin kirpputori. Hmmm ... 

Kun RXTXtuotteen
Mika, OH3KWW; toi
lavalle ison määrän
myynnistä poistettua,
mutta todella
käyttökelpoista
joka.hamin päivittäistä
tavaraa, lavan
tonkijoiden määrä
moninkertaistui. Klikkaa
ohaiset kaksi kuvaa,
harvoin näke niin
onnellisia SERlavan
tonkijoita. Loppujen
lopuksi Kuusankoskelle vietiin vain hyvin pieni määrä tavaraa. 

Kirpputorista vastasi pienen ryhmän voimalla
Tuomo, OH5TPO. 

Kesäleirisivuilta saattoi etukäteen printata
kätevasti lipukkeet myyntitavaroille. 

Pasi, OH3EVH; teki hienon videon kirpputorin
tarjonnasta. Voi katsoa sen tästä klikkaamalla
kuvaa. Videon, jonka pituus on 9:09 min, alussa
on yleisiä tunnelmia ja kuvia leiriltä, varsinainen
kattava kirpputoriosuus alkaa kohdasta. Voit
hypätä suoraan kirpputoriosuuteen myös
klikkaamalla tästä

Kauppakadulla palvelupisteet

Country Club'in aulasta kirpputorille johtavalla käytävällä oli kuusi
ryhmätyötilaa. Ne kansoittivat:
 Koneita.com/Utec Oy:n (Jyrki, OH6CS), 
 RXTXtuotteen (Mika, OH3KWW) ja
 Bebek Oy:n (Jani Bebek) myyntipisteet sekä
 SRAL:n toimiston ja sähkötyskokeen palvelupiste (Markus, OH3RM)
ja 
 leiriasema, jonka yhteydessä oli nyös Radio PäijätHami'n studio.
 Käytävällä oli myös järjestäjien oma leiritoimisto.

Kauppakatu lähti Country Clubin aulasta ja johti kirpputorille. Osaan
palvelupisteistä pääsi myös ulkokautta. Palvelupisteet oli helppo
löytää ja kaikilla oli jatkuva asiakasjono. 

Iltajuhla

Perjantaina pidetyssä
iltajuhlassa
leiriparhaimpiin, mutta
"cozy casual"tyyliin
pukeutuneet saivat
Jarin, OH2BU;
alkutervehdykssen
jälkeen kuulla IARUn
puheenjohtajan Sylvain
Azarian, F4GKR; SRALn
vt. puheenjohtajan Timo
Rinteen, OH5LLR;
tervehdykset sekä
Lahden kaupungin
kaupunginjohtajan
Pekka Timosen lyhyet
tervehdykset. (Voit lukea tervehdyksen klikkaamalla kuvaa.) 

Menu (oikealla) oli maittava. 

Tervehdysten, "lämmittelyn" ja maittavan aterian jälkeen
seurasi iltajuhlan varsinainen juhlaesitelmä Paul,
F6EXV/OG6EXV; esitti menneen talven menestyspeditiosta 
FT8WW  videon ja kertoi peditiosta. (Paul piti saman esitelmän
seuraavana päivänä, lauantaina, josta on ao. päivän kohdalla
oma referaatti.) 

Illan päätteeksi Heikki,
OH6ZS; vaihtoi roolin Al
Dantetaikuriksi ja
huumasi yleisön
”amerikkalaisella
huumorilla.” 

Illalliskortin hinta oli
ällistyttävän halpa – vain
35 euroa. 

Kaikki illalliskortit oli myyty ja sali oli täynnä. Pöydät oli
koristeltu radioamatööriaiheisin tavaroin, joukossa muutama
yllätys. 

Iltajuhlakuvassa tunnistettavissa ainakin oikealla Toni, OH1TD;
ja häntä vastapäätä OT Martti, OH1OR; ja sähkötysvirtuoosi
Pekka, OH1LA. Antin, OH3UDT; leiripassi vilahtaa oikeassa
nurkassa. 

IARU:n puheenjohtaja Sylvain, F4GKR; oli varsinainen työjuhta
osallistumalla seitsemään ohjelmaan. Hän sai arvokkaita ja
myöhemmin palkitsevia suomalaiskontakteja. 

QSLtauluun 200 QSLkorttia

Idea QSLtaulusta oli uusi kotimaassa, mutta ei toki
kansainvälisesti. 

Euroopan suurimmilla Ham Radiohamimessuilla
Friedrichshafenissa Saksassa on vuosia ollut suosittu QSLtaulu
kertomassa, kuka on jo tapahtumaan tullut. 

Nyt PäijätHamin QSLtaulu tuotiin parhaalle paikalle eli Country
Club'in aulaan. Sinitarralla pystyi oman korttinsa kiinnittämään
takan tiilifasaadiin. Ja suosio oli hyvä – taulusta löytyi melko
tarkkaan 200 QSLkorttia. 

Hyvin koordinoitu OH3ACtoistinasema ja yhteiskäyttölupa

SRAL:n automaattiasemaryhmään otettiin hyvissä ajoin
yhteyttä ajatuksista leirin toistinasemista.
Toistinasematyöryhmän puheenjohtaja lupasi leirille 70 cm:n
hybriditoistimen. Sitä ei kuitenkaan  lupauksesta huolimatta ja
valitettavasti  koskaan toimitettu joten toistinasemaliikenne jäi
itse lainattuun ja perinteiseen 2 m FMtyöskentelyyn. 

Koska toistinasematyöryhmän puheenjohtaja oli haluton
minkäänlaiseen yhteistyöhön, kesäleirin järjestäjät joutuivat
ratkaisemaan koordinoinnin toisella tapaa. Koska toistinaseman
lähetysteho oli alle 1 W, aseman taajuus ja kuuluvaisuusalue koordinoitiin kotimaisten parhaiden
asiantuntijoiden kanssa eikä häiriöitä esiintynyt. Leirin 2 metrin lähitoistinasema OH3AC toimi
jatkuvasti valvottuna asemana leirin ajan. Ei siis automaattiasemana. Automaattiasema tarvitsee
erikoisluvan, mutta jatkuvasti valvottuna olevan toistinaseman voi kuka tahansa pystyttää. 

Koordinoinnin asianmukaisuus tarkistettiin myös viranomaisten
kanssa eikä heillä ollut siihen huomauttamista. Päinvastoin!
Ihmettelivät SRAL:n asennetta ja kiittivät määräyksien mukaan
tehdystä työstä. 

Eräillä kotimaisilla keskustelukanavilla esitetyt väitteet aseman
"laittomuudesta" ja "aseman laittamisesta käyttökieltoon"
olivat täysin laittomia uhkauksia vailla mitään perusteita. Tämän
on automaattiasemaryhmän puheenjohtaja itsekin myöntänyt
Viestintävirastolle. Vain ja ainoastaan Viestintävirastolla on
oikeus laittaa käyttökieltoon raasema tai toistinasema. Tämä
opetetaan jo kaikilla perusluokan kursseilla. Laittomasta
uhkauksesta on tehty ilmoitus Viestintävirastolle. 

Viestintävirastolta hankittiin myös lupa yhteiskäyttökanaviin,
joissa leirin sisäinen turvallisuus, huolto ja järjestelyliikenne
käytiin hyväksytyillä laitteilla radioamatööritaajuuksien
ulkopuolella. Laitteiden käyttökelpoisuus tarkistettiin useasta
lähteestä. 

Antennipajassa kuhinaa

Totta kai leirillä pitää olla myös antennipaja. Paikka, jossa voi
rakentaa pieniä antenneita tai oppia, miten niitä rakennetaan. 

Leirin antennipajassa antennien rakenteluun osallistui 36
henkeä. Paikalle tuotua noin kilometriä alumiini ja
puomiputkea pystyi työstämään – katkomaan, taivuttamaan ja
poraamaan  erilaisilla koneilla. Antenneita syntyi pääasiassa 70
cm:lle ja 2 metrille. Myös RHA68antenni löytyi
rakentelulistalta. Osa antenneihin tarvittavasista osista tehtiin
3Dtulostimella. Antennipajasta vastasi Jesse, OH3CTB. 

Pasi, OH3EVH; teki kuvasta klikkaamalla avautuvan
videon antennipajasta. 

Mr Antenni, Jesse, OH3CTB; kertoo antennipajan
toiminnaasta ja miten antenneja työstettiin
yhdessä 

Pääpalkinnon voitti Martti, OH1ON

Kaikkien leiripassin saaneiden eli leirille tulleiden kesken
arvottiin Koneita.com/Utec Oy lahjoittama Icom ”kansanradio”
IC7300. 

Arvontaan lailtana kirpputorin ulkopuolellE kerääntyi
melkoinen määrä yleisöä, monella leiripassi kädessään tai sitä
sormeillen. Kärsimättömyys nousi, kun ensin arvottiin
tavallisten arpajaisten palkinnot. Nekin menivät hyvään kotiin. 

Arvonnassa Icom IC7300 transceiverin voitti Martti, OH1ON!
Onnea voittajalle! 

Voitto tuskin olisi voinut mennä parempaan paikkaan? Rigin
toimitti Markus, OH3RM; onnelliselle voittajalle seuraavana
päivänä hänen kotipaikalleen. Martti on jo yhytetty jopa FT8
modelta uuden laitteen kanssa. 

Paikallisradio PäijätHami äänessä

Pasi, OH3EVH; vastasi paikallisradio "PäijätHamin" tekniikasta. Radiolla oli oma lähetysstudio ja 
keskus Kauppakadulla ja lähettimet Country Clubin ulkopuolella. Lähetyskeskuksesta vedettiin
lankakaapeli kattoja pitkin pääohjelmasaliin. 

Tämänkertaisen kesäleirin paikallisradion erikoisuus oli sen puolivaltakunnallisuus. Lähettimet olivat
Vierumäen maston lisäksi Kouvolan Kuusankoskella, Kouvolan Utissa, Raahessa, Lahden keskustassa
ja Nastolan Uusikylässä. Kaikkia niitä pystyttiin nekytekniikakka etäohjaamaan Vierumäeltä.
Potentiaalinen kuulijakunta lienee ollut noin 400.000 henkeä, mutta tuskin kaikki olivat virittäneet
vastaanottimet taajuuksille. Moni Vierumäelle autolla tullut toki kiitti hyvästä matkaseurasta aina
perille saakka. 

Paikallisradio ”Radio PäijätHamissa” radioitiin semivaltakunnallisesti siis kuudella lähettimellä. Ohjelma
pyöri ympäri vuorokauden. Päiväsaikaan ohjelmassa oli suorana pääsalin ohjelma. Iltaaikaan ja
pääsalin taukoina ajettiin ulos leirillä tehtyjä haastatteluita. Näitä varten oli omat toimittajanauhurit. 

Haastatteluja PäijätHamiradioon tekivät Tia, OH3TIA; Marko, OH1TP; ja Jari, OH2BU. Erityisesti Tia
osoitti valtavaa luontaista osaamista ja hänen pystyi hienoon keskusteluun haastateltavien kanssa.
Tapion, OH1KBX; esityksen yhteydessä on jo esitelty yksi Tian tekemä haastattelu. Radio toimi koko
perjantain ja lauantain, torstaina vielä harjoiteltiin. 

Tästä voit kuunnella joitakin radioon tehdyistä haastatteluissa. Listassa eivät ole kaikki haastattelut.
Tiedostot ovat pääasiassa *.wav tai *.mp3. Viimeinen on *.ogg. 
 Haastattelu_Hannu_OH1IX pituus 2:18 
 Haastattelu_Heikki_OH2BGX_Tia pituus 5:29 
 Haastattelu_Jani_Bebek_Jari pituus 5:05 
 Haastattelu_Jari_OH3KRH_Marko pituus 0:55 
 Haastattelu_Jyrki_OH6CS_Jari pituus 1:36 
 Haastattelu_Markus_OH1MN_Marko pituus 2;02 
 Haastattelu_Niko_OH2LZC_Tia pituus 24:06 
 Haastattelu_Olli_OH1JUJ_Marko pituus 1:05 
 Haastattelu_Riku_OH1E_Marko pituus 1:12 
 Haastattelu_Tapio_OH1KB_Tia pituus 3:57 
 Haastattelu_Tia_OH3TIA_Jari pituus 3:57 
 Haastattelu_Tomi_OH2BEN_Tia pituus 10:27 
 Haastattelu_Tommi_ja_Marko_Tia pituus 1:43 
 Haastattelu_Vesa_OH3EQY_Tia pituus 1:48 
 Hamileirit_60_luvulla_Jaska, OH1TX_Pasi pituus 4:22 
 Muuntajanheiton_SM_kilpailun_selostus pituus 53:41 (OGGtiedosto)

Valtakunnallinen tiedotus onnistui!

On toki tärkeää, että tiedotus varsinaiselle kohdeyleisölle – radioamatööreille – onnistuu. Mutta leiri
on aina mahdollisuus markkinoida harrastetta myös ns. suurelle yleisölle ja saada kiinnostuneita
tulemaan mukaan jopa leirille. 

Paikallisradio ”Radio PäijätHami'n” potentiaalinen kuuntelijakunta oli noin 400.000 henkeä. Toki aivan
ihan näin montaa kuulijaa kanavalle tuskin saatiin, mutta viestejä kuuntelusta tuli kaikilta
lähetysasemilta. 

Sähköisistä tiedotusvälineistä Yleisradion
valtakunnallinen radiokanava teki leiristä kaksi
lähetystä – jälkimmäinen parhaaseen
kuunteluaikaan valtakunnallisessa lähetyksessä
sopivasti lauantai aamuna. Myös Ylen
paikallistoimitus huomioi leirin. 

Lehdistä ItäHämeen toimittaja teki ison ja
antoisan jutun. Tämän lisäksi mainista leiristä oli
kuudessa muussa lehdessä ja useilla
uutisnettisivustoilla. 

Lehdille ja uutistoimistoille lähetettiin noin viikkoa
ennen leiriä lehdistötiedote, jossa kerrottiin leirin
ja ohjelman pääkohdat. 

JÄLKIMIETINTÖ JA KIITOKSET

Palvelu – ei talous  edellä

Ensimmäisen kerran SRAL:n kesäleirien historiassa leirimaksu taisa olla halvempi kuin edellisellä
leirillä. Myös Vierumäen kanssa saatiin sovittua edulliset majoitus ja illalliskortin hinnat. 

On selvää, että
kansakunnan ollessa
taloudellisessa
ahdingossa, myös leirin
järjestäjän tulee tulla
vastaan. Edullisista
hinnoista huolimatta
järjestäjille jäi pieni
ylijäämä käytettäväksi
erityisesti
koulutustoimintaan, nyt
kun tätä kirjoitettaessa
kaikki tiedossa olevat
laskut on maksettu. 

Leirin voi tehdä monella
tapaa. Sen voi tehdä
pihistellen joka asiassa
tai sen voi tehdä torvet
soiden. Päätimme ottaa
riskin ja tehdä kaiken
niin hyvin kuin
pystyimme. 

Erityistä kiitosta tuli monien vuosien kompensaationa tarjotusta ilmaisesta osallistumisesta Lapin
maakunnassa asuville ja 50 %:n alennuksesta OTamatööreille. Myös illalliskortin hintaa pidettiin jopa
"hullun halpana", kun siihen sisältyi hyvä ohjelma. Kuvassa oleva Teemu, OH7KAA/OH2GHZ; lienee
pisimmältä kotimaasta leirille tullut. Maanteitse matkaa 990,6 km, ajo normaalivauhdilla 11:06 tuntia! 

Leirin järjestelyitä varten oli palkattu kaksi henkilöä. Leirin kokonaiskustannukset olivat noin 53.000
€. Kustannuksia kattoivat vain pieneltä osalta osallistumismaksut, suurimman avun tultua
yhteistyökumppaneilta. 

Kiitos talkoolaisille!

PäijätHami leirin järjestelyissä oli mukana yli 60 talkoolaista. Kerhon kouluttamat amatöörit
kauempaakin halusivat muistaa ”Alma Mater'iaan.” Kiitos! 

Leiriä rakennettiin yhdessä kerran kuussa, kuukauden ensimmäinen maanantai pidetyillä talkoo
infoilla. Talkooinfoissa talkoolaiset saivat tietää etukäteen asioita ja suunnittelua, joista tiedotettiin
vasta myöhemmin muille. Talkoolaiset olivat tiedossa etuoikeutettuja. Mutta samalla talkoolaisilta tuli
hyviä kommentteja ja ideoita toteutukseen. Ehdittiin huono idea korjaamaan ennen julkistusta.
Talkooinfoisiin pääsi mukaan myös Teamsyhteydellä. 

Viimeinen talkooinfo pari viikkoa ennen leiriä pidettiin Vierumäellä ja Team'sin kautta välitettiin
liikkuvaa kuvaa myös niille, jotka eivät päässeet paikalle. Monen talkooinfon jälkeen oli tärkeää, että
talkoolaiset näkivät ennakolta paikat. 

Täytyy muistaa, että talkoolaisten enemmistö ei koskaan ollut käynyt SRAL:n kesäleirillä. Tavoitteiden
ja leirin suunnitelminen oikea välittäminen talkoolaisille olikin tärkeää. Ensimmäinen varsinainen
leiripäivä, ke 12.7.2023 olikin ohjelmaltaan tämän vuoksi melko tyhjä. Se oli hyvä päivä talkoolaisille
totutella, mitä olisi edessä. Mutta jo kolmantena päivänä muutama talkoolainen totesi, että "tämähän
on hauskaa – eikös järjestetä näitä leirejä jatkossakin?" 

Osuuspankki PäijätHäme antoi myös avustuksen, jolla pystyimme palkkaamaan nuoria kesätöihin
leirille. 

Talkoolaisten panos oli enemmän kuin korvaamaton! Talkoolaisista vastasi Hanna, OH7TO. 

Leiriorganisaatio

Leiripäällikkö Mika, OH3BZK 
Ohjelmavastaava Jari, OH2BU 
Talkoovastaava Hanna, OH7TO 
Ensiapu Timo, OH3GPS; 
Turvallisuus Akseli, OH3BPY 
Kirpputorivastaava Tuomo, OH5TPO 
Tiedotusvastaava Jari, OH2BU 
Nuorisovastaavat Niko, OH5CZ; ja Saku, OH3BKL 
Tekninen vastaava Saku, OH3BKL 
Respa Ritva, Harri, OH3UP ja Julius, OH3CDR 

Talkoolaisia:
Akseli, OH3BPY.............Andrey, OH3OR.............Antti, OH2EXL..............Antti, OH3JCW
Antti, OH8TO...............Erkki, OH2CLV.............Hanna, OH7TO...............Hannu, OH3HA
Harri, OH3UP...............Harri, OH3WK..............Heikki, OH2BGX.............Helin, Marko
Jani, OH3JI................Jari Matti, OH4EBD........Jari, OH3EPZ...............Jari, OH3JUT
Jari, OH3KRH...............Jari, OH2BU<..............Jarmo, OH3QN...............Jesse, OH3CTB
Jesse, OH7CK...............Jorma, OH2ETE.............Jorma, OH3FWK............. JuhaMatti, OH4EBD
Julius, OH3CDR.............Kai,OH4JTS................Kalevi, OH3NAO.............KariPekka, OH2PQ
Kari, OH2BCY...............Kari, OH6KNO .............Kimmo, OH3ZS...............Kyösti, OH3GTV
Lauri, OH3RL...............Markku, OH3EMC............Markku, OH4UI
Markus, OH3RM..............Martti, OH1ON.............Mauno, OH3CUO/OM...........Mika, OH2MN
Mika, OH3BZK...............Mikko, OH2BIF ............Niko, OH5CZ................Olga, OH3BVN
Pasi, OH3EHV...............Pentti, OH3TY.............Petri, OH1PH...............Pirjo, OH3CUO/XYL
Ritva,.....................Saku, OH3BKL..............Tapani, OH3RT..............Tapani, OH3RT 
Tia, OH3TIA................Tomi, OH3FWH..............Tuomo, OH5TPO..............Valera, OH3CDY
Veijo, OH3FWJ..............Veijo, OH4VA..............Vesa, OH3FYE...............Yrjö, OH3CK
Timo, OH3GPS............... 

Lahden Radioamatöörikerho ry., OH3AC; halusi tämän SRAL:n kesäleirin olevan ikimuistettava.
Toivomme ja osin jo tiedämme, että näin myös oli, kiitoksia on tullut kaikilta tahoilta. Kiitämme
osanottajia hienon leirin ja mukavan yhteisolon mahdollistamisesta. Turun Tippsundin leirillä eräs
leiriläinen samnoi, ettei kukaan leirillä ollut ole kritisitoinut. "Kritiikkiä on tullut vain niiltä, jotka leirillä
eivät olleet!" 

Kiitos tukijoille Ei tietenkään pidä unohtaa leirin tukijoita ja sponsoreita:
Lahden kaupunki,
Heinolan kaupunki, 
Planmeca Oy,
Suomen Radioamatööriliitto ry,
Osuuspankki PäijätHäme,
Päijät Hämeen Liikunta ja Urheilu, PHLU, 
Koneita.com/Utec,
RXTXtuote,
Bebek
Datamatik Tecnicom Oy
ja moni muu. 

Bebek teki lisäksi kaikille leiriläisille tarjouksen, että heidän verkkokaupastaan saattoi valita tuotteita
ja hakea ne leiriltä. Säästyi turhia postikuluja ym. 

Leiriraportti on hyvä päättää Matin, OH7SV; kommenttiin:

Oli aivan helvetin hyvä leiri, kiitos!
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ETUSIVU ESITTELY JÄSENSIVUT OH3R VALOKUVIA RAKURSSI ARKISTO HISTORIA

katso sijaintimme, klikkaa karttaa

OH3AC
Lahden Radioamatöörikerho ry

Radiomäenkatu 43
15100 LAHTI

Puhelin kerholle: 044 7001 599
Sähköposti: oh3ac(a)oh3ac.fi

Kerhoillat avoimin ovin
joka ma alkaen klo 18:00

Vanha Radioasema
Radiomäenkatu 43

LAHTI

PÄIJÄTHAMI KESÄLEIRI 2023

PÄIJÄTHAMIKESÄLEIRILLÄ 837 KÄVIJÄÄ!

*** LÄHES 300 KUVAA, ESITELMÄÄ JA TALLENNETTA ***

1.  LEIRIN SUUNNITTELU JA JÄRJESTELYT

Vierumäellä 12.16.7.2023 pidetyn PäijätHami kesäleirin raporttisivut on jaettu neljään eri osaan.
Tästä voit hypätä (klikata) kolmeen muuhun osioon:

1. LEIRIN SUUNNITTELU ja JÄRJESTELYT
2.  LEIRIN OHJELMA ja ESITELMÄT
3.  LEIRITUNNELMIA ja KUVIA

4.  OSANOTTAJILTA SAATUA PALAUTETTA

Tämä sivu kertoo, miten leiri suunniteltiin ja toteutettiin!
Jos joku linkki ei toimi tai haluat muuten korjata raporttia, laita sähköposti oh3ac@oh3ac.fi


 

Leiriraportti on hyvä aloittaa Markun, OH8UV; kommentilla:

Vaikka olin vain päiväkäynnillä, aistin tunnelman leirillä olevan
pitkästä aikaa vanhan "ham spiritin" kaltaisen. Kukaan ei
önnöttänyt ja porukalla oli mukava olla. Järjestelyt ja puitteet
toimivat hyvin. 

Suomen Radioamatööriliitto ry:n 63. kesäleirin järjesti Lahden
Radioamatöörikerho ry, OH3AC; Vierumäen vapaaaika ja
liikuntakeskuksessa kesu 12.16.7.2023. Tapahtumat olivat pääasiassa yhden katon alla ”Country
Club'lla.” Leirin virallinen kävijämäärä on tarkistuslaskennan jälkeen vahvistettu olleen 837 kävijää. 

Lahden Radioamatöörikerho ry, OH3AC; sai leirin
järjestelyoikeudet SRAL:n hallitukselta vasta marraskuussa
2022, neljännellä yrittämisellä. Tapahtuma oli suunniteltu
päivää edellisiä kesäleirejä pidemmäksi, koska leirillä oli
suunniteltu pidettävän myös SRAL:n kevätkokous ja näin
helpottavan oleellisesti SRAL:n kustannuksia. Järjestäjät
olisivat vastanneet kaikista varsinaisista kokouskustannuksista. 

Yhdeksän kuukauden järjestelyaika on lopulta tavattoman lyhyt
ja ajanpuutteessa moni hieno idea jäi toteuttamatta tai
viimeistelemättä. SRAL:n hallituksen päätös aikaistaa
hakuprosessia on hyvä uusi linjaus ja auttaa jatkossa järjestäjiä. 

SUUNNITTELU

Leirin suunnittelussa oli alusta lähtien kuusi tärkeää mottoa:
 ”Ham spirit”: perinteinen, hyvähenkinen leiri,
 ”yhden pysähdyksen (katon) taktiikka”: monipuoliset majoitukset ja ruokailut lähellä toisiaan,
 ”edullinen": edulliset ja halvat hinnat kaikille,
 ”hyvä ohjelma”: huippuhyvä, laaja ja erilainen ohjelma,
 ”palvelu edellä”: hiottu palvelukokonaisuus osanottajille,
 ”ammattimaisuus”: paras on hyvän vihollinen, mutta lähtökohtana ammattimainen ote.
 ”Tehdään niin hyvin kuin pystytään ja osataan. Ei pihistellä.
 ”Emme saa unohtaa myöskään suomenruotsalaisia hameja, olemme kaksikielinen maa. 

Kesäleirisivu, ilmoittautuminen ja tiedotus

Kerhon www.oh3ac.fi sivun ”kylkeen” rakennettiin leirin omat
sivut osoitteessa

kesaleiri.oh3ac.fi

Runsailla kuvilla, isoilla kirjaimilla ja monipuolisesta sisällöstä
kiitosta saaneet sivut rakensi Jermu, OH3KZR. Sivulta oli
helppo löytää kaikki tarvittava ja se päivittyi viime hetkeen
saakka. Selkeät otsikot ja välisivut auttoivat etsimistä, mutta
menu helvettiä ei kuitenkaan ollut. 

Ennakkoilmoittautuminen oli mahdollista toukokuun alusta
lukien. Ilmoittautumispohjana käytettiin SRAL:n hallinnassa
olevaa Ilmarixjärjestelmää. Koska ilmoittautumistiedot
kiersivät SRAL:n kautta, ne saatiin järjestäjille manuaalisesti
aina vasta muutaman päivän viiveellä. Anteeksi siis, ettei
vahvistuksia pystytty kuittaamaan välittömästi. 

Ennakkoilmoittautujia oli hieman yli 400, eli edellisen vuoden
leirin tapaan noin puolet lopullisesta kävijämäärästä. 

Ennakkoilmoittautumista edelsi matkailuajoneuvo ja
telttapaikkojen alustava varaus. Matkailuvaunuja oli noin 60 ja
telttoja 25. Hieman edellisen vuoden leiriä enemmän. 

Vierumäki ei juuri ole profiloitunut karavaanari tai
telttailupaikkana. "Jostakin" alkoi jopa kiertämään huhu, ettei
leirillä sallittaisi ollenkaan matkailuajoneuvoja tai telttoja. Se ei pitänyt todellakaan paikkaansa. Mutta
kun näihin toimintoihin liittyvät reunaehdot oli selvitetty ja sovittu, myös Vierumäki oli innostunut
tästä uudesta 
"asiakasryhmästä", ja antoi kaiken mahdollisen tuen. 

Nousujohteinen tiedotus

Leirin tiedotus alkoi helmikuussa. SRAL:n tiedotuskanavista
bulletiineissä oli nousujohteinen viikkotiedotus ja
Radioamatöörilehdessä kolmessa numerossa leiriartikkeli.
Lisäksi Facebook'in "Radioamatöörit"ryhmässä oli viikottainen
tiedotus kuten jonkin verran myös FinHam sähköpostilistalla.
Kaikki tiedotteet löytyivät heti julkaisun jälkeen myös
kesäleirisivulta. 

Myös ulkomaille, lähinnä Pohjoismaihin, oli tiedotusta mutta se
jäi lopulta aiottua pienemmäksi. 

Leirin tiedotuksen ensimmäisenä tavoitteena oli kertoa, missä
on Vierumäki sekä kertoa, mitä kaikkia mahdollisuuksia paikka
antaa. ”Tule koko viikoksi Vierumäelle” teemalla pyrittiin
viestimään, että kesäleiri voi olla myös koko perheen leiri.
Vierumäki tarjoaa mahtavat puitteet koko perheelle viettää
vapaaaikaa ja näin perheen vanhemmilla on hyvä omatunto
keskittyä loppuviikosta radioamatöörileirin tapahtumiin ja
ohjelmaan. Viesti meni hyvin perille, koska ainakin viisi
perhekuntaa tuli leirille jo edellisenä viikonloppuna. 

Keväällä pidettiin kaksi yleistä Teamstilaisuutta yhdessä
SRAL:n kanssa kaikille suomalaisille hameille otsikolla ”Mitä
haluat kesäleiriltä”. Niissä oli mukana yli 80 osanottajaa ja
palavereissä tuli hyviä ideoita leirin järjestelyihin. Ihan kaikkia
mahtavia ideoita ei valitettavasti pystytty toteuttamaan, mutta moni osoittautui 
kullanarvoiseksi. Voidaanko siis sanoa, että PäijätHamileiri oli osanottajien muovaama leiri? 

Kouvolan perinteisillä Sotilasradiopäivillä saivat leirin järjestäjät myös pitää 10 min
esittelypuheenvuoron. Sotilasradiopäivillä pidetyn demon voit katsoa tästä linkistä *.pdfmuodossa. 

Kesäleirilehti ja leiripassi

Kesäleiriä kävijöitä varten pitää olla tietenkin kesäleirilehti.
Koska leirin ohjelma kehittyi ja muuttui leirin portille saakka,
kesäleirilehti eriytettiin ohjelmakartasta ja ohjelmakartan sai
erikseen ilmoittautuessa ja se löytyi aina päivitettynä Country
Club'in ilmoitustaululta ja respasta 

Sekä 16sivusen kesäleirilehden että leiripassin suunnittelua
varten Kerholla oli mallina lähes kaikkien noin 50 edellisen leirin
leirilehtiset ja leiripassit. Leirilehti kertoi yleistä tietoa leiristä ja
ennen kaikkea siitä, mitä leiriltä löytyi tai mitä palveluita
Vierumäen alueelta löytyy. 

Kesäleirilehden sisällöstä löytyy IARU:n puheenjohtajan
Sylvain, F4GKR; SRAL:n puheenjohtajan Timon, OH5LLR;
leiripäällikön Mikan, OH3BZK; ja ohjelmavastaavan Jarin,
OH2BU; tervehdykset. Jarin, OH2BU; tervehdys kertoo paljon
siitä filosofiasta, miltä pohjalta leiriä lähdettiin hakemaan. "Ham
Spirit" first. 

Jos klikkaat yllä olevaa leirilehden kansikuvaa, pääset lukemaan
ja selailemaan 16sivuista leirilehteä. 

Leiripassi on "tavallaan" leirin tärkein painotuote. Moni säilyttää
leiripassit leireiltä, joilla on ollut. Ne ovat tavallaan
"matkamuisto" leiristä ja niitä voi käyttää muissa tapahtumissa.
Jos klikkaat alla olevia kahta leiripassin kuvaa, saat ne näkymään siinä koossa, kun osanottajat saivat
ne rintaansa roikkumaan. 

Leiripassin suunnittelu lähti seuraavista
periaatteista: 
       nimi ja tunnus pitää olla painettuna niin 
       isolla että vastapäätä oleva näkee tiedot 
       kyyristymättä. 
       Käytännössä leiripassin kooksi tulikin hieman

suurempi kuin aiemmilla leireillä.
       leiripassista löytyy tärkeimpien tukijoiden
nimet        ja logot
       leiripassista löytyy alueen kartta ja
tärkeimmät
       puhelinnumerot
       esitelmänpitäjille ja vieraille on oma VIP
passi
       leiripassissa on jokaiselle yksilöllinen numero
       arvontaa varten
       leiripassi ei saa olla hakaneulalla tai liimalla 
       kiinnitettävä vaan kummastakin ylänurkasta 
       kaulanauhalla ripustettava. 

Tyylikkäiden leiripassien luovasta suunnittelusta vastasi kerhomestari Ritva. 

Jos leiripassissa olisi yksi reikä, johon kaulanauha kiinnitetään, se kääntyilisi jo pienessä tuulessa
ympäri. Myöhemmin tuli ilmi, että kahteen reikään tulevat kaulanauhat olivat uskomattoman kalliita –
puhutaan nelinumeroisesta luvusta. No, hyvä maksoi tässäkin. (Eräässä tapahtumassa leiripassin
kääntyminen kompensointiin sillä, että tunnus laitettiin kummallekin puolelle. Ei hassumpi idea
sikseen.) 

Passeja suunniteltiin ja tehtiin eri värisiä ja eri päiviä ja eri
tarkoitusta varten.(Kuva oikealla) VIPvieraat, eli pääasiassa
esiintyjät ja kutsutut juhlavieraat saivat myös omansa.

Leiripassin suunnittelun ja toteutuksen välillä tuli kuitenkin
pieni viestintäkatko. Leiripassissa olevan nimen ja tunnuksen
fonttikoko oli pyydettyä pienempi ja leiripassiin pääsi muutama
kirjoitusvirhe. No, ei aina voi olla täydellinen. 

Majoitusvaihtoehdot

Vierumäki on tunnettu monipuolisista majoitusvaihtoehdoista.
Sanotaan, että koko alueelle mahtuu yöpymään sisätiloihin
5555 henkeä.

Alueella sijaitsee neljä hotellia: Fennada ja Sporttihotelli
Pihkala, (jotka sijaitsevat vieretysten oikealla olevan kuvan
mukaisesti Fennada oikealla ja Pihkala keskellä.
Vasemmanpuoleisin siipi on hallinto ja koulutusrakennus.)
Country Club ja Holiday Club (alemmassa kuvassa). 

Holiday Club Vierumäki sijaitsee Country Club'lle tulevan tien
varrella, noin 800 m ennen Country Clubia. Koska Fennadakin
on juuri uudistettu, tähdillä laskettuna hotellit ovat ***** 
***. 

Lisäksi majoitusta löytyy rivitalosta Country Club'in takaa sekä
rantahuviloista saunan ja uimarannan vierestä. Rantahuvilat
varattiin tietenkin ensimmäisinä. 

Vierumäen vahvuus on juuri majoitusten monipuolisuus 
jokaiseen makuun ja jokaiseen lompakkoon löytyy sopiva
majapaikka. On luksusta, on tuttua mökkimajoitusta, on
rantasaunanomaista ym. Mutta myös erittäin kohtuullisen
hintaista ryhmämajoitusta. 

Vierumäen pohjoisosassa on mökkikylä, jossa on yli 160
eritasoista mökkiä. Niitä pystyi varaamaan sekä Vierumäen
myyntipalvelun itsensä että mm "Hotels.com" ja "Booking"
sivujen kautta. Mökit olivat hyvässä käytössä ja moni oli
varannut mökin työpaikkansa, oman järjestönsä tai vastaavan
kautta. 

Usealla kerholla oli yhdessä varattu mökki. Vaikka järjestäjät
”varoittivat” mökkien täyttyvän nopeasti ja kehottivat
varaamaan omansa nopeasti, moni jäi ilman mökkiä. Vierumäki
on perinteisesti täynnä kesän huippuaikaan. 

Matkailuajoneuvoalueet olivat kolmessa paikassa niin, että
yöpyjä saattoi varata paikan, joka sopi hänelle ja perheelleen
rauhallisuuden ja etäisyyden mukaan. Kompromissialue (AS2)
oli näistä se suosituin. Jako kolmeen
matkailuajoneuvoalueeseen perustui vanhaan kokemukseen
siitä, että osa haluaa keskelle tapahtumia, osa haluaa majoittua
rauhassa ja  niin  loput haluavat vähän kumpaakin. 

Myös telttailualueita oli kaksi. Lähin telttaalue oli noin 40
metrin päässä Country Club'in pääovelta. 

Suurin telttaalue oli kangasmetsäpohjainen, josta moni kertoi
pitävänsä enemmän kuin nurmikosta. 

Sekä matkailuajoneuvo että telttaalueille toimitettiin
Bajamajat helpottamaan olemista ja arkisia askareita. Samalla
lyhentämään tarvetta lähteä sisätiloihin askareita varten.
Bajamajat siivottiin omasta toimesta päivittäin. Karavaanareille
tarpeellinen suihkukin löytyi tarvitsijoille. 

Telttojen ja matkailuajoneuvojen ympäriltä löytyi useita hyviä
antennipuita. 

Varsinkin telttailualueella lähti useasta teltasta syöttöjohto
kohti puiden väliin ripustettua antennia. 

Leirin nimi ja logo

Leirin nimeksi oli alustavasti monta vaihtoehtoa. Nimessä oli tietenkin oltava sana ”hami” tai ” radio”.
Kun katsottiin vanhoja nimiä, hatun nosto tuli Kokkolan, OH6AI; "Megahertsi"nimelle ja Jyväskylän,
OH6AD; "Metso"nimelle. Toki myös vuoden 1991 ”Ylläs kutsuu” on hieno nimi. Nimeen haluttiin toki
myös kansainvälisyyttä. Rosterissa olivat mm seuraavat nimiehdokkaat:"Vierumäki kutsuu", "Häme
Hami", "SalpaHami", "SalpausHami", "Hami_2023" "LahtiHami", "HamRadio2023" ... jne. Vaikka sana
"Vieru" olisi ollut kiva nimessä  esim "VieruHami" tai "HamiVieru", ne hylättiin, koska epäiltiin siitä
väännettävän erilaisia muotoja. Niinkuin sitten eräät lapsenomaisuuttaan ja parjausmielessä
väänsivätkin. 

Kerhon hallituksen kokouksessa ”PäijätHami”nimen toi eka kerran esille Tuomo, OH5TPO. Kahden
kokouksen mutustelun jälkeen se sitten valittiin nimeksi. Siinä vaiheessa tämä työnimi oli jo
itsestäänselvyys lopulliseksi nimeksi. "PäijätHami" – kertoo maakunnasta, jossa ollaan ja lopussa vielä
se ”pakollinen hami”. Ei ehkä kansainvälinen nimi, mutta sitä enemmän kotimaa ja
maakuntahenkinen. 

Kun nimi oli lyöty lukkoon, Jermu, OH3KZR; sai tehtäväkseen
miettiä logoa. Tämän päivän yleisen suuntauksen mukaan
logossa on myös tapahtuman nimi. Harvoin tehdään enää
logoa, jossa pelkästään on joku kuvio. Hyvänä esimerkkinä
Nokia, joka luopui melko nopeasti kolmen kärjen logosta ja
päätyi ratkaisuun, että nimi on samalla logo. 

Halusimme kuitenkin logoon myös jotakin muuta kuin pelkän
nimen, jotakin haminoloista. Jermu keksikin, että Päijätsanan
” ison P”kirjaimen yläosa voidaan muotoilla myös "headset"'iksi (kuulokkeet,
Ensimmäisissä versioissa (kuva ylempänä) headset oli kallellaan
alas oikealle, mutta kuulokkeet ja "Päijät"sanan "ä" ja "i"
pisteet sekoittuivat. 

Lopulta headset käännettiin toiseen suuntaan, ylös, "Päijät"
sanaa pienennettin, mutta fonttia paksunnettiin. Nyt headset
näytti yhden kommentin mukaan hymyilevältä ja nauravalta 
kuten leirin tulikin olla. Headset'in mikrofoni näytti samalla
käsivarrelta, joka ystävällisesti viittoi tulemaan leirille. Siis jo
koko logo kertoi, että kyseessä oli radioleiri. 

Nyt kaikki näyttää helpolta, mutta välivaiheita oli kymmeniä. 

Jermun logon suunnitteluun käyttämä aika oli kymmeniä tunteja ja monen vaiheen jälkeen päädyttiin
siis lopulliseen, tyylikkääseen versioon, värimaailmaltaan lähes täydelliseen. Ammattilaisena Jermu teki
logosta pienen, keskisuuren ja ison resoluution versiot sekä useita muita käyttövaihtoehtoja eri
tarkoituksiin. 

Monipuolista ruokailua

Myös ruokailussa oli kävijöillä monia vaihtoehtoja. Country Club'illa oli sekä lounaat (13 €) että
runsaat päivälliset (17,50 €) seisovasta pöydästä. Ruuan laadusta ei kukaan ole valittanut, sillä
seisovat pöydät olivat tosi antavat ja syödä sai niin paljon kuin halusi. Ruokasalin, pääasiassa Rampsi
sali, oven viedessä oli myös baari, josta sai virvokkeita, olutta ja viinejä aina illan loppuun saakka. 

Lähes kaikkiin huonehintoihin kuuluvat aamiaiset sai nauttia
Fennadan Puhtiravintolassa (13 €), jonka seisova pöytä oli
yhtä antelias. Puhti oli myös karavaanarien ja telttailijoiden
käytössä. 

Muitakin ruokapaikkoja oli useita. Fennadan a'la carte
ravintola, Holiday Club'in tasokas courmetravintola ja pub.
Ruokapaikka löytyi joka nälkään. Myös välipala ja iltaruoka
paikkaa. Ja yökerho. 

Koska ruokapaikkoja on Vierumäen alueella runsaasti,
Kerhomestari laati niistä yksisivuisen esitteen, joka oli
ilmoitustauluillla ja jonka sai myös respasta. 

Myös iltajuhlan illalliskortti saatiin neuvoteltua perinteisiä hintoja huokeammaksi. Tasan sata
osanottajaa sai 35 €:n hinnalla myös 
hyvän ohjelman. 

Opasteita teillä, pihassa ja Country Club'in sisällä  kukaan ei eksynyt?

Jo ensi metreistä oli selvää, että hyvillä opasteilla on suuri
merkitys siinä, että ihmiset löytävät oikeaan paikkaan – mutta
opasteilla luodaan myös tunnelmaa. Opasteet jaettiin teknisesti
liikenneopasteisiin, Country Clubin pihaalueen ja Country Club'in
sisäisiin opasteisiin. 

Nelostien eli Lahden moottoritien Vierumäen liittymästä lukien
asetettiin yhteensä 12 tieliikenneopastetta. Opasteet olivat isoja 1
metri x 1 metri opasteita ja ne kiinnitettiin joko
opasteliikennemerkkeihin, pylväisiin tai asetettiin kuormalavoihin
kiinnitettynä sopiviin paikkoihin. Heti Vierumäen liittymän jälkeen
opasteet kertoivat myös, kuinka pitkä matka on jäljellä Country
Clubille. 

Lahden moottoritiellä eli nelostiellä on harvinaisen paljon
Vierumäelle osoittavia liikennemerkkejä, mutta onhan arvokasta
tietää, paljonko matkaa on jäljellä. Eikä tietenkään unohdettu
myöskään opastetta, joka kiitti leiriltä lähteviä siitä, että olivat olleet mukana leirillä. "Kiitos"tauluun
oli joku "vääräleuka" kirjoittanut tussilla paperille "Kiitos! Mahtava leiri  tavataan ensi vuonna
Joensuussa" 

Opasteiden sijoittelussa
noudatettiin melko
tarkasti ELYkeskuksen
ohjeita.
https://www.ely
keskus.fi/mainontatien
varrella 

Lahden moottoritien
varteen kiinnitettiin
myös opasteet, jotka
kertoivat paikallisradio
PäijätHamin taajuuden
että OH3AC
leiritoistimen taajuuden.
Samanlainen opaste oli
myös Country Club'in
pihalla. Opasteet
laitettiin paikkaan, jossa kumpikin olivat hyvin kuuluvilla. 

Sekä Country Club'in pihamaalle että jo aikaisemmin Vierumäen
tulotielle asetettiin opasteet, jotka kertoivat matkailuajoneuvo
ja telttaalueet. Toki lisäksi pihalta löytyi opasteet kirpputorille,
peräkärrymyyntiin, SERlavalle ym. tärkeimpiin paikkoihin. 

Country Club'in aulassa oli ”opastepuu”, joka samoin kertoi
tärkeimmät paikat CC:n sisällä: ruokailun, esitelmäsalit,
Kauppakadun ja kirpputorin ym. Vähän samanlainen
opastepuu, joka löytyy monelta kaukaiselta saarelta
kertomassa missä päin maailmaa mikin paikka on. 

Alueelle tullessa, siellä ollessa tai Country Club'illa tuskin pääsi
eksymään. Käänsi päänsä mihin tahansa, aina joku opaste
kertoi lisää. 

Totta kai siis myös niitä, jotka olivat viettäneet enemmän tai vähemmän
lyhyen aikaa leirillä, tuli kiittää. Tämä kiitosopaste siis löytyi Vierumäeltä
poistuttaessa. 

Kaikki opasteet suunnitteli ja teki espoolainen Teippitukku Oy. Palvelu oli
uskomattoman hyvää ja nopeaa – opasteet olivat tyylikkäitä ja valmiina
kahdessa päivässä tilauksesta. Materiaali kevyttä ja säänkestävää. Annamme
viiden pisteen suostituksen! 

Teippitukulla oli myös aivan loistava oma ehdotus opasteiden tyylistä, mutta
se jouduttiin tällä kertaa hylkäämään liian ”radikaalina.” 

SRAL vahvasti mukana suunnittelussa

SRAL:n hallituksen pääjoukko kävi tutustumassa ja keskustelemassa leiristä
jo viime vuoden, 2022, lokakuussa. Pidimme presentaation ja vastasimme
kysymyksiin. Presentaatio oli lopulta helppo pitää, koska useimmat asiat oli
valmisteltu jo neljällä edellisellä hakukierroksella. 

Kesäleiri oli vuoden alusta lukien jokaisen SRAL:n hallituksen kokouksen
esityslistalla. Hallitukselle kerrottiin jokaisessa kokouksessa suunnittelun ja
leirin järjestämisen edistymisestä ja vastattiin kysymyksiin. 

Hallitus myös kutsui normaalin protokollan mukaisesti leirille virallisesti mm.
IARUn puheenjohtajan Sylvain Azarian, F4GKR; sekä muutaman muun VIP
vieraan. 

Kevään lopulla allekirjoitettiin perinteinen liiton ja järjestäjän välinen
kesäleirisopimus. Sopimusta uusittiin enemmän kuin lievästi vastaamaan
paremmin tämän päivän leiripalvelutarpeita, koska sopimuspohja oli pysynyt
lähes muuttumattomana jo vuodesta 1992. Tällöin liitto alkoi tekemään
sopimuksia järjestäjien kanssa. 

Turvallisuus ennen kaikkea!

Leirin järjestämiseen liittyy aina myös paljon vastuuta, Tapahtumasta tehtiin Heinolan poliisille
tarvittavat ilmoitukset jo helmikuussa. Poliisin virkailija tuumasi hymy huulilla, että ”Mistä nyt tuulee?
Ei kukaan ole koskaan tehnyt tapahtumailmoitusta näin hyvissä ajoin. Yleensä ne tulevat muutama
päivä ennen tapahtumaa. Mutta kiitos kuitenkin!” 

Tapahtumailmoituksen tekeminen oli helpoin
viranomaistehtävä. Enemmän vaivaa oli pelastussuunnitelman
tekeminen. Vierumäen oma Country Club'in
pelastussuunnitelma oli sinänsä kohtuullinen, mutta ei yksinään
kelvannut näin mittavaan tapahtumaan. Mutta kun siihen
yhdistettiin ja kombinoitiin viime vuoden järjestäjiltä saatu
Eerikkilän pelastussuunnitelma, kokonaisuus oli hyvä,
suorastaan erinomainen. 

Järjestyksenvalvojien haaliminen oli yllättävän työlästä. Vaikka
poliisin määräämät päivittäiset järjestysmiesmäärät olivat
hyvinkin kohtuulliset, joutui ylin turvallisuuspäällikkö Akseli,
OH3BPY; tekemään työtä vaadittavien henkilöiden löytymiseen.
Mutta tarvittava määrä löytyi lopulta. 

Järjestyksenvalvojat kiersivät kaikilla alueilla myös yöaikaan.
Mainittavampia järjestyshäiriöitä ei ollut, mutta muutamaa hieman liikaa nauttinutta kehotettiin
menemään nukkumaan. Yleisin huomautuksia vaatinut toimenpide oli a) alkoholin nauttiminen
anniskelualueen ulkopuolella ja b) omien alkoholien tuominen anniskelualueelle. Siistiä ja rauhallista 
väkeä kuitenkin nämä radioamatöörit. 

Timo, OH3GPS; tarjoutui ensiapupäälliköksi. Timo päivysti
ahkerasti, mutta lopulta hänelle tuli vain yksi "asiakas." Nainen,
jonka jalan alta kävelytien sivukivetys oli livennyt ja jalkaan tuli
verta vuotava haava. 

Homma hoidettiin pikaisesti ja Vierumäelle annettiin pyyntö
hoitaa kivetykset kuntoon. Ensiapupakkauksia, joita oli lähes
huoneellinen, ei tarvinnut tätä enempää käyttää. 

Osa turvallisuutta ja järjestelyä oli tietenkin liivien suunnittelu
ja hankkiminen. Sinänsä helppo asia  kaupat ovat niitä pullollaan  mutta kun vähän jokaisella oli oma
halu niiden suhteen. Kompromissi onnistui tässäkin: Liivejä oli kolmea eri väriä, järjestysmiesten
punaisen ollessa näkyvin. Yläkuvassa Hanna, OH7TO; vihreällä liivillä, toinen talkoolainen sinisellä
liivillä ja alakuvassa Akseli, OH3BPY; järjestyksenvalvojien esimiehenä punaisella liivillä. Kuvassa myös
istumassa ja sisäistä yhteyttä pitämässä yhteiskäyttökanavalla Juha Matti, OH4EBD. 

LEIRI ALKAA
Leirin avajaiset ja lipunnosto

Leiri avattiin
puoleltapäivin torstaina
13.7.2023
arvovaltaisesti Suomen,
Ranskan ja SRAL:n
lippuja tankoon nostaen.

Järjestäjät joutuivat
pitkään miettimään,
missä järjestyksessä
liput nostetaan, kuka
avaa leirin ja kuka
puhuu ensin. Tyylikästä olisi tietenkin ollut nostaa myös niiden
maiden liput ylös, joista jo oli mukana osanottajia. Lipputangot
vain eivät riittäneet. 

Tervehdyksen toivat IARU:n puheenjohtaja Sylvain, F4GKR; Heinolan kaupunginhallituksen
puheenjohtaja Kirsi Lehtimäki, SRAL:n puheenjohtaja Timo, OH5LLR; ja leiripäällikkö Mika, OH3BZK.
Timon, OH5LLR;  kesäleirin varsinaisen pääjärjestäjän  alkupuheenvuoron jälkeen nostettiin liput ja
muut kolme saivat pitää avajaispuheensa. Mikrofonia ja äänentoistoa ei ollut, mutta kaikkien keuhkot
riittivät. "Parhaiten kuuluu tietenkin poliitikon ääni", kuten Kirsi Lehtimäki totesi, ja niin kuuluikin. 

Heinolan Kirsi Lehtimäen puheenvuoro oli hieno ja sympaattinen, toivottaen meidät kaikki
tervetulleiksi Vierumäelle. 

Hovikuvaaja Martti, OH1ON; ikuisti avajaiset näin: (Klikkaa kuvaa ja saat 9:38 min videon avajaisista) 

OTtapaamisessa muisteloissa 75 konkaria

IARU:n ja SRAL:n
puheenjohtajien
tähdittämä OT
tapaaminen Rampsi
salissa keräsi hyvän
joukon konkareita
lämminhenkiseen
tilaisuuteen. Konkareilla
oli yhteenlaskettuna
radioamatöörivuosia yli
4000! Melkoinen määrä
kokemusta ja tietämystä.
Ja vielä enemmän hienoja muistoja, joita tilaisuudessa jaettiin. 

Pikkukuvassa ylhäällä Jorma, OH2PV; kertoo muisteluita
omasta haminuoruudestaan. Moni muukin, mm Rami, OH3BHL;
Aaro, OH9RJ; Veikko, OH3SF; jne kertoivat mielenkiintoisia
tarinoita. Tapahtuman tärkeimmän kysymyksen, kuka on ra
iältään vanhin, taisi voittaa juuri Veikko, OH3SF. 

Lienee kuitenkin ensimmäinen
kerta,kun IARU:n puheenjohtaja
tervehtii OTamatöörejä. Sylvain,
F4GKR; (kuva ylhäällä oikella) toi
sympaattisesti terveisiä IARU:lta ja
kertoi, kuinka tärkeää työtä IARU
tekee taajuuksien puolustamisessa.
Sylvain kertoi myös, että IARUn
suurin ongelma tällä hetkellä on
löytää tekijöitä erilaisiin tehtäviin. 

SRAL:n tarjoama
mansikkakakkukahvi uhkasi sulaa
helteessä ja henkilökunta pyysi
pientä taukoa puheisiin. Tilaisuuden
päätteeksi otettiin tietenkin jo
perinteinen yhteiskuva. 

OTtapaamisesta on tullut suosittu
leirin ohjelma. Vieressä oleva OT
yhteiskuva kertoo meidän seniorihamiemme elinvoimaisuudesta ja halusta olla edelleen aktiivisia
hameja. 

Nyt tapaaminen oli viime vuoden malliin jo
torstaina, mutta moni OT on esittänyt
toivomuksen, että tapaaminen olisi perjantaina tai
lauantaina, jolloin voisi osallistua myön muuhun
ohjelmaan. Tätäkin vaihtoehtoa mietittiin pitkään,
mutta tapaaminen jäi lopulta torstaihin, koska se
oli suunniteltu kevätkokouksen yhteyteen.
Varmaan ensi vuoden leirillä Joensuussa
tapaamiselle löydetään parempi aika. 

Katso klikkaamalla vasemmalla olevaa kuvaa
Martin, OH1ON; tekemä video OTtapaamisesta.
Videon pituus 19:06 min. 

Ulkomaisia vieraita ainakin kahdeksasta maasta

Ulkomaisia vieraita leirille löysi kahdeksasta maasta. Leirin ensimmäinen ilmoittautuja olikin Norjasta,
tunnettu puskaaktivisti Mads, LA1TPA. 

Ulkomaiset tähtivieraat olivat tietenkin tällä kertaa Ranskasta. IARU:n puheenjohtaja Sylvain Azarian,
F4GKR; ja Paul Granger, F6EXV; joka kunnioitti leiriä ja suomalaisia hankkimalla myös suomalaisen
tunnuksen "OG6EXV". 

Unohtaa ei tietenkään voi Ruotsin ed. puolustusministeriä Peter Hultqvistia, SM4HCF; jolla hälläkin on
nyt suomalainen tunnus "OH1P" käytettävissä Turun saariston kesämökillä. Suomen, Norjan ja
Ranskan lisäksi kävijälistalta löytyvät ainakin Ruotsi, Eesti, Tanska, Saksa ja Yhdysvallat. 

Leirimasto nousi 30 metriin – leiriasema äänessä 160 m aktiviteetissä

Jo ennen leirin alkua
Token, OH6RM; viiden
hengen ryhmä kävi
nostamassa leirin
ylpeyden, yli 30 metrin
alumiinimaston. Mastoon
asennettiin HFalueiden,
kuuden metrin,
leiritoistimen ja
paikallisradio ”Radio
PäijätHamin” antennit. Sekä tietenkin 80 m ja 160 m dipolit. 

Kiitos Tokelle, OH6RM; upeasta mastosta ja asennuksista.
Ammattimaista työtä! 

Yllä vasemmassa kuvassa kaksi todellista mestaria tahoillaan,
DXCClistojen kärkipaikasta taisteleva Jussi, OH3SR; ja itse "Mr
Aluminium" Toke, OH6RM; keskustelevat mastoista ja DXien
pyydystämisestä. Jussilla on tunnetusti se bandien isoin
signaali. 

Muuten  leirin masto jatkoi matkaansa ja on nyt pystyssä
yhdessä Suomen parhaista saarista, Degerön saarella Inkoossa
Pasin, OH2TWI; pihalla. 

Leirin tunnuksena käytettiin kerhon eli järjestäjän omaa
tunnusta OH3AC, kuten tapana aina kesäleireillä on ollut. Vain
SRAL:n itse järjestämillä leireillä tai erityisleireillä, joilla
juhlitaan maamme tai SRAL:n pyöreitä vuosia, käytetään
SRAL:n omia tai sen hankkimia erikoistunnuksia.
Järjestelyryhmä mietti pitkään, pitäisikö hankkia joku erikoiskutsu, mutta päätti lopulta pitäytyä
Kerhon peruskutsussa. 
Kyllä maailma on täynnä kutsuja, ei yhtä lisää tarvita. 

Leiriasema oli Koneita.com/Utec Oy:n käyttöön lainaama,
hienosti toiminut Icom IC7610 huipputransceiveri. Kuvassa
Euroopan kovimpiin DXreihin kuuluva Paul, F6EXV/OG6EXV;
on äänessä leiriasemalta. Asemalla oli tietenkin käytössä sekä
tavallinen "pumppu" että automaattianturi. 

Perjantaiiltana leirin YLamatöörit aktivoivat tunnuksella
OH2YLS 160 metrin aktiviteetin. Vaikka asemahäiriöt oli
etukäteen tarkistettu, jostakin syystä kohinataso oli illalla
melko korkealla häiriten kuuluvaisuutta. Hanna, OH7TO; Jaana,
OH6AX; ja Pirjo, OH3CUO; tekivät hyvää työtä. 

Wamon, OH2II/OH2BPW; magneettiluuppiantenni oli Country
Club'in pihalla viritetty taajuudelle 1846 kHz ja sieltä pystyi
antamaan YL:lle lisäyhteyksiä. 

Valitettavasti kovin moni ei hoksannut asemaa käyttää, mutta
kyllä YL:ien saalis oli ihan hyvä ja kohtuullinen. 

SRAL:n bulletiinin antoi lauantaina hienosti "Vuoden
perusluokkalainen 2023" Joel, OH2CBD. Bulletiinin lukeminen
sujui kuin vanhalta konkarilta ja vielä paremmin sujui pileup'in
purkaminen. Kuson ja pileup'in pitoa Joel on harjoitellut mm
useilla puskaoperoinneilla ja kotimaisissa kilpailuissa. 

Joel'in tunnustuspalkinto oli jaossa Jyväskylän
Syyskokouksessa, mutta itselleen tyypillisenä Joel oli silloin
workkimismatkalla. Kuvassa Jari, OH2BU; käy lävitse bulletiinin
antamiseen liittyviä rituaaleja. Bulletiini kun tulee aloittaa
sanomalla ainakin kolmesti "Huomio OHasemat .." 

Useita ohjelmaputkia

Leirille oli pyydetty yli 60 esitelmää omien erikoisalueidensa parhailta. Ohjelman laajuus ja aiheiden
monipuolisuus sai erityistä kiitosta! 

”Historiallisen monipuolinen ja hyvä ohjelmisto. Ohjelmaa, jota kukaan ei aikaisemmin ollut 
       ajatellut leirille.

Kiitokset kuuluvat kuitenkin kaikille esitelmän pitäjille mahtavasta panoksesta. 

Ohjelmat oli pyritty järjestämään ”putkiin” eli niin, että saman aihealueen esitelmät olivat perätysten
samassa salissa. Ohjelmasta löytyykin näin mm. Maanpuolustus ja MPK, antennit, kilpailu ja DX,
tekniikkaputket perjantailta sekä lauantailta nuorisofoorumi, ”tähtiputki” sekä viranomaisputki.
Muutama putkiin sopimaton spesiaaliesitelmä sijoitettiin mahdollisimman hyviin paikkoihin. 

On totta, että liian moni hyvä esitelmä syö toisiaan, mutta toisaalta antaa mahtavan valinnanvaran. 

Ohjelmassa viihdettä, tietoa ja asiaa

Ohjelmaa suunniteltaessa oli tärkeää löytää kokonaisuus, jossa olisi sekä tietoa ja asiaa, että
viihdettä. Mutta myös niin, että ohjelma tarjoaisi jotakin kaikillle perheen jäsenille, erityisesti mukaan
houkutelluille puolisoille. Muutamassa tapauksessa kävikin niin, että "se" puoliso olikin pakottanut
perheen hamin leirille vedoten hyvään ohjelmaan. Maria Veitola ja 72 tunnin varautuminen
kiinnostivat myös puolisoita. 

Kolmen esitelmäsalin – ”pääsali”, ”luentosali 1” ja ”luentosali 2” ovet olivat vain kahdeksan metrin
päässä toisistaan ja järjestäjät suorastaan kehottivat hyppimään salista toiseen. Tämän vuoksi myös
esitelmät alkoivat yleensä 15 min välein, joten esitelmäshoppaus oli tehty helpoksi. Moni kiittikin
mahdollisuudesta hyödyntää koko ohjelmapalettia. 

VHF/UHFspesialistimme Hannu, OH3DP; kertoi innostuneensa asiasta ja pyrkivänsä hyödyntämään
kaikki ohjelmat. Pystyikö Hannu toteuttamaan ajatuksensa, ei ole tiedossa, mutta eräs toinen
tuntemattomaksi jäänyt mestari ilmoitti lauantaiiltapäivänä olleensa yhteensä 31 esitelmässä
"kermat päältä"filosofialla. 

Tähtihaastattelussa Maria Veitola, OH5BR/yl

Ainutlaatuisten esitelmien ja Markun, OH4UI; haastatteluin toteuttaman ”tähtiputken” joukosta
erottui kaksi yleisökärkeä, muitakaan yhtään vähättelemättä. Toimittaja Maria Veitolan, OH5BR/YL;
haastattelua oli seuraamassa salin täysi eli 150 kuulijaa. 

Maria voitti elämänilollaan ja karismallaan yleisön sydämet kertoessaan isästään Ollista, OH5BR.
Vaikka hän nuorena tyttönä oudoksui isänsä harrastusta, jo teininä hän oli ylpeä isästään. Maria
muisti vielä monen isänsä hamikaverin nimen. Näitä Marian jo aiemmin kotonaan tapaamia kavereita
löytyi jopa yleisöstä. Marian kesäinen olemus ja hyvät vastaukset tekivät hänestä yleisön suosikin. 

Kuvassa vasemmalla alhaalla Maria keskustelee esityksensä jälkeen Timon, OH1NX; ja Tapanin,
OH5BM; kanssa, jotka kumpikin olivat tavanneet hänet jo aikanaan vieraillessaan Ollin, OH5BR; luona.

Klikkaamalla oikealla olevaa kuvaa, voit katsoa
Martin, OH1ON; kuvaaman videon (36:01 min)
Marian haastattelusta. 

Katso erityisesti kahden ammattilaisen  Markun ja
Marian  välistä keskinäistä kemiaa  kuin
vastarakastunut pari  ja miten Marian vastaukset
ovat aina täydellisiä. Ei liian lyhyitä eikä liian pitkiä.

Tästä voit vielä kuunnella äänitallenteen
PäijätHamipaikallisradiosta, pituus 25:07.
Valitettavasti Vierumäen netti ei toiminut aivan
alussa, mutta onneksi yltä löytyy Martin, OH1ON;
videotallenne. 

Tähtihaastattelussa Peter, OH1P/SM4HCF

Ruotsin ed. puolustusministeri Peter Hultqvist, SM4HCF; on ruotsalaisten hamien ylpeys, suorastaan
ikoni. Onhan hän ministerinä ollut "korkeimmassa" asemassa ollut hami ja Ruotsin liiton ylpeys. 

Mutta itse asiassa Peter on yli puolet suomalainen. Hänen äitinsä oli suomalainen, OH8piiristä
sotaevakkolapsena Ruotsiin turvaan viety  ja sinne jäänyt. Peter'in nykyinen puoliso on myös
suomalainen, josta Ruotsin lehdet ovat käyttäneet nimitystä "mysteerinen suomalainen kaunotar" 

Peter sai raikuvat aplodit kertoessaan upouudesta tunnuksestaan OH1P. Workkiminen on jo alkanut
kesämökiltä Turun saaristosta. Tässäkin haastattelussa ajauduttiin vääjäämättä myös Venäjän
aloittamaan sotaan, jonka aikana Peter oli Ruotsin puolustusministeri. 

Peter sanoi tienneensä Venäjän hyökkäyksen alkamisesta useista enteistä, joita ei Suomessa
juurikaan ole kerrottu. Hyvä esimerkki tästä oli se, että Venäjä piti sotaharjoituksen lähellä Ukrainan
rajaa tovin ennen hyökkäystään. Mutta miksi harjoituksiin tuotuja tykkejä, ajoneuvoja ym ei viety
takaisin kasarmeille harjoituksen jälkeen vaan ne jätettiin (odottamaan?) lähelle Ukrainan rajaa ..... 

Klikkaamalla oikealla olevaa kuvaa, voit katsoa
Martin, OH1ON; kuvaaman videon Peterin,
SM4HCF/OH1P; (36:24 min) haastattelusta. Katso
taas kovissakin paikoissa olleen ammattipoliitikon
hieno kyky hallita haastattelua. 

Myös PäijätHamipaikallisradiossa suorana tullut
äänite löytyy tästä linkkinä kymmenen päivän
kuluessa. 

Peter ei tullut Suomeen pelkästään leirin ja
sukuloinnin vuoksi  vaikka ne olivat toki alunperin
tärkeimmät asiat. Muutama tunti leirin jälkeen
Peter yhytettiin puolisonsa kanssa keski
uusmaalaisesta huippuravintolasta lounastamasta suomalaisen huippupoliitikon kanssa. 

Peter kävi leirillä myös
"kaupoilla.". Hän pitää
sähkötyksellä
workkimisesta  vaikka
ei kaihda puhettakaan.
Hän osti Tapiolta,
OH1KB(X);
automaattiavaimen,
jossa on Suomen ja
Ruotsin liput avaimessa. 

Kuinka
tuplaisänmaallista, eikö? 

Kuvassa Peter muutama
päivä leirin jälkeen
mökkiasemallaan
Turun saaristossa. Tapion hienoista avaimista
voit lukea hieman myöhemmin! 

Ohessa myös äänitallenne PäijätHami
paikallisradiosta, pituus 38:31. 

Tähtihaastattelussa Petri, OH1CX: ja ”piilotetut vihjeet”

Hyvänä ja luontevana esiintyjänä tunnettu elokuvaohjaaja ja käsikirjoittaja Petri Kotwica, OH1CX;
paljasti useimmat elokuviinsa kätketyt hamiviestit. Milloin elokuvassa on osoitteena kadunnimi, jonka
numero on 73 tai sairaalan näytössä pyörivä 88. 

Petri, OH1CX; on tämän päivän nuorista ohjaajista ehdottomasti "kuumin" ja halutuin. Wikipedia
kertoo seuraavaa:
Petri Kotwica on suomalainen elokuvaohjaaja ja käsikirjoittaja.
Syntyi: 1964 (ikä 59 vuotta), Parainen
Palkinnot: Parhaan ohjauksen Jussi, Parhaan käsikirjoituksen Jussi
Ehdokkuudet: Parhaan ohjauksen Jussi, Parhaan käsikirjoituksen Jussi
Tunnetuimmat ohjaukset: Musta jää, Piiritys

Klikkaa oikealta Petrin 51sivuinen presis, josta
löytyy vihjeet ja tiedot useista hänen
ohjaamistaan elokuvista ja ohjelmista. Näet otteita
hänen mm ohjaamistaan elokuvista Musta jää, Rat
King, Henkesi edestä, Hautalehto, Piiritys,
Kohtuuttomuuksia ja Comeback (kuvattu
Kirkkonummella 2023. 

Petri ei aina ole pysynyt ohjaajan roolissaan, vaan
hänet löytää myös näyttelijänä, mm. esittäen
poliisia minisarjasssa "Piiritys". Hulvaton on myös
elokuva,  jonka Petri itse on ohjannut  ja joka
kuvaa ohjaajaa, jolla kaikki ei mene ihan hyvin. 

Muuten .... Petri osti muutama vuosi sitten eräältä
huippuDXriltä tämän talon ja aseman.
Kun Petri työltään ehtii, kuuluu tunnus OH1CX
pileup'in kovimpana. 

Ohessa myös äänitallenne PäijätHami
paikallisradiosta, pituus 31:07. 

DXsauna

Jokaisen leirin yksi tärkeimpiä ”ohjelmanumeroita” on sauna.
Vierumäen sauna tuotiin ennakkoilmoittelussa vahvasti esille
sekä yritettiin Riston, OH2BT; hienosta ehdotuksesta saada
saunalle myös jamien tyyppistä hamien omaa musisointia,
"jammausta". Hyvä yritys poiki valitettavasti vain pari hami
musikanttia, jotka toki viihdyttivät paitsi omaa joukkoa, myös
Vierumäen muita asiakkaita. 

Saunan vieressä on Vierumäen paras uimapaikka, hyppylaiturit
ja grillipaikka. Mutta saunan vieressä on myös ravintola Palmu.
Mikä siis voisikaan olla parempi yhdistelmä? Sauna,
makkaranpaisto, uimaranta ja ravintola! Voiko enää lähemmäs
leiriparatiisia päästä? 

Sauna olikin hyvässä käytössä. Valitettavasti myös muut
Vierumäen asiakkaat halusivat tilaussaunaa emmekä saaneet
kuin 2,5 tunnin aikaslotin kullekin illalle. Mutta hyvä niinkin.
Sauna oli järjestään hyvin kansoitettu ja osanottajat ottivat
jälkilöylyjä joko saunan edustalla olevilla penkeillä, isoissa
pukuhuoneissa tai ravintolassa. 

Ihan ilman kommelluksiakaan ei saunassa selvitty. Koska
Vierumäki on perhepaikka, iso sauna on yleensä varattu naisille
ja lapsille ja pieni sauna miehille. PäijätHamileirillä tietenkin
varaukset tehtiin toisin päin. Yhtenä iltana hieman myöhässä
olleet naissaunojat yllätti hieman aikaiseen tullut mieslauma. No
 yhteentörmäyksestä selvittiin ilman naarmuja. 

Sen sijaan hieman sanomista tuli siitä, että hamisaunan aikana
muutamat juoksivat nakuina (siis alastomina) uimaan.
Rannassa ollut lapsiperhe järkyttyi ja teki asiasta valituksen
Vierumäelle. Hieman tuli myös sanomista omien pullojen
tuomisesta saunan anniskelualueelle. 

DXsaunan perinteiset säännöt

Vielä 197080 luvuilla ja satunnaisesti 1990luvulla
kesäleireillä oli ns DXsauna. Tämä tarkoitti sitä,  kun saunat
olivat yleensä pieniä mutta hyvin kansoitettuja , ne joilla oli
kaikki DXCCmaat workittuina, saivat vaatia paikkaa
ylälauteelta. Niin tehtiin nytkin, mutta ajan hengen mukaan
DXCCmaiden rinnalle laitettiin ne, joilla oli yli 800 puskaa
workittuna. Pukuhuoneen ja saunan ovilla olikin lista niistä,
joilla oli oikeus käyttää etuoikeutta ylälauseeseen. 

Eräs lauteilla ollut nuori hami piti DXsaunan sääntöjä
epäreiluina. Hänen mielestään se on "syrjintää", koska häneltä
kestää 20 vuotta päästä Honor Rolliin .... No siinähän se juju
onkin! 

Koulutusputkesta 23 tutkintoa

Jukka Klemola, OH6LI; ahkeroi kahtena päivänä K, T1 ja T2modulien preppauskurssit. Oppi meni
hyvin perille, sillä leirillä suoritettiin 23 tutkintomodulia. Tämä lienee kesäleirien tutkintoennätys?
Kursseille ilmoittautuneille laitettiin etukäteen kurssimateriaali sähköpostilla ja linkeillä. 

Kokelaat kiittivät mahdollisuudesta kesäopiskella ja samalla nauttia runsaasta esitelmävalikoimasta.
Jukan, OH6LI; opetus oli oppilaslähtöistä – kursseilla käytiin läpi nimenomaan niitä asioita, joita
kurssilaiset pitivät vaikeina. Opetus oli interaktiivista keskustelua ja vastausten hamkkimista. Kaikki
kurssilaiset kun olivat jo valmistautuneet tutkintoon. 

Tutkintomahdollisuuksia oli leirillä viisi kappaletta ja kaikilla oli käyttöä. Tutkintoja hieman myöhästytti
Country Club'in heikko Wlanverkko ja pula hyvistä tulostimista. 

Eräs kurssilainen käytti juuri hyväkseen useamman tutkinnon mahdollisuutta. Kun eka kerta toi
reputuksen, luki hän lisää seuraavaan kertaan. No, siitäkin tuli reputus. Tästä sisuuntuneena hän luki
läpi yön kolmanteen mahdollisuuteen ja – pääsi tietenkin läpi. Sitä kutsutaan tosissaan yrittämiseksi. 

Oli kesä. Tutkittavilla ei juuri ollut kiirettä. Tutkinnon tunnin myöhästyminen ei juuri harmittanut 
ajan saattoi tapaa Rampsibaarissa. 

Pekka, OH1LA; sähkötyksen Suomen Mestari

Sähkötyksen uudeksi ja ensimmäiseksi Suomen mestariksi
nousi Pekka Lahdensalo, OH1LA; tuloksella 109,5 mkiä/min.
Pekan suoritusta nostaa se, että hän ollessan OTluokassa
hakkasi hopeamitalin saaneen, miesten luokan voittaneen
Jyrkin, OH6CS. 

Pekan voitto ei ollut yllätys. Hän on jäsenenä kaikissa maailman
korkeimman tason sähkötyskerhoissa: EHSC #30 Extremely
High Speed Club
SHSC #49 Super High Speed Club
VHSC #155 Very High Speed Club
HSC #1223 High Speed Club
HACWG #61 Hungarian CW Group
OHTC #1 OHTelegraph Club 

Sähkötyskoepaikalla kävi moni ”kokeilemassa” taitoaan. Lähes
kaikki tekivät sen virheen, että pyysivät heti korkeaa nopeutta kun yleensä aloitetaan hieman
pienemmällä nopeudella ja sitten edetään korkeampiin nopeuksiin. Vaikka sähkötystekstistä oli
poistettu numerot, skandit ja erikoismerkit – jäljellä olevat 26 peruskirjainta olivat kuitenkin monelle
liian suuri haaste. 

Tommi, OH3BRJ; kesäleirin VHF/UHFkilpailun voittaja

Leikkimielisessä
VHF/UHFkisassa piti
tunnin aikana pitää
mahdollisimman monta
puheyhteyttä millä
tahansa puhemodella.
Osanottajia oli kaikkiaan
15. 

Oikeasta kuvasta voit
klikata säännöt. 

Leirikisan viiden kärki oli
1. Tommi, OH3BRJ ......34 yhteyspistettä (Tommi vasemmassa kuvassa)
2. Wamo, OH2II/m .....28
3. Hannu, OH6HLH/m ..26
4. Tomppa, OH5ELO
5. Valtteri, OH3BRK

Muuntajanheittokilpailun voitto jaettiin

Leikkimielisessä muuntajanheittokilpailussa tarvittiin sekä
tarkkuuden että pituuden hallitsemista. Kilpailussa oli kolme
rengasta sopivien etäisyyksien päässä ja muuntajana noin 6 kg
painava 220/110 V. Osumista renkaisiin sai pisteitä. Tätä jatkui
4 kierrosta, mutta lopulta ajauduttiin jaettuun voittoon. 

Kilpailumeklarina oli Jesse, OH3CTB; joka jakoi heti kilpailun
jälkeen voittajille pytyt. 

Muuntajaheiton tulokset:
1. jaettu sija: Tom, OH1XF ja OH3CTF jaettu eka sija
3. sija: Tapani, OH3RT 
Tästä löytyy *.oggnauhoitus kilpailusta: 
Muuntajanheiton_SM_kilpailun_selostus pituus 53:41 (OGGtiedosto)

Viestikaluston esittely, antenni puuhun,
pienryhmäkokoukset YL, OI ja OHDXF ja golfkyykyttää

Perjantaina "MPK ja maanpuolustus"ohjelman kunniaksi respan takana golfkentän puolella oli myös
Puolustusvoimien viestikaluston esittely. Huippunykyaikaista kalustoa  jota ei saanut kuvata  oli
esittelemässä viisi viestimiestä. Kävijöitä oli runsaasti, vaikka paikka jouduttiin turvallisuussyisä
viemään hieman kauemmas. 

John, OH5ZZ; Karjalan prikaatista ilmoitti seuraavasti:
"Tilannepäivitys PV/KARPR osallistuminen SRAL:n kesäleiri Vierumäki PE 14.07 

”ISVP kykenee kalustoesittelyyn ja asetamme viestiasemalaitesuojan (CL600) tilaisuuteen
esiteltäväksi” ” 1.VK asettaa viestiasemaa perustavan ja sitä esittelevän varusmiesosaston 56 hlö”" 

Vesa, OH3EQY; näytti kolmella tavalla, miten antenni saadaan helposti puuhun. Se neljäs tapa on
laittaa lenkkiavain narun päähän ja heittää. Mutta silloin se lenkkiavain yleensä jää puuhun. 

Ne kolme tapaa ovat:
a) drooni 
b) ritsa ja
c) bazooka (ilmapyssy")

Kaikilla onnistui ja porukkaa oli runsaasti neljässä näytöksessä. 

Myös erilaiset pienryhmät kokoontuivat.
Perjantaina OIamatöörit pitivät kahden tunnin palaverin ja 
Lauantaina sekä YLamatöörit kokoontuivat että 
OHDXF piti vuosikokouksensa. 

Torstaina oli järjestetty golfkentän puolelle Green Cardkurssi. Vaadittavat kymmenen osanottajaa
löytyivät helposti ja lähes koko päivän koulutus sujui mainiosti. Kurssi oli erittäin halpa, ottaen
huomioon sen, että kouluttajat olivat todellisia proammattilaisia. 

Perjantaina järjestetiin Hamigolf 2023 kilpailut. Myös siinä oli hyvin osanottajia ja sää mitä mainioin.
Juha, OH2LQ; edellisen kilpailun voittaja oli saanut "palkinnoksi" järjestää seuraavan kilpailun.
Kilpailuun kuuluu myös aina hyvä lounas ja juomat  Vierumäen golfravintolan sanotaan olevan maan
paras mutta myös halvin. 

Kirpputori jälleen suosittu käyntikohde SERlava täyttyi ja tyhjentyi

Kirpputori oli jälleen – kuten aina – yksi suosituimmista  ellei suosituin  käyntikohde. Moni kävi
useamman kerran päivässä katsomassa mitä uutta oli tuotu myyntiin. Kirpputoriostokset pystyi
maksamaan käteisellä, pankkikortilla tai Mobile Payllä. Käteisen osuus jäi lopulta melko pieneksi 
sekin on nykyaikaa. Myyjille tilitettiin myyntituotot muutamassa päivässä leirin jälkeen pankkisiirrolla
tai Mobile Pay:llä. 

Järjestäjien itsensä tuomat tavarat myytiin idealla, ettei niitä ainakaan viedä takaisin Radiomäelle.
Hinnoittelu oli siksi erittäin maltillinen. Eikä mitään todellakaan viety takaisin. 

Kirpputoripöydät pidetiin koko ajan myyjien puolesta järjestyksessä. Uusien myyjien tavaroille tehtiin
tilaa ja myytyjen tavat roiden aukot pöydällä täytettiin. 

Kirpputorin vieressä oli SERlava. Tai oikeastaan SERperäkärry, joka täytettiin säännöllisesti
myynnistä poistetulla tavaralla. SERlavalla oli hyvinkin käyttökelposta tavaraa jopa niin, että eräs
leirlle tullut tuli kysymään kirpputorilta, että ”kenen myyjän peräkärry se on, kun siellä on niin paljon
hyvää kamaa”. Erään toisen mielestä SERlava oli mielenkiintoisempi kuin kirpputori. Hmmm ... 

Kun RXTXtuotteen
Mika, OH3KWW; toi
lavalle ison määrän
myynnistä poistettua,
mutta todella
käyttökelpoista
joka.hamin päivittäistä
tavaraa, lavan
tonkijoiden määrä
moninkertaistui. Klikkaa
ohaiset kaksi kuvaa,
harvoin näke niin
onnellisia SERlavan
tonkijoita. Loppujen
lopuksi Kuusankoskelle vietiin vain hyvin pieni määrä tavaraa. 

Kirpputorista vastasi pienen ryhmän voimalla
Tuomo, OH5TPO. 

Kesäleirisivuilta saattoi etukäteen printata
kätevasti lipukkeet myyntitavaroille. 

Pasi, OH3EVH; teki hienon videon kirpputorin
tarjonnasta. Voi katsoa sen tästä klikkaamalla
kuvaa. Videon, jonka pituus on 9:09 min, alussa
on yleisiä tunnelmia ja kuvia leiriltä, varsinainen
kattava kirpputoriosuus alkaa kohdasta. Voit
hypätä suoraan kirpputoriosuuteen myös
klikkaamalla tästä

Kauppakadulla palvelupisteet

Country Club'in aulasta kirpputorille johtavalla käytävällä oli kuusi
ryhmätyötilaa. Ne kansoittivat:
 Koneita.com/Utec Oy:n (Jyrki, OH6CS), 
 RXTXtuotteen (Mika, OH3KWW) ja
 Bebek Oy:n (Jani Bebek) myyntipisteet sekä
 SRAL:n toimiston ja sähkötyskokeen palvelupiste (Markus, OH3RM)
ja 
 leiriasema, jonka yhteydessä oli nyös Radio PäijätHami'n studio.
 Käytävällä oli myös järjestäjien oma leiritoimisto.

Kauppakatu lähti Country Clubin aulasta ja johti kirpputorille. Osaan
palvelupisteistä pääsi myös ulkokautta. Palvelupisteet oli helppo
löytää ja kaikilla oli jatkuva asiakasjono. 

Iltajuhla

Perjantaina pidetyssä
iltajuhlassa
leiriparhaimpiin, mutta
"cozy casual"tyyliin
pukeutuneet saivat
Jarin, OH2BU;
alkutervehdykssen
jälkeen kuulla IARUn
puheenjohtajan Sylvain
Azarian, F4GKR; SRALn
vt. puheenjohtajan Timo
Rinteen, OH5LLR;
tervehdykset sekä
Lahden kaupungin
kaupunginjohtajan
Pekka Timosen lyhyet
tervehdykset. (Voit lukea tervehdyksen klikkaamalla kuvaa.) 

Menu (oikealla) oli maittava. 

Tervehdysten, "lämmittelyn" ja maittavan aterian jälkeen
seurasi iltajuhlan varsinainen juhlaesitelmä Paul,
F6EXV/OG6EXV; esitti menneen talven menestyspeditiosta 
FT8WW  videon ja kertoi peditiosta. (Paul piti saman esitelmän
seuraavana päivänä, lauantaina, josta on ao. päivän kohdalla
oma referaatti.) 

Illan päätteeksi Heikki,
OH6ZS; vaihtoi roolin Al
Dantetaikuriksi ja
huumasi yleisön
”amerikkalaisella
huumorilla.” 

Illalliskortin hinta oli
ällistyttävän halpa – vain
35 euroa. 

Kaikki illalliskortit oli myyty ja sali oli täynnä. Pöydät oli
koristeltu radioamatööriaiheisin tavaroin, joukossa muutama
yllätys. 

Iltajuhlakuvassa tunnistettavissa ainakin oikealla Toni, OH1TD;
ja häntä vastapäätä OT Martti, OH1OR; ja sähkötysvirtuoosi
Pekka, OH1LA. Antin, OH3UDT; leiripassi vilahtaa oikeassa
nurkassa. 

IARU:n puheenjohtaja Sylvain, F4GKR; oli varsinainen työjuhta
osallistumalla seitsemään ohjelmaan. Hän sai arvokkaita ja
myöhemmin palkitsevia suomalaiskontakteja. 

QSLtauluun 200 QSLkorttia

Idea QSLtaulusta oli uusi kotimaassa, mutta ei toki
kansainvälisesti. 

Euroopan suurimmilla Ham Radiohamimessuilla
Friedrichshafenissa Saksassa on vuosia ollut suosittu QSLtaulu
kertomassa, kuka on jo tapahtumaan tullut. 

Nyt PäijätHamin QSLtaulu tuotiin parhaalle paikalle eli Country
Club'in aulaan. Sinitarralla pystyi oman korttinsa kiinnittämään
takan tiilifasaadiin. Ja suosio oli hyvä – taulusta löytyi melko
tarkkaan 200 QSLkorttia. 

Hyvin koordinoitu OH3ACtoistinasema ja yhteiskäyttölupa

SRAL:n automaattiasemaryhmään otettiin hyvissä ajoin
yhteyttä ajatuksista leirin toistinasemista.
Toistinasematyöryhmän puheenjohtaja lupasi leirille 70 cm:n
hybriditoistimen. Sitä ei kuitenkaan  lupauksesta huolimatta ja
valitettavasti  koskaan toimitettu joten toistinasemaliikenne jäi
itse lainattuun ja perinteiseen 2 m FMtyöskentelyyn. 

Koska toistinasematyöryhmän puheenjohtaja oli haluton
minkäänlaiseen yhteistyöhön, kesäleirin järjestäjät joutuivat
ratkaisemaan koordinoinnin toisella tapaa. Koska toistinaseman
lähetysteho oli alle 1 W, aseman taajuus ja kuuluvaisuusalue koordinoitiin kotimaisten parhaiden
asiantuntijoiden kanssa eikä häiriöitä esiintynyt. Leirin 2 metrin lähitoistinasema OH3AC toimi
jatkuvasti valvottuna asemana leirin ajan. Ei siis automaattiasemana. Automaattiasema tarvitsee
erikoisluvan, mutta jatkuvasti valvottuna olevan toistinaseman voi kuka tahansa pystyttää. 

Koordinoinnin asianmukaisuus tarkistettiin myös viranomaisten
kanssa eikä heillä ollut siihen huomauttamista. Päinvastoin!
Ihmettelivät SRAL:n asennetta ja kiittivät määräyksien mukaan
tehdystä työstä. 

Eräillä kotimaisilla keskustelukanavilla esitetyt väitteet aseman
"laittomuudesta" ja "aseman laittamisesta käyttökieltoon"
olivat täysin laittomia uhkauksia vailla mitään perusteita. Tämän
on automaattiasemaryhmän puheenjohtaja itsekin myöntänyt
Viestintävirastolle. Vain ja ainoastaan Viestintävirastolla on
oikeus laittaa käyttökieltoon raasema tai toistinasema. Tämä
opetetaan jo kaikilla perusluokan kursseilla. Laittomasta
uhkauksesta on tehty ilmoitus Viestintävirastolle. 

Viestintävirastolta hankittiin myös lupa yhteiskäyttökanaviin,
joissa leirin sisäinen turvallisuus, huolto ja järjestelyliikenne
käytiin hyväksytyillä laitteilla radioamatööritaajuuksien
ulkopuolella. Laitteiden käyttökelpoisuus tarkistettiin useasta
lähteestä. 

Antennipajassa kuhinaa

Totta kai leirillä pitää olla myös antennipaja. Paikka, jossa voi
rakentaa pieniä antenneita tai oppia, miten niitä rakennetaan. 

Leirin antennipajassa antennien rakenteluun osallistui 36
henkeä. Paikalle tuotua noin kilometriä alumiini ja
puomiputkea pystyi työstämään – katkomaan, taivuttamaan ja
poraamaan  erilaisilla koneilla. Antenneita syntyi pääasiassa 70
cm:lle ja 2 metrille. Myös RHA68antenni löytyi
rakentelulistalta. Osa antenneihin tarvittavasista osista tehtiin
3Dtulostimella. Antennipajasta vastasi Jesse, OH3CTB. 

Pasi, OH3EVH; teki kuvasta klikkaamalla avautuvan
videon antennipajasta. 

Mr Antenni, Jesse, OH3CTB; kertoo antennipajan
toiminnaasta ja miten antenneja työstettiin
yhdessä 

Pääpalkinnon voitti Martti, OH1ON

Kaikkien leiripassin saaneiden eli leirille tulleiden kesken
arvottiin Koneita.com/Utec Oy lahjoittama Icom ”kansanradio”
IC7300. 

Arvontaan lailtana kirpputorin ulkopuolellE kerääntyi
melkoinen määrä yleisöä, monella leiripassi kädessään tai sitä
sormeillen. Kärsimättömyys nousi, kun ensin arvottiin
tavallisten arpajaisten palkinnot. Nekin menivät hyvään kotiin. 

Arvonnassa Icom IC7300 transceiverin voitti Martti, OH1ON!
Onnea voittajalle! 

Voitto tuskin olisi voinut mennä parempaan paikkaan? Rigin
toimitti Markus, OH3RM; onnelliselle voittajalle seuraavana
päivänä hänen kotipaikalleen. Martti on jo yhytetty jopa FT8
modelta uuden laitteen kanssa. 

Paikallisradio PäijätHami äänessä

Pasi, OH3EVH; vastasi paikallisradio "PäijätHamin" tekniikasta. Radiolla oli oma lähetysstudio ja 
keskus Kauppakadulla ja lähettimet Country Clubin ulkopuolella. Lähetyskeskuksesta vedettiin
lankakaapeli kattoja pitkin pääohjelmasaliin. 

Tämänkertaisen kesäleirin paikallisradion erikoisuus oli sen puolivaltakunnallisuus. Lähettimet olivat
Vierumäen maston lisäksi Kouvolan Kuusankoskella, Kouvolan Utissa, Raahessa, Lahden keskustassa
ja Nastolan Uusikylässä. Kaikkia niitä pystyttiin nekytekniikakka etäohjaamaan Vierumäeltä.
Potentiaalinen kuulijakunta lienee ollut noin 400.000 henkeä, mutta tuskin kaikki olivat virittäneet
vastaanottimet taajuuksille. Moni Vierumäelle autolla tullut toki kiitti hyvästä matkaseurasta aina
perille saakka. 

Paikallisradio ”Radio PäijätHamissa” radioitiin semivaltakunnallisesti siis kuudella lähettimellä. Ohjelma
pyöri ympäri vuorokauden. Päiväsaikaan ohjelmassa oli suorana pääsalin ohjelma. Iltaaikaan ja
pääsalin taukoina ajettiin ulos leirillä tehtyjä haastatteluita. Näitä varten oli omat toimittajanauhurit. 

Haastatteluja PäijätHamiradioon tekivät Tia, OH3TIA; Marko, OH1TP; ja Jari, OH2BU. Erityisesti Tia
osoitti valtavaa luontaista osaamista ja hänen pystyi hienoon keskusteluun haastateltavien kanssa.
Tapion, OH1KBX; esityksen yhteydessä on jo esitelty yksi Tian tekemä haastattelu. Radio toimi koko
perjantain ja lauantain, torstaina vielä harjoiteltiin. 

Tästä voit kuunnella joitakin radioon tehdyistä haastatteluissa. Listassa eivät ole kaikki haastattelut.
Tiedostot ovat pääasiassa *.wav tai *.mp3. Viimeinen on *.ogg. 
 Haastattelu_Hannu_OH1IX pituus 2:18 
 Haastattelu_Heikki_OH2BGX_Tia pituus 5:29 
 Haastattelu_Jani_Bebek_Jari pituus 5:05 
 Haastattelu_Jari_OH3KRH_Marko pituus 0:55 
 Haastattelu_Jyrki_OH6CS_Jari pituus 1:36 
 Haastattelu_Markus_OH1MN_Marko pituus 2;02 
 Haastattelu_Niko_OH2LZC_Tia pituus 24:06 
 Haastattelu_Olli_OH1JUJ_Marko pituus 1:05 
 Haastattelu_Riku_OH1E_Marko pituus 1:12 
 Haastattelu_Tapio_OH1KB_Tia pituus 3:57 
 Haastattelu_Tia_OH3TIA_Jari pituus 3:57 
 Haastattelu_Tomi_OH2BEN_Tia pituus 10:27 
 Haastattelu_Tommi_ja_Marko_Tia pituus 1:43 
 Haastattelu_Vesa_OH3EQY_Tia pituus 1:48 
 Hamileirit_60_luvulla_Jaska, OH1TX_Pasi pituus 4:22 
 Muuntajanheiton_SM_kilpailun_selostus pituus 53:41 (OGGtiedosto)

Valtakunnallinen tiedotus onnistui!

On toki tärkeää, että tiedotus varsinaiselle kohdeyleisölle – radioamatööreille – onnistuu. Mutta leiri
on aina mahdollisuus markkinoida harrastetta myös ns. suurelle yleisölle ja saada kiinnostuneita
tulemaan mukaan jopa leirille. 

Paikallisradio ”Radio PäijätHami'n” potentiaalinen kuuntelijakunta oli noin 400.000 henkeä. Toki aivan
ihan näin montaa kuulijaa kanavalle tuskin saatiin, mutta viestejä kuuntelusta tuli kaikilta
lähetysasemilta. 

Sähköisistä tiedotusvälineistä Yleisradion
valtakunnallinen radiokanava teki leiristä kaksi
lähetystä – jälkimmäinen parhaaseen
kuunteluaikaan valtakunnallisessa lähetyksessä
sopivasti lauantai aamuna. Myös Ylen
paikallistoimitus huomioi leirin. 

Lehdistä ItäHämeen toimittaja teki ison ja
antoisan jutun. Tämän lisäksi mainista leiristä oli
kuudessa muussa lehdessä ja useilla
uutisnettisivustoilla. 

Lehdille ja uutistoimistoille lähetettiin noin viikkoa
ennen leiriä lehdistötiedote, jossa kerrottiin leirin
ja ohjelman pääkohdat. 

JÄLKIMIETINTÖ JA KIITOKSET

Palvelu – ei talous  edellä

Ensimmäisen kerran SRAL:n kesäleirien historiassa leirimaksu taisa olla halvempi kuin edellisellä
leirillä. Myös Vierumäen kanssa saatiin sovittua edulliset majoitus ja illalliskortin hinnat. 

On selvää, että
kansakunnan ollessa
taloudellisessa
ahdingossa, myös leirin
järjestäjän tulee tulla
vastaan. Edullisista
hinnoista huolimatta
järjestäjille jäi pieni
ylijäämä käytettäväksi
erityisesti
koulutustoimintaan, nyt
kun tätä kirjoitettaessa
kaikki tiedossa olevat
laskut on maksettu. 

Leirin voi tehdä monella
tapaa. Sen voi tehdä
pihistellen joka asiassa
tai sen voi tehdä torvet
soiden. Päätimme ottaa
riskin ja tehdä kaiken
niin hyvin kuin
pystyimme. 

Erityistä kiitosta tuli monien vuosien kompensaationa tarjotusta ilmaisesta osallistumisesta Lapin
maakunnassa asuville ja 50 %:n alennuksesta OTamatööreille. Myös illalliskortin hintaa pidettiin jopa
"hullun halpana", kun siihen sisältyi hyvä ohjelma. Kuvassa oleva Teemu, OH7KAA/OH2GHZ; lienee
pisimmältä kotimaasta leirille tullut. Maanteitse matkaa 990,6 km, ajo normaalivauhdilla 11:06 tuntia! 

Leirin järjestelyitä varten oli palkattu kaksi henkilöä. Leirin kokonaiskustannukset olivat noin 53.000
€. Kustannuksia kattoivat vain pieneltä osalta osallistumismaksut, suurimman avun tultua
yhteistyökumppaneilta. 

Kiitos talkoolaisille!

PäijätHami leirin järjestelyissä oli mukana yli 60 talkoolaista. Kerhon kouluttamat amatöörit
kauempaakin halusivat muistaa ”Alma Mater'iaan.” Kiitos! 

Leiriä rakennettiin yhdessä kerran kuussa, kuukauden ensimmäinen maanantai pidetyillä talkoo
infoilla. Talkooinfoissa talkoolaiset saivat tietää etukäteen asioita ja suunnittelua, joista tiedotettiin
vasta myöhemmin muille. Talkoolaiset olivat tiedossa etuoikeutettuja. Mutta samalla talkoolaisilta tuli
hyviä kommentteja ja ideoita toteutukseen. Ehdittiin huono idea korjaamaan ennen julkistusta.
Talkooinfoisiin pääsi mukaan myös Teamsyhteydellä. 

Viimeinen talkooinfo pari viikkoa ennen leiriä pidettiin Vierumäellä ja Team'sin kautta välitettiin
liikkuvaa kuvaa myös niille, jotka eivät päässeet paikalle. Monen talkooinfon jälkeen oli tärkeää, että
talkoolaiset näkivät ennakolta paikat. 

Täytyy muistaa, että talkoolaisten enemmistö ei koskaan ollut käynyt SRAL:n kesäleirillä. Tavoitteiden
ja leirin suunnitelminen oikea välittäminen talkoolaisille olikin tärkeää. Ensimmäinen varsinainen
leiripäivä, ke 12.7.2023 olikin ohjelmaltaan tämän vuoksi melko tyhjä. Se oli hyvä päivä talkoolaisille
totutella, mitä olisi edessä. Mutta jo kolmantena päivänä muutama talkoolainen totesi, että "tämähän
on hauskaa – eikös järjestetä näitä leirejä jatkossakin?" 

Osuuspankki PäijätHäme antoi myös avustuksen, jolla pystyimme palkkaamaan nuoria kesätöihin
leirille. 

Talkoolaisten panos oli enemmän kuin korvaamaton! Talkoolaisista vastasi Hanna, OH7TO. 

Leiriorganisaatio

Leiripäällikkö Mika, OH3BZK 
Ohjelmavastaava Jari, OH2BU 
Talkoovastaava Hanna, OH7TO 
Ensiapu Timo, OH3GPS; 
Turvallisuus Akseli, OH3BPY 
Kirpputorivastaava Tuomo, OH5TPO 
Tiedotusvastaava Jari, OH2BU 
Nuorisovastaavat Niko, OH5CZ; ja Saku, OH3BKL 
Tekninen vastaava Saku, OH3BKL 
Respa Ritva, Harri, OH3UP ja Julius, OH3CDR 

Talkoolaisia:
Akseli, OH3BPY.............Andrey, OH3OR.............Antti, OH2EXL..............Antti, OH3JCW
Antti, OH8TO...............Erkki, OH2CLV.............Hanna, OH7TO...............Hannu, OH3HA
Harri, OH3UP...............Harri, OH3WK..............Heikki, OH2BGX.............Helin, Marko
Jani, OH3JI................Jari Matti, OH4EBD........Jari, OH3EPZ...............Jari, OH3JUT
Jari, OH3KRH...............Jari, OH2BU<..............Jarmo, OH3QN...............Jesse, OH3CTB
Jesse, OH7CK...............Jorma, OH2ETE.............Jorma, OH3FWK............. JuhaMatti, OH4EBD
Julius, OH3CDR.............Kai,OH4JTS................Kalevi, OH3NAO.............KariPekka, OH2PQ
Kari, OH2BCY...............Kari, OH6KNO .............Kimmo, OH3ZS...............Kyösti, OH3GTV
Lauri, OH3RL...............Markku, OH3EMC............Markku, OH4UI
Markus, OH3RM..............Martti, OH1ON.............Mauno, OH3CUO/OM...........Mika, OH2MN
Mika, OH3BZK...............Mikko, OH2BIF ............Niko, OH5CZ................Olga, OH3BVN
Pasi, OH3EHV...............Pentti, OH3TY.............Petri, OH1PH...............Pirjo, OH3CUO/XYL
Ritva,.....................Saku, OH3BKL..............Tapani, OH3RT..............Tapani, OH3RT 
Tia, OH3TIA................Tomi, OH3FWH..............Tuomo, OH5TPO..............Valera, OH3CDY
Veijo, OH3FWJ..............Veijo, OH4VA..............Vesa, OH3FYE...............Yrjö, OH3CK
Timo, OH3GPS............... 

Lahden Radioamatöörikerho ry., OH3AC; halusi tämän SRAL:n kesäleirin olevan ikimuistettava.
Toivomme ja osin jo tiedämme, että näin myös oli, kiitoksia on tullut kaikilta tahoilta. Kiitämme
osanottajia hienon leirin ja mukavan yhteisolon mahdollistamisesta. Turun Tippsundin leirillä eräs
leiriläinen samnoi, ettei kukaan leirillä ollut ole kritisitoinut. "Kritiikkiä on tullut vain niiltä, jotka leirillä
eivät olleet!" 

Kiitos tukijoille Ei tietenkään pidä unohtaa leirin tukijoita ja sponsoreita:
Lahden kaupunki,
Heinolan kaupunki, 
Planmeca Oy,
Suomen Radioamatööriliitto ry,
Osuuspankki PäijätHäme,
Päijät Hämeen Liikunta ja Urheilu, PHLU, 
Koneita.com/Utec,
RXTXtuote,
Bebek
Datamatik Tecnicom Oy
ja moni muu. 

Bebek teki lisäksi kaikille leiriläisille tarjouksen, että heidän verkkokaupastaan saattoi valita tuotteita
ja hakea ne leiriltä. Säästyi turhia postikuluja ym. 

Leiriraportti on hyvä päättää Matin, OH7SV; kommenttiin:

Oli aivan helvetin hyvä leiri, kiitos!

http://oh3ac.fi/oh1cxkuba1500.jpg
http://oh3ac.fi/OH1CX31500.jpg
http://oh3ac.fi/OH1CX21500.jpg
http://oh3ac.fi/SRAL_2023_PRESE_FINAL.pdf
http://oh3ac.fi/OH1CX.wav
http://oh3ac.fi/Valkj�rvi.jpg
http://oh3ac.fi/rantamokit1500.jpg
http://oh3ac.fi/DXsaunan_saannot.pdf


ETUSIVU ESITTELY JÄSENSIVUT OH3R VALOKUVIA RAKURSSI ARKISTO HISTORIA

katso sijaintimme, klikkaa karttaa

OH3AC
Lahden Radioamatöörikerho ry

Radiomäenkatu 43
15100 LAHTI

Puhelin kerholle: 044 7001 599
Sähköposti: oh3ac(a)oh3ac.fi

Kerhoillat avoimin ovin
joka ma alkaen klo 18:00

Vanha Radioasema
Radiomäenkatu 43

LAHTI

PÄIJÄTHAMI KESÄLEIRI 2023

PÄIJÄTHAMIKESÄLEIRILLÄ 837 KÄVIJÄÄ!

*** LÄHES 300 KUVAA, ESITELMÄÄ JA TALLENNETTA ***

1.  LEIRIN SUUNNITTELU JA JÄRJESTELYT

Vierumäellä 12.16.7.2023 pidetyn PäijätHami kesäleirin raporttisivut on jaettu neljään eri osaan.
Tästä voit hypätä (klikata) kolmeen muuhun osioon:

1. LEIRIN SUUNNITTELU ja JÄRJESTELYT
2.  LEIRIN OHJELMA ja ESITELMÄT
3.  LEIRITUNNELMIA ja KUVIA

4.  OSANOTTAJILTA SAATUA PALAUTETTA

Tämä sivu kertoo, miten leiri suunniteltiin ja toteutettiin!
Jos joku linkki ei toimi tai haluat muuten korjata raporttia, laita sähköposti oh3ac@oh3ac.fi


 

Leiriraportti on hyvä aloittaa Markun, OH8UV; kommentilla:

Vaikka olin vain päiväkäynnillä, aistin tunnelman leirillä olevan
pitkästä aikaa vanhan "ham spiritin" kaltaisen. Kukaan ei
önnöttänyt ja porukalla oli mukava olla. Järjestelyt ja puitteet
toimivat hyvin. 

Suomen Radioamatööriliitto ry:n 63. kesäleirin järjesti Lahden
Radioamatöörikerho ry, OH3AC; Vierumäen vapaaaika ja
liikuntakeskuksessa kesu 12.16.7.2023. Tapahtumat olivat pääasiassa yhden katon alla ”Country
Club'lla.” Leirin virallinen kävijämäärä on tarkistuslaskennan jälkeen vahvistettu olleen 837 kävijää. 

Lahden Radioamatöörikerho ry, OH3AC; sai leirin
järjestelyoikeudet SRAL:n hallitukselta vasta marraskuussa
2022, neljännellä yrittämisellä. Tapahtuma oli suunniteltu
päivää edellisiä kesäleirejä pidemmäksi, koska leirillä oli
suunniteltu pidettävän myös SRAL:n kevätkokous ja näin
helpottavan oleellisesti SRAL:n kustannuksia. Järjestäjät
olisivat vastanneet kaikista varsinaisista kokouskustannuksista. 

Yhdeksän kuukauden järjestelyaika on lopulta tavattoman lyhyt
ja ajanpuutteessa moni hieno idea jäi toteuttamatta tai
viimeistelemättä. SRAL:n hallituksen päätös aikaistaa
hakuprosessia on hyvä uusi linjaus ja auttaa jatkossa järjestäjiä. 

SUUNNITTELU

Leirin suunnittelussa oli alusta lähtien kuusi tärkeää mottoa:
 ”Ham spirit”: perinteinen, hyvähenkinen leiri,
 ”yhden pysähdyksen (katon) taktiikka”: monipuoliset majoitukset ja ruokailut lähellä toisiaan,
 ”edullinen": edulliset ja halvat hinnat kaikille,
 ”hyvä ohjelma”: huippuhyvä, laaja ja erilainen ohjelma,
 ”palvelu edellä”: hiottu palvelukokonaisuus osanottajille,
 ”ammattimaisuus”: paras on hyvän vihollinen, mutta lähtökohtana ammattimainen ote.
 ”Tehdään niin hyvin kuin pystytään ja osataan. Ei pihistellä.
 ”Emme saa unohtaa myöskään suomenruotsalaisia hameja, olemme kaksikielinen maa. 

Kesäleirisivu, ilmoittautuminen ja tiedotus

Kerhon www.oh3ac.fi sivun ”kylkeen” rakennettiin leirin omat
sivut osoitteessa

kesaleiri.oh3ac.fi

Runsailla kuvilla, isoilla kirjaimilla ja monipuolisesta sisällöstä
kiitosta saaneet sivut rakensi Jermu, OH3KZR. Sivulta oli
helppo löytää kaikki tarvittava ja se päivittyi viime hetkeen
saakka. Selkeät otsikot ja välisivut auttoivat etsimistä, mutta
menu helvettiä ei kuitenkaan ollut. 

Ennakkoilmoittautuminen oli mahdollista toukokuun alusta
lukien. Ilmoittautumispohjana käytettiin SRAL:n hallinnassa
olevaa Ilmarixjärjestelmää. Koska ilmoittautumistiedot
kiersivät SRAL:n kautta, ne saatiin järjestäjille manuaalisesti
aina vasta muutaman päivän viiveellä. Anteeksi siis, ettei
vahvistuksia pystytty kuittaamaan välittömästi. 

Ennakkoilmoittautujia oli hieman yli 400, eli edellisen vuoden
leirin tapaan noin puolet lopullisesta kävijämäärästä. 

Ennakkoilmoittautumista edelsi matkailuajoneuvo ja
telttapaikkojen alustava varaus. Matkailuvaunuja oli noin 60 ja
telttoja 25. Hieman edellisen vuoden leiriä enemmän. 

Vierumäki ei juuri ole profiloitunut karavaanari tai
telttailupaikkana. "Jostakin" alkoi jopa kiertämään huhu, ettei
leirillä sallittaisi ollenkaan matkailuajoneuvoja tai telttoja. Se ei pitänyt todellakaan paikkaansa. Mutta
kun näihin toimintoihin liittyvät reunaehdot oli selvitetty ja sovittu, myös Vierumäki oli innostunut
tästä uudesta 
"asiakasryhmästä", ja antoi kaiken mahdollisen tuen. 

Nousujohteinen tiedotus

Leirin tiedotus alkoi helmikuussa. SRAL:n tiedotuskanavista
bulletiineissä oli nousujohteinen viikkotiedotus ja
Radioamatöörilehdessä kolmessa numerossa leiriartikkeli.
Lisäksi Facebook'in "Radioamatöörit"ryhmässä oli viikottainen
tiedotus kuten jonkin verran myös FinHam sähköpostilistalla.
Kaikki tiedotteet löytyivät heti julkaisun jälkeen myös
kesäleirisivulta. 

Myös ulkomaille, lähinnä Pohjoismaihin, oli tiedotusta mutta se
jäi lopulta aiottua pienemmäksi. 

Leirin tiedotuksen ensimmäisenä tavoitteena oli kertoa, missä
on Vierumäki sekä kertoa, mitä kaikkia mahdollisuuksia paikka
antaa. ”Tule koko viikoksi Vierumäelle” teemalla pyrittiin
viestimään, että kesäleiri voi olla myös koko perheen leiri.
Vierumäki tarjoaa mahtavat puitteet koko perheelle viettää
vapaaaikaa ja näin perheen vanhemmilla on hyvä omatunto
keskittyä loppuviikosta radioamatöörileirin tapahtumiin ja
ohjelmaan. Viesti meni hyvin perille, koska ainakin viisi
perhekuntaa tuli leirille jo edellisenä viikonloppuna. 

Keväällä pidettiin kaksi yleistä Teamstilaisuutta yhdessä
SRAL:n kanssa kaikille suomalaisille hameille otsikolla ”Mitä
haluat kesäleiriltä”. Niissä oli mukana yli 80 osanottajaa ja
palavereissä tuli hyviä ideoita leirin järjestelyihin. Ihan kaikkia
mahtavia ideoita ei valitettavasti pystytty toteuttamaan, mutta moni osoittautui 
kullanarvoiseksi. Voidaanko siis sanoa, että PäijätHamileiri oli osanottajien muovaama leiri? 

Kouvolan perinteisillä Sotilasradiopäivillä saivat leirin järjestäjät myös pitää 10 min
esittelypuheenvuoron. Sotilasradiopäivillä pidetyn demon voit katsoa tästä linkistä *.pdfmuodossa. 

Kesäleirilehti ja leiripassi

Kesäleiriä kävijöitä varten pitää olla tietenkin kesäleirilehti.
Koska leirin ohjelma kehittyi ja muuttui leirin portille saakka,
kesäleirilehti eriytettiin ohjelmakartasta ja ohjelmakartan sai
erikseen ilmoittautuessa ja se löytyi aina päivitettynä Country
Club'in ilmoitustaululta ja respasta 

Sekä 16sivusen kesäleirilehden että leiripassin suunnittelua
varten Kerholla oli mallina lähes kaikkien noin 50 edellisen leirin
leirilehtiset ja leiripassit. Leirilehti kertoi yleistä tietoa leiristä ja
ennen kaikkea siitä, mitä leiriltä löytyi tai mitä palveluita
Vierumäen alueelta löytyy. 

Kesäleirilehden sisällöstä löytyy IARU:n puheenjohtajan
Sylvain, F4GKR; SRAL:n puheenjohtajan Timon, OH5LLR;
leiripäällikön Mikan, OH3BZK; ja ohjelmavastaavan Jarin,
OH2BU; tervehdykset. Jarin, OH2BU; tervehdys kertoo paljon
siitä filosofiasta, miltä pohjalta leiriä lähdettiin hakemaan. "Ham
Spirit" first. 

Jos klikkaat yllä olevaa leirilehden kansikuvaa, pääset lukemaan
ja selailemaan 16sivuista leirilehteä. 

Leiripassi on "tavallaan" leirin tärkein painotuote. Moni säilyttää
leiripassit leireiltä, joilla on ollut. Ne ovat tavallaan
"matkamuisto" leiristä ja niitä voi käyttää muissa tapahtumissa.
Jos klikkaat alla olevia kahta leiripassin kuvaa, saat ne näkymään siinä koossa, kun osanottajat saivat
ne rintaansa roikkumaan. 

Leiripassin suunnittelu lähti seuraavista
periaatteista: 
       nimi ja tunnus pitää olla painettuna niin 
       isolla että vastapäätä oleva näkee tiedot 
       kyyristymättä. 
       Käytännössä leiripassin kooksi tulikin hieman

suurempi kuin aiemmilla leireillä.
       leiripassista löytyy tärkeimpien tukijoiden
nimet        ja logot
       leiripassista löytyy alueen kartta ja
tärkeimmät
       puhelinnumerot
       esitelmänpitäjille ja vieraille on oma VIP
passi
       leiripassissa on jokaiselle yksilöllinen numero
       arvontaa varten
       leiripassi ei saa olla hakaneulalla tai liimalla 
       kiinnitettävä vaan kummastakin ylänurkasta 
       kaulanauhalla ripustettava. 

Tyylikkäiden leiripassien luovasta suunnittelusta vastasi kerhomestari Ritva. 

Jos leiripassissa olisi yksi reikä, johon kaulanauha kiinnitetään, se kääntyilisi jo pienessä tuulessa
ympäri. Myöhemmin tuli ilmi, että kahteen reikään tulevat kaulanauhat olivat uskomattoman kalliita –
puhutaan nelinumeroisesta luvusta. No, hyvä maksoi tässäkin. (Eräässä tapahtumassa leiripassin
kääntyminen kompensointiin sillä, että tunnus laitettiin kummallekin puolelle. Ei hassumpi idea
sikseen.) 

Passeja suunniteltiin ja tehtiin eri värisiä ja eri päiviä ja eri
tarkoitusta varten.(Kuva oikealla) VIPvieraat, eli pääasiassa
esiintyjät ja kutsutut juhlavieraat saivat myös omansa.

Leiripassin suunnittelun ja toteutuksen välillä tuli kuitenkin
pieni viestintäkatko. Leiripassissa olevan nimen ja tunnuksen
fonttikoko oli pyydettyä pienempi ja leiripassiin pääsi muutama
kirjoitusvirhe. No, ei aina voi olla täydellinen. 

Majoitusvaihtoehdot

Vierumäki on tunnettu monipuolisista majoitusvaihtoehdoista.
Sanotaan, että koko alueelle mahtuu yöpymään sisätiloihin
5555 henkeä.

Alueella sijaitsee neljä hotellia: Fennada ja Sporttihotelli
Pihkala, (jotka sijaitsevat vieretysten oikealla olevan kuvan
mukaisesti Fennada oikealla ja Pihkala keskellä.
Vasemmanpuoleisin siipi on hallinto ja koulutusrakennus.)
Country Club ja Holiday Club (alemmassa kuvassa). 

Holiday Club Vierumäki sijaitsee Country Club'lle tulevan tien
varrella, noin 800 m ennen Country Clubia. Koska Fennadakin
on juuri uudistettu, tähdillä laskettuna hotellit ovat ***** 
***. 

Lisäksi majoitusta löytyy rivitalosta Country Club'in takaa sekä
rantahuviloista saunan ja uimarannan vierestä. Rantahuvilat
varattiin tietenkin ensimmäisinä. 

Vierumäen vahvuus on juuri majoitusten monipuolisuus 
jokaiseen makuun ja jokaiseen lompakkoon löytyy sopiva
majapaikka. On luksusta, on tuttua mökkimajoitusta, on
rantasaunanomaista ym. Mutta myös erittäin kohtuullisen
hintaista ryhmämajoitusta. 

Vierumäen pohjoisosassa on mökkikylä, jossa on yli 160
eritasoista mökkiä. Niitä pystyi varaamaan sekä Vierumäen
myyntipalvelun itsensä että mm "Hotels.com" ja "Booking"
sivujen kautta. Mökit olivat hyvässä käytössä ja moni oli
varannut mökin työpaikkansa, oman järjestönsä tai vastaavan
kautta. 

Usealla kerholla oli yhdessä varattu mökki. Vaikka järjestäjät
”varoittivat” mökkien täyttyvän nopeasti ja kehottivat
varaamaan omansa nopeasti, moni jäi ilman mökkiä. Vierumäki
on perinteisesti täynnä kesän huippuaikaan. 

Matkailuajoneuvoalueet olivat kolmessa paikassa niin, että
yöpyjä saattoi varata paikan, joka sopi hänelle ja perheelleen
rauhallisuuden ja etäisyyden mukaan. Kompromissialue (AS2)
oli näistä se suosituin. Jako kolmeen
matkailuajoneuvoalueeseen perustui vanhaan kokemukseen
siitä, että osa haluaa keskelle tapahtumia, osa haluaa majoittua
rauhassa ja  niin  loput haluavat vähän kumpaakin. 

Myös telttailualueita oli kaksi. Lähin telttaalue oli noin 40
metrin päässä Country Club'in pääovelta. 

Suurin telttaalue oli kangasmetsäpohjainen, josta moni kertoi
pitävänsä enemmän kuin nurmikosta. 

Sekä matkailuajoneuvo että telttaalueille toimitettiin
Bajamajat helpottamaan olemista ja arkisia askareita. Samalla
lyhentämään tarvetta lähteä sisätiloihin askareita varten.
Bajamajat siivottiin omasta toimesta päivittäin. Karavaanareille
tarpeellinen suihkukin löytyi tarvitsijoille. 

Telttojen ja matkailuajoneuvojen ympäriltä löytyi useita hyviä
antennipuita. 

Varsinkin telttailualueella lähti useasta teltasta syöttöjohto
kohti puiden väliin ripustettua antennia. 

Leirin nimi ja logo

Leirin nimeksi oli alustavasti monta vaihtoehtoa. Nimessä oli tietenkin oltava sana ”hami” tai ” radio”.
Kun katsottiin vanhoja nimiä, hatun nosto tuli Kokkolan, OH6AI; "Megahertsi"nimelle ja Jyväskylän,
OH6AD; "Metso"nimelle. Toki myös vuoden 1991 ”Ylläs kutsuu” on hieno nimi. Nimeen haluttiin toki
myös kansainvälisyyttä. Rosterissa olivat mm seuraavat nimiehdokkaat:"Vierumäki kutsuu", "Häme
Hami", "SalpaHami", "SalpausHami", "Hami_2023" "LahtiHami", "HamRadio2023" ... jne. Vaikka sana
"Vieru" olisi ollut kiva nimessä  esim "VieruHami" tai "HamiVieru", ne hylättiin, koska epäiltiin siitä
väännettävän erilaisia muotoja. Niinkuin sitten eräät lapsenomaisuuttaan ja parjausmielessä
väänsivätkin. 

Kerhon hallituksen kokouksessa ”PäijätHami”nimen toi eka kerran esille Tuomo, OH5TPO. Kahden
kokouksen mutustelun jälkeen se sitten valittiin nimeksi. Siinä vaiheessa tämä työnimi oli jo
itsestäänselvyys lopulliseksi nimeksi. "PäijätHami" – kertoo maakunnasta, jossa ollaan ja lopussa vielä
se ”pakollinen hami”. Ei ehkä kansainvälinen nimi, mutta sitä enemmän kotimaa ja
maakuntahenkinen. 

Kun nimi oli lyöty lukkoon, Jermu, OH3KZR; sai tehtäväkseen
miettiä logoa. Tämän päivän yleisen suuntauksen mukaan
logossa on myös tapahtuman nimi. Harvoin tehdään enää
logoa, jossa pelkästään on joku kuvio. Hyvänä esimerkkinä
Nokia, joka luopui melko nopeasti kolmen kärjen logosta ja
päätyi ratkaisuun, että nimi on samalla logo. 

Halusimme kuitenkin logoon myös jotakin muuta kuin pelkän
nimen, jotakin haminoloista. Jermu keksikin, että Päijätsanan
” ison P”kirjaimen yläosa voidaan muotoilla myös "headset"'iksi (kuulokkeet,
Ensimmäisissä versioissa (kuva ylempänä) headset oli kallellaan
alas oikealle, mutta kuulokkeet ja "Päijät"sanan "ä" ja "i"
pisteet sekoittuivat. 

Lopulta headset käännettiin toiseen suuntaan, ylös, "Päijät"
sanaa pienennettin, mutta fonttia paksunnettiin. Nyt headset
näytti yhden kommentin mukaan hymyilevältä ja nauravalta 
kuten leirin tulikin olla. Headset'in mikrofoni näytti samalla
käsivarrelta, joka ystävällisesti viittoi tulemaan leirille. Siis jo
koko logo kertoi, että kyseessä oli radioleiri. 

Nyt kaikki näyttää helpolta, mutta välivaiheita oli kymmeniä. 

Jermun logon suunnitteluun käyttämä aika oli kymmeniä tunteja ja monen vaiheen jälkeen päädyttiin
siis lopulliseen, tyylikkääseen versioon, värimaailmaltaan lähes täydelliseen. Ammattilaisena Jermu teki
logosta pienen, keskisuuren ja ison resoluution versiot sekä useita muita käyttövaihtoehtoja eri
tarkoituksiin. 

Monipuolista ruokailua

Myös ruokailussa oli kävijöillä monia vaihtoehtoja. Country Club'illa oli sekä lounaat (13 €) että
runsaat päivälliset (17,50 €) seisovasta pöydästä. Ruuan laadusta ei kukaan ole valittanut, sillä
seisovat pöydät olivat tosi antavat ja syödä sai niin paljon kuin halusi. Ruokasalin, pääasiassa Rampsi
sali, oven viedessä oli myös baari, josta sai virvokkeita, olutta ja viinejä aina illan loppuun saakka. 

Lähes kaikkiin huonehintoihin kuuluvat aamiaiset sai nauttia
Fennadan Puhtiravintolassa (13 €), jonka seisova pöytä oli
yhtä antelias. Puhti oli myös karavaanarien ja telttailijoiden
käytössä. 

Muitakin ruokapaikkoja oli useita. Fennadan a'la carte
ravintola, Holiday Club'in tasokas courmetravintola ja pub.
Ruokapaikka löytyi joka nälkään. Myös välipala ja iltaruoka
paikkaa. Ja yökerho. 

Koska ruokapaikkoja on Vierumäen alueella runsaasti,
Kerhomestari laati niistä yksisivuisen esitteen, joka oli
ilmoitustauluillla ja jonka sai myös respasta. 

Myös iltajuhlan illalliskortti saatiin neuvoteltua perinteisiä hintoja huokeammaksi. Tasan sata
osanottajaa sai 35 €:n hinnalla myös 
hyvän ohjelman. 

Opasteita teillä, pihassa ja Country Club'in sisällä  kukaan ei eksynyt?

Jo ensi metreistä oli selvää, että hyvillä opasteilla on suuri
merkitys siinä, että ihmiset löytävät oikeaan paikkaan – mutta
opasteilla luodaan myös tunnelmaa. Opasteet jaettiin teknisesti
liikenneopasteisiin, Country Clubin pihaalueen ja Country Club'in
sisäisiin opasteisiin. 

Nelostien eli Lahden moottoritien Vierumäen liittymästä lukien
asetettiin yhteensä 12 tieliikenneopastetta. Opasteet olivat isoja 1
metri x 1 metri opasteita ja ne kiinnitettiin joko
opasteliikennemerkkeihin, pylväisiin tai asetettiin kuormalavoihin
kiinnitettynä sopiviin paikkoihin. Heti Vierumäen liittymän jälkeen
opasteet kertoivat myös, kuinka pitkä matka on jäljellä Country
Clubille. 

Lahden moottoritiellä eli nelostiellä on harvinaisen paljon
Vierumäelle osoittavia liikennemerkkejä, mutta onhan arvokasta
tietää, paljonko matkaa on jäljellä. Eikä tietenkään unohdettu
myöskään opastetta, joka kiitti leiriltä lähteviä siitä, että olivat olleet mukana leirillä. "Kiitos"tauluun
oli joku "vääräleuka" kirjoittanut tussilla paperille "Kiitos! Mahtava leiri  tavataan ensi vuonna
Joensuussa" 

Opasteiden sijoittelussa
noudatettiin melko
tarkasti ELYkeskuksen
ohjeita.
https://www.ely
keskus.fi/mainontatien
varrella 

Lahden moottoritien
varteen kiinnitettiin
myös opasteet, jotka
kertoivat paikallisradio
PäijätHamin taajuuden
että OH3AC
leiritoistimen taajuuden.
Samanlainen opaste oli
myös Country Club'in
pihalla. Opasteet
laitettiin paikkaan, jossa kumpikin olivat hyvin kuuluvilla. 

Sekä Country Club'in pihamaalle että jo aikaisemmin Vierumäen
tulotielle asetettiin opasteet, jotka kertoivat matkailuajoneuvo
ja telttaalueet. Toki lisäksi pihalta löytyi opasteet kirpputorille,
peräkärrymyyntiin, SERlavalle ym. tärkeimpiin paikkoihin. 

Country Club'in aulassa oli ”opastepuu”, joka samoin kertoi
tärkeimmät paikat CC:n sisällä: ruokailun, esitelmäsalit,
Kauppakadun ja kirpputorin ym. Vähän samanlainen
opastepuu, joka löytyy monelta kaukaiselta saarelta
kertomassa missä päin maailmaa mikin paikka on. 

Alueelle tullessa, siellä ollessa tai Country Club'illa tuskin pääsi
eksymään. Käänsi päänsä mihin tahansa, aina joku opaste
kertoi lisää. 

Totta kai siis myös niitä, jotka olivat viettäneet enemmän tai vähemmän
lyhyen aikaa leirillä, tuli kiittää. Tämä kiitosopaste siis löytyi Vierumäeltä
poistuttaessa. 

Kaikki opasteet suunnitteli ja teki espoolainen Teippitukku Oy. Palvelu oli
uskomattoman hyvää ja nopeaa – opasteet olivat tyylikkäitä ja valmiina
kahdessa päivässä tilauksesta. Materiaali kevyttä ja säänkestävää. Annamme
viiden pisteen suostituksen! 

Teippitukulla oli myös aivan loistava oma ehdotus opasteiden tyylistä, mutta
se jouduttiin tällä kertaa hylkäämään liian ”radikaalina.” 

SRAL vahvasti mukana suunnittelussa

SRAL:n hallituksen pääjoukko kävi tutustumassa ja keskustelemassa leiristä
jo viime vuoden, 2022, lokakuussa. Pidimme presentaation ja vastasimme
kysymyksiin. Presentaatio oli lopulta helppo pitää, koska useimmat asiat oli
valmisteltu jo neljällä edellisellä hakukierroksella. 

Kesäleiri oli vuoden alusta lukien jokaisen SRAL:n hallituksen kokouksen
esityslistalla. Hallitukselle kerrottiin jokaisessa kokouksessa suunnittelun ja
leirin järjestämisen edistymisestä ja vastattiin kysymyksiin. 

Hallitus myös kutsui normaalin protokollan mukaisesti leirille virallisesti mm.
IARUn puheenjohtajan Sylvain Azarian, F4GKR; sekä muutaman muun VIP
vieraan. 

Kevään lopulla allekirjoitettiin perinteinen liiton ja järjestäjän välinen
kesäleirisopimus. Sopimusta uusittiin enemmän kuin lievästi vastaamaan
paremmin tämän päivän leiripalvelutarpeita, koska sopimuspohja oli pysynyt
lähes muuttumattomana jo vuodesta 1992. Tällöin liitto alkoi tekemään
sopimuksia järjestäjien kanssa. 

Turvallisuus ennen kaikkea!

Leirin järjestämiseen liittyy aina myös paljon vastuuta, Tapahtumasta tehtiin Heinolan poliisille
tarvittavat ilmoitukset jo helmikuussa. Poliisin virkailija tuumasi hymy huulilla, että ”Mistä nyt tuulee?
Ei kukaan ole koskaan tehnyt tapahtumailmoitusta näin hyvissä ajoin. Yleensä ne tulevat muutama
päivä ennen tapahtumaa. Mutta kiitos kuitenkin!” 

Tapahtumailmoituksen tekeminen oli helpoin
viranomaistehtävä. Enemmän vaivaa oli pelastussuunnitelman
tekeminen. Vierumäen oma Country Club'in
pelastussuunnitelma oli sinänsä kohtuullinen, mutta ei yksinään
kelvannut näin mittavaan tapahtumaan. Mutta kun siihen
yhdistettiin ja kombinoitiin viime vuoden järjestäjiltä saatu
Eerikkilän pelastussuunnitelma, kokonaisuus oli hyvä,
suorastaan erinomainen. 

Järjestyksenvalvojien haaliminen oli yllättävän työlästä. Vaikka
poliisin määräämät päivittäiset järjestysmiesmäärät olivat
hyvinkin kohtuulliset, joutui ylin turvallisuuspäällikkö Akseli,
OH3BPY; tekemään työtä vaadittavien henkilöiden löytymiseen.
Mutta tarvittava määrä löytyi lopulta. 

Järjestyksenvalvojat kiersivät kaikilla alueilla myös yöaikaan.
Mainittavampia järjestyshäiriöitä ei ollut, mutta muutamaa hieman liikaa nauttinutta kehotettiin
menemään nukkumaan. Yleisin huomautuksia vaatinut toimenpide oli a) alkoholin nauttiminen
anniskelualueen ulkopuolella ja b) omien alkoholien tuominen anniskelualueelle. Siistiä ja rauhallista 
väkeä kuitenkin nämä radioamatöörit. 

Timo, OH3GPS; tarjoutui ensiapupäälliköksi. Timo päivysti
ahkerasti, mutta lopulta hänelle tuli vain yksi "asiakas." Nainen,
jonka jalan alta kävelytien sivukivetys oli livennyt ja jalkaan tuli
verta vuotava haava. 

Homma hoidettiin pikaisesti ja Vierumäelle annettiin pyyntö
hoitaa kivetykset kuntoon. Ensiapupakkauksia, joita oli lähes
huoneellinen, ei tarvinnut tätä enempää käyttää. 

Osa turvallisuutta ja järjestelyä oli tietenkin liivien suunnittelu
ja hankkiminen. Sinänsä helppo asia  kaupat ovat niitä pullollaan  mutta kun vähän jokaisella oli oma
halu niiden suhteen. Kompromissi onnistui tässäkin: Liivejä oli kolmea eri väriä, järjestysmiesten
punaisen ollessa näkyvin. Yläkuvassa Hanna, OH7TO; vihreällä liivillä, toinen talkoolainen sinisellä
liivillä ja alakuvassa Akseli, OH3BPY; järjestyksenvalvojien esimiehenä punaisella liivillä. Kuvassa myös
istumassa ja sisäistä yhteyttä pitämässä yhteiskäyttökanavalla Juha Matti, OH4EBD. 

LEIRI ALKAA
Leirin avajaiset ja lipunnosto

Leiri avattiin
puoleltapäivin torstaina
13.7.2023
arvovaltaisesti Suomen,
Ranskan ja SRAL:n
lippuja tankoon nostaen.

Järjestäjät joutuivat
pitkään miettimään,
missä järjestyksessä
liput nostetaan, kuka
avaa leirin ja kuka
puhuu ensin. Tyylikästä olisi tietenkin ollut nostaa myös niiden
maiden liput ylös, joista jo oli mukana osanottajia. Lipputangot
vain eivät riittäneet. 

Tervehdyksen toivat IARU:n puheenjohtaja Sylvain, F4GKR; Heinolan kaupunginhallituksen
puheenjohtaja Kirsi Lehtimäki, SRAL:n puheenjohtaja Timo, OH5LLR; ja leiripäällikkö Mika, OH3BZK.
Timon, OH5LLR;  kesäleirin varsinaisen pääjärjestäjän  alkupuheenvuoron jälkeen nostettiin liput ja
muut kolme saivat pitää avajaispuheensa. Mikrofonia ja äänentoistoa ei ollut, mutta kaikkien keuhkot
riittivät. "Parhaiten kuuluu tietenkin poliitikon ääni", kuten Kirsi Lehtimäki totesi, ja niin kuuluikin. 

Heinolan Kirsi Lehtimäen puheenvuoro oli hieno ja sympaattinen, toivottaen meidät kaikki
tervetulleiksi Vierumäelle. 

Hovikuvaaja Martti, OH1ON; ikuisti avajaiset näin: (Klikkaa kuvaa ja saat 9:38 min videon avajaisista) 

OTtapaamisessa muisteloissa 75 konkaria

IARU:n ja SRAL:n
puheenjohtajien
tähdittämä OT
tapaaminen Rampsi
salissa keräsi hyvän
joukon konkareita
lämminhenkiseen
tilaisuuteen. Konkareilla
oli yhteenlaskettuna
radioamatöörivuosia yli
4000! Melkoinen määrä
kokemusta ja tietämystä.
Ja vielä enemmän hienoja muistoja, joita tilaisuudessa jaettiin. 

Pikkukuvassa ylhäällä Jorma, OH2PV; kertoo muisteluita
omasta haminuoruudestaan. Moni muukin, mm Rami, OH3BHL;
Aaro, OH9RJ; Veikko, OH3SF; jne kertoivat mielenkiintoisia
tarinoita. Tapahtuman tärkeimmän kysymyksen, kuka on ra
iältään vanhin, taisi voittaa juuri Veikko, OH3SF. 

Lienee kuitenkin ensimmäinen
kerta,kun IARU:n puheenjohtaja
tervehtii OTamatöörejä. Sylvain,
F4GKR; (kuva ylhäällä oikella) toi
sympaattisesti terveisiä IARU:lta ja
kertoi, kuinka tärkeää työtä IARU
tekee taajuuksien puolustamisessa.
Sylvain kertoi myös, että IARUn
suurin ongelma tällä hetkellä on
löytää tekijöitä erilaisiin tehtäviin. 

SRAL:n tarjoama
mansikkakakkukahvi uhkasi sulaa
helteessä ja henkilökunta pyysi
pientä taukoa puheisiin. Tilaisuuden
päätteeksi otettiin tietenkin jo
perinteinen yhteiskuva. 

OTtapaamisesta on tullut suosittu
leirin ohjelma. Vieressä oleva OT
yhteiskuva kertoo meidän seniorihamiemme elinvoimaisuudesta ja halusta olla edelleen aktiivisia
hameja. 

Nyt tapaaminen oli viime vuoden malliin jo
torstaina, mutta moni OT on esittänyt
toivomuksen, että tapaaminen olisi perjantaina tai
lauantaina, jolloin voisi osallistua myön muuhun
ohjelmaan. Tätäkin vaihtoehtoa mietittiin pitkään,
mutta tapaaminen jäi lopulta torstaihin, koska se
oli suunniteltu kevätkokouksen yhteyteen.
Varmaan ensi vuoden leirillä Joensuussa
tapaamiselle löydetään parempi aika. 

Katso klikkaamalla vasemmalla olevaa kuvaa
Martin, OH1ON; tekemä video OTtapaamisesta.
Videon pituus 19:06 min. 

Ulkomaisia vieraita ainakin kahdeksasta maasta

Ulkomaisia vieraita leirille löysi kahdeksasta maasta. Leirin ensimmäinen ilmoittautuja olikin Norjasta,
tunnettu puskaaktivisti Mads, LA1TPA. 

Ulkomaiset tähtivieraat olivat tietenkin tällä kertaa Ranskasta. IARU:n puheenjohtaja Sylvain Azarian,
F4GKR; ja Paul Granger, F6EXV; joka kunnioitti leiriä ja suomalaisia hankkimalla myös suomalaisen
tunnuksen "OG6EXV". 

Unohtaa ei tietenkään voi Ruotsin ed. puolustusministeriä Peter Hultqvistia, SM4HCF; jolla hälläkin on
nyt suomalainen tunnus "OH1P" käytettävissä Turun saariston kesämökillä. Suomen, Norjan ja
Ranskan lisäksi kävijälistalta löytyvät ainakin Ruotsi, Eesti, Tanska, Saksa ja Yhdysvallat. 

Leirimasto nousi 30 metriin – leiriasema äänessä 160 m aktiviteetissä

Jo ennen leirin alkua
Token, OH6RM; viiden
hengen ryhmä kävi
nostamassa leirin
ylpeyden, yli 30 metrin
alumiinimaston. Mastoon
asennettiin HFalueiden,
kuuden metrin,
leiritoistimen ja
paikallisradio ”Radio
PäijätHamin” antennit. Sekä tietenkin 80 m ja 160 m dipolit. 

Kiitos Tokelle, OH6RM; upeasta mastosta ja asennuksista.
Ammattimaista työtä! 

Yllä vasemmassa kuvassa kaksi todellista mestaria tahoillaan,
DXCClistojen kärkipaikasta taisteleva Jussi, OH3SR; ja itse "Mr
Aluminium" Toke, OH6RM; keskustelevat mastoista ja DXien
pyydystämisestä. Jussilla on tunnetusti se bandien isoin
signaali. 

Muuten  leirin masto jatkoi matkaansa ja on nyt pystyssä
yhdessä Suomen parhaista saarista, Degerön saarella Inkoossa
Pasin, OH2TWI; pihalla. 

Leirin tunnuksena käytettiin kerhon eli järjestäjän omaa
tunnusta OH3AC, kuten tapana aina kesäleireillä on ollut. Vain
SRAL:n itse järjestämillä leireillä tai erityisleireillä, joilla
juhlitaan maamme tai SRAL:n pyöreitä vuosia, käytetään
SRAL:n omia tai sen hankkimia erikoistunnuksia.
Järjestelyryhmä mietti pitkään, pitäisikö hankkia joku erikoiskutsu, mutta päätti lopulta pitäytyä
Kerhon peruskutsussa. 
Kyllä maailma on täynnä kutsuja, ei yhtä lisää tarvita. 

Leiriasema oli Koneita.com/Utec Oy:n käyttöön lainaama,
hienosti toiminut Icom IC7610 huipputransceiveri. Kuvassa
Euroopan kovimpiin DXreihin kuuluva Paul, F6EXV/OG6EXV;
on äänessä leiriasemalta. Asemalla oli tietenkin käytössä sekä
tavallinen "pumppu" että automaattianturi. 

Perjantaiiltana leirin YLamatöörit aktivoivat tunnuksella
OH2YLS 160 metrin aktiviteetin. Vaikka asemahäiriöt oli
etukäteen tarkistettu, jostakin syystä kohinataso oli illalla
melko korkealla häiriten kuuluvaisuutta. Hanna, OH7TO; Jaana,
OH6AX; ja Pirjo, OH3CUO; tekivät hyvää työtä. 

Wamon, OH2II/OH2BPW; magneettiluuppiantenni oli Country
Club'in pihalla viritetty taajuudelle 1846 kHz ja sieltä pystyi
antamaan YL:lle lisäyhteyksiä. 

Valitettavasti kovin moni ei hoksannut asemaa käyttää, mutta
kyllä YL:ien saalis oli ihan hyvä ja kohtuullinen. 

SRAL:n bulletiinin antoi lauantaina hienosti "Vuoden
perusluokkalainen 2023" Joel, OH2CBD. Bulletiinin lukeminen
sujui kuin vanhalta konkarilta ja vielä paremmin sujui pileup'in
purkaminen. Kuson ja pileup'in pitoa Joel on harjoitellut mm
useilla puskaoperoinneilla ja kotimaisissa kilpailuissa. 

Joel'in tunnustuspalkinto oli jaossa Jyväskylän
Syyskokouksessa, mutta itselleen tyypillisenä Joel oli silloin
workkimismatkalla. Kuvassa Jari, OH2BU; käy lävitse bulletiinin
antamiseen liittyviä rituaaleja. Bulletiini kun tulee aloittaa
sanomalla ainakin kolmesti "Huomio OHasemat .." 

Useita ohjelmaputkia

Leirille oli pyydetty yli 60 esitelmää omien erikoisalueidensa parhailta. Ohjelman laajuus ja aiheiden
monipuolisuus sai erityistä kiitosta! 

”Historiallisen monipuolinen ja hyvä ohjelmisto. Ohjelmaa, jota kukaan ei aikaisemmin ollut 
       ajatellut leirille.

Kiitokset kuuluvat kuitenkin kaikille esitelmän pitäjille mahtavasta panoksesta. 

Ohjelmat oli pyritty järjestämään ”putkiin” eli niin, että saman aihealueen esitelmät olivat perätysten
samassa salissa. Ohjelmasta löytyykin näin mm. Maanpuolustus ja MPK, antennit, kilpailu ja DX,
tekniikkaputket perjantailta sekä lauantailta nuorisofoorumi, ”tähtiputki” sekä viranomaisputki.
Muutama putkiin sopimaton spesiaaliesitelmä sijoitettiin mahdollisimman hyviin paikkoihin. 

On totta, että liian moni hyvä esitelmä syö toisiaan, mutta toisaalta antaa mahtavan valinnanvaran. 

Ohjelmassa viihdettä, tietoa ja asiaa

Ohjelmaa suunniteltaessa oli tärkeää löytää kokonaisuus, jossa olisi sekä tietoa ja asiaa, että
viihdettä. Mutta myös niin, että ohjelma tarjoaisi jotakin kaikillle perheen jäsenille, erityisesti mukaan
houkutelluille puolisoille. Muutamassa tapauksessa kävikin niin, että "se" puoliso olikin pakottanut
perheen hamin leirille vedoten hyvään ohjelmaan. Maria Veitola ja 72 tunnin varautuminen
kiinnostivat myös puolisoita. 

Kolmen esitelmäsalin – ”pääsali”, ”luentosali 1” ja ”luentosali 2” ovet olivat vain kahdeksan metrin
päässä toisistaan ja järjestäjät suorastaan kehottivat hyppimään salista toiseen. Tämän vuoksi myös
esitelmät alkoivat yleensä 15 min välein, joten esitelmäshoppaus oli tehty helpoksi. Moni kiittikin
mahdollisuudesta hyödyntää koko ohjelmapalettia. 

VHF/UHFspesialistimme Hannu, OH3DP; kertoi innostuneensa asiasta ja pyrkivänsä hyödyntämään
kaikki ohjelmat. Pystyikö Hannu toteuttamaan ajatuksensa, ei ole tiedossa, mutta eräs toinen
tuntemattomaksi jäänyt mestari ilmoitti lauantaiiltapäivänä olleensa yhteensä 31 esitelmässä
"kermat päältä"filosofialla. 

Tähtihaastattelussa Maria Veitola, OH5BR/yl

Ainutlaatuisten esitelmien ja Markun, OH4UI; haastatteluin toteuttaman ”tähtiputken” joukosta
erottui kaksi yleisökärkeä, muitakaan yhtään vähättelemättä. Toimittaja Maria Veitolan, OH5BR/YL;
haastattelua oli seuraamassa salin täysi eli 150 kuulijaa. 

Maria voitti elämänilollaan ja karismallaan yleisön sydämet kertoessaan isästään Ollista, OH5BR.
Vaikka hän nuorena tyttönä oudoksui isänsä harrastusta, jo teininä hän oli ylpeä isästään. Maria
muisti vielä monen isänsä hamikaverin nimen. Näitä Marian jo aiemmin kotonaan tapaamia kavereita
löytyi jopa yleisöstä. Marian kesäinen olemus ja hyvät vastaukset tekivät hänestä yleisön suosikin. 

Kuvassa vasemmalla alhaalla Maria keskustelee esityksensä jälkeen Timon, OH1NX; ja Tapanin,
OH5BM; kanssa, jotka kumpikin olivat tavanneet hänet jo aikanaan vieraillessaan Ollin, OH5BR; luona.

Klikkaamalla oikealla olevaa kuvaa, voit katsoa
Martin, OH1ON; kuvaaman videon (36:01 min)
Marian haastattelusta. 

Katso erityisesti kahden ammattilaisen  Markun ja
Marian  välistä keskinäistä kemiaa  kuin
vastarakastunut pari  ja miten Marian vastaukset
ovat aina täydellisiä. Ei liian lyhyitä eikä liian pitkiä.

Tästä voit vielä kuunnella äänitallenteen
PäijätHamipaikallisradiosta, pituus 25:07.
Valitettavasti Vierumäen netti ei toiminut aivan
alussa, mutta onneksi yltä löytyy Martin, OH1ON;
videotallenne. 

Tähtihaastattelussa Peter, OH1P/SM4HCF

Ruotsin ed. puolustusministeri Peter Hultqvist, SM4HCF; on ruotsalaisten hamien ylpeys, suorastaan
ikoni. Onhan hän ministerinä ollut "korkeimmassa" asemassa ollut hami ja Ruotsin liiton ylpeys. 

Mutta itse asiassa Peter on yli puolet suomalainen. Hänen äitinsä oli suomalainen, OH8piiristä
sotaevakkolapsena Ruotsiin turvaan viety  ja sinne jäänyt. Peter'in nykyinen puoliso on myös
suomalainen, josta Ruotsin lehdet ovat käyttäneet nimitystä "mysteerinen suomalainen kaunotar" 

Peter sai raikuvat aplodit kertoessaan upouudesta tunnuksestaan OH1P. Workkiminen on jo alkanut
kesämökiltä Turun saaristosta. Tässäkin haastattelussa ajauduttiin vääjäämättä myös Venäjän
aloittamaan sotaan, jonka aikana Peter oli Ruotsin puolustusministeri. 

Peter sanoi tienneensä Venäjän hyökkäyksen alkamisesta useista enteistä, joita ei Suomessa
juurikaan ole kerrottu. Hyvä esimerkki tästä oli se, että Venäjä piti sotaharjoituksen lähellä Ukrainan
rajaa tovin ennen hyökkäystään. Mutta miksi harjoituksiin tuotuja tykkejä, ajoneuvoja ym ei viety
takaisin kasarmeille harjoituksen jälkeen vaan ne jätettiin (odottamaan?) lähelle Ukrainan rajaa ..... 

Klikkaamalla oikealla olevaa kuvaa, voit katsoa
Martin, OH1ON; kuvaaman videon Peterin,
SM4HCF/OH1P; (36:24 min) haastattelusta. Katso
taas kovissakin paikoissa olleen ammattipoliitikon
hieno kyky hallita haastattelua. 

Myös PäijätHamipaikallisradiossa suorana tullut
äänite löytyy tästä linkkinä kymmenen päivän
kuluessa. 

Peter ei tullut Suomeen pelkästään leirin ja
sukuloinnin vuoksi  vaikka ne olivat toki alunperin
tärkeimmät asiat. Muutama tunti leirin jälkeen
Peter yhytettiin puolisonsa kanssa keski
uusmaalaisesta huippuravintolasta lounastamasta suomalaisen huippupoliitikon kanssa. 

Peter kävi leirillä myös
"kaupoilla.". Hän pitää
sähkötyksellä
workkimisesta  vaikka
ei kaihda puhettakaan.
Hän osti Tapiolta,
OH1KB(X);
automaattiavaimen,
jossa on Suomen ja
Ruotsin liput avaimessa. 

Kuinka
tuplaisänmaallista, eikö? 

Kuvassa Peter muutama
päivä leirin jälkeen
mökkiasemallaan
Turun saaristossa. Tapion hienoista avaimista
voit lukea hieman myöhemmin! 

Ohessa myös äänitallenne PäijätHami
paikallisradiosta, pituus 38:31. 

Tähtihaastattelussa Petri, OH1CX: ja ”piilotetut vihjeet”

Hyvänä ja luontevana esiintyjänä tunnettu elokuvaohjaaja ja käsikirjoittaja Petri Kotwica, OH1CX;
paljasti useimmat elokuviinsa kätketyt hamiviestit. Milloin elokuvassa on osoitteena kadunnimi, jonka
numero on 73 tai sairaalan näytössä pyörivä 88. 

Petri, OH1CX; on tämän päivän nuorista ohjaajista ehdottomasti "kuumin" ja halutuin. Wikipedia
kertoo seuraavaa:
Petri Kotwica on suomalainen elokuvaohjaaja ja käsikirjoittaja.
Syntyi: 1964 (ikä 59 vuotta), Parainen
Palkinnot: Parhaan ohjauksen Jussi, Parhaan käsikirjoituksen Jussi
Ehdokkuudet: Parhaan ohjauksen Jussi, Parhaan käsikirjoituksen Jussi
Tunnetuimmat ohjaukset: Musta jää, Piiritys

Klikkaa oikealta Petrin 51sivuinen presis, josta
löytyy vihjeet ja tiedot useista hänen
ohjaamistaan elokuvista ja ohjelmista. Näet otteita
hänen mm ohjaamistaan elokuvista Musta jää, Rat
King, Henkesi edestä, Hautalehto, Piiritys,
Kohtuuttomuuksia ja Comeback (kuvattu
Kirkkonummella 2023. 

Petri ei aina ole pysynyt ohjaajan roolissaan, vaan
hänet löytää myös näyttelijänä, mm. esittäen
poliisia minisarjasssa "Piiritys". Hulvaton on myös
elokuva,  jonka Petri itse on ohjannut  ja joka
kuvaa ohjaajaa, jolla kaikki ei mene ihan hyvin. 

Muuten .... Petri osti muutama vuosi sitten eräältä
huippuDXriltä tämän talon ja aseman.
Kun Petri työltään ehtii, kuuluu tunnus OH1CX
pileup'in kovimpana. 

Ohessa myös äänitallenne PäijätHami
paikallisradiosta, pituus 31:07. 

DXsauna

Jokaisen leirin yksi tärkeimpiä ”ohjelmanumeroita” on sauna.
Vierumäen sauna tuotiin ennakkoilmoittelussa vahvasti esille
sekä yritettiin Riston, OH2BT; hienosta ehdotuksesta saada
saunalle myös jamien tyyppistä hamien omaa musisointia,
"jammausta". Hyvä yritys poiki valitettavasti vain pari hami
musikanttia, jotka toki viihdyttivät paitsi omaa joukkoa, myös
Vierumäen muita asiakkaita. 

Saunan vieressä on Vierumäen paras uimapaikka, hyppylaiturit
ja grillipaikka. Mutta saunan vieressä on myös ravintola Palmu.
Mikä siis voisikaan olla parempi yhdistelmä? Sauna,
makkaranpaisto, uimaranta ja ravintola! Voiko enää lähemmäs
leiriparatiisia päästä? 

Sauna olikin hyvässä käytössä. Valitettavasti myös muut
Vierumäen asiakkaat halusivat tilaussaunaa emmekä saaneet
kuin 2,5 tunnin aikaslotin kullekin illalle. Mutta hyvä niinkin.
Sauna oli järjestään hyvin kansoitettu ja osanottajat ottivat
jälkilöylyjä joko saunan edustalla olevilla penkeillä, isoissa
pukuhuoneissa tai ravintolassa. 

Ihan ilman kommelluksiakaan ei saunassa selvitty. Koska
Vierumäki on perhepaikka, iso sauna on yleensä varattu naisille
ja lapsille ja pieni sauna miehille. PäijätHamileirillä tietenkin
varaukset tehtiin toisin päin. Yhtenä iltana hieman myöhässä
olleet naissaunojat yllätti hieman aikaiseen tullut mieslauma. No
 yhteentörmäyksestä selvittiin ilman naarmuja. 

Sen sijaan hieman sanomista tuli siitä, että hamisaunan aikana
muutamat juoksivat nakuina (siis alastomina) uimaan.
Rannassa ollut lapsiperhe järkyttyi ja teki asiasta valituksen
Vierumäelle. Hieman tuli myös sanomista omien pullojen
tuomisesta saunan anniskelualueelle. 

DXsaunan perinteiset säännöt

Vielä 197080 luvuilla ja satunnaisesti 1990luvulla
kesäleireillä oli ns DXsauna. Tämä tarkoitti sitä,  kun saunat
olivat yleensä pieniä mutta hyvin kansoitettuja , ne joilla oli
kaikki DXCCmaat workittuina, saivat vaatia paikkaa
ylälauteelta. Niin tehtiin nytkin, mutta ajan hengen mukaan
DXCCmaiden rinnalle laitettiin ne, joilla oli yli 800 puskaa
workittuna. Pukuhuoneen ja saunan ovilla olikin lista niistä,
joilla oli oikeus käyttää etuoikeutta ylälauseeseen. 

Eräs lauteilla ollut nuori hami piti DXsaunan sääntöjä
epäreiluina. Hänen mielestään se on "syrjintää", koska häneltä
kestää 20 vuotta päästä Honor Rolliin .... No siinähän se juju
onkin! 

Koulutusputkesta 23 tutkintoa

Jukka Klemola, OH6LI; ahkeroi kahtena päivänä K, T1 ja T2modulien preppauskurssit. Oppi meni
hyvin perille, sillä leirillä suoritettiin 23 tutkintomodulia. Tämä lienee kesäleirien tutkintoennätys?
Kursseille ilmoittautuneille laitettiin etukäteen kurssimateriaali sähköpostilla ja linkeillä. 

Kokelaat kiittivät mahdollisuudesta kesäopiskella ja samalla nauttia runsaasta esitelmävalikoimasta.
Jukan, OH6LI; opetus oli oppilaslähtöistä – kursseilla käytiin läpi nimenomaan niitä asioita, joita
kurssilaiset pitivät vaikeina. Opetus oli interaktiivista keskustelua ja vastausten hamkkimista. Kaikki
kurssilaiset kun olivat jo valmistautuneet tutkintoon. 

Tutkintomahdollisuuksia oli leirillä viisi kappaletta ja kaikilla oli käyttöä. Tutkintoja hieman myöhästytti
Country Club'in heikko Wlanverkko ja pula hyvistä tulostimista. 

Eräs kurssilainen käytti juuri hyväkseen useamman tutkinnon mahdollisuutta. Kun eka kerta toi
reputuksen, luki hän lisää seuraavaan kertaan. No, siitäkin tuli reputus. Tästä sisuuntuneena hän luki
läpi yön kolmanteen mahdollisuuteen ja – pääsi tietenkin läpi. Sitä kutsutaan tosissaan yrittämiseksi. 

Oli kesä. Tutkittavilla ei juuri ollut kiirettä. Tutkinnon tunnin myöhästyminen ei juuri harmittanut 
ajan saattoi tapaa Rampsibaarissa. 

Pekka, OH1LA; sähkötyksen Suomen Mestari

Sähkötyksen uudeksi ja ensimmäiseksi Suomen mestariksi
nousi Pekka Lahdensalo, OH1LA; tuloksella 109,5 mkiä/min.
Pekan suoritusta nostaa se, että hän ollessan OTluokassa
hakkasi hopeamitalin saaneen, miesten luokan voittaneen
Jyrkin, OH6CS. 

Pekan voitto ei ollut yllätys. Hän on jäsenenä kaikissa maailman
korkeimman tason sähkötyskerhoissa: EHSC #30 Extremely
High Speed Club
SHSC #49 Super High Speed Club
VHSC #155 Very High Speed Club
HSC #1223 High Speed Club
HACWG #61 Hungarian CW Group
OHTC #1 OHTelegraph Club 

Sähkötyskoepaikalla kävi moni ”kokeilemassa” taitoaan. Lähes
kaikki tekivät sen virheen, että pyysivät heti korkeaa nopeutta kun yleensä aloitetaan hieman
pienemmällä nopeudella ja sitten edetään korkeampiin nopeuksiin. Vaikka sähkötystekstistä oli
poistettu numerot, skandit ja erikoismerkit – jäljellä olevat 26 peruskirjainta olivat kuitenkin monelle
liian suuri haaste. 

Tommi, OH3BRJ; kesäleirin VHF/UHFkilpailun voittaja

Leikkimielisessä
VHF/UHFkisassa piti
tunnin aikana pitää
mahdollisimman monta
puheyhteyttä millä
tahansa puhemodella.
Osanottajia oli kaikkiaan
15. 

Oikeasta kuvasta voit
klikata säännöt. 

Leirikisan viiden kärki oli
1. Tommi, OH3BRJ ......34 yhteyspistettä (Tommi vasemmassa kuvassa)
2. Wamo, OH2II/m .....28
3. Hannu, OH6HLH/m ..26
4. Tomppa, OH5ELO
5. Valtteri, OH3BRK

Muuntajanheittokilpailun voitto jaettiin

Leikkimielisessä muuntajanheittokilpailussa tarvittiin sekä
tarkkuuden että pituuden hallitsemista. Kilpailussa oli kolme
rengasta sopivien etäisyyksien päässä ja muuntajana noin 6 kg
painava 220/110 V. Osumista renkaisiin sai pisteitä. Tätä jatkui
4 kierrosta, mutta lopulta ajauduttiin jaettuun voittoon. 

Kilpailumeklarina oli Jesse, OH3CTB; joka jakoi heti kilpailun
jälkeen voittajille pytyt. 

Muuntajaheiton tulokset:
1. jaettu sija: Tom, OH1XF ja OH3CTF jaettu eka sija
3. sija: Tapani, OH3RT 
Tästä löytyy *.oggnauhoitus kilpailusta: 
Muuntajanheiton_SM_kilpailun_selostus pituus 53:41 (OGGtiedosto)

Viestikaluston esittely, antenni puuhun,
pienryhmäkokoukset YL, OI ja OHDXF ja golfkyykyttää

Perjantaina "MPK ja maanpuolustus"ohjelman kunniaksi respan takana golfkentän puolella oli myös
Puolustusvoimien viestikaluston esittely. Huippunykyaikaista kalustoa  jota ei saanut kuvata  oli
esittelemässä viisi viestimiestä. Kävijöitä oli runsaasti, vaikka paikka jouduttiin turvallisuussyisä
viemään hieman kauemmas. 

John, OH5ZZ; Karjalan prikaatista ilmoitti seuraavasti:
"Tilannepäivitys PV/KARPR osallistuminen SRAL:n kesäleiri Vierumäki PE 14.07 

”ISVP kykenee kalustoesittelyyn ja asetamme viestiasemalaitesuojan (CL600) tilaisuuteen
esiteltäväksi” ” 1.VK asettaa viestiasemaa perustavan ja sitä esittelevän varusmiesosaston 56 hlö”" 

Vesa, OH3EQY; näytti kolmella tavalla, miten antenni saadaan helposti puuhun. Se neljäs tapa on
laittaa lenkkiavain narun päähän ja heittää. Mutta silloin se lenkkiavain yleensä jää puuhun. 

Ne kolme tapaa ovat:
a) drooni 
b) ritsa ja
c) bazooka (ilmapyssy")

Kaikilla onnistui ja porukkaa oli runsaasti neljässä näytöksessä. 

Myös erilaiset pienryhmät kokoontuivat.
Perjantaina OIamatöörit pitivät kahden tunnin palaverin ja 
Lauantaina sekä YLamatöörit kokoontuivat että 
OHDXF piti vuosikokouksensa. 

Torstaina oli järjestetty golfkentän puolelle Green Cardkurssi. Vaadittavat kymmenen osanottajaa
löytyivät helposti ja lähes koko päivän koulutus sujui mainiosti. Kurssi oli erittäin halpa, ottaen
huomioon sen, että kouluttajat olivat todellisia proammattilaisia. 

Perjantaina järjestetiin Hamigolf 2023 kilpailut. Myös siinä oli hyvin osanottajia ja sää mitä mainioin.
Juha, OH2LQ; edellisen kilpailun voittaja oli saanut "palkinnoksi" järjestää seuraavan kilpailun.
Kilpailuun kuuluu myös aina hyvä lounas ja juomat  Vierumäen golfravintolan sanotaan olevan maan
paras mutta myös halvin. 

Kirpputori jälleen suosittu käyntikohde SERlava täyttyi ja tyhjentyi

Kirpputori oli jälleen – kuten aina – yksi suosituimmista  ellei suosituin  käyntikohde. Moni kävi
useamman kerran päivässä katsomassa mitä uutta oli tuotu myyntiin. Kirpputoriostokset pystyi
maksamaan käteisellä, pankkikortilla tai Mobile Payllä. Käteisen osuus jäi lopulta melko pieneksi 
sekin on nykyaikaa. Myyjille tilitettiin myyntituotot muutamassa päivässä leirin jälkeen pankkisiirrolla
tai Mobile Pay:llä. 

Järjestäjien itsensä tuomat tavarat myytiin idealla, ettei niitä ainakaan viedä takaisin Radiomäelle.
Hinnoittelu oli siksi erittäin maltillinen. Eikä mitään todellakaan viety takaisin. 

Kirpputoripöydät pidetiin koko ajan myyjien puolesta järjestyksessä. Uusien myyjien tavaroille tehtiin
tilaa ja myytyjen tavat roiden aukot pöydällä täytettiin. 

Kirpputorin vieressä oli SERlava. Tai oikeastaan SERperäkärry, joka täytettiin säännöllisesti
myynnistä poistetulla tavaralla. SERlavalla oli hyvinkin käyttökelposta tavaraa jopa niin, että eräs
leirlle tullut tuli kysymään kirpputorilta, että ”kenen myyjän peräkärry se on, kun siellä on niin paljon
hyvää kamaa”. Erään toisen mielestä SERlava oli mielenkiintoisempi kuin kirpputori. Hmmm ... 

Kun RXTXtuotteen
Mika, OH3KWW; toi
lavalle ison määrän
myynnistä poistettua,
mutta todella
käyttökelpoista
joka.hamin päivittäistä
tavaraa, lavan
tonkijoiden määrä
moninkertaistui. Klikkaa
ohaiset kaksi kuvaa,
harvoin näke niin
onnellisia SERlavan
tonkijoita. Loppujen
lopuksi Kuusankoskelle vietiin vain hyvin pieni määrä tavaraa. 

Kirpputorista vastasi pienen ryhmän voimalla
Tuomo, OH5TPO. 

Kesäleirisivuilta saattoi etukäteen printata
kätevasti lipukkeet myyntitavaroille. 

Pasi, OH3EVH; teki hienon videon kirpputorin
tarjonnasta. Voi katsoa sen tästä klikkaamalla
kuvaa. Videon, jonka pituus on 9:09 min, alussa
on yleisiä tunnelmia ja kuvia leiriltä, varsinainen
kattava kirpputoriosuus alkaa kohdasta. Voit
hypätä suoraan kirpputoriosuuteen myös
klikkaamalla tästä

Kauppakadulla palvelupisteet

Country Club'in aulasta kirpputorille johtavalla käytävällä oli kuusi
ryhmätyötilaa. Ne kansoittivat:
 Koneita.com/Utec Oy:n (Jyrki, OH6CS), 
 RXTXtuotteen (Mika, OH3KWW) ja
 Bebek Oy:n (Jani Bebek) myyntipisteet sekä
 SRAL:n toimiston ja sähkötyskokeen palvelupiste (Markus, OH3RM)
ja 
 leiriasema, jonka yhteydessä oli nyös Radio PäijätHami'n studio.
 Käytävällä oli myös järjestäjien oma leiritoimisto.

Kauppakatu lähti Country Clubin aulasta ja johti kirpputorille. Osaan
palvelupisteistä pääsi myös ulkokautta. Palvelupisteet oli helppo
löytää ja kaikilla oli jatkuva asiakasjono. 

Iltajuhla

Perjantaina pidetyssä
iltajuhlassa
leiriparhaimpiin, mutta
"cozy casual"tyyliin
pukeutuneet saivat
Jarin, OH2BU;
alkutervehdykssen
jälkeen kuulla IARUn
puheenjohtajan Sylvain
Azarian, F4GKR; SRALn
vt. puheenjohtajan Timo
Rinteen, OH5LLR;
tervehdykset sekä
Lahden kaupungin
kaupunginjohtajan
Pekka Timosen lyhyet
tervehdykset. (Voit lukea tervehdyksen klikkaamalla kuvaa.) 

Menu (oikealla) oli maittava. 

Tervehdysten, "lämmittelyn" ja maittavan aterian jälkeen
seurasi iltajuhlan varsinainen juhlaesitelmä Paul,
F6EXV/OG6EXV; esitti menneen talven menestyspeditiosta 
FT8WW  videon ja kertoi peditiosta. (Paul piti saman esitelmän
seuraavana päivänä, lauantaina, josta on ao. päivän kohdalla
oma referaatti.) 

Illan päätteeksi Heikki,
OH6ZS; vaihtoi roolin Al
Dantetaikuriksi ja
huumasi yleisön
”amerikkalaisella
huumorilla.” 

Illalliskortin hinta oli
ällistyttävän halpa – vain
35 euroa. 

Kaikki illalliskortit oli myyty ja sali oli täynnä. Pöydät oli
koristeltu radioamatööriaiheisin tavaroin, joukossa muutama
yllätys. 

Iltajuhlakuvassa tunnistettavissa ainakin oikealla Toni, OH1TD;
ja häntä vastapäätä OT Martti, OH1OR; ja sähkötysvirtuoosi
Pekka, OH1LA. Antin, OH3UDT; leiripassi vilahtaa oikeassa
nurkassa. 

IARU:n puheenjohtaja Sylvain, F4GKR; oli varsinainen työjuhta
osallistumalla seitsemään ohjelmaan. Hän sai arvokkaita ja
myöhemmin palkitsevia suomalaiskontakteja. 

QSLtauluun 200 QSLkorttia

Idea QSLtaulusta oli uusi kotimaassa, mutta ei toki
kansainvälisesti. 

Euroopan suurimmilla Ham Radiohamimessuilla
Friedrichshafenissa Saksassa on vuosia ollut suosittu QSLtaulu
kertomassa, kuka on jo tapahtumaan tullut. 

Nyt PäijätHamin QSLtaulu tuotiin parhaalle paikalle eli Country
Club'in aulaan. Sinitarralla pystyi oman korttinsa kiinnittämään
takan tiilifasaadiin. Ja suosio oli hyvä – taulusta löytyi melko
tarkkaan 200 QSLkorttia. 

Hyvin koordinoitu OH3ACtoistinasema ja yhteiskäyttölupa

SRAL:n automaattiasemaryhmään otettiin hyvissä ajoin
yhteyttä ajatuksista leirin toistinasemista.
Toistinasematyöryhmän puheenjohtaja lupasi leirille 70 cm:n
hybriditoistimen. Sitä ei kuitenkaan  lupauksesta huolimatta ja
valitettavasti  koskaan toimitettu joten toistinasemaliikenne jäi
itse lainattuun ja perinteiseen 2 m FMtyöskentelyyn. 

Koska toistinasematyöryhmän puheenjohtaja oli haluton
minkäänlaiseen yhteistyöhön, kesäleirin järjestäjät joutuivat
ratkaisemaan koordinoinnin toisella tapaa. Koska toistinaseman
lähetysteho oli alle 1 W, aseman taajuus ja kuuluvaisuusalue koordinoitiin kotimaisten parhaiden
asiantuntijoiden kanssa eikä häiriöitä esiintynyt. Leirin 2 metrin lähitoistinasema OH3AC toimi
jatkuvasti valvottuna asemana leirin ajan. Ei siis automaattiasemana. Automaattiasema tarvitsee
erikoisluvan, mutta jatkuvasti valvottuna olevan toistinaseman voi kuka tahansa pystyttää. 

Koordinoinnin asianmukaisuus tarkistettiin myös viranomaisten
kanssa eikä heillä ollut siihen huomauttamista. Päinvastoin!
Ihmettelivät SRAL:n asennetta ja kiittivät määräyksien mukaan
tehdystä työstä. 

Eräillä kotimaisilla keskustelukanavilla esitetyt väitteet aseman
"laittomuudesta" ja "aseman laittamisesta käyttökieltoon"
olivat täysin laittomia uhkauksia vailla mitään perusteita. Tämän
on automaattiasemaryhmän puheenjohtaja itsekin myöntänyt
Viestintävirastolle. Vain ja ainoastaan Viestintävirastolla on
oikeus laittaa käyttökieltoon raasema tai toistinasema. Tämä
opetetaan jo kaikilla perusluokan kursseilla. Laittomasta
uhkauksesta on tehty ilmoitus Viestintävirastolle. 

Viestintävirastolta hankittiin myös lupa yhteiskäyttökanaviin,
joissa leirin sisäinen turvallisuus, huolto ja järjestelyliikenne
käytiin hyväksytyillä laitteilla radioamatööritaajuuksien
ulkopuolella. Laitteiden käyttökelpoisuus tarkistettiin useasta
lähteestä. 

Antennipajassa kuhinaa

Totta kai leirillä pitää olla myös antennipaja. Paikka, jossa voi
rakentaa pieniä antenneita tai oppia, miten niitä rakennetaan. 

Leirin antennipajassa antennien rakenteluun osallistui 36
henkeä. Paikalle tuotua noin kilometriä alumiini ja
puomiputkea pystyi työstämään – katkomaan, taivuttamaan ja
poraamaan  erilaisilla koneilla. Antenneita syntyi pääasiassa 70
cm:lle ja 2 metrille. Myös RHA68antenni löytyi
rakentelulistalta. Osa antenneihin tarvittavasista osista tehtiin
3Dtulostimella. Antennipajasta vastasi Jesse, OH3CTB. 

Pasi, OH3EVH; teki kuvasta klikkaamalla avautuvan
videon antennipajasta. 

Mr Antenni, Jesse, OH3CTB; kertoo antennipajan
toiminnaasta ja miten antenneja työstettiin
yhdessä 

Pääpalkinnon voitti Martti, OH1ON

Kaikkien leiripassin saaneiden eli leirille tulleiden kesken
arvottiin Koneita.com/Utec Oy lahjoittama Icom ”kansanradio”
IC7300. 

Arvontaan lailtana kirpputorin ulkopuolellE kerääntyi
melkoinen määrä yleisöä, monella leiripassi kädessään tai sitä
sormeillen. Kärsimättömyys nousi, kun ensin arvottiin
tavallisten arpajaisten palkinnot. Nekin menivät hyvään kotiin. 

Arvonnassa Icom IC7300 transceiverin voitti Martti, OH1ON!
Onnea voittajalle! 

Voitto tuskin olisi voinut mennä parempaan paikkaan? Rigin
toimitti Markus, OH3RM; onnelliselle voittajalle seuraavana
päivänä hänen kotipaikalleen. Martti on jo yhytetty jopa FT8
modelta uuden laitteen kanssa. 

Paikallisradio PäijätHami äänessä

Pasi, OH3EVH; vastasi paikallisradio "PäijätHamin" tekniikasta. Radiolla oli oma lähetysstudio ja 
keskus Kauppakadulla ja lähettimet Country Clubin ulkopuolella. Lähetyskeskuksesta vedettiin
lankakaapeli kattoja pitkin pääohjelmasaliin. 

Tämänkertaisen kesäleirin paikallisradion erikoisuus oli sen puolivaltakunnallisuus. Lähettimet olivat
Vierumäen maston lisäksi Kouvolan Kuusankoskella, Kouvolan Utissa, Raahessa, Lahden keskustassa
ja Nastolan Uusikylässä. Kaikkia niitä pystyttiin nekytekniikakka etäohjaamaan Vierumäeltä.
Potentiaalinen kuulijakunta lienee ollut noin 400.000 henkeä, mutta tuskin kaikki olivat virittäneet
vastaanottimet taajuuksille. Moni Vierumäelle autolla tullut toki kiitti hyvästä matkaseurasta aina
perille saakka. 

Paikallisradio ”Radio PäijätHamissa” radioitiin semivaltakunnallisesti siis kuudella lähettimellä. Ohjelma
pyöri ympäri vuorokauden. Päiväsaikaan ohjelmassa oli suorana pääsalin ohjelma. Iltaaikaan ja
pääsalin taukoina ajettiin ulos leirillä tehtyjä haastatteluita. Näitä varten oli omat toimittajanauhurit. 

Haastatteluja PäijätHamiradioon tekivät Tia, OH3TIA; Marko, OH1TP; ja Jari, OH2BU. Erityisesti Tia
osoitti valtavaa luontaista osaamista ja hänen pystyi hienoon keskusteluun haastateltavien kanssa.
Tapion, OH1KBX; esityksen yhteydessä on jo esitelty yksi Tian tekemä haastattelu. Radio toimi koko
perjantain ja lauantain, torstaina vielä harjoiteltiin. 

Tästä voit kuunnella joitakin radioon tehdyistä haastatteluissa. Listassa eivät ole kaikki haastattelut.
Tiedostot ovat pääasiassa *.wav tai *.mp3. Viimeinen on *.ogg. 
 Haastattelu_Hannu_OH1IX pituus 2:18 
 Haastattelu_Heikki_OH2BGX_Tia pituus 5:29 
 Haastattelu_Jani_Bebek_Jari pituus 5:05 
 Haastattelu_Jari_OH3KRH_Marko pituus 0:55 
 Haastattelu_Jyrki_OH6CS_Jari pituus 1:36 
 Haastattelu_Markus_OH1MN_Marko pituus 2;02 
 Haastattelu_Niko_OH2LZC_Tia pituus 24:06 
 Haastattelu_Olli_OH1JUJ_Marko pituus 1:05 
 Haastattelu_Riku_OH1E_Marko pituus 1:12 
 Haastattelu_Tapio_OH1KB_Tia pituus 3:57 
 Haastattelu_Tia_OH3TIA_Jari pituus 3:57 
 Haastattelu_Tomi_OH2BEN_Tia pituus 10:27 
 Haastattelu_Tommi_ja_Marko_Tia pituus 1:43 
 Haastattelu_Vesa_OH3EQY_Tia pituus 1:48 
 Hamileirit_60_luvulla_Jaska, OH1TX_Pasi pituus 4:22 
 Muuntajanheiton_SM_kilpailun_selostus pituus 53:41 (OGGtiedosto)

Valtakunnallinen tiedotus onnistui!

On toki tärkeää, että tiedotus varsinaiselle kohdeyleisölle – radioamatööreille – onnistuu. Mutta leiri
on aina mahdollisuus markkinoida harrastetta myös ns. suurelle yleisölle ja saada kiinnostuneita
tulemaan mukaan jopa leirille. 

Paikallisradio ”Radio PäijätHami'n” potentiaalinen kuuntelijakunta oli noin 400.000 henkeä. Toki aivan
ihan näin montaa kuulijaa kanavalle tuskin saatiin, mutta viestejä kuuntelusta tuli kaikilta
lähetysasemilta. 

Sähköisistä tiedotusvälineistä Yleisradion
valtakunnallinen radiokanava teki leiristä kaksi
lähetystä – jälkimmäinen parhaaseen
kuunteluaikaan valtakunnallisessa lähetyksessä
sopivasti lauantai aamuna. Myös Ylen
paikallistoimitus huomioi leirin. 

Lehdistä ItäHämeen toimittaja teki ison ja
antoisan jutun. Tämän lisäksi mainista leiristä oli
kuudessa muussa lehdessä ja useilla
uutisnettisivustoilla. 

Lehdille ja uutistoimistoille lähetettiin noin viikkoa
ennen leiriä lehdistötiedote, jossa kerrottiin leirin
ja ohjelman pääkohdat. 

JÄLKIMIETINTÖ JA KIITOKSET

Palvelu – ei talous  edellä

Ensimmäisen kerran SRAL:n kesäleirien historiassa leirimaksu taisa olla halvempi kuin edellisellä
leirillä. Myös Vierumäen kanssa saatiin sovittua edulliset majoitus ja illalliskortin hinnat. 

On selvää, että
kansakunnan ollessa
taloudellisessa
ahdingossa, myös leirin
järjestäjän tulee tulla
vastaan. Edullisista
hinnoista huolimatta
järjestäjille jäi pieni
ylijäämä käytettäväksi
erityisesti
koulutustoimintaan, nyt
kun tätä kirjoitettaessa
kaikki tiedossa olevat
laskut on maksettu. 

Leirin voi tehdä monella
tapaa. Sen voi tehdä
pihistellen joka asiassa
tai sen voi tehdä torvet
soiden. Päätimme ottaa
riskin ja tehdä kaiken
niin hyvin kuin
pystyimme. 

Erityistä kiitosta tuli monien vuosien kompensaationa tarjotusta ilmaisesta osallistumisesta Lapin
maakunnassa asuville ja 50 %:n alennuksesta OTamatööreille. Myös illalliskortin hintaa pidettiin jopa
"hullun halpana", kun siihen sisältyi hyvä ohjelma. Kuvassa oleva Teemu, OH7KAA/OH2GHZ; lienee
pisimmältä kotimaasta leirille tullut. Maanteitse matkaa 990,6 km, ajo normaalivauhdilla 11:06 tuntia! 

Leirin järjestelyitä varten oli palkattu kaksi henkilöä. Leirin kokonaiskustannukset olivat noin 53.000
€. Kustannuksia kattoivat vain pieneltä osalta osallistumismaksut, suurimman avun tultua
yhteistyökumppaneilta. 

Kiitos talkoolaisille!

PäijätHami leirin järjestelyissä oli mukana yli 60 talkoolaista. Kerhon kouluttamat amatöörit
kauempaakin halusivat muistaa ”Alma Mater'iaan.” Kiitos! 

Leiriä rakennettiin yhdessä kerran kuussa, kuukauden ensimmäinen maanantai pidetyillä talkoo
infoilla. Talkooinfoissa talkoolaiset saivat tietää etukäteen asioita ja suunnittelua, joista tiedotettiin
vasta myöhemmin muille. Talkoolaiset olivat tiedossa etuoikeutettuja. Mutta samalla talkoolaisilta tuli
hyviä kommentteja ja ideoita toteutukseen. Ehdittiin huono idea korjaamaan ennen julkistusta.
Talkooinfoisiin pääsi mukaan myös Teamsyhteydellä. 

Viimeinen talkooinfo pari viikkoa ennen leiriä pidettiin Vierumäellä ja Team'sin kautta välitettiin
liikkuvaa kuvaa myös niille, jotka eivät päässeet paikalle. Monen talkooinfon jälkeen oli tärkeää, että
talkoolaiset näkivät ennakolta paikat. 

Täytyy muistaa, että talkoolaisten enemmistö ei koskaan ollut käynyt SRAL:n kesäleirillä. Tavoitteiden
ja leirin suunnitelminen oikea välittäminen talkoolaisille olikin tärkeää. Ensimmäinen varsinainen
leiripäivä, ke 12.7.2023 olikin ohjelmaltaan tämän vuoksi melko tyhjä. Se oli hyvä päivä talkoolaisille
totutella, mitä olisi edessä. Mutta jo kolmantena päivänä muutama talkoolainen totesi, että "tämähän
on hauskaa – eikös järjestetä näitä leirejä jatkossakin?" 

Osuuspankki PäijätHäme antoi myös avustuksen, jolla pystyimme palkkaamaan nuoria kesätöihin
leirille. 

Talkoolaisten panos oli enemmän kuin korvaamaton! Talkoolaisista vastasi Hanna, OH7TO. 

Leiriorganisaatio

Leiripäällikkö Mika, OH3BZK 
Ohjelmavastaava Jari, OH2BU 
Talkoovastaava Hanna, OH7TO 
Ensiapu Timo, OH3GPS; 
Turvallisuus Akseli, OH3BPY 
Kirpputorivastaava Tuomo, OH5TPO 
Tiedotusvastaava Jari, OH2BU 
Nuorisovastaavat Niko, OH5CZ; ja Saku, OH3BKL 
Tekninen vastaava Saku, OH3BKL 
Respa Ritva, Harri, OH3UP ja Julius, OH3CDR 

Talkoolaisia:
Akseli, OH3BPY.............Andrey, OH3OR.............Antti, OH2EXL..............Antti, OH3JCW
Antti, OH8TO...............Erkki, OH2CLV.............Hanna, OH7TO...............Hannu, OH3HA
Harri, OH3UP...............Harri, OH3WK..............Heikki, OH2BGX.............Helin, Marko
Jani, OH3JI................Jari Matti, OH4EBD........Jari, OH3EPZ...............Jari, OH3JUT
Jari, OH3KRH...............Jari, OH2BU<..............Jarmo, OH3QN...............Jesse, OH3CTB
Jesse, OH7CK...............Jorma, OH2ETE.............Jorma, OH3FWK............. JuhaMatti, OH4EBD
Julius, OH3CDR.............Kai,OH4JTS................Kalevi, OH3NAO.............KariPekka, OH2PQ
Kari, OH2BCY...............Kari, OH6KNO .............Kimmo, OH3ZS...............Kyösti, OH3GTV
Lauri, OH3RL...............Markku, OH3EMC............Markku, OH4UI
Markus, OH3RM..............Martti, OH1ON.............Mauno, OH3CUO/OM...........Mika, OH2MN
Mika, OH3BZK...............Mikko, OH2BIF ............Niko, OH5CZ................Olga, OH3BVN
Pasi, OH3EHV...............Pentti, OH3TY.............Petri, OH1PH...............Pirjo, OH3CUO/XYL
Ritva,.....................Saku, OH3BKL..............Tapani, OH3RT..............Tapani, OH3RT 
Tia, OH3TIA................Tomi, OH3FWH..............Tuomo, OH5TPO..............Valera, OH3CDY
Veijo, OH3FWJ..............Veijo, OH4VA..............Vesa, OH3FYE...............Yrjö, OH3CK
Timo, OH3GPS............... 

Lahden Radioamatöörikerho ry., OH3AC; halusi tämän SRAL:n kesäleirin olevan ikimuistettava.
Toivomme ja osin jo tiedämme, että näin myös oli, kiitoksia on tullut kaikilta tahoilta. Kiitämme
osanottajia hienon leirin ja mukavan yhteisolon mahdollistamisesta. Turun Tippsundin leirillä eräs
leiriläinen samnoi, ettei kukaan leirillä ollut ole kritisitoinut. "Kritiikkiä on tullut vain niiltä, jotka leirillä
eivät olleet!" 

Kiitos tukijoille Ei tietenkään pidä unohtaa leirin tukijoita ja sponsoreita:
Lahden kaupunki,
Heinolan kaupunki, 
Planmeca Oy,
Suomen Radioamatööriliitto ry,
Osuuspankki PäijätHäme,
Päijät Hämeen Liikunta ja Urheilu, PHLU, 
Koneita.com/Utec,
RXTXtuote,
Bebek
Datamatik Tecnicom Oy
ja moni muu. 

Bebek teki lisäksi kaikille leiriläisille tarjouksen, että heidän verkkokaupastaan saattoi valita tuotteita
ja hakea ne leiriltä. Säästyi turhia postikuluja ym. 

Leiriraportti on hyvä päättää Matin, OH7SV; kommenttiin:

Oli aivan helvetin hyvä leiri, kiitos!

http://oh3ac.fi/DXsaunan_saannot.pdf
http://oh3ac.fi/PekkaOH1LAiso.jpg
http://oh3ac.fi/Kesaleirikilpailun_saannot.jpg
http://oh3ac.fi/Tommiiso.jpg
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katso sijaintimme, klikkaa karttaa

OH3AC
Lahden Radioamatöörikerho ry

Radiomäenkatu 43
15100 LAHTI

Puhelin kerholle: 044 7001 599
Sähköposti: oh3ac(a)oh3ac.fi

Kerhoillat avoimin ovin
joka ma alkaen klo 18:00

Vanha Radioasema
Radiomäenkatu 43

LAHTI

PÄIJÄTHAMI KESÄLEIRI 2023

PÄIJÄTHAMIKESÄLEIRILLÄ 837 KÄVIJÄÄ!

*** LÄHES 300 KUVAA, ESITELMÄÄ JA TALLENNETTA ***

1.  LEIRIN SUUNNITTELU JA JÄRJESTELYT

Vierumäellä 12.16.7.2023 pidetyn PäijätHami kesäleirin raporttisivut on jaettu neljään eri osaan.
Tästä voit hypätä (klikata) kolmeen muuhun osioon:

1. LEIRIN SUUNNITTELU ja JÄRJESTELYT
2.  LEIRIN OHJELMA ja ESITELMÄT
3.  LEIRITUNNELMIA ja KUVIA

4.  OSANOTTAJILTA SAATUA PALAUTETTA

Tämä sivu kertoo, miten leiri suunniteltiin ja toteutettiin!
Jos joku linkki ei toimi tai haluat muuten korjata raporttia, laita sähköposti oh3ac@oh3ac.fi


 

Leiriraportti on hyvä aloittaa Markun, OH8UV; kommentilla:

Vaikka olin vain päiväkäynnillä, aistin tunnelman leirillä olevan
pitkästä aikaa vanhan "ham spiritin" kaltaisen. Kukaan ei
önnöttänyt ja porukalla oli mukava olla. Järjestelyt ja puitteet
toimivat hyvin. 

Suomen Radioamatööriliitto ry:n 63. kesäleirin järjesti Lahden
Radioamatöörikerho ry, OH3AC; Vierumäen vapaaaika ja
liikuntakeskuksessa kesu 12.16.7.2023. Tapahtumat olivat pääasiassa yhden katon alla ”Country
Club'lla.” Leirin virallinen kävijämäärä on tarkistuslaskennan jälkeen vahvistettu olleen 837 kävijää. 

Lahden Radioamatöörikerho ry, OH3AC; sai leirin
järjestelyoikeudet SRAL:n hallitukselta vasta marraskuussa
2022, neljännellä yrittämisellä. Tapahtuma oli suunniteltu
päivää edellisiä kesäleirejä pidemmäksi, koska leirillä oli
suunniteltu pidettävän myös SRAL:n kevätkokous ja näin
helpottavan oleellisesti SRAL:n kustannuksia. Järjestäjät
olisivat vastanneet kaikista varsinaisista kokouskustannuksista. 

Yhdeksän kuukauden järjestelyaika on lopulta tavattoman lyhyt
ja ajanpuutteessa moni hieno idea jäi toteuttamatta tai
viimeistelemättä. SRAL:n hallituksen päätös aikaistaa
hakuprosessia on hyvä uusi linjaus ja auttaa jatkossa järjestäjiä. 

SUUNNITTELU

Leirin suunnittelussa oli alusta lähtien kuusi tärkeää mottoa:
 ”Ham spirit”: perinteinen, hyvähenkinen leiri,
 ”yhden pysähdyksen (katon) taktiikka”: monipuoliset majoitukset ja ruokailut lähellä toisiaan,
 ”edullinen": edulliset ja halvat hinnat kaikille,
 ”hyvä ohjelma”: huippuhyvä, laaja ja erilainen ohjelma,
 ”palvelu edellä”: hiottu palvelukokonaisuus osanottajille,
 ”ammattimaisuus”: paras on hyvän vihollinen, mutta lähtökohtana ammattimainen ote.
 ”Tehdään niin hyvin kuin pystytään ja osataan. Ei pihistellä.
 ”Emme saa unohtaa myöskään suomenruotsalaisia hameja, olemme kaksikielinen maa. 

Kesäleirisivu, ilmoittautuminen ja tiedotus

Kerhon www.oh3ac.fi sivun ”kylkeen” rakennettiin leirin omat
sivut osoitteessa

kesaleiri.oh3ac.fi

Runsailla kuvilla, isoilla kirjaimilla ja monipuolisesta sisällöstä
kiitosta saaneet sivut rakensi Jermu, OH3KZR. Sivulta oli
helppo löytää kaikki tarvittava ja se päivittyi viime hetkeen
saakka. Selkeät otsikot ja välisivut auttoivat etsimistä, mutta
menu helvettiä ei kuitenkaan ollut. 

Ennakkoilmoittautuminen oli mahdollista toukokuun alusta
lukien. Ilmoittautumispohjana käytettiin SRAL:n hallinnassa
olevaa Ilmarixjärjestelmää. Koska ilmoittautumistiedot
kiersivät SRAL:n kautta, ne saatiin järjestäjille manuaalisesti
aina vasta muutaman päivän viiveellä. Anteeksi siis, ettei
vahvistuksia pystytty kuittaamaan välittömästi. 

Ennakkoilmoittautujia oli hieman yli 400, eli edellisen vuoden
leirin tapaan noin puolet lopullisesta kävijämäärästä. 

Ennakkoilmoittautumista edelsi matkailuajoneuvo ja
telttapaikkojen alustava varaus. Matkailuvaunuja oli noin 60 ja
telttoja 25. Hieman edellisen vuoden leiriä enemmän. 

Vierumäki ei juuri ole profiloitunut karavaanari tai
telttailupaikkana. "Jostakin" alkoi jopa kiertämään huhu, ettei
leirillä sallittaisi ollenkaan matkailuajoneuvoja tai telttoja. Se ei pitänyt todellakaan paikkaansa. Mutta
kun näihin toimintoihin liittyvät reunaehdot oli selvitetty ja sovittu, myös Vierumäki oli innostunut
tästä uudesta 
"asiakasryhmästä", ja antoi kaiken mahdollisen tuen. 

Nousujohteinen tiedotus

Leirin tiedotus alkoi helmikuussa. SRAL:n tiedotuskanavista
bulletiineissä oli nousujohteinen viikkotiedotus ja
Radioamatöörilehdessä kolmessa numerossa leiriartikkeli.
Lisäksi Facebook'in "Radioamatöörit"ryhmässä oli viikottainen
tiedotus kuten jonkin verran myös FinHam sähköpostilistalla.
Kaikki tiedotteet löytyivät heti julkaisun jälkeen myös
kesäleirisivulta. 

Myös ulkomaille, lähinnä Pohjoismaihin, oli tiedotusta mutta se
jäi lopulta aiottua pienemmäksi. 

Leirin tiedotuksen ensimmäisenä tavoitteena oli kertoa, missä
on Vierumäki sekä kertoa, mitä kaikkia mahdollisuuksia paikka
antaa. ”Tule koko viikoksi Vierumäelle” teemalla pyrittiin
viestimään, että kesäleiri voi olla myös koko perheen leiri.
Vierumäki tarjoaa mahtavat puitteet koko perheelle viettää
vapaaaikaa ja näin perheen vanhemmilla on hyvä omatunto
keskittyä loppuviikosta radioamatöörileirin tapahtumiin ja
ohjelmaan. Viesti meni hyvin perille, koska ainakin viisi
perhekuntaa tuli leirille jo edellisenä viikonloppuna. 

Keväällä pidettiin kaksi yleistä Teamstilaisuutta yhdessä
SRAL:n kanssa kaikille suomalaisille hameille otsikolla ”Mitä
haluat kesäleiriltä”. Niissä oli mukana yli 80 osanottajaa ja
palavereissä tuli hyviä ideoita leirin järjestelyihin. Ihan kaikkia
mahtavia ideoita ei valitettavasti pystytty toteuttamaan, mutta moni osoittautui 
kullanarvoiseksi. Voidaanko siis sanoa, että PäijätHamileiri oli osanottajien muovaama leiri? 

Kouvolan perinteisillä Sotilasradiopäivillä saivat leirin järjestäjät myös pitää 10 min
esittelypuheenvuoron. Sotilasradiopäivillä pidetyn demon voit katsoa tästä linkistä *.pdfmuodossa. 

Kesäleirilehti ja leiripassi

Kesäleiriä kävijöitä varten pitää olla tietenkin kesäleirilehti.
Koska leirin ohjelma kehittyi ja muuttui leirin portille saakka,
kesäleirilehti eriytettiin ohjelmakartasta ja ohjelmakartan sai
erikseen ilmoittautuessa ja se löytyi aina päivitettynä Country
Club'in ilmoitustaululta ja respasta 

Sekä 16sivusen kesäleirilehden että leiripassin suunnittelua
varten Kerholla oli mallina lähes kaikkien noin 50 edellisen leirin
leirilehtiset ja leiripassit. Leirilehti kertoi yleistä tietoa leiristä ja
ennen kaikkea siitä, mitä leiriltä löytyi tai mitä palveluita
Vierumäen alueelta löytyy. 

Kesäleirilehden sisällöstä löytyy IARU:n puheenjohtajan
Sylvain, F4GKR; SRAL:n puheenjohtajan Timon, OH5LLR;
leiripäällikön Mikan, OH3BZK; ja ohjelmavastaavan Jarin,
OH2BU; tervehdykset. Jarin, OH2BU; tervehdys kertoo paljon
siitä filosofiasta, miltä pohjalta leiriä lähdettiin hakemaan. "Ham
Spirit" first. 

Jos klikkaat yllä olevaa leirilehden kansikuvaa, pääset lukemaan
ja selailemaan 16sivuista leirilehteä. 

Leiripassi on "tavallaan" leirin tärkein painotuote. Moni säilyttää
leiripassit leireiltä, joilla on ollut. Ne ovat tavallaan
"matkamuisto" leiristä ja niitä voi käyttää muissa tapahtumissa.
Jos klikkaat alla olevia kahta leiripassin kuvaa, saat ne näkymään siinä koossa, kun osanottajat saivat
ne rintaansa roikkumaan. 

Leiripassin suunnittelu lähti seuraavista
periaatteista: 
       nimi ja tunnus pitää olla painettuna niin 
       isolla että vastapäätä oleva näkee tiedot 
       kyyristymättä. 
       Käytännössä leiripassin kooksi tulikin hieman

suurempi kuin aiemmilla leireillä.
       leiripassista löytyy tärkeimpien tukijoiden
nimet        ja logot
       leiripassista löytyy alueen kartta ja
tärkeimmät
       puhelinnumerot
       esitelmänpitäjille ja vieraille on oma VIP
passi
       leiripassissa on jokaiselle yksilöllinen numero
       arvontaa varten
       leiripassi ei saa olla hakaneulalla tai liimalla 
       kiinnitettävä vaan kummastakin ylänurkasta 
       kaulanauhalla ripustettava. 

Tyylikkäiden leiripassien luovasta suunnittelusta vastasi kerhomestari Ritva. 

Jos leiripassissa olisi yksi reikä, johon kaulanauha kiinnitetään, se kääntyilisi jo pienessä tuulessa
ympäri. Myöhemmin tuli ilmi, että kahteen reikään tulevat kaulanauhat olivat uskomattoman kalliita –
puhutaan nelinumeroisesta luvusta. No, hyvä maksoi tässäkin. (Eräässä tapahtumassa leiripassin
kääntyminen kompensointiin sillä, että tunnus laitettiin kummallekin puolelle. Ei hassumpi idea
sikseen.) 

Passeja suunniteltiin ja tehtiin eri värisiä ja eri päiviä ja eri
tarkoitusta varten.(Kuva oikealla) VIPvieraat, eli pääasiassa
esiintyjät ja kutsutut juhlavieraat saivat myös omansa.

Leiripassin suunnittelun ja toteutuksen välillä tuli kuitenkin
pieni viestintäkatko. Leiripassissa olevan nimen ja tunnuksen
fonttikoko oli pyydettyä pienempi ja leiripassiin pääsi muutama
kirjoitusvirhe. No, ei aina voi olla täydellinen. 

Majoitusvaihtoehdot

Vierumäki on tunnettu monipuolisista majoitusvaihtoehdoista.
Sanotaan, että koko alueelle mahtuu yöpymään sisätiloihin
5555 henkeä.

Alueella sijaitsee neljä hotellia: Fennada ja Sporttihotelli
Pihkala, (jotka sijaitsevat vieretysten oikealla olevan kuvan
mukaisesti Fennada oikealla ja Pihkala keskellä.
Vasemmanpuoleisin siipi on hallinto ja koulutusrakennus.)
Country Club ja Holiday Club (alemmassa kuvassa). 

Holiday Club Vierumäki sijaitsee Country Club'lle tulevan tien
varrella, noin 800 m ennen Country Clubia. Koska Fennadakin
on juuri uudistettu, tähdillä laskettuna hotellit ovat ***** 
***. 

Lisäksi majoitusta löytyy rivitalosta Country Club'in takaa sekä
rantahuviloista saunan ja uimarannan vierestä. Rantahuvilat
varattiin tietenkin ensimmäisinä. 

Vierumäen vahvuus on juuri majoitusten monipuolisuus 
jokaiseen makuun ja jokaiseen lompakkoon löytyy sopiva
majapaikka. On luksusta, on tuttua mökkimajoitusta, on
rantasaunanomaista ym. Mutta myös erittäin kohtuullisen
hintaista ryhmämajoitusta. 

Vierumäen pohjoisosassa on mökkikylä, jossa on yli 160
eritasoista mökkiä. Niitä pystyi varaamaan sekä Vierumäen
myyntipalvelun itsensä että mm "Hotels.com" ja "Booking"
sivujen kautta. Mökit olivat hyvässä käytössä ja moni oli
varannut mökin työpaikkansa, oman järjestönsä tai vastaavan
kautta. 

Usealla kerholla oli yhdessä varattu mökki. Vaikka järjestäjät
”varoittivat” mökkien täyttyvän nopeasti ja kehottivat
varaamaan omansa nopeasti, moni jäi ilman mökkiä. Vierumäki
on perinteisesti täynnä kesän huippuaikaan. 

Matkailuajoneuvoalueet olivat kolmessa paikassa niin, että
yöpyjä saattoi varata paikan, joka sopi hänelle ja perheelleen
rauhallisuuden ja etäisyyden mukaan. Kompromissialue (AS2)
oli näistä se suosituin. Jako kolmeen
matkailuajoneuvoalueeseen perustui vanhaan kokemukseen
siitä, että osa haluaa keskelle tapahtumia, osa haluaa majoittua
rauhassa ja  niin  loput haluavat vähän kumpaakin. 

Myös telttailualueita oli kaksi. Lähin telttaalue oli noin 40
metrin päässä Country Club'in pääovelta. 

Suurin telttaalue oli kangasmetsäpohjainen, josta moni kertoi
pitävänsä enemmän kuin nurmikosta. 

Sekä matkailuajoneuvo että telttaalueille toimitettiin
Bajamajat helpottamaan olemista ja arkisia askareita. Samalla
lyhentämään tarvetta lähteä sisätiloihin askareita varten.
Bajamajat siivottiin omasta toimesta päivittäin. Karavaanareille
tarpeellinen suihkukin löytyi tarvitsijoille. 

Telttojen ja matkailuajoneuvojen ympäriltä löytyi useita hyviä
antennipuita. 

Varsinkin telttailualueella lähti useasta teltasta syöttöjohto
kohti puiden väliin ripustettua antennia. 

Leirin nimi ja logo

Leirin nimeksi oli alustavasti monta vaihtoehtoa. Nimessä oli tietenkin oltava sana ”hami” tai ” radio”.
Kun katsottiin vanhoja nimiä, hatun nosto tuli Kokkolan, OH6AI; "Megahertsi"nimelle ja Jyväskylän,
OH6AD; "Metso"nimelle. Toki myös vuoden 1991 ”Ylläs kutsuu” on hieno nimi. Nimeen haluttiin toki
myös kansainvälisyyttä. Rosterissa olivat mm seuraavat nimiehdokkaat:"Vierumäki kutsuu", "Häme
Hami", "SalpaHami", "SalpausHami", "Hami_2023" "LahtiHami", "HamRadio2023" ... jne. Vaikka sana
"Vieru" olisi ollut kiva nimessä  esim "VieruHami" tai "HamiVieru", ne hylättiin, koska epäiltiin siitä
väännettävän erilaisia muotoja. Niinkuin sitten eräät lapsenomaisuuttaan ja parjausmielessä
väänsivätkin. 

Kerhon hallituksen kokouksessa ”PäijätHami”nimen toi eka kerran esille Tuomo, OH5TPO. Kahden
kokouksen mutustelun jälkeen se sitten valittiin nimeksi. Siinä vaiheessa tämä työnimi oli jo
itsestäänselvyys lopulliseksi nimeksi. "PäijätHami" – kertoo maakunnasta, jossa ollaan ja lopussa vielä
se ”pakollinen hami”. Ei ehkä kansainvälinen nimi, mutta sitä enemmän kotimaa ja
maakuntahenkinen. 

Kun nimi oli lyöty lukkoon, Jermu, OH3KZR; sai tehtäväkseen
miettiä logoa. Tämän päivän yleisen suuntauksen mukaan
logossa on myös tapahtuman nimi. Harvoin tehdään enää
logoa, jossa pelkästään on joku kuvio. Hyvänä esimerkkinä
Nokia, joka luopui melko nopeasti kolmen kärjen logosta ja
päätyi ratkaisuun, että nimi on samalla logo. 

Halusimme kuitenkin logoon myös jotakin muuta kuin pelkän
nimen, jotakin haminoloista. Jermu keksikin, että Päijätsanan
” ison P”kirjaimen yläosa voidaan muotoilla myös "headset"'iksi (kuulokkeet,
Ensimmäisissä versioissa (kuva ylempänä) headset oli kallellaan
alas oikealle, mutta kuulokkeet ja "Päijät"sanan "ä" ja "i"
pisteet sekoittuivat. 

Lopulta headset käännettiin toiseen suuntaan, ylös, "Päijät"
sanaa pienennettin, mutta fonttia paksunnettiin. Nyt headset
näytti yhden kommentin mukaan hymyilevältä ja nauravalta 
kuten leirin tulikin olla. Headset'in mikrofoni näytti samalla
käsivarrelta, joka ystävällisesti viittoi tulemaan leirille. Siis jo
koko logo kertoi, että kyseessä oli radioleiri. 

Nyt kaikki näyttää helpolta, mutta välivaiheita oli kymmeniä. 

Jermun logon suunnitteluun käyttämä aika oli kymmeniä tunteja ja monen vaiheen jälkeen päädyttiin
siis lopulliseen, tyylikkääseen versioon, värimaailmaltaan lähes täydelliseen. Ammattilaisena Jermu teki
logosta pienen, keskisuuren ja ison resoluution versiot sekä useita muita käyttövaihtoehtoja eri
tarkoituksiin. 

Monipuolista ruokailua

Myös ruokailussa oli kävijöillä monia vaihtoehtoja. Country Club'illa oli sekä lounaat (13 €) että
runsaat päivälliset (17,50 €) seisovasta pöydästä. Ruuan laadusta ei kukaan ole valittanut, sillä
seisovat pöydät olivat tosi antavat ja syödä sai niin paljon kuin halusi. Ruokasalin, pääasiassa Rampsi
sali, oven viedessä oli myös baari, josta sai virvokkeita, olutta ja viinejä aina illan loppuun saakka. 

Lähes kaikkiin huonehintoihin kuuluvat aamiaiset sai nauttia
Fennadan Puhtiravintolassa (13 €), jonka seisova pöytä oli
yhtä antelias. Puhti oli myös karavaanarien ja telttailijoiden
käytössä. 

Muitakin ruokapaikkoja oli useita. Fennadan a'la carte
ravintola, Holiday Club'in tasokas courmetravintola ja pub.
Ruokapaikka löytyi joka nälkään. Myös välipala ja iltaruoka
paikkaa. Ja yökerho. 

Koska ruokapaikkoja on Vierumäen alueella runsaasti,
Kerhomestari laati niistä yksisivuisen esitteen, joka oli
ilmoitustauluillla ja jonka sai myös respasta. 

Myös iltajuhlan illalliskortti saatiin neuvoteltua perinteisiä hintoja huokeammaksi. Tasan sata
osanottajaa sai 35 €:n hinnalla myös 
hyvän ohjelman. 

Opasteita teillä, pihassa ja Country Club'in sisällä  kukaan ei eksynyt?

Jo ensi metreistä oli selvää, että hyvillä opasteilla on suuri
merkitys siinä, että ihmiset löytävät oikeaan paikkaan – mutta
opasteilla luodaan myös tunnelmaa. Opasteet jaettiin teknisesti
liikenneopasteisiin, Country Clubin pihaalueen ja Country Club'in
sisäisiin opasteisiin. 

Nelostien eli Lahden moottoritien Vierumäen liittymästä lukien
asetettiin yhteensä 12 tieliikenneopastetta. Opasteet olivat isoja 1
metri x 1 metri opasteita ja ne kiinnitettiin joko
opasteliikennemerkkeihin, pylväisiin tai asetettiin kuormalavoihin
kiinnitettynä sopiviin paikkoihin. Heti Vierumäen liittymän jälkeen
opasteet kertoivat myös, kuinka pitkä matka on jäljellä Country
Clubille. 

Lahden moottoritiellä eli nelostiellä on harvinaisen paljon
Vierumäelle osoittavia liikennemerkkejä, mutta onhan arvokasta
tietää, paljonko matkaa on jäljellä. Eikä tietenkään unohdettu
myöskään opastetta, joka kiitti leiriltä lähteviä siitä, että olivat olleet mukana leirillä. "Kiitos"tauluun
oli joku "vääräleuka" kirjoittanut tussilla paperille "Kiitos! Mahtava leiri  tavataan ensi vuonna
Joensuussa" 

Opasteiden sijoittelussa
noudatettiin melko
tarkasti ELYkeskuksen
ohjeita.
https://www.ely
keskus.fi/mainontatien
varrella 

Lahden moottoritien
varteen kiinnitettiin
myös opasteet, jotka
kertoivat paikallisradio
PäijätHamin taajuuden
että OH3AC
leiritoistimen taajuuden.
Samanlainen opaste oli
myös Country Club'in
pihalla. Opasteet
laitettiin paikkaan, jossa kumpikin olivat hyvin kuuluvilla. 

Sekä Country Club'in pihamaalle että jo aikaisemmin Vierumäen
tulotielle asetettiin opasteet, jotka kertoivat matkailuajoneuvo
ja telttaalueet. Toki lisäksi pihalta löytyi opasteet kirpputorille,
peräkärrymyyntiin, SERlavalle ym. tärkeimpiin paikkoihin. 

Country Club'in aulassa oli ”opastepuu”, joka samoin kertoi
tärkeimmät paikat CC:n sisällä: ruokailun, esitelmäsalit,
Kauppakadun ja kirpputorin ym. Vähän samanlainen
opastepuu, joka löytyy monelta kaukaiselta saarelta
kertomassa missä päin maailmaa mikin paikka on. 

Alueelle tullessa, siellä ollessa tai Country Club'illa tuskin pääsi
eksymään. Käänsi päänsä mihin tahansa, aina joku opaste
kertoi lisää. 

Totta kai siis myös niitä, jotka olivat viettäneet enemmän tai vähemmän
lyhyen aikaa leirillä, tuli kiittää. Tämä kiitosopaste siis löytyi Vierumäeltä
poistuttaessa. 

Kaikki opasteet suunnitteli ja teki espoolainen Teippitukku Oy. Palvelu oli
uskomattoman hyvää ja nopeaa – opasteet olivat tyylikkäitä ja valmiina
kahdessa päivässä tilauksesta. Materiaali kevyttä ja säänkestävää. Annamme
viiden pisteen suostituksen! 

Teippitukulla oli myös aivan loistava oma ehdotus opasteiden tyylistä, mutta
se jouduttiin tällä kertaa hylkäämään liian ”radikaalina.” 

SRAL vahvasti mukana suunnittelussa

SRAL:n hallituksen pääjoukko kävi tutustumassa ja keskustelemassa leiristä
jo viime vuoden, 2022, lokakuussa. Pidimme presentaation ja vastasimme
kysymyksiin. Presentaatio oli lopulta helppo pitää, koska useimmat asiat oli
valmisteltu jo neljällä edellisellä hakukierroksella. 

Kesäleiri oli vuoden alusta lukien jokaisen SRAL:n hallituksen kokouksen
esityslistalla. Hallitukselle kerrottiin jokaisessa kokouksessa suunnittelun ja
leirin järjestämisen edistymisestä ja vastattiin kysymyksiin. 

Hallitus myös kutsui normaalin protokollan mukaisesti leirille virallisesti mm.
IARUn puheenjohtajan Sylvain Azarian, F4GKR; sekä muutaman muun VIP
vieraan. 

Kevään lopulla allekirjoitettiin perinteinen liiton ja järjestäjän välinen
kesäleirisopimus. Sopimusta uusittiin enemmän kuin lievästi vastaamaan
paremmin tämän päivän leiripalvelutarpeita, koska sopimuspohja oli pysynyt
lähes muuttumattomana jo vuodesta 1992. Tällöin liitto alkoi tekemään
sopimuksia järjestäjien kanssa. 

Turvallisuus ennen kaikkea!

Leirin järjestämiseen liittyy aina myös paljon vastuuta, Tapahtumasta tehtiin Heinolan poliisille
tarvittavat ilmoitukset jo helmikuussa. Poliisin virkailija tuumasi hymy huulilla, että ”Mistä nyt tuulee?
Ei kukaan ole koskaan tehnyt tapahtumailmoitusta näin hyvissä ajoin. Yleensä ne tulevat muutama
päivä ennen tapahtumaa. Mutta kiitos kuitenkin!” 

Tapahtumailmoituksen tekeminen oli helpoin
viranomaistehtävä. Enemmän vaivaa oli pelastussuunnitelman
tekeminen. Vierumäen oma Country Club'in
pelastussuunnitelma oli sinänsä kohtuullinen, mutta ei yksinään
kelvannut näin mittavaan tapahtumaan. Mutta kun siihen
yhdistettiin ja kombinoitiin viime vuoden järjestäjiltä saatu
Eerikkilän pelastussuunnitelma, kokonaisuus oli hyvä,
suorastaan erinomainen. 

Järjestyksenvalvojien haaliminen oli yllättävän työlästä. Vaikka
poliisin määräämät päivittäiset järjestysmiesmäärät olivat
hyvinkin kohtuulliset, joutui ylin turvallisuuspäällikkö Akseli,
OH3BPY; tekemään työtä vaadittavien henkilöiden löytymiseen.
Mutta tarvittava määrä löytyi lopulta. 

Järjestyksenvalvojat kiersivät kaikilla alueilla myös yöaikaan.
Mainittavampia järjestyshäiriöitä ei ollut, mutta muutamaa hieman liikaa nauttinutta kehotettiin
menemään nukkumaan. Yleisin huomautuksia vaatinut toimenpide oli a) alkoholin nauttiminen
anniskelualueen ulkopuolella ja b) omien alkoholien tuominen anniskelualueelle. Siistiä ja rauhallista 
väkeä kuitenkin nämä radioamatöörit. 

Timo, OH3GPS; tarjoutui ensiapupäälliköksi. Timo päivysti
ahkerasti, mutta lopulta hänelle tuli vain yksi "asiakas." Nainen,
jonka jalan alta kävelytien sivukivetys oli livennyt ja jalkaan tuli
verta vuotava haava. 

Homma hoidettiin pikaisesti ja Vierumäelle annettiin pyyntö
hoitaa kivetykset kuntoon. Ensiapupakkauksia, joita oli lähes
huoneellinen, ei tarvinnut tätä enempää käyttää. 

Osa turvallisuutta ja järjestelyä oli tietenkin liivien suunnittelu
ja hankkiminen. Sinänsä helppo asia  kaupat ovat niitä pullollaan  mutta kun vähän jokaisella oli oma
halu niiden suhteen. Kompromissi onnistui tässäkin: Liivejä oli kolmea eri väriä, järjestysmiesten
punaisen ollessa näkyvin. Yläkuvassa Hanna, OH7TO; vihreällä liivillä, toinen talkoolainen sinisellä
liivillä ja alakuvassa Akseli, OH3BPY; järjestyksenvalvojien esimiehenä punaisella liivillä. Kuvassa myös
istumassa ja sisäistä yhteyttä pitämässä yhteiskäyttökanavalla Juha Matti, OH4EBD. 

LEIRI ALKAA
Leirin avajaiset ja lipunnosto

Leiri avattiin
puoleltapäivin torstaina
13.7.2023
arvovaltaisesti Suomen,
Ranskan ja SRAL:n
lippuja tankoon nostaen.

Järjestäjät joutuivat
pitkään miettimään,
missä järjestyksessä
liput nostetaan, kuka
avaa leirin ja kuka
puhuu ensin. Tyylikästä olisi tietenkin ollut nostaa myös niiden
maiden liput ylös, joista jo oli mukana osanottajia. Lipputangot
vain eivät riittäneet. 

Tervehdyksen toivat IARU:n puheenjohtaja Sylvain, F4GKR; Heinolan kaupunginhallituksen
puheenjohtaja Kirsi Lehtimäki, SRAL:n puheenjohtaja Timo, OH5LLR; ja leiripäällikkö Mika, OH3BZK.
Timon, OH5LLR;  kesäleirin varsinaisen pääjärjestäjän  alkupuheenvuoron jälkeen nostettiin liput ja
muut kolme saivat pitää avajaispuheensa. Mikrofonia ja äänentoistoa ei ollut, mutta kaikkien keuhkot
riittivät. "Parhaiten kuuluu tietenkin poliitikon ääni", kuten Kirsi Lehtimäki totesi, ja niin kuuluikin. 

Heinolan Kirsi Lehtimäen puheenvuoro oli hieno ja sympaattinen, toivottaen meidät kaikki
tervetulleiksi Vierumäelle. 

Hovikuvaaja Martti, OH1ON; ikuisti avajaiset näin: (Klikkaa kuvaa ja saat 9:38 min videon avajaisista) 

OTtapaamisessa muisteloissa 75 konkaria

IARU:n ja SRAL:n
puheenjohtajien
tähdittämä OT
tapaaminen Rampsi
salissa keräsi hyvän
joukon konkareita
lämminhenkiseen
tilaisuuteen. Konkareilla
oli yhteenlaskettuna
radioamatöörivuosia yli
4000! Melkoinen määrä
kokemusta ja tietämystä.
Ja vielä enemmän hienoja muistoja, joita tilaisuudessa jaettiin. 

Pikkukuvassa ylhäällä Jorma, OH2PV; kertoo muisteluita
omasta haminuoruudestaan. Moni muukin, mm Rami, OH3BHL;
Aaro, OH9RJ; Veikko, OH3SF; jne kertoivat mielenkiintoisia
tarinoita. Tapahtuman tärkeimmän kysymyksen, kuka on ra
iältään vanhin, taisi voittaa juuri Veikko, OH3SF. 

Lienee kuitenkin ensimmäinen
kerta,kun IARU:n puheenjohtaja
tervehtii OTamatöörejä. Sylvain,
F4GKR; (kuva ylhäällä oikella) toi
sympaattisesti terveisiä IARU:lta ja
kertoi, kuinka tärkeää työtä IARU
tekee taajuuksien puolustamisessa.
Sylvain kertoi myös, että IARUn
suurin ongelma tällä hetkellä on
löytää tekijöitä erilaisiin tehtäviin. 

SRAL:n tarjoama
mansikkakakkukahvi uhkasi sulaa
helteessä ja henkilökunta pyysi
pientä taukoa puheisiin. Tilaisuuden
päätteeksi otettiin tietenkin jo
perinteinen yhteiskuva. 

OTtapaamisesta on tullut suosittu
leirin ohjelma. Vieressä oleva OT
yhteiskuva kertoo meidän seniorihamiemme elinvoimaisuudesta ja halusta olla edelleen aktiivisia
hameja. 

Nyt tapaaminen oli viime vuoden malliin jo
torstaina, mutta moni OT on esittänyt
toivomuksen, että tapaaminen olisi perjantaina tai
lauantaina, jolloin voisi osallistua myön muuhun
ohjelmaan. Tätäkin vaihtoehtoa mietittiin pitkään,
mutta tapaaminen jäi lopulta torstaihin, koska se
oli suunniteltu kevätkokouksen yhteyteen.
Varmaan ensi vuoden leirillä Joensuussa
tapaamiselle löydetään parempi aika. 

Katso klikkaamalla vasemmalla olevaa kuvaa
Martin, OH1ON; tekemä video OTtapaamisesta.
Videon pituus 19:06 min. 

Ulkomaisia vieraita ainakin kahdeksasta maasta

Ulkomaisia vieraita leirille löysi kahdeksasta maasta. Leirin ensimmäinen ilmoittautuja olikin Norjasta,
tunnettu puskaaktivisti Mads, LA1TPA. 

Ulkomaiset tähtivieraat olivat tietenkin tällä kertaa Ranskasta. IARU:n puheenjohtaja Sylvain Azarian,
F4GKR; ja Paul Granger, F6EXV; joka kunnioitti leiriä ja suomalaisia hankkimalla myös suomalaisen
tunnuksen "OG6EXV". 

Unohtaa ei tietenkään voi Ruotsin ed. puolustusministeriä Peter Hultqvistia, SM4HCF; jolla hälläkin on
nyt suomalainen tunnus "OH1P" käytettävissä Turun saariston kesämökillä. Suomen, Norjan ja
Ranskan lisäksi kävijälistalta löytyvät ainakin Ruotsi, Eesti, Tanska, Saksa ja Yhdysvallat. 

Leirimasto nousi 30 metriin – leiriasema äänessä 160 m aktiviteetissä

Jo ennen leirin alkua
Token, OH6RM; viiden
hengen ryhmä kävi
nostamassa leirin
ylpeyden, yli 30 metrin
alumiinimaston. Mastoon
asennettiin HFalueiden,
kuuden metrin,
leiritoistimen ja
paikallisradio ”Radio
PäijätHamin” antennit. Sekä tietenkin 80 m ja 160 m dipolit. 

Kiitos Tokelle, OH6RM; upeasta mastosta ja asennuksista.
Ammattimaista työtä! 

Yllä vasemmassa kuvassa kaksi todellista mestaria tahoillaan,
DXCClistojen kärkipaikasta taisteleva Jussi, OH3SR; ja itse "Mr
Aluminium" Toke, OH6RM; keskustelevat mastoista ja DXien
pyydystämisestä. Jussilla on tunnetusti se bandien isoin
signaali. 

Muuten  leirin masto jatkoi matkaansa ja on nyt pystyssä
yhdessä Suomen parhaista saarista, Degerön saarella Inkoossa
Pasin, OH2TWI; pihalla. 

Leirin tunnuksena käytettiin kerhon eli järjestäjän omaa
tunnusta OH3AC, kuten tapana aina kesäleireillä on ollut. Vain
SRAL:n itse järjestämillä leireillä tai erityisleireillä, joilla
juhlitaan maamme tai SRAL:n pyöreitä vuosia, käytetään
SRAL:n omia tai sen hankkimia erikoistunnuksia.
Järjestelyryhmä mietti pitkään, pitäisikö hankkia joku erikoiskutsu, mutta päätti lopulta pitäytyä
Kerhon peruskutsussa. 
Kyllä maailma on täynnä kutsuja, ei yhtä lisää tarvita. 

Leiriasema oli Koneita.com/Utec Oy:n käyttöön lainaama,
hienosti toiminut Icom IC7610 huipputransceiveri. Kuvassa
Euroopan kovimpiin DXreihin kuuluva Paul, F6EXV/OG6EXV;
on äänessä leiriasemalta. Asemalla oli tietenkin käytössä sekä
tavallinen "pumppu" että automaattianturi. 

Perjantaiiltana leirin YLamatöörit aktivoivat tunnuksella
OH2YLS 160 metrin aktiviteetin. Vaikka asemahäiriöt oli
etukäteen tarkistettu, jostakin syystä kohinataso oli illalla
melko korkealla häiriten kuuluvaisuutta. Hanna, OH7TO; Jaana,
OH6AX; ja Pirjo, OH3CUO; tekivät hyvää työtä. 

Wamon, OH2II/OH2BPW; magneettiluuppiantenni oli Country
Club'in pihalla viritetty taajuudelle 1846 kHz ja sieltä pystyi
antamaan YL:lle lisäyhteyksiä. 

Valitettavasti kovin moni ei hoksannut asemaa käyttää, mutta
kyllä YL:ien saalis oli ihan hyvä ja kohtuullinen. 

SRAL:n bulletiinin antoi lauantaina hienosti "Vuoden
perusluokkalainen 2023" Joel, OH2CBD. Bulletiinin lukeminen
sujui kuin vanhalta konkarilta ja vielä paremmin sujui pileup'in
purkaminen. Kuson ja pileup'in pitoa Joel on harjoitellut mm
useilla puskaoperoinneilla ja kotimaisissa kilpailuissa. 

Joel'in tunnustuspalkinto oli jaossa Jyväskylän
Syyskokouksessa, mutta itselleen tyypillisenä Joel oli silloin
workkimismatkalla. Kuvassa Jari, OH2BU; käy lävitse bulletiinin
antamiseen liittyviä rituaaleja. Bulletiini kun tulee aloittaa
sanomalla ainakin kolmesti "Huomio OHasemat .." 

Useita ohjelmaputkia

Leirille oli pyydetty yli 60 esitelmää omien erikoisalueidensa parhailta. Ohjelman laajuus ja aiheiden
monipuolisuus sai erityistä kiitosta! 

”Historiallisen monipuolinen ja hyvä ohjelmisto. Ohjelmaa, jota kukaan ei aikaisemmin ollut 
       ajatellut leirille.

Kiitokset kuuluvat kuitenkin kaikille esitelmän pitäjille mahtavasta panoksesta. 

Ohjelmat oli pyritty järjestämään ”putkiin” eli niin, että saman aihealueen esitelmät olivat perätysten
samassa salissa. Ohjelmasta löytyykin näin mm. Maanpuolustus ja MPK, antennit, kilpailu ja DX,
tekniikkaputket perjantailta sekä lauantailta nuorisofoorumi, ”tähtiputki” sekä viranomaisputki.
Muutama putkiin sopimaton spesiaaliesitelmä sijoitettiin mahdollisimman hyviin paikkoihin. 

On totta, että liian moni hyvä esitelmä syö toisiaan, mutta toisaalta antaa mahtavan valinnanvaran. 

Ohjelmassa viihdettä, tietoa ja asiaa

Ohjelmaa suunniteltaessa oli tärkeää löytää kokonaisuus, jossa olisi sekä tietoa ja asiaa, että
viihdettä. Mutta myös niin, että ohjelma tarjoaisi jotakin kaikillle perheen jäsenille, erityisesti mukaan
houkutelluille puolisoille. Muutamassa tapauksessa kävikin niin, että "se" puoliso olikin pakottanut
perheen hamin leirille vedoten hyvään ohjelmaan. Maria Veitola ja 72 tunnin varautuminen
kiinnostivat myös puolisoita. 

Kolmen esitelmäsalin – ”pääsali”, ”luentosali 1” ja ”luentosali 2” ovet olivat vain kahdeksan metrin
päässä toisistaan ja järjestäjät suorastaan kehottivat hyppimään salista toiseen. Tämän vuoksi myös
esitelmät alkoivat yleensä 15 min välein, joten esitelmäshoppaus oli tehty helpoksi. Moni kiittikin
mahdollisuudesta hyödyntää koko ohjelmapalettia. 

VHF/UHFspesialistimme Hannu, OH3DP; kertoi innostuneensa asiasta ja pyrkivänsä hyödyntämään
kaikki ohjelmat. Pystyikö Hannu toteuttamaan ajatuksensa, ei ole tiedossa, mutta eräs toinen
tuntemattomaksi jäänyt mestari ilmoitti lauantaiiltapäivänä olleensa yhteensä 31 esitelmässä
"kermat päältä"filosofialla. 

Tähtihaastattelussa Maria Veitola, OH5BR/yl

Ainutlaatuisten esitelmien ja Markun, OH4UI; haastatteluin toteuttaman ”tähtiputken” joukosta
erottui kaksi yleisökärkeä, muitakaan yhtään vähättelemättä. Toimittaja Maria Veitolan, OH5BR/YL;
haastattelua oli seuraamassa salin täysi eli 150 kuulijaa. 

Maria voitti elämänilollaan ja karismallaan yleisön sydämet kertoessaan isästään Ollista, OH5BR.
Vaikka hän nuorena tyttönä oudoksui isänsä harrastusta, jo teininä hän oli ylpeä isästään. Maria
muisti vielä monen isänsä hamikaverin nimen. Näitä Marian jo aiemmin kotonaan tapaamia kavereita
löytyi jopa yleisöstä. Marian kesäinen olemus ja hyvät vastaukset tekivät hänestä yleisön suosikin. 

Kuvassa vasemmalla alhaalla Maria keskustelee esityksensä jälkeen Timon, OH1NX; ja Tapanin,
OH5BM; kanssa, jotka kumpikin olivat tavanneet hänet jo aikanaan vieraillessaan Ollin, OH5BR; luona.

Klikkaamalla oikealla olevaa kuvaa, voit katsoa
Martin, OH1ON; kuvaaman videon (36:01 min)
Marian haastattelusta. 

Katso erityisesti kahden ammattilaisen  Markun ja
Marian  välistä keskinäistä kemiaa  kuin
vastarakastunut pari  ja miten Marian vastaukset
ovat aina täydellisiä. Ei liian lyhyitä eikä liian pitkiä.

Tästä voit vielä kuunnella äänitallenteen
PäijätHamipaikallisradiosta, pituus 25:07.
Valitettavasti Vierumäen netti ei toiminut aivan
alussa, mutta onneksi yltä löytyy Martin, OH1ON;
videotallenne. 

Tähtihaastattelussa Peter, OH1P/SM4HCF

Ruotsin ed. puolustusministeri Peter Hultqvist, SM4HCF; on ruotsalaisten hamien ylpeys, suorastaan
ikoni. Onhan hän ministerinä ollut "korkeimmassa" asemassa ollut hami ja Ruotsin liiton ylpeys. 

Mutta itse asiassa Peter on yli puolet suomalainen. Hänen äitinsä oli suomalainen, OH8piiristä
sotaevakkolapsena Ruotsiin turvaan viety  ja sinne jäänyt. Peter'in nykyinen puoliso on myös
suomalainen, josta Ruotsin lehdet ovat käyttäneet nimitystä "mysteerinen suomalainen kaunotar" 

Peter sai raikuvat aplodit kertoessaan upouudesta tunnuksestaan OH1P. Workkiminen on jo alkanut
kesämökiltä Turun saaristosta. Tässäkin haastattelussa ajauduttiin vääjäämättä myös Venäjän
aloittamaan sotaan, jonka aikana Peter oli Ruotsin puolustusministeri. 

Peter sanoi tienneensä Venäjän hyökkäyksen alkamisesta useista enteistä, joita ei Suomessa
juurikaan ole kerrottu. Hyvä esimerkki tästä oli se, että Venäjä piti sotaharjoituksen lähellä Ukrainan
rajaa tovin ennen hyökkäystään. Mutta miksi harjoituksiin tuotuja tykkejä, ajoneuvoja ym ei viety
takaisin kasarmeille harjoituksen jälkeen vaan ne jätettiin (odottamaan?) lähelle Ukrainan rajaa ..... 

Klikkaamalla oikealla olevaa kuvaa, voit katsoa
Martin, OH1ON; kuvaaman videon Peterin,
SM4HCF/OH1P; (36:24 min) haastattelusta. Katso
taas kovissakin paikoissa olleen ammattipoliitikon
hieno kyky hallita haastattelua. 

Myös PäijätHamipaikallisradiossa suorana tullut
äänite löytyy tästä linkkinä kymmenen päivän
kuluessa. 

Peter ei tullut Suomeen pelkästään leirin ja
sukuloinnin vuoksi  vaikka ne olivat toki alunperin
tärkeimmät asiat. Muutama tunti leirin jälkeen
Peter yhytettiin puolisonsa kanssa keski
uusmaalaisesta huippuravintolasta lounastamasta suomalaisen huippupoliitikon kanssa. 

Peter kävi leirillä myös
"kaupoilla.". Hän pitää
sähkötyksellä
workkimisesta  vaikka
ei kaihda puhettakaan.
Hän osti Tapiolta,
OH1KB(X);
automaattiavaimen,
jossa on Suomen ja
Ruotsin liput avaimessa. 

Kuinka
tuplaisänmaallista, eikö? 

Kuvassa Peter muutama
päivä leirin jälkeen
mökkiasemallaan
Turun saaristossa. Tapion hienoista avaimista
voit lukea hieman myöhemmin! 

Ohessa myös äänitallenne PäijätHami
paikallisradiosta, pituus 38:31. 

Tähtihaastattelussa Petri, OH1CX: ja ”piilotetut vihjeet”

Hyvänä ja luontevana esiintyjänä tunnettu elokuvaohjaaja ja käsikirjoittaja Petri Kotwica, OH1CX;
paljasti useimmat elokuviinsa kätketyt hamiviestit. Milloin elokuvassa on osoitteena kadunnimi, jonka
numero on 73 tai sairaalan näytössä pyörivä 88. 

Petri, OH1CX; on tämän päivän nuorista ohjaajista ehdottomasti "kuumin" ja halutuin. Wikipedia
kertoo seuraavaa:
Petri Kotwica on suomalainen elokuvaohjaaja ja käsikirjoittaja.
Syntyi: 1964 (ikä 59 vuotta), Parainen
Palkinnot: Parhaan ohjauksen Jussi, Parhaan käsikirjoituksen Jussi
Ehdokkuudet: Parhaan ohjauksen Jussi, Parhaan käsikirjoituksen Jussi
Tunnetuimmat ohjaukset: Musta jää, Piiritys

Klikkaa oikealta Petrin 51sivuinen presis, josta
löytyy vihjeet ja tiedot useista hänen
ohjaamistaan elokuvista ja ohjelmista. Näet otteita
hänen mm ohjaamistaan elokuvista Musta jää, Rat
King, Henkesi edestä, Hautalehto, Piiritys,
Kohtuuttomuuksia ja Comeback (kuvattu
Kirkkonummella 2023. 

Petri ei aina ole pysynyt ohjaajan roolissaan, vaan
hänet löytää myös näyttelijänä, mm. esittäen
poliisia minisarjasssa "Piiritys". Hulvaton on myös
elokuva,  jonka Petri itse on ohjannut  ja joka
kuvaa ohjaajaa, jolla kaikki ei mene ihan hyvin. 

Muuten .... Petri osti muutama vuosi sitten eräältä
huippuDXriltä tämän talon ja aseman.
Kun Petri työltään ehtii, kuuluu tunnus OH1CX
pileup'in kovimpana. 

Ohessa myös äänitallenne PäijätHami
paikallisradiosta, pituus 31:07. 

DXsauna

Jokaisen leirin yksi tärkeimpiä ”ohjelmanumeroita” on sauna.
Vierumäen sauna tuotiin ennakkoilmoittelussa vahvasti esille
sekä yritettiin Riston, OH2BT; hienosta ehdotuksesta saada
saunalle myös jamien tyyppistä hamien omaa musisointia,
"jammausta". Hyvä yritys poiki valitettavasti vain pari hami
musikanttia, jotka toki viihdyttivät paitsi omaa joukkoa, myös
Vierumäen muita asiakkaita. 

Saunan vieressä on Vierumäen paras uimapaikka, hyppylaiturit
ja grillipaikka. Mutta saunan vieressä on myös ravintola Palmu.
Mikä siis voisikaan olla parempi yhdistelmä? Sauna,
makkaranpaisto, uimaranta ja ravintola! Voiko enää lähemmäs
leiriparatiisia päästä? 

Sauna olikin hyvässä käytössä. Valitettavasti myös muut
Vierumäen asiakkaat halusivat tilaussaunaa emmekä saaneet
kuin 2,5 tunnin aikaslotin kullekin illalle. Mutta hyvä niinkin.
Sauna oli järjestään hyvin kansoitettu ja osanottajat ottivat
jälkilöylyjä joko saunan edustalla olevilla penkeillä, isoissa
pukuhuoneissa tai ravintolassa. 

Ihan ilman kommelluksiakaan ei saunassa selvitty. Koska
Vierumäki on perhepaikka, iso sauna on yleensä varattu naisille
ja lapsille ja pieni sauna miehille. PäijätHamileirillä tietenkin
varaukset tehtiin toisin päin. Yhtenä iltana hieman myöhässä
olleet naissaunojat yllätti hieman aikaiseen tullut mieslauma. No
 yhteentörmäyksestä selvittiin ilman naarmuja. 

Sen sijaan hieman sanomista tuli siitä, että hamisaunan aikana
muutamat juoksivat nakuina (siis alastomina) uimaan.
Rannassa ollut lapsiperhe järkyttyi ja teki asiasta valituksen
Vierumäelle. Hieman tuli myös sanomista omien pullojen
tuomisesta saunan anniskelualueelle. 

DXsaunan perinteiset säännöt

Vielä 197080 luvuilla ja satunnaisesti 1990luvulla
kesäleireillä oli ns DXsauna. Tämä tarkoitti sitä,  kun saunat
olivat yleensä pieniä mutta hyvin kansoitettuja , ne joilla oli
kaikki DXCCmaat workittuina, saivat vaatia paikkaa
ylälauteelta. Niin tehtiin nytkin, mutta ajan hengen mukaan
DXCCmaiden rinnalle laitettiin ne, joilla oli yli 800 puskaa
workittuna. Pukuhuoneen ja saunan ovilla olikin lista niistä,
joilla oli oikeus käyttää etuoikeutta ylälauseeseen. 

Eräs lauteilla ollut nuori hami piti DXsaunan sääntöjä
epäreiluina. Hänen mielestään se on "syrjintää", koska häneltä
kestää 20 vuotta päästä Honor Rolliin .... No siinähän se juju
onkin! 

Koulutusputkesta 23 tutkintoa

Jukka Klemola, OH6LI; ahkeroi kahtena päivänä K, T1 ja T2modulien preppauskurssit. Oppi meni
hyvin perille, sillä leirillä suoritettiin 23 tutkintomodulia. Tämä lienee kesäleirien tutkintoennätys?
Kursseille ilmoittautuneille laitettiin etukäteen kurssimateriaali sähköpostilla ja linkeillä. 

Kokelaat kiittivät mahdollisuudesta kesäopiskella ja samalla nauttia runsaasta esitelmävalikoimasta.
Jukan, OH6LI; opetus oli oppilaslähtöistä – kursseilla käytiin läpi nimenomaan niitä asioita, joita
kurssilaiset pitivät vaikeina. Opetus oli interaktiivista keskustelua ja vastausten hamkkimista. Kaikki
kurssilaiset kun olivat jo valmistautuneet tutkintoon. 

Tutkintomahdollisuuksia oli leirillä viisi kappaletta ja kaikilla oli käyttöä. Tutkintoja hieman myöhästytti
Country Club'in heikko Wlanverkko ja pula hyvistä tulostimista. 

Eräs kurssilainen käytti juuri hyväkseen useamman tutkinnon mahdollisuutta. Kun eka kerta toi
reputuksen, luki hän lisää seuraavaan kertaan. No, siitäkin tuli reputus. Tästä sisuuntuneena hän luki
läpi yön kolmanteen mahdollisuuteen ja – pääsi tietenkin läpi. Sitä kutsutaan tosissaan yrittämiseksi. 

Oli kesä. Tutkittavilla ei juuri ollut kiirettä. Tutkinnon tunnin myöhästyminen ei juuri harmittanut 
ajan saattoi tapaa Rampsibaarissa. 

Pekka, OH1LA; sähkötyksen Suomen Mestari

Sähkötyksen uudeksi ja ensimmäiseksi Suomen mestariksi
nousi Pekka Lahdensalo, OH1LA; tuloksella 109,5 mkiä/min.
Pekan suoritusta nostaa se, että hän ollessan OTluokassa
hakkasi hopeamitalin saaneen, miesten luokan voittaneen
Jyrkin, OH6CS. 

Pekan voitto ei ollut yllätys. Hän on jäsenenä kaikissa maailman
korkeimman tason sähkötyskerhoissa: EHSC #30 Extremely
High Speed Club
SHSC #49 Super High Speed Club
VHSC #155 Very High Speed Club
HSC #1223 High Speed Club
HACWG #61 Hungarian CW Group
OHTC #1 OHTelegraph Club 

Sähkötyskoepaikalla kävi moni ”kokeilemassa” taitoaan. Lähes
kaikki tekivät sen virheen, että pyysivät heti korkeaa nopeutta kun yleensä aloitetaan hieman
pienemmällä nopeudella ja sitten edetään korkeampiin nopeuksiin. Vaikka sähkötystekstistä oli
poistettu numerot, skandit ja erikoismerkit – jäljellä olevat 26 peruskirjainta olivat kuitenkin monelle
liian suuri haaste. 

Tommi, OH3BRJ; kesäleirin VHF/UHFkilpailun voittaja

Leikkimielisessä
VHF/UHFkisassa piti
tunnin aikana pitää
mahdollisimman monta
puheyhteyttä millä
tahansa puhemodella.
Osanottajia oli kaikkiaan
15. 

Oikeasta kuvasta voit
klikata säännöt. 

Leirikisan viiden kärki oli
1. Tommi, OH3BRJ ......34 yhteyspistettä (Tommi vasemmassa kuvassa)
2. Wamo, OH2II/m .....28
3. Hannu, OH6HLH/m ..26
4. Tomppa, OH5ELO
5. Valtteri, OH3BRK

Muuntajanheittokilpailun voitto jaettiin

Leikkimielisessä muuntajanheittokilpailussa tarvittiin sekä
tarkkuuden että pituuden hallitsemista. Kilpailussa oli kolme
rengasta sopivien etäisyyksien päässä ja muuntajana noin 6 kg
painava 220/110 V. Osumista renkaisiin sai pisteitä. Tätä jatkui
4 kierrosta, mutta lopulta ajauduttiin jaettuun voittoon. 

Kilpailumeklarina oli Jesse, OH3CTB; joka jakoi heti kilpailun
jälkeen voittajille pytyt. 

Muuntajaheiton tulokset:
1. jaettu sija: Tom, OH1XF ja OH3CTF jaettu eka sija
3. sija: Tapani, OH3RT 
Tästä löytyy *.oggnauhoitus kilpailusta: 
Muuntajanheiton_SM_kilpailun_selostus pituus 53:41 (OGGtiedosto)

Viestikaluston esittely, antenni puuhun,
pienryhmäkokoukset YL, OI ja OHDXF ja golfkyykyttää

Perjantaina "MPK ja maanpuolustus"ohjelman kunniaksi respan takana golfkentän puolella oli myös
Puolustusvoimien viestikaluston esittely. Huippunykyaikaista kalustoa  jota ei saanut kuvata  oli
esittelemässä viisi viestimiestä. Kävijöitä oli runsaasti, vaikka paikka jouduttiin turvallisuussyisä
viemään hieman kauemmas. 

John, OH5ZZ; Karjalan prikaatista ilmoitti seuraavasti:
"Tilannepäivitys PV/KARPR osallistuminen SRAL:n kesäleiri Vierumäki PE 14.07 

”ISVP kykenee kalustoesittelyyn ja asetamme viestiasemalaitesuojan (CL600) tilaisuuteen
esiteltäväksi” ” 1.VK asettaa viestiasemaa perustavan ja sitä esittelevän varusmiesosaston 56 hlö”" 

Vesa, OH3EQY; näytti kolmella tavalla, miten antenni saadaan helposti puuhun. Se neljäs tapa on
laittaa lenkkiavain narun päähän ja heittää. Mutta silloin se lenkkiavain yleensä jää puuhun. 

Ne kolme tapaa ovat:
a) drooni 
b) ritsa ja
c) bazooka (ilmapyssy")

Kaikilla onnistui ja porukkaa oli runsaasti neljässä näytöksessä. 

Myös erilaiset pienryhmät kokoontuivat.
Perjantaina OIamatöörit pitivät kahden tunnin palaverin ja 
Lauantaina sekä YLamatöörit kokoontuivat että 
OHDXF piti vuosikokouksensa. 

Torstaina oli järjestetty golfkentän puolelle Green Cardkurssi. Vaadittavat kymmenen osanottajaa
löytyivät helposti ja lähes koko päivän koulutus sujui mainiosti. Kurssi oli erittäin halpa, ottaen
huomioon sen, että kouluttajat olivat todellisia proammattilaisia. 

Perjantaina järjestetiin Hamigolf 2023 kilpailut. Myös siinä oli hyvin osanottajia ja sää mitä mainioin.
Juha, OH2LQ; edellisen kilpailun voittaja oli saanut "palkinnoksi" järjestää seuraavan kilpailun.
Kilpailuun kuuluu myös aina hyvä lounas ja juomat  Vierumäen golfravintolan sanotaan olevan maan
paras mutta myös halvin. 

Kirpputori jälleen suosittu käyntikohde SERlava täyttyi ja tyhjentyi

Kirpputori oli jälleen – kuten aina – yksi suosituimmista  ellei suosituin  käyntikohde. Moni kävi
useamman kerran päivässä katsomassa mitä uutta oli tuotu myyntiin. Kirpputoriostokset pystyi
maksamaan käteisellä, pankkikortilla tai Mobile Payllä. Käteisen osuus jäi lopulta melko pieneksi 
sekin on nykyaikaa. Myyjille tilitettiin myyntituotot muutamassa päivässä leirin jälkeen pankkisiirrolla
tai Mobile Pay:llä. 

Järjestäjien itsensä tuomat tavarat myytiin idealla, ettei niitä ainakaan viedä takaisin Radiomäelle.
Hinnoittelu oli siksi erittäin maltillinen. Eikä mitään todellakaan viety takaisin. 

Kirpputoripöydät pidetiin koko ajan myyjien puolesta järjestyksessä. Uusien myyjien tavaroille tehtiin
tilaa ja myytyjen tavat roiden aukot pöydällä täytettiin. 

Kirpputorin vieressä oli SERlava. Tai oikeastaan SERperäkärry, joka täytettiin säännöllisesti
myynnistä poistetulla tavaralla. SERlavalla oli hyvinkin käyttökelposta tavaraa jopa niin, että eräs
leirlle tullut tuli kysymään kirpputorilta, että ”kenen myyjän peräkärry se on, kun siellä on niin paljon
hyvää kamaa”. Erään toisen mielestä SERlava oli mielenkiintoisempi kuin kirpputori. Hmmm ... 

Kun RXTXtuotteen
Mika, OH3KWW; toi
lavalle ison määrän
myynnistä poistettua,
mutta todella
käyttökelpoista
joka.hamin päivittäistä
tavaraa, lavan
tonkijoiden määrä
moninkertaistui. Klikkaa
ohaiset kaksi kuvaa,
harvoin näke niin
onnellisia SERlavan
tonkijoita. Loppujen
lopuksi Kuusankoskelle vietiin vain hyvin pieni määrä tavaraa. 

Kirpputorista vastasi pienen ryhmän voimalla
Tuomo, OH5TPO. 

Kesäleirisivuilta saattoi etukäteen printata
kätevasti lipukkeet myyntitavaroille. 

Pasi, OH3EVH; teki hienon videon kirpputorin
tarjonnasta. Voi katsoa sen tästä klikkaamalla
kuvaa. Videon, jonka pituus on 9:09 min, alussa
on yleisiä tunnelmia ja kuvia leiriltä, varsinainen
kattava kirpputoriosuus alkaa kohdasta. Voit
hypätä suoraan kirpputoriosuuteen myös
klikkaamalla tästä

Kauppakadulla palvelupisteet

Country Club'in aulasta kirpputorille johtavalla käytävällä oli kuusi
ryhmätyötilaa. Ne kansoittivat:
 Koneita.com/Utec Oy:n (Jyrki, OH6CS), 
 RXTXtuotteen (Mika, OH3KWW) ja
 Bebek Oy:n (Jani Bebek) myyntipisteet sekä
 SRAL:n toimiston ja sähkötyskokeen palvelupiste (Markus, OH3RM)
ja 
 leiriasema, jonka yhteydessä oli nyös Radio PäijätHami'n studio.
 Käytävällä oli myös järjestäjien oma leiritoimisto.

Kauppakatu lähti Country Clubin aulasta ja johti kirpputorille. Osaan
palvelupisteistä pääsi myös ulkokautta. Palvelupisteet oli helppo
löytää ja kaikilla oli jatkuva asiakasjono. 

Iltajuhla

Perjantaina pidetyssä
iltajuhlassa
leiriparhaimpiin, mutta
"cozy casual"tyyliin
pukeutuneet saivat
Jarin, OH2BU;
alkutervehdykssen
jälkeen kuulla IARUn
puheenjohtajan Sylvain
Azarian, F4GKR; SRALn
vt. puheenjohtajan Timo
Rinteen, OH5LLR;
tervehdykset sekä
Lahden kaupungin
kaupunginjohtajan
Pekka Timosen lyhyet
tervehdykset. (Voit lukea tervehdyksen klikkaamalla kuvaa.) 

Menu (oikealla) oli maittava. 

Tervehdysten, "lämmittelyn" ja maittavan aterian jälkeen
seurasi iltajuhlan varsinainen juhlaesitelmä Paul,
F6EXV/OG6EXV; esitti menneen talven menestyspeditiosta 
FT8WW  videon ja kertoi peditiosta. (Paul piti saman esitelmän
seuraavana päivänä, lauantaina, josta on ao. päivän kohdalla
oma referaatti.) 

Illan päätteeksi Heikki,
OH6ZS; vaihtoi roolin Al
Dantetaikuriksi ja
huumasi yleisön
”amerikkalaisella
huumorilla.” 

Illalliskortin hinta oli
ällistyttävän halpa – vain
35 euroa. 

Kaikki illalliskortit oli myyty ja sali oli täynnä. Pöydät oli
koristeltu radioamatööriaiheisin tavaroin, joukossa muutama
yllätys. 

Iltajuhlakuvassa tunnistettavissa ainakin oikealla Toni, OH1TD;
ja häntä vastapäätä OT Martti, OH1OR; ja sähkötysvirtuoosi
Pekka, OH1LA. Antin, OH3UDT; leiripassi vilahtaa oikeassa
nurkassa. 

IARU:n puheenjohtaja Sylvain, F4GKR; oli varsinainen työjuhta
osallistumalla seitsemään ohjelmaan. Hän sai arvokkaita ja
myöhemmin palkitsevia suomalaiskontakteja. 

QSLtauluun 200 QSLkorttia

Idea QSLtaulusta oli uusi kotimaassa, mutta ei toki
kansainvälisesti. 

Euroopan suurimmilla Ham Radiohamimessuilla
Friedrichshafenissa Saksassa on vuosia ollut suosittu QSLtaulu
kertomassa, kuka on jo tapahtumaan tullut. 

Nyt PäijätHamin QSLtaulu tuotiin parhaalle paikalle eli Country
Club'in aulaan. Sinitarralla pystyi oman korttinsa kiinnittämään
takan tiilifasaadiin. Ja suosio oli hyvä – taulusta löytyi melko
tarkkaan 200 QSLkorttia. 

Hyvin koordinoitu OH3ACtoistinasema ja yhteiskäyttölupa

SRAL:n automaattiasemaryhmään otettiin hyvissä ajoin
yhteyttä ajatuksista leirin toistinasemista.
Toistinasematyöryhmän puheenjohtaja lupasi leirille 70 cm:n
hybriditoistimen. Sitä ei kuitenkaan  lupauksesta huolimatta ja
valitettavasti  koskaan toimitettu joten toistinasemaliikenne jäi
itse lainattuun ja perinteiseen 2 m FMtyöskentelyyn. 

Koska toistinasematyöryhmän puheenjohtaja oli haluton
minkäänlaiseen yhteistyöhön, kesäleirin järjestäjät joutuivat
ratkaisemaan koordinoinnin toisella tapaa. Koska toistinaseman
lähetysteho oli alle 1 W, aseman taajuus ja kuuluvaisuusalue koordinoitiin kotimaisten parhaiden
asiantuntijoiden kanssa eikä häiriöitä esiintynyt. Leirin 2 metrin lähitoistinasema OH3AC toimi
jatkuvasti valvottuna asemana leirin ajan. Ei siis automaattiasemana. Automaattiasema tarvitsee
erikoisluvan, mutta jatkuvasti valvottuna olevan toistinaseman voi kuka tahansa pystyttää. 

Koordinoinnin asianmukaisuus tarkistettiin myös viranomaisten
kanssa eikä heillä ollut siihen huomauttamista. Päinvastoin!
Ihmettelivät SRAL:n asennetta ja kiittivät määräyksien mukaan
tehdystä työstä. 

Eräillä kotimaisilla keskustelukanavilla esitetyt väitteet aseman
"laittomuudesta" ja "aseman laittamisesta käyttökieltoon"
olivat täysin laittomia uhkauksia vailla mitään perusteita. Tämän
on automaattiasemaryhmän puheenjohtaja itsekin myöntänyt
Viestintävirastolle. Vain ja ainoastaan Viestintävirastolla on
oikeus laittaa käyttökieltoon raasema tai toistinasema. Tämä
opetetaan jo kaikilla perusluokan kursseilla. Laittomasta
uhkauksesta on tehty ilmoitus Viestintävirastolle. 

Viestintävirastolta hankittiin myös lupa yhteiskäyttökanaviin,
joissa leirin sisäinen turvallisuus, huolto ja järjestelyliikenne
käytiin hyväksytyillä laitteilla radioamatööritaajuuksien
ulkopuolella. Laitteiden käyttökelpoisuus tarkistettiin useasta
lähteestä. 

Antennipajassa kuhinaa

Totta kai leirillä pitää olla myös antennipaja. Paikka, jossa voi
rakentaa pieniä antenneita tai oppia, miten niitä rakennetaan. 

Leirin antennipajassa antennien rakenteluun osallistui 36
henkeä. Paikalle tuotua noin kilometriä alumiini ja
puomiputkea pystyi työstämään – katkomaan, taivuttamaan ja
poraamaan  erilaisilla koneilla. Antenneita syntyi pääasiassa 70
cm:lle ja 2 metrille. Myös RHA68antenni löytyi
rakentelulistalta. Osa antenneihin tarvittavasista osista tehtiin
3Dtulostimella. Antennipajasta vastasi Jesse, OH3CTB. 

Pasi, OH3EVH; teki kuvasta klikkaamalla avautuvan
videon antennipajasta. 

Mr Antenni, Jesse, OH3CTB; kertoo antennipajan
toiminnaasta ja miten antenneja työstettiin
yhdessä 

Pääpalkinnon voitti Martti, OH1ON

Kaikkien leiripassin saaneiden eli leirille tulleiden kesken
arvottiin Koneita.com/Utec Oy lahjoittama Icom ”kansanradio”
IC7300. 

Arvontaan lailtana kirpputorin ulkopuolellE kerääntyi
melkoinen määrä yleisöä, monella leiripassi kädessään tai sitä
sormeillen. Kärsimättömyys nousi, kun ensin arvottiin
tavallisten arpajaisten palkinnot. Nekin menivät hyvään kotiin. 

Arvonnassa Icom IC7300 transceiverin voitti Martti, OH1ON!
Onnea voittajalle! 

Voitto tuskin olisi voinut mennä parempaan paikkaan? Rigin
toimitti Markus, OH3RM; onnelliselle voittajalle seuraavana
päivänä hänen kotipaikalleen. Martti on jo yhytetty jopa FT8
modelta uuden laitteen kanssa. 

Paikallisradio PäijätHami äänessä

Pasi, OH3EVH; vastasi paikallisradio "PäijätHamin" tekniikasta. Radiolla oli oma lähetysstudio ja 
keskus Kauppakadulla ja lähettimet Country Clubin ulkopuolella. Lähetyskeskuksesta vedettiin
lankakaapeli kattoja pitkin pääohjelmasaliin. 

Tämänkertaisen kesäleirin paikallisradion erikoisuus oli sen puolivaltakunnallisuus. Lähettimet olivat
Vierumäen maston lisäksi Kouvolan Kuusankoskella, Kouvolan Utissa, Raahessa, Lahden keskustassa
ja Nastolan Uusikylässä. Kaikkia niitä pystyttiin nekytekniikakka etäohjaamaan Vierumäeltä.
Potentiaalinen kuulijakunta lienee ollut noin 400.000 henkeä, mutta tuskin kaikki olivat virittäneet
vastaanottimet taajuuksille. Moni Vierumäelle autolla tullut toki kiitti hyvästä matkaseurasta aina
perille saakka. 

Paikallisradio ”Radio PäijätHamissa” radioitiin semivaltakunnallisesti siis kuudella lähettimellä. Ohjelma
pyöri ympäri vuorokauden. Päiväsaikaan ohjelmassa oli suorana pääsalin ohjelma. Iltaaikaan ja
pääsalin taukoina ajettiin ulos leirillä tehtyjä haastatteluita. Näitä varten oli omat toimittajanauhurit. 

Haastatteluja PäijätHamiradioon tekivät Tia, OH3TIA; Marko, OH1TP; ja Jari, OH2BU. Erityisesti Tia
osoitti valtavaa luontaista osaamista ja hänen pystyi hienoon keskusteluun haastateltavien kanssa.
Tapion, OH1KBX; esityksen yhteydessä on jo esitelty yksi Tian tekemä haastattelu. Radio toimi koko
perjantain ja lauantain, torstaina vielä harjoiteltiin. 

Tästä voit kuunnella joitakin radioon tehdyistä haastatteluissa. Listassa eivät ole kaikki haastattelut.
Tiedostot ovat pääasiassa *.wav tai *.mp3. Viimeinen on *.ogg. 
 Haastattelu_Hannu_OH1IX pituus 2:18 
 Haastattelu_Heikki_OH2BGX_Tia pituus 5:29 
 Haastattelu_Jani_Bebek_Jari pituus 5:05 
 Haastattelu_Jari_OH3KRH_Marko pituus 0:55 
 Haastattelu_Jyrki_OH6CS_Jari pituus 1:36 
 Haastattelu_Markus_OH1MN_Marko pituus 2;02 
 Haastattelu_Niko_OH2LZC_Tia pituus 24:06 
 Haastattelu_Olli_OH1JUJ_Marko pituus 1:05 
 Haastattelu_Riku_OH1E_Marko pituus 1:12 
 Haastattelu_Tapio_OH1KB_Tia pituus 3:57 
 Haastattelu_Tia_OH3TIA_Jari pituus 3:57 
 Haastattelu_Tomi_OH2BEN_Tia pituus 10:27 
 Haastattelu_Tommi_ja_Marko_Tia pituus 1:43 
 Haastattelu_Vesa_OH3EQY_Tia pituus 1:48 
 Hamileirit_60_luvulla_Jaska, OH1TX_Pasi pituus 4:22 
 Muuntajanheiton_SM_kilpailun_selostus pituus 53:41 (OGGtiedosto)

Valtakunnallinen tiedotus onnistui!

On toki tärkeää, että tiedotus varsinaiselle kohdeyleisölle – radioamatööreille – onnistuu. Mutta leiri
on aina mahdollisuus markkinoida harrastetta myös ns. suurelle yleisölle ja saada kiinnostuneita
tulemaan mukaan jopa leirille. 

Paikallisradio ”Radio PäijätHami'n” potentiaalinen kuuntelijakunta oli noin 400.000 henkeä. Toki aivan
ihan näin montaa kuulijaa kanavalle tuskin saatiin, mutta viestejä kuuntelusta tuli kaikilta
lähetysasemilta. 

Sähköisistä tiedotusvälineistä Yleisradion
valtakunnallinen radiokanava teki leiristä kaksi
lähetystä – jälkimmäinen parhaaseen
kuunteluaikaan valtakunnallisessa lähetyksessä
sopivasti lauantai aamuna. Myös Ylen
paikallistoimitus huomioi leirin. 

Lehdistä ItäHämeen toimittaja teki ison ja
antoisan jutun. Tämän lisäksi mainista leiristä oli
kuudessa muussa lehdessä ja useilla
uutisnettisivustoilla. 

Lehdille ja uutistoimistoille lähetettiin noin viikkoa
ennen leiriä lehdistötiedote, jossa kerrottiin leirin
ja ohjelman pääkohdat. 

JÄLKIMIETINTÖ JA KIITOKSET

Palvelu – ei talous  edellä

Ensimmäisen kerran SRAL:n kesäleirien historiassa leirimaksu taisa olla halvempi kuin edellisellä
leirillä. Myös Vierumäen kanssa saatiin sovittua edulliset majoitus ja illalliskortin hinnat. 

On selvää, että
kansakunnan ollessa
taloudellisessa
ahdingossa, myös leirin
järjestäjän tulee tulla
vastaan. Edullisista
hinnoista huolimatta
järjestäjille jäi pieni
ylijäämä käytettäväksi
erityisesti
koulutustoimintaan, nyt
kun tätä kirjoitettaessa
kaikki tiedossa olevat
laskut on maksettu. 

Leirin voi tehdä monella
tapaa. Sen voi tehdä
pihistellen joka asiassa
tai sen voi tehdä torvet
soiden. Päätimme ottaa
riskin ja tehdä kaiken
niin hyvin kuin
pystyimme. 

Erityistä kiitosta tuli monien vuosien kompensaationa tarjotusta ilmaisesta osallistumisesta Lapin
maakunnassa asuville ja 50 %:n alennuksesta OTamatööreille. Myös illalliskortin hintaa pidettiin jopa
"hullun halpana", kun siihen sisältyi hyvä ohjelma. Kuvassa oleva Teemu, OH7KAA/OH2GHZ; lienee
pisimmältä kotimaasta leirille tullut. Maanteitse matkaa 990,6 km, ajo normaalivauhdilla 11:06 tuntia! 

Leirin järjestelyitä varten oli palkattu kaksi henkilöä. Leirin kokonaiskustannukset olivat noin 53.000
€. Kustannuksia kattoivat vain pieneltä osalta osallistumismaksut, suurimman avun tultua
yhteistyökumppaneilta. 

Kiitos talkoolaisille!

PäijätHami leirin järjestelyissä oli mukana yli 60 talkoolaista. Kerhon kouluttamat amatöörit
kauempaakin halusivat muistaa ”Alma Mater'iaan.” Kiitos! 

Leiriä rakennettiin yhdessä kerran kuussa, kuukauden ensimmäinen maanantai pidetyillä talkoo
infoilla. Talkooinfoissa talkoolaiset saivat tietää etukäteen asioita ja suunnittelua, joista tiedotettiin
vasta myöhemmin muille. Talkoolaiset olivat tiedossa etuoikeutettuja. Mutta samalla talkoolaisilta tuli
hyviä kommentteja ja ideoita toteutukseen. Ehdittiin huono idea korjaamaan ennen julkistusta.
Talkooinfoisiin pääsi mukaan myös Teamsyhteydellä. 

Viimeinen talkooinfo pari viikkoa ennen leiriä pidettiin Vierumäellä ja Team'sin kautta välitettiin
liikkuvaa kuvaa myös niille, jotka eivät päässeet paikalle. Monen talkooinfon jälkeen oli tärkeää, että
talkoolaiset näkivät ennakolta paikat. 

Täytyy muistaa, että talkoolaisten enemmistö ei koskaan ollut käynyt SRAL:n kesäleirillä. Tavoitteiden
ja leirin suunnitelminen oikea välittäminen talkoolaisille olikin tärkeää. Ensimmäinen varsinainen
leiripäivä, ke 12.7.2023 olikin ohjelmaltaan tämän vuoksi melko tyhjä. Se oli hyvä päivä talkoolaisille
totutella, mitä olisi edessä. Mutta jo kolmantena päivänä muutama talkoolainen totesi, että "tämähän
on hauskaa – eikös järjestetä näitä leirejä jatkossakin?" 

Osuuspankki PäijätHäme antoi myös avustuksen, jolla pystyimme palkkaamaan nuoria kesätöihin
leirille. 

Talkoolaisten panos oli enemmän kuin korvaamaton! Talkoolaisista vastasi Hanna, OH7TO. 

Leiriorganisaatio

Leiripäällikkö Mika, OH3BZK 
Ohjelmavastaava Jari, OH2BU 
Talkoovastaava Hanna, OH7TO 
Ensiapu Timo, OH3GPS; 
Turvallisuus Akseli, OH3BPY 
Kirpputorivastaava Tuomo, OH5TPO 
Tiedotusvastaava Jari, OH2BU 
Nuorisovastaavat Niko, OH5CZ; ja Saku, OH3BKL 
Tekninen vastaava Saku, OH3BKL 
Respa Ritva, Harri, OH3UP ja Julius, OH3CDR 

Talkoolaisia:
Akseli, OH3BPY.............Andrey, OH3OR.............Antti, OH2EXL..............Antti, OH3JCW
Antti, OH8TO...............Erkki, OH2CLV.............Hanna, OH7TO...............Hannu, OH3HA
Harri, OH3UP...............Harri, OH3WK..............Heikki, OH2BGX.............Helin, Marko
Jani, OH3JI................Jari Matti, OH4EBD........Jari, OH3EPZ...............Jari, OH3JUT
Jari, OH3KRH...............Jari, OH2BU<..............Jarmo, OH3QN...............Jesse, OH3CTB
Jesse, OH7CK...............Jorma, OH2ETE.............Jorma, OH3FWK............. JuhaMatti, OH4EBD
Julius, OH3CDR.............Kai,OH4JTS................Kalevi, OH3NAO.............KariPekka, OH2PQ
Kari, OH2BCY...............Kari, OH6KNO .............Kimmo, OH3ZS...............Kyösti, OH3GTV
Lauri, OH3RL...............Markku, OH3EMC............Markku, OH4UI
Markus, OH3RM..............Martti, OH1ON.............Mauno, OH3CUO/OM...........Mika, OH2MN
Mika, OH3BZK...............Mikko, OH2BIF ............Niko, OH5CZ................Olga, OH3BVN
Pasi, OH3EHV...............Pentti, OH3TY.............Petri, OH1PH...............Pirjo, OH3CUO/XYL
Ritva,.....................Saku, OH3BKL..............Tapani, OH3RT..............Tapani, OH3RT 
Tia, OH3TIA................Tomi, OH3FWH..............Tuomo, OH5TPO..............Valera, OH3CDY
Veijo, OH3FWJ..............Veijo, OH4VA..............Vesa, OH3FYE...............Yrjö, OH3CK
Timo, OH3GPS............... 

Lahden Radioamatöörikerho ry., OH3AC; halusi tämän SRAL:n kesäleirin olevan ikimuistettava.
Toivomme ja osin jo tiedämme, että näin myös oli, kiitoksia on tullut kaikilta tahoilta. Kiitämme
osanottajia hienon leirin ja mukavan yhteisolon mahdollistamisesta. Turun Tippsundin leirillä eräs
leiriläinen samnoi, ettei kukaan leirillä ollut ole kritisitoinut. "Kritiikkiä on tullut vain niiltä, jotka leirillä
eivät olleet!" 

Kiitos tukijoille Ei tietenkään pidä unohtaa leirin tukijoita ja sponsoreita:
Lahden kaupunki,
Heinolan kaupunki, 
Planmeca Oy,
Suomen Radioamatööriliitto ry,
Osuuspankki PäijätHäme,
Päijät Hämeen Liikunta ja Urheilu, PHLU, 
Koneita.com/Utec,
RXTXtuote,
Bebek
Datamatik Tecnicom Oy
ja moni muu. 

Bebek teki lisäksi kaikille leiriläisille tarjouksen, että heidän verkkokaupastaan saattoi valita tuotteita
ja hakea ne leiriltä. Säästyi turhia postikuluja ym. 

Leiriraportti on hyvä päättää Matin, OH7SV; kommenttiin:

Oli aivan helvetin hyvä leiri, kiitos!

http://oh3ac.fi/muuntajanheittokilpailu1500.jpg
http://oh3ac.fi/Muuntajanheiton_SM_kilpailun_selostus.ogg
http://oh3ac.fi/Kirpputoriryysis21500.jpg
http://oh3ac.fi/Kirpputoriryysis1500.jpg
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katso sijaintimme, klikkaa karttaa

OH3AC
Lahden Radioamatöörikerho ry

Radiomäenkatu 43
15100 LAHTI

Puhelin kerholle: 044 7001 599
Sähköposti: oh3ac(a)oh3ac.fi

Kerhoillat avoimin ovin
joka ma alkaen klo 18:00

Vanha Radioasema
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PÄIJÄTHAMI KESÄLEIRI 2023

PÄIJÄTHAMIKESÄLEIRILLÄ 837 KÄVIJÄÄ!

*** LÄHES 300 KUVAA, ESITELMÄÄ JA TALLENNETTA ***

1.  LEIRIN SUUNNITTELU JA JÄRJESTELYT

Vierumäellä 12.16.7.2023 pidetyn PäijätHami kesäleirin raporttisivut on jaettu neljään eri osaan.
Tästä voit hypätä (klikata) kolmeen muuhun osioon:

1. LEIRIN SUUNNITTELU ja JÄRJESTELYT
2.  LEIRIN OHJELMA ja ESITELMÄT
3.  LEIRITUNNELMIA ja KUVIA

4.  OSANOTTAJILTA SAATUA PALAUTETTA

Tämä sivu kertoo, miten leiri suunniteltiin ja toteutettiin!
Jos joku linkki ei toimi tai haluat muuten korjata raporttia, laita sähköposti oh3ac@oh3ac.fi


 

Leiriraportti on hyvä aloittaa Markun, OH8UV; kommentilla:

Vaikka olin vain päiväkäynnillä, aistin tunnelman leirillä olevan
pitkästä aikaa vanhan "ham spiritin" kaltaisen. Kukaan ei
önnöttänyt ja porukalla oli mukava olla. Järjestelyt ja puitteet
toimivat hyvin. 

Suomen Radioamatööriliitto ry:n 63. kesäleirin järjesti Lahden
Radioamatöörikerho ry, OH3AC; Vierumäen vapaaaika ja
liikuntakeskuksessa kesu 12.16.7.2023. Tapahtumat olivat pääasiassa yhden katon alla ”Country
Club'lla.” Leirin virallinen kävijämäärä on tarkistuslaskennan jälkeen vahvistettu olleen 837 kävijää. 

Lahden Radioamatöörikerho ry, OH3AC; sai leirin
järjestelyoikeudet SRAL:n hallitukselta vasta marraskuussa
2022, neljännellä yrittämisellä. Tapahtuma oli suunniteltu
päivää edellisiä kesäleirejä pidemmäksi, koska leirillä oli
suunniteltu pidettävän myös SRAL:n kevätkokous ja näin
helpottavan oleellisesti SRAL:n kustannuksia. Järjestäjät
olisivat vastanneet kaikista varsinaisista kokouskustannuksista. 

Yhdeksän kuukauden järjestelyaika on lopulta tavattoman lyhyt
ja ajanpuutteessa moni hieno idea jäi toteuttamatta tai
viimeistelemättä. SRAL:n hallituksen päätös aikaistaa
hakuprosessia on hyvä uusi linjaus ja auttaa jatkossa järjestäjiä. 

SUUNNITTELU

Leirin suunnittelussa oli alusta lähtien kuusi tärkeää mottoa:
 ”Ham spirit”: perinteinen, hyvähenkinen leiri,
 ”yhden pysähdyksen (katon) taktiikka”: monipuoliset majoitukset ja ruokailut lähellä toisiaan,
 ”edullinen": edulliset ja halvat hinnat kaikille,
 ”hyvä ohjelma”: huippuhyvä, laaja ja erilainen ohjelma,
 ”palvelu edellä”: hiottu palvelukokonaisuus osanottajille,
 ”ammattimaisuus”: paras on hyvän vihollinen, mutta lähtökohtana ammattimainen ote.
 ”Tehdään niin hyvin kuin pystytään ja osataan. Ei pihistellä.
 ”Emme saa unohtaa myöskään suomenruotsalaisia hameja, olemme kaksikielinen maa. 

Kesäleirisivu, ilmoittautuminen ja tiedotus

Kerhon www.oh3ac.fi sivun ”kylkeen” rakennettiin leirin omat
sivut osoitteessa

kesaleiri.oh3ac.fi

Runsailla kuvilla, isoilla kirjaimilla ja monipuolisesta sisällöstä
kiitosta saaneet sivut rakensi Jermu, OH3KZR. Sivulta oli
helppo löytää kaikki tarvittava ja se päivittyi viime hetkeen
saakka. Selkeät otsikot ja välisivut auttoivat etsimistä, mutta
menu helvettiä ei kuitenkaan ollut. 

Ennakkoilmoittautuminen oli mahdollista toukokuun alusta
lukien. Ilmoittautumispohjana käytettiin SRAL:n hallinnassa
olevaa Ilmarixjärjestelmää. Koska ilmoittautumistiedot
kiersivät SRAL:n kautta, ne saatiin järjestäjille manuaalisesti
aina vasta muutaman päivän viiveellä. Anteeksi siis, ettei
vahvistuksia pystytty kuittaamaan välittömästi. 

Ennakkoilmoittautujia oli hieman yli 400, eli edellisen vuoden
leirin tapaan noin puolet lopullisesta kävijämäärästä. 

Ennakkoilmoittautumista edelsi matkailuajoneuvo ja
telttapaikkojen alustava varaus. Matkailuvaunuja oli noin 60 ja
telttoja 25. Hieman edellisen vuoden leiriä enemmän. 

Vierumäki ei juuri ole profiloitunut karavaanari tai
telttailupaikkana. "Jostakin" alkoi jopa kiertämään huhu, ettei
leirillä sallittaisi ollenkaan matkailuajoneuvoja tai telttoja. Se ei pitänyt todellakaan paikkaansa. Mutta
kun näihin toimintoihin liittyvät reunaehdot oli selvitetty ja sovittu, myös Vierumäki oli innostunut
tästä uudesta 
"asiakasryhmästä", ja antoi kaiken mahdollisen tuen. 

Nousujohteinen tiedotus

Leirin tiedotus alkoi helmikuussa. SRAL:n tiedotuskanavista
bulletiineissä oli nousujohteinen viikkotiedotus ja
Radioamatöörilehdessä kolmessa numerossa leiriartikkeli.
Lisäksi Facebook'in "Radioamatöörit"ryhmässä oli viikottainen
tiedotus kuten jonkin verran myös FinHam sähköpostilistalla.
Kaikki tiedotteet löytyivät heti julkaisun jälkeen myös
kesäleirisivulta. 

Myös ulkomaille, lähinnä Pohjoismaihin, oli tiedotusta mutta se
jäi lopulta aiottua pienemmäksi. 

Leirin tiedotuksen ensimmäisenä tavoitteena oli kertoa, missä
on Vierumäki sekä kertoa, mitä kaikkia mahdollisuuksia paikka
antaa. ”Tule koko viikoksi Vierumäelle” teemalla pyrittiin
viestimään, että kesäleiri voi olla myös koko perheen leiri.
Vierumäki tarjoaa mahtavat puitteet koko perheelle viettää
vapaaaikaa ja näin perheen vanhemmilla on hyvä omatunto
keskittyä loppuviikosta radioamatöörileirin tapahtumiin ja
ohjelmaan. Viesti meni hyvin perille, koska ainakin viisi
perhekuntaa tuli leirille jo edellisenä viikonloppuna. 

Keväällä pidettiin kaksi yleistä Teamstilaisuutta yhdessä
SRAL:n kanssa kaikille suomalaisille hameille otsikolla ”Mitä
haluat kesäleiriltä”. Niissä oli mukana yli 80 osanottajaa ja
palavereissä tuli hyviä ideoita leirin järjestelyihin. Ihan kaikkia
mahtavia ideoita ei valitettavasti pystytty toteuttamaan, mutta moni osoittautui 
kullanarvoiseksi. Voidaanko siis sanoa, että PäijätHamileiri oli osanottajien muovaama leiri? 

Kouvolan perinteisillä Sotilasradiopäivillä saivat leirin järjestäjät myös pitää 10 min
esittelypuheenvuoron. Sotilasradiopäivillä pidetyn demon voit katsoa tästä linkistä *.pdfmuodossa. 

Kesäleirilehti ja leiripassi

Kesäleiriä kävijöitä varten pitää olla tietenkin kesäleirilehti.
Koska leirin ohjelma kehittyi ja muuttui leirin portille saakka,
kesäleirilehti eriytettiin ohjelmakartasta ja ohjelmakartan sai
erikseen ilmoittautuessa ja se löytyi aina päivitettynä Country
Club'in ilmoitustaululta ja respasta 

Sekä 16sivusen kesäleirilehden että leiripassin suunnittelua
varten Kerholla oli mallina lähes kaikkien noin 50 edellisen leirin
leirilehtiset ja leiripassit. Leirilehti kertoi yleistä tietoa leiristä ja
ennen kaikkea siitä, mitä leiriltä löytyi tai mitä palveluita
Vierumäen alueelta löytyy. 

Kesäleirilehden sisällöstä löytyy IARU:n puheenjohtajan
Sylvain, F4GKR; SRAL:n puheenjohtajan Timon, OH5LLR;
leiripäällikön Mikan, OH3BZK; ja ohjelmavastaavan Jarin,
OH2BU; tervehdykset. Jarin, OH2BU; tervehdys kertoo paljon
siitä filosofiasta, miltä pohjalta leiriä lähdettiin hakemaan. "Ham
Spirit" first. 

Jos klikkaat yllä olevaa leirilehden kansikuvaa, pääset lukemaan
ja selailemaan 16sivuista leirilehteä. 

Leiripassi on "tavallaan" leirin tärkein painotuote. Moni säilyttää
leiripassit leireiltä, joilla on ollut. Ne ovat tavallaan
"matkamuisto" leiristä ja niitä voi käyttää muissa tapahtumissa.
Jos klikkaat alla olevia kahta leiripassin kuvaa, saat ne näkymään siinä koossa, kun osanottajat saivat
ne rintaansa roikkumaan. 

Leiripassin suunnittelu lähti seuraavista
periaatteista: 
       nimi ja tunnus pitää olla painettuna niin 
       isolla että vastapäätä oleva näkee tiedot 
       kyyristymättä. 
       Käytännössä leiripassin kooksi tulikin hieman

suurempi kuin aiemmilla leireillä.
       leiripassista löytyy tärkeimpien tukijoiden
nimet        ja logot
       leiripassista löytyy alueen kartta ja
tärkeimmät
       puhelinnumerot
       esitelmänpitäjille ja vieraille on oma VIP
passi
       leiripassissa on jokaiselle yksilöllinen numero
       arvontaa varten
       leiripassi ei saa olla hakaneulalla tai liimalla 
       kiinnitettävä vaan kummastakin ylänurkasta 
       kaulanauhalla ripustettava. 

Tyylikkäiden leiripassien luovasta suunnittelusta vastasi kerhomestari Ritva. 

Jos leiripassissa olisi yksi reikä, johon kaulanauha kiinnitetään, se kääntyilisi jo pienessä tuulessa
ympäri. Myöhemmin tuli ilmi, että kahteen reikään tulevat kaulanauhat olivat uskomattoman kalliita –
puhutaan nelinumeroisesta luvusta. No, hyvä maksoi tässäkin. (Eräässä tapahtumassa leiripassin
kääntyminen kompensointiin sillä, että tunnus laitettiin kummallekin puolelle. Ei hassumpi idea
sikseen.) 

Passeja suunniteltiin ja tehtiin eri värisiä ja eri päiviä ja eri
tarkoitusta varten.(Kuva oikealla) VIPvieraat, eli pääasiassa
esiintyjät ja kutsutut juhlavieraat saivat myös omansa.

Leiripassin suunnittelun ja toteutuksen välillä tuli kuitenkin
pieni viestintäkatko. Leiripassissa olevan nimen ja tunnuksen
fonttikoko oli pyydettyä pienempi ja leiripassiin pääsi muutama
kirjoitusvirhe. No, ei aina voi olla täydellinen. 

Majoitusvaihtoehdot

Vierumäki on tunnettu monipuolisista majoitusvaihtoehdoista.
Sanotaan, että koko alueelle mahtuu yöpymään sisätiloihin
5555 henkeä.

Alueella sijaitsee neljä hotellia: Fennada ja Sporttihotelli
Pihkala, (jotka sijaitsevat vieretysten oikealla olevan kuvan
mukaisesti Fennada oikealla ja Pihkala keskellä.
Vasemmanpuoleisin siipi on hallinto ja koulutusrakennus.)
Country Club ja Holiday Club (alemmassa kuvassa). 

Holiday Club Vierumäki sijaitsee Country Club'lle tulevan tien
varrella, noin 800 m ennen Country Clubia. Koska Fennadakin
on juuri uudistettu, tähdillä laskettuna hotellit ovat ***** 
***. 

Lisäksi majoitusta löytyy rivitalosta Country Club'in takaa sekä
rantahuviloista saunan ja uimarannan vierestä. Rantahuvilat
varattiin tietenkin ensimmäisinä. 

Vierumäen vahvuus on juuri majoitusten monipuolisuus 
jokaiseen makuun ja jokaiseen lompakkoon löytyy sopiva
majapaikka. On luksusta, on tuttua mökkimajoitusta, on
rantasaunanomaista ym. Mutta myös erittäin kohtuullisen
hintaista ryhmämajoitusta. 

Vierumäen pohjoisosassa on mökkikylä, jossa on yli 160
eritasoista mökkiä. Niitä pystyi varaamaan sekä Vierumäen
myyntipalvelun itsensä että mm "Hotels.com" ja "Booking"
sivujen kautta. Mökit olivat hyvässä käytössä ja moni oli
varannut mökin työpaikkansa, oman järjestönsä tai vastaavan
kautta. 

Usealla kerholla oli yhdessä varattu mökki. Vaikka järjestäjät
”varoittivat” mökkien täyttyvän nopeasti ja kehottivat
varaamaan omansa nopeasti, moni jäi ilman mökkiä. Vierumäki
on perinteisesti täynnä kesän huippuaikaan. 

Matkailuajoneuvoalueet olivat kolmessa paikassa niin, että
yöpyjä saattoi varata paikan, joka sopi hänelle ja perheelleen
rauhallisuuden ja etäisyyden mukaan. Kompromissialue (AS2)
oli näistä se suosituin. Jako kolmeen
matkailuajoneuvoalueeseen perustui vanhaan kokemukseen
siitä, että osa haluaa keskelle tapahtumia, osa haluaa majoittua
rauhassa ja  niin  loput haluavat vähän kumpaakin. 

Myös telttailualueita oli kaksi. Lähin telttaalue oli noin 40
metrin päässä Country Club'in pääovelta. 

Suurin telttaalue oli kangasmetsäpohjainen, josta moni kertoi
pitävänsä enemmän kuin nurmikosta. 

Sekä matkailuajoneuvo että telttaalueille toimitettiin
Bajamajat helpottamaan olemista ja arkisia askareita. Samalla
lyhentämään tarvetta lähteä sisätiloihin askareita varten.
Bajamajat siivottiin omasta toimesta päivittäin. Karavaanareille
tarpeellinen suihkukin löytyi tarvitsijoille. 

Telttojen ja matkailuajoneuvojen ympäriltä löytyi useita hyviä
antennipuita. 

Varsinkin telttailualueella lähti useasta teltasta syöttöjohto
kohti puiden väliin ripustettua antennia. 

Leirin nimi ja logo

Leirin nimeksi oli alustavasti monta vaihtoehtoa. Nimessä oli tietenkin oltava sana ”hami” tai ” radio”.
Kun katsottiin vanhoja nimiä, hatun nosto tuli Kokkolan, OH6AI; "Megahertsi"nimelle ja Jyväskylän,
OH6AD; "Metso"nimelle. Toki myös vuoden 1991 ”Ylläs kutsuu” on hieno nimi. Nimeen haluttiin toki
myös kansainvälisyyttä. Rosterissa olivat mm seuraavat nimiehdokkaat:"Vierumäki kutsuu", "Häme
Hami", "SalpaHami", "SalpausHami", "Hami_2023" "LahtiHami", "HamRadio2023" ... jne. Vaikka sana
"Vieru" olisi ollut kiva nimessä  esim "VieruHami" tai "HamiVieru", ne hylättiin, koska epäiltiin siitä
väännettävän erilaisia muotoja. Niinkuin sitten eräät lapsenomaisuuttaan ja parjausmielessä
väänsivätkin. 

Kerhon hallituksen kokouksessa ”PäijätHami”nimen toi eka kerran esille Tuomo, OH5TPO. Kahden
kokouksen mutustelun jälkeen se sitten valittiin nimeksi. Siinä vaiheessa tämä työnimi oli jo
itsestäänselvyys lopulliseksi nimeksi. "PäijätHami" – kertoo maakunnasta, jossa ollaan ja lopussa vielä
se ”pakollinen hami”. Ei ehkä kansainvälinen nimi, mutta sitä enemmän kotimaa ja
maakuntahenkinen. 

Kun nimi oli lyöty lukkoon, Jermu, OH3KZR; sai tehtäväkseen
miettiä logoa. Tämän päivän yleisen suuntauksen mukaan
logossa on myös tapahtuman nimi. Harvoin tehdään enää
logoa, jossa pelkästään on joku kuvio. Hyvänä esimerkkinä
Nokia, joka luopui melko nopeasti kolmen kärjen logosta ja
päätyi ratkaisuun, että nimi on samalla logo. 

Halusimme kuitenkin logoon myös jotakin muuta kuin pelkän
nimen, jotakin haminoloista. Jermu keksikin, että Päijätsanan
” ison P”kirjaimen yläosa voidaan muotoilla myös "headset"'iksi (kuulokkeet,
Ensimmäisissä versioissa (kuva ylempänä) headset oli kallellaan
alas oikealle, mutta kuulokkeet ja "Päijät"sanan "ä" ja "i"
pisteet sekoittuivat. 

Lopulta headset käännettiin toiseen suuntaan, ylös, "Päijät"
sanaa pienennettin, mutta fonttia paksunnettiin. Nyt headset
näytti yhden kommentin mukaan hymyilevältä ja nauravalta 
kuten leirin tulikin olla. Headset'in mikrofoni näytti samalla
käsivarrelta, joka ystävällisesti viittoi tulemaan leirille. Siis jo
koko logo kertoi, että kyseessä oli radioleiri. 

Nyt kaikki näyttää helpolta, mutta välivaiheita oli kymmeniä. 

Jermun logon suunnitteluun käyttämä aika oli kymmeniä tunteja ja monen vaiheen jälkeen päädyttiin
siis lopulliseen, tyylikkääseen versioon, värimaailmaltaan lähes täydelliseen. Ammattilaisena Jermu teki
logosta pienen, keskisuuren ja ison resoluution versiot sekä useita muita käyttövaihtoehtoja eri
tarkoituksiin. 

Monipuolista ruokailua

Myös ruokailussa oli kävijöillä monia vaihtoehtoja. Country Club'illa oli sekä lounaat (13 €) että
runsaat päivälliset (17,50 €) seisovasta pöydästä. Ruuan laadusta ei kukaan ole valittanut, sillä
seisovat pöydät olivat tosi antavat ja syödä sai niin paljon kuin halusi. Ruokasalin, pääasiassa Rampsi
sali, oven viedessä oli myös baari, josta sai virvokkeita, olutta ja viinejä aina illan loppuun saakka. 

Lähes kaikkiin huonehintoihin kuuluvat aamiaiset sai nauttia
Fennadan Puhtiravintolassa (13 €), jonka seisova pöytä oli
yhtä antelias. Puhti oli myös karavaanarien ja telttailijoiden
käytössä. 

Muitakin ruokapaikkoja oli useita. Fennadan a'la carte
ravintola, Holiday Club'in tasokas courmetravintola ja pub.
Ruokapaikka löytyi joka nälkään. Myös välipala ja iltaruoka
paikkaa. Ja yökerho. 

Koska ruokapaikkoja on Vierumäen alueella runsaasti,
Kerhomestari laati niistä yksisivuisen esitteen, joka oli
ilmoitustauluillla ja jonka sai myös respasta. 

Myös iltajuhlan illalliskortti saatiin neuvoteltua perinteisiä hintoja huokeammaksi. Tasan sata
osanottajaa sai 35 €:n hinnalla myös 
hyvän ohjelman. 

Opasteita teillä, pihassa ja Country Club'in sisällä  kukaan ei eksynyt?

Jo ensi metreistä oli selvää, että hyvillä opasteilla on suuri
merkitys siinä, että ihmiset löytävät oikeaan paikkaan – mutta
opasteilla luodaan myös tunnelmaa. Opasteet jaettiin teknisesti
liikenneopasteisiin, Country Clubin pihaalueen ja Country Club'in
sisäisiin opasteisiin. 

Nelostien eli Lahden moottoritien Vierumäen liittymästä lukien
asetettiin yhteensä 12 tieliikenneopastetta. Opasteet olivat isoja 1
metri x 1 metri opasteita ja ne kiinnitettiin joko
opasteliikennemerkkeihin, pylväisiin tai asetettiin kuormalavoihin
kiinnitettynä sopiviin paikkoihin. Heti Vierumäen liittymän jälkeen
opasteet kertoivat myös, kuinka pitkä matka on jäljellä Country
Clubille. 

Lahden moottoritiellä eli nelostiellä on harvinaisen paljon
Vierumäelle osoittavia liikennemerkkejä, mutta onhan arvokasta
tietää, paljonko matkaa on jäljellä. Eikä tietenkään unohdettu
myöskään opastetta, joka kiitti leiriltä lähteviä siitä, että olivat olleet mukana leirillä. "Kiitos"tauluun
oli joku "vääräleuka" kirjoittanut tussilla paperille "Kiitos! Mahtava leiri  tavataan ensi vuonna
Joensuussa" 

Opasteiden sijoittelussa
noudatettiin melko
tarkasti ELYkeskuksen
ohjeita.
https://www.ely
keskus.fi/mainontatien
varrella 

Lahden moottoritien
varteen kiinnitettiin
myös opasteet, jotka
kertoivat paikallisradio
PäijätHamin taajuuden
että OH3AC
leiritoistimen taajuuden.
Samanlainen opaste oli
myös Country Club'in
pihalla. Opasteet
laitettiin paikkaan, jossa kumpikin olivat hyvin kuuluvilla. 

Sekä Country Club'in pihamaalle että jo aikaisemmin Vierumäen
tulotielle asetettiin opasteet, jotka kertoivat matkailuajoneuvo
ja telttaalueet. Toki lisäksi pihalta löytyi opasteet kirpputorille,
peräkärrymyyntiin, SERlavalle ym. tärkeimpiin paikkoihin. 

Country Club'in aulassa oli ”opastepuu”, joka samoin kertoi
tärkeimmät paikat CC:n sisällä: ruokailun, esitelmäsalit,
Kauppakadun ja kirpputorin ym. Vähän samanlainen
opastepuu, joka löytyy monelta kaukaiselta saarelta
kertomassa missä päin maailmaa mikin paikka on. 

Alueelle tullessa, siellä ollessa tai Country Club'illa tuskin pääsi
eksymään. Käänsi päänsä mihin tahansa, aina joku opaste
kertoi lisää. 

Totta kai siis myös niitä, jotka olivat viettäneet enemmän tai vähemmän
lyhyen aikaa leirillä, tuli kiittää. Tämä kiitosopaste siis löytyi Vierumäeltä
poistuttaessa. 

Kaikki opasteet suunnitteli ja teki espoolainen Teippitukku Oy. Palvelu oli
uskomattoman hyvää ja nopeaa – opasteet olivat tyylikkäitä ja valmiina
kahdessa päivässä tilauksesta. Materiaali kevyttä ja säänkestävää. Annamme
viiden pisteen suostituksen! 

Teippitukulla oli myös aivan loistava oma ehdotus opasteiden tyylistä, mutta
se jouduttiin tällä kertaa hylkäämään liian ”radikaalina.” 

SRAL vahvasti mukana suunnittelussa

SRAL:n hallituksen pääjoukko kävi tutustumassa ja keskustelemassa leiristä
jo viime vuoden, 2022, lokakuussa. Pidimme presentaation ja vastasimme
kysymyksiin. Presentaatio oli lopulta helppo pitää, koska useimmat asiat oli
valmisteltu jo neljällä edellisellä hakukierroksella. 

Kesäleiri oli vuoden alusta lukien jokaisen SRAL:n hallituksen kokouksen
esityslistalla. Hallitukselle kerrottiin jokaisessa kokouksessa suunnittelun ja
leirin järjestämisen edistymisestä ja vastattiin kysymyksiin. 

Hallitus myös kutsui normaalin protokollan mukaisesti leirille virallisesti mm.
IARUn puheenjohtajan Sylvain Azarian, F4GKR; sekä muutaman muun VIP
vieraan. 

Kevään lopulla allekirjoitettiin perinteinen liiton ja järjestäjän välinen
kesäleirisopimus. Sopimusta uusittiin enemmän kuin lievästi vastaamaan
paremmin tämän päivän leiripalvelutarpeita, koska sopimuspohja oli pysynyt
lähes muuttumattomana jo vuodesta 1992. Tällöin liitto alkoi tekemään
sopimuksia järjestäjien kanssa. 

Turvallisuus ennen kaikkea!

Leirin järjestämiseen liittyy aina myös paljon vastuuta, Tapahtumasta tehtiin Heinolan poliisille
tarvittavat ilmoitukset jo helmikuussa. Poliisin virkailija tuumasi hymy huulilla, että ”Mistä nyt tuulee?
Ei kukaan ole koskaan tehnyt tapahtumailmoitusta näin hyvissä ajoin. Yleensä ne tulevat muutama
päivä ennen tapahtumaa. Mutta kiitos kuitenkin!” 

Tapahtumailmoituksen tekeminen oli helpoin
viranomaistehtävä. Enemmän vaivaa oli pelastussuunnitelman
tekeminen. Vierumäen oma Country Club'in
pelastussuunnitelma oli sinänsä kohtuullinen, mutta ei yksinään
kelvannut näin mittavaan tapahtumaan. Mutta kun siihen
yhdistettiin ja kombinoitiin viime vuoden järjestäjiltä saatu
Eerikkilän pelastussuunnitelma, kokonaisuus oli hyvä,
suorastaan erinomainen. 

Järjestyksenvalvojien haaliminen oli yllättävän työlästä. Vaikka
poliisin määräämät päivittäiset järjestysmiesmäärät olivat
hyvinkin kohtuulliset, joutui ylin turvallisuuspäällikkö Akseli,
OH3BPY; tekemään työtä vaadittavien henkilöiden löytymiseen.
Mutta tarvittava määrä löytyi lopulta. 

Järjestyksenvalvojat kiersivät kaikilla alueilla myös yöaikaan.
Mainittavampia järjestyshäiriöitä ei ollut, mutta muutamaa hieman liikaa nauttinutta kehotettiin
menemään nukkumaan. Yleisin huomautuksia vaatinut toimenpide oli a) alkoholin nauttiminen
anniskelualueen ulkopuolella ja b) omien alkoholien tuominen anniskelualueelle. Siistiä ja rauhallista 
väkeä kuitenkin nämä radioamatöörit. 

Timo, OH3GPS; tarjoutui ensiapupäälliköksi. Timo päivysti
ahkerasti, mutta lopulta hänelle tuli vain yksi "asiakas." Nainen,
jonka jalan alta kävelytien sivukivetys oli livennyt ja jalkaan tuli
verta vuotava haava. 

Homma hoidettiin pikaisesti ja Vierumäelle annettiin pyyntö
hoitaa kivetykset kuntoon. Ensiapupakkauksia, joita oli lähes
huoneellinen, ei tarvinnut tätä enempää käyttää. 

Osa turvallisuutta ja järjestelyä oli tietenkin liivien suunnittelu
ja hankkiminen. Sinänsä helppo asia  kaupat ovat niitä pullollaan  mutta kun vähän jokaisella oli oma
halu niiden suhteen. Kompromissi onnistui tässäkin: Liivejä oli kolmea eri väriä, järjestysmiesten
punaisen ollessa näkyvin. Yläkuvassa Hanna, OH7TO; vihreällä liivillä, toinen talkoolainen sinisellä
liivillä ja alakuvassa Akseli, OH3BPY; järjestyksenvalvojien esimiehenä punaisella liivillä. Kuvassa myös
istumassa ja sisäistä yhteyttä pitämässä yhteiskäyttökanavalla Juha Matti, OH4EBD. 

LEIRI ALKAA
Leirin avajaiset ja lipunnosto

Leiri avattiin
puoleltapäivin torstaina
13.7.2023
arvovaltaisesti Suomen,
Ranskan ja SRAL:n
lippuja tankoon nostaen.

Järjestäjät joutuivat
pitkään miettimään,
missä järjestyksessä
liput nostetaan, kuka
avaa leirin ja kuka
puhuu ensin. Tyylikästä olisi tietenkin ollut nostaa myös niiden
maiden liput ylös, joista jo oli mukana osanottajia. Lipputangot
vain eivät riittäneet. 

Tervehdyksen toivat IARU:n puheenjohtaja Sylvain, F4GKR; Heinolan kaupunginhallituksen
puheenjohtaja Kirsi Lehtimäki, SRAL:n puheenjohtaja Timo, OH5LLR; ja leiripäällikkö Mika, OH3BZK.
Timon, OH5LLR;  kesäleirin varsinaisen pääjärjestäjän  alkupuheenvuoron jälkeen nostettiin liput ja
muut kolme saivat pitää avajaispuheensa. Mikrofonia ja äänentoistoa ei ollut, mutta kaikkien keuhkot
riittivät. "Parhaiten kuuluu tietenkin poliitikon ääni", kuten Kirsi Lehtimäki totesi, ja niin kuuluikin. 

Heinolan Kirsi Lehtimäen puheenvuoro oli hieno ja sympaattinen, toivottaen meidät kaikki
tervetulleiksi Vierumäelle. 

Hovikuvaaja Martti, OH1ON; ikuisti avajaiset näin: (Klikkaa kuvaa ja saat 9:38 min videon avajaisista) 

OTtapaamisessa muisteloissa 75 konkaria

IARU:n ja SRAL:n
puheenjohtajien
tähdittämä OT
tapaaminen Rampsi
salissa keräsi hyvän
joukon konkareita
lämminhenkiseen
tilaisuuteen. Konkareilla
oli yhteenlaskettuna
radioamatöörivuosia yli
4000! Melkoinen määrä
kokemusta ja tietämystä.
Ja vielä enemmän hienoja muistoja, joita tilaisuudessa jaettiin. 

Pikkukuvassa ylhäällä Jorma, OH2PV; kertoo muisteluita
omasta haminuoruudestaan. Moni muukin, mm Rami, OH3BHL;
Aaro, OH9RJ; Veikko, OH3SF; jne kertoivat mielenkiintoisia
tarinoita. Tapahtuman tärkeimmän kysymyksen, kuka on ra
iältään vanhin, taisi voittaa juuri Veikko, OH3SF. 

Lienee kuitenkin ensimmäinen
kerta,kun IARU:n puheenjohtaja
tervehtii OTamatöörejä. Sylvain,
F4GKR; (kuva ylhäällä oikella) toi
sympaattisesti terveisiä IARU:lta ja
kertoi, kuinka tärkeää työtä IARU
tekee taajuuksien puolustamisessa.
Sylvain kertoi myös, että IARUn
suurin ongelma tällä hetkellä on
löytää tekijöitä erilaisiin tehtäviin. 

SRAL:n tarjoama
mansikkakakkukahvi uhkasi sulaa
helteessä ja henkilökunta pyysi
pientä taukoa puheisiin. Tilaisuuden
päätteeksi otettiin tietenkin jo
perinteinen yhteiskuva. 

OTtapaamisesta on tullut suosittu
leirin ohjelma. Vieressä oleva OT
yhteiskuva kertoo meidän seniorihamiemme elinvoimaisuudesta ja halusta olla edelleen aktiivisia
hameja. 

Nyt tapaaminen oli viime vuoden malliin jo
torstaina, mutta moni OT on esittänyt
toivomuksen, että tapaaminen olisi perjantaina tai
lauantaina, jolloin voisi osallistua myön muuhun
ohjelmaan. Tätäkin vaihtoehtoa mietittiin pitkään,
mutta tapaaminen jäi lopulta torstaihin, koska se
oli suunniteltu kevätkokouksen yhteyteen.
Varmaan ensi vuoden leirillä Joensuussa
tapaamiselle löydetään parempi aika. 

Katso klikkaamalla vasemmalla olevaa kuvaa
Martin, OH1ON; tekemä video OTtapaamisesta.
Videon pituus 19:06 min. 

Ulkomaisia vieraita ainakin kahdeksasta maasta

Ulkomaisia vieraita leirille löysi kahdeksasta maasta. Leirin ensimmäinen ilmoittautuja olikin Norjasta,
tunnettu puskaaktivisti Mads, LA1TPA. 

Ulkomaiset tähtivieraat olivat tietenkin tällä kertaa Ranskasta. IARU:n puheenjohtaja Sylvain Azarian,
F4GKR; ja Paul Granger, F6EXV; joka kunnioitti leiriä ja suomalaisia hankkimalla myös suomalaisen
tunnuksen "OG6EXV". 

Unohtaa ei tietenkään voi Ruotsin ed. puolustusministeriä Peter Hultqvistia, SM4HCF; jolla hälläkin on
nyt suomalainen tunnus "OH1P" käytettävissä Turun saariston kesämökillä. Suomen, Norjan ja
Ranskan lisäksi kävijälistalta löytyvät ainakin Ruotsi, Eesti, Tanska, Saksa ja Yhdysvallat. 

Leirimasto nousi 30 metriin – leiriasema äänessä 160 m aktiviteetissä

Jo ennen leirin alkua
Token, OH6RM; viiden
hengen ryhmä kävi
nostamassa leirin
ylpeyden, yli 30 metrin
alumiinimaston. Mastoon
asennettiin HFalueiden,
kuuden metrin,
leiritoistimen ja
paikallisradio ”Radio
PäijätHamin” antennit. Sekä tietenkin 80 m ja 160 m dipolit. 

Kiitos Tokelle, OH6RM; upeasta mastosta ja asennuksista.
Ammattimaista työtä! 

Yllä vasemmassa kuvassa kaksi todellista mestaria tahoillaan,
DXCClistojen kärkipaikasta taisteleva Jussi, OH3SR; ja itse "Mr
Aluminium" Toke, OH6RM; keskustelevat mastoista ja DXien
pyydystämisestä. Jussilla on tunnetusti se bandien isoin
signaali. 

Muuten  leirin masto jatkoi matkaansa ja on nyt pystyssä
yhdessä Suomen parhaista saarista, Degerön saarella Inkoossa
Pasin, OH2TWI; pihalla. 

Leirin tunnuksena käytettiin kerhon eli järjestäjän omaa
tunnusta OH3AC, kuten tapana aina kesäleireillä on ollut. Vain
SRAL:n itse järjestämillä leireillä tai erityisleireillä, joilla
juhlitaan maamme tai SRAL:n pyöreitä vuosia, käytetään
SRAL:n omia tai sen hankkimia erikoistunnuksia.
Järjestelyryhmä mietti pitkään, pitäisikö hankkia joku erikoiskutsu, mutta päätti lopulta pitäytyä
Kerhon peruskutsussa. 
Kyllä maailma on täynnä kutsuja, ei yhtä lisää tarvita. 

Leiriasema oli Koneita.com/Utec Oy:n käyttöön lainaama,
hienosti toiminut Icom IC7610 huipputransceiveri. Kuvassa
Euroopan kovimpiin DXreihin kuuluva Paul, F6EXV/OG6EXV;
on äänessä leiriasemalta. Asemalla oli tietenkin käytössä sekä
tavallinen "pumppu" että automaattianturi. 

Perjantaiiltana leirin YLamatöörit aktivoivat tunnuksella
OH2YLS 160 metrin aktiviteetin. Vaikka asemahäiriöt oli
etukäteen tarkistettu, jostakin syystä kohinataso oli illalla
melko korkealla häiriten kuuluvaisuutta. Hanna, OH7TO; Jaana,
OH6AX; ja Pirjo, OH3CUO; tekivät hyvää työtä. 

Wamon, OH2II/OH2BPW; magneettiluuppiantenni oli Country
Club'in pihalla viritetty taajuudelle 1846 kHz ja sieltä pystyi
antamaan YL:lle lisäyhteyksiä. 

Valitettavasti kovin moni ei hoksannut asemaa käyttää, mutta
kyllä YL:ien saalis oli ihan hyvä ja kohtuullinen. 

SRAL:n bulletiinin antoi lauantaina hienosti "Vuoden
perusluokkalainen 2023" Joel, OH2CBD. Bulletiinin lukeminen
sujui kuin vanhalta konkarilta ja vielä paremmin sujui pileup'in
purkaminen. Kuson ja pileup'in pitoa Joel on harjoitellut mm
useilla puskaoperoinneilla ja kotimaisissa kilpailuissa. 

Joel'in tunnustuspalkinto oli jaossa Jyväskylän
Syyskokouksessa, mutta itselleen tyypillisenä Joel oli silloin
workkimismatkalla. Kuvassa Jari, OH2BU; käy lävitse bulletiinin
antamiseen liittyviä rituaaleja. Bulletiini kun tulee aloittaa
sanomalla ainakin kolmesti "Huomio OHasemat .." 

Useita ohjelmaputkia

Leirille oli pyydetty yli 60 esitelmää omien erikoisalueidensa parhailta. Ohjelman laajuus ja aiheiden
monipuolisuus sai erityistä kiitosta! 

”Historiallisen monipuolinen ja hyvä ohjelmisto. Ohjelmaa, jota kukaan ei aikaisemmin ollut 
       ajatellut leirille.

Kiitokset kuuluvat kuitenkin kaikille esitelmän pitäjille mahtavasta panoksesta. 

Ohjelmat oli pyritty järjestämään ”putkiin” eli niin, että saman aihealueen esitelmät olivat perätysten
samassa salissa. Ohjelmasta löytyykin näin mm. Maanpuolustus ja MPK, antennit, kilpailu ja DX,
tekniikkaputket perjantailta sekä lauantailta nuorisofoorumi, ”tähtiputki” sekä viranomaisputki.
Muutama putkiin sopimaton spesiaaliesitelmä sijoitettiin mahdollisimman hyviin paikkoihin. 

On totta, että liian moni hyvä esitelmä syö toisiaan, mutta toisaalta antaa mahtavan valinnanvaran. 

Ohjelmassa viihdettä, tietoa ja asiaa

Ohjelmaa suunniteltaessa oli tärkeää löytää kokonaisuus, jossa olisi sekä tietoa ja asiaa, että
viihdettä. Mutta myös niin, että ohjelma tarjoaisi jotakin kaikillle perheen jäsenille, erityisesti mukaan
houkutelluille puolisoille. Muutamassa tapauksessa kävikin niin, että "se" puoliso olikin pakottanut
perheen hamin leirille vedoten hyvään ohjelmaan. Maria Veitola ja 72 tunnin varautuminen
kiinnostivat myös puolisoita. 

Kolmen esitelmäsalin – ”pääsali”, ”luentosali 1” ja ”luentosali 2” ovet olivat vain kahdeksan metrin
päässä toisistaan ja järjestäjät suorastaan kehottivat hyppimään salista toiseen. Tämän vuoksi myös
esitelmät alkoivat yleensä 15 min välein, joten esitelmäshoppaus oli tehty helpoksi. Moni kiittikin
mahdollisuudesta hyödyntää koko ohjelmapalettia. 

VHF/UHFspesialistimme Hannu, OH3DP; kertoi innostuneensa asiasta ja pyrkivänsä hyödyntämään
kaikki ohjelmat. Pystyikö Hannu toteuttamaan ajatuksensa, ei ole tiedossa, mutta eräs toinen
tuntemattomaksi jäänyt mestari ilmoitti lauantaiiltapäivänä olleensa yhteensä 31 esitelmässä
"kermat päältä"filosofialla. 

Tähtihaastattelussa Maria Veitola, OH5BR/yl

Ainutlaatuisten esitelmien ja Markun, OH4UI; haastatteluin toteuttaman ”tähtiputken” joukosta
erottui kaksi yleisökärkeä, muitakaan yhtään vähättelemättä. Toimittaja Maria Veitolan, OH5BR/YL;
haastattelua oli seuraamassa salin täysi eli 150 kuulijaa. 

Maria voitti elämänilollaan ja karismallaan yleisön sydämet kertoessaan isästään Ollista, OH5BR.
Vaikka hän nuorena tyttönä oudoksui isänsä harrastusta, jo teininä hän oli ylpeä isästään. Maria
muisti vielä monen isänsä hamikaverin nimen. Näitä Marian jo aiemmin kotonaan tapaamia kavereita
löytyi jopa yleisöstä. Marian kesäinen olemus ja hyvät vastaukset tekivät hänestä yleisön suosikin. 

Kuvassa vasemmalla alhaalla Maria keskustelee esityksensä jälkeen Timon, OH1NX; ja Tapanin,
OH5BM; kanssa, jotka kumpikin olivat tavanneet hänet jo aikanaan vieraillessaan Ollin, OH5BR; luona.

Klikkaamalla oikealla olevaa kuvaa, voit katsoa
Martin, OH1ON; kuvaaman videon (36:01 min)
Marian haastattelusta. 

Katso erityisesti kahden ammattilaisen  Markun ja
Marian  välistä keskinäistä kemiaa  kuin
vastarakastunut pari  ja miten Marian vastaukset
ovat aina täydellisiä. Ei liian lyhyitä eikä liian pitkiä.

Tästä voit vielä kuunnella äänitallenteen
PäijätHamipaikallisradiosta, pituus 25:07.
Valitettavasti Vierumäen netti ei toiminut aivan
alussa, mutta onneksi yltä löytyy Martin, OH1ON;
videotallenne. 

Tähtihaastattelussa Peter, OH1P/SM4HCF

Ruotsin ed. puolustusministeri Peter Hultqvist, SM4HCF; on ruotsalaisten hamien ylpeys, suorastaan
ikoni. Onhan hän ministerinä ollut "korkeimmassa" asemassa ollut hami ja Ruotsin liiton ylpeys. 

Mutta itse asiassa Peter on yli puolet suomalainen. Hänen äitinsä oli suomalainen, OH8piiristä
sotaevakkolapsena Ruotsiin turvaan viety  ja sinne jäänyt. Peter'in nykyinen puoliso on myös
suomalainen, josta Ruotsin lehdet ovat käyttäneet nimitystä "mysteerinen suomalainen kaunotar" 

Peter sai raikuvat aplodit kertoessaan upouudesta tunnuksestaan OH1P. Workkiminen on jo alkanut
kesämökiltä Turun saaristosta. Tässäkin haastattelussa ajauduttiin vääjäämättä myös Venäjän
aloittamaan sotaan, jonka aikana Peter oli Ruotsin puolustusministeri. 

Peter sanoi tienneensä Venäjän hyökkäyksen alkamisesta useista enteistä, joita ei Suomessa
juurikaan ole kerrottu. Hyvä esimerkki tästä oli se, että Venäjä piti sotaharjoituksen lähellä Ukrainan
rajaa tovin ennen hyökkäystään. Mutta miksi harjoituksiin tuotuja tykkejä, ajoneuvoja ym ei viety
takaisin kasarmeille harjoituksen jälkeen vaan ne jätettiin (odottamaan?) lähelle Ukrainan rajaa ..... 

Klikkaamalla oikealla olevaa kuvaa, voit katsoa
Martin, OH1ON; kuvaaman videon Peterin,
SM4HCF/OH1P; (36:24 min) haastattelusta. Katso
taas kovissakin paikoissa olleen ammattipoliitikon
hieno kyky hallita haastattelua. 

Myös PäijätHamipaikallisradiossa suorana tullut
äänite löytyy tästä linkkinä kymmenen päivän
kuluessa. 

Peter ei tullut Suomeen pelkästään leirin ja
sukuloinnin vuoksi  vaikka ne olivat toki alunperin
tärkeimmät asiat. Muutama tunti leirin jälkeen
Peter yhytettiin puolisonsa kanssa keski
uusmaalaisesta huippuravintolasta lounastamasta suomalaisen huippupoliitikon kanssa. 

Peter kävi leirillä myös
"kaupoilla.". Hän pitää
sähkötyksellä
workkimisesta  vaikka
ei kaihda puhettakaan.
Hän osti Tapiolta,
OH1KB(X);
automaattiavaimen,
jossa on Suomen ja
Ruotsin liput avaimessa. 

Kuinka
tuplaisänmaallista, eikö? 

Kuvassa Peter muutama
päivä leirin jälkeen
mökkiasemallaan
Turun saaristossa. Tapion hienoista avaimista
voit lukea hieman myöhemmin! 

Ohessa myös äänitallenne PäijätHami
paikallisradiosta, pituus 38:31. 

Tähtihaastattelussa Petri, OH1CX: ja ”piilotetut vihjeet”

Hyvänä ja luontevana esiintyjänä tunnettu elokuvaohjaaja ja käsikirjoittaja Petri Kotwica, OH1CX;
paljasti useimmat elokuviinsa kätketyt hamiviestit. Milloin elokuvassa on osoitteena kadunnimi, jonka
numero on 73 tai sairaalan näytössä pyörivä 88. 

Petri, OH1CX; on tämän päivän nuorista ohjaajista ehdottomasti "kuumin" ja halutuin. Wikipedia
kertoo seuraavaa:
Petri Kotwica on suomalainen elokuvaohjaaja ja käsikirjoittaja.
Syntyi: 1964 (ikä 59 vuotta), Parainen
Palkinnot: Parhaan ohjauksen Jussi, Parhaan käsikirjoituksen Jussi
Ehdokkuudet: Parhaan ohjauksen Jussi, Parhaan käsikirjoituksen Jussi
Tunnetuimmat ohjaukset: Musta jää, Piiritys

Klikkaa oikealta Petrin 51sivuinen presis, josta
löytyy vihjeet ja tiedot useista hänen
ohjaamistaan elokuvista ja ohjelmista. Näet otteita
hänen mm ohjaamistaan elokuvista Musta jää, Rat
King, Henkesi edestä, Hautalehto, Piiritys,
Kohtuuttomuuksia ja Comeback (kuvattu
Kirkkonummella 2023. 

Petri ei aina ole pysynyt ohjaajan roolissaan, vaan
hänet löytää myös näyttelijänä, mm. esittäen
poliisia minisarjasssa "Piiritys". Hulvaton on myös
elokuva,  jonka Petri itse on ohjannut  ja joka
kuvaa ohjaajaa, jolla kaikki ei mene ihan hyvin. 

Muuten .... Petri osti muutama vuosi sitten eräältä
huippuDXriltä tämän talon ja aseman.
Kun Petri työltään ehtii, kuuluu tunnus OH1CX
pileup'in kovimpana. 

Ohessa myös äänitallenne PäijätHami
paikallisradiosta, pituus 31:07. 

DXsauna

Jokaisen leirin yksi tärkeimpiä ”ohjelmanumeroita” on sauna.
Vierumäen sauna tuotiin ennakkoilmoittelussa vahvasti esille
sekä yritettiin Riston, OH2BT; hienosta ehdotuksesta saada
saunalle myös jamien tyyppistä hamien omaa musisointia,
"jammausta". Hyvä yritys poiki valitettavasti vain pari hami
musikanttia, jotka toki viihdyttivät paitsi omaa joukkoa, myös
Vierumäen muita asiakkaita. 

Saunan vieressä on Vierumäen paras uimapaikka, hyppylaiturit
ja grillipaikka. Mutta saunan vieressä on myös ravintola Palmu.
Mikä siis voisikaan olla parempi yhdistelmä? Sauna,
makkaranpaisto, uimaranta ja ravintola! Voiko enää lähemmäs
leiriparatiisia päästä? 

Sauna olikin hyvässä käytössä. Valitettavasti myös muut
Vierumäen asiakkaat halusivat tilaussaunaa emmekä saaneet
kuin 2,5 tunnin aikaslotin kullekin illalle. Mutta hyvä niinkin.
Sauna oli järjestään hyvin kansoitettu ja osanottajat ottivat
jälkilöylyjä joko saunan edustalla olevilla penkeillä, isoissa
pukuhuoneissa tai ravintolassa. 

Ihan ilman kommelluksiakaan ei saunassa selvitty. Koska
Vierumäki on perhepaikka, iso sauna on yleensä varattu naisille
ja lapsille ja pieni sauna miehille. PäijätHamileirillä tietenkin
varaukset tehtiin toisin päin. Yhtenä iltana hieman myöhässä
olleet naissaunojat yllätti hieman aikaiseen tullut mieslauma. No
 yhteentörmäyksestä selvittiin ilman naarmuja. 

Sen sijaan hieman sanomista tuli siitä, että hamisaunan aikana
muutamat juoksivat nakuina (siis alastomina) uimaan.
Rannassa ollut lapsiperhe järkyttyi ja teki asiasta valituksen
Vierumäelle. Hieman tuli myös sanomista omien pullojen
tuomisesta saunan anniskelualueelle. 

DXsaunan perinteiset säännöt

Vielä 197080 luvuilla ja satunnaisesti 1990luvulla
kesäleireillä oli ns DXsauna. Tämä tarkoitti sitä,  kun saunat
olivat yleensä pieniä mutta hyvin kansoitettuja , ne joilla oli
kaikki DXCCmaat workittuina, saivat vaatia paikkaa
ylälauteelta. Niin tehtiin nytkin, mutta ajan hengen mukaan
DXCCmaiden rinnalle laitettiin ne, joilla oli yli 800 puskaa
workittuna. Pukuhuoneen ja saunan ovilla olikin lista niistä,
joilla oli oikeus käyttää etuoikeutta ylälauseeseen. 

Eräs lauteilla ollut nuori hami piti DXsaunan sääntöjä
epäreiluina. Hänen mielestään se on "syrjintää", koska häneltä
kestää 20 vuotta päästä Honor Rolliin .... No siinähän se juju
onkin! 

Koulutusputkesta 23 tutkintoa

Jukka Klemola, OH6LI; ahkeroi kahtena päivänä K, T1 ja T2modulien preppauskurssit. Oppi meni
hyvin perille, sillä leirillä suoritettiin 23 tutkintomodulia. Tämä lienee kesäleirien tutkintoennätys?
Kursseille ilmoittautuneille laitettiin etukäteen kurssimateriaali sähköpostilla ja linkeillä. 

Kokelaat kiittivät mahdollisuudesta kesäopiskella ja samalla nauttia runsaasta esitelmävalikoimasta.
Jukan, OH6LI; opetus oli oppilaslähtöistä – kursseilla käytiin läpi nimenomaan niitä asioita, joita
kurssilaiset pitivät vaikeina. Opetus oli interaktiivista keskustelua ja vastausten hamkkimista. Kaikki
kurssilaiset kun olivat jo valmistautuneet tutkintoon. 

Tutkintomahdollisuuksia oli leirillä viisi kappaletta ja kaikilla oli käyttöä. Tutkintoja hieman myöhästytti
Country Club'in heikko Wlanverkko ja pula hyvistä tulostimista. 

Eräs kurssilainen käytti juuri hyväkseen useamman tutkinnon mahdollisuutta. Kun eka kerta toi
reputuksen, luki hän lisää seuraavaan kertaan. No, siitäkin tuli reputus. Tästä sisuuntuneena hän luki
läpi yön kolmanteen mahdollisuuteen ja – pääsi tietenkin läpi. Sitä kutsutaan tosissaan yrittämiseksi. 

Oli kesä. Tutkittavilla ei juuri ollut kiirettä. Tutkinnon tunnin myöhästyminen ei juuri harmittanut 
ajan saattoi tapaa Rampsibaarissa. 

Pekka, OH1LA; sähkötyksen Suomen Mestari

Sähkötyksen uudeksi ja ensimmäiseksi Suomen mestariksi
nousi Pekka Lahdensalo, OH1LA; tuloksella 109,5 mkiä/min.
Pekan suoritusta nostaa se, että hän ollessan OTluokassa
hakkasi hopeamitalin saaneen, miesten luokan voittaneen
Jyrkin, OH6CS. 

Pekan voitto ei ollut yllätys. Hän on jäsenenä kaikissa maailman
korkeimman tason sähkötyskerhoissa: EHSC #30 Extremely
High Speed Club
SHSC #49 Super High Speed Club
VHSC #155 Very High Speed Club
HSC #1223 High Speed Club
HACWG #61 Hungarian CW Group
OHTC #1 OHTelegraph Club 

Sähkötyskoepaikalla kävi moni ”kokeilemassa” taitoaan. Lähes
kaikki tekivät sen virheen, että pyysivät heti korkeaa nopeutta kun yleensä aloitetaan hieman
pienemmällä nopeudella ja sitten edetään korkeampiin nopeuksiin. Vaikka sähkötystekstistä oli
poistettu numerot, skandit ja erikoismerkit – jäljellä olevat 26 peruskirjainta olivat kuitenkin monelle
liian suuri haaste. 

Tommi, OH3BRJ; kesäleirin VHF/UHFkilpailun voittaja

Leikkimielisessä
VHF/UHFkisassa piti
tunnin aikana pitää
mahdollisimman monta
puheyhteyttä millä
tahansa puhemodella.
Osanottajia oli kaikkiaan
15. 

Oikeasta kuvasta voit
klikata säännöt. 

Leirikisan viiden kärki oli
1. Tommi, OH3BRJ ......34 yhteyspistettä (Tommi vasemmassa kuvassa)
2. Wamo, OH2II/m .....28
3. Hannu, OH6HLH/m ..26
4. Tomppa, OH5ELO
5. Valtteri, OH3BRK

Muuntajanheittokilpailun voitto jaettiin

Leikkimielisessä muuntajanheittokilpailussa tarvittiin sekä
tarkkuuden että pituuden hallitsemista. Kilpailussa oli kolme
rengasta sopivien etäisyyksien päässä ja muuntajana noin 6 kg
painava 220/110 V. Osumista renkaisiin sai pisteitä. Tätä jatkui
4 kierrosta, mutta lopulta ajauduttiin jaettuun voittoon. 

Kilpailumeklarina oli Jesse, OH3CTB; joka jakoi heti kilpailun
jälkeen voittajille pytyt. 

Muuntajaheiton tulokset:
1. jaettu sija: Tom, OH1XF ja OH3CTF jaettu eka sija
3. sija: Tapani, OH3RT 
Tästä löytyy *.oggnauhoitus kilpailusta: 
Muuntajanheiton_SM_kilpailun_selostus pituus 53:41 (OGGtiedosto)

Viestikaluston esittely, antenni puuhun,
pienryhmäkokoukset YL, OI ja OHDXF ja golfkyykyttää

Perjantaina "MPK ja maanpuolustus"ohjelman kunniaksi respan takana golfkentän puolella oli myös
Puolustusvoimien viestikaluston esittely. Huippunykyaikaista kalustoa  jota ei saanut kuvata  oli
esittelemässä viisi viestimiestä. Kävijöitä oli runsaasti, vaikka paikka jouduttiin turvallisuussyisä
viemään hieman kauemmas. 

John, OH5ZZ; Karjalan prikaatista ilmoitti seuraavasti:
"Tilannepäivitys PV/KARPR osallistuminen SRAL:n kesäleiri Vierumäki PE 14.07 

”ISVP kykenee kalustoesittelyyn ja asetamme viestiasemalaitesuojan (CL600) tilaisuuteen
esiteltäväksi” ” 1.VK asettaa viestiasemaa perustavan ja sitä esittelevän varusmiesosaston 56 hlö”" 

Vesa, OH3EQY; näytti kolmella tavalla, miten antenni saadaan helposti puuhun. Se neljäs tapa on
laittaa lenkkiavain narun päähän ja heittää. Mutta silloin se lenkkiavain yleensä jää puuhun. 

Ne kolme tapaa ovat:
a) drooni 
b) ritsa ja
c) bazooka (ilmapyssy")

Kaikilla onnistui ja porukkaa oli runsaasti neljässä näytöksessä. 

Myös erilaiset pienryhmät kokoontuivat.
Perjantaina OIamatöörit pitivät kahden tunnin palaverin ja 
Lauantaina sekä YLamatöörit kokoontuivat että 
OHDXF piti vuosikokouksensa. 

Torstaina oli järjestetty golfkentän puolelle Green Cardkurssi. Vaadittavat kymmenen osanottajaa
löytyivät helposti ja lähes koko päivän koulutus sujui mainiosti. Kurssi oli erittäin halpa, ottaen
huomioon sen, että kouluttajat olivat todellisia proammattilaisia. 

Perjantaina järjestetiin Hamigolf 2023 kilpailut. Myös siinä oli hyvin osanottajia ja sää mitä mainioin.
Juha, OH2LQ; edellisen kilpailun voittaja oli saanut "palkinnoksi" järjestää seuraavan kilpailun.
Kilpailuun kuuluu myös aina hyvä lounas ja juomat  Vierumäen golfravintolan sanotaan olevan maan
paras mutta myös halvin. 

Kirpputori jälleen suosittu käyntikohde SERlava täyttyi ja tyhjentyi

Kirpputori oli jälleen – kuten aina – yksi suosituimmista  ellei suosituin  käyntikohde. Moni kävi
useamman kerran päivässä katsomassa mitä uutta oli tuotu myyntiin. Kirpputoriostokset pystyi
maksamaan käteisellä, pankkikortilla tai Mobile Payllä. Käteisen osuus jäi lopulta melko pieneksi 
sekin on nykyaikaa. Myyjille tilitettiin myyntituotot muutamassa päivässä leirin jälkeen pankkisiirrolla
tai Mobile Pay:llä. 

Järjestäjien itsensä tuomat tavarat myytiin idealla, ettei niitä ainakaan viedä takaisin Radiomäelle.
Hinnoittelu oli siksi erittäin maltillinen. Eikä mitään todellakaan viety takaisin. 

Kirpputoripöydät pidetiin koko ajan myyjien puolesta järjestyksessä. Uusien myyjien tavaroille tehtiin
tilaa ja myytyjen tavat roiden aukot pöydällä täytettiin. 

Kirpputorin vieressä oli SERlava. Tai oikeastaan SERperäkärry, joka täytettiin säännöllisesti
myynnistä poistetulla tavaralla. SERlavalla oli hyvinkin käyttökelposta tavaraa jopa niin, että eräs
leirlle tullut tuli kysymään kirpputorilta, että ”kenen myyjän peräkärry se on, kun siellä on niin paljon
hyvää kamaa”. Erään toisen mielestä SERlava oli mielenkiintoisempi kuin kirpputori. Hmmm ... 

Kun RXTXtuotteen
Mika, OH3KWW; toi
lavalle ison määrän
myynnistä poistettua,
mutta todella
käyttökelpoista
joka.hamin päivittäistä
tavaraa, lavan
tonkijoiden määrä
moninkertaistui. Klikkaa
ohaiset kaksi kuvaa,
harvoin näke niin
onnellisia SERlavan
tonkijoita. Loppujen
lopuksi Kuusankoskelle vietiin vain hyvin pieni määrä tavaraa. 

Kirpputorista vastasi pienen ryhmän voimalla
Tuomo, OH5TPO. 

Kesäleirisivuilta saattoi etukäteen printata
kätevasti lipukkeet myyntitavaroille. 

Pasi, OH3EVH; teki hienon videon kirpputorin
tarjonnasta. Voi katsoa sen tästä klikkaamalla
kuvaa. Videon, jonka pituus on 9:09 min, alussa
on yleisiä tunnelmia ja kuvia leiriltä, varsinainen
kattava kirpputoriosuus alkaa kohdasta. Voit
hypätä suoraan kirpputoriosuuteen myös
klikkaamalla tästä

Kauppakadulla palvelupisteet

Country Club'in aulasta kirpputorille johtavalla käytävällä oli kuusi
ryhmätyötilaa. Ne kansoittivat:
 Koneita.com/Utec Oy:n (Jyrki, OH6CS), 
 RXTXtuotteen (Mika, OH3KWW) ja
 Bebek Oy:n (Jani Bebek) myyntipisteet sekä
 SRAL:n toimiston ja sähkötyskokeen palvelupiste (Markus, OH3RM)
ja 
 leiriasema, jonka yhteydessä oli nyös Radio PäijätHami'n studio.
 Käytävällä oli myös järjestäjien oma leiritoimisto.

Kauppakatu lähti Country Clubin aulasta ja johti kirpputorille. Osaan
palvelupisteistä pääsi myös ulkokautta. Palvelupisteet oli helppo
löytää ja kaikilla oli jatkuva asiakasjono. 

Iltajuhla

Perjantaina pidetyssä
iltajuhlassa
leiriparhaimpiin, mutta
"cozy casual"tyyliin
pukeutuneet saivat
Jarin, OH2BU;
alkutervehdykssen
jälkeen kuulla IARUn
puheenjohtajan Sylvain
Azarian, F4GKR; SRALn
vt. puheenjohtajan Timo
Rinteen, OH5LLR;
tervehdykset sekä
Lahden kaupungin
kaupunginjohtajan
Pekka Timosen lyhyet
tervehdykset. (Voit lukea tervehdyksen klikkaamalla kuvaa.) 

Menu (oikealla) oli maittava. 

Tervehdysten, "lämmittelyn" ja maittavan aterian jälkeen
seurasi iltajuhlan varsinainen juhlaesitelmä Paul,
F6EXV/OG6EXV; esitti menneen talven menestyspeditiosta 
FT8WW  videon ja kertoi peditiosta. (Paul piti saman esitelmän
seuraavana päivänä, lauantaina, josta on ao. päivän kohdalla
oma referaatti.) 

Illan päätteeksi Heikki,
OH6ZS; vaihtoi roolin Al
Dantetaikuriksi ja
huumasi yleisön
”amerikkalaisella
huumorilla.” 

Illalliskortin hinta oli
ällistyttävän halpa – vain
35 euroa. 

Kaikki illalliskortit oli myyty ja sali oli täynnä. Pöydät oli
koristeltu radioamatööriaiheisin tavaroin, joukossa muutama
yllätys. 

Iltajuhlakuvassa tunnistettavissa ainakin oikealla Toni, OH1TD;
ja häntä vastapäätä OT Martti, OH1OR; ja sähkötysvirtuoosi
Pekka, OH1LA. Antin, OH3UDT; leiripassi vilahtaa oikeassa
nurkassa. 

IARU:n puheenjohtaja Sylvain, F4GKR; oli varsinainen työjuhta
osallistumalla seitsemään ohjelmaan. Hän sai arvokkaita ja
myöhemmin palkitsevia suomalaiskontakteja. 

QSLtauluun 200 QSLkorttia

Idea QSLtaulusta oli uusi kotimaassa, mutta ei toki
kansainvälisesti. 

Euroopan suurimmilla Ham Radiohamimessuilla
Friedrichshafenissa Saksassa on vuosia ollut suosittu QSLtaulu
kertomassa, kuka on jo tapahtumaan tullut. 

Nyt PäijätHamin QSLtaulu tuotiin parhaalle paikalle eli Country
Club'in aulaan. Sinitarralla pystyi oman korttinsa kiinnittämään
takan tiilifasaadiin. Ja suosio oli hyvä – taulusta löytyi melko
tarkkaan 200 QSLkorttia. 

Hyvin koordinoitu OH3ACtoistinasema ja yhteiskäyttölupa

SRAL:n automaattiasemaryhmään otettiin hyvissä ajoin
yhteyttä ajatuksista leirin toistinasemista.
Toistinasematyöryhmän puheenjohtaja lupasi leirille 70 cm:n
hybriditoistimen. Sitä ei kuitenkaan  lupauksesta huolimatta ja
valitettavasti  koskaan toimitettu joten toistinasemaliikenne jäi
itse lainattuun ja perinteiseen 2 m FMtyöskentelyyn. 

Koska toistinasematyöryhmän puheenjohtaja oli haluton
minkäänlaiseen yhteistyöhön, kesäleirin järjestäjät joutuivat
ratkaisemaan koordinoinnin toisella tapaa. Koska toistinaseman
lähetysteho oli alle 1 W, aseman taajuus ja kuuluvaisuusalue koordinoitiin kotimaisten parhaiden
asiantuntijoiden kanssa eikä häiriöitä esiintynyt. Leirin 2 metrin lähitoistinasema OH3AC toimi
jatkuvasti valvottuna asemana leirin ajan. Ei siis automaattiasemana. Automaattiasema tarvitsee
erikoisluvan, mutta jatkuvasti valvottuna olevan toistinaseman voi kuka tahansa pystyttää. 

Koordinoinnin asianmukaisuus tarkistettiin myös viranomaisten
kanssa eikä heillä ollut siihen huomauttamista. Päinvastoin!
Ihmettelivät SRAL:n asennetta ja kiittivät määräyksien mukaan
tehdystä työstä. 

Eräillä kotimaisilla keskustelukanavilla esitetyt väitteet aseman
"laittomuudesta" ja "aseman laittamisesta käyttökieltoon"
olivat täysin laittomia uhkauksia vailla mitään perusteita. Tämän
on automaattiasemaryhmän puheenjohtaja itsekin myöntänyt
Viestintävirastolle. Vain ja ainoastaan Viestintävirastolla on
oikeus laittaa käyttökieltoon raasema tai toistinasema. Tämä
opetetaan jo kaikilla perusluokan kursseilla. Laittomasta
uhkauksesta on tehty ilmoitus Viestintävirastolle. 

Viestintävirastolta hankittiin myös lupa yhteiskäyttökanaviin,
joissa leirin sisäinen turvallisuus, huolto ja järjestelyliikenne
käytiin hyväksytyillä laitteilla radioamatööritaajuuksien
ulkopuolella. Laitteiden käyttökelpoisuus tarkistettiin useasta
lähteestä. 

Antennipajassa kuhinaa

Totta kai leirillä pitää olla myös antennipaja. Paikka, jossa voi
rakentaa pieniä antenneita tai oppia, miten niitä rakennetaan. 

Leirin antennipajassa antennien rakenteluun osallistui 36
henkeä. Paikalle tuotua noin kilometriä alumiini ja
puomiputkea pystyi työstämään – katkomaan, taivuttamaan ja
poraamaan  erilaisilla koneilla. Antenneita syntyi pääasiassa 70
cm:lle ja 2 metrille. Myös RHA68antenni löytyi
rakentelulistalta. Osa antenneihin tarvittavasista osista tehtiin
3Dtulostimella. Antennipajasta vastasi Jesse, OH3CTB. 

Pasi, OH3EVH; teki kuvasta klikkaamalla avautuvan
videon antennipajasta. 

Mr Antenni, Jesse, OH3CTB; kertoo antennipajan
toiminnaasta ja miten antenneja työstettiin
yhdessä 

Pääpalkinnon voitti Martti, OH1ON

Kaikkien leiripassin saaneiden eli leirille tulleiden kesken
arvottiin Koneita.com/Utec Oy lahjoittama Icom ”kansanradio”
IC7300. 

Arvontaan lailtana kirpputorin ulkopuolellE kerääntyi
melkoinen määrä yleisöä, monella leiripassi kädessään tai sitä
sormeillen. Kärsimättömyys nousi, kun ensin arvottiin
tavallisten arpajaisten palkinnot. Nekin menivät hyvään kotiin. 

Arvonnassa Icom IC7300 transceiverin voitti Martti, OH1ON!
Onnea voittajalle! 

Voitto tuskin olisi voinut mennä parempaan paikkaan? Rigin
toimitti Markus, OH3RM; onnelliselle voittajalle seuraavana
päivänä hänen kotipaikalleen. Martti on jo yhytetty jopa FT8
modelta uuden laitteen kanssa. 

Paikallisradio PäijätHami äänessä

Pasi, OH3EVH; vastasi paikallisradio "PäijätHamin" tekniikasta. Radiolla oli oma lähetysstudio ja 
keskus Kauppakadulla ja lähettimet Country Clubin ulkopuolella. Lähetyskeskuksesta vedettiin
lankakaapeli kattoja pitkin pääohjelmasaliin. 

Tämänkertaisen kesäleirin paikallisradion erikoisuus oli sen puolivaltakunnallisuus. Lähettimet olivat
Vierumäen maston lisäksi Kouvolan Kuusankoskella, Kouvolan Utissa, Raahessa, Lahden keskustassa
ja Nastolan Uusikylässä. Kaikkia niitä pystyttiin nekytekniikakka etäohjaamaan Vierumäeltä.
Potentiaalinen kuulijakunta lienee ollut noin 400.000 henkeä, mutta tuskin kaikki olivat virittäneet
vastaanottimet taajuuksille. Moni Vierumäelle autolla tullut toki kiitti hyvästä matkaseurasta aina
perille saakka. 

Paikallisradio ”Radio PäijätHamissa” radioitiin semivaltakunnallisesti siis kuudella lähettimellä. Ohjelma
pyöri ympäri vuorokauden. Päiväsaikaan ohjelmassa oli suorana pääsalin ohjelma. Iltaaikaan ja
pääsalin taukoina ajettiin ulos leirillä tehtyjä haastatteluita. Näitä varten oli omat toimittajanauhurit. 

Haastatteluja PäijätHamiradioon tekivät Tia, OH3TIA; Marko, OH1TP; ja Jari, OH2BU. Erityisesti Tia
osoitti valtavaa luontaista osaamista ja hänen pystyi hienoon keskusteluun haastateltavien kanssa.
Tapion, OH1KBX; esityksen yhteydessä on jo esitelty yksi Tian tekemä haastattelu. Radio toimi koko
perjantain ja lauantain, torstaina vielä harjoiteltiin. 

Tästä voit kuunnella joitakin radioon tehdyistä haastatteluissa. Listassa eivät ole kaikki haastattelut.
Tiedostot ovat pääasiassa *.wav tai *.mp3. Viimeinen on *.ogg. 
 Haastattelu_Hannu_OH1IX pituus 2:18 
 Haastattelu_Heikki_OH2BGX_Tia pituus 5:29 
 Haastattelu_Jani_Bebek_Jari pituus 5:05 
 Haastattelu_Jari_OH3KRH_Marko pituus 0:55 
 Haastattelu_Jyrki_OH6CS_Jari pituus 1:36 
 Haastattelu_Markus_OH1MN_Marko pituus 2;02 
 Haastattelu_Niko_OH2LZC_Tia pituus 24:06 
 Haastattelu_Olli_OH1JUJ_Marko pituus 1:05 
 Haastattelu_Riku_OH1E_Marko pituus 1:12 
 Haastattelu_Tapio_OH1KB_Tia pituus 3:57 
 Haastattelu_Tia_OH3TIA_Jari pituus 3:57 
 Haastattelu_Tomi_OH2BEN_Tia pituus 10:27 
 Haastattelu_Tommi_ja_Marko_Tia pituus 1:43 
 Haastattelu_Vesa_OH3EQY_Tia pituus 1:48 
 Hamileirit_60_luvulla_Jaska, OH1TX_Pasi pituus 4:22 
 Muuntajanheiton_SM_kilpailun_selostus pituus 53:41 (OGGtiedosto)

Valtakunnallinen tiedotus onnistui!

On toki tärkeää, että tiedotus varsinaiselle kohdeyleisölle – radioamatööreille – onnistuu. Mutta leiri
on aina mahdollisuus markkinoida harrastetta myös ns. suurelle yleisölle ja saada kiinnostuneita
tulemaan mukaan jopa leirille. 

Paikallisradio ”Radio PäijätHami'n” potentiaalinen kuuntelijakunta oli noin 400.000 henkeä. Toki aivan
ihan näin montaa kuulijaa kanavalle tuskin saatiin, mutta viestejä kuuntelusta tuli kaikilta
lähetysasemilta. 

Sähköisistä tiedotusvälineistä Yleisradion
valtakunnallinen radiokanava teki leiristä kaksi
lähetystä – jälkimmäinen parhaaseen
kuunteluaikaan valtakunnallisessa lähetyksessä
sopivasti lauantai aamuna. Myös Ylen
paikallistoimitus huomioi leirin. 

Lehdistä ItäHämeen toimittaja teki ison ja
antoisan jutun. Tämän lisäksi mainista leiristä oli
kuudessa muussa lehdessä ja useilla
uutisnettisivustoilla. 

Lehdille ja uutistoimistoille lähetettiin noin viikkoa
ennen leiriä lehdistötiedote, jossa kerrottiin leirin
ja ohjelman pääkohdat. 

JÄLKIMIETINTÖ JA KIITOKSET

Palvelu – ei talous  edellä

Ensimmäisen kerran SRAL:n kesäleirien historiassa leirimaksu taisa olla halvempi kuin edellisellä
leirillä. Myös Vierumäen kanssa saatiin sovittua edulliset majoitus ja illalliskortin hinnat. 

On selvää, että
kansakunnan ollessa
taloudellisessa
ahdingossa, myös leirin
järjestäjän tulee tulla
vastaan. Edullisista
hinnoista huolimatta
järjestäjille jäi pieni
ylijäämä käytettäväksi
erityisesti
koulutustoimintaan, nyt
kun tätä kirjoitettaessa
kaikki tiedossa olevat
laskut on maksettu. 

Leirin voi tehdä monella
tapaa. Sen voi tehdä
pihistellen joka asiassa
tai sen voi tehdä torvet
soiden. Päätimme ottaa
riskin ja tehdä kaiken
niin hyvin kuin
pystyimme. 

Erityistä kiitosta tuli monien vuosien kompensaationa tarjotusta ilmaisesta osallistumisesta Lapin
maakunnassa asuville ja 50 %:n alennuksesta OTamatööreille. Myös illalliskortin hintaa pidettiin jopa
"hullun halpana", kun siihen sisältyi hyvä ohjelma. Kuvassa oleva Teemu, OH7KAA/OH2GHZ; lienee
pisimmältä kotimaasta leirille tullut. Maanteitse matkaa 990,6 km, ajo normaalivauhdilla 11:06 tuntia! 

Leirin järjestelyitä varten oli palkattu kaksi henkilöä. Leirin kokonaiskustannukset olivat noin 53.000
€. Kustannuksia kattoivat vain pieneltä osalta osallistumismaksut, suurimman avun tultua
yhteistyökumppaneilta. 

Kiitos talkoolaisille!

PäijätHami leirin järjestelyissä oli mukana yli 60 talkoolaista. Kerhon kouluttamat amatöörit
kauempaakin halusivat muistaa ”Alma Mater'iaan.” Kiitos! 

Leiriä rakennettiin yhdessä kerran kuussa, kuukauden ensimmäinen maanantai pidetyillä talkoo
infoilla. Talkooinfoissa talkoolaiset saivat tietää etukäteen asioita ja suunnittelua, joista tiedotettiin
vasta myöhemmin muille. Talkoolaiset olivat tiedossa etuoikeutettuja. Mutta samalla talkoolaisilta tuli
hyviä kommentteja ja ideoita toteutukseen. Ehdittiin huono idea korjaamaan ennen julkistusta.
Talkooinfoisiin pääsi mukaan myös Teamsyhteydellä. 

Viimeinen talkooinfo pari viikkoa ennen leiriä pidettiin Vierumäellä ja Team'sin kautta välitettiin
liikkuvaa kuvaa myös niille, jotka eivät päässeet paikalle. Monen talkooinfon jälkeen oli tärkeää, että
talkoolaiset näkivät ennakolta paikat. 

Täytyy muistaa, että talkoolaisten enemmistö ei koskaan ollut käynyt SRAL:n kesäleirillä. Tavoitteiden
ja leirin suunnitelminen oikea välittäminen talkoolaisille olikin tärkeää. Ensimmäinen varsinainen
leiripäivä, ke 12.7.2023 olikin ohjelmaltaan tämän vuoksi melko tyhjä. Se oli hyvä päivä talkoolaisille
totutella, mitä olisi edessä. Mutta jo kolmantena päivänä muutama talkoolainen totesi, että "tämähän
on hauskaa – eikös järjestetä näitä leirejä jatkossakin?" 

Osuuspankki PäijätHäme antoi myös avustuksen, jolla pystyimme palkkaamaan nuoria kesätöihin
leirille. 

Talkoolaisten panos oli enemmän kuin korvaamaton! Talkoolaisista vastasi Hanna, OH7TO. 

Leiriorganisaatio

Leiripäällikkö Mika, OH3BZK 
Ohjelmavastaava Jari, OH2BU 
Talkoovastaava Hanna, OH7TO 
Ensiapu Timo, OH3GPS; 
Turvallisuus Akseli, OH3BPY 
Kirpputorivastaava Tuomo, OH5TPO 
Tiedotusvastaava Jari, OH2BU 
Nuorisovastaavat Niko, OH5CZ; ja Saku, OH3BKL 
Tekninen vastaava Saku, OH3BKL 
Respa Ritva, Harri, OH3UP ja Julius, OH3CDR 

Talkoolaisia:
Akseli, OH3BPY.............Andrey, OH3OR.............Antti, OH2EXL..............Antti, OH3JCW
Antti, OH8TO...............Erkki, OH2CLV.............Hanna, OH7TO...............Hannu, OH3HA
Harri, OH3UP...............Harri, OH3WK..............Heikki, OH2BGX.............Helin, Marko
Jani, OH3JI................Jari Matti, OH4EBD........Jari, OH3EPZ...............Jari, OH3JUT
Jari, OH3KRH...............Jari, OH2BU<..............Jarmo, OH3QN...............Jesse, OH3CTB
Jesse, OH7CK...............Jorma, OH2ETE.............Jorma, OH3FWK............. JuhaMatti, OH4EBD
Julius, OH3CDR.............Kai,OH4JTS................Kalevi, OH3NAO.............KariPekka, OH2PQ
Kari, OH2BCY...............Kari, OH6KNO .............Kimmo, OH3ZS...............Kyösti, OH3GTV
Lauri, OH3RL...............Markku, OH3EMC............Markku, OH4UI
Markus, OH3RM..............Martti, OH1ON.............Mauno, OH3CUO/OM...........Mika, OH2MN
Mika, OH3BZK...............Mikko, OH2BIF ............Niko, OH5CZ................Olga, OH3BVN
Pasi, OH3EHV...............Pentti, OH3TY.............Petri, OH1PH...............Pirjo, OH3CUO/XYL
Ritva,.....................Saku, OH3BKL..............Tapani, OH3RT..............Tapani, OH3RT 
Tia, OH3TIA................Tomi, OH3FWH..............Tuomo, OH5TPO..............Valera, OH3CDY
Veijo, OH3FWJ..............Veijo, OH4VA..............Vesa, OH3FYE...............Yrjö, OH3CK
Timo, OH3GPS............... 

Lahden Radioamatöörikerho ry., OH3AC; halusi tämän SRAL:n kesäleirin olevan ikimuistettava.
Toivomme ja osin jo tiedämme, että näin myös oli, kiitoksia on tullut kaikilta tahoilta. Kiitämme
osanottajia hienon leirin ja mukavan yhteisolon mahdollistamisesta. Turun Tippsundin leirillä eräs
leiriläinen samnoi, ettei kukaan leirillä ollut ole kritisitoinut. "Kritiikkiä on tullut vain niiltä, jotka leirillä
eivät olleet!" 

Kiitos tukijoille Ei tietenkään pidä unohtaa leirin tukijoita ja sponsoreita:
Lahden kaupunki,
Heinolan kaupunki, 
Planmeca Oy,
Suomen Radioamatööriliitto ry,
Osuuspankki PäijätHäme,
Päijät Hämeen Liikunta ja Urheilu, PHLU, 
Koneita.com/Utec,
RXTXtuote,
Bebek
Datamatik Tecnicom Oy
ja moni muu. 

Bebek teki lisäksi kaikille leiriläisille tarjouksen, että heidän verkkokaupastaan saattoi valita tuotteita
ja hakea ne leiriltä. Säästyi turhia postikuluja ym. 

Leiriraportti on hyvä päättää Matin, OH7SV; kommenttiin:

Oli aivan helvetin hyvä leiri, kiitos!

http://oh3ac.fi/Kirpputoriryysis21500.jpg
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http://oh3ac.fi/illallismenu1500.jpg
http://oh3ac.fi/Lahden_kaupungin_tervehdys.pdf
http://oh3ac.fi/iltajuhla1500.jpg
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http://oh3ac.fi/illalliskortti1500.jpg


ETUSIVU ESITTELY JÄSENSIVUT OH3R VALOKUVIA RAKURSSI ARKISTO HISTORIA

katso sijaintimme, klikkaa karttaa

OH3AC
Lahden Radioamatöörikerho ry

Radiomäenkatu 43
15100 LAHTI

Puhelin kerholle: 044 7001 599
Sähköposti: oh3ac(a)oh3ac.fi

Kerhoillat avoimin ovin
joka ma alkaen klo 18:00

Vanha Radioasema
Radiomäenkatu 43

LAHTI

PÄIJÄTHAMI KESÄLEIRI 2023

PÄIJÄTHAMIKESÄLEIRILLÄ 837 KÄVIJÄÄ!

*** LÄHES 300 KUVAA, ESITELMÄÄ JA TALLENNETTA ***

1.  LEIRIN SUUNNITTELU JA JÄRJESTELYT

Vierumäellä 12.16.7.2023 pidetyn PäijätHami kesäleirin raporttisivut on jaettu neljään eri osaan.
Tästä voit hypätä (klikata) kolmeen muuhun osioon:

1. LEIRIN SUUNNITTELU ja JÄRJESTELYT
2.  LEIRIN OHJELMA ja ESITELMÄT
3.  LEIRITUNNELMIA ja KUVIA

4.  OSANOTTAJILTA SAATUA PALAUTETTA

Tämä sivu kertoo, miten leiri suunniteltiin ja toteutettiin!
Jos joku linkki ei toimi tai haluat muuten korjata raporttia, laita sähköposti oh3ac@oh3ac.fi


 

Leiriraportti on hyvä aloittaa Markun, OH8UV; kommentilla:

Vaikka olin vain päiväkäynnillä, aistin tunnelman leirillä olevan
pitkästä aikaa vanhan "ham spiritin" kaltaisen. Kukaan ei
önnöttänyt ja porukalla oli mukava olla. Järjestelyt ja puitteet
toimivat hyvin. 

Suomen Radioamatööriliitto ry:n 63. kesäleirin järjesti Lahden
Radioamatöörikerho ry, OH3AC; Vierumäen vapaaaika ja
liikuntakeskuksessa kesu 12.16.7.2023. Tapahtumat olivat pääasiassa yhden katon alla ”Country
Club'lla.” Leirin virallinen kävijämäärä on tarkistuslaskennan jälkeen vahvistettu olleen 837 kävijää. 

Lahden Radioamatöörikerho ry, OH3AC; sai leirin
järjestelyoikeudet SRAL:n hallitukselta vasta marraskuussa
2022, neljännellä yrittämisellä. Tapahtuma oli suunniteltu
päivää edellisiä kesäleirejä pidemmäksi, koska leirillä oli
suunniteltu pidettävän myös SRAL:n kevätkokous ja näin
helpottavan oleellisesti SRAL:n kustannuksia. Järjestäjät
olisivat vastanneet kaikista varsinaisista kokouskustannuksista. 

Yhdeksän kuukauden järjestelyaika on lopulta tavattoman lyhyt
ja ajanpuutteessa moni hieno idea jäi toteuttamatta tai
viimeistelemättä. SRAL:n hallituksen päätös aikaistaa
hakuprosessia on hyvä uusi linjaus ja auttaa jatkossa järjestäjiä. 

SUUNNITTELU

Leirin suunnittelussa oli alusta lähtien kuusi tärkeää mottoa:
 ”Ham spirit”: perinteinen, hyvähenkinen leiri,
 ”yhden pysähdyksen (katon) taktiikka”: monipuoliset majoitukset ja ruokailut lähellä toisiaan,
 ”edullinen": edulliset ja halvat hinnat kaikille,
 ”hyvä ohjelma”: huippuhyvä, laaja ja erilainen ohjelma,
 ”palvelu edellä”: hiottu palvelukokonaisuus osanottajille,
 ”ammattimaisuus”: paras on hyvän vihollinen, mutta lähtökohtana ammattimainen ote.
 ”Tehdään niin hyvin kuin pystytään ja osataan. Ei pihistellä.
 ”Emme saa unohtaa myöskään suomenruotsalaisia hameja, olemme kaksikielinen maa. 

Kesäleirisivu, ilmoittautuminen ja tiedotus

Kerhon www.oh3ac.fi sivun ”kylkeen” rakennettiin leirin omat
sivut osoitteessa

kesaleiri.oh3ac.fi

Runsailla kuvilla, isoilla kirjaimilla ja monipuolisesta sisällöstä
kiitosta saaneet sivut rakensi Jermu, OH3KZR. Sivulta oli
helppo löytää kaikki tarvittava ja se päivittyi viime hetkeen
saakka. Selkeät otsikot ja välisivut auttoivat etsimistä, mutta
menu helvettiä ei kuitenkaan ollut. 

Ennakkoilmoittautuminen oli mahdollista toukokuun alusta
lukien. Ilmoittautumispohjana käytettiin SRAL:n hallinnassa
olevaa Ilmarixjärjestelmää. Koska ilmoittautumistiedot
kiersivät SRAL:n kautta, ne saatiin järjestäjille manuaalisesti
aina vasta muutaman päivän viiveellä. Anteeksi siis, ettei
vahvistuksia pystytty kuittaamaan välittömästi. 

Ennakkoilmoittautujia oli hieman yli 400, eli edellisen vuoden
leirin tapaan noin puolet lopullisesta kävijämäärästä. 

Ennakkoilmoittautumista edelsi matkailuajoneuvo ja
telttapaikkojen alustava varaus. Matkailuvaunuja oli noin 60 ja
telttoja 25. Hieman edellisen vuoden leiriä enemmän. 

Vierumäki ei juuri ole profiloitunut karavaanari tai
telttailupaikkana. "Jostakin" alkoi jopa kiertämään huhu, ettei
leirillä sallittaisi ollenkaan matkailuajoneuvoja tai telttoja. Se ei pitänyt todellakaan paikkaansa. Mutta
kun näihin toimintoihin liittyvät reunaehdot oli selvitetty ja sovittu, myös Vierumäki oli innostunut
tästä uudesta 
"asiakasryhmästä", ja antoi kaiken mahdollisen tuen. 

Nousujohteinen tiedotus

Leirin tiedotus alkoi helmikuussa. SRAL:n tiedotuskanavista
bulletiineissä oli nousujohteinen viikkotiedotus ja
Radioamatöörilehdessä kolmessa numerossa leiriartikkeli.
Lisäksi Facebook'in "Radioamatöörit"ryhmässä oli viikottainen
tiedotus kuten jonkin verran myös FinHam sähköpostilistalla.
Kaikki tiedotteet löytyivät heti julkaisun jälkeen myös
kesäleirisivulta. 

Myös ulkomaille, lähinnä Pohjoismaihin, oli tiedotusta mutta se
jäi lopulta aiottua pienemmäksi. 

Leirin tiedotuksen ensimmäisenä tavoitteena oli kertoa, missä
on Vierumäki sekä kertoa, mitä kaikkia mahdollisuuksia paikka
antaa. ”Tule koko viikoksi Vierumäelle” teemalla pyrittiin
viestimään, että kesäleiri voi olla myös koko perheen leiri.
Vierumäki tarjoaa mahtavat puitteet koko perheelle viettää
vapaaaikaa ja näin perheen vanhemmilla on hyvä omatunto
keskittyä loppuviikosta radioamatöörileirin tapahtumiin ja
ohjelmaan. Viesti meni hyvin perille, koska ainakin viisi
perhekuntaa tuli leirille jo edellisenä viikonloppuna. 

Keväällä pidettiin kaksi yleistä Teamstilaisuutta yhdessä
SRAL:n kanssa kaikille suomalaisille hameille otsikolla ”Mitä
haluat kesäleiriltä”. Niissä oli mukana yli 80 osanottajaa ja
palavereissä tuli hyviä ideoita leirin järjestelyihin. Ihan kaikkia
mahtavia ideoita ei valitettavasti pystytty toteuttamaan, mutta moni osoittautui 
kullanarvoiseksi. Voidaanko siis sanoa, että PäijätHamileiri oli osanottajien muovaama leiri? 

Kouvolan perinteisillä Sotilasradiopäivillä saivat leirin järjestäjät myös pitää 10 min
esittelypuheenvuoron. Sotilasradiopäivillä pidetyn demon voit katsoa tästä linkistä *.pdfmuodossa. 

Kesäleirilehti ja leiripassi

Kesäleiriä kävijöitä varten pitää olla tietenkin kesäleirilehti.
Koska leirin ohjelma kehittyi ja muuttui leirin portille saakka,
kesäleirilehti eriytettiin ohjelmakartasta ja ohjelmakartan sai
erikseen ilmoittautuessa ja se löytyi aina päivitettynä Country
Club'in ilmoitustaululta ja respasta 

Sekä 16sivusen kesäleirilehden että leiripassin suunnittelua
varten Kerholla oli mallina lähes kaikkien noin 50 edellisen leirin
leirilehtiset ja leiripassit. Leirilehti kertoi yleistä tietoa leiristä ja
ennen kaikkea siitä, mitä leiriltä löytyi tai mitä palveluita
Vierumäen alueelta löytyy. 

Kesäleirilehden sisällöstä löytyy IARU:n puheenjohtajan
Sylvain, F4GKR; SRAL:n puheenjohtajan Timon, OH5LLR;
leiripäällikön Mikan, OH3BZK; ja ohjelmavastaavan Jarin,
OH2BU; tervehdykset. Jarin, OH2BU; tervehdys kertoo paljon
siitä filosofiasta, miltä pohjalta leiriä lähdettiin hakemaan. "Ham
Spirit" first. 

Jos klikkaat yllä olevaa leirilehden kansikuvaa, pääset lukemaan
ja selailemaan 16sivuista leirilehteä. 

Leiripassi on "tavallaan" leirin tärkein painotuote. Moni säilyttää
leiripassit leireiltä, joilla on ollut. Ne ovat tavallaan
"matkamuisto" leiristä ja niitä voi käyttää muissa tapahtumissa.
Jos klikkaat alla olevia kahta leiripassin kuvaa, saat ne näkymään siinä koossa, kun osanottajat saivat
ne rintaansa roikkumaan. 

Leiripassin suunnittelu lähti seuraavista
periaatteista: 
       nimi ja tunnus pitää olla painettuna niin 
       isolla että vastapäätä oleva näkee tiedot 
       kyyristymättä. 
       Käytännössä leiripassin kooksi tulikin hieman

suurempi kuin aiemmilla leireillä.
       leiripassista löytyy tärkeimpien tukijoiden
nimet        ja logot
       leiripassista löytyy alueen kartta ja
tärkeimmät
       puhelinnumerot
       esitelmänpitäjille ja vieraille on oma VIP
passi
       leiripassissa on jokaiselle yksilöllinen numero
       arvontaa varten
       leiripassi ei saa olla hakaneulalla tai liimalla 
       kiinnitettävä vaan kummastakin ylänurkasta 
       kaulanauhalla ripustettava. 

Tyylikkäiden leiripassien luovasta suunnittelusta vastasi kerhomestari Ritva. 

Jos leiripassissa olisi yksi reikä, johon kaulanauha kiinnitetään, se kääntyilisi jo pienessä tuulessa
ympäri. Myöhemmin tuli ilmi, että kahteen reikään tulevat kaulanauhat olivat uskomattoman kalliita –
puhutaan nelinumeroisesta luvusta. No, hyvä maksoi tässäkin. (Eräässä tapahtumassa leiripassin
kääntyminen kompensointiin sillä, että tunnus laitettiin kummallekin puolelle. Ei hassumpi idea
sikseen.) 

Passeja suunniteltiin ja tehtiin eri värisiä ja eri päiviä ja eri
tarkoitusta varten.(Kuva oikealla) VIPvieraat, eli pääasiassa
esiintyjät ja kutsutut juhlavieraat saivat myös omansa.

Leiripassin suunnittelun ja toteutuksen välillä tuli kuitenkin
pieni viestintäkatko. Leiripassissa olevan nimen ja tunnuksen
fonttikoko oli pyydettyä pienempi ja leiripassiin pääsi muutama
kirjoitusvirhe. No, ei aina voi olla täydellinen. 

Majoitusvaihtoehdot

Vierumäki on tunnettu monipuolisista majoitusvaihtoehdoista.
Sanotaan, että koko alueelle mahtuu yöpymään sisätiloihin
5555 henkeä.

Alueella sijaitsee neljä hotellia: Fennada ja Sporttihotelli
Pihkala, (jotka sijaitsevat vieretysten oikealla olevan kuvan
mukaisesti Fennada oikealla ja Pihkala keskellä.
Vasemmanpuoleisin siipi on hallinto ja koulutusrakennus.)
Country Club ja Holiday Club (alemmassa kuvassa). 

Holiday Club Vierumäki sijaitsee Country Club'lle tulevan tien
varrella, noin 800 m ennen Country Clubia. Koska Fennadakin
on juuri uudistettu, tähdillä laskettuna hotellit ovat ***** 
***. 

Lisäksi majoitusta löytyy rivitalosta Country Club'in takaa sekä
rantahuviloista saunan ja uimarannan vierestä. Rantahuvilat
varattiin tietenkin ensimmäisinä. 

Vierumäen vahvuus on juuri majoitusten monipuolisuus 
jokaiseen makuun ja jokaiseen lompakkoon löytyy sopiva
majapaikka. On luksusta, on tuttua mökkimajoitusta, on
rantasaunanomaista ym. Mutta myös erittäin kohtuullisen
hintaista ryhmämajoitusta. 

Vierumäen pohjoisosassa on mökkikylä, jossa on yli 160
eritasoista mökkiä. Niitä pystyi varaamaan sekä Vierumäen
myyntipalvelun itsensä että mm "Hotels.com" ja "Booking"
sivujen kautta. Mökit olivat hyvässä käytössä ja moni oli
varannut mökin työpaikkansa, oman järjestönsä tai vastaavan
kautta. 

Usealla kerholla oli yhdessä varattu mökki. Vaikka järjestäjät
”varoittivat” mökkien täyttyvän nopeasti ja kehottivat
varaamaan omansa nopeasti, moni jäi ilman mökkiä. Vierumäki
on perinteisesti täynnä kesän huippuaikaan. 

Matkailuajoneuvoalueet olivat kolmessa paikassa niin, että
yöpyjä saattoi varata paikan, joka sopi hänelle ja perheelleen
rauhallisuuden ja etäisyyden mukaan. Kompromissialue (AS2)
oli näistä se suosituin. Jako kolmeen
matkailuajoneuvoalueeseen perustui vanhaan kokemukseen
siitä, että osa haluaa keskelle tapahtumia, osa haluaa majoittua
rauhassa ja  niin  loput haluavat vähän kumpaakin. 

Myös telttailualueita oli kaksi. Lähin telttaalue oli noin 40
metrin päässä Country Club'in pääovelta. 

Suurin telttaalue oli kangasmetsäpohjainen, josta moni kertoi
pitävänsä enemmän kuin nurmikosta. 

Sekä matkailuajoneuvo että telttaalueille toimitettiin
Bajamajat helpottamaan olemista ja arkisia askareita. Samalla
lyhentämään tarvetta lähteä sisätiloihin askareita varten.
Bajamajat siivottiin omasta toimesta päivittäin. Karavaanareille
tarpeellinen suihkukin löytyi tarvitsijoille. 

Telttojen ja matkailuajoneuvojen ympäriltä löytyi useita hyviä
antennipuita. 

Varsinkin telttailualueella lähti useasta teltasta syöttöjohto
kohti puiden väliin ripustettua antennia. 

Leirin nimi ja logo

Leirin nimeksi oli alustavasti monta vaihtoehtoa. Nimessä oli tietenkin oltava sana ”hami” tai ” radio”.
Kun katsottiin vanhoja nimiä, hatun nosto tuli Kokkolan, OH6AI; "Megahertsi"nimelle ja Jyväskylän,
OH6AD; "Metso"nimelle. Toki myös vuoden 1991 ”Ylläs kutsuu” on hieno nimi. Nimeen haluttiin toki
myös kansainvälisyyttä. Rosterissa olivat mm seuraavat nimiehdokkaat:"Vierumäki kutsuu", "Häme
Hami", "SalpaHami", "SalpausHami", "Hami_2023" "LahtiHami", "HamRadio2023" ... jne. Vaikka sana
"Vieru" olisi ollut kiva nimessä  esim "VieruHami" tai "HamiVieru", ne hylättiin, koska epäiltiin siitä
väännettävän erilaisia muotoja. Niinkuin sitten eräät lapsenomaisuuttaan ja parjausmielessä
väänsivätkin. 

Kerhon hallituksen kokouksessa ”PäijätHami”nimen toi eka kerran esille Tuomo, OH5TPO. Kahden
kokouksen mutustelun jälkeen se sitten valittiin nimeksi. Siinä vaiheessa tämä työnimi oli jo
itsestäänselvyys lopulliseksi nimeksi. "PäijätHami" – kertoo maakunnasta, jossa ollaan ja lopussa vielä
se ”pakollinen hami”. Ei ehkä kansainvälinen nimi, mutta sitä enemmän kotimaa ja
maakuntahenkinen. 

Kun nimi oli lyöty lukkoon, Jermu, OH3KZR; sai tehtäväkseen
miettiä logoa. Tämän päivän yleisen suuntauksen mukaan
logossa on myös tapahtuman nimi. Harvoin tehdään enää
logoa, jossa pelkästään on joku kuvio. Hyvänä esimerkkinä
Nokia, joka luopui melko nopeasti kolmen kärjen logosta ja
päätyi ratkaisuun, että nimi on samalla logo. 

Halusimme kuitenkin logoon myös jotakin muuta kuin pelkän
nimen, jotakin haminoloista. Jermu keksikin, että Päijätsanan
” ison P”kirjaimen yläosa voidaan muotoilla myös "headset"'iksi (kuulokkeet,
Ensimmäisissä versioissa (kuva ylempänä) headset oli kallellaan
alas oikealle, mutta kuulokkeet ja "Päijät"sanan "ä" ja "i"
pisteet sekoittuivat. 

Lopulta headset käännettiin toiseen suuntaan, ylös, "Päijät"
sanaa pienennettin, mutta fonttia paksunnettiin. Nyt headset
näytti yhden kommentin mukaan hymyilevältä ja nauravalta 
kuten leirin tulikin olla. Headset'in mikrofoni näytti samalla
käsivarrelta, joka ystävällisesti viittoi tulemaan leirille. Siis jo
koko logo kertoi, että kyseessä oli radioleiri. 

Nyt kaikki näyttää helpolta, mutta välivaiheita oli kymmeniä. 

Jermun logon suunnitteluun käyttämä aika oli kymmeniä tunteja ja monen vaiheen jälkeen päädyttiin
siis lopulliseen, tyylikkääseen versioon, värimaailmaltaan lähes täydelliseen. Ammattilaisena Jermu teki
logosta pienen, keskisuuren ja ison resoluution versiot sekä useita muita käyttövaihtoehtoja eri
tarkoituksiin. 

Monipuolista ruokailua

Myös ruokailussa oli kävijöillä monia vaihtoehtoja. Country Club'illa oli sekä lounaat (13 €) että
runsaat päivälliset (17,50 €) seisovasta pöydästä. Ruuan laadusta ei kukaan ole valittanut, sillä
seisovat pöydät olivat tosi antavat ja syödä sai niin paljon kuin halusi. Ruokasalin, pääasiassa Rampsi
sali, oven viedessä oli myös baari, josta sai virvokkeita, olutta ja viinejä aina illan loppuun saakka. 

Lähes kaikkiin huonehintoihin kuuluvat aamiaiset sai nauttia
Fennadan Puhtiravintolassa (13 €), jonka seisova pöytä oli
yhtä antelias. Puhti oli myös karavaanarien ja telttailijoiden
käytössä. 

Muitakin ruokapaikkoja oli useita. Fennadan a'la carte
ravintola, Holiday Club'in tasokas courmetravintola ja pub.
Ruokapaikka löytyi joka nälkään. Myös välipala ja iltaruoka
paikkaa. Ja yökerho. 

Koska ruokapaikkoja on Vierumäen alueella runsaasti,
Kerhomestari laati niistä yksisivuisen esitteen, joka oli
ilmoitustauluillla ja jonka sai myös respasta. 

Myös iltajuhlan illalliskortti saatiin neuvoteltua perinteisiä hintoja huokeammaksi. Tasan sata
osanottajaa sai 35 €:n hinnalla myös 
hyvän ohjelman. 

Opasteita teillä, pihassa ja Country Club'in sisällä  kukaan ei eksynyt?

Jo ensi metreistä oli selvää, että hyvillä opasteilla on suuri
merkitys siinä, että ihmiset löytävät oikeaan paikkaan – mutta
opasteilla luodaan myös tunnelmaa. Opasteet jaettiin teknisesti
liikenneopasteisiin, Country Clubin pihaalueen ja Country Club'in
sisäisiin opasteisiin. 

Nelostien eli Lahden moottoritien Vierumäen liittymästä lukien
asetettiin yhteensä 12 tieliikenneopastetta. Opasteet olivat isoja 1
metri x 1 metri opasteita ja ne kiinnitettiin joko
opasteliikennemerkkeihin, pylväisiin tai asetettiin kuormalavoihin
kiinnitettynä sopiviin paikkoihin. Heti Vierumäen liittymän jälkeen
opasteet kertoivat myös, kuinka pitkä matka on jäljellä Country
Clubille. 

Lahden moottoritiellä eli nelostiellä on harvinaisen paljon
Vierumäelle osoittavia liikennemerkkejä, mutta onhan arvokasta
tietää, paljonko matkaa on jäljellä. Eikä tietenkään unohdettu
myöskään opastetta, joka kiitti leiriltä lähteviä siitä, että olivat olleet mukana leirillä. "Kiitos"tauluun
oli joku "vääräleuka" kirjoittanut tussilla paperille "Kiitos! Mahtava leiri  tavataan ensi vuonna
Joensuussa" 

Opasteiden sijoittelussa
noudatettiin melko
tarkasti ELYkeskuksen
ohjeita.
https://www.ely
keskus.fi/mainontatien
varrella 

Lahden moottoritien
varteen kiinnitettiin
myös opasteet, jotka
kertoivat paikallisradio
PäijätHamin taajuuden
että OH3AC
leiritoistimen taajuuden.
Samanlainen opaste oli
myös Country Club'in
pihalla. Opasteet
laitettiin paikkaan, jossa kumpikin olivat hyvin kuuluvilla. 

Sekä Country Club'in pihamaalle että jo aikaisemmin Vierumäen
tulotielle asetettiin opasteet, jotka kertoivat matkailuajoneuvo
ja telttaalueet. Toki lisäksi pihalta löytyi opasteet kirpputorille,
peräkärrymyyntiin, SERlavalle ym. tärkeimpiin paikkoihin. 

Country Club'in aulassa oli ”opastepuu”, joka samoin kertoi
tärkeimmät paikat CC:n sisällä: ruokailun, esitelmäsalit,
Kauppakadun ja kirpputorin ym. Vähän samanlainen
opastepuu, joka löytyy monelta kaukaiselta saarelta
kertomassa missä päin maailmaa mikin paikka on. 

Alueelle tullessa, siellä ollessa tai Country Club'illa tuskin pääsi
eksymään. Käänsi päänsä mihin tahansa, aina joku opaste
kertoi lisää. 

Totta kai siis myös niitä, jotka olivat viettäneet enemmän tai vähemmän
lyhyen aikaa leirillä, tuli kiittää. Tämä kiitosopaste siis löytyi Vierumäeltä
poistuttaessa. 

Kaikki opasteet suunnitteli ja teki espoolainen Teippitukku Oy. Palvelu oli
uskomattoman hyvää ja nopeaa – opasteet olivat tyylikkäitä ja valmiina
kahdessa päivässä tilauksesta. Materiaali kevyttä ja säänkestävää. Annamme
viiden pisteen suostituksen! 

Teippitukulla oli myös aivan loistava oma ehdotus opasteiden tyylistä, mutta
se jouduttiin tällä kertaa hylkäämään liian ”radikaalina.” 

SRAL vahvasti mukana suunnittelussa

SRAL:n hallituksen pääjoukko kävi tutustumassa ja keskustelemassa leiristä
jo viime vuoden, 2022, lokakuussa. Pidimme presentaation ja vastasimme
kysymyksiin. Presentaatio oli lopulta helppo pitää, koska useimmat asiat oli
valmisteltu jo neljällä edellisellä hakukierroksella. 

Kesäleiri oli vuoden alusta lukien jokaisen SRAL:n hallituksen kokouksen
esityslistalla. Hallitukselle kerrottiin jokaisessa kokouksessa suunnittelun ja
leirin järjestämisen edistymisestä ja vastattiin kysymyksiin. 

Hallitus myös kutsui normaalin protokollan mukaisesti leirille virallisesti mm.
IARUn puheenjohtajan Sylvain Azarian, F4GKR; sekä muutaman muun VIP
vieraan. 

Kevään lopulla allekirjoitettiin perinteinen liiton ja järjestäjän välinen
kesäleirisopimus. Sopimusta uusittiin enemmän kuin lievästi vastaamaan
paremmin tämän päivän leiripalvelutarpeita, koska sopimuspohja oli pysynyt
lähes muuttumattomana jo vuodesta 1992. Tällöin liitto alkoi tekemään
sopimuksia järjestäjien kanssa. 

Turvallisuus ennen kaikkea!

Leirin järjestämiseen liittyy aina myös paljon vastuuta, Tapahtumasta tehtiin Heinolan poliisille
tarvittavat ilmoitukset jo helmikuussa. Poliisin virkailija tuumasi hymy huulilla, että ”Mistä nyt tuulee?
Ei kukaan ole koskaan tehnyt tapahtumailmoitusta näin hyvissä ajoin. Yleensä ne tulevat muutama
päivä ennen tapahtumaa. Mutta kiitos kuitenkin!” 

Tapahtumailmoituksen tekeminen oli helpoin
viranomaistehtävä. Enemmän vaivaa oli pelastussuunnitelman
tekeminen. Vierumäen oma Country Club'in
pelastussuunnitelma oli sinänsä kohtuullinen, mutta ei yksinään
kelvannut näin mittavaan tapahtumaan. Mutta kun siihen
yhdistettiin ja kombinoitiin viime vuoden järjestäjiltä saatu
Eerikkilän pelastussuunnitelma, kokonaisuus oli hyvä,
suorastaan erinomainen. 

Järjestyksenvalvojien haaliminen oli yllättävän työlästä. Vaikka
poliisin määräämät päivittäiset järjestysmiesmäärät olivat
hyvinkin kohtuulliset, joutui ylin turvallisuuspäällikkö Akseli,
OH3BPY; tekemään työtä vaadittavien henkilöiden löytymiseen.
Mutta tarvittava määrä löytyi lopulta. 

Järjestyksenvalvojat kiersivät kaikilla alueilla myös yöaikaan.
Mainittavampia järjestyshäiriöitä ei ollut, mutta muutamaa hieman liikaa nauttinutta kehotettiin
menemään nukkumaan. Yleisin huomautuksia vaatinut toimenpide oli a) alkoholin nauttiminen
anniskelualueen ulkopuolella ja b) omien alkoholien tuominen anniskelualueelle. Siistiä ja rauhallista 
väkeä kuitenkin nämä radioamatöörit. 

Timo, OH3GPS; tarjoutui ensiapupäälliköksi. Timo päivysti
ahkerasti, mutta lopulta hänelle tuli vain yksi "asiakas." Nainen,
jonka jalan alta kävelytien sivukivetys oli livennyt ja jalkaan tuli
verta vuotava haava. 

Homma hoidettiin pikaisesti ja Vierumäelle annettiin pyyntö
hoitaa kivetykset kuntoon. Ensiapupakkauksia, joita oli lähes
huoneellinen, ei tarvinnut tätä enempää käyttää. 

Osa turvallisuutta ja järjestelyä oli tietenkin liivien suunnittelu
ja hankkiminen. Sinänsä helppo asia  kaupat ovat niitä pullollaan  mutta kun vähän jokaisella oli oma
halu niiden suhteen. Kompromissi onnistui tässäkin: Liivejä oli kolmea eri väriä, järjestysmiesten
punaisen ollessa näkyvin. Yläkuvassa Hanna, OH7TO; vihreällä liivillä, toinen talkoolainen sinisellä
liivillä ja alakuvassa Akseli, OH3BPY; järjestyksenvalvojien esimiehenä punaisella liivillä. Kuvassa myös
istumassa ja sisäistä yhteyttä pitämässä yhteiskäyttökanavalla Juha Matti, OH4EBD. 

LEIRI ALKAA
Leirin avajaiset ja lipunnosto

Leiri avattiin
puoleltapäivin torstaina
13.7.2023
arvovaltaisesti Suomen,
Ranskan ja SRAL:n
lippuja tankoon nostaen.

Järjestäjät joutuivat
pitkään miettimään,
missä järjestyksessä
liput nostetaan, kuka
avaa leirin ja kuka
puhuu ensin. Tyylikästä olisi tietenkin ollut nostaa myös niiden
maiden liput ylös, joista jo oli mukana osanottajia. Lipputangot
vain eivät riittäneet. 

Tervehdyksen toivat IARU:n puheenjohtaja Sylvain, F4GKR; Heinolan kaupunginhallituksen
puheenjohtaja Kirsi Lehtimäki, SRAL:n puheenjohtaja Timo, OH5LLR; ja leiripäällikkö Mika, OH3BZK.
Timon, OH5LLR;  kesäleirin varsinaisen pääjärjestäjän  alkupuheenvuoron jälkeen nostettiin liput ja
muut kolme saivat pitää avajaispuheensa. Mikrofonia ja äänentoistoa ei ollut, mutta kaikkien keuhkot
riittivät. "Parhaiten kuuluu tietenkin poliitikon ääni", kuten Kirsi Lehtimäki totesi, ja niin kuuluikin. 

Heinolan Kirsi Lehtimäen puheenvuoro oli hieno ja sympaattinen, toivottaen meidät kaikki
tervetulleiksi Vierumäelle. 

Hovikuvaaja Martti, OH1ON; ikuisti avajaiset näin: (Klikkaa kuvaa ja saat 9:38 min videon avajaisista) 

OTtapaamisessa muisteloissa 75 konkaria

IARU:n ja SRAL:n
puheenjohtajien
tähdittämä OT
tapaaminen Rampsi
salissa keräsi hyvän
joukon konkareita
lämminhenkiseen
tilaisuuteen. Konkareilla
oli yhteenlaskettuna
radioamatöörivuosia yli
4000! Melkoinen määrä
kokemusta ja tietämystä.
Ja vielä enemmän hienoja muistoja, joita tilaisuudessa jaettiin. 

Pikkukuvassa ylhäällä Jorma, OH2PV; kertoo muisteluita
omasta haminuoruudestaan. Moni muukin, mm Rami, OH3BHL;
Aaro, OH9RJ; Veikko, OH3SF; jne kertoivat mielenkiintoisia
tarinoita. Tapahtuman tärkeimmän kysymyksen, kuka on ra
iältään vanhin, taisi voittaa juuri Veikko, OH3SF. 

Lienee kuitenkin ensimmäinen
kerta,kun IARU:n puheenjohtaja
tervehtii OTamatöörejä. Sylvain,
F4GKR; (kuva ylhäällä oikella) toi
sympaattisesti terveisiä IARU:lta ja
kertoi, kuinka tärkeää työtä IARU
tekee taajuuksien puolustamisessa.
Sylvain kertoi myös, että IARUn
suurin ongelma tällä hetkellä on
löytää tekijöitä erilaisiin tehtäviin. 

SRAL:n tarjoama
mansikkakakkukahvi uhkasi sulaa
helteessä ja henkilökunta pyysi
pientä taukoa puheisiin. Tilaisuuden
päätteeksi otettiin tietenkin jo
perinteinen yhteiskuva. 

OTtapaamisesta on tullut suosittu
leirin ohjelma. Vieressä oleva OT
yhteiskuva kertoo meidän seniorihamiemme elinvoimaisuudesta ja halusta olla edelleen aktiivisia
hameja. 

Nyt tapaaminen oli viime vuoden malliin jo
torstaina, mutta moni OT on esittänyt
toivomuksen, että tapaaminen olisi perjantaina tai
lauantaina, jolloin voisi osallistua myön muuhun
ohjelmaan. Tätäkin vaihtoehtoa mietittiin pitkään,
mutta tapaaminen jäi lopulta torstaihin, koska se
oli suunniteltu kevätkokouksen yhteyteen.
Varmaan ensi vuoden leirillä Joensuussa
tapaamiselle löydetään parempi aika. 

Katso klikkaamalla vasemmalla olevaa kuvaa
Martin, OH1ON; tekemä video OTtapaamisesta.
Videon pituus 19:06 min. 

Ulkomaisia vieraita ainakin kahdeksasta maasta

Ulkomaisia vieraita leirille löysi kahdeksasta maasta. Leirin ensimmäinen ilmoittautuja olikin Norjasta,
tunnettu puskaaktivisti Mads, LA1TPA. 

Ulkomaiset tähtivieraat olivat tietenkin tällä kertaa Ranskasta. IARU:n puheenjohtaja Sylvain Azarian,
F4GKR; ja Paul Granger, F6EXV; joka kunnioitti leiriä ja suomalaisia hankkimalla myös suomalaisen
tunnuksen "OG6EXV". 

Unohtaa ei tietenkään voi Ruotsin ed. puolustusministeriä Peter Hultqvistia, SM4HCF; jolla hälläkin on
nyt suomalainen tunnus "OH1P" käytettävissä Turun saariston kesämökillä. Suomen, Norjan ja
Ranskan lisäksi kävijälistalta löytyvät ainakin Ruotsi, Eesti, Tanska, Saksa ja Yhdysvallat. 

Leirimasto nousi 30 metriin – leiriasema äänessä 160 m aktiviteetissä

Jo ennen leirin alkua
Token, OH6RM; viiden
hengen ryhmä kävi
nostamassa leirin
ylpeyden, yli 30 metrin
alumiinimaston. Mastoon
asennettiin HFalueiden,
kuuden metrin,
leiritoistimen ja
paikallisradio ”Radio
PäijätHamin” antennit. Sekä tietenkin 80 m ja 160 m dipolit. 

Kiitos Tokelle, OH6RM; upeasta mastosta ja asennuksista.
Ammattimaista työtä! 

Yllä vasemmassa kuvassa kaksi todellista mestaria tahoillaan,
DXCClistojen kärkipaikasta taisteleva Jussi, OH3SR; ja itse "Mr
Aluminium" Toke, OH6RM; keskustelevat mastoista ja DXien
pyydystämisestä. Jussilla on tunnetusti se bandien isoin
signaali. 

Muuten  leirin masto jatkoi matkaansa ja on nyt pystyssä
yhdessä Suomen parhaista saarista, Degerön saarella Inkoossa
Pasin, OH2TWI; pihalla. 

Leirin tunnuksena käytettiin kerhon eli järjestäjän omaa
tunnusta OH3AC, kuten tapana aina kesäleireillä on ollut. Vain
SRAL:n itse järjestämillä leireillä tai erityisleireillä, joilla
juhlitaan maamme tai SRAL:n pyöreitä vuosia, käytetään
SRAL:n omia tai sen hankkimia erikoistunnuksia.
Järjestelyryhmä mietti pitkään, pitäisikö hankkia joku erikoiskutsu, mutta päätti lopulta pitäytyä
Kerhon peruskutsussa. 
Kyllä maailma on täynnä kutsuja, ei yhtä lisää tarvita. 

Leiriasema oli Koneita.com/Utec Oy:n käyttöön lainaama,
hienosti toiminut Icom IC7610 huipputransceiveri. Kuvassa
Euroopan kovimpiin DXreihin kuuluva Paul, F6EXV/OG6EXV;
on äänessä leiriasemalta. Asemalla oli tietenkin käytössä sekä
tavallinen "pumppu" että automaattianturi. 

Perjantaiiltana leirin YLamatöörit aktivoivat tunnuksella
OH2YLS 160 metrin aktiviteetin. Vaikka asemahäiriöt oli
etukäteen tarkistettu, jostakin syystä kohinataso oli illalla
melko korkealla häiriten kuuluvaisuutta. Hanna, OH7TO; Jaana,
OH6AX; ja Pirjo, OH3CUO; tekivät hyvää työtä. 

Wamon, OH2II/OH2BPW; magneettiluuppiantenni oli Country
Club'in pihalla viritetty taajuudelle 1846 kHz ja sieltä pystyi
antamaan YL:lle lisäyhteyksiä. 

Valitettavasti kovin moni ei hoksannut asemaa käyttää, mutta
kyllä YL:ien saalis oli ihan hyvä ja kohtuullinen. 

SRAL:n bulletiinin antoi lauantaina hienosti "Vuoden
perusluokkalainen 2023" Joel, OH2CBD. Bulletiinin lukeminen
sujui kuin vanhalta konkarilta ja vielä paremmin sujui pileup'in
purkaminen. Kuson ja pileup'in pitoa Joel on harjoitellut mm
useilla puskaoperoinneilla ja kotimaisissa kilpailuissa. 

Joel'in tunnustuspalkinto oli jaossa Jyväskylän
Syyskokouksessa, mutta itselleen tyypillisenä Joel oli silloin
workkimismatkalla. Kuvassa Jari, OH2BU; käy lävitse bulletiinin
antamiseen liittyviä rituaaleja. Bulletiini kun tulee aloittaa
sanomalla ainakin kolmesti "Huomio OHasemat .." 

Useita ohjelmaputkia

Leirille oli pyydetty yli 60 esitelmää omien erikoisalueidensa parhailta. Ohjelman laajuus ja aiheiden
monipuolisuus sai erityistä kiitosta! 

”Historiallisen monipuolinen ja hyvä ohjelmisto. Ohjelmaa, jota kukaan ei aikaisemmin ollut 
       ajatellut leirille.

Kiitokset kuuluvat kuitenkin kaikille esitelmän pitäjille mahtavasta panoksesta. 

Ohjelmat oli pyritty järjestämään ”putkiin” eli niin, että saman aihealueen esitelmät olivat perätysten
samassa salissa. Ohjelmasta löytyykin näin mm. Maanpuolustus ja MPK, antennit, kilpailu ja DX,
tekniikkaputket perjantailta sekä lauantailta nuorisofoorumi, ”tähtiputki” sekä viranomaisputki.
Muutama putkiin sopimaton spesiaaliesitelmä sijoitettiin mahdollisimman hyviin paikkoihin. 

On totta, että liian moni hyvä esitelmä syö toisiaan, mutta toisaalta antaa mahtavan valinnanvaran. 

Ohjelmassa viihdettä, tietoa ja asiaa

Ohjelmaa suunniteltaessa oli tärkeää löytää kokonaisuus, jossa olisi sekä tietoa ja asiaa, että
viihdettä. Mutta myös niin, että ohjelma tarjoaisi jotakin kaikillle perheen jäsenille, erityisesti mukaan
houkutelluille puolisoille. Muutamassa tapauksessa kävikin niin, että "se" puoliso olikin pakottanut
perheen hamin leirille vedoten hyvään ohjelmaan. Maria Veitola ja 72 tunnin varautuminen
kiinnostivat myös puolisoita. 

Kolmen esitelmäsalin – ”pääsali”, ”luentosali 1” ja ”luentosali 2” ovet olivat vain kahdeksan metrin
päässä toisistaan ja järjestäjät suorastaan kehottivat hyppimään salista toiseen. Tämän vuoksi myös
esitelmät alkoivat yleensä 15 min välein, joten esitelmäshoppaus oli tehty helpoksi. Moni kiittikin
mahdollisuudesta hyödyntää koko ohjelmapalettia. 

VHF/UHFspesialistimme Hannu, OH3DP; kertoi innostuneensa asiasta ja pyrkivänsä hyödyntämään
kaikki ohjelmat. Pystyikö Hannu toteuttamaan ajatuksensa, ei ole tiedossa, mutta eräs toinen
tuntemattomaksi jäänyt mestari ilmoitti lauantaiiltapäivänä olleensa yhteensä 31 esitelmässä
"kermat päältä"filosofialla. 

Tähtihaastattelussa Maria Veitola, OH5BR/yl

Ainutlaatuisten esitelmien ja Markun, OH4UI; haastatteluin toteuttaman ”tähtiputken” joukosta
erottui kaksi yleisökärkeä, muitakaan yhtään vähättelemättä. Toimittaja Maria Veitolan, OH5BR/YL;
haastattelua oli seuraamassa salin täysi eli 150 kuulijaa. 

Maria voitti elämänilollaan ja karismallaan yleisön sydämet kertoessaan isästään Ollista, OH5BR.
Vaikka hän nuorena tyttönä oudoksui isänsä harrastusta, jo teininä hän oli ylpeä isästään. Maria
muisti vielä monen isänsä hamikaverin nimen. Näitä Marian jo aiemmin kotonaan tapaamia kavereita
löytyi jopa yleisöstä. Marian kesäinen olemus ja hyvät vastaukset tekivät hänestä yleisön suosikin. 

Kuvassa vasemmalla alhaalla Maria keskustelee esityksensä jälkeen Timon, OH1NX; ja Tapanin,
OH5BM; kanssa, jotka kumpikin olivat tavanneet hänet jo aikanaan vieraillessaan Ollin, OH5BR; luona.

Klikkaamalla oikealla olevaa kuvaa, voit katsoa
Martin, OH1ON; kuvaaman videon (36:01 min)
Marian haastattelusta. 

Katso erityisesti kahden ammattilaisen  Markun ja
Marian  välistä keskinäistä kemiaa  kuin
vastarakastunut pari  ja miten Marian vastaukset
ovat aina täydellisiä. Ei liian lyhyitä eikä liian pitkiä.

Tästä voit vielä kuunnella äänitallenteen
PäijätHamipaikallisradiosta, pituus 25:07.
Valitettavasti Vierumäen netti ei toiminut aivan
alussa, mutta onneksi yltä löytyy Martin, OH1ON;
videotallenne. 

Tähtihaastattelussa Peter, OH1P/SM4HCF

Ruotsin ed. puolustusministeri Peter Hultqvist, SM4HCF; on ruotsalaisten hamien ylpeys, suorastaan
ikoni. Onhan hän ministerinä ollut "korkeimmassa" asemassa ollut hami ja Ruotsin liiton ylpeys. 

Mutta itse asiassa Peter on yli puolet suomalainen. Hänen äitinsä oli suomalainen, OH8piiristä
sotaevakkolapsena Ruotsiin turvaan viety  ja sinne jäänyt. Peter'in nykyinen puoliso on myös
suomalainen, josta Ruotsin lehdet ovat käyttäneet nimitystä "mysteerinen suomalainen kaunotar" 

Peter sai raikuvat aplodit kertoessaan upouudesta tunnuksestaan OH1P. Workkiminen on jo alkanut
kesämökiltä Turun saaristosta. Tässäkin haastattelussa ajauduttiin vääjäämättä myös Venäjän
aloittamaan sotaan, jonka aikana Peter oli Ruotsin puolustusministeri. 

Peter sanoi tienneensä Venäjän hyökkäyksen alkamisesta useista enteistä, joita ei Suomessa
juurikaan ole kerrottu. Hyvä esimerkki tästä oli se, että Venäjä piti sotaharjoituksen lähellä Ukrainan
rajaa tovin ennen hyökkäystään. Mutta miksi harjoituksiin tuotuja tykkejä, ajoneuvoja ym ei viety
takaisin kasarmeille harjoituksen jälkeen vaan ne jätettiin (odottamaan?) lähelle Ukrainan rajaa ..... 

Klikkaamalla oikealla olevaa kuvaa, voit katsoa
Martin, OH1ON; kuvaaman videon Peterin,
SM4HCF/OH1P; (36:24 min) haastattelusta. Katso
taas kovissakin paikoissa olleen ammattipoliitikon
hieno kyky hallita haastattelua. 

Myös PäijätHamipaikallisradiossa suorana tullut
äänite löytyy tästä linkkinä kymmenen päivän
kuluessa. 

Peter ei tullut Suomeen pelkästään leirin ja
sukuloinnin vuoksi  vaikka ne olivat toki alunperin
tärkeimmät asiat. Muutama tunti leirin jälkeen
Peter yhytettiin puolisonsa kanssa keski
uusmaalaisesta huippuravintolasta lounastamasta suomalaisen huippupoliitikon kanssa. 

Peter kävi leirillä myös
"kaupoilla.". Hän pitää
sähkötyksellä
workkimisesta  vaikka
ei kaihda puhettakaan.
Hän osti Tapiolta,
OH1KB(X);
automaattiavaimen,
jossa on Suomen ja
Ruotsin liput avaimessa. 

Kuinka
tuplaisänmaallista, eikö? 

Kuvassa Peter muutama
päivä leirin jälkeen
mökkiasemallaan
Turun saaristossa. Tapion hienoista avaimista
voit lukea hieman myöhemmin! 

Ohessa myös äänitallenne PäijätHami
paikallisradiosta, pituus 38:31. 

Tähtihaastattelussa Petri, OH1CX: ja ”piilotetut vihjeet”

Hyvänä ja luontevana esiintyjänä tunnettu elokuvaohjaaja ja käsikirjoittaja Petri Kotwica, OH1CX;
paljasti useimmat elokuviinsa kätketyt hamiviestit. Milloin elokuvassa on osoitteena kadunnimi, jonka
numero on 73 tai sairaalan näytössä pyörivä 88. 

Petri, OH1CX; on tämän päivän nuorista ohjaajista ehdottomasti "kuumin" ja halutuin. Wikipedia
kertoo seuraavaa:
Petri Kotwica on suomalainen elokuvaohjaaja ja käsikirjoittaja.
Syntyi: 1964 (ikä 59 vuotta), Parainen
Palkinnot: Parhaan ohjauksen Jussi, Parhaan käsikirjoituksen Jussi
Ehdokkuudet: Parhaan ohjauksen Jussi, Parhaan käsikirjoituksen Jussi
Tunnetuimmat ohjaukset: Musta jää, Piiritys

Klikkaa oikealta Petrin 51sivuinen presis, josta
löytyy vihjeet ja tiedot useista hänen
ohjaamistaan elokuvista ja ohjelmista. Näet otteita
hänen mm ohjaamistaan elokuvista Musta jää, Rat
King, Henkesi edestä, Hautalehto, Piiritys,
Kohtuuttomuuksia ja Comeback (kuvattu
Kirkkonummella 2023. 

Petri ei aina ole pysynyt ohjaajan roolissaan, vaan
hänet löytää myös näyttelijänä, mm. esittäen
poliisia minisarjasssa "Piiritys". Hulvaton on myös
elokuva,  jonka Petri itse on ohjannut  ja joka
kuvaa ohjaajaa, jolla kaikki ei mene ihan hyvin. 

Muuten .... Petri osti muutama vuosi sitten eräältä
huippuDXriltä tämän talon ja aseman.
Kun Petri työltään ehtii, kuuluu tunnus OH1CX
pileup'in kovimpana. 

Ohessa myös äänitallenne PäijätHami
paikallisradiosta, pituus 31:07. 

DXsauna

Jokaisen leirin yksi tärkeimpiä ”ohjelmanumeroita” on sauna.
Vierumäen sauna tuotiin ennakkoilmoittelussa vahvasti esille
sekä yritettiin Riston, OH2BT; hienosta ehdotuksesta saada
saunalle myös jamien tyyppistä hamien omaa musisointia,
"jammausta". Hyvä yritys poiki valitettavasti vain pari hami
musikanttia, jotka toki viihdyttivät paitsi omaa joukkoa, myös
Vierumäen muita asiakkaita. 

Saunan vieressä on Vierumäen paras uimapaikka, hyppylaiturit
ja grillipaikka. Mutta saunan vieressä on myös ravintola Palmu.
Mikä siis voisikaan olla parempi yhdistelmä? Sauna,
makkaranpaisto, uimaranta ja ravintola! Voiko enää lähemmäs
leiriparatiisia päästä? 

Sauna olikin hyvässä käytössä. Valitettavasti myös muut
Vierumäen asiakkaat halusivat tilaussaunaa emmekä saaneet
kuin 2,5 tunnin aikaslotin kullekin illalle. Mutta hyvä niinkin.
Sauna oli järjestään hyvin kansoitettu ja osanottajat ottivat
jälkilöylyjä joko saunan edustalla olevilla penkeillä, isoissa
pukuhuoneissa tai ravintolassa. 

Ihan ilman kommelluksiakaan ei saunassa selvitty. Koska
Vierumäki on perhepaikka, iso sauna on yleensä varattu naisille
ja lapsille ja pieni sauna miehille. PäijätHamileirillä tietenkin
varaukset tehtiin toisin päin. Yhtenä iltana hieman myöhässä
olleet naissaunojat yllätti hieman aikaiseen tullut mieslauma. No
 yhteentörmäyksestä selvittiin ilman naarmuja. 

Sen sijaan hieman sanomista tuli siitä, että hamisaunan aikana
muutamat juoksivat nakuina (siis alastomina) uimaan.
Rannassa ollut lapsiperhe järkyttyi ja teki asiasta valituksen
Vierumäelle. Hieman tuli myös sanomista omien pullojen
tuomisesta saunan anniskelualueelle. 

DXsaunan perinteiset säännöt

Vielä 197080 luvuilla ja satunnaisesti 1990luvulla
kesäleireillä oli ns DXsauna. Tämä tarkoitti sitä,  kun saunat
olivat yleensä pieniä mutta hyvin kansoitettuja , ne joilla oli
kaikki DXCCmaat workittuina, saivat vaatia paikkaa
ylälauteelta. Niin tehtiin nytkin, mutta ajan hengen mukaan
DXCCmaiden rinnalle laitettiin ne, joilla oli yli 800 puskaa
workittuna. Pukuhuoneen ja saunan ovilla olikin lista niistä,
joilla oli oikeus käyttää etuoikeutta ylälauseeseen. 

Eräs lauteilla ollut nuori hami piti DXsaunan sääntöjä
epäreiluina. Hänen mielestään se on "syrjintää", koska häneltä
kestää 20 vuotta päästä Honor Rolliin .... No siinähän se juju
onkin! 

Koulutusputkesta 23 tutkintoa

Jukka Klemola, OH6LI; ahkeroi kahtena päivänä K, T1 ja T2modulien preppauskurssit. Oppi meni
hyvin perille, sillä leirillä suoritettiin 23 tutkintomodulia. Tämä lienee kesäleirien tutkintoennätys?
Kursseille ilmoittautuneille laitettiin etukäteen kurssimateriaali sähköpostilla ja linkeillä. 

Kokelaat kiittivät mahdollisuudesta kesäopiskella ja samalla nauttia runsaasta esitelmävalikoimasta.
Jukan, OH6LI; opetus oli oppilaslähtöistä – kursseilla käytiin läpi nimenomaan niitä asioita, joita
kurssilaiset pitivät vaikeina. Opetus oli interaktiivista keskustelua ja vastausten hamkkimista. Kaikki
kurssilaiset kun olivat jo valmistautuneet tutkintoon. 

Tutkintomahdollisuuksia oli leirillä viisi kappaletta ja kaikilla oli käyttöä. Tutkintoja hieman myöhästytti
Country Club'in heikko Wlanverkko ja pula hyvistä tulostimista. 

Eräs kurssilainen käytti juuri hyväkseen useamman tutkinnon mahdollisuutta. Kun eka kerta toi
reputuksen, luki hän lisää seuraavaan kertaan. No, siitäkin tuli reputus. Tästä sisuuntuneena hän luki
läpi yön kolmanteen mahdollisuuteen ja – pääsi tietenkin läpi. Sitä kutsutaan tosissaan yrittämiseksi. 

Oli kesä. Tutkittavilla ei juuri ollut kiirettä. Tutkinnon tunnin myöhästyminen ei juuri harmittanut 
ajan saattoi tapaa Rampsibaarissa. 

Pekka, OH1LA; sähkötyksen Suomen Mestari

Sähkötyksen uudeksi ja ensimmäiseksi Suomen mestariksi
nousi Pekka Lahdensalo, OH1LA; tuloksella 109,5 mkiä/min.
Pekan suoritusta nostaa se, että hän ollessan OTluokassa
hakkasi hopeamitalin saaneen, miesten luokan voittaneen
Jyrkin, OH6CS. 

Pekan voitto ei ollut yllätys. Hän on jäsenenä kaikissa maailman
korkeimman tason sähkötyskerhoissa: EHSC #30 Extremely
High Speed Club
SHSC #49 Super High Speed Club
VHSC #155 Very High Speed Club
HSC #1223 High Speed Club
HACWG #61 Hungarian CW Group
OHTC #1 OHTelegraph Club 

Sähkötyskoepaikalla kävi moni ”kokeilemassa” taitoaan. Lähes
kaikki tekivät sen virheen, että pyysivät heti korkeaa nopeutta kun yleensä aloitetaan hieman
pienemmällä nopeudella ja sitten edetään korkeampiin nopeuksiin. Vaikka sähkötystekstistä oli
poistettu numerot, skandit ja erikoismerkit – jäljellä olevat 26 peruskirjainta olivat kuitenkin monelle
liian suuri haaste. 

Tommi, OH3BRJ; kesäleirin VHF/UHFkilpailun voittaja

Leikkimielisessä
VHF/UHFkisassa piti
tunnin aikana pitää
mahdollisimman monta
puheyhteyttä millä
tahansa puhemodella.
Osanottajia oli kaikkiaan
15. 

Oikeasta kuvasta voit
klikata säännöt. 

Leirikisan viiden kärki oli
1. Tommi, OH3BRJ ......34 yhteyspistettä (Tommi vasemmassa kuvassa)
2. Wamo, OH2II/m .....28
3. Hannu, OH6HLH/m ..26
4. Tomppa, OH5ELO
5. Valtteri, OH3BRK

Muuntajanheittokilpailun voitto jaettiin

Leikkimielisessä muuntajanheittokilpailussa tarvittiin sekä
tarkkuuden että pituuden hallitsemista. Kilpailussa oli kolme
rengasta sopivien etäisyyksien päässä ja muuntajana noin 6 kg
painava 220/110 V. Osumista renkaisiin sai pisteitä. Tätä jatkui
4 kierrosta, mutta lopulta ajauduttiin jaettuun voittoon. 

Kilpailumeklarina oli Jesse, OH3CTB; joka jakoi heti kilpailun
jälkeen voittajille pytyt. 

Muuntajaheiton tulokset:
1. jaettu sija: Tom, OH1XF ja OH3CTF jaettu eka sija
3. sija: Tapani, OH3RT 
Tästä löytyy *.oggnauhoitus kilpailusta: 
Muuntajanheiton_SM_kilpailun_selostus pituus 53:41 (OGGtiedosto)

Viestikaluston esittely, antenni puuhun,
pienryhmäkokoukset YL, OI ja OHDXF ja golfkyykyttää

Perjantaina "MPK ja maanpuolustus"ohjelman kunniaksi respan takana golfkentän puolella oli myös
Puolustusvoimien viestikaluston esittely. Huippunykyaikaista kalustoa  jota ei saanut kuvata  oli
esittelemässä viisi viestimiestä. Kävijöitä oli runsaasti, vaikka paikka jouduttiin turvallisuussyisä
viemään hieman kauemmas. 

John, OH5ZZ; Karjalan prikaatista ilmoitti seuraavasti:
"Tilannepäivitys PV/KARPR osallistuminen SRAL:n kesäleiri Vierumäki PE 14.07 

”ISVP kykenee kalustoesittelyyn ja asetamme viestiasemalaitesuojan (CL600) tilaisuuteen
esiteltäväksi” ” 1.VK asettaa viestiasemaa perustavan ja sitä esittelevän varusmiesosaston 56 hlö”" 

Vesa, OH3EQY; näytti kolmella tavalla, miten antenni saadaan helposti puuhun. Se neljäs tapa on
laittaa lenkkiavain narun päähän ja heittää. Mutta silloin se lenkkiavain yleensä jää puuhun. 

Ne kolme tapaa ovat:
a) drooni 
b) ritsa ja
c) bazooka (ilmapyssy")

Kaikilla onnistui ja porukkaa oli runsaasti neljässä näytöksessä. 

Myös erilaiset pienryhmät kokoontuivat.
Perjantaina OIamatöörit pitivät kahden tunnin palaverin ja 
Lauantaina sekä YLamatöörit kokoontuivat että 
OHDXF piti vuosikokouksensa. 

Torstaina oli järjestetty golfkentän puolelle Green Cardkurssi. Vaadittavat kymmenen osanottajaa
löytyivät helposti ja lähes koko päivän koulutus sujui mainiosti. Kurssi oli erittäin halpa, ottaen
huomioon sen, että kouluttajat olivat todellisia proammattilaisia. 

Perjantaina järjestetiin Hamigolf 2023 kilpailut. Myös siinä oli hyvin osanottajia ja sää mitä mainioin.
Juha, OH2LQ; edellisen kilpailun voittaja oli saanut "palkinnoksi" järjestää seuraavan kilpailun.
Kilpailuun kuuluu myös aina hyvä lounas ja juomat  Vierumäen golfravintolan sanotaan olevan maan
paras mutta myös halvin. 

Kirpputori jälleen suosittu käyntikohde SERlava täyttyi ja tyhjentyi

Kirpputori oli jälleen – kuten aina – yksi suosituimmista  ellei suosituin  käyntikohde. Moni kävi
useamman kerran päivässä katsomassa mitä uutta oli tuotu myyntiin. Kirpputoriostokset pystyi
maksamaan käteisellä, pankkikortilla tai Mobile Payllä. Käteisen osuus jäi lopulta melko pieneksi 
sekin on nykyaikaa. Myyjille tilitettiin myyntituotot muutamassa päivässä leirin jälkeen pankkisiirrolla
tai Mobile Pay:llä. 

Järjestäjien itsensä tuomat tavarat myytiin idealla, ettei niitä ainakaan viedä takaisin Radiomäelle.
Hinnoittelu oli siksi erittäin maltillinen. Eikä mitään todellakaan viety takaisin. 

Kirpputoripöydät pidetiin koko ajan myyjien puolesta järjestyksessä. Uusien myyjien tavaroille tehtiin
tilaa ja myytyjen tavat roiden aukot pöydällä täytettiin. 

Kirpputorin vieressä oli SERlava. Tai oikeastaan SERperäkärry, joka täytettiin säännöllisesti
myynnistä poistetulla tavaralla. SERlavalla oli hyvinkin käyttökelposta tavaraa jopa niin, että eräs
leirlle tullut tuli kysymään kirpputorilta, että ”kenen myyjän peräkärry se on, kun siellä on niin paljon
hyvää kamaa”. Erään toisen mielestä SERlava oli mielenkiintoisempi kuin kirpputori. Hmmm ... 

Kun RXTXtuotteen
Mika, OH3KWW; toi
lavalle ison määrän
myynnistä poistettua,
mutta todella
käyttökelpoista
joka.hamin päivittäistä
tavaraa, lavan
tonkijoiden määrä
moninkertaistui. Klikkaa
ohaiset kaksi kuvaa,
harvoin näke niin
onnellisia SERlavan
tonkijoita. Loppujen
lopuksi Kuusankoskelle vietiin vain hyvin pieni määrä tavaraa. 

Kirpputorista vastasi pienen ryhmän voimalla
Tuomo, OH5TPO. 

Kesäleirisivuilta saattoi etukäteen printata
kätevasti lipukkeet myyntitavaroille. 

Pasi, OH3EVH; teki hienon videon kirpputorin
tarjonnasta. Voi katsoa sen tästä klikkaamalla
kuvaa. Videon, jonka pituus on 9:09 min, alussa
on yleisiä tunnelmia ja kuvia leiriltä, varsinainen
kattava kirpputoriosuus alkaa kohdasta. Voit
hypätä suoraan kirpputoriosuuteen myös
klikkaamalla tästä

Kauppakadulla palvelupisteet

Country Club'in aulasta kirpputorille johtavalla käytävällä oli kuusi
ryhmätyötilaa. Ne kansoittivat:
 Koneita.com/Utec Oy:n (Jyrki, OH6CS), 
 RXTXtuotteen (Mika, OH3KWW) ja
 Bebek Oy:n (Jani Bebek) myyntipisteet sekä
 SRAL:n toimiston ja sähkötyskokeen palvelupiste (Markus, OH3RM)
ja 
 leiriasema, jonka yhteydessä oli nyös Radio PäijätHami'n studio.
 Käytävällä oli myös järjestäjien oma leiritoimisto.

Kauppakatu lähti Country Clubin aulasta ja johti kirpputorille. Osaan
palvelupisteistä pääsi myös ulkokautta. Palvelupisteet oli helppo
löytää ja kaikilla oli jatkuva asiakasjono. 

Iltajuhla

Perjantaina pidetyssä
iltajuhlassa
leiriparhaimpiin, mutta
"cozy casual"tyyliin
pukeutuneet saivat
Jarin, OH2BU;
alkutervehdykssen
jälkeen kuulla IARUn
puheenjohtajan Sylvain
Azarian, F4GKR; SRALn
vt. puheenjohtajan Timo
Rinteen, OH5LLR;
tervehdykset sekä
Lahden kaupungin
kaupunginjohtajan
Pekka Timosen lyhyet
tervehdykset. (Voit lukea tervehdyksen klikkaamalla kuvaa.) 

Menu (oikealla) oli maittava. 

Tervehdysten, "lämmittelyn" ja maittavan aterian jälkeen
seurasi iltajuhlan varsinainen juhlaesitelmä Paul,
F6EXV/OG6EXV; esitti menneen talven menestyspeditiosta 
FT8WW  videon ja kertoi peditiosta. (Paul piti saman esitelmän
seuraavana päivänä, lauantaina, josta on ao. päivän kohdalla
oma referaatti.) 

Illan päätteeksi Heikki,
OH6ZS; vaihtoi roolin Al
Dantetaikuriksi ja
huumasi yleisön
”amerikkalaisella
huumorilla.” 

Illalliskortin hinta oli
ällistyttävän halpa – vain
35 euroa. 

Kaikki illalliskortit oli myyty ja sali oli täynnä. Pöydät oli
koristeltu radioamatööriaiheisin tavaroin, joukossa muutama
yllätys. 

Iltajuhlakuvassa tunnistettavissa ainakin oikealla Toni, OH1TD;
ja häntä vastapäätä OT Martti, OH1OR; ja sähkötysvirtuoosi
Pekka, OH1LA. Antin, OH3UDT; leiripassi vilahtaa oikeassa
nurkassa. 

IARU:n puheenjohtaja Sylvain, F4GKR; oli varsinainen työjuhta
osallistumalla seitsemään ohjelmaan. Hän sai arvokkaita ja
myöhemmin palkitsevia suomalaiskontakteja. 

QSLtauluun 200 QSLkorttia

Idea QSLtaulusta oli uusi kotimaassa, mutta ei toki
kansainvälisesti. 

Euroopan suurimmilla Ham Radiohamimessuilla
Friedrichshafenissa Saksassa on vuosia ollut suosittu QSLtaulu
kertomassa, kuka on jo tapahtumaan tullut. 

Nyt PäijätHamin QSLtaulu tuotiin parhaalle paikalle eli Country
Club'in aulaan. Sinitarralla pystyi oman korttinsa kiinnittämään
takan tiilifasaadiin. Ja suosio oli hyvä – taulusta löytyi melko
tarkkaan 200 QSLkorttia. 

Hyvin koordinoitu OH3ACtoistinasema ja yhteiskäyttölupa

SRAL:n automaattiasemaryhmään otettiin hyvissä ajoin
yhteyttä ajatuksista leirin toistinasemista.
Toistinasematyöryhmän puheenjohtaja lupasi leirille 70 cm:n
hybriditoistimen. Sitä ei kuitenkaan  lupauksesta huolimatta ja
valitettavasti  koskaan toimitettu joten toistinasemaliikenne jäi
itse lainattuun ja perinteiseen 2 m FMtyöskentelyyn. 

Koska toistinasematyöryhmän puheenjohtaja oli haluton
minkäänlaiseen yhteistyöhön, kesäleirin järjestäjät joutuivat
ratkaisemaan koordinoinnin toisella tapaa. Koska toistinaseman
lähetysteho oli alle 1 W, aseman taajuus ja kuuluvaisuusalue koordinoitiin kotimaisten parhaiden
asiantuntijoiden kanssa eikä häiriöitä esiintynyt. Leirin 2 metrin lähitoistinasema OH3AC toimi
jatkuvasti valvottuna asemana leirin ajan. Ei siis automaattiasemana. Automaattiasema tarvitsee
erikoisluvan, mutta jatkuvasti valvottuna olevan toistinaseman voi kuka tahansa pystyttää. 

Koordinoinnin asianmukaisuus tarkistettiin myös viranomaisten
kanssa eikä heillä ollut siihen huomauttamista. Päinvastoin!
Ihmettelivät SRAL:n asennetta ja kiittivät määräyksien mukaan
tehdystä työstä. 

Eräillä kotimaisilla keskustelukanavilla esitetyt väitteet aseman
"laittomuudesta" ja "aseman laittamisesta käyttökieltoon"
olivat täysin laittomia uhkauksia vailla mitään perusteita. Tämän
on automaattiasemaryhmän puheenjohtaja itsekin myöntänyt
Viestintävirastolle. Vain ja ainoastaan Viestintävirastolla on
oikeus laittaa käyttökieltoon raasema tai toistinasema. Tämä
opetetaan jo kaikilla perusluokan kursseilla. Laittomasta
uhkauksesta on tehty ilmoitus Viestintävirastolle. 

Viestintävirastolta hankittiin myös lupa yhteiskäyttökanaviin,
joissa leirin sisäinen turvallisuus, huolto ja järjestelyliikenne
käytiin hyväksytyillä laitteilla radioamatööritaajuuksien
ulkopuolella. Laitteiden käyttökelpoisuus tarkistettiin useasta
lähteestä. 

Antennipajassa kuhinaa

Totta kai leirillä pitää olla myös antennipaja. Paikka, jossa voi
rakentaa pieniä antenneita tai oppia, miten niitä rakennetaan. 

Leirin antennipajassa antennien rakenteluun osallistui 36
henkeä. Paikalle tuotua noin kilometriä alumiini ja
puomiputkea pystyi työstämään – katkomaan, taivuttamaan ja
poraamaan  erilaisilla koneilla. Antenneita syntyi pääasiassa 70
cm:lle ja 2 metrille. Myös RHA68antenni löytyi
rakentelulistalta. Osa antenneihin tarvittavasista osista tehtiin
3Dtulostimella. Antennipajasta vastasi Jesse, OH3CTB. 

Pasi, OH3EVH; teki kuvasta klikkaamalla avautuvan
videon antennipajasta. 

Mr Antenni, Jesse, OH3CTB; kertoo antennipajan
toiminnaasta ja miten antenneja työstettiin
yhdessä 

Pääpalkinnon voitti Martti, OH1ON

Kaikkien leiripassin saaneiden eli leirille tulleiden kesken
arvottiin Koneita.com/Utec Oy lahjoittama Icom ”kansanradio”
IC7300. 

Arvontaan lailtana kirpputorin ulkopuolellE kerääntyi
melkoinen määrä yleisöä, monella leiripassi kädessään tai sitä
sormeillen. Kärsimättömyys nousi, kun ensin arvottiin
tavallisten arpajaisten palkinnot. Nekin menivät hyvään kotiin. 

Arvonnassa Icom IC7300 transceiverin voitti Martti, OH1ON!
Onnea voittajalle! 

Voitto tuskin olisi voinut mennä parempaan paikkaan? Rigin
toimitti Markus, OH3RM; onnelliselle voittajalle seuraavana
päivänä hänen kotipaikalleen. Martti on jo yhytetty jopa FT8
modelta uuden laitteen kanssa. 

Paikallisradio PäijätHami äänessä

Pasi, OH3EVH; vastasi paikallisradio "PäijätHamin" tekniikasta. Radiolla oli oma lähetysstudio ja 
keskus Kauppakadulla ja lähettimet Country Clubin ulkopuolella. Lähetyskeskuksesta vedettiin
lankakaapeli kattoja pitkin pääohjelmasaliin. 

Tämänkertaisen kesäleirin paikallisradion erikoisuus oli sen puolivaltakunnallisuus. Lähettimet olivat
Vierumäen maston lisäksi Kouvolan Kuusankoskella, Kouvolan Utissa, Raahessa, Lahden keskustassa
ja Nastolan Uusikylässä. Kaikkia niitä pystyttiin nekytekniikakka etäohjaamaan Vierumäeltä.
Potentiaalinen kuulijakunta lienee ollut noin 400.000 henkeä, mutta tuskin kaikki olivat virittäneet
vastaanottimet taajuuksille. Moni Vierumäelle autolla tullut toki kiitti hyvästä matkaseurasta aina
perille saakka. 

Paikallisradio ”Radio PäijätHamissa” radioitiin semivaltakunnallisesti siis kuudella lähettimellä. Ohjelma
pyöri ympäri vuorokauden. Päiväsaikaan ohjelmassa oli suorana pääsalin ohjelma. Iltaaikaan ja
pääsalin taukoina ajettiin ulos leirillä tehtyjä haastatteluita. Näitä varten oli omat toimittajanauhurit. 

Haastatteluja PäijätHamiradioon tekivät Tia, OH3TIA; Marko, OH1TP; ja Jari, OH2BU. Erityisesti Tia
osoitti valtavaa luontaista osaamista ja hänen pystyi hienoon keskusteluun haastateltavien kanssa.
Tapion, OH1KBX; esityksen yhteydessä on jo esitelty yksi Tian tekemä haastattelu. Radio toimi koko
perjantain ja lauantain, torstaina vielä harjoiteltiin. 

Tästä voit kuunnella joitakin radioon tehdyistä haastatteluissa. Listassa eivät ole kaikki haastattelut.
Tiedostot ovat pääasiassa *.wav tai *.mp3. Viimeinen on *.ogg. 
 Haastattelu_Hannu_OH1IX pituus 2:18 
 Haastattelu_Heikki_OH2BGX_Tia pituus 5:29 
 Haastattelu_Jani_Bebek_Jari pituus 5:05 
 Haastattelu_Jari_OH3KRH_Marko pituus 0:55 
 Haastattelu_Jyrki_OH6CS_Jari pituus 1:36 
 Haastattelu_Markus_OH1MN_Marko pituus 2;02 
 Haastattelu_Niko_OH2LZC_Tia pituus 24:06 
 Haastattelu_Olli_OH1JUJ_Marko pituus 1:05 
 Haastattelu_Riku_OH1E_Marko pituus 1:12 
 Haastattelu_Tapio_OH1KB_Tia pituus 3:57 
 Haastattelu_Tia_OH3TIA_Jari pituus 3:57 
 Haastattelu_Tomi_OH2BEN_Tia pituus 10:27 
 Haastattelu_Tommi_ja_Marko_Tia pituus 1:43 
 Haastattelu_Vesa_OH3EQY_Tia pituus 1:48 
 Hamileirit_60_luvulla_Jaska, OH1TX_Pasi pituus 4:22 
 Muuntajanheiton_SM_kilpailun_selostus pituus 53:41 (OGGtiedosto)

Valtakunnallinen tiedotus onnistui!

On toki tärkeää, että tiedotus varsinaiselle kohdeyleisölle – radioamatööreille – onnistuu. Mutta leiri
on aina mahdollisuus markkinoida harrastetta myös ns. suurelle yleisölle ja saada kiinnostuneita
tulemaan mukaan jopa leirille. 

Paikallisradio ”Radio PäijätHami'n” potentiaalinen kuuntelijakunta oli noin 400.000 henkeä. Toki aivan
ihan näin montaa kuulijaa kanavalle tuskin saatiin, mutta viestejä kuuntelusta tuli kaikilta
lähetysasemilta. 

Sähköisistä tiedotusvälineistä Yleisradion
valtakunnallinen radiokanava teki leiristä kaksi
lähetystä – jälkimmäinen parhaaseen
kuunteluaikaan valtakunnallisessa lähetyksessä
sopivasti lauantai aamuna. Myös Ylen
paikallistoimitus huomioi leirin. 

Lehdistä ItäHämeen toimittaja teki ison ja
antoisan jutun. Tämän lisäksi mainista leiristä oli
kuudessa muussa lehdessä ja useilla
uutisnettisivustoilla. 

Lehdille ja uutistoimistoille lähetettiin noin viikkoa
ennen leiriä lehdistötiedote, jossa kerrottiin leirin
ja ohjelman pääkohdat. 

JÄLKIMIETINTÖ JA KIITOKSET

Palvelu – ei talous  edellä

Ensimmäisen kerran SRAL:n kesäleirien historiassa leirimaksu taisa olla halvempi kuin edellisellä
leirillä. Myös Vierumäen kanssa saatiin sovittua edulliset majoitus ja illalliskortin hinnat. 

On selvää, että
kansakunnan ollessa
taloudellisessa
ahdingossa, myös leirin
järjestäjän tulee tulla
vastaan. Edullisista
hinnoista huolimatta
järjestäjille jäi pieni
ylijäämä käytettäväksi
erityisesti
koulutustoimintaan, nyt
kun tätä kirjoitettaessa
kaikki tiedossa olevat
laskut on maksettu. 

Leirin voi tehdä monella
tapaa. Sen voi tehdä
pihistellen joka asiassa
tai sen voi tehdä torvet
soiden. Päätimme ottaa
riskin ja tehdä kaiken
niin hyvin kuin
pystyimme. 

Erityistä kiitosta tuli monien vuosien kompensaationa tarjotusta ilmaisesta osallistumisesta Lapin
maakunnassa asuville ja 50 %:n alennuksesta OTamatööreille. Myös illalliskortin hintaa pidettiin jopa
"hullun halpana", kun siihen sisältyi hyvä ohjelma. Kuvassa oleva Teemu, OH7KAA/OH2GHZ; lienee
pisimmältä kotimaasta leirille tullut. Maanteitse matkaa 990,6 km, ajo normaalivauhdilla 11:06 tuntia! 

Leirin järjestelyitä varten oli palkattu kaksi henkilöä. Leirin kokonaiskustannukset olivat noin 53.000
€. Kustannuksia kattoivat vain pieneltä osalta osallistumismaksut, suurimman avun tultua
yhteistyökumppaneilta. 

Kiitos talkoolaisille!

PäijätHami leirin järjestelyissä oli mukana yli 60 talkoolaista. Kerhon kouluttamat amatöörit
kauempaakin halusivat muistaa ”Alma Mater'iaan.” Kiitos! 

Leiriä rakennettiin yhdessä kerran kuussa, kuukauden ensimmäinen maanantai pidetyillä talkoo
infoilla. Talkooinfoissa talkoolaiset saivat tietää etukäteen asioita ja suunnittelua, joista tiedotettiin
vasta myöhemmin muille. Talkoolaiset olivat tiedossa etuoikeutettuja. Mutta samalla talkoolaisilta tuli
hyviä kommentteja ja ideoita toteutukseen. Ehdittiin huono idea korjaamaan ennen julkistusta.
Talkooinfoisiin pääsi mukaan myös Teamsyhteydellä. 

Viimeinen talkooinfo pari viikkoa ennen leiriä pidettiin Vierumäellä ja Team'sin kautta välitettiin
liikkuvaa kuvaa myös niille, jotka eivät päässeet paikalle. Monen talkooinfon jälkeen oli tärkeää, että
talkoolaiset näkivät ennakolta paikat. 

Täytyy muistaa, että talkoolaisten enemmistö ei koskaan ollut käynyt SRAL:n kesäleirillä. Tavoitteiden
ja leirin suunnitelminen oikea välittäminen talkoolaisille olikin tärkeää. Ensimmäinen varsinainen
leiripäivä, ke 12.7.2023 olikin ohjelmaltaan tämän vuoksi melko tyhjä. Se oli hyvä päivä talkoolaisille
totutella, mitä olisi edessä. Mutta jo kolmantena päivänä muutama talkoolainen totesi, että "tämähän
on hauskaa – eikös järjestetä näitä leirejä jatkossakin?" 

Osuuspankki PäijätHäme antoi myös avustuksen, jolla pystyimme palkkaamaan nuoria kesätöihin
leirille. 

Talkoolaisten panos oli enemmän kuin korvaamaton! Talkoolaisista vastasi Hanna, OH7TO. 

Leiriorganisaatio

Leiripäällikkö Mika, OH3BZK 
Ohjelmavastaava Jari, OH2BU 
Talkoovastaava Hanna, OH7TO 
Ensiapu Timo, OH3GPS; 
Turvallisuus Akseli, OH3BPY 
Kirpputorivastaava Tuomo, OH5TPO 
Tiedotusvastaava Jari, OH2BU 
Nuorisovastaavat Niko, OH5CZ; ja Saku, OH3BKL 
Tekninen vastaava Saku, OH3BKL 
Respa Ritva, Harri, OH3UP ja Julius, OH3CDR 

Talkoolaisia:
Akseli, OH3BPY.............Andrey, OH3OR.............Antti, OH2EXL..............Antti, OH3JCW
Antti, OH8TO...............Erkki, OH2CLV.............Hanna, OH7TO...............Hannu, OH3HA
Harri, OH3UP...............Harri, OH3WK..............Heikki, OH2BGX.............Helin, Marko
Jani, OH3JI................Jari Matti, OH4EBD........Jari, OH3EPZ...............Jari, OH3JUT
Jari, OH3KRH...............Jari, OH2BU<..............Jarmo, OH3QN...............Jesse, OH3CTB
Jesse, OH7CK...............Jorma, OH2ETE.............Jorma, OH3FWK............. JuhaMatti, OH4EBD
Julius, OH3CDR.............Kai,OH4JTS................Kalevi, OH3NAO.............KariPekka, OH2PQ
Kari, OH2BCY...............Kari, OH6KNO .............Kimmo, OH3ZS...............Kyösti, OH3GTV
Lauri, OH3RL...............Markku, OH3EMC............Markku, OH4UI
Markus, OH3RM..............Martti, OH1ON.............Mauno, OH3CUO/OM...........Mika, OH2MN
Mika, OH3BZK...............Mikko, OH2BIF ............Niko, OH5CZ................Olga, OH3BVN
Pasi, OH3EHV...............Pentti, OH3TY.............Petri, OH1PH...............Pirjo, OH3CUO/XYL
Ritva,.....................Saku, OH3BKL..............Tapani, OH3RT..............Tapani, OH3RT 
Tia, OH3TIA................Tomi, OH3FWH..............Tuomo, OH5TPO..............Valera, OH3CDY
Veijo, OH3FWJ..............Veijo, OH4VA..............Vesa, OH3FYE...............Yrjö, OH3CK
Timo, OH3GPS............... 

Lahden Radioamatöörikerho ry., OH3AC; halusi tämän SRAL:n kesäleirin olevan ikimuistettava.
Toivomme ja osin jo tiedämme, että näin myös oli, kiitoksia on tullut kaikilta tahoilta. Kiitämme
osanottajia hienon leirin ja mukavan yhteisolon mahdollistamisesta. Turun Tippsundin leirillä eräs
leiriläinen samnoi, ettei kukaan leirillä ollut ole kritisitoinut. "Kritiikkiä on tullut vain niiltä, jotka leirillä
eivät olleet!" 

Kiitos tukijoille Ei tietenkään pidä unohtaa leirin tukijoita ja sponsoreita:
Lahden kaupunki,
Heinolan kaupunki, 
Planmeca Oy,
Suomen Radioamatööriliitto ry,
Osuuspankki PäijätHäme,
Päijät Hämeen Liikunta ja Urheilu, PHLU, 
Koneita.com/Utec,
RXTXtuote,
Bebek
Datamatik Tecnicom Oy
ja moni muu. 

Bebek teki lisäksi kaikille leiriläisille tarjouksen, että heidän verkkokaupastaan saattoi valita tuotteita
ja hakea ne leiriltä. Säästyi turhia postikuluja ym. 

Leiriraportti on hyvä päättää Matin, OH7SV; kommenttiin:

Oli aivan helvetin hyvä leiri, kiitos!

http://oh3ac.fi/illalliskortti1500.jpg
http://oh3ac.fi/QSLtaulu1500.jpg
http://oh3ac.fi/toistinopaste1500.jpg
http://oh3ac.fi/Yhteiskayttolupa1000.jpg
http://oh3ac.fi/jesse1500.jpg
https://www.youtube.com/watch?v=27w8mGpr37Q&


ETUSIVU ESITTELY JÄSENSIVUT OH3R VALOKUVIA RAKURSSI ARKISTO HISTORIA

katso sijaintimme, klikkaa karttaa

OH3AC
Lahden Radioamatöörikerho ry

Radiomäenkatu 43
15100 LAHTI

Puhelin kerholle: 044 7001 599
Sähköposti: oh3ac(a)oh3ac.fi

Kerhoillat avoimin ovin
joka ma alkaen klo 18:00

Vanha Radioasema
Radiomäenkatu 43

LAHTI

PÄIJÄTHAMI KESÄLEIRI 2023

PÄIJÄTHAMIKESÄLEIRILLÄ 837 KÄVIJÄÄ!

*** LÄHES 300 KUVAA, ESITELMÄÄ JA TALLENNETTA ***

1.  LEIRIN SUUNNITTELU JA JÄRJESTELYT

Vierumäellä 12.16.7.2023 pidetyn PäijätHami kesäleirin raporttisivut on jaettu neljään eri osaan.
Tästä voit hypätä (klikata) kolmeen muuhun osioon:

1. LEIRIN SUUNNITTELU ja JÄRJESTELYT
2.  LEIRIN OHJELMA ja ESITELMÄT
3.  LEIRITUNNELMIA ja KUVIA

4.  OSANOTTAJILTA SAATUA PALAUTETTA

Tämä sivu kertoo, miten leiri suunniteltiin ja toteutettiin!
Jos joku linkki ei toimi tai haluat muuten korjata raporttia, laita sähköposti oh3ac@oh3ac.fi


 

Leiriraportti on hyvä aloittaa Markun, OH8UV; kommentilla:

Vaikka olin vain päiväkäynnillä, aistin tunnelman leirillä olevan
pitkästä aikaa vanhan "ham spiritin" kaltaisen. Kukaan ei
önnöttänyt ja porukalla oli mukava olla. Järjestelyt ja puitteet
toimivat hyvin. 

Suomen Radioamatööriliitto ry:n 63. kesäleirin järjesti Lahden
Radioamatöörikerho ry, OH3AC; Vierumäen vapaaaika ja
liikuntakeskuksessa kesu 12.16.7.2023. Tapahtumat olivat pääasiassa yhden katon alla ”Country
Club'lla.” Leirin virallinen kävijämäärä on tarkistuslaskennan jälkeen vahvistettu olleen 837 kävijää. 

Lahden Radioamatöörikerho ry, OH3AC; sai leirin
järjestelyoikeudet SRAL:n hallitukselta vasta marraskuussa
2022, neljännellä yrittämisellä. Tapahtuma oli suunniteltu
päivää edellisiä kesäleirejä pidemmäksi, koska leirillä oli
suunniteltu pidettävän myös SRAL:n kevätkokous ja näin
helpottavan oleellisesti SRAL:n kustannuksia. Järjestäjät
olisivat vastanneet kaikista varsinaisista kokouskustannuksista. 

Yhdeksän kuukauden järjestelyaika on lopulta tavattoman lyhyt
ja ajanpuutteessa moni hieno idea jäi toteuttamatta tai
viimeistelemättä. SRAL:n hallituksen päätös aikaistaa
hakuprosessia on hyvä uusi linjaus ja auttaa jatkossa järjestäjiä. 

SUUNNITTELU

Leirin suunnittelussa oli alusta lähtien kuusi tärkeää mottoa:
 ”Ham spirit”: perinteinen, hyvähenkinen leiri,
 ”yhden pysähdyksen (katon) taktiikka”: monipuoliset majoitukset ja ruokailut lähellä toisiaan,
 ”edullinen": edulliset ja halvat hinnat kaikille,
 ”hyvä ohjelma”: huippuhyvä, laaja ja erilainen ohjelma,
 ”palvelu edellä”: hiottu palvelukokonaisuus osanottajille,
 ”ammattimaisuus”: paras on hyvän vihollinen, mutta lähtökohtana ammattimainen ote.
 ”Tehdään niin hyvin kuin pystytään ja osataan. Ei pihistellä.
 ”Emme saa unohtaa myöskään suomenruotsalaisia hameja, olemme kaksikielinen maa. 

Kesäleirisivu, ilmoittautuminen ja tiedotus

Kerhon www.oh3ac.fi sivun ”kylkeen” rakennettiin leirin omat
sivut osoitteessa

kesaleiri.oh3ac.fi

Runsailla kuvilla, isoilla kirjaimilla ja monipuolisesta sisällöstä
kiitosta saaneet sivut rakensi Jermu, OH3KZR. Sivulta oli
helppo löytää kaikki tarvittava ja se päivittyi viime hetkeen
saakka. Selkeät otsikot ja välisivut auttoivat etsimistä, mutta
menu helvettiä ei kuitenkaan ollut. 

Ennakkoilmoittautuminen oli mahdollista toukokuun alusta
lukien. Ilmoittautumispohjana käytettiin SRAL:n hallinnassa
olevaa Ilmarixjärjestelmää. Koska ilmoittautumistiedot
kiersivät SRAL:n kautta, ne saatiin järjestäjille manuaalisesti
aina vasta muutaman päivän viiveellä. Anteeksi siis, ettei
vahvistuksia pystytty kuittaamaan välittömästi. 

Ennakkoilmoittautujia oli hieman yli 400, eli edellisen vuoden
leirin tapaan noin puolet lopullisesta kävijämäärästä. 

Ennakkoilmoittautumista edelsi matkailuajoneuvo ja
telttapaikkojen alustava varaus. Matkailuvaunuja oli noin 60 ja
telttoja 25. Hieman edellisen vuoden leiriä enemmän. 

Vierumäki ei juuri ole profiloitunut karavaanari tai
telttailupaikkana. "Jostakin" alkoi jopa kiertämään huhu, ettei
leirillä sallittaisi ollenkaan matkailuajoneuvoja tai telttoja. Se ei pitänyt todellakaan paikkaansa. Mutta
kun näihin toimintoihin liittyvät reunaehdot oli selvitetty ja sovittu, myös Vierumäki oli innostunut
tästä uudesta 
"asiakasryhmästä", ja antoi kaiken mahdollisen tuen. 

Nousujohteinen tiedotus

Leirin tiedotus alkoi helmikuussa. SRAL:n tiedotuskanavista
bulletiineissä oli nousujohteinen viikkotiedotus ja
Radioamatöörilehdessä kolmessa numerossa leiriartikkeli.
Lisäksi Facebook'in "Radioamatöörit"ryhmässä oli viikottainen
tiedotus kuten jonkin verran myös FinHam sähköpostilistalla.
Kaikki tiedotteet löytyivät heti julkaisun jälkeen myös
kesäleirisivulta. 

Myös ulkomaille, lähinnä Pohjoismaihin, oli tiedotusta mutta se
jäi lopulta aiottua pienemmäksi. 

Leirin tiedotuksen ensimmäisenä tavoitteena oli kertoa, missä
on Vierumäki sekä kertoa, mitä kaikkia mahdollisuuksia paikka
antaa. ”Tule koko viikoksi Vierumäelle” teemalla pyrittiin
viestimään, että kesäleiri voi olla myös koko perheen leiri.
Vierumäki tarjoaa mahtavat puitteet koko perheelle viettää
vapaaaikaa ja näin perheen vanhemmilla on hyvä omatunto
keskittyä loppuviikosta radioamatöörileirin tapahtumiin ja
ohjelmaan. Viesti meni hyvin perille, koska ainakin viisi
perhekuntaa tuli leirille jo edellisenä viikonloppuna. 

Keväällä pidettiin kaksi yleistä Teamstilaisuutta yhdessä
SRAL:n kanssa kaikille suomalaisille hameille otsikolla ”Mitä
haluat kesäleiriltä”. Niissä oli mukana yli 80 osanottajaa ja
palavereissä tuli hyviä ideoita leirin järjestelyihin. Ihan kaikkia
mahtavia ideoita ei valitettavasti pystytty toteuttamaan, mutta moni osoittautui 
kullanarvoiseksi. Voidaanko siis sanoa, että PäijätHamileiri oli osanottajien muovaama leiri? 

Kouvolan perinteisillä Sotilasradiopäivillä saivat leirin järjestäjät myös pitää 10 min
esittelypuheenvuoron. Sotilasradiopäivillä pidetyn demon voit katsoa tästä linkistä *.pdfmuodossa. 

Kesäleirilehti ja leiripassi

Kesäleiriä kävijöitä varten pitää olla tietenkin kesäleirilehti.
Koska leirin ohjelma kehittyi ja muuttui leirin portille saakka,
kesäleirilehti eriytettiin ohjelmakartasta ja ohjelmakartan sai
erikseen ilmoittautuessa ja se löytyi aina päivitettynä Country
Club'in ilmoitustaululta ja respasta 

Sekä 16sivusen kesäleirilehden että leiripassin suunnittelua
varten Kerholla oli mallina lähes kaikkien noin 50 edellisen leirin
leirilehtiset ja leiripassit. Leirilehti kertoi yleistä tietoa leiristä ja
ennen kaikkea siitä, mitä leiriltä löytyi tai mitä palveluita
Vierumäen alueelta löytyy. 

Kesäleirilehden sisällöstä löytyy IARU:n puheenjohtajan
Sylvain, F4GKR; SRAL:n puheenjohtajan Timon, OH5LLR;
leiripäällikön Mikan, OH3BZK; ja ohjelmavastaavan Jarin,
OH2BU; tervehdykset. Jarin, OH2BU; tervehdys kertoo paljon
siitä filosofiasta, miltä pohjalta leiriä lähdettiin hakemaan. "Ham
Spirit" first. 

Jos klikkaat yllä olevaa leirilehden kansikuvaa, pääset lukemaan
ja selailemaan 16sivuista leirilehteä. 

Leiripassi on "tavallaan" leirin tärkein painotuote. Moni säilyttää
leiripassit leireiltä, joilla on ollut. Ne ovat tavallaan
"matkamuisto" leiristä ja niitä voi käyttää muissa tapahtumissa.
Jos klikkaat alla olevia kahta leiripassin kuvaa, saat ne näkymään siinä koossa, kun osanottajat saivat
ne rintaansa roikkumaan. 

Leiripassin suunnittelu lähti seuraavista
periaatteista: 
       nimi ja tunnus pitää olla painettuna niin 
       isolla että vastapäätä oleva näkee tiedot 
       kyyristymättä. 
       Käytännössä leiripassin kooksi tulikin hieman

suurempi kuin aiemmilla leireillä.
       leiripassista löytyy tärkeimpien tukijoiden
nimet        ja logot
       leiripassista löytyy alueen kartta ja
tärkeimmät
       puhelinnumerot
       esitelmänpitäjille ja vieraille on oma VIP
passi
       leiripassissa on jokaiselle yksilöllinen numero
       arvontaa varten
       leiripassi ei saa olla hakaneulalla tai liimalla 
       kiinnitettävä vaan kummastakin ylänurkasta 
       kaulanauhalla ripustettava. 

Tyylikkäiden leiripassien luovasta suunnittelusta vastasi kerhomestari Ritva. 

Jos leiripassissa olisi yksi reikä, johon kaulanauha kiinnitetään, se kääntyilisi jo pienessä tuulessa
ympäri. Myöhemmin tuli ilmi, että kahteen reikään tulevat kaulanauhat olivat uskomattoman kalliita –
puhutaan nelinumeroisesta luvusta. No, hyvä maksoi tässäkin. (Eräässä tapahtumassa leiripassin
kääntyminen kompensointiin sillä, että tunnus laitettiin kummallekin puolelle. Ei hassumpi idea
sikseen.) 

Passeja suunniteltiin ja tehtiin eri värisiä ja eri päiviä ja eri
tarkoitusta varten.(Kuva oikealla) VIPvieraat, eli pääasiassa
esiintyjät ja kutsutut juhlavieraat saivat myös omansa.

Leiripassin suunnittelun ja toteutuksen välillä tuli kuitenkin
pieni viestintäkatko. Leiripassissa olevan nimen ja tunnuksen
fonttikoko oli pyydettyä pienempi ja leiripassiin pääsi muutama
kirjoitusvirhe. No, ei aina voi olla täydellinen. 

Majoitusvaihtoehdot

Vierumäki on tunnettu monipuolisista majoitusvaihtoehdoista.
Sanotaan, että koko alueelle mahtuu yöpymään sisätiloihin
5555 henkeä.

Alueella sijaitsee neljä hotellia: Fennada ja Sporttihotelli
Pihkala, (jotka sijaitsevat vieretysten oikealla olevan kuvan
mukaisesti Fennada oikealla ja Pihkala keskellä.
Vasemmanpuoleisin siipi on hallinto ja koulutusrakennus.)
Country Club ja Holiday Club (alemmassa kuvassa). 

Holiday Club Vierumäki sijaitsee Country Club'lle tulevan tien
varrella, noin 800 m ennen Country Clubia. Koska Fennadakin
on juuri uudistettu, tähdillä laskettuna hotellit ovat ***** 
***. 

Lisäksi majoitusta löytyy rivitalosta Country Club'in takaa sekä
rantahuviloista saunan ja uimarannan vierestä. Rantahuvilat
varattiin tietenkin ensimmäisinä. 

Vierumäen vahvuus on juuri majoitusten monipuolisuus 
jokaiseen makuun ja jokaiseen lompakkoon löytyy sopiva
majapaikka. On luksusta, on tuttua mökkimajoitusta, on
rantasaunanomaista ym. Mutta myös erittäin kohtuullisen
hintaista ryhmämajoitusta. 

Vierumäen pohjoisosassa on mökkikylä, jossa on yli 160
eritasoista mökkiä. Niitä pystyi varaamaan sekä Vierumäen
myyntipalvelun itsensä että mm "Hotels.com" ja "Booking"
sivujen kautta. Mökit olivat hyvässä käytössä ja moni oli
varannut mökin työpaikkansa, oman järjestönsä tai vastaavan
kautta. 

Usealla kerholla oli yhdessä varattu mökki. Vaikka järjestäjät
”varoittivat” mökkien täyttyvän nopeasti ja kehottivat
varaamaan omansa nopeasti, moni jäi ilman mökkiä. Vierumäki
on perinteisesti täynnä kesän huippuaikaan. 

Matkailuajoneuvoalueet olivat kolmessa paikassa niin, että
yöpyjä saattoi varata paikan, joka sopi hänelle ja perheelleen
rauhallisuuden ja etäisyyden mukaan. Kompromissialue (AS2)
oli näistä se suosituin. Jako kolmeen
matkailuajoneuvoalueeseen perustui vanhaan kokemukseen
siitä, että osa haluaa keskelle tapahtumia, osa haluaa majoittua
rauhassa ja  niin  loput haluavat vähän kumpaakin. 

Myös telttailualueita oli kaksi. Lähin telttaalue oli noin 40
metrin päässä Country Club'in pääovelta. 

Suurin telttaalue oli kangasmetsäpohjainen, josta moni kertoi
pitävänsä enemmän kuin nurmikosta. 

Sekä matkailuajoneuvo että telttaalueille toimitettiin
Bajamajat helpottamaan olemista ja arkisia askareita. Samalla
lyhentämään tarvetta lähteä sisätiloihin askareita varten.
Bajamajat siivottiin omasta toimesta päivittäin. Karavaanareille
tarpeellinen suihkukin löytyi tarvitsijoille. 

Telttojen ja matkailuajoneuvojen ympäriltä löytyi useita hyviä
antennipuita. 

Varsinkin telttailualueella lähti useasta teltasta syöttöjohto
kohti puiden väliin ripustettua antennia. 

Leirin nimi ja logo

Leirin nimeksi oli alustavasti monta vaihtoehtoa. Nimessä oli tietenkin oltava sana ”hami” tai ” radio”.
Kun katsottiin vanhoja nimiä, hatun nosto tuli Kokkolan, OH6AI; "Megahertsi"nimelle ja Jyväskylän,
OH6AD; "Metso"nimelle. Toki myös vuoden 1991 ”Ylläs kutsuu” on hieno nimi. Nimeen haluttiin toki
myös kansainvälisyyttä. Rosterissa olivat mm seuraavat nimiehdokkaat:"Vierumäki kutsuu", "Häme
Hami", "SalpaHami", "SalpausHami", "Hami_2023" "LahtiHami", "HamRadio2023" ... jne. Vaikka sana
"Vieru" olisi ollut kiva nimessä  esim "VieruHami" tai "HamiVieru", ne hylättiin, koska epäiltiin siitä
väännettävän erilaisia muotoja. Niinkuin sitten eräät lapsenomaisuuttaan ja parjausmielessä
väänsivätkin. 

Kerhon hallituksen kokouksessa ”PäijätHami”nimen toi eka kerran esille Tuomo, OH5TPO. Kahden
kokouksen mutustelun jälkeen se sitten valittiin nimeksi. Siinä vaiheessa tämä työnimi oli jo
itsestäänselvyys lopulliseksi nimeksi. "PäijätHami" – kertoo maakunnasta, jossa ollaan ja lopussa vielä
se ”pakollinen hami”. Ei ehkä kansainvälinen nimi, mutta sitä enemmän kotimaa ja
maakuntahenkinen. 

Kun nimi oli lyöty lukkoon, Jermu, OH3KZR; sai tehtäväkseen
miettiä logoa. Tämän päivän yleisen suuntauksen mukaan
logossa on myös tapahtuman nimi. Harvoin tehdään enää
logoa, jossa pelkästään on joku kuvio. Hyvänä esimerkkinä
Nokia, joka luopui melko nopeasti kolmen kärjen logosta ja
päätyi ratkaisuun, että nimi on samalla logo. 

Halusimme kuitenkin logoon myös jotakin muuta kuin pelkän
nimen, jotakin haminoloista. Jermu keksikin, että Päijätsanan
” ison P”kirjaimen yläosa voidaan muotoilla myös "headset"'iksi (kuulokkeet,
Ensimmäisissä versioissa (kuva ylempänä) headset oli kallellaan
alas oikealle, mutta kuulokkeet ja "Päijät"sanan "ä" ja "i"
pisteet sekoittuivat. 

Lopulta headset käännettiin toiseen suuntaan, ylös, "Päijät"
sanaa pienennettin, mutta fonttia paksunnettiin. Nyt headset
näytti yhden kommentin mukaan hymyilevältä ja nauravalta 
kuten leirin tulikin olla. Headset'in mikrofoni näytti samalla
käsivarrelta, joka ystävällisesti viittoi tulemaan leirille. Siis jo
koko logo kertoi, että kyseessä oli radioleiri. 

Nyt kaikki näyttää helpolta, mutta välivaiheita oli kymmeniä. 

Jermun logon suunnitteluun käyttämä aika oli kymmeniä tunteja ja monen vaiheen jälkeen päädyttiin
siis lopulliseen, tyylikkääseen versioon, värimaailmaltaan lähes täydelliseen. Ammattilaisena Jermu teki
logosta pienen, keskisuuren ja ison resoluution versiot sekä useita muita käyttövaihtoehtoja eri
tarkoituksiin. 

Monipuolista ruokailua

Myös ruokailussa oli kävijöillä monia vaihtoehtoja. Country Club'illa oli sekä lounaat (13 €) että
runsaat päivälliset (17,50 €) seisovasta pöydästä. Ruuan laadusta ei kukaan ole valittanut, sillä
seisovat pöydät olivat tosi antavat ja syödä sai niin paljon kuin halusi. Ruokasalin, pääasiassa Rampsi
sali, oven viedessä oli myös baari, josta sai virvokkeita, olutta ja viinejä aina illan loppuun saakka. 

Lähes kaikkiin huonehintoihin kuuluvat aamiaiset sai nauttia
Fennadan Puhtiravintolassa (13 €), jonka seisova pöytä oli
yhtä antelias. Puhti oli myös karavaanarien ja telttailijoiden
käytössä. 

Muitakin ruokapaikkoja oli useita. Fennadan a'la carte
ravintola, Holiday Club'in tasokas courmetravintola ja pub.
Ruokapaikka löytyi joka nälkään. Myös välipala ja iltaruoka
paikkaa. Ja yökerho. 

Koska ruokapaikkoja on Vierumäen alueella runsaasti,
Kerhomestari laati niistä yksisivuisen esitteen, joka oli
ilmoitustauluillla ja jonka sai myös respasta. 

Myös iltajuhlan illalliskortti saatiin neuvoteltua perinteisiä hintoja huokeammaksi. Tasan sata
osanottajaa sai 35 €:n hinnalla myös 
hyvän ohjelman. 

Opasteita teillä, pihassa ja Country Club'in sisällä  kukaan ei eksynyt?

Jo ensi metreistä oli selvää, että hyvillä opasteilla on suuri
merkitys siinä, että ihmiset löytävät oikeaan paikkaan – mutta
opasteilla luodaan myös tunnelmaa. Opasteet jaettiin teknisesti
liikenneopasteisiin, Country Clubin pihaalueen ja Country Club'in
sisäisiin opasteisiin. 

Nelostien eli Lahden moottoritien Vierumäen liittymästä lukien
asetettiin yhteensä 12 tieliikenneopastetta. Opasteet olivat isoja 1
metri x 1 metri opasteita ja ne kiinnitettiin joko
opasteliikennemerkkeihin, pylväisiin tai asetettiin kuormalavoihin
kiinnitettynä sopiviin paikkoihin. Heti Vierumäen liittymän jälkeen
opasteet kertoivat myös, kuinka pitkä matka on jäljellä Country
Clubille. 

Lahden moottoritiellä eli nelostiellä on harvinaisen paljon
Vierumäelle osoittavia liikennemerkkejä, mutta onhan arvokasta
tietää, paljonko matkaa on jäljellä. Eikä tietenkään unohdettu
myöskään opastetta, joka kiitti leiriltä lähteviä siitä, että olivat olleet mukana leirillä. "Kiitos"tauluun
oli joku "vääräleuka" kirjoittanut tussilla paperille "Kiitos! Mahtava leiri  tavataan ensi vuonna
Joensuussa" 

Opasteiden sijoittelussa
noudatettiin melko
tarkasti ELYkeskuksen
ohjeita.
https://www.ely
keskus.fi/mainontatien
varrella 

Lahden moottoritien
varteen kiinnitettiin
myös opasteet, jotka
kertoivat paikallisradio
PäijätHamin taajuuden
että OH3AC
leiritoistimen taajuuden.
Samanlainen opaste oli
myös Country Club'in
pihalla. Opasteet
laitettiin paikkaan, jossa kumpikin olivat hyvin kuuluvilla. 

Sekä Country Club'in pihamaalle että jo aikaisemmin Vierumäen
tulotielle asetettiin opasteet, jotka kertoivat matkailuajoneuvo
ja telttaalueet. Toki lisäksi pihalta löytyi opasteet kirpputorille,
peräkärrymyyntiin, SERlavalle ym. tärkeimpiin paikkoihin. 

Country Club'in aulassa oli ”opastepuu”, joka samoin kertoi
tärkeimmät paikat CC:n sisällä: ruokailun, esitelmäsalit,
Kauppakadun ja kirpputorin ym. Vähän samanlainen
opastepuu, joka löytyy monelta kaukaiselta saarelta
kertomassa missä päin maailmaa mikin paikka on. 

Alueelle tullessa, siellä ollessa tai Country Club'illa tuskin pääsi
eksymään. Käänsi päänsä mihin tahansa, aina joku opaste
kertoi lisää. 

Totta kai siis myös niitä, jotka olivat viettäneet enemmän tai vähemmän
lyhyen aikaa leirillä, tuli kiittää. Tämä kiitosopaste siis löytyi Vierumäeltä
poistuttaessa. 

Kaikki opasteet suunnitteli ja teki espoolainen Teippitukku Oy. Palvelu oli
uskomattoman hyvää ja nopeaa – opasteet olivat tyylikkäitä ja valmiina
kahdessa päivässä tilauksesta. Materiaali kevyttä ja säänkestävää. Annamme
viiden pisteen suostituksen! 

Teippitukulla oli myös aivan loistava oma ehdotus opasteiden tyylistä, mutta
se jouduttiin tällä kertaa hylkäämään liian ”radikaalina.” 

SRAL vahvasti mukana suunnittelussa

SRAL:n hallituksen pääjoukko kävi tutustumassa ja keskustelemassa leiristä
jo viime vuoden, 2022, lokakuussa. Pidimme presentaation ja vastasimme
kysymyksiin. Presentaatio oli lopulta helppo pitää, koska useimmat asiat oli
valmisteltu jo neljällä edellisellä hakukierroksella. 

Kesäleiri oli vuoden alusta lukien jokaisen SRAL:n hallituksen kokouksen
esityslistalla. Hallitukselle kerrottiin jokaisessa kokouksessa suunnittelun ja
leirin järjestämisen edistymisestä ja vastattiin kysymyksiin. 

Hallitus myös kutsui normaalin protokollan mukaisesti leirille virallisesti mm.
IARUn puheenjohtajan Sylvain Azarian, F4GKR; sekä muutaman muun VIP
vieraan. 

Kevään lopulla allekirjoitettiin perinteinen liiton ja järjestäjän välinen
kesäleirisopimus. Sopimusta uusittiin enemmän kuin lievästi vastaamaan
paremmin tämän päivän leiripalvelutarpeita, koska sopimuspohja oli pysynyt
lähes muuttumattomana jo vuodesta 1992. Tällöin liitto alkoi tekemään
sopimuksia järjestäjien kanssa. 

Turvallisuus ennen kaikkea!

Leirin järjestämiseen liittyy aina myös paljon vastuuta, Tapahtumasta tehtiin Heinolan poliisille
tarvittavat ilmoitukset jo helmikuussa. Poliisin virkailija tuumasi hymy huulilla, että ”Mistä nyt tuulee?
Ei kukaan ole koskaan tehnyt tapahtumailmoitusta näin hyvissä ajoin. Yleensä ne tulevat muutama
päivä ennen tapahtumaa. Mutta kiitos kuitenkin!” 

Tapahtumailmoituksen tekeminen oli helpoin
viranomaistehtävä. Enemmän vaivaa oli pelastussuunnitelman
tekeminen. Vierumäen oma Country Club'in
pelastussuunnitelma oli sinänsä kohtuullinen, mutta ei yksinään
kelvannut näin mittavaan tapahtumaan. Mutta kun siihen
yhdistettiin ja kombinoitiin viime vuoden järjestäjiltä saatu
Eerikkilän pelastussuunnitelma, kokonaisuus oli hyvä,
suorastaan erinomainen. 

Järjestyksenvalvojien haaliminen oli yllättävän työlästä. Vaikka
poliisin määräämät päivittäiset järjestysmiesmäärät olivat
hyvinkin kohtuulliset, joutui ylin turvallisuuspäällikkö Akseli,
OH3BPY; tekemään työtä vaadittavien henkilöiden löytymiseen.
Mutta tarvittava määrä löytyi lopulta. 

Järjestyksenvalvojat kiersivät kaikilla alueilla myös yöaikaan.
Mainittavampia järjestyshäiriöitä ei ollut, mutta muutamaa hieman liikaa nauttinutta kehotettiin
menemään nukkumaan. Yleisin huomautuksia vaatinut toimenpide oli a) alkoholin nauttiminen
anniskelualueen ulkopuolella ja b) omien alkoholien tuominen anniskelualueelle. Siistiä ja rauhallista 
väkeä kuitenkin nämä radioamatöörit. 

Timo, OH3GPS; tarjoutui ensiapupäälliköksi. Timo päivysti
ahkerasti, mutta lopulta hänelle tuli vain yksi "asiakas." Nainen,
jonka jalan alta kävelytien sivukivetys oli livennyt ja jalkaan tuli
verta vuotava haava. 

Homma hoidettiin pikaisesti ja Vierumäelle annettiin pyyntö
hoitaa kivetykset kuntoon. Ensiapupakkauksia, joita oli lähes
huoneellinen, ei tarvinnut tätä enempää käyttää. 

Osa turvallisuutta ja järjestelyä oli tietenkin liivien suunnittelu
ja hankkiminen. Sinänsä helppo asia  kaupat ovat niitä pullollaan  mutta kun vähän jokaisella oli oma
halu niiden suhteen. Kompromissi onnistui tässäkin: Liivejä oli kolmea eri väriä, järjestysmiesten
punaisen ollessa näkyvin. Yläkuvassa Hanna, OH7TO; vihreällä liivillä, toinen talkoolainen sinisellä
liivillä ja alakuvassa Akseli, OH3BPY; järjestyksenvalvojien esimiehenä punaisella liivillä. Kuvassa myös
istumassa ja sisäistä yhteyttä pitämässä yhteiskäyttökanavalla Juha Matti, OH4EBD. 

LEIRI ALKAA
Leirin avajaiset ja lipunnosto

Leiri avattiin
puoleltapäivin torstaina
13.7.2023
arvovaltaisesti Suomen,
Ranskan ja SRAL:n
lippuja tankoon nostaen.

Järjestäjät joutuivat
pitkään miettimään,
missä järjestyksessä
liput nostetaan, kuka
avaa leirin ja kuka
puhuu ensin. Tyylikästä olisi tietenkin ollut nostaa myös niiden
maiden liput ylös, joista jo oli mukana osanottajia. Lipputangot
vain eivät riittäneet. 

Tervehdyksen toivat IARU:n puheenjohtaja Sylvain, F4GKR; Heinolan kaupunginhallituksen
puheenjohtaja Kirsi Lehtimäki, SRAL:n puheenjohtaja Timo, OH5LLR; ja leiripäällikkö Mika, OH3BZK.
Timon, OH5LLR;  kesäleirin varsinaisen pääjärjestäjän  alkupuheenvuoron jälkeen nostettiin liput ja
muut kolme saivat pitää avajaispuheensa. Mikrofonia ja äänentoistoa ei ollut, mutta kaikkien keuhkot
riittivät. "Parhaiten kuuluu tietenkin poliitikon ääni", kuten Kirsi Lehtimäki totesi, ja niin kuuluikin. 

Heinolan Kirsi Lehtimäen puheenvuoro oli hieno ja sympaattinen, toivottaen meidät kaikki
tervetulleiksi Vierumäelle. 

Hovikuvaaja Martti, OH1ON; ikuisti avajaiset näin: (Klikkaa kuvaa ja saat 9:38 min videon avajaisista) 

OTtapaamisessa muisteloissa 75 konkaria

IARU:n ja SRAL:n
puheenjohtajien
tähdittämä OT
tapaaminen Rampsi
salissa keräsi hyvän
joukon konkareita
lämminhenkiseen
tilaisuuteen. Konkareilla
oli yhteenlaskettuna
radioamatöörivuosia yli
4000! Melkoinen määrä
kokemusta ja tietämystä.
Ja vielä enemmän hienoja muistoja, joita tilaisuudessa jaettiin. 

Pikkukuvassa ylhäällä Jorma, OH2PV; kertoo muisteluita
omasta haminuoruudestaan. Moni muukin, mm Rami, OH3BHL;
Aaro, OH9RJ; Veikko, OH3SF; jne kertoivat mielenkiintoisia
tarinoita. Tapahtuman tärkeimmän kysymyksen, kuka on ra
iältään vanhin, taisi voittaa juuri Veikko, OH3SF. 

Lienee kuitenkin ensimmäinen
kerta,kun IARU:n puheenjohtaja
tervehtii OTamatöörejä. Sylvain,
F4GKR; (kuva ylhäällä oikella) toi
sympaattisesti terveisiä IARU:lta ja
kertoi, kuinka tärkeää työtä IARU
tekee taajuuksien puolustamisessa.
Sylvain kertoi myös, että IARUn
suurin ongelma tällä hetkellä on
löytää tekijöitä erilaisiin tehtäviin. 

SRAL:n tarjoama
mansikkakakkukahvi uhkasi sulaa
helteessä ja henkilökunta pyysi
pientä taukoa puheisiin. Tilaisuuden
päätteeksi otettiin tietenkin jo
perinteinen yhteiskuva. 

OTtapaamisesta on tullut suosittu
leirin ohjelma. Vieressä oleva OT
yhteiskuva kertoo meidän seniorihamiemme elinvoimaisuudesta ja halusta olla edelleen aktiivisia
hameja. 

Nyt tapaaminen oli viime vuoden malliin jo
torstaina, mutta moni OT on esittänyt
toivomuksen, että tapaaminen olisi perjantaina tai
lauantaina, jolloin voisi osallistua myön muuhun
ohjelmaan. Tätäkin vaihtoehtoa mietittiin pitkään,
mutta tapaaminen jäi lopulta torstaihin, koska se
oli suunniteltu kevätkokouksen yhteyteen.
Varmaan ensi vuoden leirillä Joensuussa
tapaamiselle löydetään parempi aika. 

Katso klikkaamalla vasemmalla olevaa kuvaa
Martin, OH1ON; tekemä video OTtapaamisesta.
Videon pituus 19:06 min. 

Ulkomaisia vieraita ainakin kahdeksasta maasta

Ulkomaisia vieraita leirille löysi kahdeksasta maasta. Leirin ensimmäinen ilmoittautuja olikin Norjasta,
tunnettu puskaaktivisti Mads, LA1TPA. 

Ulkomaiset tähtivieraat olivat tietenkin tällä kertaa Ranskasta. IARU:n puheenjohtaja Sylvain Azarian,
F4GKR; ja Paul Granger, F6EXV; joka kunnioitti leiriä ja suomalaisia hankkimalla myös suomalaisen
tunnuksen "OG6EXV". 

Unohtaa ei tietenkään voi Ruotsin ed. puolustusministeriä Peter Hultqvistia, SM4HCF; jolla hälläkin on
nyt suomalainen tunnus "OH1P" käytettävissä Turun saariston kesämökillä. Suomen, Norjan ja
Ranskan lisäksi kävijälistalta löytyvät ainakin Ruotsi, Eesti, Tanska, Saksa ja Yhdysvallat. 

Leirimasto nousi 30 metriin – leiriasema äänessä 160 m aktiviteetissä

Jo ennen leirin alkua
Token, OH6RM; viiden
hengen ryhmä kävi
nostamassa leirin
ylpeyden, yli 30 metrin
alumiinimaston. Mastoon
asennettiin HFalueiden,
kuuden metrin,
leiritoistimen ja
paikallisradio ”Radio
PäijätHamin” antennit. Sekä tietenkin 80 m ja 160 m dipolit. 

Kiitos Tokelle, OH6RM; upeasta mastosta ja asennuksista.
Ammattimaista työtä! 

Yllä vasemmassa kuvassa kaksi todellista mestaria tahoillaan,
DXCClistojen kärkipaikasta taisteleva Jussi, OH3SR; ja itse "Mr
Aluminium" Toke, OH6RM; keskustelevat mastoista ja DXien
pyydystämisestä. Jussilla on tunnetusti se bandien isoin
signaali. 

Muuten  leirin masto jatkoi matkaansa ja on nyt pystyssä
yhdessä Suomen parhaista saarista, Degerön saarella Inkoossa
Pasin, OH2TWI; pihalla. 

Leirin tunnuksena käytettiin kerhon eli järjestäjän omaa
tunnusta OH3AC, kuten tapana aina kesäleireillä on ollut. Vain
SRAL:n itse järjestämillä leireillä tai erityisleireillä, joilla
juhlitaan maamme tai SRAL:n pyöreitä vuosia, käytetään
SRAL:n omia tai sen hankkimia erikoistunnuksia.
Järjestelyryhmä mietti pitkään, pitäisikö hankkia joku erikoiskutsu, mutta päätti lopulta pitäytyä
Kerhon peruskutsussa. 
Kyllä maailma on täynnä kutsuja, ei yhtä lisää tarvita. 

Leiriasema oli Koneita.com/Utec Oy:n käyttöön lainaama,
hienosti toiminut Icom IC7610 huipputransceiveri. Kuvassa
Euroopan kovimpiin DXreihin kuuluva Paul, F6EXV/OG6EXV;
on äänessä leiriasemalta. Asemalla oli tietenkin käytössä sekä
tavallinen "pumppu" että automaattianturi. 

Perjantaiiltana leirin YLamatöörit aktivoivat tunnuksella
OH2YLS 160 metrin aktiviteetin. Vaikka asemahäiriöt oli
etukäteen tarkistettu, jostakin syystä kohinataso oli illalla
melko korkealla häiriten kuuluvaisuutta. Hanna, OH7TO; Jaana,
OH6AX; ja Pirjo, OH3CUO; tekivät hyvää työtä. 

Wamon, OH2II/OH2BPW; magneettiluuppiantenni oli Country
Club'in pihalla viritetty taajuudelle 1846 kHz ja sieltä pystyi
antamaan YL:lle lisäyhteyksiä. 

Valitettavasti kovin moni ei hoksannut asemaa käyttää, mutta
kyllä YL:ien saalis oli ihan hyvä ja kohtuullinen. 

SRAL:n bulletiinin antoi lauantaina hienosti "Vuoden
perusluokkalainen 2023" Joel, OH2CBD. Bulletiinin lukeminen
sujui kuin vanhalta konkarilta ja vielä paremmin sujui pileup'in
purkaminen. Kuson ja pileup'in pitoa Joel on harjoitellut mm
useilla puskaoperoinneilla ja kotimaisissa kilpailuissa. 

Joel'in tunnustuspalkinto oli jaossa Jyväskylän
Syyskokouksessa, mutta itselleen tyypillisenä Joel oli silloin
workkimismatkalla. Kuvassa Jari, OH2BU; käy lävitse bulletiinin
antamiseen liittyviä rituaaleja. Bulletiini kun tulee aloittaa
sanomalla ainakin kolmesti "Huomio OHasemat .." 

Useita ohjelmaputkia

Leirille oli pyydetty yli 60 esitelmää omien erikoisalueidensa parhailta. Ohjelman laajuus ja aiheiden
monipuolisuus sai erityistä kiitosta! 

”Historiallisen monipuolinen ja hyvä ohjelmisto. Ohjelmaa, jota kukaan ei aikaisemmin ollut 
       ajatellut leirille.

Kiitokset kuuluvat kuitenkin kaikille esitelmän pitäjille mahtavasta panoksesta. 

Ohjelmat oli pyritty järjestämään ”putkiin” eli niin, että saman aihealueen esitelmät olivat perätysten
samassa salissa. Ohjelmasta löytyykin näin mm. Maanpuolustus ja MPK, antennit, kilpailu ja DX,
tekniikkaputket perjantailta sekä lauantailta nuorisofoorumi, ”tähtiputki” sekä viranomaisputki.
Muutama putkiin sopimaton spesiaaliesitelmä sijoitettiin mahdollisimman hyviin paikkoihin. 

On totta, että liian moni hyvä esitelmä syö toisiaan, mutta toisaalta antaa mahtavan valinnanvaran. 

Ohjelmassa viihdettä, tietoa ja asiaa

Ohjelmaa suunniteltaessa oli tärkeää löytää kokonaisuus, jossa olisi sekä tietoa ja asiaa, että
viihdettä. Mutta myös niin, että ohjelma tarjoaisi jotakin kaikillle perheen jäsenille, erityisesti mukaan
houkutelluille puolisoille. Muutamassa tapauksessa kävikin niin, että "se" puoliso olikin pakottanut
perheen hamin leirille vedoten hyvään ohjelmaan. Maria Veitola ja 72 tunnin varautuminen
kiinnostivat myös puolisoita. 

Kolmen esitelmäsalin – ”pääsali”, ”luentosali 1” ja ”luentosali 2” ovet olivat vain kahdeksan metrin
päässä toisistaan ja järjestäjät suorastaan kehottivat hyppimään salista toiseen. Tämän vuoksi myös
esitelmät alkoivat yleensä 15 min välein, joten esitelmäshoppaus oli tehty helpoksi. Moni kiittikin
mahdollisuudesta hyödyntää koko ohjelmapalettia. 

VHF/UHFspesialistimme Hannu, OH3DP; kertoi innostuneensa asiasta ja pyrkivänsä hyödyntämään
kaikki ohjelmat. Pystyikö Hannu toteuttamaan ajatuksensa, ei ole tiedossa, mutta eräs toinen
tuntemattomaksi jäänyt mestari ilmoitti lauantaiiltapäivänä olleensa yhteensä 31 esitelmässä
"kermat päältä"filosofialla. 

Tähtihaastattelussa Maria Veitola, OH5BR/yl

Ainutlaatuisten esitelmien ja Markun, OH4UI; haastatteluin toteuttaman ”tähtiputken” joukosta
erottui kaksi yleisökärkeä, muitakaan yhtään vähättelemättä. Toimittaja Maria Veitolan, OH5BR/YL;
haastattelua oli seuraamassa salin täysi eli 150 kuulijaa. 

Maria voitti elämänilollaan ja karismallaan yleisön sydämet kertoessaan isästään Ollista, OH5BR.
Vaikka hän nuorena tyttönä oudoksui isänsä harrastusta, jo teininä hän oli ylpeä isästään. Maria
muisti vielä monen isänsä hamikaverin nimen. Näitä Marian jo aiemmin kotonaan tapaamia kavereita
löytyi jopa yleisöstä. Marian kesäinen olemus ja hyvät vastaukset tekivät hänestä yleisön suosikin. 

Kuvassa vasemmalla alhaalla Maria keskustelee esityksensä jälkeen Timon, OH1NX; ja Tapanin,
OH5BM; kanssa, jotka kumpikin olivat tavanneet hänet jo aikanaan vieraillessaan Ollin, OH5BR; luona.

Klikkaamalla oikealla olevaa kuvaa, voit katsoa
Martin, OH1ON; kuvaaman videon (36:01 min)
Marian haastattelusta. 

Katso erityisesti kahden ammattilaisen  Markun ja
Marian  välistä keskinäistä kemiaa  kuin
vastarakastunut pari  ja miten Marian vastaukset
ovat aina täydellisiä. Ei liian lyhyitä eikä liian pitkiä.

Tästä voit vielä kuunnella äänitallenteen
PäijätHamipaikallisradiosta, pituus 25:07.
Valitettavasti Vierumäen netti ei toiminut aivan
alussa, mutta onneksi yltä löytyy Martin, OH1ON;
videotallenne. 

Tähtihaastattelussa Peter, OH1P/SM4HCF

Ruotsin ed. puolustusministeri Peter Hultqvist, SM4HCF; on ruotsalaisten hamien ylpeys, suorastaan
ikoni. Onhan hän ministerinä ollut "korkeimmassa" asemassa ollut hami ja Ruotsin liiton ylpeys. 

Mutta itse asiassa Peter on yli puolet suomalainen. Hänen äitinsä oli suomalainen, OH8piiristä
sotaevakkolapsena Ruotsiin turvaan viety  ja sinne jäänyt. Peter'in nykyinen puoliso on myös
suomalainen, josta Ruotsin lehdet ovat käyttäneet nimitystä "mysteerinen suomalainen kaunotar" 

Peter sai raikuvat aplodit kertoessaan upouudesta tunnuksestaan OH1P. Workkiminen on jo alkanut
kesämökiltä Turun saaristosta. Tässäkin haastattelussa ajauduttiin vääjäämättä myös Venäjän
aloittamaan sotaan, jonka aikana Peter oli Ruotsin puolustusministeri. 

Peter sanoi tienneensä Venäjän hyökkäyksen alkamisesta useista enteistä, joita ei Suomessa
juurikaan ole kerrottu. Hyvä esimerkki tästä oli se, että Venäjä piti sotaharjoituksen lähellä Ukrainan
rajaa tovin ennen hyökkäystään. Mutta miksi harjoituksiin tuotuja tykkejä, ajoneuvoja ym ei viety
takaisin kasarmeille harjoituksen jälkeen vaan ne jätettiin (odottamaan?) lähelle Ukrainan rajaa ..... 

Klikkaamalla oikealla olevaa kuvaa, voit katsoa
Martin, OH1ON; kuvaaman videon Peterin,
SM4HCF/OH1P; (36:24 min) haastattelusta. Katso
taas kovissakin paikoissa olleen ammattipoliitikon
hieno kyky hallita haastattelua. 

Myös PäijätHamipaikallisradiossa suorana tullut
äänite löytyy tästä linkkinä kymmenen päivän
kuluessa. 

Peter ei tullut Suomeen pelkästään leirin ja
sukuloinnin vuoksi  vaikka ne olivat toki alunperin
tärkeimmät asiat. Muutama tunti leirin jälkeen
Peter yhytettiin puolisonsa kanssa keski
uusmaalaisesta huippuravintolasta lounastamasta suomalaisen huippupoliitikon kanssa. 

Peter kävi leirillä myös
"kaupoilla.". Hän pitää
sähkötyksellä
workkimisesta  vaikka
ei kaihda puhettakaan.
Hän osti Tapiolta,
OH1KB(X);
automaattiavaimen,
jossa on Suomen ja
Ruotsin liput avaimessa. 

Kuinka
tuplaisänmaallista, eikö? 

Kuvassa Peter muutama
päivä leirin jälkeen
mökkiasemallaan
Turun saaristossa. Tapion hienoista avaimista
voit lukea hieman myöhemmin! 

Ohessa myös äänitallenne PäijätHami
paikallisradiosta, pituus 38:31. 

Tähtihaastattelussa Petri, OH1CX: ja ”piilotetut vihjeet”

Hyvänä ja luontevana esiintyjänä tunnettu elokuvaohjaaja ja käsikirjoittaja Petri Kotwica, OH1CX;
paljasti useimmat elokuviinsa kätketyt hamiviestit. Milloin elokuvassa on osoitteena kadunnimi, jonka
numero on 73 tai sairaalan näytössä pyörivä 88. 

Petri, OH1CX; on tämän päivän nuorista ohjaajista ehdottomasti "kuumin" ja halutuin. Wikipedia
kertoo seuraavaa:
Petri Kotwica on suomalainen elokuvaohjaaja ja käsikirjoittaja.
Syntyi: 1964 (ikä 59 vuotta), Parainen
Palkinnot: Parhaan ohjauksen Jussi, Parhaan käsikirjoituksen Jussi
Ehdokkuudet: Parhaan ohjauksen Jussi, Parhaan käsikirjoituksen Jussi
Tunnetuimmat ohjaukset: Musta jää, Piiritys

Klikkaa oikealta Petrin 51sivuinen presis, josta
löytyy vihjeet ja tiedot useista hänen
ohjaamistaan elokuvista ja ohjelmista. Näet otteita
hänen mm ohjaamistaan elokuvista Musta jää, Rat
King, Henkesi edestä, Hautalehto, Piiritys,
Kohtuuttomuuksia ja Comeback (kuvattu
Kirkkonummella 2023. 

Petri ei aina ole pysynyt ohjaajan roolissaan, vaan
hänet löytää myös näyttelijänä, mm. esittäen
poliisia minisarjasssa "Piiritys". Hulvaton on myös
elokuva,  jonka Petri itse on ohjannut  ja joka
kuvaa ohjaajaa, jolla kaikki ei mene ihan hyvin. 

Muuten .... Petri osti muutama vuosi sitten eräältä
huippuDXriltä tämän talon ja aseman.
Kun Petri työltään ehtii, kuuluu tunnus OH1CX
pileup'in kovimpana. 

Ohessa myös äänitallenne PäijätHami
paikallisradiosta, pituus 31:07. 

DXsauna

Jokaisen leirin yksi tärkeimpiä ”ohjelmanumeroita” on sauna.
Vierumäen sauna tuotiin ennakkoilmoittelussa vahvasti esille
sekä yritettiin Riston, OH2BT; hienosta ehdotuksesta saada
saunalle myös jamien tyyppistä hamien omaa musisointia,
"jammausta". Hyvä yritys poiki valitettavasti vain pari hami
musikanttia, jotka toki viihdyttivät paitsi omaa joukkoa, myös
Vierumäen muita asiakkaita. 

Saunan vieressä on Vierumäen paras uimapaikka, hyppylaiturit
ja grillipaikka. Mutta saunan vieressä on myös ravintola Palmu.
Mikä siis voisikaan olla parempi yhdistelmä? Sauna,
makkaranpaisto, uimaranta ja ravintola! Voiko enää lähemmäs
leiriparatiisia päästä? 

Sauna olikin hyvässä käytössä. Valitettavasti myös muut
Vierumäen asiakkaat halusivat tilaussaunaa emmekä saaneet
kuin 2,5 tunnin aikaslotin kullekin illalle. Mutta hyvä niinkin.
Sauna oli järjestään hyvin kansoitettu ja osanottajat ottivat
jälkilöylyjä joko saunan edustalla olevilla penkeillä, isoissa
pukuhuoneissa tai ravintolassa. 

Ihan ilman kommelluksiakaan ei saunassa selvitty. Koska
Vierumäki on perhepaikka, iso sauna on yleensä varattu naisille
ja lapsille ja pieni sauna miehille. PäijätHamileirillä tietenkin
varaukset tehtiin toisin päin. Yhtenä iltana hieman myöhässä
olleet naissaunojat yllätti hieman aikaiseen tullut mieslauma. No
 yhteentörmäyksestä selvittiin ilman naarmuja. 

Sen sijaan hieman sanomista tuli siitä, että hamisaunan aikana
muutamat juoksivat nakuina (siis alastomina) uimaan.
Rannassa ollut lapsiperhe järkyttyi ja teki asiasta valituksen
Vierumäelle. Hieman tuli myös sanomista omien pullojen
tuomisesta saunan anniskelualueelle. 

DXsaunan perinteiset säännöt

Vielä 197080 luvuilla ja satunnaisesti 1990luvulla
kesäleireillä oli ns DXsauna. Tämä tarkoitti sitä,  kun saunat
olivat yleensä pieniä mutta hyvin kansoitettuja , ne joilla oli
kaikki DXCCmaat workittuina, saivat vaatia paikkaa
ylälauteelta. Niin tehtiin nytkin, mutta ajan hengen mukaan
DXCCmaiden rinnalle laitettiin ne, joilla oli yli 800 puskaa
workittuna. Pukuhuoneen ja saunan ovilla olikin lista niistä,
joilla oli oikeus käyttää etuoikeutta ylälauseeseen. 

Eräs lauteilla ollut nuori hami piti DXsaunan sääntöjä
epäreiluina. Hänen mielestään se on "syrjintää", koska häneltä
kestää 20 vuotta päästä Honor Rolliin .... No siinähän se juju
onkin! 

Koulutusputkesta 23 tutkintoa

Jukka Klemola, OH6LI; ahkeroi kahtena päivänä K, T1 ja T2modulien preppauskurssit. Oppi meni
hyvin perille, sillä leirillä suoritettiin 23 tutkintomodulia. Tämä lienee kesäleirien tutkintoennätys?
Kursseille ilmoittautuneille laitettiin etukäteen kurssimateriaali sähköpostilla ja linkeillä. 

Kokelaat kiittivät mahdollisuudesta kesäopiskella ja samalla nauttia runsaasta esitelmävalikoimasta.
Jukan, OH6LI; opetus oli oppilaslähtöistä – kursseilla käytiin läpi nimenomaan niitä asioita, joita
kurssilaiset pitivät vaikeina. Opetus oli interaktiivista keskustelua ja vastausten hamkkimista. Kaikki
kurssilaiset kun olivat jo valmistautuneet tutkintoon. 

Tutkintomahdollisuuksia oli leirillä viisi kappaletta ja kaikilla oli käyttöä. Tutkintoja hieman myöhästytti
Country Club'in heikko Wlanverkko ja pula hyvistä tulostimista. 

Eräs kurssilainen käytti juuri hyväkseen useamman tutkinnon mahdollisuutta. Kun eka kerta toi
reputuksen, luki hän lisää seuraavaan kertaan. No, siitäkin tuli reputus. Tästä sisuuntuneena hän luki
läpi yön kolmanteen mahdollisuuteen ja – pääsi tietenkin läpi. Sitä kutsutaan tosissaan yrittämiseksi. 

Oli kesä. Tutkittavilla ei juuri ollut kiirettä. Tutkinnon tunnin myöhästyminen ei juuri harmittanut 
ajan saattoi tapaa Rampsibaarissa. 

Pekka, OH1LA; sähkötyksen Suomen Mestari

Sähkötyksen uudeksi ja ensimmäiseksi Suomen mestariksi
nousi Pekka Lahdensalo, OH1LA; tuloksella 109,5 mkiä/min.
Pekan suoritusta nostaa se, että hän ollessan OTluokassa
hakkasi hopeamitalin saaneen, miesten luokan voittaneen
Jyrkin, OH6CS. 

Pekan voitto ei ollut yllätys. Hän on jäsenenä kaikissa maailman
korkeimman tason sähkötyskerhoissa: EHSC #30 Extremely
High Speed Club
SHSC #49 Super High Speed Club
VHSC #155 Very High Speed Club
HSC #1223 High Speed Club
HACWG #61 Hungarian CW Group
OHTC #1 OHTelegraph Club 

Sähkötyskoepaikalla kävi moni ”kokeilemassa” taitoaan. Lähes
kaikki tekivät sen virheen, että pyysivät heti korkeaa nopeutta kun yleensä aloitetaan hieman
pienemmällä nopeudella ja sitten edetään korkeampiin nopeuksiin. Vaikka sähkötystekstistä oli
poistettu numerot, skandit ja erikoismerkit – jäljellä olevat 26 peruskirjainta olivat kuitenkin monelle
liian suuri haaste. 

Tommi, OH3BRJ; kesäleirin VHF/UHFkilpailun voittaja

Leikkimielisessä
VHF/UHFkisassa piti
tunnin aikana pitää
mahdollisimman monta
puheyhteyttä millä
tahansa puhemodella.
Osanottajia oli kaikkiaan
15. 

Oikeasta kuvasta voit
klikata säännöt. 

Leirikisan viiden kärki oli
1. Tommi, OH3BRJ ......34 yhteyspistettä (Tommi vasemmassa kuvassa)
2. Wamo, OH2II/m .....28
3. Hannu, OH6HLH/m ..26
4. Tomppa, OH5ELO
5. Valtteri, OH3BRK

Muuntajanheittokilpailun voitto jaettiin

Leikkimielisessä muuntajanheittokilpailussa tarvittiin sekä
tarkkuuden että pituuden hallitsemista. Kilpailussa oli kolme
rengasta sopivien etäisyyksien päässä ja muuntajana noin 6 kg
painava 220/110 V. Osumista renkaisiin sai pisteitä. Tätä jatkui
4 kierrosta, mutta lopulta ajauduttiin jaettuun voittoon. 

Kilpailumeklarina oli Jesse, OH3CTB; joka jakoi heti kilpailun
jälkeen voittajille pytyt. 

Muuntajaheiton tulokset:
1. jaettu sija: Tom, OH1XF ja OH3CTF jaettu eka sija
3. sija: Tapani, OH3RT 
Tästä löytyy *.oggnauhoitus kilpailusta: 
Muuntajanheiton_SM_kilpailun_selostus pituus 53:41 (OGGtiedosto)

Viestikaluston esittely, antenni puuhun,
pienryhmäkokoukset YL, OI ja OHDXF ja golfkyykyttää

Perjantaina "MPK ja maanpuolustus"ohjelman kunniaksi respan takana golfkentän puolella oli myös
Puolustusvoimien viestikaluston esittely. Huippunykyaikaista kalustoa  jota ei saanut kuvata  oli
esittelemässä viisi viestimiestä. Kävijöitä oli runsaasti, vaikka paikka jouduttiin turvallisuussyisä
viemään hieman kauemmas. 

John, OH5ZZ; Karjalan prikaatista ilmoitti seuraavasti:
"Tilannepäivitys PV/KARPR osallistuminen SRAL:n kesäleiri Vierumäki PE 14.07 

”ISVP kykenee kalustoesittelyyn ja asetamme viestiasemalaitesuojan (CL600) tilaisuuteen
esiteltäväksi” ” 1.VK asettaa viestiasemaa perustavan ja sitä esittelevän varusmiesosaston 56 hlö”" 

Vesa, OH3EQY; näytti kolmella tavalla, miten antenni saadaan helposti puuhun. Se neljäs tapa on
laittaa lenkkiavain narun päähän ja heittää. Mutta silloin se lenkkiavain yleensä jää puuhun. 

Ne kolme tapaa ovat:
a) drooni 
b) ritsa ja
c) bazooka (ilmapyssy")

Kaikilla onnistui ja porukkaa oli runsaasti neljässä näytöksessä. 

Myös erilaiset pienryhmät kokoontuivat.
Perjantaina OIamatöörit pitivät kahden tunnin palaverin ja 
Lauantaina sekä YLamatöörit kokoontuivat että 
OHDXF piti vuosikokouksensa. 

Torstaina oli järjestetty golfkentän puolelle Green Cardkurssi. Vaadittavat kymmenen osanottajaa
löytyivät helposti ja lähes koko päivän koulutus sujui mainiosti. Kurssi oli erittäin halpa, ottaen
huomioon sen, että kouluttajat olivat todellisia proammattilaisia. 

Perjantaina järjestetiin Hamigolf 2023 kilpailut. Myös siinä oli hyvin osanottajia ja sää mitä mainioin.
Juha, OH2LQ; edellisen kilpailun voittaja oli saanut "palkinnoksi" järjestää seuraavan kilpailun.
Kilpailuun kuuluu myös aina hyvä lounas ja juomat  Vierumäen golfravintolan sanotaan olevan maan
paras mutta myös halvin. 

Kirpputori jälleen suosittu käyntikohde SERlava täyttyi ja tyhjentyi

Kirpputori oli jälleen – kuten aina – yksi suosituimmista  ellei suosituin  käyntikohde. Moni kävi
useamman kerran päivässä katsomassa mitä uutta oli tuotu myyntiin. Kirpputoriostokset pystyi
maksamaan käteisellä, pankkikortilla tai Mobile Payllä. Käteisen osuus jäi lopulta melko pieneksi 
sekin on nykyaikaa. Myyjille tilitettiin myyntituotot muutamassa päivässä leirin jälkeen pankkisiirrolla
tai Mobile Pay:llä. 

Järjestäjien itsensä tuomat tavarat myytiin idealla, ettei niitä ainakaan viedä takaisin Radiomäelle.
Hinnoittelu oli siksi erittäin maltillinen. Eikä mitään todellakaan viety takaisin. 

Kirpputoripöydät pidetiin koko ajan myyjien puolesta järjestyksessä. Uusien myyjien tavaroille tehtiin
tilaa ja myytyjen tavat roiden aukot pöydällä täytettiin. 

Kirpputorin vieressä oli SERlava. Tai oikeastaan SERperäkärry, joka täytettiin säännöllisesti
myynnistä poistetulla tavaralla. SERlavalla oli hyvinkin käyttökelposta tavaraa jopa niin, että eräs
leirlle tullut tuli kysymään kirpputorilta, että ”kenen myyjän peräkärry se on, kun siellä on niin paljon
hyvää kamaa”. Erään toisen mielestä SERlava oli mielenkiintoisempi kuin kirpputori. Hmmm ... 

Kun RXTXtuotteen
Mika, OH3KWW; toi
lavalle ison määrän
myynnistä poistettua,
mutta todella
käyttökelpoista
joka.hamin päivittäistä
tavaraa, lavan
tonkijoiden määrä
moninkertaistui. Klikkaa
ohaiset kaksi kuvaa,
harvoin näke niin
onnellisia SERlavan
tonkijoita. Loppujen
lopuksi Kuusankoskelle vietiin vain hyvin pieni määrä tavaraa. 

Kirpputorista vastasi pienen ryhmän voimalla
Tuomo, OH5TPO. 

Kesäleirisivuilta saattoi etukäteen printata
kätevasti lipukkeet myyntitavaroille. 

Pasi, OH3EVH; teki hienon videon kirpputorin
tarjonnasta. Voi katsoa sen tästä klikkaamalla
kuvaa. Videon, jonka pituus on 9:09 min, alussa
on yleisiä tunnelmia ja kuvia leiriltä, varsinainen
kattava kirpputoriosuus alkaa kohdasta. Voit
hypätä suoraan kirpputoriosuuteen myös
klikkaamalla tästä

Kauppakadulla palvelupisteet

Country Club'in aulasta kirpputorille johtavalla käytävällä oli kuusi
ryhmätyötilaa. Ne kansoittivat:
 Koneita.com/Utec Oy:n (Jyrki, OH6CS), 
 RXTXtuotteen (Mika, OH3KWW) ja
 Bebek Oy:n (Jani Bebek) myyntipisteet sekä
 SRAL:n toimiston ja sähkötyskokeen palvelupiste (Markus, OH3RM)
ja 
 leiriasema, jonka yhteydessä oli nyös Radio PäijätHami'n studio.
 Käytävällä oli myös järjestäjien oma leiritoimisto.

Kauppakatu lähti Country Clubin aulasta ja johti kirpputorille. Osaan
palvelupisteistä pääsi myös ulkokautta. Palvelupisteet oli helppo
löytää ja kaikilla oli jatkuva asiakasjono. 

Iltajuhla

Perjantaina pidetyssä
iltajuhlassa
leiriparhaimpiin, mutta
"cozy casual"tyyliin
pukeutuneet saivat
Jarin, OH2BU;
alkutervehdykssen
jälkeen kuulla IARUn
puheenjohtajan Sylvain
Azarian, F4GKR; SRALn
vt. puheenjohtajan Timo
Rinteen, OH5LLR;
tervehdykset sekä
Lahden kaupungin
kaupunginjohtajan
Pekka Timosen lyhyet
tervehdykset. (Voit lukea tervehdyksen klikkaamalla kuvaa.) 

Menu (oikealla) oli maittava. 

Tervehdysten, "lämmittelyn" ja maittavan aterian jälkeen
seurasi iltajuhlan varsinainen juhlaesitelmä Paul,
F6EXV/OG6EXV; esitti menneen talven menestyspeditiosta 
FT8WW  videon ja kertoi peditiosta. (Paul piti saman esitelmän
seuraavana päivänä, lauantaina, josta on ao. päivän kohdalla
oma referaatti.) 

Illan päätteeksi Heikki,
OH6ZS; vaihtoi roolin Al
Dantetaikuriksi ja
huumasi yleisön
”amerikkalaisella
huumorilla.” 

Illalliskortin hinta oli
ällistyttävän halpa – vain
35 euroa. 

Kaikki illalliskortit oli myyty ja sali oli täynnä. Pöydät oli
koristeltu radioamatööriaiheisin tavaroin, joukossa muutama
yllätys. 

Iltajuhlakuvassa tunnistettavissa ainakin oikealla Toni, OH1TD;
ja häntä vastapäätä OT Martti, OH1OR; ja sähkötysvirtuoosi
Pekka, OH1LA. Antin, OH3UDT; leiripassi vilahtaa oikeassa
nurkassa. 

IARU:n puheenjohtaja Sylvain, F4GKR; oli varsinainen työjuhta
osallistumalla seitsemään ohjelmaan. Hän sai arvokkaita ja
myöhemmin palkitsevia suomalaiskontakteja. 

QSLtauluun 200 QSLkorttia

Idea QSLtaulusta oli uusi kotimaassa, mutta ei toki
kansainvälisesti. 

Euroopan suurimmilla Ham Radiohamimessuilla
Friedrichshafenissa Saksassa on vuosia ollut suosittu QSLtaulu
kertomassa, kuka on jo tapahtumaan tullut. 

Nyt PäijätHamin QSLtaulu tuotiin parhaalle paikalle eli Country
Club'in aulaan. Sinitarralla pystyi oman korttinsa kiinnittämään
takan tiilifasaadiin. Ja suosio oli hyvä – taulusta löytyi melko
tarkkaan 200 QSLkorttia. 

Hyvin koordinoitu OH3ACtoistinasema ja yhteiskäyttölupa

SRAL:n automaattiasemaryhmään otettiin hyvissä ajoin
yhteyttä ajatuksista leirin toistinasemista.
Toistinasematyöryhmän puheenjohtaja lupasi leirille 70 cm:n
hybriditoistimen. Sitä ei kuitenkaan  lupauksesta huolimatta ja
valitettavasti  koskaan toimitettu joten toistinasemaliikenne jäi
itse lainattuun ja perinteiseen 2 m FMtyöskentelyyn. 

Koska toistinasematyöryhmän puheenjohtaja oli haluton
minkäänlaiseen yhteistyöhön, kesäleirin järjestäjät joutuivat
ratkaisemaan koordinoinnin toisella tapaa. Koska toistinaseman
lähetysteho oli alle 1 W, aseman taajuus ja kuuluvaisuusalue koordinoitiin kotimaisten parhaiden
asiantuntijoiden kanssa eikä häiriöitä esiintynyt. Leirin 2 metrin lähitoistinasema OH3AC toimi
jatkuvasti valvottuna asemana leirin ajan. Ei siis automaattiasemana. Automaattiasema tarvitsee
erikoisluvan, mutta jatkuvasti valvottuna olevan toistinaseman voi kuka tahansa pystyttää. 

Koordinoinnin asianmukaisuus tarkistettiin myös viranomaisten
kanssa eikä heillä ollut siihen huomauttamista. Päinvastoin!
Ihmettelivät SRAL:n asennetta ja kiittivät määräyksien mukaan
tehdystä työstä. 

Eräillä kotimaisilla keskustelukanavilla esitetyt väitteet aseman
"laittomuudesta" ja "aseman laittamisesta käyttökieltoon"
olivat täysin laittomia uhkauksia vailla mitään perusteita. Tämän
on automaattiasemaryhmän puheenjohtaja itsekin myöntänyt
Viestintävirastolle. Vain ja ainoastaan Viestintävirastolla on
oikeus laittaa käyttökieltoon raasema tai toistinasema. Tämä
opetetaan jo kaikilla perusluokan kursseilla. Laittomasta
uhkauksesta on tehty ilmoitus Viestintävirastolle. 

Viestintävirastolta hankittiin myös lupa yhteiskäyttökanaviin,
joissa leirin sisäinen turvallisuus, huolto ja järjestelyliikenne
käytiin hyväksytyillä laitteilla radioamatööritaajuuksien
ulkopuolella. Laitteiden käyttökelpoisuus tarkistettiin useasta
lähteestä. 

Antennipajassa kuhinaa

Totta kai leirillä pitää olla myös antennipaja. Paikka, jossa voi
rakentaa pieniä antenneita tai oppia, miten niitä rakennetaan. 

Leirin antennipajassa antennien rakenteluun osallistui 36
henkeä. Paikalle tuotua noin kilometriä alumiini ja
puomiputkea pystyi työstämään – katkomaan, taivuttamaan ja
poraamaan  erilaisilla koneilla. Antenneita syntyi pääasiassa 70
cm:lle ja 2 metrille. Myös RHA68antenni löytyi
rakentelulistalta. Osa antenneihin tarvittavasista osista tehtiin
3Dtulostimella. Antennipajasta vastasi Jesse, OH3CTB. 

Pasi, OH3EVH; teki kuvasta klikkaamalla avautuvan
videon antennipajasta. 

Mr Antenni, Jesse, OH3CTB; kertoo antennipajan
toiminnaasta ja miten antenneja työstettiin
yhdessä 

Pääpalkinnon voitti Martti, OH1ON

Kaikkien leiripassin saaneiden eli leirille tulleiden kesken
arvottiin Koneita.com/Utec Oy lahjoittama Icom ”kansanradio”
IC7300. 

Arvontaan lailtana kirpputorin ulkopuolellE kerääntyi
melkoinen määrä yleisöä, monella leiripassi kädessään tai sitä
sormeillen. Kärsimättömyys nousi, kun ensin arvottiin
tavallisten arpajaisten palkinnot. Nekin menivät hyvään kotiin. 

Arvonnassa Icom IC7300 transceiverin voitti Martti, OH1ON!
Onnea voittajalle! 

Voitto tuskin olisi voinut mennä parempaan paikkaan? Rigin
toimitti Markus, OH3RM; onnelliselle voittajalle seuraavana
päivänä hänen kotipaikalleen. Martti on jo yhytetty jopa FT8
modelta uuden laitteen kanssa. 

Paikallisradio PäijätHami äänessä

Pasi, OH3EVH; vastasi paikallisradio "PäijätHamin" tekniikasta. Radiolla oli oma lähetysstudio ja 
keskus Kauppakadulla ja lähettimet Country Clubin ulkopuolella. Lähetyskeskuksesta vedettiin
lankakaapeli kattoja pitkin pääohjelmasaliin. 

Tämänkertaisen kesäleirin paikallisradion erikoisuus oli sen puolivaltakunnallisuus. Lähettimet olivat
Vierumäen maston lisäksi Kouvolan Kuusankoskella, Kouvolan Utissa, Raahessa, Lahden keskustassa
ja Nastolan Uusikylässä. Kaikkia niitä pystyttiin nekytekniikakka etäohjaamaan Vierumäeltä.
Potentiaalinen kuulijakunta lienee ollut noin 400.000 henkeä, mutta tuskin kaikki olivat virittäneet
vastaanottimet taajuuksille. Moni Vierumäelle autolla tullut toki kiitti hyvästä matkaseurasta aina
perille saakka. 

Paikallisradio ”Radio PäijätHamissa” radioitiin semivaltakunnallisesti siis kuudella lähettimellä. Ohjelma
pyöri ympäri vuorokauden. Päiväsaikaan ohjelmassa oli suorana pääsalin ohjelma. Iltaaikaan ja
pääsalin taukoina ajettiin ulos leirillä tehtyjä haastatteluita. Näitä varten oli omat toimittajanauhurit. 

Haastatteluja PäijätHamiradioon tekivät Tia, OH3TIA; Marko, OH1TP; ja Jari, OH2BU. Erityisesti Tia
osoitti valtavaa luontaista osaamista ja hänen pystyi hienoon keskusteluun haastateltavien kanssa.
Tapion, OH1KBX; esityksen yhteydessä on jo esitelty yksi Tian tekemä haastattelu. Radio toimi koko
perjantain ja lauantain, torstaina vielä harjoiteltiin. 

Tästä voit kuunnella joitakin radioon tehdyistä haastatteluissa. Listassa eivät ole kaikki haastattelut.
Tiedostot ovat pääasiassa *.wav tai *.mp3. Viimeinen on *.ogg. 
 Haastattelu_Hannu_OH1IX pituus 2:18 
 Haastattelu_Heikki_OH2BGX_Tia pituus 5:29 
 Haastattelu_Jani_Bebek_Jari pituus 5:05 
 Haastattelu_Jari_OH3KRH_Marko pituus 0:55 
 Haastattelu_Jyrki_OH6CS_Jari pituus 1:36 
 Haastattelu_Markus_OH1MN_Marko pituus 2;02 
 Haastattelu_Niko_OH2LZC_Tia pituus 24:06 
 Haastattelu_Olli_OH1JUJ_Marko pituus 1:05 
 Haastattelu_Riku_OH1E_Marko pituus 1:12 
 Haastattelu_Tapio_OH1KB_Tia pituus 3:57 
 Haastattelu_Tia_OH3TIA_Jari pituus 3:57 
 Haastattelu_Tomi_OH2BEN_Tia pituus 10:27 
 Haastattelu_Tommi_ja_Marko_Tia pituus 1:43 
 Haastattelu_Vesa_OH3EQY_Tia pituus 1:48 
 Hamileirit_60_luvulla_Jaska, OH1TX_Pasi pituus 4:22 
 Muuntajanheiton_SM_kilpailun_selostus pituus 53:41 (OGGtiedosto)

Valtakunnallinen tiedotus onnistui!

On toki tärkeää, että tiedotus varsinaiselle kohdeyleisölle – radioamatööreille – onnistuu. Mutta leiri
on aina mahdollisuus markkinoida harrastetta myös ns. suurelle yleisölle ja saada kiinnostuneita
tulemaan mukaan jopa leirille. 

Paikallisradio ”Radio PäijätHami'n” potentiaalinen kuuntelijakunta oli noin 400.000 henkeä. Toki aivan
ihan näin montaa kuulijaa kanavalle tuskin saatiin, mutta viestejä kuuntelusta tuli kaikilta
lähetysasemilta. 

Sähköisistä tiedotusvälineistä Yleisradion
valtakunnallinen radiokanava teki leiristä kaksi
lähetystä – jälkimmäinen parhaaseen
kuunteluaikaan valtakunnallisessa lähetyksessä
sopivasti lauantai aamuna. Myös Ylen
paikallistoimitus huomioi leirin. 

Lehdistä ItäHämeen toimittaja teki ison ja
antoisan jutun. Tämän lisäksi mainista leiristä oli
kuudessa muussa lehdessä ja useilla
uutisnettisivustoilla. 

Lehdille ja uutistoimistoille lähetettiin noin viikkoa
ennen leiriä lehdistötiedote, jossa kerrottiin leirin
ja ohjelman pääkohdat. 

JÄLKIMIETINTÖ JA KIITOKSET

Palvelu – ei talous  edellä

Ensimmäisen kerran SRAL:n kesäleirien historiassa leirimaksu taisa olla halvempi kuin edellisellä
leirillä. Myös Vierumäen kanssa saatiin sovittua edulliset majoitus ja illalliskortin hinnat. 

On selvää, että
kansakunnan ollessa
taloudellisessa
ahdingossa, myös leirin
järjestäjän tulee tulla
vastaan. Edullisista
hinnoista huolimatta
järjestäjille jäi pieni
ylijäämä käytettäväksi
erityisesti
koulutustoimintaan, nyt
kun tätä kirjoitettaessa
kaikki tiedossa olevat
laskut on maksettu. 

Leirin voi tehdä monella
tapaa. Sen voi tehdä
pihistellen joka asiassa
tai sen voi tehdä torvet
soiden. Päätimme ottaa
riskin ja tehdä kaiken
niin hyvin kuin
pystyimme. 

Erityistä kiitosta tuli monien vuosien kompensaationa tarjotusta ilmaisesta osallistumisesta Lapin
maakunnassa asuville ja 50 %:n alennuksesta OTamatööreille. Myös illalliskortin hintaa pidettiin jopa
"hullun halpana", kun siihen sisältyi hyvä ohjelma. Kuvassa oleva Teemu, OH7KAA/OH2GHZ; lienee
pisimmältä kotimaasta leirille tullut. Maanteitse matkaa 990,6 km, ajo normaalivauhdilla 11:06 tuntia! 

Leirin järjestelyitä varten oli palkattu kaksi henkilöä. Leirin kokonaiskustannukset olivat noin 53.000
€. Kustannuksia kattoivat vain pieneltä osalta osallistumismaksut, suurimman avun tultua
yhteistyökumppaneilta. 

Kiitos talkoolaisille!

PäijätHami leirin järjestelyissä oli mukana yli 60 talkoolaista. Kerhon kouluttamat amatöörit
kauempaakin halusivat muistaa ”Alma Mater'iaan.” Kiitos! 

Leiriä rakennettiin yhdessä kerran kuussa, kuukauden ensimmäinen maanantai pidetyillä talkoo
infoilla. Talkooinfoissa talkoolaiset saivat tietää etukäteen asioita ja suunnittelua, joista tiedotettiin
vasta myöhemmin muille. Talkoolaiset olivat tiedossa etuoikeutettuja. Mutta samalla talkoolaisilta tuli
hyviä kommentteja ja ideoita toteutukseen. Ehdittiin huono idea korjaamaan ennen julkistusta.
Talkooinfoisiin pääsi mukaan myös Teamsyhteydellä. 

Viimeinen talkooinfo pari viikkoa ennen leiriä pidettiin Vierumäellä ja Team'sin kautta välitettiin
liikkuvaa kuvaa myös niille, jotka eivät päässeet paikalle. Monen talkooinfon jälkeen oli tärkeää, että
talkoolaiset näkivät ennakolta paikat. 

Täytyy muistaa, että talkoolaisten enemmistö ei koskaan ollut käynyt SRAL:n kesäleirillä. Tavoitteiden
ja leirin suunnitelminen oikea välittäminen talkoolaisille olikin tärkeää. Ensimmäinen varsinainen
leiripäivä, ke 12.7.2023 olikin ohjelmaltaan tämän vuoksi melko tyhjä. Se oli hyvä päivä talkoolaisille
totutella, mitä olisi edessä. Mutta jo kolmantena päivänä muutama talkoolainen totesi, että "tämähän
on hauskaa – eikös järjestetä näitä leirejä jatkossakin?" 

Osuuspankki PäijätHäme antoi myös avustuksen, jolla pystyimme palkkaamaan nuoria kesätöihin
leirille. 

Talkoolaisten panos oli enemmän kuin korvaamaton! Talkoolaisista vastasi Hanna, OH7TO. 

Leiriorganisaatio

Leiripäällikkö Mika, OH3BZK 
Ohjelmavastaava Jari, OH2BU 
Talkoovastaava Hanna, OH7TO 
Ensiapu Timo, OH3GPS; 
Turvallisuus Akseli, OH3BPY 
Kirpputorivastaava Tuomo, OH5TPO 
Tiedotusvastaava Jari, OH2BU 
Nuorisovastaavat Niko, OH5CZ; ja Saku, OH3BKL 
Tekninen vastaava Saku, OH3BKL 
Respa Ritva, Harri, OH3UP ja Julius, OH3CDR 

Talkoolaisia:
Akseli, OH3BPY.............Andrey, OH3OR.............Antti, OH2EXL..............Antti, OH3JCW
Antti, OH8TO...............Erkki, OH2CLV.............Hanna, OH7TO...............Hannu, OH3HA
Harri, OH3UP...............Harri, OH3WK..............Heikki, OH2BGX.............Helin, Marko
Jani, OH3JI................Jari Matti, OH4EBD........Jari, OH3EPZ...............Jari, OH3JUT
Jari, OH3KRH...............Jari, OH2BU<..............Jarmo, OH3QN...............Jesse, OH3CTB
Jesse, OH7CK...............Jorma, OH2ETE.............Jorma, OH3FWK............. JuhaMatti, OH4EBD
Julius, OH3CDR.............Kai,OH4JTS................Kalevi, OH3NAO.............KariPekka, OH2PQ
Kari, OH2BCY...............Kari, OH6KNO .............Kimmo, OH3ZS...............Kyösti, OH3GTV
Lauri, OH3RL...............Markku, OH3EMC............Markku, OH4UI
Markus, OH3RM..............Martti, OH1ON.............Mauno, OH3CUO/OM...........Mika, OH2MN
Mika, OH3BZK...............Mikko, OH2BIF ............Niko, OH5CZ................Olga, OH3BVN
Pasi, OH3EHV...............Pentti, OH3TY.............Petri, OH1PH...............Pirjo, OH3CUO/XYL
Ritva,.....................Saku, OH3BKL..............Tapani, OH3RT..............Tapani, OH3RT 
Tia, OH3TIA................Tomi, OH3FWH..............Tuomo, OH5TPO..............Valera, OH3CDY
Veijo, OH3FWJ..............Veijo, OH4VA..............Vesa, OH3FYE...............Yrjö, OH3CK
Timo, OH3GPS............... 

Lahden Radioamatöörikerho ry., OH3AC; halusi tämän SRAL:n kesäleirin olevan ikimuistettava.
Toivomme ja osin jo tiedämme, että näin myös oli, kiitoksia on tullut kaikilta tahoilta. Kiitämme
osanottajia hienon leirin ja mukavan yhteisolon mahdollistamisesta. Turun Tippsundin leirillä eräs
leiriläinen samnoi, ettei kukaan leirillä ollut ole kritisitoinut. "Kritiikkiä on tullut vain niiltä, jotka leirillä
eivät olleet!" 

Kiitos tukijoille Ei tietenkään pidä unohtaa leirin tukijoita ja sponsoreita:
Lahden kaupunki,
Heinolan kaupunki, 
Planmeca Oy,
Suomen Radioamatööriliitto ry,
Osuuspankki PäijätHäme,
Päijät Hämeen Liikunta ja Urheilu, PHLU, 
Koneita.com/Utec,
RXTXtuote,
Bebek
Datamatik Tecnicom Oy
ja moni muu. 

Bebek teki lisäksi kaikille leiriläisille tarjouksen, että heidän verkkokaupastaan saattoi valita tuotteita
ja hakea ne leiriltä. Säästyi turhia postikuluja ym. 

Leiriraportti on hyvä päättää Matin, OH7SV; kommenttiin:

Oli aivan helvetin hyvä leiri, kiitos!

https://www.youtube.com/watch?v=27w8mGpr37Q&
http://oh3ac.fi/MarttiOH1ON1500.jpg
http://oh3ac.fi/Haastattelu_Hannu_OH1IX.WAV
http://oh3ac.fi/Haastattelu_Heikki_OH2BGX_Tia.WAV
http://oh3ac.fi/Haastattelu_Jani_Bebek_Jari.WAV
http://oh3ac.fi/Haastattelu_Jari_OH3KRH_Marko.WAV
http://oh3ac.fi/Haastattelu_Jyrki_OH6CS_Jari.WAV
http://oh3ac.fi/Haastattelu_Markus_OH1MN_Marko.WAV
http://oh3ac.fi/Haastattelu_Niko_OH2LZC_Tia.mp3
http://oh3ac.fi/Haastattelu_Olli_OH1JUJ_Marko.WAV
http://oh3ac.fi/Haastattelu_Riku_OH1E_Marko.WAV
http://oh3ac.fi/Haastattelu_Tapio_OH1KB_Tia.WAV
http://oh3ac.fi/Haastattelu_Tia_OH3TIA_Jari.WAV
http://oh3ac.fi/Haastattelu_Tomi_OH2BEN_Tia.WAV
http://oh3ac.fi/Haastattelu_Tommi_ja_Marko_Tia.WAV
http://oh3ac.fi/Haastattelu_Vesa_OH3EQY_Tia.WAV
http://oh3ac.fi/Hamileirit_60_luvulla_Jaska,OH1TX_Pasi.wav
http://oh3ac.fi/Muuntajanheiton_SM_kilpailun_selostus.ogg
https://www.itahame.fi/paikalliset/6074233


ETUSIVU ESITTELY JÄSENSIVUT OH3R VALOKUVIA RAKURSSI ARKISTO HISTORIA

katso sijaintimme, klikkaa karttaa

OH3AC
Lahden Radioamatöörikerho ry

Radiomäenkatu 43
15100 LAHTI

Puhelin kerholle: 044 7001 599
Sähköposti: oh3ac(a)oh3ac.fi

Kerhoillat avoimin ovin
joka ma alkaen klo 18:00

Vanha Radioasema
Radiomäenkatu 43

LAHTI

PÄIJÄTHAMI KESÄLEIRI 2023

PÄIJÄTHAMIKESÄLEIRILLÄ 837 KÄVIJÄÄ!

*** LÄHES 300 KUVAA, ESITELMÄÄ JA TALLENNETTA ***

1.  LEIRIN SUUNNITTELU JA JÄRJESTELYT

Vierumäellä 12.16.7.2023 pidetyn PäijätHami kesäleirin raporttisivut on jaettu neljään eri osaan.
Tästä voit hypätä (klikata) kolmeen muuhun osioon:

1. LEIRIN SUUNNITTELU ja JÄRJESTELYT
2.  LEIRIN OHJELMA ja ESITELMÄT
3.  LEIRITUNNELMIA ja KUVIA

4.  OSANOTTAJILTA SAATUA PALAUTETTA

Tämä sivu kertoo, miten leiri suunniteltiin ja toteutettiin!
Jos joku linkki ei toimi tai haluat muuten korjata raporttia, laita sähköposti oh3ac@oh3ac.fi


 

Leiriraportti on hyvä aloittaa Markun, OH8UV; kommentilla:

Vaikka olin vain päiväkäynnillä, aistin tunnelman leirillä olevan
pitkästä aikaa vanhan "ham spiritin" kaltaisen. Kukaan ei
önnöttänyt ja porukalla oli mukava olla. Järjestelyt ja puitteet
toimivat hyvin. 

Suomen Radioamatööriliitto ry:n 63. kesäleirin järjesti Lahden
Radioamatöörikerho ry, OH3AC; Vierumäen vapaaaika ja
liikuntakeskuksessa kesu 12.16.7.2023. Tapahtumat olivat pääasiassa yhden katon alla ”Country
Club'lla.” Leirin virallinen kävijämäärä on tarkistuslaskennan jälkeen vahvistettu olleen 837 kävijää. 

Lahden Radioamatöörikerho ry, OH3AC; sai leirin
järjestelyoikeudet SRAL:n hallitukselta vasta marraskuussa
2022, neljännellä yrittämisellä. Tapahtuma oli suunniteltu
päivää edellisiä kesäleirejä pidemmäksi, koska leirillä oli
suunniteltu pidettävän myös SRAL:n kevätkokous ja näin
helpottavan oleellisesti SRAL:n kustannuksia. Järjestäjät
olisivat vastanneet kaikista varsinaisista kokouskustannuksista. 

Yhdeksän kuukauden järjestelyaika on lopulta tavattoman lyhyt
ja ajanpuutteessa moni hieno idea jäi toteuttamatta tai
viimeistelemättä. SRAL:n hallituksen päätös aikaistaa
hakuprosessia on hyvä uusi linjaus ja auttaa jatkossa järjestäjiä. 

SUUNNITTELU

Leirin suunnittelussa oli alusta lähtien kuusi tärkeää mottoa:
 ”Ham spirit”: perinteinen, hyvähenkinen leiri,
 ”yhden pysähdyksen (katon) taktiikka”: monipuoliset majoitukset ja ruokailut lähellä toisiaan,
 ”edullinen": edulliset ja halvat hinnat kaikille,
 ”hyvä ohjelma”: huippuhyvä, laaja ja erilainen ohjelma,
 ”palvelu edellä”: hiottu palvelukokonaisuus osanottajille,
 ”ammattimaisuus”: paras on hyvän vihollinen, mutta lähtökohtana ammattimainen ote.
 ”Tehdään niin hyvin kuin pystytään ja osataan. Ei pihistellä.
 ”Emme saa unohtaa myöskään suomenruotsalaisia hameja, olemme kaksikielinen maa. 

Kesäleirisivu, ilmoittautuminen ja tiedotus

Kerhon www.oh3ac.fi sivun ”kylkeen” rakennettiin leirin omat
sivut osoitteessa

kesaleiri.oh3ac.fi

Runsailla kuvilla, isoilla kirjaimilla ja monipuolisesta sisällöstä
kiitosta saaneet sivut rakensi Jermu, OH3KZR. Sivulta oli
helppo löytää kaikki tarvittava ja se päivittyi viime hetkeen
saakka. Selkeät otsikot ja välisivut auttoivat etsimistä, mutta
menu helvettiä ei kuitenkaan ollut. 

Ennakkoilmoittautuminen oli mahdollista toukokuun alusta
lukien. Ilmoittautumispohjana käytettiin SRAL:n hallinnassa
olevaa Ilmarixjärjestelmää. Koska ilmoittautumistiedot
kiersivät SRAL:n kautta, ne saatiin järjestäjille manuaalisesti
aina vasta muutaman päivän viiveellä. Anteeksi siis, ettei
vahvistuksia pystytty kuittaamaan välittömästi. 

Ennakkoilmoittautujia oli hieman yli 400, eli edellisen vuoden
leirin tapaan noin puolet lopullisesta kävijämäärästä. 

Ennakkoilmoittautumista edelsi matkailuajoneuvo ja
telttapaikkojen alustava varaus. Matkailuvaunuja oli noin 60 ja
telttoja 25. Hieman edellisen vuoden leiriä enemmän. 

Vierumäki ei juuri ole profiloitunut karavaanari tai
telttailupaikkana. "Jostakin" alkoi jopa kiertämään huhu, ettei
leirillä sallittaisi ollenkaan matkailuajoneuvoja tai telttoja. Se ei pitänyt todellakaan paikkaansa. Mutta
kun näihin toimintoihin liittyvät reunaehdot oli selvitetty ja sovittu, myös Vierumäki oli innostunut
tästä uudesta 
"asiakasryhmästä", ja antoi kaiken mahdollisen tuen. 

Nousujohteinen tiedotus

Leirin tiedotus alkoi helmikuussa. SRAL:n tiedotuskanavista
bulletiineissä oli nousujohteinen viikkotiedotus ja
Radioamatöörilehdessä kolmessa numerossa leiriartikkeli.
Lisäksi Facebook'in "Radioamatöörit"ryhmässä oli viikottainen
tiedotus kuten jonkin verran myös FinHam sähköpostilistalla.
Kaikki tiedotteet löytyivät heti julkaisun jälkeen myös
kesäleirisivulta. 

Myös ulkomaille, lähinnä Pohjoismaihin, oli tiedotusta mutta se
jäi lopulta aiottua pienemmäksi. 

Leirin tiedotuksen ensimmäisenä tavoitteena oli kertoa, missä
on Vierumäki sekä kertoa, mitä kaikkia mahdollisuuksia paikka
antaa. ”Tule koko viikoksi Vierumäelle” teemalla pyrittiin
viestimään, että kesäleiri voi olla myös koko perheen leiri.
Vierumäki tarjoaa mahtavat puitteet koko perheelle viettää
vapaaaikaa ja näin perheen vanhemmilla on hyvä omatunto
keskittyä loppuviikosta radioamatöörileirin tapahtumiin ja
ohjelmaan. Viesti meni hyvin perille, koska ainakin viisi
perhekuntaa tuli leirille jo edellisenä viikonloppuna. 

Keväällä pidettiin kaksi yleistä Teamstilaisuutta yhdessä
SRAL:n kanssa kaikille suomalaisille hameille otsikolla ”Mitä
haluat kesäleiriltä”. Niissä oli mukana yli 80 osanottajaa ja
palavereissä tuli hyviä ideoita leirin järjestelyihin. Ihan kaikkia
mahtavia ideoita ei valitettavasti pystytty toteuttamaan, mutta moni osoittautui 
kullanarvoiseksi. Voidaanko siis sanoa, että PäijätHamileiri oli osanottajien muovaama leiri? 

Kouvolan perinteisillä Sotilasradiopäivillä saivat leirin järjestäjät myös pitää 10 min
esittelypuheenvuoron. Sotilasradiopäivillä pidetyn demon voit katsoa tästä linkistä *.pdfmuodossa. 

Kesäleirilehti ja leiripassi

Kesäleiriä kävijöitä varten pitää olla tietenkin kesäleirilehti.
Koska leirin ohjelma kehittyi ja muuttui leirin portille saakka,
kesäleirilehti eriytettiin ohjelmakartasta ja ohjelmakartan sai
erikseen ilmoittautuessa ja se löytyi aina päivitettynä Country
Club'in ilmoitustaululta ja respasta 

Sekä 16sivusen kesäleirilehden että leiripassin suunnittelua
varten Kerholla oli mallina lähes kaikkien noin 50 edellisen leirin
leirilehtiset ja leiripassit. Leirilehti kertoi yleistä tietoa leiristä ja
ennen kaikkea siitä, mitä leiriltä löytyi tai mitä palveluita
Vierumäen alueelta löytyy. 

Kesäleirilehden sisällöstä löytyy IARU:n puheenjohtajan
Sylvain, F4GKR; SRAL:n puheenjohtajan Timon, OH5LLR;
leiripäällikön Mikan, OH3BZK; ja ohjelmavastaavan Jarin,
OH2BU; tervehdykset. Jarin, OH2BU; tervehdys kertoo paljon
siitä filosofiasta, miltä pohjalta leiriä lähdettiin hakemaan. "Ham
Spirit" first. 

Jos klikkaat yllä olevaa leirilehden kansikuvaa, pääset lukemaan
ja selailemaan 16sivuista leirilehteä. 

Leiripassi on "tavallaan" leirin tärkein painotuote. Moni säilyttää
leiripassit leireiltä, joilla on ollut. Ne ovat tavallaan
"matkamuisto" leiristä ja niitä voi käyttää muissa tapahtumissa.
Jos klikkaat alla olevia kahta leiripassin kuvaa, saat ne näkymään siinä koossa, kun osanottajat saivat
ne rintaansa roikkumaan. 

Leiripassin suunnittelu lähti seuraavista
periaatteista: 
       nimi ja tunnus pitää olla painettuna niin 
       isolla että vastapäätä oleva näkee tiedot 
       kyyristymättä. 
       Käytännössä leiripassin kooksi tulikin hieman

suurempi kuin aiemmilla leireillä.
       leiripassista löytyy tärkeimpien tukijoiden
nimet        ja logot
       leiripassista löytyy alueen kartta ja
tärkeimmät
       puhelinnumerot
       esitelmänpitäjille ja vieraille on oma VIP
passi
       leiripassissa on jokaiselle yksilöllinen numero
       arvontaa varten
       leiripassi ei saa olla hakaneulalla tai liimalla 
       kiinnitettävä vaan kummastakin ylänurkasta 
       kaulanauhalla ripustettava. 

Tyylikkäiden leiripassien luovasta suunnittelusta vastasi kerhomestari Ritva. 

Jos leiripassissa olisi yksi reikä, johon kaulanauha kiinnitetään, se kääntyilisi jo pienessä tuulessa
ympäri. Myöhemmin tuli ilmi, että kahteen reikään tulevat kaulanauhat olivat uskomattoman kalliita –
puhutaan nelinumeroisesta luvusta. No, hyvä maksoi tässäkin. (Eräässä tapahtumassa leiripassin
kääntyminen kompensointiin sillä, että tunnus laitettiin kummallekin puolelle. Ei hassumpi idea
sikseen.) 

Passeja suunniteltiin ja tehtiin eri värisiä ja eri päiviä ja eri
tarkoitusta varten.(Kuva oikealla) VIPvieraat, eli pääasiassa
esiintyjät ja kutsutut juhlavieraat saivat myös omansa.

Leiripassin suunnittelun ja toteutuksen välillä tuli kuitenkin
pieni viestintäkatko. Leiripassissa olevan nimen ja tunnuksen
fonttikoko oli pyydettyä pienempi ja leiripassiin pääsi muutama
kirjoitusvirhe. No, ei aina voi olla täydellinen. 

Majoitusvaihtoehdot

Vierumäki on tunnettu monipuolisista majoitusvaihtoehdoista.
Sanotaan, että koko alueelle mahtuu yöpymään sisätiloihin
5555 henkeä.

Alueella sijaitsee neljä hotellia: Fennada ja Sporttihotelli
Pihkala, (jotka sijaitsevat vieretysten oikealla olevan kuvan
mukaisesti Fennada oikealla ja Pihkala keskellä.
Vasemmanpuoleisin siipi on hallinto ja koulutusrakennus.)
Country Club ja Holiday Club (alemmassa kuvassa). 

Holiday Club Vierumäki sijaitsee Country Club'lle tulevan tien
varrella, noin 800 m ennen Country Clubia. Koska Fennadakin
on juuri uudistettu, tähdillä laskettuna hotellit ovat ***** 
***. 

Lisäksi majoitusta löytyy rivitalosta Country Club'in takaa sekä
rantahuviloista saunan ja uimarannan vierestä. Rantahuvilat
varattiin tietenkin ensimmäisinä. 

Vierumäen vahvuus on juuri majoitusten monipuolisuus 
jokaiseen makuun ja jokaiseen lompakkoon löytyy sopiva
majapaikka. On luksusta, on tuttua mökkimajoitusta, on
rantasaunanomaista ym. Mutta myös erittäin kohtuullisen
hintaista ryhmämajoitusta. 

Vierumäen pohjoisosassa on mökkikylä, jossa on yli 160
eritasoista mökkiä. Niitä pystyi varaamaan sekä Vierumäen
myyntipalvelun itsensä että mm "Hotels.com" ja "Booking"
sivujen kautta. Mökit olivat hyvässä käytössä ja moni oli
varannut mökin työpaikkansa, oman järjestönsä tai vastaavan
kautta. 

Usealla kerholla oli yhdessä varattu mökki. Vaikka järjestäjät
”varoittivat” mökkien täyttyvän nopeasti ja kehottivat
varaamaan omansa nopeasti, moni jäi ilman mökkiä. Vierumäki
on perinteisesti täynnä kesän huippuaikaan. 

Matkailuajoneuvoalueet olivat kolmessa paikassa niin, että
yöpyjä saattoi varata paikan, joka sopi hänelle ja perheelleen
rauhallisuuden ja etäisyyden mukaan. Kompromissialue (AS2)
oli näistä se suosituin. Jako kolmeen
matkailuajoneuvoalueeseen perustui vanhaan kokemukseen
siitä, että osa haluaa keskelle tapahtumia, osa haluaa majoittua
rauhassa ja  niin  loput haluavat vähän kumpaakin. 

Myös telttailualueita oli kaksi. Lähin telttaalue oli noin 40
metrin päässä Country Club'in pääovelta. 

Suurin telttaalue oli kangasmetsäpohjainen, josta moni kertoi
pitävänsä enemmän kuin nurmikosta. 

Sekä matkailuajoneuvo että telttaalueille toimitettiin
Bajamajat helpottamaan olemista ja arkisia askareita. Samalla
lyhentämään tarvetta lähteä sisätiloihin askareita varten.
Bajamajat siivottiin omasta toimesta päivittäin. Karavaanareille
tarpeellinen suihkukin löytyi tarvitsijoille. 

Telttojen ja matkailuajoneuvojen ympäriltä löytyi useita hyviä
antennipuita. 

Varsinkin telttailualueella lähti useasta teltasta syöttöjohto
kohti puiden väliin ripustettua antennia. 

Leirin nimi ja logo

Leirin nimeksi oli alustavasti monta vaihtoehtoa. Nimessä oli tietenkin oltava sana ”hami” tai ” radio”.
Kun katsottiin vanhoja nimiä, hatun nosto tuli Kokkolan, OH6AI; "Megahertsi"nimelle ja Jyväskylän,
OH6AD; "Metso"nimelle. Toki myös vuoden 1991 ”Ylläs kutsuu” on hieno nimi. Nimeen haluttiin toki
myös kansainvälisyyttä. Rosterissa olivat mm seuraavat nimiehdokkaat:"Vierumäki kutsuu", "Häme
Hami", "SalpaHami", "SalpausHami", "Hami_2023" "LahtiHami", "HamRadio2023" ... jne. Vaikka sana
"Vieru" olisi ollut kiva nimessä  esim "VieruHami" tai "HamiVieru", ne hylättiin, koska epäiltiin siitä
väännettävän erilaisia muotoja. Niinkuin sitten eräät lapsenomaisuuttaan ja parjausmielessä
väänsivätkin. 

Kerhon hallituksen kokouksessa ”PäijätHami”nimen toi eka kerran esille Tuomo, OH5TPO. Kahden
kokouksen mutustelun jälkeen se sitten valittiin nimeksi. Siinä vaiheessa tämä työnimi oli jo
itsestäänselvyys lopulliseksi nimeksi. "PäijätHami" – kertoo maakunnasta, jossa ollaan ja lopussa vielä
se ”pakollinen hami”. Ei ehkä kansainvälinen nimi, mutta sitä enemmän kotimaa ja
maakuntahenkinen. 

Kun nimi oli lyöty lukkoon, Jermu, OH3KZR; sai tehtäväkseen
miettiä logoa. Tämän päivän yleisen suuntauksen mukaan
logossa on myös tapahtuman nimi. Harvoin tehdään enää
logoa, jossa pelkästään on joku kuvio. Hyvänä esimerkkinä
Nokia, joka luopui melko nopeasti kolmen kärjen logosta ja
päätyi ratkaisuun, että nimi on samalla logo. 

Halusimme kuitenkin logoon myös jotakin muuta kuin pelkän
nimen, jotakin haminoloista. Jermu keksikin, että Päijätsanan
” ison P”kirjaimen yläosa voidaan muotoilla myös "headset"'iksi (kuulokkeet,
Ensimmäisissä versioissa (kuva ylempänä) headset oli kallellaan
alas oikealle, mutta kuulokkeet ja "Päijät"sanan "ä" ja "i"
pisteet sekoittuivat. 

Lopulta headset käännettiin toiseen suuntaan, ylös, "Päijät"
sanaa pienennettin, mutta fonttia paksunnettiin. Nyt headset
näytti yhden kommentin mukaan hymyilevältä ja nauravalta 
kuten leirin tulikin olla. Headset'in mikrofoni näytti samalla
käsivarrelta, joka ystävällisesti viittoi tulemaan leirille. Siis jo
koko logo kertoi, että kyseessä oli radioleiri. 

Nyt kaikki näyttää helpolta, mutta välivaiheita oli kymmeniä. 

Jermun logon suunnitteluun käyttämä aika oli kymmeniä tunteja ja monen vaiheen jälkeen päädyttiin
siis lopulliseen, tyylikkääseen versioon, värimaailmaltaan lähes täydelliseen. Ammattilaisena Jermu teki
logosta pienen, keskisuuren ja ison resoluution versiot sekä useita muita käyttövaihtoehtoja eri
tarkoituksiin. 

Monipuolista ruokailua

Myös ruokailussa oli kävijöillä monia vaihtoehtoja. Country Club'illa oli sekä lounaat (13 €) että
runsaat päivälliset (17,50 €) seisovasta pöydästä. Ruuan laadusta ei kukaan ole valittanut, sillä
seisovat pöydät olivat tosi antavat ja syödä sai niin paljon kuin halusi. Ruokasalin, pääasiassa Rampsi
sali, oven viedessä oli myös baari, josta sai virvokkeita, olutta ja viinejä aina illan loppuun saakka. 

Lähes kaikkiin huonehintoihin kuuluvat aamiaiset sai nauttia
Fennadan Puhtiravintolassa (13 €), jonka seisova pöytä oli
yhtä antelias. Puhti oli myös karavaanarien ja telttailijoiden
käytössä. 

Muitakin ruokapaikkoja oli useita. Fennadan a'la carte
ravintola, Holiday Club'in tasokas courmetravintola ja pub.
Ruokapaikka löytyi joka nälkään. Myös välipala ja iltaruoka
paikkaa. Ja yökerho. 

Koska ruokapaikkoja on Vierumäen alueella runsaasti,
Kerhomestari laati niistä yksisivuisen esitteen, joka oli
ilmoitustauluillla ja jonka sai myös respasta. 

Myös iltajuhlan illalliskortti saatiin neuvoteltua perinteisiä hintoja huokeammaksi. Tasan sata
osanottajaa sai 35 €:n hinnalla myös 
hyvän ohjelman. 

Opasteita teillä, pihassa ja Country Club'in sisällä  kukaan ei eksynyt?

Jo ensi metreistä oli selvää, että hyvillä opasteilla on suuri
merkitys siinä, että ihmiset löytävät oikeaan paikkaan – mutta
opasteilla luodaan myös tunnelmaa. Opasteet jaettiin teknisesti
liikenneopasteisiin, Country Clubin pihaalueen ja Country Club'in
sisäisiin opasteisiin. 

Nelostien eli Lahden moottoritien Vierumäen liittymästä lukien
asetettiin yhteensä 12 tieliikenneopastetta. Opasteet olivat isoja 1
metri x 1 metri opasteita ja ne kiinnitettiin joko
opasteliikennemerkkeihin, pylväisiin tai asetettiin kuormalavoihin
kiinnitettynä sopiviin paikkoihin. Heti Vierumäen liittymän jälkeen
opasteet kertoivat myös, kuinka pitkä matka on jäljellä Country
Clubille. 

Lahden moottoritiellä eli nelostiellä on harvinaisen paljon
Vierumäelle osoittavia liikennemerkkejä, mutta onhan arvokasta
tietää, paljonko matkaa on jäljellä. Eikä tietenkään unohdettu
myöskään opastetta, joka kiitti leiriltä lähteviä siitä, että olivat olleet mukana leirillä. "Kiitos"tauluun
oli joku "vääräleuka" kirjoittanut tussilla paperille "Kiitos! Mahtava leiri  tavataan ensi vuonna
Joensuussa" 

Opasteiden sijoittelussa
noudatettiin melko
tarkasti ELYkeskuksen
ohjeita.
https://www.ely
keskus.fi/mainontatien
varrella 

Lahden moottoritien
varteen kiinnitettiin
myös opasteet, jotka
kertoivat paikallisradio
PäijätHamin taajuuden
että OH3AC
leiritoistimen taajuuden.
Samanlainen opaste oli
myös Country Club'in
pihalla. Opasteet
laitettiin paikkaan, jossa kumpikin olivat hyvin kuuluvilla. 

Sekä Country Club'in pihamaalle että jo aikaisemmin Vierumäen
tulotielle asetettiin opasteet, jotka kertoivat matkailuajoneuvo
ja telttaalueet. Toki lisäksi pihalta löytyi opasteet kirpputorille,
peräkärrymyyntiin, SERlavalle ym. tärkeimpiin paikkoihin. 

Country Club'in aulassa oli ”opastepuu”, joka samoin kertoi
tärkeimmät paikat CC:n sisällä: ruokailun, esitelmäsalit,
Kauppakadun ja kirpputorin ym. Vähän samanlainen
opastepuu, joka löytyy monelta kaukaiselta saarelta
kertomassa missä päin maailmaa mikin paikka on. 

Alueelle tullessa, siellä ollessa tai Country Club'illa tuskin pääsi
eksymään. Käänsi päänsä mihin tahansa, aina joku opaste
kertoi lisää. 

Totta kai siis myös niitä, jotka olivat viettäneet enemmän tai vähemmän
lyhyen aikaa leirillä, tuli kiittää. Tämä kiitosopaste siis löytyi Vierumäeltä
poistuttaessa. 

Kaikki opasteet suunnitteli ja teki espoolainen Teippitukku Oy. Palvelu oli
uskomattoman hyvää ja nopeaa – opasteet olivat tyylikkäitä ja valmiina
kahdessa päivässä tilauksesta. Materiaali kevyttä ja säänkestävää. Annamme
viiden pisteen suostituksen! 

Teippitukulla oli myös aivan loistava oma ehdotus opasteiden tyylistä, mutta
se jouduttiin tällä kertaa hylkäämään liian ”radikaalina.” 

SRAL vahvasti mukana suunnittelussa

SRAL:n hallituksen pääjoukko kävi tutustumassa ja keskustelemassa leiristä
jo viime vuoden, 2022, lokakuussa. Pidimme presentaation ja vastasimme
kysymyksiin. Presentaatio oli lopulta helppo pitää, koska useimmat asiat oli
valmisteltu jo neljällä edellisellä hakukierroksella. 

Kesäleiri oli vuoden alusta lukien jokaisen SRAL:n hallituksen kokouksen
esityslistalla. Hallitukselle kerrottiin jokaisessa kokouksessa suunnittelun ja
leirin järjestämisen edistymisestä ja vastattiin kysymyksiin. 

Hallitus myös kutsui normaalin protokollan mukaisesti leirille virallisesti mm.
IARUn puheenjohtajan Sylvain Azarian, F4GKR; sekä muutaman muun VIP
vieraan. 

Kevään lopulla allekirjoitettiin perinteinen liiton ja järjestäjän välinen
kesäleirisopimus. Sopimusta uusittiin enemmän kuin lievästi vastaamaan
paremmin tämän päivän leiripalvelutarpeita, koska sopimuspohja oli pysynyt
lähes muuttumattomana jo vuodesta 1992. Tällöin liitto alkoi tekemään
sopimuksia järjestäjien kanssa. 

Turvallisuus ennen kaikkea!

Leirin järjestämiseen liittyy aina myös paljon vastuuta, Tapahtumasta tehtiin Heinolan poliisille
tarvittavat ilmoitukset jo helmikuussa. Poliisin virkailija tuumasi hymy huulilla, että ”Mistä nyt tuulee?
Ei kukaan ole koskaan tehnyt tapahtumailmoitusta näin hyvissä ajoin. Yleensä ne tulevat muutama
päivä ennen tapahtumaa. Mutta kiitos kuitenkin!” 

Tapahtumailmoituksen tekeminen oli helpoin
viranomaistehtävä. Enemmän vaivaa oli pelastussuunnitelman
tekeminen. Vierumäen oma Country Club'in
pelastussuunnitelma oli sinänsä kohtuullinen, mutta ei yksinään
kelvannut näin mittavaan tapahtumaan. Mutta kun siihen
yhdistettiin ja kombinoitiin viime vuoden järjestäjiltä saatu
Eerikkilän pelastussuunnitelma, kokonaisuus oli hyvä,
suorastaan erinomainen. 

Järjestyksenvalvojien haaliminen oli yllättävän työlästä. Vaikka
poliisin määräämät päivittäiset järjestysmiesmäärät olivat
hyvinkin kohtuulliset, joutui ylin turvallisuuspäällikkö Akseli,
OH3BPY; tekemään työtä vaadittavien henkilöiden löytymiseen.
Mutta tarvittava määrä löytyi lopulta. 

Järjestyksenvalvojat kiersivät kaikilla alueilla myös yöaikaan.
Mainittavampia järjestyshäiriöitä ei ollut, mutta muutamaa hieman liikaa nauttinutta kehotettiin
menemään nukkumaan. Yleisin huomautuksia vaatinut toimenpide oli a) alkoholin nauttiminen
anniskelualueen ulkopuolella ja b) omien alkoholien tuominen anniskelualueelle. Siistiä ja rauhallista 
väkeä kuitenkin nämä radioamatöörit. 

Timo, OH3GPS; tarjoutui ensiapupäälliköksi. Timo päivysti
ahkerasti, mutta lopulta hänelle tuli vain yksi "asiakas." Nainen,
jonka jalan alta kävelytien sivukivetys oli livennyt ja jalkaan tuli
verta vuotava haava. 

Homma hoidettiin pikaisesti ja Vierumäelle annettiin pyyntö
hoitaa kivetykset kuntoon. Ensiapupakkauksia, joita oli lähes
huoneellinen, ei tarvinnut tätä enempää käyttää. 

Osa turvallisuutta ja järjestelyä oli tietenkin liivien suunnittelu
ja hankkiminen. Sinänsä helppo asia  kaupat ovat niitä pullollaan  mutta kun vähän jokaisella oli oma
halu niiden suhteen. Kompromissi onnistui tässäkin: Liivejä oli kolmea eri väriä, järjestysmiesten
punaisen ollessa näkyvin. Yläkuvassa Hanna, OH7TO; vihreällä liivillä, toinen talkoolainen sinisellä
liivillä ja alakuvassa Akseli, OH3BPY; järjestyksenvalvojien esimiehenä punaisella liivillä. Kuvassa myös
istumassa ja sisäistä yhteyttä pitämässä yhteiskäyttökanavalla Juha Matti, OH4EBD. 

LEIRI ALKAA
Leirin avajaiset ja lipunnosto

Leiri avattiin
puoleltapäivin torstaina
13.7.2023
arvovaltaisesti Suomen,
Ranskan ja SRAL:n
lippuja tankoon nostaen.

Järjestäjät joutuivat
pitkään miettimään,
missä järjestyksessä
liput nostetaan, kuka
avaa leirin ja kuka
puhuu ensin. Tyylikästä olisi tietenkin ollut nostaa myös niiden
maiden liput ylös, joista jo oli mukana osanottajia. Lipputangot
vain eivät riittäneet. 

Tervehdyksen toivat IARU:n puheenjohtaja Sylvain, F4GKR; Heinolan kaupunginhallituksen
puheenjohtaja Kirsi Lehtimäki, SRAL:n puheenjohtaja Timo, OH5LLR; ja leiripäällikkö Mika, OH3BZK.
Timon, OH5LLR;  kesäleirin varsinaisen pääjärjestäjän  alkupuheenvuoron jälkeen nostettiin liput ja
muut kolme saivat pitää avajaispuheensa. Mikrofonia ja äänentoistoa ei ollut, mutta kaikkien keuhkot
riittivät. "Parhaiten kuuluu tietenkin poliitikon ääni", kuten Kirsi Lehtimäki totesi, ja niin kuuluikin. 

Heinolan Kirsi Lehtimäen puheenvuoro oli hieno ja sympaattinen, toivottaen meidät kaikki
tervetulleiksi Vierumäelle. 

Hovikuvaaja Martti, OH1ON; ikuisti avajaiset näin: (Klikkaa kuvaa ja saat 9:38 min videon avajaisista) 

OTtapaamisessa muisteloissa 75 konkaria

IARU:n ja SRAL:n
puheenjohtajien
tähdittämä OT
tapaaminen Rampsi
salissa keräsi hyvän
joukon konkareita
lämminhenkiseen
tilaisuuteen. Konkareilla
oli yhteenlaskettuna
radioamatöörivuosia yli
4000! Melkoinen määrä
kokemusta ja tietämystä.
Ja vielä enemmän hienoja muistoja, joita tilaisuudessa jaettiin. 

Pikkukuvassa ylhäällä Jorma, OH2PV; kertoo muisteluita
omasta haminuoruudestaan. Moni muukin, mm Rami, OH3BHL;
Aaro, OH9RJ; Veikko, OH3SF; jne kertoivat mielenkiintoisia
tarinoita. Tapahtuman tärkeimmän kysymyksen, kuka on ra
iältään vanhin, taisi voittaa juuri Veikko, OH3SF. 

Lienee kuitenkin ensimmäinen
kerta,kun IARU:n puheenjohtaja
tervehtii OTamatöörejä. Sylvain,
F4GKR; (kuva ylhäällä oikella) toi
sympaattisesti terveisiä IARU:lta ja
kertoi, kuinka tärkeää työtä IARU
tekee taajuuksien puolustamisessa.
Sylvain kertoi myös, että IARUn
suurin ongelma tällä hetkellä on
löytää tekijöitä erilaisiin tehtäviin. 

SRAL:n tarjoama
mansikkakakkukahvi uhkasi sulaa
helteessä ja henkilökunta pyysi
pientä taukoa puheisiin. Tilaisuuden
päätteeksi otettiin tietenkin jo
perinteinen yhteiskuva. 

OTtapaamisesta on tullut suosittu
leirin ohjelma. Vieressä oleva OT
yhteiskuva kertoo meidän seniorihamiemme elinvoimaisuudesta ja halusta olla edelleen aktiivisia
hameja. 

Nyt tapaaminen oli viime vuoden malliin jo
torstaina, mutta moni OT on esittänyt
toivomuksen, että tapaaminen olisi perjantaina tai
lauantaina, jolloin voisi osallistua myön muuhun
ohjelmaan. Tätäkin vaihtoehtoa mietittiin pitkään,
mutta tapaaminen jäi lopulta torstaihin, koska se
oli suunniteltu kevätkokouksen yhteyteen.
Varmaan ensi vuoden leirillä Joensuussa
tapaamiselle löydetään parempi aika. 

Katso klikkaamalla vasemmalla olevaa kuvaa
Martin, OH1ON; tekemä video OTtapaamisesta.
Videon pituus 19:06 min. 

Ulkomaisia vieraita ainakin kahdeksasta maasta

Ulkomaisia vieraita leirille löysi kahdeksasta maasta. Leirin ensimmäinen ilmoittautuja olikin Norjasta,
tunnettu puskaaktivisti Mads, LA1TPA. 

Ulkomaiset tähtivieraat olivat tietenkin tällä kertaa Ranskasta. IARU:n puheenjohtaja Sylvain Azarian,
F4GKR; ja Paul Granger, F6EXV; joka kunnioitti leiriä ja suomalaisia hankkimalla myös suomalaisen
tunnuksen "OG6EXV". 

Unohtaa ei tietenkään voi Ruotsin ed. puolustusministeriä Peter Hultqvistia, SM4HCF; jolla hälläkin on
nyt suomalainen tunnus "OH1P" käytettävissä Turun saariston kesämökillä. Suomen, Norjan ja
Ranskan lisäksi kävijälistalta löytyvät ainakin Ruotsi, Eesti, Tanska, Saksa ja Yhdysvallat. 

Leirimasto nousi 30 metriin – leiriasema äänessä 160 m aktiviteetissä

Jo ennen leirin alkua
Token, OH6RM; viiden
hengen ryhmä kävi
nostamassa leirin
ylpeyden, yli 30 metrin
alumiinimaston. Mastoon
asennettiin HFalueiden,
kuuden metrin,
leiritoistimen ja
paikallisradio ”Radio
PäijätHamin” antennit. Sekä tietenkin 80 m ja 160 m dipolit. 

Kiitos Tokelle, OH6RM; upeasta mastosta ja asennuksista.
Ammattimaista työtä! 

Yllä vasemmassa kuvassa kaksi todellista mestaria tahoillaan,
DXCClistojen kärkipaikasta taisteleva Jussi, OH3SR; ja itse "Mr
Aluminium" Toke, OH6RM; keskustelevat mastoista ja DXien
pyydystämisestä. Jussilla on tunnetusti se bandien isoin
signaali. 

Muuten  leirin masto jatkoi matkaansa ja on nyt pystyssä
yhdessä Suomen parhaista saarista, Degerön saarella Inkoossa
Pasin, OH2TWI; pihalla. 

Leirin tunnuksena käytettiin kerhon eli järjestäjän omaa
tunnusta OH3AC, kuten tapana aina kesäleireillä on ollut. Vain
SRAL:n itse järjestämillä leireillä tai erityisleireillä, joilla
juhlitaan maamme tai SRAL:n pyöreitä vuosia, käytetään
SRAL:n omia tai sen hankkimia erikoistunnuksia.
Järjestelyryhmä mietti pitkään, pitäisikö hankkia joku erikoiskutsu, mutta päätti lopulta pitäytyä
Kerhon peruskutsussa. 
Kyllä maailma on täynnä kutsuja, ei yhtä lisää tarvita. 

Leiriasema oli Koneita.com/Utec Oy:n käyttöön lainaama,
hienosti toiminut Icom IC7610 huipputransceiveri. Kuvassa
Euroopan kovimpiin DXreihin kuuluva Paul, F6EXV/OG6EXV;
on äänessä leiriasemalta. Asemalla oli tietenkin käytössä sekä
tavallinen "pumppu" että automaattianturi. 

Perjantaiiltana leirin YLamatöörit aktivoivat tunnuksella
OH2YLS 160 metrin aktiviteetin. Vaikka asemahäiriöt oli
etukäteen tarkistettu, jostakin syystä kohinataso oli illalla
melko korkealla häiriten kuuluvaisuutta. Hanna, OH7TO; Jaana,
OH6AX; ja Pirjo, OH3CUO; tekivät hyvää työtä. 

Wamon, OH2II/OH2BPW; magneettiluuppiantenni oli Country
Club'in pihalla viritetty taajuudelle 1846 kHz ja sieltä pystyi
antamaan YL:lle lisäyhteyksiä. 

Valitettavasti kovin moni ei hoksannut asemaa käyttää, mutta
kyllä YL:ien saalis oli ihan hyvä ja kohtuullinen. 

SRAL:n bulletiinin antoi lauantaina hienosti "Vuoden
perusluokkalainen 2023" Joel, OH2CBD. Bulletiinin lukeminen
sujui kuin vanhalta konkarilta ja vielä paremmin sujui pileup'in
purkaminen. Kuson ja pileup'in pitoa Joel on harjoitellut mm
useilla puskaoperoinneilla ja kotimaisissa kilpailuissa. 

Joel'in tunnustuspalkinto oli jaossa Jyväskylän
Syyskokouksessa, mutta itselleen tyypillisenä Joel oli silloin
workkimismatkalla. Kuvassa Jari, OH2BU; käy lävitse bulletiinin
antamiseen liittyviä rituaaleja. Bulletiini kun tulee aloittaa
sanomalla ainakin kolmesti "Huomio OHasemat .." 

Useita ohjelmaputkia

Leirille oli pyydetty yli 60 esitelmää omien erikoisalueidensa parhailta. Ohjelman laajuus ja aiheiden
monipuolisuus sai erityistä kiitosta! 

”Historiallisen monipuolinen ja hyvä ohjelmisto. Ohjelmaa, jota kukaan ei aikaisemmin ollut 
       ajatellut leirille.

Kiitokset kuuluvat kuitenkin kaikille esitelmän pitäjille mahtavasta panoksesta. 

Ohjelmat oli pyritty järjestämään ”putkiin” eli niin, että saman aihealueen esitelmät olivat perätysten
samassa salissa. Ohjelmasta löytyykin näin mm. Maanpuolustus ja MPK, antennit, kilpailu ja DX,
tekniikkaputket perjantailta sekä lauantailta nuorisofoorumi, ”tähtiputki” sekä viranomaisputki.
Muutama putkiin sopimaton spesiaaliesitelmä sijoitettiin mahdollisimman hyviin paikkoihin. 

On totta, että liian moni hyvä esitelmä syö toisiaan, mutta toisaalta antaa mahtavan valinnanvaran. 

Ohjelmassa viihdettä, tietoa ja asiaa

Ohjelmaa suunniteltaessa oli tärkeää löytää kokonaisuus, jossa olisi sekä tietoa ja asiaa, että
viihdettä. Mutta myös niin, että ohjelma tarjoaisi jotakin kaikillle perheen jäsenille, erityisesti mukaan
houkutelluille puolisoille. Muutamassa tapauksessa kävikin niin, että "se" puoliso olikin pakottanut
perheen hamin leirille vedoten hyvään ohjelmaan. Maria Veitola ja 72 tunnin varautuminen
kiinnostivat myös puolisoita. 

Kolmen esitelmäsalin – ”pääsali”, ”luentosali 1” ja ”luentosali 2” ovet olivat vain kahdeksan metrin
päässä toisistaan ja järjestäjät suorastaan kehottivat hyppimään salista toiseen. Tämän vuoksi myös
esitelmät alkoivat yleensä 15 min välein, joten esitelmäshoppaus oli tehty helpoksi. Moni kiittikin
mahdollisuudesta hyödyntää koko ohjelmapalettia. 

VHF/UHFspesialistimme Hannu, OH3DP; kertoi innostuneensa asiasta ja pyrkivänsä hyödyntämään
kaikki ohjelmat. Pystyikö Hannu toteuttamaan ajatuksensa, ei ole tiedossa, mutta eräs toinen
tuntemattomaksi jäänyt mestari ilmoitti lauantaiiltapäivänä olleensa yhteensä 31 esitelmässä
"kermat päältä"filosofialla. 

Tähtihaastattelussa Maria Veitola, OH5BR/yl

Ainutlaatuisten esitelmien ja Markun, OH4UI; haastatteluin toteuttaman ”tähtiputken” joukosta
erottui kaksi yleisökärkeä, muitakaan yhtään vähättelemättä. Toimittaja Maria Veitolan, OH5BR/YL;
haastattelua oli seuraamassa salin täysi eli 150 kuulijaa. 

Maria voitti elämänilollaan ja karismallaan yleisön sydämet kertoessaan isästään Ollista, OH5BR.
Vaikka hän nuorena tyttönä oudoksui isänsä harrastusta, jo teininä hän oli ylpeä isästään. Maria
muisti vielä monen isänsä hamikaverin nimen. Näitä Marian jo aiemmin kotonaan tapaamia kavereita
löytyi jopa yleisöstä. Marian kesäinen olemus ja hyvät vastaukset tekivät hänestä yleisön suosikin. 

Kuvassa vasemmalla alhaalla Maria keskustelee esityksensä jälkeen Timon, OH1NX; ja Tapanin,
OH5BM; kanssa, jotka kumpikin olivat tavanneet hänet jo aikanaan vieraillessaan Ollin, OH5BR; luona.

Klikkaamalla oikealla olevaa kuvaa, voit katsoa
Martin, OH1ON; kuvaaman videon (36:01 min)
Marian haastattelusta. 

Katso erityisesti kahden ammattilaisen  Markun ja
Marian  välistä keskinäistä kemiaa  kuin
vastarakastunut pari  ja miten Marian vastaukset
ovat aina täydellisiä. Ei liian lyhyitä eikä liian pitkiä.

Tästä voit vielä kuunnella äänitallenteen
PäijätHamipaikallisradiosta, pituus 25:07.
Valitettavasti Vierumäen netti ei toiminut aivan
alussa, mutta onneksi yltä löytyy Martin, OH1ON;
videotallenne. 

Tähtihaastattelussa Peter, OH1P/SM4HCF

Ruotsin ed. puolustusministeri Peter Hultqvist, SM4HCF; on ruotsalaisten hamien ylpeys, suorastaan
ikoni. Onhan hän ministerinä ollut "korkeimmassa" asemassa ollut hami ja Ruotsin liiton ylpeys. 

Mutta itse asiassa Peter on yli puolet suomalainen. Hänen äitinsä oli suomalainen, OH8piiristä
sotaevakkolapsena Ruotsiin turvaan viety  ja sinne jäänyt. Peter'in nykyinen puoliso on myös
suomalainen, josta Ruotsin lehdet ovat käyttäneet nimitystä "mysteerinen suomalainen kaunotar" 

Peter sai raikuvat aplodit kertoessaan upouudesta tunnuksestaan OH1P. Workkiminen on jo alkanut
kesämökiltä Turun saaristosta. Tässäkin haastattelussa ajauduttiin vääjäämättä myös Venäjän
aloittamaan sotaan, jonka aikana Peter oli Ruotsin puolustusministeri. 

Peter sanoi tienneensä Venäjän hyökkäyksen alkamisesta useista enteistä, joita ei Suomessa
juurikaan ole kerrottu. Hyvä esimerkki tästä oli se, että Venäjä piti sotaharjoituksen lähellä Ukrainan
rajaa tovin ennen hyökkäystään. Mutta miksi harjoituksiin tuotuja tykkejä, ajoneuvoja ym ei viety
takaisin kasarmeille harjoituksen jälkeen vaan ne jätettiin (odottamaan?) lähelle Ukrainan rajaa ..... 

Klikkaamalla oikealla olevaa kuvaa, voit katsoa
Martin, OH1ON; kuvaaman videon Peterin,
SM4HCF/OH1P; (36:24 min) haastattelusta. Katso
taas kovissakin paikoissa olleen ammattipoliitikon
hieno kyky hallita haastattelua. 

Myös PäijätHamipaikallisradiossa suorana tullut
äänite löytyy tästä linkkinä kymmenen päivän
kuluessa. 

Peter ei tullut Suomeen pelkästään leirin ja
sukuloinnin vuoksi  vaikka ne olivat toki alunperin
tärkeimmät asiat. Muutama tunti leirin jälkeen
Peter yhytettiin puolisonsa kanssa keski
uusmaalaisesta huippuravintolasta lounastamasta suomalaisen huippupoliitikon kanssa. 

Peter kävi leirillä myös
"kaupoilla.". Hän pitää
sähkötyksellä
workkimisesta  vaikka
ei kaihda puhettakaan.
Hän osti Tapiolta,
OH1KB(X);
automaattiavaimen,
jossa on Suomen ja
Ruotsin liput avaimessa. 

Kuinka
tuplaisänmaallista, eikö? 

Kuvassa Peter muutama
päivä leirin jälkeen
mökkiasemallaan
Turun saaristossa. Tapion hienoista avaimista
voit lukea hieman myöhemmin! 

Ohessa myös äänitallenne PäijätHami
paikallisradiosta, pituus 38:31. 

Tähtihaastattelussa Petri, OH1CX: ja ”piilotetut vihjeet”

Hyvänä ja luontevana esiintyjänä tunnettu elokuvaohjaaja ja käsikirjoittaja Petri Kotwica, OH1CX;
paljasti useimmat elokuviinsa kätketyt hamiviestit. Milloin elokuvassa on osoitteena kadunnimi, jonka
numero on 73 tai sairaalan näytössä pyörivä 88. 

Petri, OH1CX; on tämän päivän nuorista ohjaajista ehdottomasti "kuumin" ja halutuin. Wikipedia
kertoo seuraavaa:
Petri Kotwica on suomalainen elokuvaohjaaja ja käsikirjoittaja.
Syntyi: 1964 (ikä 59 vuotta), Parainen
Palkinnot: Parhaan ohjauksen Jussi, Parhaan käsikirjoituksen Jussi
Ehdokkuudet: Parhaan ohjauksen Jussi, Parhaan käsikirjoituksen Jussi
Tunnetuimmat ohjaukset: Musta jää, Piiritys

Klikkaa oikealta Petrin 51sivuinen presis, josta
löytyy vihjeet ja tiedot useista hänen
ohjaamistaan elokuvista ja ohjelmista. Näet otteita
hänen mm ohjaamistaan elokuvista Musta jää, Rat
King, Henkesi edestä, Hautalehto, Piiritys,
Kohtuuttomuuksia ja Comeback (kuvattu
Kirkkonummella 2023. 

Petri ei aina ole pysynyt ohjaajan roolissaan, vaan
hänet löytää myös näyttelijänä, mm. esittäen
poliisia minisarjasssa "Piiritys". Hulvaton on myös
elokuva,  jonka Petri itse on ohjannut  ja joka
kuvaa ohjaajaa, jolla kaikki ei mene ihan hyvin. 

Muuten .... Petri osti muutama vuosi sitten eräältä
huippuDXriltä tämän talon ja aseman.
Kun Petri työltään ehtii, kuuluu tunnus OH1CX
pileup'in kovimpana. 

Ohessa myös äänitallenne PäijätHami
paikallisradiosta, pituus 31:07. 

DXsauna

Jokaisen leirin yksi tärkeimpiä ”ohjelmanumeroita” on sauna.
Vierumäen sauna tuotiin ennakkoilmoittelussa vahvasti esille
sekä yritettiin Riston, OH2BT; hienosta ehdotuksesta saada
saunalle myös jamien tyyppistä hamien omaa musisointia,
"jammausta". Hyvä yritys poiki valitettavasti vain pari hami
musikanttia, jotka toki viihdyttivät paitsi omaa joukkoa, myös
Vierumäen muita asiakkaita. 

Saunan vieressä on Vierumäen paras uimapaikka, hyppylaiturit
ja grillipaikka. Mutta saunan vieressä on myös ravintola Palmu.
Mikä siis voisikaan olla parempi yhdistelmä? Sauna,
makkaranpaisto, uimaranta ja ravintola! Voiko enää lähemmäs
leiriparatiisia päästä? 

Sauna olikin hyvässä käytössä. Valitettavasti myös muut
Vierumäen asiakkaat halusivat tilaussaunaa emmekä saaneet
kuin 2,5 tunnin aikaslotin kullekin illalle. Mutta hyvä niinkin.
Sauna oli järjestään hyvin kansoitettu ja osanottajat ottivat
jälkilöylyjä joko saunan edustalla olevilla penkeillä, isoissa
pukuhuoneissa tai ravintolassa. 

Ihan ilman kommelluksiakaan ei saunassa selvitty. Koska
Vierumäki on perhepaikka, iso sauna on yleensä varattu naisille
ja lapsille ja pieni sauna miehille. PäijätHamileirillä tietenkin
varaukset tehtiin toisin päin. Yhtenä iltana hieman myöhässä
olleet naissaunojat yllätti hieman aikaiseen tullut mieslauma. No
 yhteentörmäyksestä selvittiin ilman naarmuja. 

Sen sijaan hieman sanomista tuli siitä, että hamisaunan aikana
muutamat juoksivat nakuina (siis alastomina) uimaan.
Rannassa ollut lapsiperhe järkyttyi ja teki asiasta valituksen
Vierumäelle. Hieman tuli myös sanomista omien pullojen
tuomisesta saunan anniskelualueelle. 

DXsaunan perinteiset säännöt

Vielä 197080 luvuilla ja satunnaisesti 1990luvulla
kesäleireillä oli ns DXsauna. Tämä tarkoitti sitä,  kun saunat
olivat yleensä pieniä mutta hyvin kansoitettuja , ne joilla oli
kaikki DXCCmaat workittuina, saivat vaatia paikkaa
ylälauteelta. Niin tehtiin nytkin, mutta ajan hengen mukaan
DXCCmaiden rinnalle laitettiin ne, joilla oli yli 800 puskaa
workittuna. Pukuhuoneen ja saunan ovilla olikin lista niistä,
joilla oli oikeus käyttää etuoikeutta ylälauseeseen. 

Eräs lauteilla ollut nuori hami piti DXsaunan sääntöjä
epäreiluina. Hänen mielestään se on "syrjintää", koska häneltä
kestää 20 vuotta päästä Honor Rolliin .... No siinähän se juju
onkin! 

Koulutusputkesta 23 tutkintoa

Jukka Klemola, OH6LI; ahkeroi kahtena päivänä K, T1 ja T2modulien preppauskurssit. Oppi meni
hyvin perille, sillä leirillä suoritettiin 23 tutkintomodulia. Tämä lienee kesäleirien tutkintoennätys?
Kursseille ilmoittautuneille laitettiin etukäteen kurssimateriaali sähköpostilla ja linkeillä. 

Kokelaat kiittivät mahdollisuudesta kesäopiskella ja samalla nauttia runsaasta esitelmävalikoimasta.
Jukan, OH6LI; opetus oli oppilaslähtöistä – kursseilla käytiin läpi nimenomaan niitä asioita, joita
kurssilaiset pitivät vaikeina. Opetus oli interaktiivista keskustelua ja vastausten hamkkimista. Kaikki
kurssilaiset kun olivat jo valmistautuneet tutkintoon. 

Tutkintomahdollisuuksia oli leirillä viisi kappaletta ja kaikilla oli käyttöä. Tutkintoja hieman myöhästytti
Country Club'in heikko Wlanverkko ja pula hyvistä tulostimista. 

Eräs kurssilainen käytti juuri hyväkseen useamman tutkinnon mahdollisuutta. Kun eka kerta toi
reputuksen, luki hän lisää seuraavaan kertaan. No, siitäkin tuli reputus. Tästä sisuuntuneena hän luki
läpi yön kolmanteen mahdollisuuteen ja – pääsi tietenkin läpi. Sitä kutsutaan tosissaan yrittämiseksi. 

Oli kesä. Tutkittavilla ei juuri ollut kiirettä. Tutkinnon tunnin myöhästyminen ei juuri harmittanut 
ajan saattoi tapaa Rampsibaarissa. 

Pekka, OH1LA; sähkötyksen Suomen Mestari

Sähkötyksen uudeksi ja ensimmäiseksi Suomen mestariksi
nousi Pekka Lahdensalo, OH1LA; tuloksella 109,5 mkiä/min.
Pekan suoritusta nostaa se, että hän ollessan OTluokassa
hakkasi hopeamitalin saaneen, miesten luokan voittaneen
Jyrkin, OH6CS. 

Pekan voitto ei ollut yllätys. Hän on jäsenenä kaikissa maailman
korkeimman tason sähkötyskerhoissa: EHSC #30 Extremely
High Speed Club
SHSC #49 Super High Speed Club
VHSC #155 Very High Speed Club
HSC #1223 High Speed Club
HACWG #61 Hungarian CW Group
OHTC #1 OHTelegraph Club 

Sähkötyskoepaikalla kävi moni ”kokeilemassa” taitoaan. Lähes
kaikki tekivät sen virheen, että pyysivät heti korkeaa nopeutta kun yleensä aloitetaan hieman
pienemmällä nopeudella ja sitten edetään korkeampiin nopeuksiin. Vaikka sähkötystekstistä oli
poistettu numerot, skandit ja erikoismerkit – jäljellä olevat 26 peruskirjainta olivat kuitenkin monelle
liian suuri haaste. 

Tommi, OH3BRJ; kesäleirin VHF/UHFkilpailun voittaja

Leikkimielisessä
VHF/UHFkisassa piti
tunnin aikana pitää
mahdollisimman monta
puheyhteyttä millä
tahansa puhemodella.
Osanottajia oli kaikkiaan
15. 

Oikeasta kuvasta voit
klikata säännöt. 

Leirikisan viiden kärki oli
1. Tommi, OH3BRJ ......34 yhteyspistettä (Tommi vasemmassa kuvassa)
2. Wamo, OH2II/m .....28
3. Hannu, OH6HLH/m ..26
4. Tomppa, OH5ELO
5. Valtteri, OH3BRK

Muuntajanheittokilpailun voitto jaettiin

Leikkimielisessä muuntajanheittokilpailussa tarvittiin sekä
tarkkuuden että pituuden hallitsemista. Kilpailussa oli kolme
rengasta sopivien etäisyyksien päässä ja muuntajana noin 6 kg
painava 220/110 V. Osumista renkaisiin sai pisteitä. Tätä jatkui
4 kierrosta, mutta lopulta ajauduttiin jaettuun voittoon. 

Kilpailumeklarina oli Jesse, OH3CTB; joka jakoi heti kilpailun
jälkeen voittajille pytyt. 

Muuntajaheiton tulokset:
1. jaettu sija: Tom, OH1XF ja OH3CTF jaettu eka sija
3. sija: Tapani, OH3RT 
Tästä löytyy *.oggnauhoitus kilpailusta: 
Muuntajanheiton_SM_kilpailun_selostus pituus 53:41 (OGGtiedosto)

Viestikaluston esittely, antenni puuhun,
pienryhmäkokoukset YL, OI ja OHDXF ja golfkyykyttää

Perjantaina "MPK ja maanpuolustus"ohjelman kunniaksi respan takana golfkentän puolella oli myös
Puolustusvoimien viestikaluston esittely. Huippunykyaikaista kalustoa  jota ei saanut kuvata  oli
esittelemässä viisi viestimiestä. Kävijöitä oli runsaasti, vaikka paikka jouduttiin turvallisuussyisä
viemään hieman kauemmas. 

John, OH5ZZ; Karjalan prikaatista ilmoitti seuraavasti:
"Tilannepäivitys PV/KARPR osallistuminen SRAL:n kesäleiri Vierumäki PE 14.07 

”ISVP kykenee kalustoesittelyyn ja asetamme viestiasemalaitesuojan (CL600) tilaisuuteen
esiteltäväksi” ” 1.VK asettaa viestiasemaa perustavan ja sitä esittelevän varusmiesosaston 56 hlö”" 

Vesa, OH3EQY; näytti kolmella tavalla, miten antenni saadaan helposti puuhun. Se neljäs tapa on
laittaa lenkkiavain narun päähän ja heittää. Mutta silloin se lenkkiavain yleensä jää puuhun. 

Ne kolme tapaa ovat:
a) drooni 
b) ritsa ja
c) bazooka (ilmapyssy")

Kaikilla onnistui ja porukkaa oli runsaasti neljässä näytöksessä. 

Myös erilaiset pienryhmät kokoontuivat.
Perjantaina OIamatöörit pitivät kahden tunnin palaverin ja 
Lauantaina sekä YLamatöörit kokoontuivat että 
OHDXF piti vuosikokouksensa. 

Torstaina oli järjestetty golfkentän puolelle Green Cardkurssi. Vaadittavat kymmenen osanottajaa
löytyivät helposti ja lähes koko päivän koulutus sujui mainiosti. Kurssi oli erittäin halpa, ottaen
huomioon sen, että kouluttajat olivat todellisia proammattilaisia. 

Perjantaina järjestetiin Hamigolf 2023 kilpailut. Myös siinä oli hyvin osanottajia ja sää mitä mainioin.
Juha, OH2LQ; edellisen kilpailun voittaja oli saanut "palkinnoksi" järjestää seuraavan kilpailun.
Kilpailuun kuuluu myös aina hyvä lounas ja juomat  Vierumäen golfravintolan sanotaan olevan maan
paras mutta myös halvin. 

Kirpputori jälleen suosittu käyntikohde SERlava täyttyi ja tyhjentyi

Kirpputori oli jälleen – kuten aina – yksi suosituimmista  ellei suosituin  käyntikohde. Moni kävi
useamman kerran päivässä katsomassa mitä uutta oli tuotu myyntiin. Kirpputoriostokset pystyi
maksamaan käteisellä, pankkikortilla tai Mobile Payllä. Käteisen osuus jäi lopulta melko pieneksi 
sekin on nykyaikaa. Myyjille tilitettiin myyntituotot muutamassa päivässä leirin jälkeen pankkisiirrolla
tai Mobile Pay:llä. 

Järjestäjien itsensä tuomat tavarat myytiin idealla, ettei niitä ainakaan viedä takaisin Radiomäelle.
Hinnoittelu oli siksi erittäin maltillinen. Eikä mitään todellakaan viety takaisin. 

Kirpputoripöydät pidetiin koko ajan myyjien puolesta järjestyksessä. Uusien myyjien tavaroille tehtiin
tilaa ja myytyjen tavat roiden aukot pöydällä täytettiin. 

Kirpputorin vieressä oli SERlava. Tai oikeastaan SERperäkärry, joka täytettiin säännöllisesti
myynnistä poistetulla tavaralla. SERlavalla oli hyvinkin käyttökelposta tavaraa jopa niin, että eräs
leirlle tullut tuli kysymään kirpputorilta, että ”kenen myyjän peräkärry se on, kun siellä on niin paljon
hyvää kamaa”. Erään toisen mielestä SERlava oli mielenkiintoisempi kuin kirpputori. Hmmm ... 

Kun RXTXtuotteen
Mika, OH3KWW; toi
lavalle ison määrän
myynnistä poistettua,
mutta todella
käyttökelpoista
joka.hamin päivittäistä
tavaraa, lavan
tonkijoiden määrä
moninkertaistui. Klikkaa
ohaiset kaksi kuvaa,
harvoin näke niin
onnellisia SERlavan
tonkijoita. Loppujen
lopuksi Kuusankoskelle vietiin vain hyvin pieni määrä tavaraa. 

Kirpputorista vastasi pienen ryhmän voimalla
Tuomo, OH5TPO. 

Kesäleirisivuilta saattoi etukäteen printata
kätevasti lipukkeet myyntitavaroille. 

Pasi, OH3EVH; teki hienon videon kirpputorin
tarjonnasta. Voi katsoa sen tästä klikkaamalla
kuvaa. Videon, jonka pituus on 9:09 min, alussa
on yleisiä tunnelmia ja kuvia leiriltä, varsinainen
kattava kirpputoriosuus alkaa kohdasta. Voit
hypätä suoraan kirpputoriosuuteen myös
klikkaamalla tästä

Kauppakadulla palvelupisteet

Country Club'in aulasta kirpputorille johtavalla käytävällä oli kuusi
ryhmätyötilaa. Ne kansoittivat:
 Koneita.com/Utec Oy:n (Jyrki, OH6CS), 
 RXTXtuotteen (Mika, OH3KWW) ja
 Bebek Oy:n (Jani Bebek) myyntipisteet sekä
 SRAL:n toimiston ja sähkötyskokeen palvelupiste (Markus, OH3RM)
ja 
 leiriasema, jonka yhteydessä oli nyös Radio PäijätHami'n studio.
 Käytävällä oli myös järjestäjien oma leiritoimisto.

Kauppakatu lähti Country Clubin aulasta ja johti kirpputorille. Osaan
palvelupisteistä pääsi myös ulkokautta. Palvelupisteet oli helppo
löytää ja kaikilla oli jatkuva asiakasjono. 

Iltajuhla

Perjantaina pidetyssä
iltajuhlassa
leiriparhaimpiin, mutta
"cozy casual"tyyliin
pukeutuneet saivat
Jarin, OH2BU;
alkutervehdykssen
jälkeen kuulla IARUn
puheenjohtajan Sylvain
Azarian, F4GKR; SRALn
vt. puheenjohtajan Timo
Rinteen, OH5LLR;
tervehdykset sekä
Lahden kaupungin
kaupunginjohtajan
Pekka Timosen lyhyet
tervehdykset. (Voit lukea tervehdyksen klikkaamalla kuvaa.) 

Menu (oikealla) oli maittava. 

Tervehdysten, "lämmittelyn" ja maittavan aterian jälkeen
seurasi iltajuhlan varsinainen juhlaesitelmä Paul,
F6EXV/OG6EXV; esitti menneen talven menestyspeditiosta 
FT8WW  videon ja kertoi peditiosta. (Paul piti saman esitelmän
seuraavana päivänä, lauantaina, josta on ao. päivän kohdalla
oma referaatti.) 

Illan päätteeksi Heikki,
OH6ZS; vaihtoi roolin Al
Dantetaikuriksi ja
huumasi yleisön
”amerikkalaisella
huumorilla.” 

Illalliskortin hinta oli
ällistyttävän halpa – vain
35 euroa. 

Kaikki illalliskortit oli myyty ja sali oli täynnä. Pöydät oli
koristeltu radioamatööriaiheisin tavaroin, joukossa muutama
yllätys. 

Iltajuhlakuvassa tunnistettavissa ainakin oikealla Toni, OH1TD;
ja häntä vastapäätä OT Martti, OH1OR; ja sähkötysvirtuoosi
Pekka, OH1LA. Antin, OH3UDT; leiripassi vilahtaa oikeassa
nurkassa. 

IARU:n puheenjohtaja Sylvain, F4GKR; oli varsinainen työjuhta
osallistumalla seitsemään ohjelmaan. Hän sai arvokkaita ja
myöhemmin palkitsevia suomalaiskontakteja. 

QSLtauluun 200 QSLkorttia

Idea QSLtaulusta oli uusi kotimaassa, mutta ei toki
kansainvälisesti. 

Euroopan suurimmilla Ham Radiohamimessuilla
Friedrichshafenissa Saksassa on vuosia ollut suosittu QSLtaulu
kertomassa, kuka on jo tapahtumaan tullut. 

Nyt PäijätHamin QSLtaulu tuotiin parhaalle paikalle eli Country
Club'in aulaan. Sinitarralla pystyi oman korttinsa kiinnittämään
takan tiilifasaadiin. Ja suosio oli hyvä – taulusta löytyi melko
tarkkaan 200 QSLkorttia. 

Hyvin koordinoitu OH3ACtoistinasema ja yhteiskäyttölupa

SRAL:n automaattiasemaryhmään otettiin hyvissä ajoin
yhteyttä ajatuksista leirin toistinasemista.
Toistinasematyöryhmän puheenjohtaja lupasi leirille 70 cm:n
hybriditoistimen. Sitä ei kuitenkaan  lupauksesta huolimatta ja
valitettavasti  koskaan toimitettu joten toistinasemaliikenne jäi
itse lainattuun ja perinteiseen 2 m FMtyöskentelyyn. 

Koska toistinasematyöryhmän puheenjohtaja oli haluton
minkäänlaiseen yhteistyöhön, kesäleirin järjestäjät joutuivat
ratkaisemaan koordinoinnin toisella tapaa. Koska toistinaseman
lähetysteho oli alle 1 W, aseman taajuus ja kuuluvaisuusalue koordinoitiin kotimaisten parhaiden
asiantuntijoiden kanssa eikä häiriöitä esiintynyt. Leirin 2 metrin lähitoistinasema OH3AC toimi
jatkuvasti valvottuna asemana leirin ajan. Ei siis automaattiasemana. Automaattiasema tarvitsee
erikoisluvan, mutta jatkuvasti valvottuna olevan toistinaseman voi kuka tahansa pystyttää. 

Koordinoinnin asianmukaisuus tarkistettiin myös viranomaisten
kanssa eikä heillä ollut siihen huomauttamista. Päinvastoin!
Ihmettelivät SRAL:n asennetta ja kiittivät määräyksien mukaan
tehdystä työstä. 

Eräillä kotimaisilla keskustelukanavilla esitetyt väitteet aseman
"laittomuudesta" ja "aseman laittamisesta käyttökieltoon"
olivat täysin laittomia uhkauksia vailla mitään perusteita. Tämän
on automaattiasemaryhmän puheenjohtaja itsekin myöntänyt
Viestintävirastolle. Vain ja ainoastaan Viestintävirastolla on
oikeus laittaa käyttökieltoon raasema tai toistinasema. Tämä
opetetaan jo kaikilla perusluokan kursseilla. Laittomasta
uhkauksesta on tehty ilmoitus Viestintävirastolle. 

Viestintävirastolta hankittiin myös lupa yhteiskäyttökanaviin,
joissa leirin sisäinen turvallisuus, huolto ja järjestelyliikenne
käytiin hyväksytyillä laitteilla radioamatööritaajuuksien
ulkopuolella. Laitteiden käyttökelpoisuus tarkistettiin useasta
lähteestä. 

Antennipajassa kuhinaa

Totta kai leirillä pitää olla myös antennipaja. Paikka, jossa voi
rakentaa pieniä antenneita tai oppia, miten niitä rakennetaan. 

Leirin antennipajassa antennien rakenteluun osallistui 36
henkeä. Paikalle tuotua noin kilometriä alumiini ja
puomiputkea pystyi työstämään – katkomaan, taivuttamaan ja
poraamaan  erilaisilla koneilla. Antenneita syntyi pääasiassa 70
cm:lle ja 2 metrille. Myös RHA68antenni löytyi
rakentelulistalta. Osa antenneihin tarvittavasista osista tehtiin
3Dtulostimella. Antennipajasta vastasi Jesse, OH3CTB. 

Pasi, OH3EVH; teki kuvasta klikkaamalla avautuvan
videon antennipajasta. 

Mr Antenni, Jesse, OH3CTB; kertoo antennipajan
toiminnaasta ja miten antenneja työstettiin
yhdessä 

Pääpalkinnon voitti Martti, OH1ON

Kaikkien leiripassin saaneiden eli leirille tulleiden kesken
arvottiin Koneita.com/Utec Oy lahjoittama Icom ”kansanradio”
IC7300. 

Arvontaan lailtana kirpputorin ulkopuolellE kerääntyi
melkoinen määrä yleisöä, monella leiripassi kädessään tai sitä
sormeillen. Kärsimättömyys nousi, kun ensin arvottiin
tavallisten arpajaisten palkinnot. Nekin menivät hyvään kotiin. 

Arvonnassa Icom IC7300 transceiverin voitti Martti, OH1ON!
Onnea voittajalle! 

Voitto tuskin olisi voinut mennä parempaan paikkaan? Rigin
toimitti Markus, OH3RM; onnelliselle voittajalle seuraavana
päivänä hänen kotipaikalleen. Martti on jo yhytetty jopa FT8
modelta uuden laitteen kanssa. 

Paikallisradio PäijätHami äänessä

Pasi, OH3EVH; vastasi paikallisradio "PäijätHamin" tekniikasta. Radiolla oli oma lähetysstudio ja 
keskus Kauppakadulla ja lähettimet Country Clubin ulkopuolella. Lähetyskeskuksesta vedettiin
lankakaapeli kattoja pitkin pääohjelmasaliin. 

Tämänkertaisen kesäleirin paikallisradion erikoisuus oli sen puolivaltakunnallisuus. Lähettimet olivat
Vierumäen maston lisäksi Kouvolan Kuusankoskella, Kouvolan Utissa, Raahessa, Lahden keskustassa
ja Nastolan Uusikylässä. Kaikkia niitä pystyttiin nekytekniikakka etäohjaamaan Vierumäeltä.
Potentiaalinen kuulijakunta lienee ollut noin 400.000 henkeä, mutta tuskin kaikki olivat virittäneet
vastaanottimet taajuuksille. Moni Vierumäelle autolla tullut toki kiitti hyvästä matkaseurasta aina
perille saakka. 

Paikallisradio ”Radio PäijätHamissa” radioitiin semivaltakunnallisesti siis kuudella lähettimellä. Ohjelma
pyöri ympäri vuorokauden. Päiväsaikaan ohjelmassa oli suorana pääsalin ohjelma. Iltaaikaan ja
pääsalin taukoina ajettiin ulos leirillä tehtyjä haastatteluita. Näitä varten oli omat toimittajanauhurit. 

Haastatteluja PäijätHamiradioon tekivät Tia, OH3TIA; Marko, OH1TP; ja Jari, OH2BU. Erityisesti Tia
osoitti valtavaa luontaista osaamista ja hänen pystyi hienoon keskusteluun haastateltavien kanssa.
Tapion, OH1KBX; esityksen yhteydessä on jo esitelty yksi Tian tekemä haastattelu. Radio toimi koko
perjantain ja lauantain, torstaina vielä harjoiteltiin. 

Tästä voit kuunnella joitakin radioon tehdyistä haastatteluissa. Listassa eivät ole kaikki haastattelut.
Tiedostot ovat pääasiassa *.wav tai *.mp3. Viimeinen on *.ogg. 
 Haastattelu_Hannu_OH1IX pituus 2:18 
 Haastattelu_Heikki_OH2BGX_Tia pituus 5:29 
 Haastattelu_Jani_Bebek_Jari pituus 5:05 
 Haastattelu_Jari_OH3KRH_Marko pituus 0:55 
 Haastattelu_Jyrki_OH6CS_Jari pituus 1:36 
 Haastattelu_Markus_OH1MN_Marko pituus 2;02 
 Haastattelu_Niko_OH2LZC_Tia pituus 24:06 
 Haastattelu_Olli_OH1JUJ_Marko pituus 1:05 
 Haastattelu_Riku_OH1E_Marko pituus 1:12 
 Haastattelu_Tapio_OH1KB_Tia pituus 3:57 
 Haastattelu_Tia_OH3TIA_Jari pituus 3:57 
 Haastattelu_Tomi_OH2BEN_Tia pituus 10:27 
 Haastattelu_Tommi_ja_Marko_Tia pituus 1:43 
 Haastattelu_Vesa_OH3EQY_Tia pituus 1:48 
 Hamileirit_60_luvulla_Jaska, OH1TX_Pasi pituus 4:22 
 Muuntajanheiton_SM_kilpailun_selostus pituus 53:41 (OGGtiedosto)

Valtakunnallinen tiedotus onnistui!

On toki tärkeää, että tiedotus varsinaiselle kohdeyleisölle – radioamatööreille – onnistuu. Mutta leiri
on aina mahdollisuus markkinoida harrastetta myös ns. suurelle yleisölle ja saada kiinnostuneita
tulemaan mukaan jopa leirille. 

Paikallisradio ”Radio PäijätHami'n” potentiaalinen kuuntelijakunta oli noin 400.000 henkeä. Toki aivan
ihan näin montaa kuulijaa kanavalle tuskin saatiin, mutta viestejä kuuntelusta tuli kaikilta
lähetysasemilta. 

Sähköisistä tiedotusvälineistä Yleisradion
valtakunnallinen radiokanava teki leiristä kaksi
lähetystä – jälkimmäinen parhaaseen
kuunteluaikaan valtakunnallisessa lähetyksessä
sopivasti lauantai aamuna. Myös Ylen
paikallistoimitus huomioi leirin. 

Lehdistä ItäHämeen toimittaja teki ison ja
antoisan jutun. Tämän lisäksi mainista leiristä oli
kuudessa muussa lehdessä ja useilla
uutisnettisivustoilla. 

Lehdille ja uutistoimistoille lähetettiin noin viikkoa
ennen leiriä lehdistötiedote, jossa kerrottiin leirin
ja ohjelman pääkohdat. 

JÄLKIMIETINTÖ JA KIITOKSET

Palvelu – ei talous  edellä

Ensimmäisen kerran SRAL:n kesäleirien historiassa leirimaksu taisa olla halvempi kuin edellisellä
leirillä. Myös Vierumäen kanssa saatiin sovittua edulliset majoitus ja illalliskortin hinnat. 

On selvää, että
kansakunnan ollessa
taloudellisessa
ahdingossa, myös leirin
järjestäjän tulee tulla
vastaan. Edullisista
hinnoista huolimatta
järjestäjille jäi pieni
ylijäämä käytettäväksi
erityisesti
koulutustoimintaan, nyt
kun tätä kirjoitettaessa
kaikki tiedossa olevat
laskut on maksettu. 

Leirin voi tehdä monella
tapaa. Sen voi tehdä
pihistellen joka asiassa
tai sen voi tehdä torvet
soiden. Päätimme ottaa
riskin ja tehdä kaiken
niin hyvin kuin
pystyimme. 

Erityistä kiitosta tuli monien vuosien kompensaationa tarjotusta ilmaisesta osallistumisesta Lapin
maakunnassa asuville ja 50 %:n alennuksesta OTamatööreille. Myös illalliskortin hintaa pidettiin jopa
"hullun halpana", kun siihen sisältyi hyvä ohjelma. Kuvassa oleva Teemu, OH7KAA/OH2GHZ; lienee
pisimmältä kotimaasta leirille tullut. Maanteitse matkaa 990,6 km, ajo normaalivauhdilla 11:06 tuntia! 

Leirin järjestelyitä varten oli palkattu kaksi henkilöä. Leirin kokonaiskustannukset olivat noin 53.000
€. Kustannuksia kattoivat vain pieneltä osalta osallistumismaksut, suurimman avun tultua
yhteistyökumppaneilta. 

Kiitos talkoolaisille!

PäijätHami leirin järjestelyissä oli mukana yli 60 talkoolaista. Kerhon kouluttamat amatöörit
kauempaakin halusivat muistaa ”Alma Mater'iaan.” Kiitos! 

Leiriä rakennettiin yhdessä kerran kuussa, kuukauden ensimmäinen maanantai pidetyillä talkoo
infoilla. Talkooinfoissa talkoolaiset saivat tietää etukäteen asioita ja suunnittelua, joista tiedotettiin
vasta myöhemmin muille. Talkoolaiset olivat tiedossa etuoikeutettuja. Mutta samalla talkoolaisilta tuli
hyviä kommentteja ja ideoita toteutukseen. Ehdittiin huono idea korjaamaan ennen julkistusta.
Talkooinfoisiin pääsi mukaan myös Teamsyhteydellä. 

Viimeinen talkooinfo pari viikkoa ennen leiriä pidettiin Vierumäellä ja Team'sin kautta välitettiin
liikkuvaa kuvaa myös niille, jotka eivät päässeet paikalle. Monen talkooinfon jälkeen oli tärkeää, että
talkoolaiset näkivät ennakolta paikat. 

Täytyy muistaa, että talkoolaisten enemmistö ei koskaan ollut käynyt SRAL:n kesäleirillä. Tavoitteiden
ja leirin suunnitelminen oikea välittäminen talkoolaisille olikin tärkeää. Ensimmäinen varsinainen
leiripäivä, ke 12.7.2023 olikin ohjelmaltaan tämän vuoksi melko tyhjä. Se oli hyvä päivä talkoolaisille
totutella, mitä olisi edessä. Mutta jo kolmantena päivänä muutama talkoolainen totesi, että "tämähän
on hauskaa – eikös järjestetä näitä leirejä jatkossakin?" 

Osuuspankki PäijätHäme antoi myös avustuksen, jolla pystyimme palkkaamaan nuoria kesätöihin
leirille. 

Talkoolaisten panos oli enemmän kuin korvaamaton! Talkoolaisista vastasi Hanna, OH7TO. 

Leiriorganisaatio

Leiripäällikkö Mika, OH3BZK 
Ohjelmavastaava Jari, OH2BU 
Talkoovastaava Hanna, OH7TO 
Ensiapu Timo, OH3GPS; 
Turvallisuus Akseli, OH3BPY 
Kirpputorivastaava Tuomo, OH5TPO 
Tiedotusvastaava Jari, OH2BU 
Nuorisovastaavat Niko, OH5CZ; ja Saku, OH3BKL 
Tekninen vastaava Saku, OH3BKL 
Respa Ritva, Harri, OH3UP ja Julius, OH3CDR 

Talkoolaisia:
Akseli, OH3BPY.............Andrey, OH3OR.............Antti, OH2EXL..............Antti, OH3JCW
Antti, OH8TO...............Erkki, OH2CLV.............Hanna, OH7TO...............Hannu, OH3HA
Harri, OH3UP...............Harri, OH3WK..............Heikki, OH2BGX.............Helin, Marko
Jani, OH3JI................Jari Matti, OH4EBD........Jari, OH3EPZ...............Jari, OH3JUT
Jari, OH3KRH...............Jari, OH2BU<..............Jarmo, OH3QN...............Jesse, OH3CTB
Jesse, OH7CK...............Jorma, OH2ETE.............Jorma, OH3FWK............. JuhaMatti, OH4EBD
Julius, OH3CDR.............Kai,OH4JTS................Kalevi, OH3NAO.............KariPekka, OH2PQ
Kari, OH2BCY...............Kari, OH6KNO .............Kimmo, OH3ZS...............Kyösti, OH3GTV
Lauri, OH3RL...............Markku, OH3EMC............Markku, OH4UI
Markus, OH3RM..............Martti, OH1ON.............Mauno, OH3CUO/OM...........Mika, OH2MN
Mika, OH3BZK...............Mikko, OH2BIF ............Niko, OH5CZ................Olga, OH3BVN
Pasi, OH3EHV...............Pentti, OH3TY.............Petri, OH1PH...............Pirjo, OH3CUO/XYL
Ritva,.....................Saku, OH3BKL..............Tapani, OH3RT..............Tapani, OH3RT 
Tia, OH3TIA................Tomi, OH3FWH..............Tuomo, OH5TPO..............Valera, OH3CDY
Veijo, OH3FWJ..............Veijo, OH4VA..............Vesa, OH3FYE...............Yrjö, OH3CK
Timo, OH3GPS............... 

Lahden Radioamatöörikerho ry., OH3AC; halusi tämän SRAL:n kesäleirin olevan ikimuistettava.
Toivomme ja osin jo tiedämme, että näin myös oli, kiitoksia on tullut kaikilta tahoilta. Kiitämme
osanottajia hienon leirin ja mukavan yhteisolon mahdollistamisesta. Turun Tippsundin leirillä eräs
leiriläinen samnoi, ettei kukaan leirillä ollut ole kritisitoinut. "Kritiikkiä on tullut vain niiltä, jotka leirillä
eivät olleet!" 

Kiitos tukijoille Ei tietenkään pidä unohtaa leirin tukijoita ja sponsoreita:
Lahden kaupunki,
Heinolan kaupunki, 
Planmeca Oy,
Suomen Radioamatööriliitto ry,
Osuuspankki PäijätHäme,
Päijät Hämeen Liikunta ja Urheilu, PHLU, 
Koneita.com/Utec,
RXTXtuote,
Bebek
Datamatik Tecnicom Oy
ja moni muu. 

Bebek teki lisäksi kaikille leiriläisille tarjouksen, että heidän verkkokaupastaan saattoi valita tuotteita
ja hakea ne leiriltä. Säästyi turhia postikuluja ym. 

Leiriraportti on hyvä päättää Matin, OH7SV; kommenttiin:

Oli aivan helvetin hyvä leiri, kiitos!

https://www.itahame.fi/paikalliset/6074233
http://oh3ac.fi/Lappifree600.jpg
http://oh3ac.fi/TeemuOH7KAA.jpg
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katso sijaintimme, klikkaa karttaa

OH3AC
Lahden Radioamatöörikerho ry

Radiomäenkatu 43
15100 LAHTI

Puhelin kerholle: 044 7001 599
Sähköposti: oh3ac(a)oh3ac.fi

Kerhoillat avoimin ovin
joka ma alkaen klo 18:00

Vanha Radioasema
Radiomäenkatu 43

LAHTI

PÄIJÄTHAMI KESÄLEIRI 2023

PÄIJÄTHAMIKESÄLEIRILLÄ 837 KÄVIJÄÄ!

*** LÄHES 300 KUVAA, ESITELMÄÄ JA TALLENNETTA ***

1.  LEIRIN SUUNNITTELU JA JÄRJESTELYT

Vierumäellä 12.16.7.2023 pidetyn PäijätHami kesäleirin raporttisivut on jaettu neljään eri osaan.
Tästä voit hypätä (klikata) kolmeen muuhun osioon:

1. LEIRIN SUUNNITTELU ja JÄRJESTELYT
2.  LEIRIN OHJELMA ja ESITELMÄT
3.  LEIRITUNNELMIA ja KUVIA

4.  OSANOTTAJILTA SAATUA PALAUTETTA

Tämä sivu kertoo, miten leiri suunniteltiin ja toteutettiin!
Jos joku linkki ei toimi tai haluat muuten korjata raporttia, laita sähköposti oh3ac@oh3ac.fi


 

Leiriraportti on hyvä aloittaa Markun, OH8UV; kommentilla:

Vaikka olin vain päiväkäynnillä, aistin tunnelman leirillä olevan
pitkästä aikaa vanhan "ham spiritin" kaltaisen. Kukaan ei
önnöttänyt ja porukalla oli mukava olla. Järjestelyt ja puitteet
toimivat hyvin. 

Suomen Radioamatööriliitto ry:n 63. kesäleirin järjesti Lahden
Radioamatöörikerho ry, OH3AC; Vierumäen vapaaaika ja
liikuntakeskuksessa kesu 12.16.7.2023. Tapahtumat olivat pääasiassa yhden katon alla ”Country
Club'lla.” Leirin virallinen kävijämäärä on tarkistuslaskennan jälkeen vahvistettu olleen 837 kävijää. 

Lahden Radioamatöörikerho ry, OH3AC; sai leirin
järjestelyoikeudet SRAL:n hallitukselta vasta marraskuussa
2022, neljännellä yrittämisellä. Tapahtuma oli suunniteltu
päivää edellisiä kesäleirejä pidemmäksi, koska leirillä oli
suunniteltu pidettävän myös SRAL:n kevätkokous ja näin
helpottavan oleellisesti SRAL:n kustannuksia. Järjestäjät
olisivat vastanneet kaikista varsinaisista kokouskustannuksista. 

Yhdeksän kuukauden järjestelyaika on lopulta tavattoman lyhyt
ja ajanpuutteessa moni hieno idea jäi toteuttamatta tai
viimeistelemättä. SRAL:n hallituksen päätös aikaistaa
hakuprosessia on hyvä uusi linjaus ja auttaa jatkossa järjestäjiä. 

SUUNNITTELU

Leirin suunnittelussa oli alusta lähtien kuusi tärkeää mottoa:
 ”Ham spirit”: perinteinen, hyvähenkinen leiri,
 ”yhden pysähdyksen (katon) taktiikka”: monipuoliset majoitukset ja ruokailut lähellä toisiaan,
 ”edullinen": edulliset ja halvat hinnat kaikille,
 ”hyvä ohjelma”: huippuhyvä, laaja ja erilainen ohjelma,
 ”palvelu edellä”: hiottu palvelukokonaisuus osanottajille,
 ”ammattimaisuus”: paras on hyvän vihollinen, mutta lähtökohtana ammattimainen ote.
 ”Tehdään niin hyvin kuin pystytään ja osataan. Ei pihistellä.
 ”Emme saa unohtaa myöskään suomenruotsalaisia hameja, olemme kaksikielinen maa. 

Kesäleirisivu, ilmoittautuminen ja tiedotus

Kerhon www.oh3ac.fi sivun ”kylkeen” rakennettiin leirin omat
sivut osoitteessa

kesaleiri.oh3ac.fi

Runsailla kuvilla, isoilla kirjaimilla ja monipuolisesta sisällöstä
kiitosta saaneet sivut rakensi Jermu, OH3KZR. Sivulta oli
helppo löytää kaikki tarvittava ja se päivittyi viime hetkeen
saakka. Selkeät otsikot ja välisivut auttoivat etsimistä, mutta
menu helvettiä ei kuitenkaan ollut. 

Ennakkoilmoittautuminen oli mahdollista toukokuun alusta
lukien. Ilmoittautumispohjana käytettiin SRAL:n hallinnassa
olevaa Ilmarixjärjestelmää. Koska ilmoittautumistiedot
kiersivät SRAL:n kautta, ne saatiin järjestäjille manuaalisesti
aina vasta muutaman päivän viiveellä. Anteeksi siis, ettei
vahvistuksia pystytty kuittaamaan välittömästi. 

Ennakkoilmoittautujia oli hieman yli 400, eli edellisen vuoden
leirin tapaan noin puolet lopullisesta kävijämäärästä. 

Ennakkoilmoittautumista edelsi matkailuajoneuvo ja
telttapaikkojen alustava varaus. Matkailuvaunuja oli noin 60 ja
telttoja 25. Hieman edellisen vuoden leiriä enemmän. 

Vierumäki ei juuri ole profiloitunut karavaanari tai
telttailupaikkana. "Jostakin" alkoi jopa kiertämään huhu, ettei
leirillä sallittaisi ollenkaan matkailuajoneuvoja tai telttoja. Se ei pitänyt todellakaan paikkaansa. Mutta
kun näihin toimintoihin liittyvät reunaehdot oli selvitetty ja sovittu, myös Vierumäki oli innostunut
tästä uudesta 
"asiakasryhmästä", ja antoi kaiken mahdollisen tuen. 

Nousujohteinen tiedotus

Leirin tiedotus alkoi helmikuussa. SRAL:n tiedotuskanavista
bulletiineissä oli nousujohteinen viikkotiedotus ja
Radioamatöörilehdessä kolmessa numerossa leiriartikkeli.
Lisäksi Facebook'in "Radioamatöörit"ryhmässä oli viikottainen
tiedotus kuten jonkin verran myös FinHam sähköpostilistalla.
Kaikki tiedotteet löytyivät heti julkaisun jälkeen myös
kesäleirisivulta. 

Myös ulkomaille, lähinnä Pohjoismaihin, oli tiedotusta mutta se
jäi lopulta aiottua pienemmäksi. 

Leirin tiedotuksen ensimmäisenä tavoitteena oli kertoa, missä
on Vierumäki sekä kertoa, mitä kaikkia mahdollisuuksia paikka
antaa. ”Tule koko viikoksi Vierumäelle” teemalla pyrittiin
viestimään, että kesäleiri voi olla myös koko perheen leiri.
Vierumäki tarjoaa mahtavat puitteet koko perheelle viettää
vapaaaikaa ja näin perheen vanhemmilla on hyvä omatunto
keskittyä loppuviikosta radioamatöörileirin tapahtumiin ja
ohjelmaan. Viesti meni hyvin perille, koska ainakin viisi
perhekuntaa tuli leirille jo edellisenä viikonloppuna. 

Keväällä pidettiin kaksi yleistä Teamstilaisuutta yhdessä
SRAL:n kanssa kaikille suomalaisille hameille otsikolla ”Mitä
haluat kesäleiriltä”. Niissä oli mukana yli 80 osanottajaa ja
palavereissä tuli hyviä ideoita leirin järjestelyihin. Ihan kaikkia
mahtavia ideoita ei valitettavasti pystytty toteuttamaan, mutta moni osoittautui 
kullanarvoiseksi. Voidaanko siis sanoa, että PäijätHamileiri oli osanottajien muovaama leiri? 

Kouvolan perinteisillä Sotilasradiopäivillä saivat leirin järjestäjät myös pitää 10 min
esittelypuheenvuoron. Sotilasradiopäivillä pidetyn demon voit katsoa tästä linkistä *.pdfmuodossa. 

Kesäleirilehti ja leiripassi

Kesäleiriä kävijöitä varten pitää olla tietenkin kesäleirilehti.
Koska leirin ohjelma kehittyi ja muuttui leirin portille saakka,
kesäleirilehti eriytettiin ohjelmakartasta ja ohjelmakartan sai
erikseen ilmoittautuessa ja se löytyi aina päivitettynä Country
Club'in ilmoitustaululta ja respasta 

Sekä 16sivusen kesäleirilehden että leiripassin suunnittelua
varten Kerholla oli mallina lähes kaikkien noin 50 edellisen leirin
leirilehtiset ja leiripassit. Leirilehti kertoi yleistä tietoa leiristä ja
ennen kaikkea siitä, mitä leiriltä löytyi tai mitä palveluita
Vierumäen alueelta löytyy. 

Kesäleirilehden sisällöstä löytyy IARU:n puheenjohtajan
Sylvain, F4GKR; SRAL:n puheenjohtajan Timon, OH5LLR;
leiripäällikön Mikan, OH3BZK; ja ohjelmavastaavan Jarin,
OH2BU; tervehdykset. Jarin, OH2BU; tervehdys kertoo paljon
siitä filosofiasta, miltä pohjalta leiriä lähdettiin hakemaan. "Ham
Spirit" first. 

Jos klikkaat yllä olevaa leirilehden kansikuvaa, pääset lukemaan
ja selailemaan 16sivuista leirilehteä. 

Leiripassi on "tavallaan" leirin tärkein painotuote. Moni säilyttää
leiripassit leireiltä, joilla on ollut. Ne ovat tavallaan
"matkamuisto" leiristä ja niitä voi käyttää muissa tapahtumissa.
Jos klikkaat alla olevia kahta leiripassin kuvaa, saat ne näkymään siinä koossa, kun osanottajat saivat
ne rintaansa roikkumaan. 

Leiripassin suunnittelu lähti seuraavista
periaatteista: 
       nimi ja tunnus pitää olla painettuna niin 
       isolla että vastapäätä oleva näkee tiedot 
       kyyristymättä. 
       Käytännössä leiripassin kooksi tulikin hieman

suurempi kuin aiemmilla leireillä.
       leiripassista löytyy tärkeimpien tukijoiden
nimet        ja logot
       leiripassista löytyy alueen kartta ja
tärkeimmät
       puhelinnumerot
       esitelmänpitäjille ja vieraille on oma VIP
passi
       leiripassissa on jokaiselle yksilöllinen numero
       arvontaa varten
       leiripassi ei saa olla hakaneulalla tai liimalla 
       kiinnitettävä vaan kummastakin ylänurkasta 
       kaulanauhalla ripustettava. 

Tyylikkäiden leiripassien luovasta suunnittelusta vastasi kerhomestari Ritva. 

Jos leiripassissa olisi yksi reikä, johon kaulanauha kiinnitetään, se kääntyilisi jo pienessä tuulessa
ympäri. Myöhemmin tuli ilmi, että kahteen reikään tulevat kaulanauhat olivat uskomattoman kalliita –
puhutaan nelinumeroisesta luvusta. No, hyvä maksoi tässäkin. (Eräässä tapahtumassa leiripassin
kääntyminen kompensointiin sillä, että tunnus laitettiin kummallekin puolelle. Ei hassumpi idea
sikseen.) 

Passeja suunniteltiin ja tehtiin eri värisiä ja eri päiviä ja eri
tarkoitusta varten.(Kuva oikealla) VIPvieraat, eli pääasiassa
esiintyjät ja kutsutut juhlavieraat saivat myös omansa.

Leiripassin suunnittelun ja toteutuksen välillä tuli kuitenkin
pieni viestintäkatko. Leiripassissa olevan nimen ja tunnuksen
fonttikoko oli pyydettyä pienempi ja leiripassiin pääsi muutama
kirjoitusvirhe. No, ei aina voi olla täydellinen. 

Majoitusvaihtoehdot

Vierumäki on tunnettu monipuolisista majoitusvaihtoehdoista.
Sanotaan, että koko alueelle mahtuu yöpymään sisätiloihin
5555 henkeä.

Alueella sijaitsee neljä hotellia: Fennada ja Sporttihotelli
Pihkala, (jotka sijaitsevat vieretysten oikealla olevan kuvan
mukaisesti Fennada oikealla ja Pihkala keskellä.
Vasemmanpuoleisin siipi on hallinto ja koulutusrakennus.)
Country Club ja Holiday Club (alemmassa kuvassa). 

Holiday Club Vierumäki sijaitsee Country Club'lle tulevan tien
varrella, noin 800 m ennen Country Clubia. Koska Fennadakin
on juuri uudistettu, tähdillä laskettuna hotellit ovat ***** 
***. 

Lisäksi majoitusta löytyy rivitalosta Country Club'in takaa sekä
rantahuviloista saunan ja uimarannan vierestä. Rantahuvilat
varattiin tietenkin ensimmäisinä. 

Vierumäen vahvuus on juuri majoitusten monipuolisuus 
jokaiseen makuun ja jokaiseen lompakkoon löytyy sopiva
majapaikka. On luksusta, on tuttua mökkimajoitusta, on
rantasaunanomaista ym. Mutta myös erittäin kohtuullisen
hintaista ryhmämajoitusta. 

Vierumäen pohjoisosassa on mökkikylä, jossa on yli 160
eritasoista mökkiä. Niitä pystyi varaamaan sekä Vierumäen
myyntipalvelun itsensä että mm "Hotels.com" ja "Booking"
sivujen kautta. Mökit olivat hyvässä käytössä ja moni oli
varannut mökin työpaikkansa, oman järjestönsä tai vastaavan
kautta. 

Usealla kerholla oli yhdessä varattu mökki. Vaikka järjestäjät
”varoittivat” mökkien täyttyvän nopeasti ja kehottivat
varaamaan omansa nopeasti, moni jäi ilman mökkiä. Vierumäki
on perinteisesti täynnä kesän huippuaikaan. 

Matkailuajoneuvoalueet olivat kolmessa paikassa niin, että
yöpyjä saattoi varata paikan, joka sopi hänelle ja perheelleen
rauhallisuuden ja etäisyyden mukaan. Kompromissialue (AS2)
oli näistä se suosituin. Jako kolmeen
matkailuajoneuvoalueeseen perustui vanhaan kokemukseen
siitä, että osa haluaa keskelle tapahtumia, osa haluaa majoittua
rauhassa ja  niin  loput haluavat vähän kumpaakin. 

Myös telttailualueita oli kaksi. Lähin telttaalue oli noin 40
metrin päässä Country Club'in pääovelta. 

Suurin telttaalue oli kangasmetsäpohjainen, josta moni kertoi
pitävänsä enemmän kuin nurmikosta. 

Sekä matkailuajoneuvo että telttaalueille toimitettiin
Bajamajat helpottamaan olemista ja arkisia askareita. Samalla
lyhentämään tarvetta lähteä sisätiloihin askareita varten.
Bajamajat siivottiin omasta toimesta päivittäin. Karavaanareille
tarpeellinen suihkukin löytyi tarvitsijoille. 

Telttojen ja matkailuajoneuvojen ympäriltä löytyi useita hyviä
antennipuita. 

Varsinkin telttailualueella lähti useasta teltasta syöttöjohto
kohti puiden väliin ripustettua antennia. 

Leirin nimi ja logo

Leirin nimeksi oli alustavasti monta vaihtoehtoa. Nimessä oli tietenkin oltava sana ”hami” tai ” radio”.
Kun katsottiin vanhoja nimiä, hatun nosto tuli Kokkolan, OH6AI; "Megahertsi"nimelle ja Jyväskylän,
OH6AD; "Metso"nimelle. Toki myös vuoden 1991 ”Ylläs kutsuu” on hieno nimi. Nimeen haluttiin toki
myös kansainvälisyyttä. Rosterissa olivat mm seuraavat nimiehdokkaat:"Vierumäki kutsuu", "Häme
Hami", "SalpaHami", "SalpausHami", "Hami_2023" "LahtiHami", "HamRadio2023" ... jne. Vaikka sana
"Vieru" olisi ollut kiva nimessä  esim "VieruHami" tai "HamiVieru", ne hylättiin, koska epäiltiin siitä
väännettävän erilaisia muotoja. Niinkuin sitten eräät lapsenomaisuuttaan ja parjausmielessä
väänsivätkin. 

Kerhon hallituksen kokouksessa ”PäijätHami”nimen toi eka kerran esille Tuomo, OH5TPO. Kahden
kokouksen mutustelun jälkeen se sitten valittiin nimeksi. Siinä vaiheessa tämä työnimi oli jo
itsestäänselvyys lopulliseksi nimeksi. "PäijätHami" – kertoo maakunnasta, jossa ollaan ja lopussa vielä
se ”pakollinen hami”. Ei ehkä kansainvälinen nimi, mutta sitä enemmän kotimaa ja
maakuntahenkinen. 

Kun nimi oli lyöty lukkoon, Jermu, OH3KZR; sai tehtäväkseen
miettiä logoa. Tämän päivän yleisen suuntauksen mukaan
logossa on myös tapahtuman nimi. Harvoin tehdään enää
logoa, jossa pelkästään on joku kuvio. Hyvänä esimerkkinä
Nokia, joka luopui melko nopeasti kolmen kärjen logosta ja
päätyi ratkaisuun, että nimi on samalla logo. 

Halusimme kuitenkin logoon myös jotakin muuta kuin pelkän
nimen, jotakin haminoloista. Jermu keksikin, että Päijätsanan
” ison P”kirjaimen yläosa voidaan muotoilla myös "headset"'iksi (kuulokkeet,
Ensimmäisissä versioissa (kuva ylempänä) headset oli kallellaan
alas oikealle, mutta kuulokkeet ja "Päijät"sanan "ä" ja "i"
pisteet sekoittuivat. 

Lopulta headset käännettiin toiseen suuntaan, ylös, "Päijät"
sanaa pienennettin, mutta fonttia paksunnettiin. Nyt headset
näytti yhden kommentin mukaan hymyilevältä ja nauravalta 
kuten leirin tulikin olla. Headset'in mikrofoni näytti samalla
käsivarrelta, joka ystävällisesti viittoi tulemaan leirille. Siis jo
koko logo kertoi, että kyseessä oli radioleiri. 

Nyt kaikki näyttää helpolta, mutta välivaiheita oli kymmeniä. 

Jermun logon suunnitteluun käyttämä aika oli kymmeniä tunteja ja monen vaiheen jälkeen päädyttiin
siis lopulliseen, tyylikkääseen versioon, värimaailmaltaan lähes täydelliseen. Ammattilaisena Jermu teki
logosta pienen, keskisuuren ja ison resoluution versiot sekä useita muita käyttövaihtoehtoja eri
tarkoituksiin. 

Monipuolista ruokailua

Myös ruokailussa oli kävijöillä monia vaihtoehtoja. Country Club'illa oli sekä lounaat (13 €) että
runsaat päivälliset (17,50 €) seisovasta pöydästä. Ruuan laadusta ei kukaan ole valittanut, sillä
seisovat pöydät olivat tosi antavat ja syödä sai niin paljon kuin halusi. Ruokasalin, pääasiassa Rampsi
sali, oven viedessä oli myös baari, josta sai virvokkeita, olutta ja viinejä aina illan loppuun saakka. 

Lähes kaikkiin huonehintoihin kuuluvat aamiaiset sai nauttia
Fennadan Puhtiravintolassa (13 €), jonka seisova pöytä oli
yhtä antelias. Puhti oli myös karavaanarien ja telttailijoiden
käytössä. 

Muitakin ruokapaikkoja oli useita. Fennadan a'la carte
ravintola, Holiday Club'in tasokas courmetravintola ja pub.
Ruokapaikka löytyi joka nälkään. Myös välipala ja iltaruoka
paikkaa. Ja yökerho. 

Koska ruokapaikkoja on Vierumäen alueella runsaasti,
Kerhomestari laati niistä yksisivuisen esitteen, joka oli
ilmoitustauluillla ja jonka sai myös respasta. 

Myös iltajuhlan illalliskortti saatiin neuvoteltua perinteisiä hintoja huokeammaksi. Tasan sata
osanottajaa sai 35 €:n hinnalla myös 
hyvän ohjelman. 

Opasteita teillä, pihassa ja Country Club'in sisällä  kukaan ei eksynyt?

Jo ensi metreistä oli selvää, että hyvillä opasteilla on suuri
merkitys siinä, että ihmiset löytävät oikeaan paikkaan – mutta
opasteilla luodaan myös tunnelmaa. Opasteet jaettiin teknisesti
liikenneopasteisiin, Country Clubin pihaalueen ja Country Club'in
sisäisiin opasteisiin. 

Nelostien eli Lahden moottoritien Vierumäen liittymästä lukien
asetettiin yhteensä 12 tieliikenneopastetta. Opasteet olivat isoja 1
metri x 1 metri opasteita ja ne kiinnitettiin joko
opasteliikennemerkkeihin, pylväisiin tai asetettiin kuormalavoihin
kiinnitettynä sopiviin paikkoihin. Heti Vierumäen liittymän jälkeen
opasteet kertoivat myös, kuinka pitkä matka on jäljellä Country
Clubille. 

Lahden moottoritiellä eli nelostiellä on harvinaisen paljon
Vierumäelle osoittavia liikennemerkkejä, mutta onhan arvokasta
tietää, paljonko matkaa on jäljellä. Eikä tietenkään unohdettu
myöskään opastetta, joka kiitti leiriltä lähteviä siitä, että olivat olleet mukana leirillä. "Kiitos"tauluun
oli joku "vääräleuka" kirjoittanut tussilla paperille "Kiitos! Mahtava leiri  tavataan ensi vuonna
Joensuussa" 

Opasteiden sijoittelussa
noudatettiin melko
tarkasti ELYkeskuksen
ohjeita.
https://www.ely
keskus.fi/mainontatien
varrella 

Lahden moottoritien
varteen kiinnitettiin
myös opasteet, jotka
kertoivat paikallisradio
PäijätHamin taajuuden
että OH3AC
leiritoistimen taajuuden.
Samanlainen opaste oli
myös Country Club'in
pihalla. Opasteet
laitettiin paikkaan, jossa kumpikin olivat hyvin kuuluvilla. 

Sekä Country Club'in pihamaalle että jo aikaisemmin Vierumäen
tulotielle asetettiin opasteet, jotka kertoivat matkailuajoneuvo
ja telttaalueet. Toki lisäksi pihalta löytyi opasteet kirpputorille,
peräkärrymyyntiin, SERlavalle ym. tärkeimpiin paikkoihin. 

Country Club'in aulassa oli ”opastepuu”, joka samoin kertoi
tärkeimmät paikat CC:n sisällä: ruokailun, esitelmäsalit,
Kauppakadun ja kirpputorin ym. Vähän samanlainen
opastepuu, joka löytyy monelta kaukaiselta saarelta
kertomassa missä päin maailmaa mikin paikka on. 

Alueelle tullessa, siellä ollessa tai Country Club'illa tuskin pääsi
eksymään. Käänsi päänsä mihin tahansa, aina joku opaste
kertoi lisää. 

Totta kai siis myös niitä, jotka olivat viettäneet enemmän tai vähemmän
lyhyen aikaa leirillä, tuli kiittää. Tämä kiitosopaste siis löytyi Vierumäeltä
poistuttaessa. 

Kaikki opasteet suunnitteli ja teki espoolainen Teippitukku Oy. Palvelu oli
uskomattoman hyvää ja nopeaa – opasteet olivat tyylikkäitä ja valmiina
kahdessa päivässä tilauksesta. Materiaali kevyttä ja säänkestävää. Annamme
viiden pisteen suostituksen! 

Teippitukulla oli myös aivan loistava oma ehdotus opasteiden tyylistä, mutta
se jouduttiin tällä kertaa hylkäämään liian ”radikaalina.” 

SRAL vahvasti mukana suunnittelussa

SRAL:n hallituksen pääjoukko kävi tutustumassa ja keskustelemassa leiristä
jo viime vuoden, 2022, lokakuussa. Pidimme presentaation ja vastasimme
kysymyksiin. Presentaatio oli lopulta helppo pitää, koska useimmat asiat oli
valmisteltu jo neljällä edellisellä hakukierroksella. 

Kesäleiri oli vuoden alusta lukien jokaisen SRAL:n hallituksen kokouksen
esityslistalla. Hallitukselle kerrottiin jokaisessa kokouksessa suunnittelun ja
leirin järjestämisen edistymisestä ja vastattiin kysymyksiin. 

Hallitus myös kutsui normaalin protokollan mukaisesti leirille virallisesti mm.
IARUn puheenjohtajan Sylvain Azarian, F4GKR; sekä muutaman muun VIP
vieraan. 

Kevään lopulla allekirjoitettiin perinteinen liiton ja järjestäjän välinen
kesäleirisopimus. Sopimusta uusittiin enemmän kuin lievästi vastaamaan
paremmin tämän päivän leiripalvelutarpeita, koska sopimuspohja oli pysynyt
lähes muuttumattomana jo vuodesta 1992. Tällöin liitto alkoi tekemään
sopimuksia järjestäjien kanssa. 

Turvallisuus ennen kaikkea!

Leirin järjestämiseen liittyy aina myös paljon vastuuta, Tapahtumasta tehtiin Heinolan poliisille
tarvittavat ilmoitukset jo helmikuussa. Poliisin virkailija tuumasi hymy huulilla, että ”Mistä nyt tuulee?
Ei kukaan ole koskaan tehnyt tapahtumailmoitusta näin hyvissä ajoin. Yleensä ne tulevat muutama
päivä ennen tapahtumaa. Mutta kiitos kuitenkin!” 

Tapahtumailmoituksen tekeminen oli helpoin
viranomaistehtävä. Enemmän vaivaa oli pelastussuunnitelman
tekeminen. Vierumäen oma Country Club'in
pelastussuunnitelma oli sinänsä kohtuullinen, mutta ei yksinään
kelvannut näin mittavaan tapahtumaan. Mutta kun siihen
yhdistettiin ja kombinoitiin viime vuoden järjestäjiltä saatu
Eerikkilän pelastussuunnitelma, kokonaisuus oli hyvä,
suorastaan erinomainen. 

Järjestyksenvalvojien haaliminen oli yllättävän työlästä. Vaikka
poliisin määräämät päivittäiset järjestysmiesmäärät olivat
hyvinkin kohtuulliset, joutui ylin turvallisuuspäällikkö Akseli,
OH3BPY; tekemään työtä vaadittavien henkilöiden löytymiseen.
Mutta tarvittava määrä löytyi lopulta. 

Järjestyksenvalvojat kiersivät kaikilla alueilla myös yöaikaan.
Mainittavampia järjestyshäiriöitä ei ollut, mutta muutamaa hieman liikaa nauttinutta kehotettiin
menemään nukkumaan. Yleisin huomautuksia vaatinut toimenpide oli a) alkoholin nauttiminen
anniskelualueen ulkopuolella ja b) omien alkoholien tuominen anniskelualueelle. Siistiä ja rauhallista 
väkeä kuitenkin nämä radioamatöörit. 

Timo, OH3GPS; tarjoutui ensiapupäälliköksi. Timo päivysti
ahkerasti, mutta lopulta hänelle tuli vain yksi "asiakas." Nainen,
jonka jalan alta kävelytien sivukivetys oli livennyt ja jalkaan tuli
verta vuotava haava. 

Homma hoidettiin pikaisesti ja Vierumäelle annettiin pyyntö
hoitaa kivetykset kuntoon. Ensiapupakkauksia, joita oli lähes
huoneellinen, ei tarvinnut tätä enempää käyttää. 

Osa turvallisuutta ja järjestelyä oli tietenkin liivien suunnittelu
ja hankkiminen. Sinänsä helppo asia  kaupat ovat niitä pullollaan  mutta kun vähän jokaisella oli oma
halu niiden suhteen. Kompromissi onnistui tässäkin: Liivejä oli kolmea eri väriä, järjestysmiesten
punaisen ollessa näkyvin. Yläkuvassa Hanna, OH7TO; vihreällä liivillä, toinen talkoolainen sinisellä
liivillä ja alakuvassa Akseli, OH3BPY; järjestyksenvalvojien esimiehenä punaisella liivillä. Kuvassa myös
istumassa ja sisäistä yhteyttä pitämässä yhteiskäyttökanavalla Juha Matti, OH4EBD. 

LEIRI ALKAA
Leirin avajaiset ja lipunnosto

Leiri avattiin
puoleltapäivin torstaina
13.7.2023
arvovaltaisesti Suomen,
Ranskan ja SRAL:n
lippuja tankoon nostaen.

Järjestäjät joutuivat
pitkään miettimään,
missä järjestyksessä
liput nostetaan, kuka
avaa leirin ja kuka
puhuu ensin. Tyylikästä olisi tietenkin ollut nostaa myös niiden
maiden liput ylös, joista jo oli mukana osanottajia. Lipputangot
vain eivät riittäneet. 

Tervehdyksen toivat IARU:n puheenjohtaja Sylvain, F4GKR; Heinolan kaupunginhallituksen
puheenjohtaja Kirsi Lehtimäki, SRAL:n puheenjohtaja Timo, OH5LLR; ja leiripäällikkö Mika, OH3BZK.
Timon, OH5LLR;  kesäleirin varsinaisen pääjärjestäjän  alkupuheenvuoron jälkeen nostettiin liput ja
muut kolme saivat pitää avajaispuheensa. Mikrofonia ja äänentoistoa ei ollut, mutta kaikkien keuhkot
riittivät. "Parhaiten kuuluu tietenkin poliitikon ääni", kuten Kirsi Lehtimäki totesi, ja niin kuuluikin. 

Heinolan Kirsi Lehtimäen puheenvuoro oli hieno ja sympaattinen, toivottaen meidät kaikki
tervetulleiksi Vierumäelle. 

Hovikuvaaja Martti, OH1ON; ikuisti avajaiset näin: (Klikkaa kuvaa ja saat 9:38 min videon avajaisista) 

OTtapaamisessa muisteloissa 75 konkaria

IARU:n ja SRAL:n
puheenjohtajien
tähdittämä OT
tapaaminen Rampsi
salissa keräsi hyvän
joukon konkareita
lämminhenkiseen
tilaisuuteen. Konkareilla
oli yhteenlaskettuna
radioamatöörivuosia yli
4000! Melkoinen määrä
kokemusta ja tietämystä.
Ja vielä enemmän hienoja muistoja, joita tilaisuudessa jaettiin. 

Pikkukuvassa ylhäällä Jorma, OH2PV; kertoo muisteluita
omasta haminuoruudestaan. Moni muukin, mm Rami, OH3BHL;
Aaro, OH9RJ; Veikko, OH3SF; jne kertoivat mielenkiintoisia
tarinoita. Tapahtuman tärkeimmän kysymyksen, kuka on ra
iältään vanhin, taisi voittaa juuri Veikko, OH3SF. 

Lienee kuitenkin ensimmäinen
kerta,kun IARU:n puheenjohtaja
tervehtii OTamatöörejä. Sylvain,
F4GKR; (kuva ylhäällä oikella) toi
sympaattisesti terveisiä IARU:lta ja
kertoi, kuinka tärkeää työtä IARU
tekee taajuuksien puolustamisessa.
Sylvain kertoi myös, että IARUn
suurin ongelma tällä hetkellä on
löytää tekijöitä erilaisiin tehtäviin. 

SRAL:n tarjoama
mansikkakakkukahvi uhkasi sulaa
helteessä ja henkilökunta pyysi
pientä taukoa puheisiin. Tilaisuuden
päätteeksi otettiin tietenkin jo
perinteinen yhteiskuva. 

OTtapaamisesta on tullut suosittu
leirin ohjelma. Vieressä oleva OT
yhteiskuva kertoo meidän seniorihamiemme elinvoimaisuudesta ja halusta olla edelleen aktiivisia
hameja. 

Nyt tapaaminen oli viime vuoden malliin jo
torstaina, mutta moni OT on esittänyt
toivomuksen, että tapaaminen olisi perjantaina tai
lauantaina, jolloin voisi osallistua myön muuhun
ohjelmaan. Tätäkin vaihtoehtoa mietittiin pitkään,
mutta tapaaminen jäi lopulta torstaihin, koska se
oli suunniteltu kevätkokouksen yhteyteen.
Varmaan ensi vuoden leirillä Joensuussa
tapaamiselle löydetään parempi aika. 

Katso klikkaamalla vasemmalla olevaa kuvaa
Martin, OH1ON; tekemä video OTtapaamisesta.
Videon pituus 19:06 min. 

Ulkomaisia vieraita ainakin kahdeksasta maasta

Ulkomaisia vieraita leirille löysi kahdeksasta maasta. Leirin ensimmäinen ilmoittautuja olikin Norjasta,
tunnettu puskaaktivisti Mads, LA1TPA. 

Ulkomaiset tähtivieraat olivat tietenkin tällä kertaa Ranskasta. IARU:n puheenjohtaja Sylvain Azarian,
F4GKR; ja Paul Granger, F6EXV; joka kunnioitti leiriä ja suomalaisia hankkimalla myös suomalaisen
tunnuksen "OG6EXV". 

Unohtaa ei tietenkään voi Ruotsin ed. puolustusministeriä Peter Hultqvistia, SM4HCF; jolla hälläkin on
nyt suomalainen tunnus "OH1P" käytettävissä Turun saariston kesämökillä. Suomen, Norjan ja
Ranskan lisäksi kävijälistalta löytyvät ainakin Ruotsi, Eesti, Tanska, Saksa ja Yhdysvallat. 

Leirimasto nousi 30 metriin – leiriasema äänessä 160 m aktiviteetissä

Jo ennen leirin alkua
Token, OH6RM; viiden
hengen ryhmä kävi
nostamassa leirin
ylpeyden, yli 30 metrin
alumiinimaston. Mastoon
asennettiin HFalueiden,
kuuden metrin,
leiritoistimen ja
paikallisradio ”Radio
PäijätHamin” antennit. Sekä tietenkin 80 m ja 160 m dipolit. 

Kiitos Tokelle, OH6RM; upeasta mastosta ja asennuksista.
Ammattimaista työtä! 

Yllä vasemmassa kuvassa kaksi todellista mestaria tahoillaan,
DXCClistojen kärkipaikasta taisteleva Jussi, OH3SR; ja itse "Mr
Aluminium" Toke, OH6RM; keskustelevat mastoista ja DXien
pyydystämisestä. Jussilla on tunnetusti se bandien isoin
signaali. 

Muuten  leirin masto jatkoi matkaansa ja on nyt pystyssä
yhdessä Suomen parhaista saarista, Degerön saarella Inkoossa
Pasin, OH2TWI; pihalla. 

Leirin tunnuksena käytettiin kerhon eli järjestäjän omaa
tunnusta OH3AC, kuten tapana aina kesäleireillä on ollut. Vain
SRAL:n itse järjestämillä leireillä tai erityisleireillä, joilla
juhlitaan maamme tai SRAL:n pyöreitä vuosia, käytetään
SRAL:n omia tai sen hankkimia erikoistunnuksia.
Järjestelyryhmä mietti pitkään, pitäisikö hankkia joku erikoiskutsu, mutta päätti lopulta pitäytyä
Kerhon peruskutsussa. 
Kyllä maailma on täynnä kutsuja, ei yhtä lisää tarvita. 

Leiriasema oli Koneita.com/Utec Oy:n käyttöön lainaama,
hienosti toiminut Icom IC7610 huipputransceiveri. Kuvassa
Euroopan kovimpiin DXreihin kuuluva Paul, F6EXV/OG6EXV;
on äänessä leiriasemalta. Asemalla oli tietenkin käytössä sekä
tavallinen "pumppu" että automaattianturi. 

Perjantaiiltana leirin YLamatöörit aktivoivat tunnuksella
OH2YLS 160 metrin aktiviteetin. Vaikka asemahäiriöt oli
etukäteen tarkistettu, jostakin syystä kohinataso oli illalla
melko korkealla häiriten kuuluvaisuutta. Hanna, OH7TO; Jaana,
OH6AX; ja Pirjo, OH3CUO; tekivät hyvää työtä. 

Wamon, OH2II/OH2BPW; magneettiluuppiantenni oli Country
Club'in pihalla viritetty taajuudelle 1846 kHz ja sieltä pystyi
antamaan YL:lle lisäyhteyksiä. 

Valitettavasti kovin moni ei hoksannut asemaa käyttää, mutta
kyllä YL:ien saalis oli ihan hyvä ja kohtuullinen. 

SRAL:n bulletiinin antoi lauantaina hienosti "Vuoden
perusluokkalainen 2023" Joel, OH2CBD. Bulletiinin lukeminen
sujui kuin vanhalta konkarilta ja vielä paremmin sujui pileup'in
purkaminen. Kuson ja pileup'in pitoa Joel on harjoitellut mm
useilla puskaoperoinneilla ja kotimaisissa kilpailuissa. 

Joel'in tunnustuspalkinto oli jaossa Jyväskylän
Syyskokouksessa, mutta itselleen tyypillisenä Joel oli silloin
workkimismatkalla. Kuvassa Jari, OH2BU; käy lävitse bulletiinin
antamiseen liittyviä rituaaleja. Bulletiini kun tulee aloittaa
sanomalla ainakin kolmesti "Huomio OHasemat .." 

Useita ohjelmaputkia

Leirille oli pyydetty yli 60 esitelmää omien erikoisalueidensa parhailta. Ohjelman laajuus ja aiheiden
monipuolisuus sai erityistä kiitosta! 

”Historiallisen monipuolinen ja hyvä ohjelmisto. Ohjelmaa, jota kukaan ei aikaisemmin ollut 
       ajatellut leirille.

Kiitokset kuuluvat kuitenkin kaikille esitelmän pitäjille mahtavasta panoksesta. 

Ohjelmat oli pyritty järjestämään ”putkiin” eli niin, että saman aihealueen esitelmät olivat perätysten
samassa salissa. Ohjelmasta löytyykin näin mm. Maanpuolustus ja MPK, antennit, kilpailu ja DX,
tekniikkaputket perjantailta sekä lauantailta nuorisofoorumi, ”tähtiputki” sekä viranomaisputki.
Muutama putkiin sopimaton spesiaaliesitelmä sijoitettiin mahdollisimman hyviin paikkoihin. 

On totta, että liian moni hyvä esitelmä syö toisiaan, mutta toisaalta antaa mahtavan valinnanvaran. 

Ohjelmassa viihdettä, tietoa ja asiaa

Ohjelmaa suunniteltaessa oli tärkeää löytää kokonaisuus, jossa olisi sekä tietoa ja asiaa, että
viihdettä. Mutta myös niin, että ohjelma tarjoaisi jotakin kaikillle perheen jäsenille, erityisesti mukaan
houkutelluille puolisoille. Muutamassa tapauksessa kävikin niin, että "se" puoliso olikin pakottanut
perheen hamin leirille vedoten hyvään ohjelmaan. Maria Veitola ja 72 tunnin varautuminen
kiinnostivat myös puolisoita. 

Kolmen esitelmäsalin – ”pääsali”, ”luentosali 1” ja ”luentosali 2” ovet olivat vain kahdeksan metrin
päässä toisistaan ja järjestäjät suorastaan kehottivat hyppimään salista toiseen. Tämän vuoksi myös
esitelmät alkoivat yleensä 15 min välein, joten esitelmäshoppaus oli tehty helpoksi. Moni kiittikin
mahdollisuudesta hyödyntää koko ohjelmapalettia. 

VHF/UHFspesialistimme Hannu, OH3DP; kertoi innostuneensa asiasta ja pyrkivänsä hyödyntämään
kaikki ohjelmat. Pystyikö Hannu toteuttamaan ajatuksensa, ei ole tiedossa, mutta eräs toinen
tuntemattomaksi jäänyt mestari ilmoitti lauantaiiltapäivänä olleensa yhteensä 31 esitelmässä
"kermat päältä"filosofialla. 

Tähtihaastattelussa Maria Veitola, OH5BR/yl

Ainutlaatuisten esitelmien ja Markun, OH4UI; haastatteluin toteuttaman ”tähtiputken” joukosta
erottui kaksi yleisökärkeä, muitakaan yhtään vähättelemättä. Toimittaja Maria Veitolan, OH5BR/YL;
haastattelua oli seuraamassa salin täysi eli 150 kuulijaa. 

Maria voitti elämänilollaan ja karismallaan yleisön sydämet kertoessaan isästään Ollista, OH5BR.
Vaikka hän nuorena tyttönä oudoksui isänsä harrastusta, jo teininä hän oli ylpeä isästään. Maria
muisti vielä monen isänsä hamikaverin nimen. Näitä Marian jo aiemmin kotonaan tapaamia kavereita
löytyi jopa yleisöstä. Marian kesäinen olemus ja hyvät vastaukset tekivät hänestä yleisön suosikin. 

Kuvassa vasemmalla alhaalla Maria keskustelee esityksensä jälkeen Timon, OH1NX; ja Tapanin,
OH5BM; kanssa, jotka kumpikin olivat tavanneet hänet jo aikanaan vieraillessaan Ollin, OH5BR; luona.

Klikkaamalla oikealla olevaa kuvaa, voit katsoa
Martin, OH1ON; kuvaaman videon (36:01 min)
Marian haastattelusta. 

Katso erityisesti kahden ammattilaisen  Markun ja
Marian  välistä keskinäistä kemiaa  kuin
vastarakastunut pari  ja miten Marian vastaukset
ovat aina täydellisiä. Ei liian lyhyitä eikä liian pitkiä.

Tästä voit vielä kuunnella äänitallenteen
PäijätHamipaikallisradiosta, pituus 25:07.
Valitettavasti Vierumäen netti ei toiminut aivan
alussa, mutta onneksi yltä löytyy Martin, OH1ON;
videotallenne. 

Tähtihaastattelussa Peter, OH1P/SM4HCF

Ruotsin ed. puolustusministeri Peter Hultqvist, SM4HCF; on ruotsalaisten hamien ylpeys, suorastaan
ikoni. Onhan hän ministerinä ollut "korkeimmassa" asemassa ollut hami ja Ruotsin liiton ylpeys. 

Mutta itse asiassa Peter on yli puolet suomalainen. Hänen äitinsä oli suomalainen, OH8piiristä
sotaevakkolapsena Ruotsiin turvaan viety  ja sinne jäänyt. Peter'in nykyinen puoliso on myös
suomalainen, josta Ruotsin lehdet ovat käyttäneet nimitystä "mysteerinen suomalainen kaunotar" 

Peter sai raikuvat aplodit kertoessaan upouudesta tunnuksestaan OH1P. Workkiminen on jo alkanut
kesämökiltä Turun saaristosta. Tässäkin haastattelussa ajauduttiin vääjäämättä myös Venäjän
aloittamaan sotaan, jonka aikana Peter oli Ruotsin puolustusministeri. 

Peter sanoi tienneensä Venäjän hyökkäyksen alkamisesta useista enteistä, joita ei Suomessa
juurikaan ole kerrottu. Hyvä esimerkki tästä oli se, että Venäjä piti sotaharjoituksen lähellä Ukrainan
rajaa tovin ennen hyökkäystään. Mutta miksi harjoituksiin tuotuja tykkejä, ajoneuvoja ym ei viety
takaisin kasarmeille harjoituksen jälkeen vaan ne jätettiin (odottamaan?) lähelle Ukrainan rajaa ..... 

Klikkaamalla oikealla olevaa kuvaa, voit katsoa
Martin, OH1ON; kuvaaman videon Peterin,
SM4HCF/OH1P; (36:24 min) haastattelusta. Katso
taas kovissakin paikoissa olleen ammattipoliitikon
hieno kyky hallita haastattelua. 

Myös PäijätHamipaikallisradiossa suorana tullut
äänite löytyy tästä linkkinä kymmenen päivän
kuluessa. 

Peter ei tullut Suomeen pelkästään leirin ja
sukuloinnin vuoksi  vaikka ne olivat toki alunperin
tärkeimmät asiat. Muutama tunti leirin jälkeen
Peter yhytettiin puolisonsa kanssa keski
uusmaalaisesta huippuravintolasta lounastamasta suomalaisen huippupoliitikon kanssa. 

Peter kävi leirillä myös
"kaupoilla.". Hän pitää
sähkötyksellä
workkimisesta  vaikka
ei kaihda puhettakaan.
Hän osti Tapiolta,
OH1KB(X);
automaattiavaimen,
jossa on Suomen ja
Ruotsin liput avaimessa. 

Kuinka
tuplaisänmaallista, eikö? 

Kuvassa Peter muutama
päivä leirin jälkeen
mökkiasemallaan
Turun saaristossa. Tapion hienoista avaimista
voit lukea hieman myöhemmin! 

Ohessa myös äänitallenne PäijätHami
paikallisradiosta, pituus 38:31. 

Tähtihaastattelussa Petri, OH1CX: ja ”piilotetut vihjeet”

Hyvänä ja luontevana esiintyjänä tunnettu elokuvaohjaaja ja käsikirjoittaja Petri Kotwica, OH1CX;
paljasti useimmat elokuviinsa kätketyt hamiviestit. Milloin elokuvassa on osoitteena kadunnimi, jonka
numero on 73 tai sairaalan näytössä pyörivä 88. 

Petri, OH1CX; on tämän päivän nuorista ohjaajista ehdottomasti "kuumin" ja halutuin. Wikipedia
kertoo seuraavaa:
Petri Kotwica on suomalainen elokuvaohjaaja ja käsikirjoittaja.
Syntyi: 1964 (ikä 59 vuotta), Parainen
Palkinnot: Parhaan ohjauksen Jussi, Parhaan käsikirjoituksen Jussi
Ehdokkuudet: Parhaan ohjauksen Jussi, Parhaan käsikirjoituksen Jussi
Tunnetuimmat ohjaukset: Musta jää, Piiritys

Klikkaa oikealta Petrin 51sivuinen presis, josta
löytyy vihjeet ja tiedot useista hänen
ohjaamistaan elokuvista ja ohjelmista. Näet otteita
hänen mm ohjaamistaan elokuvista Musta jää, Rat
King, Henkesi edestä, Hautalehto, Piiritys,
Kohtuuttomuuksia ja Comeback (kuvattu
Kirkkonummella 2023. 

Petri ei aina ole pysynyt ohjaajan roolissaan, vaan
hänet löytää myös näyttelijänä, mm. esittäen
poliisia minisarjasssa "Piiritys". Hulvaton on myös
elokuva,  jonka Petri itse on ohjannut  ja joka
kuvaa ohjaajaa, jolla kaikki ei mene ihan hyvin. 

Muuten .... Petri osti muutama vuosi sitten eräältä
huippuDXriltä tämän talon ja aseman.
Kun Petri työltään ehtii, kuuluu tunnus OH1CX
pileup'in kovimpana. 

Ohessa myös äänitallenne PäijätHami
paikallisradiosta, pituus 31:07. 

DXsauna

Jokaisen leirin yksi tärkeimpiä ”ohjelmanumeroita” on sauna.
Vierumäen sauna tuotiin ennakkoilmoittelussa vahvasti esille
sekä yritettiin Riston, OH2BT; hienosta ehdotuksesta saada
saunalle myös jamien tyyppistä hamien omaa musisointia,
"jammausta". Hyvä yritys poiki valitettavasti vain pari hami
musikanttia, jotka toki viihdyttivät paitsi omaa joukkoa, myös
Vierumäen muita asiakkaita. 

Saunan vieressä on Vierumäen paras uimapaikka, hyppylaiturit
ja grillipaikka. Mutta saunan vieressä on myös ravintola Palmu.
Mikä siis voisikaan olla parempi yhdistelmä? Sauna,
makkaranpaisto, uimaranta ja ravintola! Voiko enää lähemmäs
leiriparatiisia päästä? 

Sauna olikin hyvässä käytössä. Valitettavasti myös muut
Vierumäen asiakkaat halusivat tilaussaunaa emmekä saaneet
kuin 2,5 tunnin aikaslotin kullekin illalle. Mutta hyvä niinkin.
Sauna oli järjestään hyvin kansoitettu ja osanottajat ottivat
jälkilöylyjä joko saunan edustalla olevilla penkeillä, isoissa
pukuhuoneissa tai ravintolassa. 

Ihan ilman kommelluksiakaan ei saunassa selvitty. Koska
Vierumäki on perhepaikka, iso sauna on yleensä varattu naisille
ja lapsille ja pieni sauna miehille. PäijätHamileirillä tietenkin
varaukset tehtiin toisin päin. Yhtenä iltana hieman myöhässä
olleet naissaunojat yllätti hieman aikaiseen tullut mieslauma. No
 yhteentörmäyksestä selvittiin ilman naarmuja. 

Sen sijaan hieman sanomista tuli siitä, että hamisaunan aikana
muutamat juoksivat nakuina (siis alastomina) uimaan.
Rannassa ollut lapsiperhe järkyttyi ja teki asiasta valituksen
Vierumäelle. Hieman tuli myös sanomista omien pullojen
tuomisesta saunan anniskelualueelle. 

DXsaunan perinteiset säännöt

Vielä 197080 luvuilla ja satunnaisesti 1990luvulla
kesäleireillä oli ns DXsauna. Tämä tarkoitti sitä,  kun saunat
olivat yleensä pieniä mutta hyvin kansoitettuja , ne joilla oli
kaikki DXCCmaat workittuina, saivat vaatia paikkaa
ylälauteelta. Niin tehtiin nytkin, mutta ajan hengen mukaan
DXCCmaiden rinnalle laitettiin ne, joilla oli yli 800 puskaa
workittuna. Pukuhuoneen ja saunan ovilla olikin lista niistä,
joilla oli oikeus käyttää etuoikeutta ylälauseeseen. 

Eräs lauteilla ollut nuori hami piti DXsaunan sääntöjä
epäreiluina. Hänen mielestään se on "syrjintää", koska häneltä
kestää 20 vuotta päästä Honor Rolliin .... No siinähän se juju
onkin! 

Koulutusputkesta 23 tutkintoa

Jukka Klemola, OH6LI; ahkeroi kahtena päivänä K, T1 ja T2modulien preppauskurssit. Oppi meni
hyvin perille, sillä leirillä suoritettiin 23 tutkintomodulia. Tämä lienee kesäleirien tutkintoennätys?
Kursseille ilmoittautuneille laitettiin etukäteen kurssimateriaali sähköpostilla ja linkeillä. 

Kokelaat kiittivät mahdollisuudesta kesäopiskella ja samalla nauttia runsaasta esitelmävalikoimasta.
Jukan, OH6LI; opetus oli oppilaslähtöistä – kursseilla käytiin läpi nimenomaan niitä asioita, joita
kurssilaiset pitivät vaikeina. Opetus oli interaktiivista keskustelua ja vastausten hamkkimista. Kaikki
kurssilaiset kun olivat jo valmistautuneet tutkintoon. 

Tutkintomahdollisuuksia oli leirillä viisi kappaletta ja kaikilla oli käyttöä. Tutkintoja hieman myöhästytti
Country Club'in heikko Wlanverkko ja pula hyvistä tulostimista. 

Eräs kurssilainen käytti juuri hyväkseen useamman tutkinnon mahdollisuutta. Kun eka kerta toi
reputuksen, luki hän lisää seuraavaan kertaan. No, siitäkin tuli reputus. Tästä sisuuntuneena hän luki
läpi yön kolmanteen mahdollisuuteen ja – pääsi tietenkin läpi. Sitä kutsutaan tosissaan yrittämiseksi. 

Oli kesä. Tutkittavilla ei juuri ollut kiirettä. Tutkinnon tunnin myöhästyminen ei juuri harmittanut 
ajan saattoi tapaa Rampsibaarissa. 

Pekka, OH1LA; sähkötyksen Suomen Mestari

Sähkötyksen uudeksi ja ensimmäiseksi Suomen mestariksi
nousi Pekka Lahdensalo, OH1LA; tuloksella 109,5 mkiä/min.
Pekan suoritusta nostaa se, että hän ollessan OTluokassa
hakkasi hopeamitalin saaneen, miesten luokan voittaneen
Jyrkin, OH6CS. 

Pekan voitto ei ollut yllätys. Hän on jäsenenä kaikissa maailman
korkeimman tason sähkötyskerhoissa: EHSC #30 Extremely
High Speed Club
SHSC #49 Super High Speed Club
VHSC #155 Very High Speed Club
HSC #1223 High Speed Club
HACWG #61 Hungarian CW Group
OHTC #1 OHTelegraph Club 

Sähkötyskoepaikalla kävi moni ”kokeilemassa” taitoaan. Lähes
kaikki tekivät sen virheen, että pyysivät heti korkeaa nopeutta kun yleensä aloitetaan hieman
pienemmällä nopeudella ja sitten edetään korkeampiin nopeuksiin. Vaikka sähkötystekstistä oli
poistettu numerot, skandit ja erikoismerkit – jäljellä olevat 26 peruskirjainta olivat kuitenkin monelle
liian suuri haaste. 

Tommi, OH3BRJ; kesäleirin VHF/UHFkilpailun voittaja

Leikkimielisessä
VHF/UHFkisassa piti
tunnin aikana pitää
mahdollisimman monta
puheyhteyttä millä
tahansa puhemodella.
Osanottajia oli kaikkiaan
15. 

Oikeasta kuvasta voit
klikata säännöt. 

Leirikisan viiden kärki oli
1. Tommi, OH3BRJ ......34 yhteyspistettä (Tommi vasemmassa kuvassa)
2. Wamo, OH2II/m .....28
3. Hannu, OH6HLH/m ..26
4. Tomppa, OH5ELO
5. Valtteri, OH3BRK

Muuntajanheittokilpailun voitto jaettiin

Leikkimielisessä muuntajanheittokilpailussa tarvittiin sekä
tarkkuuden että pituuden hallitsemista. Kilpailussa oli kolme
rengasta sopivien etäisyyksien päässä ja muuntajana noin 6 kg
painava 220/110 V. Osumista renkaisiin sai pisteitä. Tätä jatkui
4 kierrosta, mutta lopulta ajauduttiin jaettuun voittoon. 

Kilpailumeklarina oli Jesse, OH3CTB; joka jakoi heti kilpailun
jälkeen voittajille pytyt. 

Muuntajaheiton tulokset:
1. jaettu sija: Tom, OH1XF ja OH3CTF jaettu eka sija
3. sija: Tapani, OH3RT 
Tästä löytyy *.oggnauhoitus kilpailusta: 
Muuntajanheiton_SM_kilpailun_selostus pituus 53:41 (OGGtiedosto)

Viestikaluston esittely, antenni puuhun,
pienryhmäkokoukset YL, OI ja OHDXF ja golfkyykyttää

Perjantaina "MPK ja maanpuolustus"ohjelman kunniaksi respan takana golfkentän puolella oli myös
Puolustusvoimien viestikaluston esittely. Huippunykyaikaista kalustoa  jota ei saanut kuvata  oli
esittelemässä viisi viestimiestä. Kävijöitä oli runsaasti, vaikka paikka jouduttiin turvallisuussyisä
viemään hieman kauemmas. 

John, OH5ZZ; Karjalan prikaatista ilmoitti seuraavasti:
"Tilannepäivitys PV/KARPR osallistuminen SRAL:n kesäleiri Vierumäki PE 14.07 

”ISVP kykenee kalustoesittelyyn ja asetamme viestiasemalaitesuojan (CL600) tilaisuuteen
esiteltäväksi” ” 1.VK asettaa viestiasemaa perustavan ja sitä esittelevän varusmiesosaston 56 hlö”" 

Vesa, OH3EQY; näytti kolmella tavalla, miten antenni saadaan helposti puuhun. Se neljäs tapa on
laittaa lenkkiavain narun päähän ja heittää. Mutta silloin se lenkkiavain yleensä jää puuhun. 

Ne kolme tapaa ovat:
a) drooni 
b) ritsa ja
c) bazooka (ilmapyssy")

Kaikilla onnistui ja porukkaa oli runsaasti neljässä näytöksessä. 

Myös erilaiset pienryhmät kokoontuivat.
Perjantaina OIamatöörit pitivät kahden tunnin palaverin ja 
Lauantaina sekä YLamatöörit kokoontuivat että 
OHDXF piti vuosikokouksensa. 

Torstaina oli järjestetty golfkentän puolelle Green Cardkurssi. Vaadittavat kymmenen osanottajaa
löytyivät helposti ja lähes koko päivän koulutus sujui mainiosti. Kurssi oli erittäin halpa, ottaen
huomioon sen, että kouluttajat olivat todellisia proammattilaisia. 

Perjantaina järjestetiin Hamigolf 2023 kilpailut. Myös siinä oli hyvin osanottajia ja sää mitä mainioin.
Juha, OH2LQ; edellisen kilpailun voittaja oli saanut "palkinnoksi" järjestää seuraavan kilpailun.
Kilpailuun kuuluu myös aina hyvä lounas ja juomat  Vierumäen golfravintolan sanotaan olevan maan
paras mutta myös halvin. 

Kirpputori jälleen suosittu käyntikohde SERlava täyttyi ja tyhjentyi

Kirpputori oli jälleen – kuten aina – yksi suosituimmista  ellei suosituin  käyntikohde. Moni kävi
useamman kerran päivässä katsomassa mitä uutta oli tuotu myyntiin. Kirpputoriostokset pystyi
maksamaan käteisellä, pankkikortilla tai Mobile Payllä. Käteisen osuus jäi lopulta melko pieneksi 
sekin on nykyaikaa. Myyjille tilitettiin myyntituotot muutamassa päivässä leirin jälkeen pankkisiirrolla
tai Mobile Pay:llä. 

Järjestäjien itsensä tuomat tavarat myytiin idealla, ettei niitä ainakaan viedä takaisin Radiomäelle.
Hinnoittelu oli siksi erittäin maltillinen. Eikä mitään todellakaan viety takaisin. 

Kirpputoripöydät pidetiin koko ajan myyjien puolesta järjestyksessä. Uusien myyjien tavaroille tehtiin
tilaa ja myytyjen tavat roiden aukot pöydällä täytettiin. 

Kirpputorin vieressä oli SERlava. Tai oikeastaan SERperäkärry, joka täytettiin säännöllisesti
myynnistä poistetulla tavaralla. SERlavalla oli hyvinkin käyttökelposta tavaraa jopa niin, että eräs
leirlle tullut tuli kysymään kirpputorilta, että ”kenen myyjän peräkärry se on, kun siellä on niin paljon
hyvää kamaa”. Erään toisen mielestä SERlava oli mielenkiintoisempi kuin kirpputori. Hmmm ... 

Kun RXTXtuotteen
Mika, OH3KWW; toi
lavalle ison määrän
myynnistä poistettua,
mutta todella
käyttökelpoista
joka.hamin päivittäistä
tavaraa, lavan
tonkijoiden määrä
moninkertaistui. Klikkaa
ohaiset kaksi kuvaa,
harvoin näke niin
onnellisia SERlavan
tonkijoita. Loppujen
lopuksi Kuusankoskelle vietiin vain hyvin pieni määrä tavaraa. 

Kirpputorista vastasi pienen ryhmän voimalla
Tuomo, OH5TPO. 

Kesäleirisivuilta saattoi etukäteen printata
kätevasti lipukkeet myyntitavaroille. 

Pasi, OH3EVH; teki hienon videon kirpputorin
tarjonnasta. Voi katsoa sen tästä klikkaamalla
kuvaa. Videon, jonka pituus on 9:09 min, alussa
on yleisiä tunnelmia ja kuvia leiriltä, varsinainen
kattava kirpputoriosuus alkaa kohdasta. Voit
hypätä suoraan kirpputoriosuuteen myös
klikkaamalla tästä

Kauppakadulla palvelupisteet

Country Club'in aulasta kirpputorille johtavalla käytävällä oli kuusi
ryhmätyötilaa. Ne kansoittivat:
 Koneita.com/Utec Oy:n (Jyrki, OH6CS), 
 RXTXtuotteen (Mika, OH3KWW) ja
 Bebek Oy:n (Jani Bebek) myyntipisteet sekä
 SRAL:n toimiston ja sähkötyskokeen palvelupiste (Markus, OH3RM)
ja 
 leiriasema, jonka yhteydessä oli nyös Radio PäijätHami'n studio.
 Käytävällä oli myös järjestäjien oma leiritoimisto.

Kauppakatu lähti Country Clubin aulasta ja johti kirpputorille. Osaan
palvelupisteistä pääsi myös ulkokautta. Palvelupisteet oli helppo
löytää ja kaikilla oli jatkuva asiakasjono. 

Iltajuhla

Perjantaina pidetyssä
iltajuhlassa
leiriparhaimpiin, mutta
"cozy casual"tyyliin
pukeutuneet saivat
Jarin, OH2BU;
alkutervehdykssen
jälkeen kuulla IARUn
puheenjohtajan Sylvain
Azarian, F4GKR; SRALn
vt. puheenjohtajan Timo
Rinteen, OH5LLR;
tervehdykset sekä
Lahden kaupungin
kaupunginjohtajan
Pekka Timosen lyhyet
tervehdykset. (Voit lukea tervehdyksen klikkaamalla kuvaa.) 

Menu (oikealla) oli maittava. 

Tervehdysten, "lämmittelyn" ja maittavan aterian jälkeen
seurasi iltajuhlan varsinainen juhlaesitelmä Paul,
F6EXV/OG6EXV; esitti menneen talven menestyspeditiosta 
FT8WW  videon ja kertoi peditiosta. (Paul piti saman esitelmän
seuraavana päivänä, lauantaina, josta on ao. päivän kohdalla
oma referaatti.) 

Illan päätteeksi Heikki,
OH6ZS; vaihtoi roolin Al
Dantetaikuriksi ja
huumasi yleisön
”amerikkalaisella
huumorilla.” 

Illalliskortin hinta oli
ällistyttävän halpa – vain
35 euroa. 

Kaikki illalliskortit oli myyty ja sali oli täynnä. Pöydät oli
koristeltu radioamatööriaiheisin tavaroin, joukossa muutama
yllätys. 

Iltajuhlakuvassa tunnistettavissa ainakin oikealla Toni, OH1TD;
ja häntä vastapäätä OT Martti, OH1OR; ja sähkötysvirtuoosi
Pekka, OH1LA. Antin, OH3UDT; leiripassi vilahtaa oikeassa
nurkassa. 

IARU:n puheenjohtaja Sylvain, F4GKR; oli varsinainen työjuhta
osallistumalla seitsemään ohjelmaan. Hän sai arvokkaita ja
myöhemmin palkitsevia suomalaiskontakteja. 

QSLtauluun 200 QSLkorttia

Idea QSLtaulusta oli uusi kotimaassa, mutta ei toki
kansainvälisesti. 

Euroopan suurimmilla Ham Radiohamimessuilla
Friedrichshafenissa Saksassa on vuosia ollut suosittu QSLtaulu
kertomassa, kuka on jo tapahtumaan tullut. 

Nyt PäijätHamin QSLtaulu tuotiin parhaalle paikalle eli Country
Club'in aulaan. Sinitarralla pystyi oman korttinsa kiinnittämään
takan tiilifasaadiin. Ja suosio oli hyvä – taulusta löytyi melko
tarkkaan 200 QSLkorttia. 

Hyvin koordinoitu OH3ACtoistinasema ja yhteiskäyttölupa

SRAL:n automaattiasemaryhmään otettiin hyvissä ajoin
yhteyttä ajatuksista leirin toistinasemista.
Toistinasematyöryhmän puheenjohtaja lupasi leirille 70 cm:n
hybriditoistimen. Sitä ei kuitenkaan  lupauksesta huolimatta ja
valitettavasti  koskaan toimitettu joten toistinasemaliikenne jäi
itse lainattuun ja perinteiseen 2 m FMtyöskentelyyn. 

Koska toistinasematyöryhmän puheenjohtaja oli haluton
minkäänlaiseen yhteistyöhön, kesäleirin järjestäjät joutuivat
ratkaisemaan koordinoinnin toisella tapaa. Koska toistinaseman
lähetysteho oli alle 1 W, aseman taajuus ja kuuluvaisuusalue koordinoitiin kotimaisten parhaiden
asiantuntijoiden kanssa eikä häiriöitä esiintynyt. Leirin 2 metrin lähitoistinasema OH3AC toimi
jatkuvasti valvottuna asemana leirin ajan. Ei siis automaattiasemana. Automaattiasema tarvitsee
erikoisluvan, mutta jatkuvasti valvottuna olevan toistinaseman voi kuka tahansa pystyttää. 

Koordinoinnin asianmukaisuus tarkistettiin myös viranomaisten
kanssa eikä heillä ollut siihen huomauttamista. Päinvastoin!
Ihmettelivät SRAL:n asennetta ja kiittivät määräyksien mukaan
tehdystä työstä. 

Eräillä kotimaisilla keskustelukanavilla esitetyt väitteet aseman
"laittomuudesta" ja "aseman laittamisesta käyttökieltoon"
olivat täysin laittomia uhkauksia vailla mitään perusteita. Tämän
on automaattiasemaryhmän puheenjohtaja itsekin myöntänyt
Viestintävirastolle. Vain ja ainoastaan Viestintävirastolla on
oikeus laittaa käyttökieltoon raasema tai toistinasema. Tämä
opetetaan jo kaikilla perusluokan kursseilla. Laittomasta
uhkauksesta on tehty ilmoitus Viestintävirastolle. 

Viestintävirastolta hankittiin myös lupa yhteiskäyttökanaviin,
joissa leirin sisäinen turvallisuus, huolto ja järjestelyliikenne
käytiin hyväksytyillä laitteilla radioamatööritaajuuksien
ulkopuolella. Laitteiden käyttökelpoisuus tarkistettiin useasta
lähteestä. 

Antennipajassa kuhinaa

Totta kai leirillä pitää olla myös antennipaja. Paikka, jossa voi
rakentaa pieniä antenneita tai oppia, miten niitä rakennetaan. 

Leirin antennipajassa antennien rakenteluun osallistui 36
henkeä. Paikalle tuotua noin kilometriä alumiini ja
puomiputkea pystyi työstämään – katkomaan, taivuttamaan ja
poraamaan  erilaisilla koneilla. Antenneita syntyi pääasiassa 70
cm:lle ja 2 metrille. Myös RHA68antenni löytyi
rakentelulistalta. Osa antenneihin tarvittavasista osista tehtiin
3Dtulostimella. Antennipajasta vastasi Jesse, OH3CTB. 

Pasi, OH3EVH; teki kuvasta klikkaamalla avautuvan
videon antennipajasta. 

Mr Antenni, Jesse, OH3CTB; kertoo antennipajan
toiminnaasta ja miten antenneja työstettiin
yhdessä 

Pääpalkinnon voitti Martti, OH1ON

Kaikkien leiripassin saaneiden eli leirille tulleiden kesken
arvottiin Koneita.com/Utec Oy lahjoittama Icom ”kansanradio”
IC7300. 

Arvontaan lailtana kirpputorin ulkopuolellE kerääntyi
melkoinen määrä yleisöä, monella leiripassi kädessään tai sitä
sormeillen. Kärsimättömyys nousi, kun ensin arvottiin
tavallisten arpajaisten palkinnot. Nekin menivät hyvään kotiin. 

Arvonnassa Icom IC7300 transceiverin voitti Martti, OH1ON!
Onnea voittajalle! 

Voitto tuskin olisi voinut mennä parempaan paikkaan? Rigin
toimitti Markus, OH3RM; onnelliselle voittajalle seuraavana
päivänä hänen kotipaikalleen. Martti on jo yhytetty jopa FT8
modelta uuden laitteen kanssa. 

Paikallisradio PäijätHami äänessä

Pasi, OH3EVH; vastasi paikallisradio "PäijätHamin" tekniikasta. Radiolla oli oma lähetysstudio ja 
keskus Kauppakadulla ja lähettimet Country Clubin ulkopuolella. Lähetyskeskuksesta vedettiin
lankakaapeli kattoja pitkin pääohjelmasaliin. 

Tämänkertaisen kesäleirin paikallisradion erikoisuus oli sen puolivaltakunnallisuus. Lähettimet olivat
Vierumäen maston lisäksi Kouvolan Kuusankoskella, Kouvolan Utissa, Raahessa, Lahden keskustassa
ja Nastolan Uusikylässä. Kaikkia niitä pystyttiin nekytekniikakka etäohjaamaan Vierumäeltä.
Potentiaalinen kuulijakunta lienee ollut noin 400.000 henkeä, mutta tuskin kaikki olivat virittäneet
vastaanottimet taajuuksille. Moni Vierumäelle autolla tullut toki kiitti hyvästä matkaseurasta aina
perille saakka. 

Paikallisradio ”Radio PäijätHamissa” radioitiin semivaltakunnallisesti siis kuudella lähettimellä. Ohjelma
pyöri ympäri vuorokauden. Päiväsaikaan ohjelmassa oli suorana pääsalin ohjelma. Iltaaikaan ja
pääsalin taukoina ajettiin ulos leirillä tehtyjä haastatteluita. Näitä varten oli omat toimittajanauhurit. 

Haastatteluja PäijätHamiradioon tekivät Tia, OH3TIA; Marko, OH1TP; ja Jari, OH2BU. Erityisesti Tia
osoitti valtavaa luontaista osaamista ja hänen pystyi hienoon keskusteluun haastateltavien kanssa.
Tapion, OH1KBX; esityksen yhteydessä on jo esitelty yksi Tian tekemä haastattelu. Radio toimi koko
perjantain ja lauantain, torstaina vielä harjoiteltiin. 

Tästä voit kuunnella joitakin radioon tehdyistä haastatteluissa. Listassa eivät ole kaikki haastattelut.
Tiedostot ovat pääasiassa *.wav tai *.mp3. Viimeinen on *.ogg. 
 Haastattelu_Hannu_OH1IX pituus 2:18 
 Haastattelu_Heikki_OH2BGX_Tia pituus 5:29 
 Haastattelu_Jani_Bebek_Jari pituus 5:05 
 Haastattelu_Jari_OH3KRH_Marko pituus 0:55 
 Haastattelu_Jyrki_OH6CS_Jari pituus 1:36 
 Haastattelu_Markus_OH1MN_Marko pituus 2;02 
 Haastattelu_Niko_OH2LZC_Tia pituus 24:06 
 Haastattelu_Olli_OH1JUJ_Marko pituus 1:05 
 Haastattelu_Riku_OH1E_Marko pituus 1:12 
 Haastattelu_Tapio_OH1KB_Tia pituus 3:57 
 Haastattelu_Tia_OH3TIA_Jari pituus 3:57 
 Haastattelu_Tomi_OH2BEN_Tia pituus 10:27 
 Haastattelu_Tommi_ja_Marko_Tia pituus 1:43 
 Haastattelu_Vesa_OH3EQY_Tia pituus 1:48 
 Hamileirit_60_luvulla_Jaska, OH1TX_Pasi pituus 4:22 
 Muuntajanheiton_SM_kilpailun_selostus pituus 53:41 (OGGtiedosto)

Valtakunnallinen tiedotus onnistui!

On toki tärkeää, että tiedotus varsinaiselle kohdeyleisölle – radioamatööreille – onnistuu. Mutta leiri
on aina mahdollisuus markkinoida harrastetta myös ns. suurelle yleisölle ja saada kiinnostuneita
tulemaan mukaan jopa leirille. 

Paikallisradio ”Radio PäijätHami'n” potentiaalinen kuuntelijakunta oli noin 400.000 henkeä. Toki aivan
ihan näin montaa kuulijaa kanavalle tuskin saatiin, mutta viestejä kuuntelusta tuli kaikilta
lähetysasemilta. 

Sähköisistä tiedotusvälineistä Yleisradion
valtakunnallinen radiokanava teki leiristä kaksi
lähetystä – jälkimmäinen parhaaseen
kuunteluaikaan valtakunnallisessa lähetyksessä
sopivasti lauantai aamuna. Myös Ylen
paikallistoimitus huomioi leirin. 

Lehdistä ItäHämeen toimittaja teki ison ja
antoisan jutun. Tämän lisäksi mainista leiristä oli
kuudessa muussa lehdessä ja useilla
uutisnettisivustoilla. 

Lehdille ja uutistoimistoille lähetettiin noin viikkoa
ennen leiriä lehdistötiedote, jossa kerrottiin leirin
ja ohjelman pääkohdat. 

JÄLKIMIETINTÖ JA KIITOKSET

Palvelu – ei talous  edellä

Ensimmäisen kerran SRAL:n kesäleirien historiassa leirimaksu taisa olla halvempi kuin edellisellä
leirillä. Myös Vierumäen kanssa saatiin sovittua edulliset majoitus ja illalliskortin hinnat. 

On selvää, että
kansakunnan ollessa
taloudellisessa
ahdingossa, myös leirin
järjestäjän tulee tulla
vastaan. Edullisista
hinnoista huolimatta
järjestäjille jäi pieni
ylijäämä käytettäväksi
erityisesti
koulutustoimintaan, nyt
kun tätä kirjoitettaessa
kaikki tiedossa olevat
laskut on maksettu. 

Leirin voi tehdä monella
tapaa. Sen voi tehdä
pihistellen joka asiassa
tai sen voi tehdä torvet
soiden. Päätimme ottaa
riskin ja tehdä kaiken
niin hyvin kuin
pystyimme. 

Erityistä kiitosta tuli monien vuosien kompensaationa tarjotusta ilmaisesta osallistumisesta Lapin
maakunnassa asuville ja 50 %:n alennuksesta OTamatööreille. Myös illalliskortin hintaa pidettiin jopa
"hullun halpana", kun siihen sisältyi hyvä ohjelma. Kuvassa oleva Teemu, OH7KAA/OH2GHZ; lienee
pisimmältä kotimaasta leirille tullut. Maanteitse matkaa 990,6 km, ajo normaalivauhdilla 11:06 tuntia! 

Leirin järjestelyitä varten oli palkattu kaksi henkilöä. Leirin kokonaiskustannukset olivat noin 53.000
€. Kustannuksia kattoivat vain pieneltä osalta osallistumismaksut, suurimman avun tultua
yhteistyökumppaneilta. 

Kiitos talkoolaisille!

PäijätHami leirin järjestelyissä oli mukana yli 60 talkoolaista. Kerhon kouluttamat amatöörit
kauempaakin halusivat muistaa ”Alma Mater'iaan.” Kiitos! 

Leiriä rakennettiin yhdessä kerran kuussa, kuukauden ensimmäinen maanantai pidetyillä talkoo
infoilla. Talkooinfoissa talkoolaiset saivat tietää etukäteen asioita ja suunnittelua, joista tiedotettiin
vasta myöhemmin muille. Talkoolaiset olivat tiedossa etuoikeutettuja. Mutta samalla talkoolaisilta tuli
hyviä kommentteja ja ideoita toteutukseen. Ehdittiin huono idea korjaamaan ennen julkistusta.
Talkooinfoisiin pääsi mukaan myös Teamsyhteydellä. 

Viimeinen talkooinfo pari viikkoa ennen leiriä pidettiin Vierumäellä ja Team'sin kautta välitettiin
liikkuvaa kuvaa myös niille, jotka eivät päässeet paikalle. Monen talkooinfon jälkeen oli tärkeää, että
talkoolaiset näkivät ennakolta paikat. 

Täytyy muistaa, että talkoolaisten enemmistö ei koskaan ollut käynyt SRAL:n kesäleirillä. Tavoitteiden
ja leirin suunnitelminen oikea välittäminen talkoolaisille olikin tärkeää. Ensimmäinen varsinainen
leiripäivä, ke 12.7.2023 olikin ohjelmaltaan tämän vuoksi melko tyhjä. Se oli hyvä päivä talkoolaisille
totutella, mitä olisi edessä. Mutta jo kolmantena päivänä muutama talkoolainen totesi, että "tämähän
on hauskaa – eikös järjestetä näitä leirejä jatkossakin?" 

Osuuspankki PäijätHäme antoi myös avustuksen, jolla pystyimme palkkaamaan nuoria kesätöihin
leirille. 

Talkoolaisten panos oli enemmän kuin korvaamaton! Talkoolaisista vastasi Hanna, OH7TO. 

Leiriorganisaatio

Leiripäällikkö Mika, OH3BZK 
Ohjelmavastaava Jari, OH2BU 
Talkoovastaava Hanna, OH7TO 
Ensiapu Timo, OH3GPS; 
Turvallisuus Akseli, OH3BPY 
Kirpputorivastaava Tuomo, OH5TPO 
Tiedotusvastaava Jari, OH2BU 
Nuorisovastaavat Niko, OH5CZ; ja Saku, OH3BKL 
Tekninen vastaava Saku, OH3BKL 
Respa Ritva, Harri, OH3UP ja Julius, OH3CDR 

Talkoolaisia:
Akseli, OH3BPY.............Andrey, OH3OR.............Antti, OH2EXL..............Antti, OH3JCW
Antti, OH8TO...............Erkki, OH2CLV.............Hanna, OH7TO...............Hannu, OH3HA
Harri, OH3UP...............Harri, OH3WK..............Heikki, OH2BGX.............Helin, Marko
Jani, OH3JI................Jari Matti, OH4EBD........Jari, OH3EPZ...............Jari, OH3JUT
Jari, OH3KRH...............Jari, OH2BU<..............Jarmo, OH3QN...............Jesse, OH3CTB
Jesse, OH7CK...............Jorma, OH2ETE.............Jorma, OH3FWK............. JuhaMatti, OH4EBD
Julius, OH3CDR.............Kai,OH4JTS................Kalevi, OH3NAO.............KariPekka, OH2PQ
Kari, OH2BCY...............Kari, OH6KNO .............Kimmo, OH3ZS...............Kyösti, OH3GTV
Lauri, OH3RL...............Markku, OH3EMC............Markku, OH4UI
Markus, OH3RM..............Martti, OH1ON.............Mauno, OH3CUO/OM...........Mika, OH2MN
Mika, OH3BZK...............Mikko, OH2BIF ............Niko, OH5CZ................Olga, OH3BVN
Pasi, OH3EHV...............Pentti, OH3TY.............Petri, OH1PH...............Pirjo, OH3CUO/XYL
Ritva,.....................Saku, OH3BKL..............Tapani, OH3RT..............Tapani, OH3RT 
Tia, OH3TIA................Tomi, OH3FWH..............Tuomo, OH5TPO..............Valera, OH3CDY
Veijo, OH3FWJ..............Veijo, OH4VA..............Vesa, OH3FYE...............Yrjö, OH3CK
Timo, OH3GPS............... 

Lahden Radioamatöörikerho ry., OH3AC; halusi tämän SRAL:n kesäleirin olevan ikimuistettava.
Toivomme ja osin jo tiedämme, että näin myös oli, kiitoksia on tullut kaikilta tahoilta. Kiitämme
osanottajia hienon leirin ja mukavan yhteisolon mahdollistamisesta. Turun Tippsundin leirillä eräs
leiriläinen samnoi, ettei kukaan leirillä ollut ole kritisitoinut. "Kritiikkiä on tullut vain niiltä, jotka leirillä
eivät olleet!" 

Kiitos tukijoille Ei tietenkään pidä unohtaa leirin tukijoita ja sponsoreita:
Lahden kaupunki,
Heinolan kaupunki, 
Planmeca Oy,
Suomen Radioamatööriliitto ry,
Osuuspankki PäijätHäme,
Päijät Hämeen Liikunta ja Urheilu, PHLU, 
Koneita.com/Utec,
RXTXtuote,
Bebek
Datamatik Tecnicom Oy
ja moni muu. 

Bebek teki lisäksi kaikille leiriläisille tarjouksen, että heidän verkkokaupastaan saattoi valita tuotteita
ja hakea ne leiriltä. Säästyi turhia postikuluja ym. 

Leiriraportti on hyvä päättää Matin, OH7SV; kommenttiin:

Oli aivan helvetin hyvä leiri, kiitos!


